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Vroče poletje
Po dveh vročih in aktivnih me-

secih je pred nami spet nova števil-
ka Našega časopisa. V njej je tudi 
vsakoletna priloga »Konec 2008 
– 2009«, ki prikazuje aktivnosti, 
dogodke in delovanje učencev in 
učiteljev v že minulem šolskem 
letu. 

V tem času se je preselilo tudi 
»Uredništvo NČ« v prizidek »Par-
tizana Vrhnika«, Tržaška cesta 9 
(park pri Lipi samostojnosti). V 

nove prostore se je preselil tudi 
Zavod Ivana Cankarja za kulturo, 
šport in turizem Vrhnika ter v pri-
tlične prostore Turistično informa-
cĳski center Vrhnika. Naj ob tem 
povem, da sem se v dvajsetletnem 
delovanju pri časopisu selil že se-
demkrat in to upam, da zadnjič. 
Saj sem sedaj prišel v prostore, kjer 
sem živel in preživel svojo prelepo 
sedemnajstletno mladost. 

Na Vrhniki se je odprl nov trgov-
ski center Lidl, ki je prinesel nekaj 
novosti in konkurenco med že ob-
stoječe trgovske centre. Dogodile so 
se tudi zanimive kulturne, športne 
in zabavne prireditve v vseh ob-
činah, ki jih pokriva Naš časopis. 
Odmeven je bil tradicionalen »Dan 
borovnic« v Borovnici, sprejem ga-
silskih zmagovalk iz svetovnega 
prvenstva v Horjulu, v Log - Dra-
gomerju je uspela veselica pred 
praznikom Marĳinega vnebovzet-
ja, v občini Dobrova – Polhov Gra-
dec pa so ob občinskem prazniku 
podelili občinska priznanja.

Dogodilo se je veliko stvari, ki so 
pritegnile različno število obisko-
valcev, ki so vsaj za kratek čas po-
zabili na naš vsakdan. Prav to pa se 
nam v jesenskem času lahko zaostri 
in še poslabša ter nas potegne v še 
večjo krizo. Jesen je čas nakupov 
za šolarje, dĳake, za ozimnico, za 
ogrevanje in še in še. Stroškov veli-
ko, denarja oziroma plače pa malo. 
Nisem črnogled, le v razmislek 
vsem nam, predvsem pa politikom, 
menadžerjem, gospodarstvenikom 
in tajkunom.

Simon Seljak   

Uredništvo Našega 
časopisa v novih prostorih
Zavod Ivana Cankarja Vrhnika (ZIC), ki združuje kulturo, 
šport, turizem in uredništvo Našega časopisa, se je preselil v 
nove prostore na Tržaško cesto 9, v prostore TVD Partizan Vrh-
nika, kjer je bila prej tudi Športna zveza Vrhnika. V novih pros-
torih pritličja je sedaj tudi Turističnoinformativni center (TIC), 
prej na Sodnĳskem trgu. Uredništvo je sedaj v prvem nadstrop-
ju prizidka, ki je v parku pri lipi samostojnosti. Kot vemo, so 
sedaj že nekdanji prostori ZIC-a in uredništva bili pri Društvu 
upokojencev Vrhnika (nad bifejem).

Simon Seljak

Skrite želje uresničene
Iz 14. gasilske olimpĳade, ki jo je gostila češka Ostrava, se je v Slovenĳo vrnilo petnajst tekmovalnih 
enot z največjim izkupičkom medalj doslej – štiri zlate, ena srebrna in dve bronasti. Najboljše na svetu 
v kategorĳi članic A pa so postale gasilke iz Žažarja, katerim so se uresničile skrite želje o osvojitvi te 
prestižne lovorike.                                                                                                                                           Mj

Dobra promocĳa                           
 je velik izziv za naš kraj 
Prireditev, poimenovana po okusnih modrih jagodah, je že dvanajsto leto za-
pored ponesla ime našega kraja po širni Slovenĳi. 

Simona Stražišar, Foto: Ciril Hrovatin

O B V E S T I L O !
Vse lastnike zemljišč na območju občine Bo-
rovnica, ki so podali pobudo za spremem-
bo namembnosti zemljišča iz kmetĳskega v 
stavbno zemljišče in obratno, obveščamo, da 
bo javna razgrnitev osnutka Občinskega pros-
torskega načrta Občine Borovnica (OPN) in 
Okoljskega poročila za Odlok o občinskem 
prostorskem načrtu Občine Borovnica od 
07.09.2009 do 06.10.2009 v prostorih občine 
Borovnica, v delovnem času občinske uprave.

Javna obravnava obeh dokumentov pa bo v 
sredo, 16.09.2009 ob 18.00 uri v dvorani OŠ 
dr. Ivana Korošca Borovnica.

OBČINA BOROVNICA

Športni praznik Občine Log - Dragomer

Šport fejst 2009
Sobota, 5. september - Velika športna prireditev z imenom ŠPORT FEJST je 
postala tradicionalna.  Letos bo organizirana tretjič. Na prireditvi vsako leto 
aktivno sodeluje več kot tristo rekreativnih športnikov, čez dan pa jo obišče 
skoraj dva tisoč obiskovalcev. Program je vedno zelo pester, saj se predstavi-
jo skoraj vsa športna društva, ki delujejo v Občini Log - Dragomer. Program 
prireditve bo tako kot vsako leto temeljil na družabnosti in raznovrstnosti. V 
dopoldanskem delu bodo na svoj račun prišli vsi, ki se radi gibljejo v naravi, 
opoldanski del bo namenjen športu, otrokom in mladini, pozno popoldan ozi-
roma zvečer pa bodo na vrsto prišli vsi ljubitelji  glasbene skupine ATOMIK 
HARMONIK. Športne aktivnosti, povezane s prireditvĳo, se bodo  dogajale 
na prireditvenem prostoru v športnemu parku na Logu, ki je nahaja za trgovi-
no Mercator. Del tekmovanj pa bo potekal v športnem parku v  Dragomerju.

Lorin Möscha in Marko Kraner

Pograjski gartelc
V Polhograjski graščini smo ob koncu junĳa zaprli letošnjo razstavo čipk Klekljarske-
ga društva Polhov Gradec. Tudi to razstavo, podobno kot že zadnjih nekaj let, smo 
polhograjske klekljarice pripravile v sodelovanju s klekljaricami ljubljanske skupine 
z Ledine. V vsaki skupini je tudi en klekljar, pri nas gospod Maks Oblak, v ljubljan-
ski skupini gospod Franc Jelovčan. Naj mi bo oproščeno, ker bom tudi v nadalje-
vanju uporabljala žensko besedno obliko – klekljarice.                     Tatjana Trontelj

 Priloga Našega časopisa št. 363, 31. avgust 2009

Osnovna šola Ivana Cankarja, Vrhnika
Osnovna šola Antona Martina Slomška, Vrhnika
Osnovna šola Log – Dragomer, Vrhnika
Osnovna šola dr. Ivana Korošca, Borovnica
Osnovna šola Horjul
Osnovna šola Dobrova
Osnovna šola Polhov Gradec
Podružnična šola Črni Vrh
Podružnična šola Šentjošt 

Konecšolskega leta 2008/2009

Odplesali so
Proti koncu junĳa so učenci devetih razredov odplesali valetne plese ter tako  končali osnovnošol-

sko izobraževanje. V devetih letih so doživeli  mnoge prĳetne in manj prĳetne trenutke  ter dogodke. 
S starši, učitelji in mentorji so preživljali in odnesli nove življenjske izkušnje, ki jih bodo vodile tudi 
v nadaljnjem življenju. Šolska vrata so se zaprla tudi za  druge osnovnošolce, ki so skupaj odšli na za-
služene dvomesečne počitnice. Res pa je, da so lepi trenutki minili zelo hitro in zopet je bilo treba misliti 
na novo šolsko leto 2009/2010. Vrata osnovnih šol so se zopet odprla in novo šolsko leto nalaga nove skrbi in 
nove življenjske izkušnje ter številne izzive učencem, učiteljem in staršem. 

Pred nami je priloga KONEC, ki zopet prinaša vesti o delovanju in aktivnostih učencev, učiteljev in mentorjev 
sedmih osnovnih šol iz občin Vrhnika, Borovnica, Horjul, Dobrova - Polhov Gradec in Log - Dragomer v že minulem 
šolskem letu 2008/2009. Priloga je postala vsakoletna stalnica glasila Naš časopis, ki je med bralci zelo priljubljena in 
je ena redkih tovrstnih v slovenskem prostoru.

Naj ob valetnem plesu, čeprav malo pozno, vsem izrečem veliko zadovoljstva in vztrajnosti ter zaželim še veliko uspehov 
na novih življenjskih poteh. V novem šolskem letu želim učencem čim boljše dosežke in uspehe ter varno šolsko pot v novem 
šolskem letu 2009/2010.                                                                                                                                                                        Simon Seljak
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Ministrica se je v svojem go-
voru zahvalila občanom Vrh-
nike za njihov  prispevek med 
osamosvojitveno vojno. Dejala 
je, da bi bila lahko usoda pre-
stolnice povsem drugačna, kot 
je bila, če ne bi v dogajanje po-
segli občani Vrhnike. »Vedeli 
smo, da je na Vrhniki ena naj-
močnejših enot tistega časa. 
Ta ni bila nevarna samo vam, 
ampak celotni Slovenĳi. Upali 
smo, da boste vzdržali. In ste!« 
Vrhnika je namreč preprečila 

napredovanje dveh tankovskih 
bataljonov proti prestolnici, za 
kar je leta 2006 prejela tudi naj-
višje državno odlikovanje, zlati 
častni znak svobode RS. Dejala 
je še, da je šlo priznanje v pra-
ve roke ter se tudi v svojem 
imenu zahvalila vsem, ki so v 
tistih usodnih dneh kakor koli 
– z orožjem ali brez – pomagali 
pri osamosvajanju Slovenĳe. 

Za govornico je stopil tudi 
župan dr. Marjan Rihar, ki je 
spomnil na enotnost naroda 

v času osamosvajanja in obža-
loval, da se je kmalu po usta-
novitvi lastne države enotnost 
skrhala. Obžalovanje je izrazil 
tudi nad dejstvom, da mladi 
tako slabo poznajo zgodovino 
iz konca osemdesetih in začet-
ka devetdesetih let. Sicer pa, 
kot je še dejal župan, je praz-
novanje še zadnjič potekalo v 
parku brez imena, kajti že na 
prihodnji občinski seji bodo 
svetniki glasovali o njegovem 
poimenovanju. 

Pečat je proslavi dalo tudi 
obešanje spominskih trakov na 
občinske in veteranske prapore. 
Kot smo že omenili, je Občina 
Vrhnika leta 2006 za svoj  pri-
spevek k osamosvojitveni vojni 
prejela državno odlikovanje, 
zlati častni znak svobode RS. V 
spomin na prejeto odlikovanje 
je ministrica dr. Jelušičeva po 
predhodnem sklepu vrhniške-
ga župana obesila spominske 
trakove na občinski prapor ter 
na prapora zveze veteranov 

vojne za Slovenĳo in policĳ-
skega veteranskega združenja 
Sever. Spominski trak je preje-
la tudi Občina Borovnica, ki je 
bila v tistih usodnih časih del 
Občine Vrhnika. 

Na koncu so vrhniško-bo-
rovniški veterani vojne za 
Slovenĳo izročili še priznanja. 
Srebrna znaka zveze veteranov 
sta prejela Boris Bizjan in Franc 
Jelovšek, zlati znak pa Pihalni 
orkester Vrhnika. Pozornost 
v obliki darila pa so veterani 

namenili tudi obrambni mini-
strici. 

Drugi del praznovanja dne-
va državnosti naj bi potekal na 
Sveti Trojici, kjer  sta bila pred-
videna kulturni in zabavni pro-
gram, ki pa je zaradi slabega 
vremena odpadel. Še vedno pa 
je v tamkajšnji cerkvi potekala 
maša za domovino, po njej pa 
na prostem še kresovanje. 

Gašper Tominc 
(Foto: Simon Seljak)

Simbolno veteransko dejanje

Dež ni zmotil številnih občanov in gostov, ki so se zbrali pri lipi samostojnosti.

Ministrica je na občinsko zastavo obesila spominski trak.

Spominski trak tudi v roke županu Občine Borovnica.

Izročanje priložnostnega darila ministrici dr. Ljubici Jelušič. 

Srebrni znak ZVVS sta pre-
jela:
Boris Bizjan, gasilec v PGD 
Vrhnika, je z zanosom prevzel 
v hranjenje terensko kuhinjo 
OZVVS v gasilski dom na 
Vrhniki. Še več, lotil se je obno-

vitve kuhinje in jo brez plačila 
izredno lepo obnovil. Tudi na-
dalje jo redno vzdržuje.  Zdaj je 
poveljnik vrhniških gasilcev in 
s svojo podporo ni le naš dona-
tor, temveč tudi vpliva na naš 
ugled v okolju delovanja.
Franc Jelovšek brez plačila 
zagotavlja ozvočenje skoraj na 
vseh prireditvah, kjer OZVVS 

uresničuje svoje javno na-
stopanje. S svojo podporo ni 
le naš donator, temveč tudi 
pomaga, da se naš glas sliši v 
deveto vas.

Zlati znak ZVVS (prejel 
predsednik orkestra)
Pihalni orkester Vrhnika 
brez plačila sodeluje na vseh 
proslavah v Občini Vrhnika, 

kjer OZVVS uresničuje del 
svojega programa na temo 
ohranjanja spomina na osamo-
svojitev Republike Slovenĳe. 
Njihova srčna podpora traja že 
16 let in so postali že pravi naši 
prĳatelji.

Visok obisk na Vrhniki 

Obrambna ministrica Jelušičeva se je zahvalila Vrhniki
Vrhnika, 24. junĳ – Občinska proslava ob dnevu državnosti je potekala pri lipi samostojnosti, kjer je bila slavnostna govornica obrambna ministrica dr. Ljubica Je-
lušič. Na prireditvi so na prapore občin Vrhnika in Borovnica ter veteranskih združenj obesili spominske trakove v spomin na leto 2006, ko je Vrhnika prejela najvišje 
državno odlikovanje,  zlati častni znak RS.

Združenje šoferjev in 
avtomehanikov Vrhnika
opozarja krajane Vrhnike na bližajoči se 1. septem-
ber. Z nami na cesti bodo naši najmlajši. Bodite po-
zorni na okolice šol, vrtcev predvsem pa na šolske 
poti. Prilagodite hitrost Vaših vozil in odpravite se 
od doma pet minut prej. Poskrbite za svoje otroke 
tudi v avtomobilih z varnostnimi pasovi in ustrez-
nimi avtosedeži. Bodimo jim dober vzgled in se pri-
pnimo tudi sami!
Tudi letos bomo člani ZŠAM Vrhnika aktivno varo-
vali prehode za pešce in nevarne točke v prvih sep-
tembrskih dneh. Prepoznali nas boste po varovalnih 
jopičih in uniformah združenja. Bodite strpni in pre-
vidni.
Nekaj najnevarnejših točk si lahko ogledate na pa-
noju KS Vrhnika. Naj Vam bodo v opozorilo!

ŽIVLJENJE JE NEPRECENLJIVO SPOŠTUJMO 
GA!

Varno vožnjo!
Predsednik ZŠAM Vrhnika 

V duhu akcĳe tokrat prvič združujemo 
evropski dan brez avtomobila in bazar 
prostega časa – predstavitev lokalnih 
društev, ki ustvarjajo družbeno klimo v 
mestu. Prvič organiziramo tudi sejem 
rabljenih koles, zato vas ob tej priložno-
sti posebej vabimo, da v tednu mobilno-
sti (16. – 22.9.2009) pripeljete svoje rabljeno kolo 
v TIC Vrhnika (na novi lokacĳi na Tržaški cesti 
9), kjer ga bodo sprejeli, označili in shranili. Ko-
lesa se bodo komisĳsko prodajala na prireditvi 
22.9.2009. Najmlajše bo tudi letos razveselilo 
škratovanje, ki ga pripravlja Društvo prĳateljev 
mladine Mavrica.

In kaj se bo na prireditvi še dogajalo? Kot že 
omenjeno, bodo člani društev prikazali svoja 
znanja, sposobnosti in veščine, lahko boste pre-
izkusili alternativna prevozna sredstva, nordĳ-
sko hojo, aerobiko, si ogledali policĳsko tehniko, 
izmerili ekološki odtis, ali se odpeljali na kole-
sarski izlet po barju (prĳave TIC Vrhnika od 16.-
22.9.2009), zvečer pa se sprostili ob glasbi.

Letošnji moto akcĳe »Dobra klima mojega me-
sta« opozarja na posledice podnebnih sprememb 
in na vse, kar ustvarja klimo mest: kakovost zra-
ka, hrup, prometna varnost, kakovost javnih po-

vršin, socialna povezanost prebivalcev 
in na splošno vzdušje v mestih. Veliko 
ekonomskih in okoljskih strokovnjakov 
meni, da predstavljajo podnebne spre-
membe eno večjih okoljskih, socialnih in 
ekonomskih groženj, s katerimi se sre-
čujemo prebivalci našega planeta. Kljub 

vsem prizadevanjem na svetovnih in državnih 
ravneh za prilagajanje podnebnim spremem-
bam, pa imajo lokalne skupnosti ključno vlogo in 
so dolžne varovati zdravje prebivalcev. Mesta se 
morajo sama odločiti, da želĳo čist zrak in dobro 
klimo. Nihče jih ne more v to prisiliti. Tudi po-
samezniki se morajo sami odločiti, kaj želĳo zase 
in svoje otroke. Odločitev je torej na nas vseh, da 
vsak po svojih močeh prispevamo k čistejšemu 
zraku in okolju. Tudi na to temo pripravljamo 
program, kjer boste našli ideje in koristne na-
svete. Pridite in poglejte, kako smo si zamislili, 
kakšna je »dobra klima mojega mesta«. Natan-
čen program prireditve bo objavljen naknadno v 
sredstvih javnega obveščanja (www.vrhnika.si, 
www.zavod-cankar.si, www.barje.net).

Občina Vrhnika, LAS Vrhnika in 
Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport 

in turizem Vrhnika 

P r i s r č n o    v a b l j e n i !
Občina Vrhnika, LAS Vrhnika in Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhni-

ka vabĳo vse občane, da se v okviru evropskega tedna mobilnosti udeležite prireditve

V MESTU BREZ AVTOMOBILA
in sicer v torek, 22.9.2009 na Stari cesti na Vrhniki.
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Gradnja optičnega omrežja na 
območju Občine Vrhnika

Občina Vrhnika je že leta 2007 pristopila k pripravi Načrta 
gradnje, upravljanja in vzdrževanja odprtega širokopasov-
nega omrežja elektronskih komunikacĳi v Občini Vrhnika in 
tudi v proračunu za leto 2007 za ta namen zagotovila sred-
stva. Za svetovanje in izpeljavo projekta Javno-zasebno part-
nerstvo Svetovanje pri projektu “širokopasovno omrežje” je 
bila v skladu z zakonom o javnem naročanju  decembra 2007 
sklenjena pogodba z  najugodnejšim zunanjim izvajalcem. 

Občinski svet Občine Vrhnika je na seji 28. 2. 2008 sprejel 
Načrt razvoja odprtega širokopasovnega omrežja elektron-
skih komunikacĳ v Občini Vrhnika, Dokument identifikacĳe 
investicĳskega programa za navedeni načrt in Sklep o ugoto-
vitvi javnega interesa za sklenitev javno-zasebnega partner-
stva in izvedbi projekta Gradnja, upravljanje, vzdrževanje in 
izkoriščanje odprtega širokopasovnega omrežja elektronskih 
komunikacĳ v občini Vrhnika v obliki koncesĳskega javno-
zasebnega partnerstva. Župan je nato s sklepom imenoval 
strokovno  komisĳo za izbiro zasebnega partnerja. Občina je 
v začetku marca 2008 na portalu javnih naročil objavila javni 
razpis za sklenitev koncesĳskega javno-zasebnega partnerstva 
za navedeni projekt po postopku konkurenčnega dialoga. Iz 
poročila strokovne komisĳe je razvidno, da na predmetni raz-
pis ni prispela nobena vloga, zato je strokovna komisĳa konec 
maja 2008 sprejela sklep, da se županu predlaga, da se projekt 
javno-zasebnega partnerstva zaključi brez izbire zasebnega 
partnerja. 

Od takrat so potekali pogovori z operaterji za izgradnjo ši-
rokopasovnega optičnega omrežja za območje Vrhnike in bliž-
njih strnjenih naselĳ in izgradnjo UMTS-omrežja za oddaljene 
zaselke in posamezne oddaljene uporabnike. Rezultat dolgo-
trajnih in intenzivnih pogovorov je sklenjena služnostna po-
godba z Gratelom, d. o .o., s katero občina Gratelu, d .o. o.  na 
svojih nepremičninah dovoljuje vknjižbo služnosti graditve, 
postavitve in obratovanja kabelske kanalizacĳe v prenosnih 
in distribucĳskih komunikacĳskih omrežjih in pripadajoče in-
frastrukture na delih zemljišč, ki najmanj ovirajo občino oz. 
njeno obstoječo infrastrukturo. Poleg tega se dovoljuje tudi 
vknjižba služnosti dostopa do kabelske kanalizacĳe in pripa-
dajoče infrastrukture za potrebe njihovega obratovanja, vzdr-
ževanja, popravil in nadzora ter odstranjevanja naravnih ovir 
pri gradnji, postavitvi in obratovanju kabelske kanalizacĳe in 
pripadajoče infrastrukture. Služnost se ustanavlja za obdobje 
30 let oz. za čas obratovanja omrežja.

Projekt izgradnje se bo v skladu s pogodbo izvajal fazno. V 
prvi in drugi fazi se bo gradilo omrežje, skladno s projektno 
dokumentacĳo, ki je bila izdelana s strani Gratela, d. o. o.  de-
cembra 2008. Poleg tega se bo ves čas trajanja pogodbe omrež-
je razširilo na naselja, v katerih občina že izvaja ali bo izvajala 
investicĳe v drugo komunalno infrastrukturo in se bo gradnja 
Gratela, d. o. o., prilagajala investicĳam ter bo takšna gradnja 
za Gratel, d. o. o., ekonomsko upravičena. V tretji fazi se pred-
vidoma 90 % občanov oskrbi z UMTS-signalom oz. v največji 
mogoči meri, kot to dopušča oblikovanost terena občine in je 
takšna gradnja ekonomsko upravičena. Začetek obratovanja I. 
faze, ki  zajema Vrhniko z okolico, je previden za 1. 12. 2010, 
začetek obratovanja II. faze, ki  zajema Sinjo Gorico, Drenov 
Grič in Ligojno, pa za 1. 7. 2011. Za III. fazo, ki se bo izgraje-
vala vzporedno s potekom prve in druge faze, je predviden 
datum za začetek obratovanja 1. 7. 2012. 

Investitor izgradnje omrežja elektronskih komunikacĳ je 
Gratel, d. o. o., vendar si bo Občina Vrhnika ves čas trajanja 
pogodbe prizadevala, da bo izgradnja izvedena v predvide-
nih rokih. Vsi skupaj pa lahko upamo, da bodo izgradnji na-
klonjene tudi gospodarske razmere.

Občina Vrhnika
Občinska uprava

Ob zaključku redakcĳe Na-
šega časopisa so delavci po-
stavljali opaž še za zadnje ste-
ne druge etaže, nato pa naj bi 
objekt zasedli tesarji oziroma 
krovci. Kot je pojasnil vodja 
gradbenega odbora Marjan 
Leon Možina, vreme dobro 
služi poteku gradnje, zato več-
jih odstopanj od začrtanega 
terminskega  načrta ne beleži-
jo. »Do sedaj na kakšen večji 
problem nismo naleteli, razen 
na nepredvideno miniranje 
gradbene jame in na potrebo 
po nekoliko večji količini pod-
ložnega betona pri gradnji te-
meljev.« Koliko je zaradi teh 
del »trpel« terminski načrt, je 
bilo znano v začetku avgusta, 
ko so skupaj z izvajalcem del 
opravil temeljitejšo analizo 
opravljenih del. Ta trenutno 
znaša tri dni, kar je še vedno v 
okviru sprejemljivega. Po ter-
minskem  načrtu je datum pri-
dobitve uporabnega dovolje-
nja za nov vrtec predviden 15. 
november, vendar poznavalci 
dvomĳo, da bo to mogoče. 
Vsekakor pa bo nadaljnji po-
tek del še vedno zelo odvisen 
od vremenskih razmer.

Tako naj bi predvidoma 
še  letos zraven že obstoječe-
ga vrtca Barjanček I na Stari 
Vrhniki zrasla njegova nova 
različica, ki bo lahko sprejela 
približno 174 malčkov (odvis-
no od sestave oddelkov).  Tako 

naj bi pokrili večino potreb po 
otroškem varstvu na Vrhniki. 
Prvotno je bilo zamišljeno, da 
bi takoj po izgradnji novega 

vrtca starega podrli in nato 
novemu prizidali še en trakt 
z osmimi oddelki. Po novi za-
misli pa bo občina počakala 

na izgradnjo vrtca na Vrtnarĳi 
(tam še pridobiva zemljišča, 
gradila pa bi ga v javno-zaseb-
nem partnerstvu), šele nato pa 
bi se po potrebi lotila gradnje 
tudi omenjenega prizidka pri 
novem Barjančku.

Gradbena pogodba, ki jo je 
občina podpisala z izvajalcem 
del Konstruktor VGR (slednji 
je najel podizvajalca Gradišče 
Cerknica), je vredna dobra dva 
milĳona evrov, k temu pa bo 
treba prišteti še ureditev oko-
lice, stroške dokumentacĳe, 
nadzor in podobno. Vendar 
pa se delavci med počitnicami 
niso mudili le na Stari Vrhniki, 
marveč smo jih lahko srečali 
še v nekaterih objektih vzgoj-
nih zavodov. Skoraj vsi so bili 
deležni manjših pleskarskih 
posegov, med večjimi posegi 
pa velja omeniti tistega v OŠ 
Ivana Cankarja na Lošci. Tam 
so delavci obnovili kotlovni-
co. Dosedanja, ki je delovala 
na olje, se je namreč izkazala 
za zelo potratno, zato so jo 
delavci med počitnicami za-
menjali s plinsko. Obnovit-
venih del je bila deležna tudi 
bevška podružnična osnovna 
šola. Med drugim so obnovili 
streho in fasado. S 60 tisoč evri 
naj bi občina sofinancirala tudi 
ureditev Župnĳskega vrtca na 
Hribu.

Gašper Tominc

Nov vrtec naj bi sprejel približno 174 malčkov.

Gradbincem gre na roko suho poletje, zato dela napredujejo hitro 
in brez zaostankov zaradi slabega vremena. 

Osrednja letošnja občinska investicĳa

Občina na Stari Vrhniki gradi nov vrtec
Stara Vrhnika – Konec avgusta bo minilo slabe tri mesece, ko so pri vrtcu Barjanček na Stari Vrhniki zabrneli 
delovni stroji. Gradnja je potekala brez vremenskih nevšečnosti, zato je hitro napredovala. Ko se je naša ekipa 
v drugi polovici avgusta ustavila na gradbišču, so bili delavci tik pred tem, da začnejo z deli na strehi vrtca.

Krajani so se za uvedbo samo-
prispevka odločili leta 2003. Že 
vnaprej je bilo znano, da bo in-
vesticĳa v razširitev pokopališča 
draga, saj je bil pod cerkvĳo zelo 

strm teren. Problem so rešili z 
gradnjo treh teras, katerih opo-
rne zidove so postavili leta 2005. 
Na tak način so pokopališče po-
večali za 44 klasičnih in 12 žarnih 

grobnih polj, kar naj bi zadosto-
valo za nekaj deset let. Po izgrad-
nji teras za pokopališče pa so de-
lavci začeli še z gradnjo mrliške 
vežice. »Do sedaj vežice nismo 

imeli in mislim, da takšno naselje 
kot je Podlipa, nujno potrebuje 
tudi ta objekt, saj je to humano 
do pokojnika in njegovih svojcev, 
« je ob njenem blagoslovu dejal 

predsednik Krajevne skupnosti 
Janez Malovrh. V vežici je sicer 
prostor za enega pokojnika, po 
potrebi pa jo je mogoče tudi pre-
graditi za dva. Opremljena je s 
sanitarĳami in čajno kuhinjo. 
»Finančna soudeležba občine pri 
gradnji pokopališča je 15-odstot-
na, gradnja vežice pa je izključno 
projekt krajevne skupnosti. Sama 
investicĳa je vredna 258.000 ev-
rov, projektna dokumentacĳa, ki 
je bila potrebna pred gradnjo, pa 
še dodatnih 9.800 evrov,« je po-
jasnil Malovrh.

Sicer pa mrliška vežica ni edi-
ni objekt, s katerim po novem  
upravljala krajevna skupnost. V 
najem je namreč od vrhniške ob-
čine dobila objekt nekdanje pod-
ružnične šole v Podlipi. Občina je 
šolo sicer želela prodati, vendar 
se njeni računi niso izšli, zato je 
vendarle prisluhnila željam kra-
jevne skupnosti po njenem naj-
emu. Kot je pojasnil Malovrh, na-
meravajo objekt šole uporabiti za 
potrebe krajevne skupnosti, ki še 
vedno nima lastnih prostorov. V 

njej naj bi svoje aktivnosti oprav-
ljali tudi mladina in upokojenci. 
»Nekaj del smo skupaj s krajani 
že postorili na objektu, za kar se 
jim zahvaljujem. Vsekakor pa bo 
potrebno vanj vložiti še kar nekaj 
ur obnove in preureditev.«

Krajevna skupnost Podlipa - 
Smrečje je letos aktivna tudi na 
področju komunale. Trenutno je  
pozornost uprla v zagotavljanje 
kakovostne pitne vode. Tako so 
pred časom uredili okolico vod-
nega zajetja v Podlipi, s čimer naj 
bi preprečili vpliv padavinskih 
voda na kakovost vode. Ali so bili 
pri tem uspešni ali pa bodo po-
trebni še temeljitejši posegi, bodo 
pokazali izvidi vode, na katere še 
čakajo. Vodo naj bi izboljšali tudi 
na Samĳi. Malovrh je pojasnil, da 
v vodohranu načrtujejo postaviti 
UV dezinfektor vode. Ker bodo 
morali zaradi tega pripeljati do 
vodohrana še elektriko, ocenjuje-
jo, da jih bo investicĳa stala okoli 
15 tisoč evrov. Trenutno zanjo 
pripravljajo dokumentacĳo, pro-
jekt pa naj bi končali jeseni.

»Kar pa se tiče novih kilome-
trov asfalta, načrtujemo, da bo 
krajevna bogatejša za približno 
tri kilometre asfaltiranih cest. Gre 
za odseka Kajn Dol–Celarje in 
Pajsarjev kot ter še nekaj krajših 
odsekov v Podlipi. Upamo, da 
bomo zanje prejeli tudi nekaj dr-
žavnega denarja, za katerega smo 
preko občine tudi kandidirali,«  je 
pogovor sklenil sogovornik. 

Gašper Tominc
(Foto:Vesna Novak in GT)

Blagoslov sta opravila duhovnika Janez Juhant in Anton Gradišek. 

Terasasto pokopališče z novo mrliško vežico Objekt šole ima po novem v najemu krajevna skupnost. 

Nove pridobitve v Podlipi in Smrečju

Novo pokopališče in mrliška vežica, urejanje 
vode in najem šole
Podlipa – Sredi maja (17.) je pri podlipski cervki sv. Brikcĳa potekala slovesnost blagoslova novega razširje-
nega pokopališča in mrliške vežice. Na tak način je krajevna skupnost zaključila dolgoletni projekt, ki so ga 
večinsko financirali iz naslova samoprispevka krajanov Smrečja in Podlipe. Sicer pa ima krajevna skupnost 
že nove načrte, predvsem na področju komunale.

Delovni stroji Gradišča 
Cerknica so na parceli med li-
gojnskim pokopališčem in ne-
kdanjo šolo zabrneli že v drugi 
polovici maja. Od tedaj pa do 
danes je na tamkajšnjem ob-
močju dnevno ‘’rasla’’ mrliška 
vežica, ki je bila ob zaključku 
naše redakcĳe sredi avgusta 
že pod streho. Kot je tedaj po-
jasnil predsednik gradbenega 
odbora Jože Frank, so delav-
ci opravili tudi že fasaderska 
dela, v kuhinji in sanitarĳah 

položili keramiko, pred samim 
objektom pa so ravno tedaj po-
lagali tlakovce. Tako jih čaka še 
montaža notranje opreme in 
dokončna zunanja ureditev. 

Mrliška vežica je skupen 
projekt krajevnih skupnosti 
Drenov Grič - Lesno Brdo in 
Ligojna, projekt pa naj bi po 
predračunski vrednosti znašal 
približno osemdeset tisoč ev-
rov. Rok za dokončanje projek-
ta je konec septembra. 

Gašper Tominc

Mrliška vežica naj bi bila končana do konca septembra.

V Ligojni gradĳo mrliško vežico
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Delavci so se že pred časom 
lotili 643 metrov dolgega odseka 
ob državni cesti Vrhnika–Bre-
zovica, kjer gradĳo kolesarsko 
stezo in avtobusno postajališče. 
Projekt je del večje daljinske ko-
lesarske povezave, ki poteka od 
Šentilja do Kopra. Trenutno de-
lavci opravljajo zaključna grad-
bena dela, z njimi pa bi morali 
končati do konca oktobra. Za 
razliko od kolesarske steze med 
Vrhniko in Drenovim Gričem 
pa ta ne bo imela dvojne odboj-
ne ograje, nad katero so mnogi 
vihali nosove. Kot pravĳo na 

DRSC, je to odsek znotraj nase-
lja, zato so na njem nižje predpi-
sane hitrosti, posledično pa tudi 
odbojna ograja ni potrebna. 

Na celotni relacĳi med Vrhni-
ko in Brezovico je tako že ure-
jenih približno pet kilometrov 
kolesarskih stez, še vedno pa 
jih ostaja sedem kilometrov. Kot 
pravĳo na Direkcĳi Republike 
Slovenĳe za ceste, ki je glavni 
investitor, je nadaljnja gradnja 
kolesarskih poti odvisna zgolj 
od zagotovljenih sredstev v dr-
žavnem proračunu.

Gašper Tominc

Delavci naj bi z deli na regionalki končali oktobra.

Dela na regionalni cesti na 
Drenovem Griču bodo končali 
oktobra

Kriminalisti so zoper sedem 
osumljenih že spisali kazen-
ske ovadbe. Trem tujcem naj 
bi pri goljufijah pomagala tudi 
uradno postavljena uprava, 
ki je nadzorni svet zavajala z 
lažnimi podatki o poslovanju 
družbe. Kazenska ovadba raz-
kriva, da so osumljeni, ki v 
IUV sicer niso bili uradno za-
posleni, pod pretvezo investicĳ 
na svoje račune nakazali okoli 
800.000 evrov. Za dobrih 120 
tisočakov pa so si privoščili 
turističnih potovanj ter lepot-
ne in kirurške posege. Skupna 
vrednost premoženjske škode, 
ki jo je s tem utrpela Industrĳa 
usnja Vrhnika, je težka več kot 
milĳon evrov.  Nekdanji pred-
sednik in član uprave pa bosta 
morala sodniku pojasniti tudi 
ponarejanje in uničevanje do-
kumentov ter predstavljanje 
napačnih rezultatov poslova-
nja družbe. 

Pred poletnimi počitnicami 
so tako  vsak dan prihajale na 
dan nove pikantne zgodbice, 
kako so vodilni vrtali luknje v 
že tako potapljajočo se barko. 
Kot v posmeh vsemu skupaj 
pa je konec junĳa odjeknila no-
vica, da bo stečajna upravitelji-
ca usnjarne Nataša Gibičar Toš 

za opravljanje postopka prejela 
190 tisoč evrov nagrade. Dr-
žava se je kmalu posula s pe-
pelom in pravosodni minister 
Aleš Zalar je naznanil, da bodo 
nemudoma spremenili pravil-
nik, kar so tudi storili. Ko pa 
bi se država (državno pravo-
branilstvo) na Gibičar Toševo 
visoko nagrado konec julĳa kot 
največja upnica usnjarne v ste-
čaju vendarle lahko pritožila, 
je ‘’nekako pozabila’’. Nekda-
nji prvi sindikalist usnjarne 
Slavko Zalar je bil nad visoko 
nagrado osupel, saj povprečni 
delavec v usnjarni niti v dvaj-
setih letih ne bi zaslužil toliko. 
V sindikatu so se pritožili na 
višino nagrade, vendar odgo-
vora še niso prejeli. Nagrada 
se je zdela nesprejemljiva tudi 
vrhniškemu županu dr. Mar-
janu Riharju: »Nesprejemljivo 
je, da je propad tega do nedav-
nega eminentnega vrhniškega 
podjetja povezan s kriminal-
nimi dejanji. Prav tako se mi 
zdĳo nerazumljive možnosti 
v okviru obstoječe zakonoda-
je, ki stečajnim upraviteljem 
dovoljujejo tako visoke na-
grade.« Mnogi so tedaj izrazili 
tudi obžalovanje nad državo, 
da se tako angažira v primeru 

stečaja Mure, medtem ko je ob 
dogajanju na Vrhniki mižala na 
eno oko. Kar je po svoje para-
doksalno: država je v Muri le 
12 % lastnica, v IUV pa 76 %. 

Trenutno še vedno poteka 
stečajni postopek, v okviru 
katerega so se pod kladivom 
dražbe že znašle nepremični-
ne IUV. Med drugim tudi ob-
jekt stare pošte ali Lovrenči-
čeva hiša. Usnjarna jo prodaja 
za slab milĳon evrov, Občina 
Vrhnika pa je nad njenim na-
kupom kljub nasprotovanju 
nekaterih že naredila križ, saj 
zanjo nima denarja. Namemb-
nost zemljišč, na katerih stojĳo  
drugi objekti, ostaja zaenkrat 
nespremenjena. Večina jih bo 
še naprej namenjenih za pro-
izvodne namene, razen ob-
močja šivalnice, kjer je dovo-
ljena stanovanjska in poslovna 
gradnja. Tudi na območju tako 
imenovanih štal nasproti pod-
lipske doline, kjer so skladiščili 
kompost, ostaja namembnost 
parcele nespremenjena.

Sicer pa ima občina z us-
njarno še vedno neporavnane 
račune. Njene terjatve do us-
njarne znašajo 125 tisoč evrov, 
znesek pa izvira iz naslova ne-
poravnanega nadomestila za 

uporabo stavbnega zemljišča. 
K temu je treba prišteti še pet 
tisoč evrov zamudnih obresti. 
Le malo manj terjatev do us-
njarne ima vrhniška komunala, 
in sicer 114 tisoč evrov. Skupaj 
imata torej občina in komunala 
skoraj četrt milĳona terjatev.

In kako je s skoraj petsto 
delavci, ki so ostali na cesti? 
Nekdanji vodja sindikata v 
usnjarni Slavko Zalar je pojas-
nil, da so sicer prejeli sredstva 
jamstvenega sklada v višini za-
jamčene plače, še vedno pa jim 
usnjarna dolguje razliko med 
prejetimi sredstvi jamstvenega 
sklada in dejansko zasluženimi 
plačami. Prav tako še vedno ča-
kajo na odpravnine. »Žalostna 
je zgodba usnjarne. Vsekakor 
je imela potencial, vendar je 
vodstvo, pa ne samo to zadnje, 
ampak že številna pred njim, 
podjetje zavozilo. Obnašali so 
se neodgovorno in na koncu 
smo pristali tam, kjer smo se 
vedno bali, da bomo: v stečaju. 
Kriminalistična preiskava bo 
verjetno res končana, vendar 
pa tako kot številne drugi po-
dobni primeri v naši državi ne 
bo dobila epiloga. Na žalost,« 
je sklenil Zalar.

Gašper Tominc

Nekateri so prepričani, da bi usnjarna lahko živela normalno po-
slovno življenje, če ne bi imela v zadnjem desetletju in pol nesreč-
ne roke s svojim vodstvom. 

Na dvorišču nekdanjega gospodarskega ponosa Jugoslavĳe  zdaj 
raste plevel.

In memorium
V našem prečudnem kraju smo doživeli 

tragični dogodek. Naskrivaj so pokopali 
paradnega velikana IUV. Brez pogrebnih 
slovesnosti, govora, cvetja ali civilnega po-
kopa. Tiho in za vedno je odšel. Rojeval se 
je v začetku socializma, tragično končal v 
demokracĳi. Nekoč močan kot Martin Kr-
pan na cesarskem dvoru je doživel padce 
in vzpone. Velikana je napadla neozdrav-

ljiva zahrbtna bolezen, hujša od raka ali 
nove gripe H1N1. Bolezenski  simptomi 
so se začeli kazati, ko smo sanjali sanje, 
sedaj pa je pred nami slab dan. Vodenje 
bolezenskega stanja je bilo prepuščeno 
novodobnim “menedžerjem”. Kaže, da 
vsi voditelji niso imeli “jajc”, da bi bolnika 
postavili na noge. Kljuke so si podajali po 
tekočem traku. Niso bili zadolženi ustvar-
jati, ampak koliko „denarcev“ bodo poka-
sirali. Kazalo je, da je teh tovarišev v naši 

(podalpski) deželi zmanjkalo. Na koncu so 
dobili Angleža, katerih „sin“ ni razumel 
našega jezika in je odpotoval v Kolumbo-
vo deželo (upam le, da ne brez cvenka). 
Minister Gregor pa NIČ!

Trda je ta moja glava in marsičesa ne 
razume. Usnjarna je bila nekoč razdelje-
na na ekonomske enote. Ena izmed njih 
je bila tudi enota vzdrževanja, po starem 
pomožna. Delavnice smo imeli preko 

potoka „na Balkanu“, za 
osnovno dejavnost smo 
bili „balast in mežnarji“. 
Nadzor nad našim delom 
je bil izredno aktiven, če si 
je kdo in kdaj privoščil ka-
vico zunaj dvorišča – takoj 
urgenca. Da bi izrekli zah-
valo, ko se je kaj koristne-
ga naredilo, pa je bilo vse 
tiho. V skromnih prostorih 
smo izdelali marsikateri 
novi stroj ali napravo ali 
predelavo za lažje delo. Naj 
jih samo omenim: stiskal-

nice za blato, hidravlična dvižna rampa v 
konfekcĳi, naprava za prekladanje plošč 
za hidravlično stiskalnico. Stiskalnica za 
ostružke, prah ... itn. Zaključujem in se 
ne hvalim, me pa zanima, kdo bo posnel 
smetano. Čudno, kaj boste rekli, po to-
likem času čustveno prizadeti. Naj tudi 
„šalabajzarji“ poznajo „pleh“ (denar). V 
tem kotlu je v zadnjem času „celo izginilo 
marsikaj. Ni me strah, saj ima sindikalist 
g. Slavko, ki je bil tudi nekoč naš, odprte 

oči, dobro bi bilo ugotoviti stanje. G. Slav-
ku Zalarju, predsedniku sindikata IUV, 
pa predlagam, naj s svojo  nekdanjo de-
lovno vojsko namesto, da ne odkoraka v 
Ljubljano pred skupščino, opusti to misel. 
Predlagam cenejšo možnost, da se zbere-
mo na prostoru nekdanjih čistilnih naprav 
z dograjenimi dodatnimi bazeni, naj se iz 
Furlanovih toplic načrpa voda. Na vabilih 
bi napisali: „VABILO NA PLAVALNI PIK-
NIK“ z datumom, začetkom, obvezno op-
remo in razporedom:
v prvem bazenu: NUDEL PLAŽA – brez 
kopalne opreme, kdor si upa pokazati svo-
je čare, v drugem bazenu: „MATILDARJI“ 
– obvezno s kopalkami (da skrĳejo svoje 
čare in gubice), v tretjem bazenu: „VODIL-
NA SMETANA“ – obvezno s kopalkami iz 
vodoodpornega usnja in kopalnimi plašči 
iz EKO usnja.

Za  konec pa organizirajte še „fešto“; de-
nar bi pridobili iz sindikalne koče na Veli-
ki Planini (če je še vaša in je niso prodali.)

Dajmo si duška po kranjsko, zapĳmo in 
pozabimo na vse. Vsi „bivši taglavni“: vas 
pa prosim na koncu, da podrete ta sramot-
ni Černobil. Zasadite ga z lipami – simbol 
Slovenĳe. Mogoče se bo nekoč vrnil Mar-
tin Krpan, posekal bo najlepšo lipo (zopet 
škoda) in si naredil orodje. S svojo kobilico 
pa bo tovoril sol „SOL ZA PAMETNEJŠE 
SLOVENCE“.

Spisal sin nekdanjega vrhniškega Mar-
tina Krpana.                                  

T.R.

V četrtek, 13. avgusta, so 
se odprla vrata še ene nove 
trgovine na Vrhniki. V obrt-
ni coni Sinje Gorice je v ne-

kaj mesecih zrasla trgovina 
LIDL.

Malo pred odprtjem trgo-
vine ni bilo opaziti neke ve-
like gneče, kot se je to doga-
jalo širom Slovenĳe. Vendar 
pa se je ves dan kar gnetlo 
veliko kupcev oziroma obis-
kovalcev.

Slavnostni trak sta pre-
rezala župan Vrhnike dr. 
Marjan Rihar in prva stran-
ka – nakupovalka trgovine 
Lidl na Vrhniki. Županu so 
predstavniki LIDLA izro-
čili simbolični bon za 1000 
kilogramov živil. Z njim si 
bo  dese� vrhniških najbolj 
ogroženih družin nabralo 
po 100 kg najnujnejših pre-

hrambnih artiklov. To huma-
nitarno akcĳo so pripravili 
skupaj z vrhniškim Rdečim 
križem.

Sama trgovina, ki se drži s 
podjetjem Kovinarska, ima 
približno tisoč kvadratnih 
metrov prodajnih površin in 
še okoli 400 metrov sprem-
ljajočih prostorov. V svojem 
prodajnem asortimanu ima-
jo okoli 1300 artiklov. Lidl je 
nemško družinsko podjetje, 
ki ima po svetu že okoli 8000 
trgovskih centrov in proda-
jaln.

Za odprtjem nove trgovine 
na začetku Vrhnike smo za-
gotovo dobili novo konku-
renčno ponudbo že obstoje-
čih centrov SPAR in HOFER. 
O množičnosti  nakupov pa 
bodo presojali kupci sami.

S. S.

Na Vrhniki tudi LIDL

Malo pred odprtjem ni bilo pretirane gneče.

Bon za 1000 kg živil, prva nakupovalka, župan in predstavnik 
LIDLA

Industrĳa usnja Vrhnika v primežu kriminalističnih preiskav

Nekdanji ponos vodilni spremenili v sramoto
Vrhnika – Ob lanskih božičnih praznikih je Industrĳa usnja Vrhnika šla v stečaj. Od tedaj se ni veliko spre-
menilo: še vedno poteka stečajni postopek, delavci pa na zavodu iščejo novo zaposlitev. Skoraj vsak mesec 
prihajajo na dan nove podrobnosti, kako so vodilni v podjetju v svojo korist izkoriščali že tako obubožano 
podjetje. Kot v posmeh vsemu temu, pa je piko na i postavila še visoka nagrada stečajni upraviteljici. 

Prejeli smo! • Prejeli smo! •Prejeli smo! • Prejeli smo! • Prejeli smo! • Prejeli smo! • Prejeli smo!
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Najprej so si gostje ogledali ožje središče kra-
jevne skupnosti na sami Vrhniki in se seznanili 
s problematiko potoka Bela, kjer na določeni 
lokacĳi domačini in državna agencĳa za okolje 
nekako ne najdejo skupnega jezika. Ogledali so 
si tudi Idrĳsko cesto na Betajnovi, kjer se kra-
jani pritožujejo nad prehitrimi vozniki. Kot so 
dejali predstavniki občine,  je več možnosti za 
umiritev prometa: od prometnih znakov do le-
žečih policajev, možnost je tudi pločnik, vendar 
bo o tem treba še razmisliti. V nadaljevanju jih 
je pot vodila do gradbišča Gabrče 3, kjer gradĳo 
48 hiš. Krajani so izrazili bojazen, da bo nova so-
seska  zelo pripomogla k povečanemu prometu 

na tem območju, nekaj pomislekov pa so imeli 
tudi, ali bo betajnovska kanalizacĳa prenesla to-
likšno obremenitev. Župan je pojasnil, da je bilo 
predvideno, da se bo promet soseske navezal 
na vrhniško obvoznico (še preden se je ta začela 
zapletati v slepo črevo okoljevarstvenih zahtev, 
je bilo predvideno, naj bi bila zgrajena do leta 
2013), sedaj pa naj bi se do njene zgraditve po-
razdelil na ‘’tankovsko cesto’’ in na cesto (to bi 
še razširili), ki pelje proti regionalki na vrhni-
škem klancu. Sicer pa je zelo problematičen tudi 
sam priključek omenjene ceste na regionalno ce-
sto Vrhnika–Logatec, saj se priključuje s strmim 
klancem. Vozila zaradi klanca le počasi spelju-

jejo na regionalko, medtem ko imajo vozila na 
slednji zaradi dolge ravnine zelo velike hitrosti. 
Rešitev bi bil dvig nivoja občinske ceste, da bi se 
vozniki vključevali v promet po ravnini ali pa 
otoki za umirjanje prometa na regionalki. 

V Gabrčah so si ogledali še več lokacĳ, kjer 
domačini beležĳo težave z odvodnjavanjem 
meteorne kanalizacĳe, nato pa so se podali na 
Raskovec. Predstavniki krajevne skupnosti so 
občinske goste opozorili, kako se dostopna pot 
do partizanske grobnice na Drči navidezno kon-
ča na dvorišču novogradnje in kako je pot več-
krat neprehodna, ker naj bi bil čeznjo potegnjen 
električni pastir. 

Srečanje so  končali v prostorih krajevne 
skupnosti na Tržaški cesti 11. Tam je župan po-
hvalil delo krajevne skupnosti,  spregovoril pa 
se je tudi o že pred časom predvideni gradnji 
kanalizacĳe na Dobovičnikovi, vendar je moral 
projekt v občinskem proračunu dati prednost 
gradnji novega vrtca. S strani vodstva občine 
je bilo vendarle obljubljeno, naj bi se prihodnje 
leto po delih lotili gradnje kanalizacĳe. Jurjevčič 
je župana seznanil tudi s postopkom zahtevka 
Športne unĳe Slovenĳe, ki želi denacionalizirati 
objekt na Tržaški 11, beseda pa je tekla tudi o 
obnovi mrliške vežice na pokopališču. 

Gašper Tominc

Predstavniki občinske uprave med člani Sveta Krajevne skupno-
sti 

Idrĳska cesta na Betajnovi je za nekatere voznike poligon za hitro 
vožnjo. 

Predsednik KS Karol Jurjevčič opisuje težave voznikov, ki se na 
vrhniškem klancu vključujejo iz lokalne na regionalno cesto.

Občinska ekipa je obiskala KS Vrhnika - Vas
Vrhnika, 8. julĳ – Tokrat se je občinska ekipa z županom dr. Marjanom Riharjem na čelu mudila v KS Vrhnika - Vas. Goste je skupaj s člani sveta krajevne skupnosti 
sprejel njegov predsednik Karol Jurjevčič. Najprej so si na terenu ogledali problematične točke, nato pa je v prostorih krajevne skupnosti sledil še skupni razgovor.

Program Poletja na Vrhniki je 
bil namenjen, v prvem delu za 
najmlajše, nato je sledilo ulično 

gledališče za malo starejše, dva 
večera pa sta bila popestrena 
z živo glasbo, ki sta ga izvedla 

ansambel Svetlin in skupina 
Zoltan band. Otroški program 
je vseboval otroške delavnice, 

predstavitev nenavadnih igral, 
branje knjig, poslušanje pravljic 
ter gledanje čarodejev in lutkov-

nih igric. Prav ob teh urah je bilo 
prisotnih največ ljudi, še posebno 
pa najmlajših. Vsa ta dogajanja 
so se dogodila v šestih petkovih 
večerih ( 17.7., 24.7., 31.7., 7.8., 
21.8. in 28.8.) .

Vsekakor pa je največjo po-
zornost vzbudil ulični artist Ga-

vin Haya iz Avstralĳe. Na višini 
štirimetrskega jambora je izvajal 
akrobacĳe in žongliral z raznimi 
ognjenimi rekviziti. Drog pa so 
mu držali kar trĳe obiskovalci 
iz publike. Zelo zanimive so 
bile tudi ustvarjalne delavnice 
za otroke, ki so jih pripravile in 
vodile članice Društva prĳateljev 
mladine Mavrica. Pravljičarka 
Zlatka Brezovar iz Cankarjeve 
knjižnice pa je pritegnila naj-
mlajše k poslušanju pravljic. V 
enem izmed petkov so se pred-
stavile tudi loško – dragomerške 
Žabice, ki združujejo navĳa-
ško plesno skupino. S svojimi 
akrobatskimi skoki in dvigi so 
navdušile mlade gledalce. Ne-
navadna in zanimiva igrala pa 

je prikazal Drago Zadnikar, ki 
so njegove avtorske stvaritve. Iz 
različnih odsluženih gospodinj-
skih pripomočkov in aparatur 
je izdelal igrala, ki so mladim 
ponudile nov svet razmišljanja o 
možnostih igranja.

Predstave uličnega gledališča 

pa so bile namenjene za neko-
liko starejše obiskovalce, ki so 
se ob gledanju lahko sprostili, 
nasmejali ter se zabavali: Saj je 
namen uličnega gledališča, gle-
dalce nasmejati in jih pritegniti 
k sodelovanju. Tako sta znani 
ženici iz TV – ekranov  Šte�a in 
Poldka obiskovalce popeljali na 
morje. Videli smo tudi Hamleta 
s kuhinjskimi pripomočki ter 
predstavo opere Aida s pomočjo 
gledalcev. 

Tako se je v teh šestih petko-
vih večerih dogodilo še marsikaj, 
predvsem veselega, zabavnega 
in tudi poučnega. Zato je potreb-
no »Poletje na Vrhniki« negovati 
in obdržati ter ga kvalitetno do-
grajevati.                Simon Seljak  

Čarovnik Antoniom prikazuje čarovniške vragolĳe najmlajših 

Poletje na Vrhniki

Popestreni petkovi večeri
Letošnji vroči julĳski in avgustovski petki so bili popestreni s prireditvami, ki jih je organiziral Zavod Iva-
na Cankarja Vrhnika kot »Poletje na Vrhniki«. Prireditveni prostor je bil letos v parku pri Lipi samostojno-
sti, nekako bolj v središču mesta ter mogoče bolj na vidnem mestu, kot prejšnja leta na Sodnĳskem trgu.

Artist Gavin Hay je imel največ gledalcev in tudi pomočnikov

Ansambel Svetlin v parku pri Lipi samostojnosti bi si zaslužil 
več poslušalcev

Najmlajši z odprtimi usti in ušesi poslušajo pravljico

Društvo Mavrica je vsak petek pripravila ustvarjalno delavnico

Šte�a in Poldka z mopedom na morje

Žabice v svojem elementu

Opera Aida v izvedbi prostovoljcev iz občinstva
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Celodnevna prireditev se je 
začela ob desetih zjutraj s tekom 
v Star maln. Tekači so štartali 
izpred doma KS Stara Vrhnika. 
Na daljši progi, 4300 metrov, je 
med 141 tekači na cilj najhitre-

je pritekel lanski zmagovalec 
Sebastjan Zarnik in s časom 14 
minut in 44 sekund postavil 
nov rekord proge. Najhitrejša 
ženska je bila Mateja Šimic z 
rezultatom 16:57:89. Teka se je 

udeležil tudi vrhniški župan 
Marjan Rihar, ki je bil s svojim 
rezultatom zelo zadovoljen, 
čeprav je priznal, da pogoji 
zaradi sopare niso bili ravno 
najboljši. Ob enajstih dopoldne 
so štartali še najmlajši na 750 
metrov. Spodobi se, da omeni-
mo tudi najstarejša udeleženca 
teka, Bogdana Groma in Lju-
bico Kleindeinst, ter najmlajše 
udeležence, ki so bili: Maja Me-

sec in Lana Seljak ter Taj Mesec 
in Gal Žavbi.

Kmalu po razburljivem teku  
sta sledili razglasitev rezultatov 
ter podelitev nagrad in medalj, 
ki sta jih podeljevala župan dr. 
Marjan Rihar in predsednik ŠD 
Povž Bojan Mesec.

Tik pred razglasitvĳo rezul-
tatov je sledilo uradno odprtje 
celodnevne prireditve Tu smo 
doma. Spregovorila sta pred-

sednica TD Blaga-
jana Mirjam Suha-
dolnik in vrhniški 
župan.

Namen priredit-
ve je po besedah 
S u h a d o l n i k o v e 
sklepanje medse-
bojnih poznanstev, 
da bi na tak na-
čin Vrhniki vrnili 
izgubljeno dušo 
majhnega mesta, 
v katerem se vsi 
poznajo. »Nekoč 
smo se vsi pozna-
li, danes pa hitimo 
drug mimo druge-
ga, največkrat celo 
brez pozdrava in 
nepoznavajoč drug 
drugega,« je deja-
la Suhadolnikova. 
»Sosed je postal 

sosedu tujec. Tako pač ne gre 
več, smo si dejali v društvu, 
in se odločili za to prireditev.« 
Prireditev, ki je postala tradi-
cionalna, uživa podporo ob-
čine in župana osebno. Kot je 
dejal dr. Rihar, je bil nad njeno 
zamislĳo navdušen že od sa-
mega začetka. Staroselce in ´ta 
frišne´ Vrhničane, kot pravĳo 
priseljencem, je pozval k sode-
lovanju predvsem na področju 
okoljevarstva. ´Vrhničani smo 
vedno skrbeli za lepo naravo in 
čisto oklico. Naj odpadke loču-
jejo in naravo varujejo tudi tisti, 
ki prihajajo živeti v naš kraj, da 
bomo lahko skupaj ponosni na 
Vrhniko.’

Nato so se zvrstile številne 
zanimive kulturne, zabavne in 
športne aktivnosti. Za vse obis-
kovalce je bil še posebno zani-
miv bogat srečelov. Za glasbo 
je na začetku poskrbel Pihalni 
orkester Vrhnika, v nadaljeva-
nju pa skupina Mustangi, ki so 
se vrhniškemu občinstvu zopet 
predstavili po nekaj letih. 

Uradnega dela srečanja so 
se udeležili tudi pohodniki, ki 
so v spremstvu Planinskega 
društva Vrhnika že ob osmih 
zjutraj krenili na tri  različne 
pohodne poti od Štirne do Sta-
rega malna. Na prireditvenem 

prostoru so se  občinstvu pred-
stavile različne sekcĳe iz Kul-
turnega društva Stara Vrhnika, 
predstavile so se narodne noše, 
na zvonove pa so zazvonili tudi 
Povžarski pinkači.

Obiskovalci so si lahko čez 
dan ogledali različne stojnice 
vrhniških društev in posamez-
nikov. Tako so lahko obiskoval-
ci občudovali mojstra izdelo-
vanja pirhov Franca Groma, na 
ogled je bila postavljena tudi 
kocka Janeza Groma in delo 
mojstra izdelovanja lokov To-
maža Zalaznika - Charlya. Star 
maln pa je dobil še eno novost, 
prvi relief Vrhnike in okolice, 
ki jo je izdelal Andrej Podbre-
gar. Poskrbljeno je bilo tudi za 
otroške delavnice, ki so jih or-
ganizatorji posladkali s sveže 
pečenimi palačinkami. Obisko-
valci so se lahko okrepčali tudi 
z brezplačnim golažem, pos-
kusili koktajle mojstra Aleša 
Ogrina.

Skratka, bilo je živo, pestro, 
veselo in zabavno. Takih prire-
ditev si na Vrhniki samo želimo. 
Prireditev se je torej “prĳela” in 
pokazala, da nam staroselcem 
ni vseeno za prišleke – “ta frišne 
občane”, da skupaj zaživimo v 
tem prelepem delu obbarjanske 
Slovenĳe.                   Simon Seljak

Tu smo doma

Veselo v Starem malnu
Na dan državnosti je v Starem malnu potekala celo-
dnevna prireditev Tu smo doma, ki jo je obogatil do-
poldanski tradicionalni 5. tek s Stare Vrhnike v Star 
maln. Tek je organiziralo ŠD Povž Stara Vrhnika, 
udeležilo pa se ga je več kot 140 tekačev. Turistično 
društvo Blagajana Vrhnika in Občina Vrhnika sta 
bila prireditelja srečanja novo priseljenih Vrhničanov 
s staroselci, ki naj bi postalo tradicionalno. 

Štart starejših kategorĳ Najmlajši so se brez treme podali na 750 metrov dolgo pot.

Najmlajša Lana Seljak in najstarejši Bogdan 
Grom

Palačink niso mogli napeči sproti.

Za razpoloženje vedno naši godbeniki

Andrej Podbregar s svojim reliefom Vrhnike

Skupina Mustangi nas je popeljala tudi malo v nostalgĳo.

Tomaž Zalaznik in njegovi loki

Tudi zelišča Terezĳe Nikolič so bila predstavljena.

Vrhniške trebušne plesalke so požele kar precej zanimanja.

Turistično društvo Blagajana je v sodelovanju z Občino 
Vrhnika  organiziralo drugo srečanje Tu smo doma, ki smo 
ga tokrat združili s tradicionalnim tekom Star maln v orga-
nizacĳi Športnega društva Povž.

Ko se ozremo nazaj, lahko 
rečemo: “Imeli smo se lepo.”
Vse to po zaslugi številnih sodelujočih, ki ste vsak po svoje 
pripomogli k pestrosti dogajanja in ponudbe.
Hvala: Planinskemu društvu Vrhnika, še posebno Milanu, 
Elici in Romanu, Društvu upokojencev za izvedbo športno-
zabavnih iger,  vzgojiteljicam  Vrtca Vrhnika, enota Želvica, ki 
ste polepšale dan predvsem najmlajšim, narodnim nošam, ki 
ponosno nosite znak TD Blagajana, Stanetu Rejcu za slastne 
palačinke, Alešu Ogrinu in Dragi Mihevc za osvežilne kok-
tajle, Pizzerĳi boter  za pice, Francu Gromu, družini Janeza 
Groma, Terezĳi Nikolčič, Andreju Podbregarju, Tomažu Za-
lazniku, Bojanu Mavsarju, trebušnim plesalkam, Jožetu, Milki 
in Lili, Damjani in Petru, KUD Sara Vrhnika, ZŠAM Vrhnika, 
in Pihalnemu orkestru Vrhnika, ki ste s svojim sodelovanjem 
veselo obarvali dan.

Hvala tudi vsem, ki ste prispevali dobitke za srečolov, še po-
sebno pa Jan sportu za glavno nagrado.

V senci vsake organizacĳe take prireditve pa ste številni po-
samezniki, pridni, tihi in delavni. Brez vas bi težko zaključili 
dan z nasmehom. Če bi besedo zapisali tisočkrat, ne bi bilo 
preveč. Hvala!

Vabimo vas
na srečanje članov

Turističnega društva Blagajana
VRHNIKA 

v nedeljo, 13. septembra, ob 14. uri
ter

na podelitev priznanj blagajana
za najlepše urejeno zunanjost in okolico hiš, kmetĳ, 

skalnjakov, vodnih vrtov, ribnikov in balkonov
ob 15. uri

v
S T A R E M  M A L N U.

V A B L J E N I!
TD BLAGAJANA

Vrhnika

V primeru dežja bo srečanje naslednjo nedeljo.
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Komisĳa za lepše okolje na deluKomisĳa za lepše okolje na delu
Tako kot vsako leto smo se člani komisĳe za lepše okolje odpravili na teren. Pregledali smo Staro Vrhniko, Ligojno, Podlipo, Smrečje, Drenov grič, Lesno Brdo, Bevke, Blatno Brezovico, 
Sinjo Gorico, Verd in Vrhniko. Kar nekaj ur prostega časa in dobre volje smo vložili v naše delo. Seveda ste nam tudi letos pomagali in veseli nas, da ste se prĳazno odzvali. Prejeli smo 
dvajset vaših predlogov. Vse smo si ogledali in dodali nekaj naših. Pri ocenjevanju  smo upoštevali celostno podobo hiše in okolico, prav tako kmetĳe, v kategorĳi balkoni pa smo se osre-
dotočili na lepoto in čarobnost pogleda na cvetoči balkon. Vsako leto preverjamo hiše, ki so bile nagrajene prejšnja leta in z veseljem ugotavljamo, da se lastniki še vedno trudĳo in nas 
razveseljujejo z urejenostjo svojih hiš. Naj se na tem mestu zahvalimo za vaše predloge in upamo na sodelovanje tudi  prihodnje letuo Predstavljamo prejemnike blagajan za leto 2009.
Čestitke vsem nagrajencem!                                                                                                                                                                                   Komisĳa za lepše okolje.

Sonja Gantar in Milan Jerman Betajnova 34b, Vrhnika Stanislava in Anton Plohl, Blatna Brezovica 16

NAJLEPŠE UREJENE HIŠE:

Družina Kos, Med vrtovi 1, Vrhnika

Marinka in Karol Jurjevčič, Hrib 18, Vrhnika

Družina Smrtnik, Med Vrtovi 4, Vrhnika

Milena in Jože Stanonik, Usnjarska Ulica 10, Vrhnika

Jelka in Milan Gregorka, Sinja Gorica 61a

Petra in Janez Suhadolnik, Blatna Brezovica 15

Darja in Andrej Končan, Bevke 145

Frančiška in Selim Begić, Bevke 132a

Vanja in Božo Bartolič, Lesno Brdo 50b

Joži in Jani Krvina, Stara Vrhnika 69

Olga in Janez Kucler, Velika Ligojna 30

Mateja in Miro Marinšek, Velika Ligojna 53a

Tanja Osredkar in Grega Oblak, Podlipa 79e

Jana in Boris Mesec, Zaplana 57

Suzana in Andraž Drašler, Verd 33

Ana Drašler, Kotnikova 5, Verd

Mateja in Vinko Bizjak, Kopališka ulica 4, Vrhnika

Marĳa in Tone Mihevc, Drenov Grič 16

Mojca in Ignac Pajsar, Podlipa 8

Darja in Andrej Gutnik, Drenov Grič 58

NAJBOLJ UREJENA KAŠČA:

NAJLEPŠI BALKONI:

Vincencĳa in Anton Celarc, Lesno Brdo 29

NAJBOLJ UREJENA KMETIJA:

Pavli in Milan Vidovič, Podlipa 71

NAJLEPŠI RIBNIK:
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Razdvojeni narod
Na začetku julĳa je umrl pisatelj Peter Božič. 
Bolj kot po svojih delih je sedanji slovenski 
javnosti znan po svojem predlogu za imeno-
vanje ulice po Titu. O njem so različna mne-
nja, vsi pa so mu nekoč priznavali odkrito 
besedo in pogumno oporečniško držo. O po-
vojni “streznitvi” leta 1945 je takole govoril: 
“Potem smo se vrnili polni navdušenja. Pri dva-

najstih sem verjel v obnovo, šel v organizacĳo in hodil na partĳske sestan-
ke, kjer pa sem moral ovajati sošolce, s katerimi smo delali skupaj. Meni se 
je dobesedno zrolalo. Nenadoma sem ugotovil, da sem tam, od koder sem 
pobegnil.”

Tudi on je bil torej leta 1945 razočaran. Ob dnevu upora proti 
okupatorju leta 2007 sem se v govoru na Nanosu spraševal: “Koliko 
partizanov je leta 1945 žalostno spoznalo, da so se borili za neko drugo svo-
bodo, za tako, ki bi veljala za vse ljudi in ne bi bila zaznamovana s strahom, 
sovraštvom in zločinom? In koliko domobrancev je ob koncu vojne moralo 
razočarano spoznati, da je njihov upor proti boljševizmu končal v objemu 
okupatorja?” Doživel sem hladen medĳski linč, Zveza borcev je celo 
organizirala protestno “slovesnost” v Hali Tivoli.

Dr. France Bučar v svoji zadnji knjigi piše: “... da je nova država 
dobila dediščino /.../ notranje izjemno razdvojeno družbo, kar je posledica 
nasprotĳ, nastalih med državljansko vojno, in dolgoletnega pritiska mono-
polne partĳske vladavine, ki se je izrazila tudi v svetovnonazorskih pola-
rizacĳah.” 

Skoraj dvajset let po padcu komunizma je slovenski narod še ved-
no razdvojen. Zdi pa se, da ločnica nič več ne poteka po načelu (ne-
)zagovarjanja socializma (komunizma), ampak samo še po (ne)spo-
sobnosti soočenja z zgodovinsko resnico. Prav vztrajanje pri lažnih 
mitih o Titu, “tekovinah” revolucĳe, dobrih partizanih in zločinskih 
domobrancih  je neusahljiv vir notranje razdvojenosti slovenske 
družbe. 

Kdor živi iz laži, je notranje razklan, nesrečen, pa naj gre za po-
sameznika ali celoten narod. Zato letošnja Resolucĳa Evropskega 
parlamenta o evropski zavesti in totalitarizmu poudarja, da “brez 
resnice in spomina ni sprave” in da “Evropa ne bo združena, če ne bo 
sposobna oblikovati enotnega pogleda na svojo zgodovino”. Pogled pa je 
lahko poenoten le, če je plod iskrenega iskanja resnice. Pogled, ki se 
rojeva iz želje po samopoveličevanju in po obvladovanju političnega 
nasprotnika, temelji na mitih in črno-belih ocenah, to je na laži. Taka 
zgodovina ne združuje, ampak razdvaja.

Oblast, ki temelji na laži, je nesreča za narod, ker z lažjo ohranja 
notranjo družbeno razklanost, brez katere verjetno ne bi znala niti 
vladati. Kaj je bil glavni mobilizacĳski motiv političnih strank levega 
trojčka pred lanskimi volitvami? Ne program preživetja svetovne fi-
nančne krize, ampak rušenje Janeza Janše. Seveda z lažjo! Že mesece 
prej je bil napovedan “veliki pok”, skrbno pripravljena afera Patrĳa, 
kot je bila pred petnajstimi leti skrbno načrtovana afera Depala vas. 

Kot je “protĳanšizem”, to je boj proti skupnemu “notranjemu sov-
ražniku”, na političnem področju glavna povezovalna sila levega 
trojčka, tako se zdi, je tudi na moralnem področju njihova glavna 
povezovalna sila boj proti tradicionalnim moralnim  vrednotam, 
med katerimi ima družina svoje častno mesto. Za sedanjo politiko 
očitno ni pomembno, v katero smer gre slovenski razvoj, pomemb-
no je, da ne gre v smeri “Janševe politike”. In očitno ni pomembno, v 
katero smer se razvĳa vrednostna podobna slovenskega naroda, po-
membno je, da ne sledimo tistim vrednotam, ki jih zagovarja desna 
opcĳa, pa čeprav so tisočletja ohranjale slovenski narod. 

Na začetku letošnjega julĳa so medĳi veliko pozornosti namenili 
obližu na glavi vodje homoseksualnega gibanja, da bi  tako opozorili 
na “strahovito” nasilje nad miroljubnimi istospolno usmerjenimi, ki 
naj v slovenski družbi ne bi imeli nobenih pravic.

Takoj za tem sta ministrica za notranje zadeve in minister za pra-
vosodje napovedala, da bo Pahorjeva vlada že to jesen v parlamen-
tarni postopek vložila zakon, ki bo dokončno odpravil krivice isto-
spolno usmerjenih in njihovo zvezo izenačil z družino.

Tudi na tem področju se napoveduje živahna jesen. Propadanje 
podjetĳ, rastoče število nezaposlenih, razne Mure in IUV-ji bodo 
kmalu pozabljeni, mi pa se bomo zopet ukvarjali z velikimi zahteva-
mi malih skupin po nenavadnih pravicah. Ne gre namreč za njihovo 
pravico do državne registracĳe in pravno urejenih medsebojnih raz-
merĳ, od skupnega premoženja in preživljanja do dedovanja, to vse 
imajo namreč uzakonjeno že od leta 2005. Najburnejšo razpravo je 
pričakovati ob predlogu, da lahko homoseksualni par posvoji otro-
ka.

Leva politika bo takšen predlog verjetno vztrajno zagovarjala, des-
na pa mu nasprotovala. Tak predlog postavlja naš dosedanji odnos 
do otrok na glavo. Doslej je v naši zakonodaji in praksi veljalo, da 
ima otrok brez staršev pravico biti posvojen, če so na voljo zanj koli-
kor mogoče idealne okoliščine, to pa je le zdrava, urejena in gmotno 
preskrbljena družina, ki ima po možnosti tudi že enega ali dva svoja 
otroka. Odrasli nimajo pravice zahtevati otroka, ampak ima otrok 
brez staršev pravico, da zanj poskrbi socialna služba, po možnosti 
tudi tako, da mu najde skrbniško ali posvojiteljsko družino. Doslej je 
bil torej v ospredju državne skrbi otrok in ne posvojitelj!

Sedaj pa je pričakovati, da bo ta vlada v ospredje postavila želje 
istospolno usmerjenih, pravice otrok pa bodo postale drugotnega 
pomena. Otrok ne bo več cilj, ampak bo postal sredstvo, “igrača”, za 
zadovoljevanje želja odraslih homoseksualcev. Desna politika bo še 
naprej zagovarjala stališče, da je korist otroka pred zadovoljstvom 
posvojitelja in dokler se za posvojitev najde primerna družina, ho-
moseksualna skupnost za kaj takega ne pride v poštev.

In zopet bo slovenska javnost vrednostno razklana! Zopet bomo 
žrtve “permanentne revolucĳe”, saj se verjetno tudi sedanji “revolu-
cionarji” dobro zavedajo, da sta revolucĳa in razdvojeni narod ugod-
na tla za ohranjanje njihove oblasti in – kar je še pomembneje – za 
preusmerjanje pozornosti in za tranzicĳsko ribarjenje v kalnem.

France Cukjati, dr. med.,poslanec Državnega zbora

Poglejmo, kaj so posamezne 
starostne skupine napisale o 
preživetih dneh na taborih. 

VOLČIČI (8 do 10 let)
Volčiči smo v simpatični vasi-
ci Soča preživeli pester pastir-
ski teden. Prav vsi pastirci so 
pridno ubogali gospodarice 
na gruntu Pr’ Dolinari. Naša 
dva hlapca in dekla so nam 
vsak dan pripravljali okusne 
domače jedi. Vsako jutro nas 
je zbujal glas harmonike. Čez 
dan so naši pastirci na doma-
čĳi spoznali mnogo kmečkih 
opravil. Zabavali so se ob 
košnji in grabljenju trave, iz-
delovali pastirske palice, za-
plesali ob himni. Prav tako so 
si sami spekli potico, naredili 
jogurt, skuto in spekli pravi 
domači kruh. Ob večerih smo 
se skupaj smejali ob pastir-
skem ognju in se kratkočasili 
s  pastirskim kvizom in pri-

povedovanjem prigod s paše. 
Obiskal nas je tudi gospod, ki 
nam je postregel z zanimivo 
pripovedjo o kmečkem življe-
nju. Časa ni zmanjkalo niti za 
kopanje v ledeno mrzli Soči, 
izdelovanje zmajev, pastirske 
igre in obisk ovc. Ni kaj, ta ta-
bor je bil res barvit. 

IZVIDNIKI IN VODNICE (11 
do 15 let)
Izvidniki in vodnice smo za 
deset dni postali prebivalci 
Kolišča belega bobra, kar je 
pomenilo, da smo si morali 
narediti kolišče, poskrbeti za 
hrano, raziskati okolico, se 
boriti pred sovražniki, pred-
vsem pa smo se morali med 
seboj povezati v prĳateljstvu 
in skavtskemu duhu, da smo 
lahko preživeli. Tabor je pod 
vršaci potekal v prĳetnem 
vzdušju, skavti smo med se-
boj pletli prĳateljske vezi, ži-

veli v naravi, se spopadali z 
izzivi, kako postaviti vhodno 
zgradbo, kako preživeti čim 
dlje v ledeni vodi, kako do 
konca skuhati krompir in ne-
nazadnje, kako se imeti kar 
se da noro. Obiskali smo tudi 
okoliške kraje in prepričani 
smo, da smo tam pustili svoj 
pečat. V nedeljo, 19. 7., so nas 
obiskali starši in prinesli do-
brote. Sledil je še najpomemb-
nejši dogodek v vsakem ste-
gu, skavtske obljube. Letos 
so potekale že 11. zapored. 
Preživeli smo nevihto, razne 
bolezni in poškodbe, prepire 
in zamere, nazadnje pa smo 
vsi po malem jokali, ker smo 
morali zapustiti naše kolišče 
in se vrniti v resnični svet. 

POPOTNIKI IN POPOTNICE  
(16 do 20 let)
Popotniki in popotnice smo se 
odpravili na potovalni tabor, 

kar pozačela pri Mihovem 
domu na Vršiču in končala na 
Mostu na Soči. Pot smo preho-
dili korak za korakom s skoraj 
20 kg težkimi nahrbtniki na 
ramenih. Bilo je vroče, ramena 
so nas pošteno bolela, da o žu-
ljih niti ne govorimo ... A mi, 
kot pravi skavti, nismo kloni-
li. Kadar nismo hodili, smo se 
pogovarjali o Svetem Duhu, 
debatirali o takih in drugač-
nih mladostniških (pravza-
prav življenjskih) temah, se 
igrali pantomino, peli in igrali 
kitaro, se kopali v mrzli Soči, 
kuhali makarone in mlečni 
riž, in najpomembneje, bili 
drug z drugim. Vsak večer 
smo prebirali dnevnik vojaka 
Bineta, ki se je boril v soški 
fronti, nato pa se poskrili v 
zavetje spalk in zvezdnatega 
neba nad nami. Nepozabno! 

Vrhniški skavti

Julĳski tabori skavtov  
Višek skavtskega leta je zagotovo julĳ, ko se skavti odpravimo na tabore. Tudi letošnje poletje ni bilo iz-
jema. Naši najmlajši (volčiči) so se za en teden odpravili v vas Soča, malo starejši (izvidniki in vodnice) so 
taborili v bližini Bovca, najstarejši (popotniki) pa smo premagali Vršič in hodili ob smargadni reki vse do 
Mosta na Soči.  Najmlajši skavti so se za en teden prelevili v pastirje, izvidniki v koliščarje, popotniki pa 
so odkrivali Svetega Duha in se vživljali v čas soške fronte. 

Škratje iščejo 
Vrhniko
Prejeli smo pismo gozdnega škra-
ta!
Zveni izmišljeno? Morda imate prav.

Ampak najbrž se motite. Resnično je 
tisto, v kar verjameš. Člani DPM Mavrica 
verjamemo v otroško radovednost in navi-
hanost. V ljubezen, v spoštovanje do sebe, 
drugih in narave. Za nas je to resnično.

Kdo pa sploh verjame v škrate? Le otro-
ci? Morda nekateri odrasli? No, mi verja-
memo, da v naši bližini živĳo škratje – ima-
mo tudi trden dokaz!
V gozdu raste drevo

Pravljice o škratih, palčkih in vilah bu-
rĳo našo domišljĳo in vzbujajo dvom vse 
od njihovega začetka. Zato je naša zgodba 
še toliko bolj presenetljiva. V mavričnem 
nabiralniku smo namreč našli nadvse ne-
navadno sporočilo. Z majhno pisavo je na 
drobni razglednici pisalo:
Dragi mavrični prĳatelji!

V gozdu je zabava! Škratje na gozdnih jasah 
vadimo plesne točke, pripravljamo športne igre 
in pojemo pesmi. Male škratice barvajo milne 
mehurčke, škratki nabirajo storže. Že nestrpno 
pričakujemo jesen, da se gozdni škratje odpra-
vimo na Vrhniko na veliko zabavo Škratovanje! 
Vseeno pa potrebujemo pomoč ljudi pri pripra-

vi zabave. Kmalu vam spet pišem. Vaš prĳatelj 
Škrat
Kako lahko pomagamo?

Člani DPM Mavrica smo navdušeni 
nad sporočilom. Tudi letos bomo poma-
gali škratom ter septembra 2009 v središču 
Vrhnike pripravili Škratovanje – veliko za-
bavo za otroke in družine! Vabimo pa tudi 
Vas, da se nam pridružite pri pripravi!

Starši sodelujte pri pripravi Škratovanja 
tako, da:
− prispevate prostovoljne prispevke;  na-

menili jih bomo za stroške materiala in 
organizacĳo zabave. Iskrena hvala,

− skupaj z nami izdelate škratovske kapi-
ce za otroke; organizirali bomo delavni-
co za starše, kjer bomo izdelovali kapice 
(5. 9. 2009). Prĳavite se zdaj in povabili 
vas bomo na druženje z izdelavo kapic!

− postanete DPM prostovljec/ka; kot član 
DPM Mavrica lahko sodelujete pri naših 
ustvarjalnih delavnicah ali drugih aktiv-
nostih na način in v času, ki vam najbolj 
ustreza. Pokličite me na: 041/498-424, 
vesela bom vašega klica!

Mimogrede, imeli ste prav: pismo škrata 
je izmišljeno, a zabava vsekakor bo! Vab-
ljeni torej na Škratovanje, ki bo 22. 9. 2009 
ob prireditvi Dneva brez avtomobila v sre-
dišču Vrhnike od 16. do 19. ure. Škratovski 
pozdrav!

Vesna Aljukić; 
podpredsednica DPM Mavrica

Vabilo
na ogled razstave Gobe na Notranj-
skem, ki bo v petek, 25. 9. 2009, od 
10. do 19. ure in v soboto, 26. 9. 2009, 
od 8. do 18. ure v gasilskem domu 
na Vrhniki. V petek bo za obisko-
valce strokovna razlaga o gobah in 
gobarjenju. 

K sodelovanju vabimo skupine in 
posameznike,  naj se nam pridružĳo 
in tako aktivno pomagajo pri oboga-
titvi razstave.

Dodatne informacĳe o razstavi in 
sodelovanju so na voljo na št.: GSM 
041 249 576 in 051 206 358.

Društvo ljubiteljev narave in 
običajev Notranjske
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Dan varne vožnje
Že 30. maja letos je Moto klub Nauportus Vrhnika zelo dobro 
organiziral in izpeljal Dan varne vožnje, ki je potekal v šport-
nem parku na Vrhniki. 
Ves dan so se dogajale številne aktivnosti, ki so bile že opi-
sane v prispevku v prejšnji številki Našega časopisa. Zaradi 
pomanjkanja prostora so se nam izmuznili nekateri zanimivi 
fotografski detajli. Ker vemo, da so bile priprave in izvedba 
zelo zahtevne, izpeljane pa v pravem profesionalnem slogu, 
se vsem organizatorjem, še posebno pa članom Moto kluba 
Nauportus, opravičujemo. Sedaj v sliki in besedi objavljamo  
še nekaj zanimivih utrinkov iz Dneva varne vožnje na Vrhniki.

S. S.

Simulacĳo vožnje motornega kolesa so poizkušali predvsem 
mladi.

Avto šola Bajc je preverjala vožnjo mladih motoristov.

Spretnostno vožnjo so pod budnim očesom spremljali polici-
sti.

Prikaz dela policistov in kriminalistov

Športni park so zavzeli motoristi, policisti in drugi udeleženci 
Dneva varne vožnje.

Z Vrhnike smo dobre volje  
krenili v lepem sončnem vre-
menu in prvi postanek je bila 
Radovljica, kjer smo se spreho-
dili po Gabrovem drevoredu in 
postali pred veličastnim spo-
menikom – grobnico padlih v 
drugi svetovni vojni. Nato smo 
se napotili v baročno graščino 
v starem delu Radovljice, kjer 
smo si ogledali Muzej čebe-
larstva, ki predstavlja bogato 
tradicĳo čebelarstva v 18. in  
19. stoletju. Muzej prikazuje 
najbolj tipična bivališča čebel 

in čebelarsko orodje, življenje 
in delo avtohtone čebele, t. i. 
kranjske sivke. Posebni del mu-
zeja so čudovite panjske konč-
nice. Za konec  smo si ogledali 
kratek film o čebelarstvu na 
Slovenskem in se seznanili z 

življenjem in delom znameni-
tega čebelarja Antona Janše.

Še postanek za kavico in na-
daljevali smo proti našemu ci-
lju – Pokljuki.

Vsi, ki smo se udeležili  za-
ključne slovesnosti na Poklju-
ki, smo bili še toliko bolj veseli 
in ponosni, saj so se trĳe pred-
stavniki vrhniškega združenja 
– praproščak združenja Vojko 
Jerina, Milan Šulek  in Jaka Tr-
ček, skupaj s predstavnikom 
vrhniškega društva Sever Mi-
ranom Štupico – udeležili po-

hoda na Triglav in oba prapora 
skupaj z  drugimi pohodniki 
prinesli na zaključno sloves-
nost na Rudnem polju. 

Naši štirje pohodniki so se 
na pot podali  že 10. julĳa ob 
4. uri z Vrhnike,  njihov cilj pa 

je  bilo Rudno polje, od koder 
so z drugimi pohodniki kreni-
li proti Triglavu. Žal so zaradi 
slabih vremenskih razmer in 
po odločitvi glavnega organi-
zatorja prišli samo do Kredari-
ce, naslednji dan pa krenili na-
zaj proti Rudnemu polju, kjer 
je vse praproščake in njihove 
spremljevalce  prišel osebno 
pozdravit predsednik države, 
gospod Danilo Türk, ki je bil 
tudi glavni govornik na spo-
minski slovesnosti na Rudnem 
polju. Poudaril je, da spomin 
na dogodke iz obdobja NOB 
ostaja živ in zapisan v zgodo-
vino slovenskega naroda in je 
spodbuda mladim rodovom, 
da nadaljujejo in ohranjajo tra-
dicĳo NOB. 

Organizator je pripravil 
kulturni program z godbo na 
pihala Slovenske vojske, Par-
tizanskim pevskim zborom, 
v Hotelu Šport pa je bilotudi 
odprtje razstave 17. slikarsko-
kiparskega tabora. 

Žal nas je pregnalo slabo vre-
me z nevihto in točo, zato smo 
kar hitro zapustili prireditveni 
prostor in se odpravili na kosi-
lo v Hotel Šport, kjer nam je po 
kosilu zaigral naš šofer Franci. 
Ob prĳetnih zvokih harmonike 
so se nekateri tudi zavrteli, vsi 
skupaj pa smo zapeli in se po-
časi odpravili proti Bledu, kjer 
nas je pričakalo lepo vreme. 
Obvezne »kremšnite«, slado-
led in sprehod ob jezeru in že 
smo bili na poti proti Vrhniki.

Čas je hitro minil, saj sta se 
v avtobusu razlegala pesem in 
smeh in obljubili smo si, da se 
zopet vidimo v jeseni, ko bo 
združenje organiziralo obisk 
pobratenega mesta Gonars z 
ogledom kostnice. Pokloni-
li se bomo vsem, ki so v letih 
1942–1943 umrli v zloglasnem 
koncentracĳskem taborišču. 

Še nekaj pomembnih 
obvestil
Člane združenja in občane 
Vrhnika ponovno obveščamo, 
da smo pisarno združenja pre-
selili v stari del stavbe Dru-
štva upokojencev na Vrhniki, 

Tržaška c. 12 (kjer je prej imel 
prostore Zavod Ivana Cankar-
ja Vrhnika) – vhod s Tržaške 
ceste. 

•••
Uradne ure so vsako sredo 
dopoldne od 11. do 10. ure in 
popoldne od 16. do 18. ure, 
dosegljivi pa smo tudi na 
telefonski številki 755-20-01 v 
času uradnih ur, vedno pa tudi 
prek elektronske pošte zbnob.
vrhnika@gmail.com.

•••
Obisk pobratenega mesta Go-
nars
Združenje borcev za vrednote 
NOB Vrhnika organizira 19. 
septembra 2009, z odhodom 
avtobusa ob 7. uri s Trga Karla 
Grabeljška, za člane združenja 
in vse občane občine Vrhnika 
obisk  pobratenega mesta Go-
nars v Italĳi, kjer se bomo po-
klonili spominu na vse umrle 
v koncentracĳskem taborišču v 
letih 1942–1943. 
Prĳave sprejemamo v pisarni 
združenja do zasedbe mest v 
avtobusu!

Vabljeni!
•••

Aktivnosti do konca leta 
2009:

• 11. oktober – udeležba spo-
minske slovesnosti na Do-
brniču – SPZŽ,

• 19. oktobra ob 18. uri – spo-
minski večer pisatelja Karla 
Grabeljška (v sodelovanju 
s Cankarjevo knjižnico 
Vrhnika in Zavodom Ivana 
Cankarja na Vrhniki),

• 1. novembra – komemoraci-
ja na Drči,

• izlet v neznano  (sredi no-
vembra).

V decembru:
• obiski naših članov v Domu 

upokojencev na Vrhniki, 
• prednovoletno srečanje čla-

nov združenja,
• 26. decembra – udeležba 

na občinski slovesnosti ob 
dnevu samostojnosti in 
enotnosti. 

Združenje borcev 
za vrednote NOB Vrhnika

Nosilci naših praporjev na Kredarici: Milan Šulek, Miran Štupica, 
Jaka Trček in Vojko Jerina.

Množica na Rudnem polju ob prihodu praporjev na prizorišče.

Slovesnost na Rudnem polju
Združenje borcev za vrednote NOB Vrhnika je organiziralo udeležbo na  zaključni slovesnosti,  ki je bila 11. 
julĳa 2009 ob 13. uri na Rudnem polju na Pokljuki v spomin na partizanske patrulje, ki so se leta 1944 povzpele 
na vrh Triglava in razvile slovensko zastavo, in policistom, teritorialcem in alpinistom, ki so leta 1991 na vrhu 
Triglava postavili novo slovensko zastavo. To je bil že 24. spominski pohod na Triglav. 

DRUŠTVO ZA MENTALNO ZDRAVJE
1360 VRHNIKA
Tržaška cesta 33
E-pošta: dzm.zdravljenje@gmail.com
Telefon: 031/643-782
Telefon: 041/341-081

Support skupine – skupine za 
samopomoč na Vrhniki
Za ljudi s čustvenimi težavami
Obveščamo vas, da DRUŠTVO ZA MENTALNO 
ZDRAVJE na VRHNIKI organizira dopolnilno mental-
no zdravljenje – skupine za samopomoč pod vodstvom 
izkušenega strokovnjaka. Terapĳe potekajo v Zdravstve-
nem domu dvakrat mesečno ob torkih ob 18. uri. Ude-
ležba je brezplačna.

Če ste depresivni, nevrotični, žalujete, imate socialno ali 
katero drugo fobĳo, psihosomatske motnje ali kakšno 
drugo tovrstno težavo, Vas vabimo, da nas pokličete na 
telefonsko številko 041/341-081, da se dogovorimo o vaši 
prisotnosti v skupini.
Vljudno vabljeni!
DRUŠTVO ZA MENTALNO ZDRAVJE

Predsednik: Zlatko Jajčanin

ZDRAVSTVENI DOM VRHNIKA    
Tel.: (01) 7555 110; Faks.: (01) 7555 112
Cesta 6. maja 11, 1360 VRHNIKA

CENIK SAMOPLAČNIŠKIH STORITEV – 
DEŽURNA SLUŽBA
STORITEV      CENA(€)
NENUJEN KRATEK OBISK     7,50
NENUJEN PRVI PREGLED     25,00 
NENUJEN PONOVNI PREGLED    20,00
NENUJEN OBISK NA DOMU    55,00
MANJŠI POSEG      7,50 
SREDNJI POSEG      15,00
VELIK POSEG      25,00
ZDRAVNIŠKI PREGLED ZARADI AKUTNEGA 
ALKOHOLNEGA OPOJA     20,00
ZDRAVNIŠKI PREGLED ZARADI AKUTNEGA 
ALKOHOLNEGA OPOJA 
IN UKREPI DETOKSIKACĲE   55,00
ODSTRANITEV KLOPA (dnevni čas: 6.30 – 20.30)  7,50
ODSTRANITEV KLOPA (nočni čas: 20.30 –   6.30)  15,00
IZPIRANJE UŠESA (pri nadomestnem zdravniku)  15,00
ODVZEM KRVI IN URINA (odredba)   35,00
ZDRAVNIŠKO POTRDILO     10,00
MASKA ZA TERAPEVTSKO INHALACĲO 
(ob izdaji nove)        5,00
KNJIŽICA O CEPLJENJU (ob izdaji nove)   1,19

Cenik velja od 1. 1. 2009
ZDRAVSTVENI DOM VRHNIKA

direktor
mag. Emil Židan, dipl. org. dela
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Drugi četrtek v junĳu imamo tradicionalni iz-
let za težke invalide. Tako je bilo tudi letos, in 
sicer smo ga organizirali v Logarsko dolino.

Vsem našim težko pokretnim članom in dru-
gim, ki imajo status težkega invalida, smo raz-
poslali vabila. Na devetdeset razposlanih vabil 
se je odzvalo kar petinšestdeset članov, zato smo 
poleg navadnega avtobusa najeli še poseben 
kombi, ki je prirejen za prevoz invalidov na vo-

zičkih. Pri tem nam je pomagal Ra�o Jurjevčič, 
ki je posredoval pri Društvu paraplegikov Ljub-
ljanske regĳe, da smo dobili kombi po ugodni 

ceni, za kar se gospodu Jurjevčiču in Društvu 
paraplegikov na tem mestu najlepše zahvaljuje-
mo! Poleg tega je vozil tudi naš, društveni kom-
bi. Spremljali sta nas celotna socialna komisĳa in 
medicinska sestra, ki je naša članica, s torbo za 
prvo pomoč. K sreči smo rabili le eno tabletko 
rupuruta!

Tokrat smo s seboj povabili tudi naš orkester 
Deteljca, ki je na vseh postankih skrbel za ve-

selo vzdušje. Vreme je bilo za potovanje ravno 
pravšnje, ne prevroče ne prehladno. Medtem ko 
je na Vrhniki čez dan deževalo, je bilo na naši 
poti le oblačno.

Zborno mesto smo imeli v Mozirskem gaju, 
kjer smo popili  prvo kavico. Naslednji posta-
nek je bil Dom planincev v Logarski dolini, kjer 
nas je čakala za malico enolončnica. Orkester 
Deteljca je veselo spremljal naše cmokanje in ta-
koj se je naše razpoloženje izboljšalo. Po skoraj 
dveurnem postanku smo se odpravili na krožno 
vožnjo do slapa Rinke. Naša sekretarka Mira se 
je prelevila v vodičko in nam pripovedovala  o 
znamenitostih, ki smo jih videvali na poti. 

Domov grede smo se ustavili še v vasi Drtĳa 
pri Moravčah in se v Gostilni Peterka izdatno 
podprli z okusno večerjo. Mnogi so izkoristili 

priložnost in si nabavili domače ocvirke in svinj-
sko mast, ki so jo ponujali v gostilni. Seveda ni 
šlo brez plesa. Kdor je mogel, je zaplesal. Celo 
Pavla na vozičku je povabila Miro na berglah, 
da bi zaplesali, a žal ni šlo. Veselo razpoloženi in 
nadvse zadovoljni smo se okrog 20.00 vrnili na 
Vrhniko, kjer nas je dočakal hud naliv.

Kopalni dan
Junĳa sta bila predvidena kopalni dan v Izoli in 
piknik na ladjici, a je bil zaradi slabega vremena 
prestavljen za nedoločen čas.

Športni dogodki
V nedeljo, 21. junĳa, je bilo prĳateljsko srečanje 
balinarjev v Ilirski Bistrici. Vrhničani nismo do-
segli posebnih vidnih rezultatov, ampak smo se 
ravnali po reku:  Pomembno je sodelovati!

Dan borovnic
V soboto, 18. julĳa, smo se na povabilo Borov-
ničanov udeležili prireditve Dan borovnic v 
Borovnici. Občina Borovnica nam je ponudila 
brezplačno stojnico, za kar se ji lepo zahvaljuje-
mo! Predstavili smo svoje izdelke, naše žene pa 
so izdelale razna ročna dela, ki smo jih potem 
prodajali po zmernih cenah. Tudi ob tem smo 
imeli srečo z vremenom, medtem ko je na Vrh-
niki lilo kot iz škafa.
Za popestritev na izletu za težke invalide je po-
skrbel tudi naš član iz Borovnice Miodrag Je-
remič, ki je za to priložnost napisal naslednjo, 
lahko rečemo kar pesnitev: (glej levo)

40., jubilejni Tabor 
slovenskih pevskih 
zborov v Šentvidu pri 
Stični

Šentvid pri Stični, rojstni kraj pevca prve 
zasedbe Slovenskega okteta Kozlevčarja, je 
letos gostil že 40. Tabor slovenskih pevskih 
zborov. In kako se je začelo? Priljubljeni 
oktet je v tej lepi dolenjski vasici pripravil 
koncert ob njihovi 20-letnici in naj povabil 
še nekaj bližnjih zborov. To je bil zametek.  
Nato so organizacijo prevzeli zagreti in spo-
sobni ljudje in ker je bila podpora tudi poli-
tična, je bila Taboru odprta pot.  Menimo, 
da v svetu ni podobne pevske prireditve, 
saj se na njej zbere tudi 200 zborov iz do-
movine in zamejstva. Svoj kamenček k utri-
pu pa že enajsto leto prispevamo tudi pevci 
Mešanega pevskega zbora Društva invali-
dov Vrhnika. Letos smo imeli z vremenom 
srečo,  vendar ni vedno tako. Tretjo nedeljo 
v juniju, ko je redno to pevsko srečanje, je 
lahko še kako vremensko pestro. Tudi točo 
smo že doživeli. V vseh teh letih zaključ-
ne prireditve ni bilo samo enkrat, ker se je 
nebo utrgalo že med povorko.

 Tabor je treba doživeti od blizu. To je 
podobno kot  s skoki v Pla-
nici  - udobneje je dogodek 
spremljati s kavča, je pa 
povsem drugače, ko se z bo-
rom, ki ga sicer ne poznaš, 
srečaš ob slovenski pesmi.

Že kar sekaj let se po pri-
reditvi ustavimo v gostilni 
Klemenčič v Radohovi vasi 
pevci treh zborov: iz MoPZ 
Grafike,  ŽePZ DU Borovni-
ca in zbor vrhniških invali-
dov. V gostilno, kjer petje ni 
prepovedano, ampak celo 
zaželeno, se človek vedno 
rad vrača.

Društvo invalidov Vrhnika

Srečanje
Spoštovani danes tukaj zbrani,
vsi veseli in prešerno nasmejani,
srečanja se srčno veselimo,
pa še drugo leto se dobimo.

Tu sproščeno bomo pokramljali,
drug drugemu skrivnost izdali,
kako starosti se braniti,
bolečine, skrb, tegobe pozabiti.

Leta svoje naredĳo,
rane srčne se odpro,
spomin mladosti obudĳo,
vendar spet ni tako hudo.

Modri mož pristno misel je izrekel,
da “starost je huda božja zmota”,
hujš’ od tega je samo še pekel,
ali grozna, vsiljena samota.

Noči so dolge, spanca ni in ni,
takrat misel v mladost nam pohiti,
kak’ luštno je bilo nekoč;
oj, mladost, zakaj odšla si proč?

Zjutraj, ko petelin začne peti,
vstat’ je treba – vzeti kup tablet,
rdeče, roza, bele in še druge maže, 
da podnevi bode malo lažje. 

Ja! Tako se dnevi naši pač vrstĳo,
edin’ otroc’ nas še razveselĳo,
ko živahno skakljajo okrog nas,
živžav njih se sliši v  sosednjo vas.

Da zna biti lepa tud’ starost,
pa čeprav boli nas vsaka kost,
okrog tekajo vnuke in vnučki,
ko pod lipo posedamo na pručki.

Včasih prime nas nervoza,
za kar kriva je skleroza,
revma ali osteoporoza,
verjemite, to je prava groza.

Zato prijat’li, hvala vam za povabilo,
da se včasih skupaj razvedrimo,
na vse težave enkrat pozabimo,
oh, ko bi to se večkrat ponovilo!

In na koncu edina želja mi ostane,
da vas drugo leto zopet vidim zbrane,
pa še enkrat prisrčen vsem pozdrav,
vsakemu želim, da ostane zdrav.

Gostiteljem še posebej srčna hvala v slovo,
verjemite, je danes res vsem lepo,
v spomin ostanejo lepote Logarske doline,
ki je biser naše ponosne domovine.

Dejavnosti Društva invalidov Vrhnika

Izlet za težke invalide

Številka:  110-11/2009 (2-02)
Datum:   24.07.2009

Na podlagi 58. člena Zakona o javnih 
uslužbencih (Uradni list RS, št. 63/07-
UPB3, 65/08) Občina Vrhnika, Tr-
žaška cesta 1, Vrhnika objavlja javni 
natečaj za zasedbo uradniškega delo-
vnega mesta 

VODJA ODDELKA ZA OKOLJE IN 
KOMUNALO, v Oddelku za okolje 
in komunalo Občinske uprave Občine 
Vrhnika.

Pogoji:
- najmanj visoka strokovna izobrazba 

oziroma prva bolonjska stopnja
- 5 let delovnih izkušenj
 -osnovna raven znanja angleškega 

jezika
- državni izpit iz javne uprave oziro-

ma obvezno usposabljanje za ime-
novanje v naziv

- strokovni izpit iz upravnega po-
stopka

- kandidat ne sme biti pravnomočno 
obsojen zaradi naklepnega kaznive-
ga dejanja, ki se preganja po uradni 
dolžnosti, in ne sme biti obsojen na 
nepogojno kazen zapora v trajanju 
več kot šest mesecev 

- zoper kandidata ne sme biti vložena 
pravnomočna obtožnica zaradi na-
klepnega kaznivega dejanja, ki se 
preganja po uradni dolžnosti. 

Prednost pri izbiri bodo imeli kandi-
dati gradbene smeri.

Kot delovne izkušnje se šteje delovna 
doba na delovnem mestu, za katero 
se zahteva ista stopnja izobrazbe in 
čas pripravništva v isti stopnji izob-
razbe, ne glede na to, ali je bilo delo-
vno razmerje sklenjeno oziroma pri-
pravništvo opravljeno pri istem ali pri 
drugem delodajalcu. Kot delovne iz-
kušnje se upošteva tudi drugo delo na 
enaki stopnji zahtevnosti, kot je delo-
vno mesto, za katero oseba kandidira, 

pri čemer se upošteva čas opravljanja 
takega dela in stopnja izobrazbe. 

Zahtevane delovne izkušnje se skrajša-
jo za tretjino v primeru, da ima kandi-
dat univerzitetno izobrazbo ali visoko 
strokovno izobrazbo z magisterĳem, 
doktoratom oziroma zaključenim spe-
cialističnim študĳem. 

Kandidati, ki nimajo opravljenega 
državnega izpita iz javne uprave, 
morajo najkasneje v enem letu od 
sklenitve delovnega razmerja opraviti 
obvezno usposabljanje za imenovanje 
v naziv skladno z Zakonom o javnih 
uslužbencih (Uradni list RS, št. 63/07 
– UPB3, 65/08).
 
Na delovnem mestu bo izbrani kandi-
dat opravljal naslednje naloge:

 - vodenje in organiziranje dela v od-
delku,

 - organiziranje medsebojnega sode-
lovanja in sodelovanja z drugimi 
organi,

 - samostojno oblikovanje sistemskih 
rešitev in drugih najzahtevnejših 
gradiv,

 - samostojna priprava zahtevnih ana-
liz, razvojnih projektov, informacĳ, 
poročil in drugih zahtevnih gradiv,

 - vodenje in odločanje v zahtevnih 
upravnih postopkih na 1. stopnji;

 - vodenje najzahtevnejših upravnih 
postopkov;

 - samostojno opravljanje drugih za-
htevnejših nalog;

 - vodenje in sodelovanje v projektnih 
skupinah,

 - strokovna pomoč občinskemu sve-
tu, delovnim telesom občinskega 
sveta in drugim organom 

 - pripravi splošnih pravnih aktov ob-
čine in pripravljanje splošnih pra-
vnih aktov s področja dela oddelka,

 - sodelovanje pri pripravi programov 
varstva okolja in komunale,

 - sodelovanje pri organiziranju go-
spodarskih javnih služb, izdelavi 

programa razvoja in nadziranju go-
spodarskih javnih služb,

 - pripravljanje in spremljanje rednega 
vzdrževanja na področju gospodar-
skih javnih služb,

 - strokovno-tehnične, organizacĳske 
in razvojne naloge na področju go-
spodarskih javnih služb, 

 - sodelovanje pri izvajanju investicĳ s 
področja dela oddelka,

 - pregled in parafiranje pogodb s po-
dročja dela oddelka,

 - spremljanje področne zakonodaje 
in predpisov ter javnih razpisov,

 - sodelovanje pri pripravi proračuna 
s področja dela oddelka,

 - pripravljanje in vodenje javnih raz-
pisov s področja dela oddelka,

 - organiziranje in vodenje evidence 
katastra podzemnih vodov komu-
nalne infrastrukture in drugih evi-
denc,

 - druge naloge po nalogu župana in 
direktorja občinske uprave.

Pisni vlogi mora kandidat priložiti:
1. pisno izjavo o izpolnjevanju pogoja 
glede zahtevane izobrazbe, iz katere 
mora biti razvidna stopnja in smer ter 
leto in ustanova, na kateri je bila izob-
razba pridobljena;
2. pisno izjavo o doseženi delovni 
dobi; 
3. izjavo kandidata, da 
• je državljan Republike Slovenĳe, 
• ni bil pravnomočno obsojen zaradi 

naklepnega kaznivega dejanja, ki se 
preganja po uradni dolžnosti in da 
ni bil obsojen na nepogojno kazen 
zapora v trajanju več kot šest me-
secev, 

• zoper njega ni bila vložena pravno-
močna obtožnica zaradi naklepnega 
kaznivega dejanja, ki se preganja po 
uradni dolžnosti, 

4. izjavo, da za namen tega natečajne-
ga postopka dovoljuje Občini Vrhni-
ka pridobitev podatkov iz 3. točke iz 
uradne evidence; 
5. pisno izjavo o opravljenem držav-
nem izpitu iz javne uprave (v kolikor 

ga je kandidat opravil) ;
6. pisno izjavo o opravljenem strokov-
nem izpitu iz upravnega postopka 
7. življenjepis.
Prĳava naj vsebuje kratek življenjepis 
z navedbo znanj in veščin, ki jih ima 
kandidat poleg formalne izobrazbe.

Izbrani kandidat bo delo na delovnem 
mestu vodja oddelka za okolje in ko-
munalo opravljal v nazivu višji sve-
tovalec II z možnostjo napredovanja 
v naziv višji svetovalec I. Z izbranim 
kandidatom bo sklenjeno delovno 
razmerje za nedoločen čas s polnim 
delovnim časom in štirimesečnim po-
skusnim delom. 

Formalno nepopolne prĳave se v skla-
du s 24. členom Uredbe o postopku za 
zasedbo prostega delovnega mesta v 
organih državne uprave in v pravo-
sodnih organih (Uradni list RS, št. 
139/06) ne bodo uvrstile v izbirni po-
stopek.

Kandidate vabimo, da pošljejo pisne 
prĳave z življenjepisom in zahtevani-
mi pisnimi izjavami na naslov: Občina 
Vrhnika, Tržaška cesta 1, 1360 Vrhnika 
s pripisom »Javni natečaj – vodja od-
delka za okolje in komunalo» do 07. 
09. 2009. Za pisno obliko prĳave se 
šteje tudi elektronska oblika, poslana 
na elektronski naslov: tanja.koh-
ne@vrhnika.si, pri čemer veljavnost 
prĳave ni pogojena z elektronskim 
podpisom. 

Prĳavljeni kandidati bodo o izbiri pis-
no obveščeni v roku 8 dni po oprav-
ljeni izbiri. Dodatne informacĳe je mo-
goče dobiti pri ge. Tanji Kohne, na tel.: 
01/755-54-17.

V besedilu natečaja uporabljeni izrazi, 
zapisani v moški slovnični obliki, so 
uporabljeni kot nevtralni za ženske in 
moške. Obravnavane bodo samo po-
polne prĳave.
  Občina Vrhnika
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Dejavnosti 
starovrhniških 
kulturnikov
Že kar nekaj časa se vam nismo ogla-
sili, dragi bralci. Maja smo vsako leto 
polno zasedeni s prireditvami, gosto-
vanji in nastopi, tako da nam zmanjka 
časa za članke za Naš časopis. V našem 
KD so zelo dejavne otroške skupine; saj 
pravimo, da svet stoji na mladih in tega 
se zavedamo na Stari Vrhniki. 

Otroška folklorna skupina je gostovala 15. 
5. 2009 v Cankarjevem domu na Vrhniki na po-
vabilo Mešanega pevskega zbora Ivan Cankar. 
Na njihovem koncertu smo nastopili že četrtič 
in spet doživeli glasen in prisrčen aplavz, ki smo 
ga vedno veseli. Razveselili smo se tudi majhnih 
darilc in dobre pogostitve. 

31. maja 2009, na binkoštno nedeljo, smo imeli 
v cerkvi svetega Lenarta kot vsako leto žegna-
nje, na katerega se skrbno pripravimo. Letošnje 
je trajalo kar tri dni. Otroci so na likovni delav-
nici 22. 5. 2009 izdelali čudovite sveče pod men-
torstvom Nataše Grom in Damjane Gabrovšek. 

Uredili smo okolico in notranjost cerkve. Za 
cerkev vse leto skrbi naša neutrudna mežnari-
ca Malči Potrebuješ, za lepo okrašeno cerkev pa 
njena hči Polona Starič. Možakarji in fantje so v 
petek pred žegnanjem  postavili mlaj, ženske 
pa smo spletle kito za okrasitev mlaja in malih 
zvonov, ki jih je župnik Blaž Gregorc blagoslo-
vil pred cerkvĳo po končani maši. Dan prej, v 
soboto, so pritrkovalci male zvonove naložili 
na voz in se z njimi zapeljali po naši vasi, da so 
jih predstavili vaščanom. Zato je bilo letošnje 
žegnanje še posebno slovesno, saj so si doslej 
zvonove izposojali pri KD Raskovec na Vrhniki, 
za kar se jim iskreno zahvaljujejo. Ker je pri nas 
veliko mladih fantov, ki se  aktivno ukvarjajo s 
pinkanjem, kot pritrkavanju pravimo na Stari 
Vrhniki, smo se v KD odločili za lastne zvono-
ve. Še posebno se jih je razveselil mentor mladih 
pritrkovalcev Simon Ogrin, ki je zavzeto sodelo-
val pri izdelavi. Štiri zvonove je vlil mojster Jože 
Melik. Trĳe so uglašeni enako kot zvonovi v cer-
kvi sv. Lenarta na Stari Vrhniki, četrtega nam je 
mojster podaril, za kar se mu še enkrat iz srca 
zahvaljujemo. Za leseno konstrukcĳo je les po-
daril domačin Andrej Kavčič, izdelal jo je Jože 
Umek. Nosilce za pritrditev zvonov je izdelal 
domačin Marko Garafolj, les pa je zaščitil in pre-
mazal Janez Starič. 

Zanimivo je, da imamo žegnanje tako, kot je 
bilo v starih časih. Otroška folklorna skupina se 
skupaj z mentorico Anito Garafolj in nekaj vaš-
čankami obleče v stara oblačila in narodne noše. 
Letos si je star rdeč mašni plašč nadel tudi žup-
nik Blaž Gregorc, ki ima posluh za ohranjanje 
navad in kulturne dediščine, česar smo zelo ve-
seli na Stari Vrhniki. Pri maši  sodelujejo otroci 
kot bralci in pevci, na koru pevci pojejo  cerkve-
ne ljudske pesmi in skupaj z njimi vsa cerkev. Po 
blagoslovu zvonov so nanje zaigrali najprej naj-
mlajši pinkači  s Stare Vrhnike. Njihov mentor, 

Simon Ogrin, ima v ekipi še pet Ogrinov: Aljaža, 
Žana, Urbana, Matica, Florjana in Žiga Rodeta. 
Za njimi so se predstavili še Kvartet Ogrin, tri 
generacĳe: oče Pavle, sin Simon in vnuka Ur-
ban in Matic.  Resnejšemu delu vsako leto sledi 
družabno srečanje pod Španovo lipo, kjer po-
kramljamo drug z drugim, pokušamo dobrote 
starovrhniških gospodinj, zaplešemo, zapojemo 
in se poveselimo tako, kot so to delali nekoč naši 
stari očetje in  matere.

V sredo, 17. 6., je OFS Stara Vrhnika nastopila 
na folklornem večeru na Argonavtskih dnevih 
in navdušila sicer maloštevilne gledalce.

Plesna skupina Vesoljski povžki tudi nikoli 
ne počiva. Marca se je udeležila območne revĳe 
plesnih skupin Vĳa vaja na Vrhniki s točko Ča-
sovni stroj. Tam se je uvrstila kot gostujoča sku-
pina na regĳsko revĳo Migam, ki je bila 19. maja. 
Tam je bila mentorica Tina Krvina pohvaljena za 
koreografijo, plesalke in plesalci pa za izvedbo 
plesa. 25. junĳa je sodelovala in navduševala  
občinstvo na prireditvi Tu smo doma v Starem 
malnu. V petek, 28. avgusta, pa se bo predstavi-
la na prireditvi Poletje na Vrhniki.

Dramska skupina Povž se je predstavila 10. 
junĳa s skečem Gašperjev Johan in kmetĳstvo, 
ki ga je napisal Jani Krvina, ki tudi igra Gašper-
jevega Johana, ki ga obišče novinarka Anita; igra 
jo Anita Garafolj. Zanimiv in hudomušen prizor 

sta odigrala na 66. obletnici časopisa Kmečki 
glas v Volčjem Potoku,  kjer sta predstavila tudi 
zloženko Stare Vrhnike in poklepetala z mini-
strom za kmetĳstvo gospodom  Smrkoljem. 1. 
avgusta pa je Jani Krvina nastopil z recitacĳo 
svoje pesmi Triglav kje drugje kot na Triglavu, 
na srečanju planincev iz zamejstva in Slovenĳe z 
imenom Triglav - vrh prĳateljstva. Pesem je na-
pisal prav za to priložnost.

Vse prireditve in dogajanje pa bi sčasoma uto-
nile v pozabo, če jih ne bi s svojo kamero ujela 
in zabeležila naša zvesta kamermanka in za nas 
uradna snemalka naših prireditev gospa Ema 
Goričan.

Za fotografski zapis in  fotografije skrbi naša 
spretna fotogra�a gospa Joži Krvina. Vse, kar 
se dogaja v naši mali vasi, si lahko ogledate na 
naši spletni strani www.kdstaravrhnika.si, ki jo 
ureja in nenehno posodablja prav tako Joži Kr-
vina. Vsem, ki kar koli in kadar koli pomagajo, 
se Kulturno društvo zahvaljuje in vabi še nove 
sveže moči k sodelovanju.  Lep konec poletja in 
na svidenje v jeseni!

Za KD Stara Vrhnika
Anita Garafolj 

Fotografije: Joži Krvina

Pomladno-poletni utrip
V teh pomladno-poletnih dneh na Stari Vrh-

niki nismo počivali, saj smo skupaj z društvi iz-
peljali kar nekaj akcĳ in popestrili dogajanje na 
vasi.

Konec maja smo najprej organizirali tradicio-
nalni košarkarski turnir treh generacĳ na našem 
košarkarkarskem igrišču.

Letos je slavila članska ekipa, ki je premagala 
mlade s  36 : 28 in veterane s  65 : 24.

Presenetili so veterani, ki so v boju za drugo 

mesto rutinirano premagali mlade s 26 : 18.
Po končanem turnirju je sledilo metanje trojk 

in met iz sredine igrišča, kjer sta med  petindvaj-
setimi prĳavljenimi slavila in prejela pokala oče 
in sin Franci in Klemen Petkovšek.

Nadaljevali smo dela in jih tudi dokončali na 
novem otroškem igrišču, ki smo ga nameravali 
slovesno predati svojemu namenu na dan dr-
žavnosti  25. oz. 20. junĳa.

Zaradi napovedanega slabega vremena smo 
morali prireditev odpovedati in jo bomo izpelja-
li 29. avgusta ob 19. uri pred začetkom gasilske 
veselice, ki je na Stari Vrhniki vsako leto zadnjo 
soboto  avgusta. Podelili bomo tudi vaška pri-
znanja. Letošnji dobitniki priznanj so: Marko 
Garafolj, Mateja Grom, Ema Goričan in Janez 
Grom.

Organizirali smo tudi akcĳo na prednjem delu 
doma KS in z lesno oblogo  uredili prednji nad-
strešek.

Skupaj s Turističnim društvom Blagajana in 
Občino Vrhnika smo 25. junĳa izpeljali 5. tek Star 
maln in srečanje z naslovom  Tu smo doma.

Letos je bila udeležba na teku rekordna, saj je 
sodelovalo kar 141 tekmovalcev, padel pa je tudi 
nov rekord proge s  časom 14.44,50.

Najhitrejši med člani je bil lanski zmagovalec 
Sebastjan Zarnik, med dekleti pa je slavila Ma-
teja Šimic s časom 16.57,89.

Vsi zmagovalci po kategorĳah so prejeli lepe 
nagrade, oba najhitrejša pa še posebno nagrado 
organizatorja. Glavni donator tekmovanja je 
bilo podjetje GRC Zapolje Logatec.

Dobro so se  izkazali tudi naši tekmovalci, 
med katerimi je bil najhitrejši Andrej Krvina s 
časom 16.43,74.

V kulturnem programu, ki ga je povezoval 
Jani Krvina, so sodelovali: plesna skupina Ve-
soljski povžki, mladi starovrhniški pritrkovalci 
z novimi zvonovi, plesni par Damjana in Peter 
Gabrovšek, mojster Janez Grom z razstavo kock  

ter mojster Franc Grom z delavnico izdelovanja 
vrhniškega pirha.

Pohodna skupina Povžarji se je od 22. do 25. 
julĳa udeležila 35. tradicionalnega Lenčevega 
pohoda z Vrhnike na Triglav.

Pohod je organiziralo Planinsko društvo Vrh-
nika v spomin na prezgodaj preminulega vrhni-
škega planinca Franca Lenaršiča.

Naša skupina je prvi dan pohoda skupaj z 
Veselimi Triglavci prehodila pot na relacĳi: Vrh-
nika – Ulovka – Smrečje – Gorenja vas – Lesko-
vica, kjer smo tudi prespali.

Naslednji dan smo sami nadaljevali na relaci-
ji Robidensko Brdo – Petrovo Brdo – vrh Bače 
– Stara Fužina.

V Stari Fužini smo se udobno namestili v po-
čitniški hiši Janeza Veharja, ki nas je pričakal s 
svojima pomočnikoma, Dolinarjem in Marol-
tom, in nam pripravili obilno večerjo. Janezu se 
v imenu celotne ekipe zahvaljujemo za gosto-
ljubje in postrežbo.

Naslednji dan smo pot nadaljevali prek Voj, 
Krstenice, Jezerskega prevala do Vodnikovega 
doma in naprej do Kredarice.

Z Vrhnike je skupaj krenilo okoli 70 pohod-
nikov in to Vesele Triglavke, Veseli Triglavci in 
Povžarji, druge skupine pa so se nam pridružile 
na Kredarici, kjer sta potekala tudi kulturni in 
zabavni program, ki ga je z domačimi vižami 

popestril narodno-zabavni Ansambel Notranj-
ci.

Naj omenim, da se nas je pohoda udeležilo 
kar 27 Starovrhničanov v različnih pohodnih 
skupinah.

Po kratki in neprespani noči zaradi močne ne-
vihte s točo na Kredarici smo se zjutraj odpravili 
prek Vodnikovega doma na Pokljuko, kjer sta 
nas ob 15. uri pričakala avtobusa, ki sta nas od-
peljala do Gostilne Kranjc, kjer je bilo zaključno 
srečanje.

Ob tej priložnosti bi se Povžarji zahvalili vsem 
sponzorjem, ki so podprli naš pohod na Tri-
glav. To so bili: Blago-mix Vrhnika, Mesarstvo 
Blatnik, Pub B. J. Vrhnika, Dnevni bar Tonka, 
Gostilna Turšič, Jernejev kot Vrhnika, M - Orel 
Vrhnika, ŠD POVŽ Stara Vrhnika, Avtoličarstvo 
Polde Novak, Šiviljstvo Sabina Ma�ias, s. p.,  in 
Avtoprevozništvo Janez Vehar Bevke.

Posebna zahvala velja g. Janĳu Jazbecu, ki nam 
je za štiri dni odstopil spremljevalno vozilo.

Poleg vseh teh aktivnosti se je marsikaj doga-
jalo tudi okoli našega doma in na košarkarkar-
skem igrišču, pa tudi na otroškem igrišču, ki so 
ga v teh počitniških dneh zavzele stare mame s 
svojimi vnučki in vnukinjami.

V tem mesecu vas v soboto, 29. avgusta, vabi-
mo na tradicionalno gasilsko veselico, ki bo na 
košarkarskem igrišču.

Septembra bomo organizirali tradicionalno 
nogometno tekmo stari : mladi na našem nogo-
metnem igrišču, 12. gorski tek na Planino in tra-
dicionalni balinarski turnir mešanih družinskih 
parov na našem balinišču.

Franci Petkovšek
Foto: Joži Krvina

Konjeniški dan
Ulovka  2009

13. september 2009 ob  12.00

Program:
• tekma v spretnostnem jahanju • oslovske 

dirke 
• srečelov • živa glasba

Za hrano in pĳačo poskrbljeno!

Vabljeni vsi!
Konjeniško društvo Vrhnika
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Iz Planinskega društva 
Vrhnika je že spomladi pri-
šlo do pohodnikov Društva 
upokojencev vabilo,  naj se 
udeležĳo  35. Lenčevega 
pohoda na Triglav. Povabi-
lo smo z veseljem sprejeli s 
sklepom, da pohod začnemo 
na Pokljuki. Zaradi zahtev-
nejše poti in velike višinske 
razlike se je za pohod od-
ločilo dvajset Zimzelenčkov 
in Sončkov pod vodstvom 
vodnice Sonje. Kot cilj smo 
si zadali, da vsi  pridemo na 
Kredarico, kdor bo zmogel 
osvojiti še Triglav, pa toliko 
bolje. 

Pot smo začeli  pod plani-
no Konjščica, od koder so se 
odpravili proti istemu cilju 
še nekateri drugi udeleženci 
35. Lenčevega pohoda. Ker 
imamo Zimzelenčki počas-
nejši korak, so nas preosta-
li kmalu prehiteli in ostali 
smo sami. Na pobočju Tosca 
smo se razveselili Veselih 
Triglavcev, ki so prisopiha-
li navkreber, pa so nas tudi 
oni kmalu pustili zadaj. Ker 
Zimzelenčki julĳa in avgusta 
kot skupina ne obiskujemo 
gora, smo zato izkoristili 
priložnost, da smo občudo-

vali cvetje, ki ga  ponavadi 
ne srečujemo na naših poteh. 
Na Konjskem prevalu smo 
se za nekaj ur razdelili v dve 
skupini. Dva Zimzelenčka in 
štirje Sončki so se v sprem-
stvu vodnice Suzane odpra-
vili prek Planike na Triglav, 
preostali pa smo nadaljevali 
prek Kalvarĳe na Kredarico. 

Ko smo dosegli cilj, našo naj-
višje ležečo planinsko kočo, 
se ni nihče odločil za vzpon 
na Triglav, katerega vrh so  
vztrajno ovĳali oblaki. Po-
čakali smo »naše« osvajalce 
Triglava, po večerji pa se 
vključili v dogajanje v jedil-
nici doma, kjer je bila kratka 
proslava, nato pa ples ob 

glasbi Ansambla Notranjci.  
Zjutraj smo se kmalu po 

sedmi uri odpravili proti 
Rudnemu polju. Varno smo 
sestopili na Konjski preval 
in v Vodnikovem domu po-
čakali, da je minila krajša 
ploha. Spet smo imeli dovolj 
časa za uživanje razgledov 
in cvetja in na Rudno polje 

smo prispeli ravno dovolj 
zgodaj, da smo si privoščili 
zasluženo pivo ali kavo. Av-
tobusa sta kmalu pripeljala 
in nas odpeljala na Vrhniko  
h Kranjcu, kjer smo  končali 
naš prvi Lenčev pohod. 

Besedilo: 
Sonja Zalar Bizjak

Fotografija: Sonja Repnik

Počitniških dni in vročih dni je konec, 
zato se bomo spet srečevali na naših običaj-
nih aktivnostih. Pa lepo po vrsti  spoznaj-
mo najprej, kaj se je dogajalo kljub kislim 
kumaricam. 

Julĳa je nekaj pohodnic in pohodnikov 
Zimzelenčkov in Sončkov osvojilo Kreda-
rico in se udeležilo prireditve v počastitev 
35. spominskega Lenčevega pohoda. Več v 
posebnem članku.

Julĳa smo intenzivno zaključevali snema-
nja za kratek film o delovanju DU Vrhnika, 
ki ga finansira Zavod Ivana Cankarja Vrh-
nika. Zdaj nastajajo še popravki in izboljša-
ve, tako da bo do oktobra nared za prikaz 
na festivalu za tretje življenjsko obdobje v 
Ljubljani.

Mnogo dela je imel predsednik z iska-
njem in dogovarjanjem najemnikov naših 
starih prostorov, kajti Zavod IC se je izselil 
v svoje prostore. Potrebna so tudi manjša 
obnovitvena in vzdrževalna dela, ki morajo 
biti opravljena do začetka kurilne sezone.

V tem času smo pripravljali tudi program 
septembrskega izleta, dogovarjamo se že 

za kostanjev piknik, seveda pa je v ospre-
dju organizacĳa srečanja starejših od 75 let.

Pripravili smo zanimiv kulturni program, 
v katerem bo sodelovala Folklorna skupina 
iz Ligojne in pevke iz Borovnice. Ko pa bo-
ste to brali, bo prireditev že za nami.

Kaj torej napovedujemo za 
jesenski čas:

Najprej vas vabimo na družabno sreča-
nje notranjskih upokojencev v Logatcu, 
ki bo 6. 9. 2009 z začetkom ob 14. uri. Z 
Vrhnike bo avtobus odpeljal ob 13. uri. 
Zabaval vas bo Litĳski odmev. Pravočas-
no se prĳavite!

Že 10. 9. 2009 se bomo odpravili na izlet 
v Šmarješke Toplice, kjer bo možnost kopa-
nja. Več na naših oglasnih deskah.

Tudi pohodi vseh pohodniških skupin se 
bodo začeli po programu, tako bodo že 1. 
septembra šli na pohod Sončki in Vandrov-
ke.

Takoj v začetku septembra se bo sesta-
la socialna komisĳa in začela pripravljati 

seznam humanitarne pomoči za potrebe 
starejših upokojencev. Sprejela bo tudi Pra-
vilnik o dodeljevanju humanitarne pomoči 
našim članicam in članom.

Naše prostovoljke so doslej obiskale že 
več kot 1400 starejših v Občini Vrhnika, ta-
koj v jesenskem času pa bodo nadaljevale 
z obiski. Tudi bolne in jubilante bodo spet 
obiskovale.

To je le nekaj dejavnosti, več pa v nasled-
nji številki NČ.

Vabimo nove in malo manj nove upo-
kojence, ki še niso naši člani,  naj se nam 
pridružĳo, saj poskušamo ponuditi mar-
sikaj, posebno v jesensko zimskem času, 
ko  potekajo različne delavnice. Tisti z 
malo več kondicĳe se pridružite pohodni-
škim skupinam ali pa preprosto pridite na 
družabna srečanja, kjer se lahko sprostite, 
najdete nove prĳatelje ali zaplešete ob do-
bri glasbi.

Oglasite se v naši pisarni in se seznanite 
z našo pestro ponudbo. Lažje se boste od-
ločili!

Zapis: E. Brelih
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Julĳa in avgusta so  praznovali naši člani:
Alojzĳ Semič, MOKRICE, VRHNIKA
Ana Grom, KOLODVORSKA ULICA, 
VRHNIKA
Marĳa Žilavec, TURNOVŠE, VRHNIKA
Magdalena Žitko, SINJA GORICA, VRHNIKA
Ivan Celarc, GRADIŠČE, VRHNIKA
Marĳa Gostiša, OPEKARSKA CESTA, 
VRHNIKA
Erika Novak, DRENOV GRIČ, VRHNIKA
Anica Starc, VERD, VRHNIKA
Ančka Vuk, POŠTNA ULICA, VRHNIKA
Ivanka Jesenovec, DOBOVIČNIKOVA 
ULICA, VRHNIKA
Marĳa Šmigoc, DOM UPOKOJENCEV, 
VRHNIKA
Marĳa Markič, PRI LIPI, VRHNIKA
Marĳa Kukovec, KAČURJEVA CESTA, 
VRHNIKA
Ivana Bogataj, DOM UPOKOJENCEV, 
VRHNIKA
Marĳa Mlakar, POŠTNA ULICA, VRHNIKA
Franc Postružnik, DOBOVIČNIKOVA ULICA, 
VRHNIKA
Vsem jubilantom iskreno čestitamo za visok jubilej, 
čestitke pa tudi vsem, ki so praznovali julĳa in 
avgusta rojstni dan.

Petletnica 
Zimzelenčkov

Okroglo obletnico pohodov 
je skupina obeležila konec ju-
nĳa z izletom v Slovenske Ko-
njice, kjer si je ogledala mestno 
jedro, dvorec Trebnik in vrtni 
center Polegek, ter z ogledom 
žičke kartuzĳe, ki je zagotovo 
naredila največji vtis. 

V Gostišču Irtiš na Tolstem 
vrhu je bil prĳeten zaključek 
izletniško naravnanega dne 
in čas za obujanje spominov 
na pohode in dogodke pet-
letnega obdobja. Uvodne be-
sede priložnostne slovesnosti 
je povedala naša vodja poho-
dov,  Elica Brelih, ki je tudi ta 
dogodek skrbno načrtovala in 
pripravila, saj je skupino pre-
senetila s podelitvĳo bronastih 
medalj; prejela jih je večina 
– 33 pohodnic in pohodnikov. 
Tokrat je bil poseben dan na-
šega druženja, »poročilo o 
delu«  je nastajalo v živo: Ja-
nez je obudil spomin na izlet 
v Škocjanske jame, kjer je bila 
izrečena in pozneje uresniče-
na ideja, da bi se zbrali enako 
misleči in ustanovili pohodno 
skupino. Jože je izrazil navdu-
šenje nad našimi pohodi, saj . 
Ivanka je spregovorila o ob-
čutkih, kadar dalj časa zaradi 
poškodbe ne moreš na pohod. 
Rado, Stane, Rozi in Angelca 

so govorili  o dobrem počutju 
v skupini, Karli je zadolžen 
za prvo pomoč in  prav za-
dovoljen je, da mu še ni bilo 
treba uporabiti vsebine torbe. 
Janez skrbi, da se naši albumi 
polnĳo s fotografijami in je pri-
jetno presenečen, kako smo 
fotogenični. Janko je izrazil 
veselje nad ugotovitvĳo, da še 
nihče iz skupine ni odšel na 
Brcetovš. Marta je izpostavi-
la pomembno zadolžitev za-

dnjega v skupini, ki jo skrbno 
in dosledno izvaja Jože Brelih. 
Marjanca in Nežka sta v pri-
zanesljivem tonu opozorili na 
formalnosti, ki jih mora član-
stvo izpolnjevati  …   Tako je 
sproščeno tekla beseda, kot se 
med dobro mislečimi  spod-
obi! Tudi blagajniško poročilo 
je bilo tako izčrpno, da bi ga 
bil vesel vsak blagajnik oz. 
šef! 

Da bi se vedelo, kdo ima 
za vzdušje v skupini največ 
zaslug, sta se Barbara in Jože 
zahvalila Elici Brelih za pri-
pravo in vodenje pohodov, ki 
jih je bilo v petih letih že sto! 
Z medaljo in  bombonĳero sta 
na simbolni ravni rekla: »Hva-
la za požrtvovalnost in priza-
devanja, da vse tako lepo teče, 
z mero in občutkom za ljudi!«

Tudi glasba nas je spremlja-
la! Z nami je bil harmonikar 

Tone Kogovšek, ki je poskrbel 
za vzdušje že na avtobusu, v 
gostišču pa smo tudi zaplesali 
ob njegovi glasbi.

Veliko vtisov tistega dne, še 
več pa dobre volje in odlične-
ga počutja, da smo skupina 
vedrega duha in optimizma!

Barbara Petrič in 
Marta Rĳavec, 

Foto Janez Cerk

Sončki na 
Čavnu

Pohodniki Društva upo-
kojencev Vrhnika, združeni v 
skupini Sončki, smo bili z le-
tošnjo pomladjo zelo zadovolj-
ni. Lepo vreme nam je nakloni-
lo nekaj lepih izletov, ki smo jih 
kronali z obiskom Čavna. Tako 
imenujemo južni rob Trnov-
skega gozda, ki se dviga nad 
Vipavsko dolino  več kot tisoč 
dvesto metrov visoko.

 Kljub vročemu dnevu v ni-
žinah je bilo v zavetju gozda  
in na odprtem, travnatem robu 
planote zelo prĳetno. Poleg ob-
sežnega razgleda nas je navdu-
ševalo cvetje, po katerem je Ča-
ven zelo znan. Tam je stičišče 
treh pokrajinski enot: primor-
skega,  dinarskega in alpskega 
sveta,  ki je vsak prispeval nekaj 
rastlin. V času našega obiska so 
najbolj razkošne cvetove ponu-
jale brstične lilĳe, v travi pa so 
nas presenetile celo planike, ki 

jih na tako majhni nadmorski 
višini nismo pričakovali. Povz-
peli smo se na najvišjo točko 
južnega roba planote, na 1237 
metrov visoki Kucelj, ki slovi 
po enkratnem razgledu in za-
nimivem rastlinstvu. Vzeli smo 
si dovolj časa za razgledovanje 
in občudovanje cvetja, nato pa 
nadaljevali pot proti gozdarski 
koči na Selovcu. V njeni okolici 
je znamenito fosilno nahajališ-
če – koralni greben iz jure, ki je 
nastal pred več kot 140 milĳoni 

let. Kljub opustošenosti naha-
jališča smo našli skalo iz samih 
ostankov koral, ki pričajo o ne-
kem davnem morju, v katerem 
so nastali skladi apnenca Tr-
novskega gozda.

Naš mali avtobus nas je od-
peljal po gozdni cesti nazaj k 
planinski koči na Čavnu, od 
koder smo se peš spustili na 
Predmejo in  končali polletno 
sezono pohodov po slovenskih 
gorah. 

Besedilo: Sonja Zalar 

Juhuhu, počitnice so tu
Končno so le prišle počitnice, dolgo smo jih 

čakali in odštevali dneve, ko se bomo kopali na 
morju, hodili  na izlete, v toplice, ko bodo tudi 
starši imeli več časa za svoje otroke, da se bodo 
skupaj naužili vseh radosti, ki jih prinašajo po-
čitniški dnevi. Tudi v enoti Barjanček smo se na 
poletne dni pripravljali z različnimi neumnost-
mi in dejavnostmi, ki  potekajo v teh dneh. Tako 
vse poteka bolj sproščeno, veliko se smejimo, 
pojemo, raziskujemo notranjost bazenov, v kate-
rih umivamo svoje noge in posodice iz kotička. 
Skupine so združene, tako da pri tem spozna-
vamo še druge otroke v vrtcu, s katerimi poteka 
socializacĳa prek iger v kotičkih, družabnih iger, 

iger z avtomobili, lego kockami, ustvarjanja z od-
padnim materialom, lepljenja, striženja, ogleda 
slikanic in cicibanov ter  drugih aktivnosti iz de-
javnosti kurikula.                             Polona U. Jerebic

Drage upokojenke, spoštovani upokojenci, naši člani! 

Zimzelenčki in Sončki na 35. Lenčevem pohodu
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ZDRAVSTVENO 
LETOVANJE OTROK NA 
DEBELEM RTIČU
Na Območnem združenju 
Rdečega križa Vrhnika smo 
tudi letos organizirali zdrav-
stveno letovanje otrok na 
Debelem rtiču. Mladinsko 
zdravilišče in letovišče Debeli 
rtič leži na najlepšem predelu 
slovenske obale. Obdano je z 
bujnim sredozemskim rastli-
njem in številnimi vinogradi. 
Območje skrbno urejenega 
sredozemskega parka odliku-
jejo izredno ugodno podnebje, 
lahko dostopna plaža in števil-
na lepo urejena igrišča. Poleg 
tega ima letovišče Debeli rtič 
lastno urejeno plažo ter dva 
bazena s prečiščeno morsko 
vodo.  
Prav tam je od 4. do 14. julĳa 
letovalo 81 otrok z Vrhnike, 
Borovnice in Logaa – Drago-
merja, ki so jih spremljali pe-
dagoški vodja Miha Zrnec ter 

vzgojitelji: Klemen Pelan, Si-
mon Selšek, Sebastjan Vovko, 
Nataša Ogrin, Ana Mesec, Se-
bastian Jeršinovec, Blaž Kavčič 
in Simona Sodja.

LETOVANJE SOCIALNO 
OGROŽENIH OTROK NA 
DEBELEM RTIČU
S podjetjem Engrotuš je bilo 
dogovorjeno, da nadaljujemo z 
akcĳo letovanja socialno ogro-
ženih otrok v Mladinskem 
zdravilišču in letovišču Debeli 
rtič. Tako kot lani je bilo tudi 
letos v program vključenih 
500 socialno ogroženih otrok 
iz vse Slovenĳe. Stroške, pove-
zane z letovanjem, in stroške 
prevoza je poravnalo podjetje 
Engrotuš iz Celja.
Iz občin Vrhnika, Borovnica 
in Log - Dragomer je letovalo 
osem otrok v dneh od 6. do 13. 
julĳa 2009.

KRVODAJALSKA AKCĲA
V ponedeljek, 20., in v torek, 
21. julĳa, je bila za občane 
Vrhnike, Borovnice in Loga 
- Dragomerja organizirana 

krvodajalska akcĳa v Cankar-
jevem domu na Vrhniki. Kljub 
vročim dopustniškim dnem 
se je prvi dan našemu vabilu 
na akcĳo odzvalo 122 krvo-
dajalcev in drugi dan 88 krvo-
dajalcev. 

IZLET ZA KRVODAJALCE
Krvodajalski izleti postajajo 
vedno bolj priljubljena oblika 
druženja med krvodajalci, zato 
vas vabimo, da se v soboto, 26. 
septembra, spet srečamo. Pri-
pravili smo vam enodnevni 

izlet na Ptuj z zanimivim pro-
gramom.
Vsi, ki se na izlet niste prĳavili 
na krvodajalski akcĳi, to lahko 
storite  od 31. avgusta naprej v 
pisarni OZ RK Vrhnika, Poštna 
ulica 7B, ali po telefonu 7502 - 
447. Število prĳav je omejeno, 
zato pohitite.

POMOČ BREZPOSELNIM
Brezposelnim in pomoči po-
trebnim občanom Vrhnike, Bo-
rovnice in Loga - Dragomerja 
še vedno vsak mesec nudimo 
pomoč v obliki prehrambnih 
paketov in drugih prehramb-

nih artiklov ter v najnujnejših 
primerih tudi s plačilom pol-
ožnic. Ker jih ni prav veliko, 
ki bi imeli to srečo, da so se 
uspeli ponovno zaposliti, bo 
pomoč potrebna tudi v jesen-
skih mesecih.
Obenem zahvala vsem, ki 
ste se vključili ali se mesečno 
vključujete v akcĳo zbiranja 
pomoči  v obliki finančnih 
sredstev:  Adolf Malavašič, 
Socialni demokrati, Sindikat 
OŠ IC Vrhnika, Helena Span-
ring in v obliki prehrambnih 
artiklov: družina Križan, Petra 
Novak, Klub vrhniških štu-

dentov, Fructal Ajdovščina, 
Tončka Malavašič, Valentina 
Fefer, Droga Kolinska.

TEČAJ PRVE POMOČI ZA 
VOZNIKE MOTORNIH 
VOZIL

Bodoči vozniki!
Vabimo vas na tečaj in izpit iz 
prve pomoči za voznike mo-
tornih vozil.

– Tečaje organiziramo enkrat 
na mesec, po potrebi tudi 
večkrat, na Poštni ulici 7B z 
začetkom ob 17. uri.

– Nudimo brezplačno izposo-
jo literature.

Prĳave sprejemamo:
vsak dan od 8. do 14. ure, ob 
sredah do 17. ure,
v pisarni OZ RK Vrhnika, Poš-
tna ulica 7B,
po telefonu 7502-447,
ali na email: 
vrhnika.ozrk@rks.si

TEČAJ PRVE POMOČI 
ZA GOSPODARSKE 
IN NEGOSPODARSKE 
DRUŽBE
Verjetno se vsi zavedamo, da 
nesreča nikoli ne počiva. Z 
nesrečami, kot so razne po-
škodbe, nesreče z električnim 
tokom, zadušitve, bolečine 
v trebuhu, glavobol, neza-
vest, zastrupitev, razni padci 
ali stisnjenje, hude krvavitve, 
motnje dihanja, zastoj srca, 
da ne govorimo o naravnih in 
drugih nesrečah, se srečujemo 
vsak dan. Nesreča nas lahko 
doleti med delom, igro, vož-
njo, počitkom itn., zato sta pri-
pravljenost in prvo ukrepanje 
najpomembnejši del pomoči 
človeku v nesreči.

Decembra 2006 je na podlagi 
tretjega odstavka 1. člena Za-
kona o varnosti in zdravju 
pri delu (Ur. l. RS, št. 56/99 in 
64/01) začel veljati nov Pravil-
nik o organizacĳi, materialu 
in opremi za prvo pomoč na 
delovnem mestu (Ur. l. RS, št. 
136/2006) za podjetja, ki so za-
vezana usposobiti zaposlene 
za izvajanje prve pomoči.

Država je pooblastila Rdeči 
križ Slovenĳe kot edino orga-
nizacĳo za izvajanje programa 
usposabljanja prve pomoči, 
kar nam nalaga tudi Zakon 
o Rdečem križu, saj je ta pri-
pravljen kakovostno in je 
usklajen z zahtevami in stan-
dardi Evropske unĳe, pred-
vsem pa v skladu z razvojem 
stroke prve pomoči.

V skladu z omenjenim pra-
vilnikom traja tečaj osem ur 
in obsega teoretični in prak-
tični del. Program tečaja prve 
pomoči je potrdil Strokovni 
center za prvo pomoč pri 
RKS.

Po opravljenem tečaju dobi 
udeleženec potrdilo, s katerim 
izkazuje organom in inšpekci-
jam, ki preverjajo varnost pri 
delu, reševanje in pomoč ob 
naravnih in drugih nesrečah 
v gospodarskih in negospo-
darskih družbah, zavodih oz. 
organizacĳah, usposobljenost 
nudenja prve pomoči.

Glede dogovora o terminu in 
kraju tečaja pokličite po tele-
fonu 7502-447.

Veselimo se sodelovanja z 
vami!

Mojca Marolt

OBMOČNO ZDRUŽENJE RDEČEGA KRIŽA VRHNIKA

Na naši šoli smo izpeljali na-
slednje dejavnosti:

Udeležili smo se dveh na-
tečajev: slovenskega na temo 
Ljubezen in evropskega 
Predstavitev ljudske pesmi.

Ob svetovnem dnevu mla-
dinske knjige je naša knjižni-
čarka pripravila kulturni dan 
za učence 4. razreda  z na-
slovom Vprašajmo avtorico. 
Učenci so obiskali   Cankar-
jevo knjižnico Vrhnika, kjer 
so spoznali avtorici slikanice 
Zajčica Lina in violina, Zden-
ko Obal in Majo Lubi. 

Učenci 6. a razreda so pred 
svojimi vrstniki nastopili z 
igrico Bedak Pavlek avtorja 
Franceta Bevka. Odlomek 
gledališkega  dela so naj-
prej obravnavali pri pouku 
slovenščine in ker jim je bil 
všeč, so se lotili  celotnega 

besedila. 
Za zaključek bralne znač-

ke smo povabili pravljičarko 
in pisateljico Anjo Štefan (za 
učence 1. razreda) ter  pisate-
lje Bogdana Novaka (5. raz-
red), Primoža Suhodolčana 
(2. in 3. razred)  in Andreja 
Rozmana Rozo (4. razred). 

Za učence predmetne stop-
nje smo organizirali ogled 
Ško�eloškega pasĳona v 
Ško�i Loki.  

Ob mednarodnem letu 
astronomĳe smo si tudi na 
naši šoli lahko ogledali potu-
jočo razstavo Od Zemlje do 
vesolja.  

V petek, 15. 5. 2009, se je 
tudi naša šola udeležila sre-
čanja v Državnem zboru. 

V prvem delu  so mladi 
predstavili svoja razmišlja-
nja o ustvarjalnosti in inova-

tivnosti v Evropi. V drugem 
delu je potekala razprava po 
skupinah, ki so jih mladi se-
stavili skupaj z vabljenimi 
gosti. Tako so imeli mladi 
priložnost priti v neposred-
ni stik s tistimi, ki odločajo o 
zadevah v Evropski unĳi. 

Srečanje je vodila Darja 
Lavtižar Bebler, predsednica 
Odbora Državnega zbora za 
zadeve Evropske unĳe. Ude-
ležili pa so se ga še državna 
sekretarka na ministrstvu 
za šolstvo in šport Alenka 
Kovšca, slovenski poslanki 
v Evropskem parlamentu 
dr. Romana Jordan Cizelj in 
Ljudmila Novak, veleposla-
niki držav članic Evropske 
unĳe, ki živĳo v Slovenĳi, in 
vodja predstavništva Evrop-
ske komisĳe v Slovenĳi mag. 
Mihela Zupančič. Udeležen-
ce je prek videa nagovoril 
evropski komisar dr. Janez 
Potočnik. 

Zaključek dogodka je pote-
kal na Trgu republike, kjer so 
dĳaki Srednješolskega centra 
iz Velenja predstavili robote 
oz. svoj uspešen projekt na 
temo ustvarjalnosti in inova-
tivnosti.

Srečanja sta se udeležili 
Karmen Gostiša in Nina Kra-
šovec iz 9. d. 

Projekt smo sklenili v pet-

ek, 2. 6. 2009, s prireditvĳo 
v večnamenskem prostoru 
naše šole. Najprej so se nam 
predstavili učenci, ki so so-
delovali v evropskem na-
tečaju Predstavitev narodne 
pesmi. Narodne pesmi so del 
naših kultur, vendar je večina 
pesmi znanih samo v naših 
rodnih deželah. Z letošnjim 
letom pa bodo ljudske pesmi 
posameznih narodov spo-
znali tudi v drugih državah.

Učenci so morali  izbrati  
narodno pesem, ki predstav-
lja kulturo našega  naroda, in 
jo ponazoriti z ilustracĳami 
in drugim slikovnim gradi-
vom, ki bo bralcem in po-
slušalcem drugod po Evropi 
v pomoč pri razumevanju 
pesmi in njenega pomena. 
Predstavitev ali videoposne-

tek je bilo mogoče pripraviti 
v  katerem koli jeziku Evrop-
ske unĳe,  naslov in povzetek 
prispevka  pa sta morala biti 
v  angleškem, francoskem ali 
nemškem jeziku.

Na natečaj je do 31. maja 
prispelo 508 predstavitev 
ljudskih pesmi iz vseh držav 
EU; iz Slovenĳe 37, od tega 7 
iz naše šole.

 V drugem delu so nastopi-
li učenci izbirnega predme-
ta nemščina 3. Pri nemščini  
smo v okviru pouka naredili 
seminarsko nalogo o EU. Ko 
smo iskali podatke, smo se 
veliko naučili, zato smo se 
odločili, da bi EU predstavi-
li tudi drugim. Najprej smo  
pripravili anketo, nato pa se 
lotili dela. Naše priprave so 
potekale kar nekaj časa. Naj-

prej smo si zamislili, kaj bi 
bilo vredno poudariti, potem 
smo zbirali slikovno gradivo 
in ustrezno besedilo. Odloči-
li smo se za dvojezično pred-
stavitev, in sicer v slovenščini 
in nemščini. Za popestritev 
smo  pri posameznih drža-
vah vključili tudi angleščino, 
francoščino, italĳanščino, ni-
zozemščino in irščino.

Prireditev je bila zanimiva 
in je trajala dve šolski uri. 

Sodelujoči učitelji oz. pro-
fesorji pri projektu: Tanja 
Avsec, Mojca Fefer, Simon 
Gerdina, Andreja Nagode, 
Mojca Potrebuješ,  Polonca 
Šurca Gerdina, Elissa Tawi-
tian,  Meta Trček, Primož 
Trček.

Judita Oblak, 
koordinatorka Pomladnega dne

Pomladni dan na OŠ Ivana Cankarja
Osnovna šola Ivana Cankarja  se je  letos vključila v skupnost Pomladni dan 
v Evropi 2009, ki je potekal od 25. 3. do 31. 5. 2009. Projekt pripravlja European 
Schoolnet, delo projekta pa koordinira Evropska komisĳa v okviru načrta D za 
več demokracĳe, dialoga in razprave. Tematika letošnjega Pomladnega dne je bila 
usmerjena v inovativnost in ustvarjalnost v Evropi in širše.
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Obveščamo vas, da je bil 17. 7. 2009 v Uradnem listu RS št. 55/2009 objavljen sledeči Rebalans pro-
računa Občine Vrhnika za leto 2009:
Na podlagi šestega odstavka 40. člena Zakona o javnih financah (Uradni list RS, št. 79/1999, 124/20-
00, 79/2001, 30/2002, 56/2002, 127/2006, 14/2007, 109/2008), 93. člena Poslovnika o delu Občinskega 
sveta Občine Vrhnika - UPB 2 (Naš časopis, št. 354/2008) je Občinski svet Občine Vrhnika na 23. 
redni seji dne 9. 7. 2009 sprejel 

R E B A L A N S   P R O R A Č U N A
Občine Vrhnika za leto 2009

1. Splošna določba 
1. člen

Prihodki in odhodki ter drugi prejemki in izdatki proračuna Občine Vrhnika za leto 2009 so izkazani 
v bilanci prihodkov in odhodkov, v računu finančnih terjatev in naložb ter v računu financiranja.

Rebalans proračuna Občine Vrhnika za leto 2009 se določa v naslednjih zneskih: 
v eurih

A. BILANCA PRIHODKOV IN ODHODKOV
Skupina/Podskupina kontov                                                                                                  Znesek

I SKUPAJ PRIHODKI (70+71+72+73+74+78) 14.937.846,05
TEKOČI PRIHODKI (70+71) 11.617.021,69

70 DAVČNI PRIHODKI (700+703+704+706) 9.254.839,00
700   DAVKI NA DOHODEK IN DOBIČEK 7.609.819,00
703   DAVKI NA PREMOŽENJE 1.096.560,00
704   DOMAČI DAVKI NA BLAGO IN STORITVE 548.460,00

71 NEDAVČNI PRIHODKI (710+711+712+713+714) 2.362.182,69
710   UDELEŽBA NA DOBIČKU IN DOHODKI OD PREMOŽENJA 1.014.976,00
711   TAKSE IN PRISTOJBINE 9.000,00
712   GLOBE IN DRUGE DENARNE KAZNI 48.200,00
713   PRIHODKI OD PRODAJE BLAGA IN STORITEV 33.700,00
714   DRUGI NEDAVČNI PRIHODKI 1.256.306,69

72 KAPITALSKI PRIHODKI (720+722) 2.389.305,90
720   PRIHODKI OD PRODAJE OSNOVNIH SREDSTEV 791.500,00

722   PRIHODKI OD PRODAJE ZEMLJIŠČ IN NEOPREDMETENIH 
DOLGOROČNIH SREDSTEV 1.597.805,90

73 PREJETE DONACĲE (730+731) 19.000,00
730   PREJETE DONACĲE IZ DOMAČIH VIROV 19.000,00

74 TRANSFERNI PRIHODKI (740) 912.518,46
740   TRANSFERNI PRIH. IZ DRUGIH JAVNOFINANČNIH INSTITUCĲ 912.518,46

II SKUPAJ ODHODKI (40+41+42+43+45) 21.147.275,43
40 TEKOČI ODHODKI (400+401+402+403+409) 4.219.895,65

400   PLAČE IN DRUGI IZDATKI ZAPOSLENIM 982.456,53
401   PRISPEVKI DELODAJALCEV ZA SOCIALNO VARNOST 150.300,80
402   IZDATKI ZA BLAGO IN STORITVE 2.969.159,32
403   PLAČILA DOMAČIH OBRESTI 10.000
409   REZERVE 107.979,00

41 TEKOČI TRANSFERI (410+411+412+413) 5.639.061,88
410   SUBVENCĲE 163.900,00
411   TRANSFERI POSAMEZNIKOM IN GOSPODINJSTVOM 2.459.794,00
412   TRANSFERI NEPROFITNIM ORGANIZACĲAM IN USTANOVAM 546.433,00
413   DRUGI TEKOČI DOMAČI TRANSFERI 2.468.934,88

42 INVESTICĲSKI ODHODKI (420) 11.054.317,90
420   NAKUP IN GRADNJA OSNOVNIH SREDSTEV 11.054.317,90

43 INVESTICĲSKI TRANSFERI 234.000,00

431   INVESTICĲSKI TRANSFERI PRAVNIM IN FIZIČNIM OSEBAM, KI NISO 
PRORAČUNSKI UPORABNIKI 60.000,00

432 INVESTICĲSKI TRANSFERI PRORAČUNSKIM UPORABNIKOM 174.000,00

III PRORAČUNSKI PRESEŽEK
(PRORAČUNSKI PRIMANJKLJAJ) (I-II) -6.209.429,38

B. RAČUN FINANČNIH TERJATEV IN NALOŽB
Skupina/Podskupina kontov                                                                                            Znesek

IV PREJETA VRAČILA DANIH POSOJIL IN PRODAJA KAPITALSKIH DELEŽEV 
(750+751+752) 0

75 PREJETA VRAČILA DANIH POSOJIL IN PRODAJA KAPITALSKIH DELEŽEV 0
751   PRODAJA KAPITALSKIH DELEŽEV 0

V DANA POSOJILA IN POVEČANJE KAPITALSKIH DELEŽEV (440+441+442) 0
44 DANA POSOJILA IN POVEČANJE KAPITALSKIH DELEŽEV 0

441 POVEČANJE KAPITALSKIH DELEŽEV IN FINANČNIH NALOŽB 0

VI PREJETA MINUS DANA POSOJILA IN SPREMEMBE KAPITALSKIH DELEŽEV 
(IV-V) 0

C. RAČUN FINANCIRANJA
Skupina/Podskupina kontov                                                                                            Znesek

VII ZADOLŽEVANJE (50) 1.880.812,00
50 ZADOLŽEVANJE 1.880.812,00

500   DOMAČE ZADOLŽEVANJE 1.880.812,00
VIII ODPLAČILA DOLGA (55) 100.000

55 ODPLAČILA DOLGA 100.000
550   ODPLAČILA DOMAČEGA DOLGA 100.000
IX SPREMEMBA STANJA SREDSTEV NA RAČUNU (I+IV+VII-II-V-VIII) -4.428.617,38
X NETO ZADOLŽEVANJE (VII-VIII) 1.780.812,00

XI NETO FINANCIRANJE (VI+X-IX) 6.209.429,38
XII STANJE SREDSTEV NA RAČUNIH NA DAN 31.12. PRETEKLEGA LETA 4.428.617,38

2. Obseg zadolževanja in poroštev občine in javnega sektorja

2. člen
V 17. členu Odloka o proračunu Občine Vrhnika za leto 2009 se znesek "2.350.000 EUR" nadomesti 
z zneskom "1.880.812 EUR" in črta besedilo "Centralno čistilno napravo Tojnice,". 

3. Končna določba
3. člen

Ta rebalans proračuna Občine Vrhnika za leto 2009 začne veljati naslednji dan po objavi v Uradnem 
listu Republike Slovenĳe, objavi pa se tudi v občinskem glasilu Naš časopis in se uporablja za leto 
2009.
Posebni del rebalansa proračuna in načrt razvojnih programov se objavita na spletnih straneh Ob-
čine Vrhnika, www.vrhnika.si.

Številka: 410-110/2008 (4-01)
Vrhnika, dne 10. julĳa 2009                                                                    OBČINA VRHNIKA

ŽUPAN
dr. Marjan RIHAR l.r.
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Obveščamo vas, da je bil 17. 7. 2009 v Uradnem li-
stu RS št. 55/2009 objavljen sledeči dokument Spre-
membe in dopolnitve Letnega načrta pridobivanja 
in razpolaganja s stvarnim premoženjem občine za 
leto 2009:
Na podlagi 11. člena Zakona o stvarnem premo-
ženju države, pokrajin in občin (Uradni list RS, št. 
14/2007) in Statuta občine Vrhnika (Uradni list RS, 
št. 99/1999, 39/2000, 36/2001 in 77/2006) je Občinski 
svet Občine Vrhnika na svoji 23. redni seji dne 9. 7. 
2009 sprejel

SPREMEMBE IN DOPOLNITVE LETNEGA 
NAČRTA pridobivanja in razpolaganja s 

stvarnim premoženjem občine 2009

V  Letnem načrtu pridobivanja in razpolaganja s 
stvarnim premoženjem občine za leto 2009 se pod 
rubriko odkupi spremeni znesek na O9 in doda en 
nov odkup: (glej spodnjo tabelo)
Pred besedilom Prihodki od prodaje stavb se doda 
naslednje besedilo:
KS Drenov Grič - Lesno Brdo namerava prodati zem-
ljišči parc. št. 1554/4 (16 m2) in 1554/1 (12 m2), obe 
k.o. Velika Ligojna v skupni višini 4.340,00 EUR.

Pri Prihodkih od prodaje stavb se nadomesti zne-
sek "485.000 EUR" z zneskom "300.000 EUR", zne-
sek "600.000 EUR" z zneskom 450.000 EUR, letnica 
"2008" pa z letnico "2009". Črtata se stavka "V letu 
2009 je predvidena tudi prodaja objekta Podlipa 
36, Vrhnika. Predvideni prihodek od prodaje znaša 
158.000 EUR.".

Spremembe in dopolnitve Letnega načrta prido-
bivanja in razpolaganja s stvarnim premoženjem 
občine za leto 2009 so sestavni del Rebalansa prora-
čuna Občine Vrhnika za leto 2009.
Letni načrt začne veljati naslednji dan po objavi v 
Uradnem listu Republike Slovenĳe, objavi pa se 
tudi v občinskem glasilu Naš časopis in se uporab-
lja za leto 2009.

Številka: 410-110/2008 (4-01)
Vrhnika, dne 10. julĳa 2009
  ŽUPAN
  OBČINE VRHNIKA
  dr. Marjan Rihar l.r.

OBČINA 
VRHNIKA UPRAVLJAVEC ŠIFRA K.O. VELIKOST 

PARC./m²
VRSTA 
RABE

ZEMLJIŠČE 
PARC. ŠT.

ZNESEK

EUR   

ODKUPI

O9
Odkup za 

pločnik na Cesti 
6. maja

Površina znaša  
približno 50 m²

Ocenjena 
vrednost 

600

O23

2000 709 javno dobro

parc. št. 681/56

Površina znaša 
709 m²

ZAPLANA Ocenjena 
vrednost 

7.090 EUR

SKUPAJ spremembe 3.690,00

INFORMACĲA O POSTOPKU PRIPRAVE 
OBČINSKEGA PROSTORSKEGA NAČRTA 

OBČINE VRHNIKA

Občina Vrhnika pripravlja na podlagi Zakona o 
prostorskem načrtovanju (Ur. l. RS, št. 33/07; v na-
daljnjem besedilu: ZPNačrt) Občinski prostorski 
načrt Občine Vrhnika (v nadaljnjem besedilu: 
OPN). Postopek se je uradno začel dne 27. 9. 2007, 
ko je začel veljati Sklep o začetku priprave Občin-
skega prostorskega načrta Občine Vrhnika (Naš 
časopis, št. 341/07). 

Do danes je bilo opravljeno sledeče:
- izdelava obveznih strokovnih podlag: analiza 

stanja in teženj, analiza razvojnih možnosti, študi-
ja ranljivosti prostora (avgust 2007);

- zbiranje pobud za spremembo namenske rabe 
zemljišč do dne 7. 11. 2007;

- priprava Izhodišč Strateškega dela OPN ter Me-
ril za vrednotenje pobud – oba dokumenta sta 
bila sprejeta na Odboru za urejanje prostora ter 
varstvo naravne in kulturne dediščine (dne 8. 11. 
2007) ter na Občinskem svetu Občine Vrhnika 
(dne 29. 1. 2008);

- izdelava Urbanističnega načrta za poselitveno 
območje Vrhnika - Sinja Gorica - Verd - Mirke (ju-
lĳ 2008);

- priprava Osnutka OPN – dokument je bil sprejet 
na Odboru za urejanje prostora ter varstvo narav-
ne in kulturne dediščine (dne 30. 9. 2008);

- potrditev osnutka OPN s strani Ministrstva za 
okolje in prostor in pošiljanje nosilcem urejanja 
prostora (november – januar 2009);

- zbiranje smernic za načrtovanje OPN od nosilcev 
urejanja prostora (januar – julĳ 2009).

Trenutno se izdelujejo:
- dopolnjen osnutek OPN (izdeluje LUZ d.d.),
- okoljsko poročilo (izdeluje OIKOS d.o.o.),
- strokovne podlage za kmetĳstvo oz. za posege na 

najboljša kmetĳska zemljišča (izdeluje LUZ d.d.);
pričakujemo pa tudi še izdelavo strokovnih podlag 

ter usklajevanja z nosilci urejanja prostora glede 
enega najpomembnejših posegov opredeljenih v 
OPN – obvoznica za mesto Vrhnika.

Dopolnjeni osnutek OPN bo predvidoma jeseni 
2009 - pozimi 2010 javno razgrnjen. Javna razgrni-
tev bo potekala na Občini Vrhnika ter na vseh kra-
jevnih skupnostih. Javno naznanilo za javno razgr-
nitev bo objavljeno v Našem časopisu, Radiu Orion 
ter na spletni strani Občine Vrhnika. V času javne 
razgrnitve lahko vsi zainteresirani podajo pripom-
be na dopolnjeni osnutek OPN.

Individualne odgovore na pobude za spremem-
bo namenske rabe zemljišč bomo izdajali šele po 
sprejemu odloka o OPN, do takrat pa podajamo 
informacĳe o postopku priprave OPN v Našem ča-
sopisu in na spletni strani Občine Vrhnika.

Vsa gradiva v zvezi s pripravo OPN, ki se obravna-
vajo na Občinskem svetu Občine Vrhnika so do-
stopna na spletni strani www.vrhnika.si (Informa-
cĳe javnega značaja, Katalog predlaganih občinskih 
predpisov, Gradiva za občinski svet), ostala pa so 
dostopna na vpogled na Občini Vrhnika, Oddelku 
za prostor, Cankarjev trg 11, Vrhnika.

Pripravila:
Alenka Lapanja

Višja svetovalka - urbanistka

14 31. avgust 2009
elektronski naslov: nascasopis@zavod-cankar.si
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�Na podlagi 20. člena Statuta Ob-
čine Vrhnika (Ur. l. RS, št. 99/99, 
39/00, 36/01 in 77/06) je Občinski 
svet Občine Vrhnika na svoji 23. 
seji dne 9. 7. 2009 sprejel

O D L O K
O SPREMEMBAH IN DOPOL-
NITVAH ODLOKA O OSKRBI 

S PITNO VODO V OBČINI 
VRHNIKA

1. člen
Za 1. členom se doda nov 1a. člen 
v naslednji vsebini:

(območja izvajanja oskrbe s pitno 
vodo)

1. Občina mora zagotoviti izvaja-
nje storitev javne službe na vseh 
poselitvenih območjih na njenem 
območju in poselitvenih območjih, 
kjer se oskrbujejo iz posameznega 
vodnega vira več kot 50 prebival-
cev s stalnim prebivališčem ali je 
letna povprečna zmogljivost oskr-
be s pitno vodo več kot 10 m3 pitne 
vode na dan.
2. Lastna oskrba prebivalcev s 
pitno vodo se lahko izvaja na ob-
močju poselitve, kjer se oskrba s 
pitno vodo ne zagotavlja v okviru 
storitev javne službe, če je vodo-
vod v zasebni lasti, vodni vir pa 
oskrbuje:
- poselitveno območje z manj kot 

50 prebivalci s stalnim prebi-
vališčem in z letno povprečno 
zmogljivostjo oskrbe s pitno 
vodo, manjšo od 10 m3 pitne 
vode na dan, ali

- stavbe, ki so na območjih, ki so 
nad 1500 m nadmorske višine.

2. člen
V 2. členu odloka se za točko s. 
doda nove točke š., t., u., v., z. v 
naslednji vsebini: 

š.) Pitna voda je voda v skladu s 
predpisom, ki ureja pitno vodo.
t.) Oskrbovalno območje je ena ali 
več poselitvenih območĳ skupaj, 
ki ga s pitno vodo oskrbuje posa-
mezni vodovod.
u.) Hidrantno omrežje so gradbe-
ni inženirski objekti in naprave, s 
katerimi se voda od vira za oskrbo 
z vodo dovaja do zunanjih hidran-
tov, ki se uporabljajo za gašenje po-
žara ali se nanje priključĳo gasilna 
vozila z vgrajenimi črpalkami ali 
prenosne gasilne črpalke.
v.) Obstoječe poselitveno ob-
močje je naselje in območje, ki je 
z ustreznim prostorskim aktom, 
uveljavljenim najpozneje do 31. 
decembra 2005, določeno za širi-
tev naselja.
z.) Predvideno poselitveno ob-
močje je v skladu s predpisi s po-
dročja urejanja prostora določeno 
območje za širitev naselja, razen 
območĳ iz prejšnje točke. 

3. člen
Za 3. členom se doda nov 3a. člen 
v naslednji vsebini:
Prvi alineji se doda še en stavek, 
ki se glasi »Območja so označena 
na kartah, ki so sestavni del tega 
odloka.«.

(določitev upravljavca vodovoda)

- Občina določi območja, kjer se 
opravlja oskrba s pitno vodo s 
storitvami javne službe in ob-
močja, kjer se opravlja lastna 
oskrba prebivalcev s pitno vodo. 
Območja so označena na kartah, 
ki so sestavni del tega odloka.

- Zasebni vodovod mora imeti 
upravljavca, če oskrbuje več 
kot pet stanovanjskih stavb, v 
katerih prebivajo prebivalci s 
stalnim prebivališčem, ali če 

oskrbujejo s pitno vodo stavbo 
ali več stavb, v katerih se izvaja 
gostinska, turistična ali živilska 
dejavnost.

- Za upravljavca zasebnega vo-
dovoda občina potrdi pravno 
ali fizično osebo, s katero so 
lastniki zasebnega vodovoda 
sklenili pogodbo o upravljanju 
zasebnega vodovoda.

- Če se oskrbovanci, ki se oskrbu-
jejo z pitno vodo iz zasebnega 
vodovoda ne morejo dogovoriti 
o upravljavcu zasebnega vodo-
voda, občina za upravljavca 
zasebnega vodovoda določi iz-
vajalca javne službe, ki oskrbuje 
sosednja poselitvena območja.

- Če se občine, ki jih javni vodo-
vod oskrbuje z pitno vodo ne 
morejo dogovoriti o upravljav-
cu celotnega javnega vodovoda 
ali njegovega dela, ministrstvo 
naloži z odločbo županom iz-
vedbo potrebnih ukrepov v 
skladu z določbami zakona, ki 
ureja lokalno samoupravo.

4. člen
Za 3a. členom se doda nov 3b. člen 
v naslednji vsebini:
(vodno dovoljenje za rabo vode 
za oskrbo s pitno vodo iz javnega 
vodovoda)
1. Za rabo vode iz vodnega vira za 

oskrbo s pitno vodo iz javnega 
vodovoda je treba pridobiti vod-
no dovoljenje v skladu s predpi-
si, ki urejajo vode (v nadaljnjem 
besedilu: vodno dovoljenje).

2. Vodno dovoljenje mora prido-
biti občina oziroma več občin, 
če so objekti in oprema javnega 
vodovoda v njeni oziroma nji-
hovi lasti ali lasti pravne osebe 
javnega prava, ki jo je ustanovi-
la občina oziroma več občin.

3. Če javni vodovod oskrbuje s 
pitno vodo več občin, pridobĳo 

vodno dovoljenje za rabo vode 
iz vodnega vira ali več vodnih 
virov, ki zagotavljajo vodo jav-
nemu vodovodu, vse občine, ki 
jih ta vodovod oskrbuje, pravica 
rabe količin pitne vode iz vod-
nega vira ali več vodnih virov 
pa se posamezni občini v vod-
nem dovoljenju določi glede 
na količino pitne vode, ki je na 
območju posamezne občine do-
bavljene porabnikom pitne vode 
v okviru storitev javne službe.

4. Vodno dovoljenje pridobi ob-
čina tudi za vodovod, ki je v 
lasti oseb, ki niso osebe iz dru-
gega odstavka tega člena, če so 
cevovodi in oprema vodovoda 
namenjeni opravljanju storitev 
javne službe.

5. člen
Za 3b. členom se doda nov 3c. člen 
v naslednji vsebini:

(vodno dovoljenje za rabo vode za 
lastno oskrbo s pitno vodo)

1. Za rabo vode iz vodnega vira, 
namenjenega lastni oskrbi pre-
bivalcev s pitno vodo iz zaseb-
nega vodovoda, morajo prido-
biti vodno dovoljenje lastniki 
vseh stavb, ki jih zasebni vodo-
vod oskrbuje s pitno vodo.

2. Če je lastnikov posamezne sta-
novanjske stavbe, ki jih zasebni 
vodovod oskrbuje s pitno vodo, 
več, se vodno dovoljenje glasi 
na lastnika oziroma lastnike, 
ki so kot lastniki stanovanjske 
stavbe navedeni v vlogi za pri-
dobitev vodnega dovoljenja 
za rabo vode za oskrbo s pitno 
vodo iz zasebnega vodovoda.

3. Če se namerava na zasebni vo-
dovod priključiti stavba v lasti 
osebe, ki ni imetnik vodnega 
dovoljenja za rabo vode zaradi 

oskrbe s pitno vodo iz zasebne-
ga vodovoda, mora lastnik ozi-
roma lastniki stavbe pridobiti 
vodno dovoljenje za rabo vode 
iz tega zasebnega vodovoda.

4. Če je stavba, ki se namerava pri-
ključiti na zasebni vodovod še-
sta stanovanjska stavba ali stav-
ba, v kateri se izvaja gostinska, 
turistična ali živilska dejavnost, 
ministrstvo, pristojno za varstvo 
okolja (v nadaljnjem besedilu: 
ministrstvo), izda vodno do-
voljenje iz prejšnjega odstavka, 
če je občina določila ali potrdila 
upravljavca zasebnega vodovo-
da.

5. Če se namerava na vodni vir, 
ki napaja zasebni vodovod, ali 
neposredno na zasebni vodo-
vod priključiti nestanovanjska 
stavba ali gradbeni inženirski 
objekt, za katerega se oskrba s 
pitno vodo v skladu s Pravilni-
kom o oskrbi s pitno vodo ne 
šteje za storitev javne službe, 
mora upravljavec take stavbe 
ali gradbenega inženirskega ob-
jekta pridobiti posebno vodno 
dovoljenje za rabo vode za na-
mene izvajanja svoje dejavnosti.

6. Ne glede na določbe prvega do 
petega odstavka tega člena mi-
nistrstvo izda vodno dovoljenje 
občini, če se mora zaradi nove-
ga priklopa stavbe na zasebni 
vodovod v skladu z določbami 
tega pravilnika oskrba s pitno 
vodo izvajati v obliki storitev 
javne službe, ker je število s 
pitno vodo oskrbovanih pre-
bivalcev s stalnim prebivališ-
čem preseglo 50 ali ker je letna 
povprečna zmogljivost oskrbe s 
pitno vodo presegla 10 m3 pitne 
vode na dan.

7. V primeru iz prejšnjega odstav-
ka mora občina za upravljavca 
vodovoda določiti osebo, ki 

opravlja na vodovodu storitve 
javne službe, objekti in oprema 
do tedaj zasebnega vodovoda 
pa pridobi status objektov in 
opreme javnega vodovoda.

6. člen
Za 4a. členom se doda nov 4b. člen 
v naslednji vsebini:

(vodenje evidence o javnih in za-
sebnih vodovodih in o upravljav-
cih javnih vodovodov )
 
Ministrstvo za okolje in prostor 
vodi evidenco o upravljavcih jav-
nih vodovodov. Potrebne podatke 
za vodenje evidenc iz prejšnjega 
stavka in njihove morebitne spre-
membe, Ministrstvu za okolje in 
prostor priskrbi občina. 
Ministrstvo za okolje in prostor 
vodi evidenco o javnih in zaseb-
nih vodovodih. Potrebne podatke 
povezane z vodenjem evidenc iz 
prejšnjega stavka priskrbĳo minis-
trstvu upravljavci vodovodov.
Podatki iz evidence o vodovodih 
niso javno dostopni. Neposreden 
dostop je omogočen le ministrstvo-
ma, ki urejata področje zdravja in 
obrambe v Republiki Slovenĳi. 

7. člen
Za 4b. členom se doda nov 4c. člen 
v naslednji vsebini:

(opremljenost naselĳ)
 
1. Poselitveno območje z gostoto 

prebivalstva s stalnim prebiva-
liščem več kot 5 prebivalcev na 
ha površine mora biti opremlje-
no z enim, funkcionalno zaokro-
ženim javnim vodovodom, če 
je število prebivalcev, ki stalno 
prebivajo na tem območju, večje 
od 50, ali če je letna povprečna 
zmogljivost oskrbe s pitno vodo 
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večja od 10 m3 pitne vode na 
dan.

2. Poselitveno območje z gostoto 
prebivalstva s stalnim prebiva-
liščem manj kot 5 prebivalcev 
na ha površine mora biti opre-
mljeno z enim ali več vodovodi, 
ki jih upravljajo:

-  izvajalci javne službe, če na 
oskrbovalnem območju posa-
meznega vodovoda stalno pre-
biva več kot 50 prebivalcev ali 
če letna povprečna zmogljivost 
oskrbe s pitno vodo presega 10 
m3 pitne vode na dan, ali

-  upravljavci zasebnih vodovo-
dov, namenjenih lastni oskrbi 
s pitno vodo, če niso izpolnjeni 
pogoji oskrbe iz prejšnje alinee. 

3. Na poselitvenem območju iz pr-
vega in drugega odstavka tega 
člena je treba zagotoviti vgrad-
njo hidrantov na sekundarnem 
vodovodu ali izjemoma na pri-
marnem vodovodu v skladu 
s predpisom, ki na področju 
varstva pred požari ureja obra-
tovanje javnih vodovodov in 
hidrantnih omrežĳ.

4. Če je hidrantno omrežje sekun-
darni vodovod z vgrajenimi hi-
dranti, je tako omrežje javno hi-
drantno omrežje, ki ga upravlja 
izvajalec javne službe.

5. Če je hidrantno omrežje zasebni 
vodovod z vgrajenimi hidran-
ti, je tako omrežje zasebno hi-
drantno omrežje, ki ga upravlja 
upravljavec zasebnega vodovo-
da.

6. Občina v svojem programu ko-
munalnega opremljanja naselĳ 
opredeli poselitvena območja 
oziroma njihove dele, kjer se 
stavbe in gradbeni inženirski 
objekti ne bodo priključevali na 
javni vodovod zaradi nesoraz-
merno visokih stroškov priklju-
čitve.

8. člen
Za 5. členom se doda nov 5a. člen 
v naslednji vsebini:

(kataster javnega vodovoda)

1. Vodenje katastra javnega vodo-
voda zagotavlja občina v skladu 
s predpisi, ki urejajo prostorsko 
načrtovanje, graditev objektov 
in geodetsko dejavnost.

2. V katastru javnega vodovoda se 
vodĳo podatki o:

− objektih in napravah sekundar-
nega, primarnega in transport-
nega vodovoda,

− hidrantnih omrežjih in hidran-
tih, če so oskrbovani iz javnega 
vodovoda in priključkih na jav-
ni vodovod.

3. Med objekte, naprave in opre-
mo javnega vodovoda, ki se 
evidentirajo v katastru javnega 
vodovoda, spadajo:

− vodovodna cev,
− vodohran,
− črpališče,
− razbremenilnik,
− jašek,
− naprave za obdelavo pitne 

vode,
− zajetje,
− objekti za bogatenje ali aktivno 

zaščito vodonosnika,
− drugi objekti, naprave in opre-

ma javnega vodovoda.
4. V katastru javnega vodovoda se 

evidentirajo tudi območja ob-
jektov javnega vodovoda.

5. Lokacĳa objektov, naprav in 
opreme iz tretje točke tega člena 
se v katastru javnega vodovoda 
vodi v skladu s predpisom, ki 
ureja vodenje zbirnega katastra 
gospodarske javne infrastruktu-
re.

6. Vsebino zbirnega katastra jav-
nega vodovoda objavi Geodet-
ska uprava Republike Slovenĳe 
na svojih spletnih straneh.

7. Občina mora posredovati spre-
membe podatkov v katastru 
javnega vodovoda, ki bi pome-
nile tudi spremembo podatkov 
v zbirnem katastru gospodar-
ske javne infrastrukture, orga-
nu pristojnemu za geodetske 
zadeve, v roku treh mesecev od 
nastanka spremembe.

9. člen
Za 41. členom se doda nov 41a. 
člen v naslednji vsebini:

(oskrba s pitno vodo iz zasebnih 
vodovodov)

1. V okviru lastne oskrbe s pitno 
vodo iz zasebnega vodovoda 
mora upravljavec zasebnega 
vodovoda na celotnem oskrbo-
valnem območju zagotoviti:

− oskrbo s pitno vodo vsem po-
rabnikom pitne vode pod ena-
kimi pogoji v skladu s predpisi, 
ki urejajo pitno vodo in storitve 
javnih služb,

− redno vzdrževanje objektov in 
opreme zasebnega vodovoda,

− vzdrževanje zasebnega hidrant-
nega omrežja in hidrantov, pri-
ključenih nanj, v skladu s pred-
pisom, ki na področju varstva 
pred požari ureja obratovanje 
javnih vodovodov in hidrantnih 
omrežĳ,

− nadzor priključkov stavb na za-
sebni vodovod,

− monitoring količine iz vodnih 
virov pitne vode odvzete vode 
zaradi obratovanja zasebnega 
vodovoda v skladu s pogoji 
iz vodnega dovoljenja za rabo 
vode iz vodnih virov,

− obvezno udeležbo pri izobra-
ževanju upravljavcev zasebnih 
vodovodov, ki ga organizira iz-
vajalec javne službe,

− meritve količin dobavljene vode 
in obračun storitev.

2. Upravljavec zasebnega vodovo-
da ne more izdajati projektnih 
pogojev in soglasĳ k projektnim 
rešitvam ter smernic in mnenj v 
skladu s predpisi, ki urejajo gra-
ditev objektov in urejanje pros-
tora.

10. člen
Ta odlok začne veljati  petnajsti 
dan po objavi v občinskem glasilu 
Naš časopis.

Številka: 355-004/2008 (6-05)
Datum:   10. 7. 2009

ŽUPAN
OBČINE VRHNIKA
dr. Marjan Rihar, l.r.

� Na podlagi 32. in 71. člena 
Energetskega zakona (Ur.l. št. 
27/07 – UPB 2 in 70/08) in 33. člena 
Statuta Občine Vrhnika (Ur. l. RS, 
št 99/99, 39/00, 36/01, 77/06) je ob-
činski svet Občine Vrhnika na 23. 
seji dne 9. 7. 2009 sprejel

MERILA IN KRITERĲE

ZA POVRAČILA ZA  
PRIKLJUČITEV NA 

DISTRIBUCĲSKO OMREŽJE 
ZEMELJSKEGA PLINA NA 

VRHNIKI

1. člen
S temi merili in kriterĳi se določajo 
višine povračil za priključitev no-
vih porabnikov plina (v nadaljeva-
nju investitorjev) na distribucĳsko 
omrežje zemeljskega plina na Vrh-
niki (v nadaljevanju plinovodno 
omrežje) in višine povračil za pri-
mere povečanja priključne moči 
obstoječih porabnikov plina.

2. člen
Investitor, ki želi priključiti ob-
jekt na plinovodno omrežje ali 
želi spremeniti oziroma povečati 
priključno moč objekta, je lastni-
ku plinovodnega omrežja, Občini 
Vrhnika, dolžan plačati določeno 
povračilo za priključitev na pli-
novodno omrežje, oziroma plačati 
dodatno povračilo za primer po-
večanega odjema plina.

3. člen
Višina povračila se določa na 
osnovi priključne moči porabni-
kov na posameznem odjemnem 
mestu objekta.

4. člen
Priključna moč objekta je enaka 
vsoti nazivnih moči vseh priklju-
čenih plinskih porabnikov. Pri-

ključna moč in letna poraba plina 
se določi na osnovi projektov za 
pridobitev gradbenega dovoljenja 
(PGD) in projektov za izvedbo 
(PZI) oziroma na osnovi dejan-
sko izvedene večje ali manjše pri-
ključne moči, vendar v soglasju z 
upravljavcem plinovoda. 

5. člen
Za enostanovanjske, večstano-
vanjske in poslovne objekte se ob-
računska priključna moč določi po 
naslednjih kriterĳih.

1. Uporaba plina samo za kuho:
a) za individualno rabo 10 kW,
b) za dejavnost po inštalirani moči 

porabnika po projektu.
2. Uporaba plina za pripravo tople 

sanitarne vode po inštalirani 
moči porabnika po 

projektu.
3. Uporaba plina za uporabo tople 

sanitarne vode in kuho:
a) za individualno rabo inštalirane 

moči po projektu plus 5 kW,
b) za dejavnost po skupni inštali-

rani moči po projektu.
4. Uporaba plina za ogrevanje, 

kuho in pripravo tople sanitar-
ne vode: priključna moč, pove-
čana za 5 kW.

6. člen
Za enostanovanjske, večstanovanj-
ske in poslovne objekte priključne 
moči do vključno 50 kW znaša 
povračilo za priključitev v odvis-
nosti od priključne moči 56,7728 
€/kW.
Višina obračunanega povračila 
se letno revalorizira z indeksom 
rasti cen v gradbeništvu - interne 
plinske instalacĳe (stanovanjska 
gradnja).

7. člen
Za večje porabnike plina znaša 
povračilo za priključitev v odvis-
nosti od priključne moči:
-  priključna moč nad 50 kW do 

vključno 500 kW, 2.838,64 € in 
18,8658 €/kW za vsak nadaljnji 
kW nad 50 kW

-  priključna moč nad 500 kW,  
11.328,25  €  in 16,6305 €/kW za 
vsak nadaljnji kW nad 500 kW.

Višina obračunanega povračila 
se letno revalorizira z indeksom 
rasti cen v gradbeništvu - interne 
plinske instalacĳe (stanovanjska 
gradnja).

8. člen
Investitor, ki želi priključiti ob-
jekt na plinovodno omrežje ali 
želi spremeniti oziroma povečati 
priključno moč objekta, mora za-
prositi upravljavca plinovoda  za 
soglasje. Upravljavec plinovoda je 
dolžan izdati soglasje, če investitor 
izpolni pogoje, ki so zahtevani za 
izvedbo plinovodnih priključkov.

9. člen
Na osnovi pridobljenega soglasja 
upravljavca plinovoda mora in-
vestitor skleniti pogodbo z lastni-
kom,  Občino Vrhnika, o plačilu 
povračila za priključitev.
Investitor mora skladno s pogod-
bo v pogodbenem roku  plačati 
povračilo za priključitev.
Spuščanje plina v interno inšta-
lacĳo sme izvesti samo upravlja-
vec plinovoda po predhodnem 
dokazilu, da je investitor plačal 
povračilo za priključitev po 6. ali 
7. členu.

10. člen
Vsak investitor plača poleg pov-
račila za priključitev tudi izvedbo 
priključka.
Za izvedbo priključka investitor 
sklene pogodbo z upravljavcem 
plinovoda.
Plinovodni oziroma hišni priključ-
ki so odcepni plinovodi od ulične-
ga plinovoda do objekta vključno s 
požarno pipo in zaščitno omarico. 
K priključku spada tudi fazonski 
kos, s katerim se izvede odcep na 
uličnem plinovodu, zaporna pipa 
na začetku odcepa, če je le-ta zara-
di izvedbe potrebna in protilomni 
ventil. Priključki so dimenzioni-
rani samo za potrebe priključenih 
objektov.

11. člen
Investitor, ki se priključi na pli-
novodno omrežje v pogodbenem 
roku in zgradi priključek v času iz-
gradnje uličnega plinovoda, plača 
povračilo po 6. ali 7. členu in plača 
gradbena in strojna dela (omarica , 
plinska pipa , priključna cev…) za 
del priključka, ki ni javno dobro. 
Stroški pridobivanja upravnega 
dovoljenja in potrebnih soglasĳ 
bremenĳo Občino Vrhnika.
Investitor, ki se noče priključiti na 
plinovodno omrežje oziroma noče 
zgraditi priključka v času izvaja-
nja del na uličnem plinovodu in 
bi se želel priključiti kasneje, nosi 
vse gradbene in strojne stroške 
naknadne izgradnje priključka. 
Poleg povračila po 6. ali 7. členu 
si mora sam preskrbeti upravno 
dovoljenje, gradbeno dovoljenje in 
vsa ostala potrebna soglasja.

12. člen
Investitor, ki v pogodbenem roku 
ne prične uporabljati plina, mora 
pri kasnejšem odvzemu plačati vse 
stroške, nastale zaradi ponovnega 
pregleda plinovodne napeljave 
in plinovodnih naprav s števcem 
vred in stroške, ki so nastali zaradi 
prevelikega zakupa plina.
Investitor, ki prekine uporabo v 
enem ali več presledkih za dve leti, 
mora pred začetkom ponovnega 
odvzema plina poleg stroškov na-
stalih iz prejšnjega odstavka tega 
člena, plačati še pavšal v višini 10 
% od povračila za priključitev.

13. člen
Spremembe meril in kriterĳev 
sprejema Občinski svet Občine 
Vrhnika. 

14. člen
Merila in kriterĳi se objavĳo v 
uradnem glasilu Naš časopis  in 
pričnejo veljati petnajsti dan po 
objavi.
Številka: 354-98/2009 (6-01)
Datum:  10. 7. 2009

ŽUPAN
OBČINE VRHNIKA
dr. Marjan Rihar, l.r.

�Na podlagi sprejetega proraču-
na Občine Vrhnika za leto 2009 
(Naš časopis št., 356/2008), 19. 
člena Pravilnika o dodeljevanju 
finančnih sredstev iz občinskega 
proračuna in iz sredstev Območne 
obrtne zbornice Vrhnika za pospe-
ševanje razvoja obrti in podjetni-
štva v Občini Vrhnika (Naš časo-
pis št. 304/2004 in 338/2007) ter 
Mnenja Ministrstva za finance (št. 
priglasitve: M001-5883407-2009), 
objavlja Občina Vrhnika

JAVNI RAZPIS ZA 
DODELJEVANJE 

FINANČNIH SREDSTEV ZA 
POSPEŠEVANJA RAZVOJA 

OBRTI IN PODJETNIŠTVA ZA 
LETO 2009

I. PREDMET RAZPISA
Predmet razpisa je dodelitev pro-
računskih sredstev Občine Vrhni-
ka, za pospeševanje razvoja obrti 
in podjetništva v letu 2009.

II. VIŠINA RAZPISANIH SRED-
STEV
Skupna višina razpisanih sredstev 
je 22.650,00 EUR. Sredstva so za-
gotovljena na proračunski postav-
ki 4003 14029001 14018 - Razpis 
gospodarstvo.

III. UPRAVIČENCI
Upravičenci do sredstev iz tega 
razpisa so mala podjetja in samo-
stojni podjetniki oziroma upravi-
čenci določeni pri posameznem 
ukrepu. Podjetja morajo izpolnje-
vati pogoje za mala podjetja.
Sedež fizične oz. pravne osebe ter 
kraj investicĳe morata biti na ob-
močju Občine Vrhnika.
Ne glede na določila prejšnjih od-
stavkov, se sredstva dodeljujejo le 
prosilcem s slovenskim državljan-
stvom.

Sredstva se ne dodeljujejo:
• podjetjem, ki delujejo na podro-

čju ribištva in ribogojstva,
• podjetjem, ki delujejo na podro-

čju sektorja premogovništva,
• podjetjem, ki delujejo na podro-

čju primarne proizvodnje kme-
tĳskih proizvodov iz seznama v 
Prilogi I k Pogodbi o ustanovitvi 
Evropske skupnosti,

• podjetjem v težavah,
• za nabavo vozil za cestni prevoz 

tovora podjetjem, ki delujejo v 
cestnoprometnem sektorju.

IV. UKREPI IN POGOJI

1. SUBVENCIONIRANJE OBRE-
STNIH MER ZA SPODBUJANJE 
INVESTICĲ

a. Namen in pogoji financiranja
Sredstva za subvencĳo obrestne 
mere se namenĳo za dolgoročne 
kredite, ki so bili ali bodo prido-
bljeni za naslednje upravičene 
stroške investicĳ:
• stroške nakupa, urejanja in 

opremljanja zemljišč in pridobi-
vanja projektne dokumentacĳe 
za gradnjo poslovnih prostorov,

• stroške nakupa, graditev ali pre-
ureditev poslovnih prostorov,

• stroške nakupa in posodobitve 
opreme,

• stroške posodobitve obstoječe 
proizvodnje in storitev in

• stroške nematerialnih investicĳ 
(nakup patentov, licenc, know-
how, nepatentnega tehničnega 
znanja). 

Med upravičene stroške investicĳ 
ne spadajo izdatki za nakup trans-
portnih sredstev in transportne 
opreme, v kolikor gre za prejem-
nike subvencĳ, ki so registrirani 
za opravljanje transportne dejav-
nosti.

Subvencĳo je dovoljeno dodeliti za 
kreditiranje tistih investicĳ v stalna 
sredstva, ki so potrebna za ustano-
vitev novega ali razširitev obstoje-
čega obrata, za spremembe proiz-
vodnega procesa ali proizvoda v 
obstoječem obratu (racionalizacĳa, 
diverzifikacĳa ali modernizacĳa). 
Subvencĳo je dovoljeno dodeliti 
le v primerih, če predstavlja spod-
budo za izvedbo predvidenih 
investicĳ oziroma je za njihovo iz-
vedbo nujno potrebna.

b. Upravičenci
Za subvencĳo dela obrestne mere 
kredita lahko zaprosĳo samostoj-
ni podjetniki posamezniki, mala 
podjetja in občani, ki nameravajo 
odpreti obrtno ali podjetniško de-
javnost in so pri pristojnem orga-
nu vložili zahtevo za pridobitev 
statusa samostojnega podjetnika 
in podjetja, ki so pri pristojnem 
organu vložila zahtevo za vpis v 
sodni register.

c. Prĳava na razpis za dodelitev 
sredstev mora vsebovati:
• kreditno pogodbo ali predpo-

godbo za dolgoročni kredit, za 
katerega se prosi subvencĳa,

• amortizacĳski načrt kredita,
• dokumentacĳo, iz katere mora 

biti razvidno, za kakšne namene 
je bil ali bo odobren kredit (pre-
dračun, računi, pogodbe, izjava 
banke…),

• predstavitev prosilca in njego-
vih dejavnosti z referencami v 
pisni obliki,

• potrdilo o vpisu samostojnega 
podjetnika v Poslovni register 
Slovenĳe oz. sklep o vpisu pod-
jetja v sodni register (z vsemi 
prilogami),

• pisno izjavo, da prosilec subven-
cĳe za namen, za katerega je oz. 
bo dobil odobren kredit, ni do-
bil državne pomoči, oz. če jo je, 
kolikšen delež je dobil iz drugih 
virov. Skupna višina sredstev ne 
sme preseči 15 % upravičenih 
stroškov investicĳe.

• dokazila o poravnanih davkih 
in prispevkih:

- za gospodarske družbe: BON-1, 
ki na dan oddaje vloge ne sme 
biti starejši od 14 dni,

- za samostojne podjetnike: potr-
dilo pristojne davčne izpostave 
o plačanih davčnih obveznostih 

in prispevkih, ki na dan oddaje 
vloge ne sme biti starejše od 14 
dni. 

Po potrebi lahko komisĳa naknad-
no zahteva še dodatno dokumen-
tacĳo.

d. Pogoji za dodelitev sredstev
Subvencĳa se podeljuje za kredit-
ne pogodbe, ki so bile oz. bodo 
sklenjene v obdobju od 1.11.2008 
do 30.10.2009.
Subvencĳa se dodeli za kredite z 
najdaljšo dobo vračanja do 10 let. 
Subvencionira se do višine 1,5 
odstotne točke do višine kredita 
42.000,00 EUR. Delež subvencĳe 
ne sme presegati 50 % obresti kre-
dita.

2. SPODBUJANJE UDELEŽBE 
NA SEJMIH IN RAZSTAVAH

a. Namen in pogoji financiranja
Sredstva za spodbujanje udeležbe 
na sejmih in razstavah se namenĳo 
za udeležbo na določenem sejmu 
ali predstavitev na določeni raz-
stavi.
Sredstva se dodelĳo za naslednje 
upravičene stroške:
• stroške najetja sejemskega pros-

tora/stojnice
• stroške postavitve sejemskega 

prostora/stojnice
• stroške delovanja sejemskega 

prostora /stojnice

b. Upravičenci
Za sredstva lahko zaprosĳo samo-
stojni podjetniki, mala podjetja, ki 
so ali bodo nastopili na določenem 
sejmu in razstavi kot aktivni ude-
leženec.

c. Prĳava na razpis za dodelitev 
sredstev mora vsebovati:
• predstavitev prosilca z navedbo 

namena udeležbe na sejmu/raz-
stavi ter kratkim opisom posa-
meznega sejma/razstave,

• pogodbo ali predpogodbo o naj-
emu sejemskega prostora/stoj-
nice,

• potrdilo o vpisu samostojnega 
podjetnika v Poslovni register 
Slovenĳe oz. sklep o vpisu pod-
jetja v sodni register (z vsemi 
prilogami),

• pisno izjavo, da prosilec za sred-
stva za namen, za katerega pro-
si za sredstva, ni dobil državne 
pomoči, oz. če jo je, kolikšen de-
lež je dobil iz drugih virov,

• račun oz. predračun in potrdilo 
o plačanih računih, ostala potr-
dila (o plačilu) bodo morala biti 
dostavljena do roka, navedene-
ga v pogodbi iz poglavja V.

• dokazila o poravnanih davkih 
in prispevkih:

- za gospodarske družbe: BON-1, 
ki na dan oddaje vloge ne sme 
biti starejši od 14 dni,

- za samostojne podjetnike: potr-
dilo pristojne davčne izpostave 
o plačanih davčnih obveznostih 
in prispevkih, ki na dan oddaje 
vloge ne sme biti starejše od 14 
dni.

Po potrebi lahko komisĳa naknad-
no zahteva še dodatno dokumen-
tacĳo.

d. Pogoji za dodelitev sredstev 
Sredstva se dodelĳo za nastop na 
določenem sejmu ali razstavi, ki je 
bil ali bo v obdobju 1.11.2008 do 
30.10.2009.

Občina dodeli posameznemu pro-
silcu do 20% upravičenih sred-
stev.

3. POMOČ PRI USPOSABLJA-
NJU ZAPOSLENIH IN USPO-
SABLJANJU SAMOSTOJNIH 
PODJETNIKOV

a. Namen in pogoji financiranja
Sredstva pomoči pri usposabljanju 

zaposlenih in usposabljanju sa-
mostojnih podjetnikov se name-
nĳo za izobraževanje in prido-
bivanje dodatnih teoretičnih in 
praktičnih znanj, ki so potrebna 
pri delu zaposlenih in samostoj-
nih podjetnikov in se namenĳo 
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za naslednje stroške:
• stroške kotizacĳe seminarjev,
• stroške inštruktorja,
• potne stroške inštruktorja in 

drugih, ki se usposabljajo,
• ostale tekoče stroške,
• stroške udeležencev usposablja-

nja

b. Upravičenci
Za sredstva lahko zaprosĳo samo-
stojni podjetniki, mala podjetja, ki 
so se ali se bodo usposabljali sebe 
(gre za samostojne podjetnike) ali 
zaposlene, za pridobitev dodatnih 
znanj za potrebe dela.

c. Prĳava na razpis za dodelitev 
sredstev mora vsebovati:

• podatke o prosilcu (naziv pod-
jetja ali samostojnega podjetni-
ka),

• podatke o udeležencu (ime in 
priimek, status – zaposlen, sa-
mostojni podjetnik),

• dokazilo o uspešno zaključenem 
usposabljanju, razen za tiste, ki 
se bodo usposabljanja šele ude-
ležili,

• račun oz. predračun in potrdilo 
o plačanih računih, ostala potr-
dila (o plačilu) bodo morala biti 
dostavljena do roka, navedene-
ga v pogodbi iz poglavja V,

• izjavo, da je bilo oz. bo usposab-
ljanje namenjeno za potrebe pri 
delu,

• potrdilo o vpisu samostojnega 
podjetnika v Poslovni register 
Slovenĳe oz. sklep o vpisu pod-
jetja v sodni register (z vsemi 
prilogami),

• pisno izjavo, da prosilec za te 
namene, za katere vlaga proš-
njo, ni dobil nikakršne pomoči 
oz. če jo je, kakšen delež in iz 
katerih virov,

• obvestilo o identifikacĳi in raz-
vrstitvi dejavnosti za poslovni 

subjekt s strani AJPES-a oz Sta-
tističnega urada RS,

• dokazila o poravnanih davkih 
in prispevkih:

- za gospodarske družbe: BON-1, 
ki na dan oddaje vloge ne sme 
biti starejši od 14 dni,

- za samostojne podjetnike: potr-
dilo pristojne davčne izpostave 
o plačanih davčnih obveznostih 
in prispevkih, ki na dan oddaje 
vloge ne sme biti starejše od 14 
dni. 

Po potrebi lahko komisĳa naknad-
no zahteva še dodatno dokumen-
tacĳo.

d. Pogoji za dodelitev sredstev
Pomoč za pridobitev katere koli 
izobrazbe po veljavnih pravilih 
osnovnega, poklicnega, srednje-
šolskega, višješolskega in visoko-
šolskega izobraževanja se dodeli 
za usposabljanje v šolskem letu 
2009/2010, za ostala usposabljanja 
pa za tista, ki so se ali se bodo iz-
vajala v obdobju od 1. 10.2008 do 
30.10.2009.
Pomoč se dodeli samostojnim 
podjetnikom ali pravnim osebam 
s sedežem na območju občine Vrh-
nika. Pomoč se dodeljuje tudi za 
zaposlene delavce.

Posameznemu prosilcu se dodeli 
17,5 % upravičenih stroškov.

4. ODPIRANJE NOVIH ZAPO-
SLITEV

a. Namen in pogoji financiranja
Sredstva za nove zaposlitve se na-
menĳo za zaposlovanje ljudi, ki še 
niso bili zaposleni, so ostali brez 
zaposlitve ali so v postopku iz-
gubljanja dosedanje zaposlitve za-
radi poslovnih razlogov na strani 
delodajalca. 

Sredstva se nameni za naslednje 
upravičene stroške:
• strošek bruto plače (neto plača, 

davek iz osebnih prejemkov, 
prispevki za PIZ in ZZ, prispe-
vek za zaposlovanje in prispe-
vek za starševsko varstvo)

Med stroške plače ne spadajo da-
vek na izplačane plače, nadome-
stila za prehrano in prevoz
na delo, regres za letni dopust in 
drugi dodatki ter bonitete zapo-
slenega.

b.   Upravičenci
Za sredstva lahko zaprosĳo samo-
stojni podjetniki ali podjetja, ki so 
ali bodo na novo zaposlovala.
Šteje se, da gre za novo zaposlitev, 
če se dodatno pridobi celo ali več 
zaposlitev glede na povprečje pre-
teklih dvanajst mesecev. Nova za-
poslitev mora biti ohranjena vsaj 
dve (2) leti po prejeti pomoči, sicer 
je potrebno sredstva vrniti 
Do sredstev so upravičeni delo-
dajalci za delavce s slovenskim 
državljanstvom in stalnim 
prebivališčem na območju Občine 
Vrhnika.

c. Prĳava na razpis za dodelitev 
sredstev mora vsebovati:
• pogodbo oz. vzorec pogodbe o 

zaposlitvi,
• obrazec M - 1 o prĳavi delavca 

pri Zavodu za zdravstveno za-
varovanje, razen za tiste, ki šele 
bodo zaposlovali,

• fotokopĳo prve plačilne liste, V 
kolikor le - te na dan prĳave na 
razpis ni mogoče predložiti, bo 
morala biti dostavljena do roka, 
navedenega v pogodbi iz po-
glavja V.

• dokazilo o povprečni letni plači 
zaposlenega na določenem de-
lovnem mestu,

• dokazilo o številu zaposlenih, ki 
na dan oddaje vloge ne sme biti 

starejše od 14 dni:
- potrdilo iz uradne evidence 

ZZZS ali
- izjava samostojnega podjetnika 

ali podjetja, ki mora vsebovati 
seznam vseh zaposlenih ter na-
vedbo trajanja zaposlitve: dolo-
čen ali nedoločen čas,

• izjava o povprečnem številu za-
poslenih v zadnjih dvanajstih 
(12) mesecih,

• dokazila o poravnanih davkih 
in prispevkih:

-    za gospodarske družbe: BON-1, 
ki na dan oddaje vloge ne sme 
biti starejši od   14 dni 

-    za samostojne podjetnike : potr-
dilo pristojne davčne izpostave 
o plačanih davčnih obveznostih 
in prispevkih, ki na zadnji dan 
za oddajo vloge ne sme           biti 
starejše od 14 dni.

d.   Pogoji za dodelitev sredstev

Sredstva se dodelĳo delodajalcem 
za zaposlitve, sklenjene v obdobju 
1.10. 2008 do  30.10.2009. Sredstva 
se dodelĳo za stroške bruto plač za 
obdobje dveh let v višini do 7,5 % 
upravičenih stroškov.
Sredstva se dodeli v letu 2009 v en-
kratnem znesku, in sicer v skupni 
višini 24 plač, ki so enake prvi 
izplačani plači. Če prva izplača-
na plača ni izplačana za obdobje 
enega meseca, se le-ta preračuna 
za obdobje enega meseca (prera-
čunana plača).
V primeru, da se plača zaposle-
nemu v nadaljnjih mesecih zniža, 
mora prejemnik sredstev razliko 
med prvo izplačano plačo oz. pre-
računano plačo in vsemi nižjimi 
plačami vrniti dajalcu sredstev 
– Občini Vrhnika.
V primeru, da se plača zaposlene-
mu v nadaljnjih mesecih poviša, 
prejemnik sredstev ni upravičen 
do izplačila razlike med prvo oz. 

preračunano plačo in povišanimi 
plačami, ker dobi sredstva v na-
prej.

V. RAZPISNI ROK TER POSTO-
PEK PRIJAVE

1. PRĲAVA NA RAZPIS

Prĳava na javni razpis se prične 
1.9.2009 in zaključi 1.10.2009.

Vloge za pridobitev finančnih 
sredstev iz tega razpisa s potreb-
nimi prilogami vložĳo prosilci po 
pošti s priporočeno pošiljko na 
naslov:

OOZ Vrhnika, Tržaška cesta 8a, 
1360 Vrhnika

ali osebno na sedežu Območne 
obrtne zbornice Vrhnika, Tržaška 
cesta 8a, 1360 Vrhnika. 
Vloga mora biti dostavljena v za-
prti ovojnici z oznako »NE ODPI-
RAJ – VLOGA ZA JAVNI RAZPIS 
– PODJETNIŠTVO 2009« na pred-
nji strani in polnim nazivom poši-
ljatelja na zadnji strani.

2. KOMISĲA
Komisĳa, ki bo vodila celoten po-
stopek javnega razpisa bo nepra-
vilno označene ovojnice zaprte 
vrnila pošiljatelju. 
Vse pravilno označene ovojnice bo 
odprla in ugotovila njihovo popol-
nost. Vloga je popolna, če vlagatelj 
do predpisanega roka za oddajo 
vlog, predloži vse dokumente, ki 
jih je potrebno predložiti v skladu 
z javnim razpisom in razpisno do-
kumentacĳo.
Odpiranje prispelih vlog ne bo 
javno.
V roku dostavljene in pravilno 
izpolnjene vloge se odpirajo po 
vrstnem redu, v katerem so pred-
ložene. Izločene bodo tiste vloge, 

v katerih bo prosilec prosil za do-
delitev sredstev, ki niso predmet 
javnega razpisa.
Vloge, ki ne bodo opremljene v 
skladu z določbami javnega razpi-
sa in razpisne dokumentacĳe, bo 
komisĳa izločila.
Komisĳa bo v 5 dneh od odpira-
nja vlog telefonsko pozvala tiste 
vlagatelje, katerih vloge niso bile 
popolne, da jih najkasneje v roku 
8 dni dopolnĳo.
Komisĳa za dodelitev finančnih 
sredstev iz tega razpisa sprejme 
sklep o dodelitvi sredstev najpo-
zneje v roku 8 dni od prejema do-
polnjenih vlog. Sklep se posreduje 
posameznemu prosilcu najkasneje 
v roku 7 dni po sprejemu sklepa. 
Vlagatelj lahko vloži pritožbo v 
roku 8 dni od prejema sklepa.
Po pravnomočnosti sklepa se skle-
ne pogodba, v kateri se opredelĳo 
medsebojne obveznosti.
pogodba, v kateri se opredelĳo 
medsebojne obveznosti.

VI. KONČNE DOLOČBE
V primeru, da do zaključka jav-
nega razpisa prispe več vlog, kot 
je na razpolago sredstev, se razpis 
zaključi, ko so porabljena vsa pro-
računska sredstva Občine Vrhnika 
za namene javnega razpisa. 
Vse dodatne informacĳe so na 
voljo na sedežu Območne zbor-
nice Vrhnika, Tržaška cesta 8a, 
po telefonu 01/7557-740 ali po 
e-pošti adela.cankar@ozs.si.

Številka:  430-8/2009 (3-04)
Datum: 17.7.2009

OBČINA VRHNIKA
ŽUPAN

dr. Marjan RIHAR 
OOZ VRHNIKA
Andrej MARKIČ

PREDSEDNIK
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Računsko sodišče je revidiralo smotrnost 
ravnanja z ločeno zbranimi komunalnimi 
odpadki v Republiki Slovenĳi od leta 2005 
do konca leta 2007 na Ministrstvu za okolje 
in prostor in pri šestih izvajalcih gospodar-
ske javne službe zbiranja in prevoza komu-
nalnih odpadkov (v nadaljevanju: izvajal-
ci), in sicer družbah Snaga Javno podjetje, 
d. o. o., Ljubljana (v nadaljevanju: družba 
Snaga Ljubljana), Snaga javno podjetje, d. 
o. o., Maribor (v nadaljevanju: družba Sna-
ga Maribor), SIMBIO, d. o. o., družba za 
ravnanje z odpadki, Celje (v nadaljevanju: 
družba SIMBIO), Komunala Novo mesto, 
d. o. o., Novo mesto (v nadaljevanju: druž-
ba Komunala Novo mesto), JKP, javno ko-
munalno podjetje, d. o. o., Slovenske Konji-
ce (v nadaljevanju: družba JKP Slovenske 
Konjice) in Komunalno podjetje Vrhnika, d. 
d., Vrhnika (v nadaljevanju: družba Komu-
nalno podjetje Vrhnika).

Cilj revizĳe je bil izrek mnenja o smotrnosti 
vzpostavitve sistema za ločeno zbiranje ko-
munalnih odpadkov, o smotrnosti izvajanja 
in o smotrnosti spremljanja izvajanja tega 
sistema v Republiki Slovenĳi v obdobju od 
leta 2005 do konca leta 2007. Računsko so-
dišče je ocenjevalo učinkovitost poslovanja 
Ministrstva za okolje in prostor ter uspešnost 
in učinkovitost poslovanja izvajalcev tako, da 
je iskalo odgovore na vprašanja, ali je Minis-
trstvo za okolje in prostor vzpostavilo učinkovit 
sistem ravnanja z ločeno zbranimi komunalni-
mi odpadki ter ali je zagotovilo učinkovit nadzor 
in spremljanje izvajanja tega sistema ter ali so 
izvajalci uspešno in učinkovito izvajali ločeno 
zbiranje komunalnih odpadkov na območjih iz-
vajanja javne službe.

Računsko sodišče je ocenilo, da sistem rav-
nanja z ločeno zbranimi komunalnimi odpadki, 
ki ga je vzpostavilo Ministrstvo za okolje in 
prostor, ni bil učinkovit, ker cilji ravnanja z 
odpadki, ki bi morali biti doseženi do leta 
2008, niso bili doseženi. Ministrstvo za oko-
lje in prostor ni ustrezno opredelilo vseh 

potrebnih podlag sistema, da bi izvajalci 
lahko dosegali zastavljene cilje. Pri določit-
vi ciljnih deležev posameznih vrst ločeno 
zbranih odpadkov ni upoštevalo pomemb-
nih posebnosti območĳ, na katerih se izvaja 
ločeno zbiranje komunalnih odpadkov, ni 
jasno opredelilo načina obveznega ločene-
ga zbiranja bioloških odpadkov, ni proučilo 
ustreznosti določitve standardov za gosto-
to postavitve zbiralnic za ločeno zbiranje 
frakcĳ in ni predvidelo alternativnih oblik 
ločenega zbiranja komunalnih odpadkov. 
Neustrezna določitev pristojnosti za odla-
ganje komunalnih odpadkov je povzročila, 
da gradnja regĳskih centrov ravnanja z od-
padki ni bila opravljena v skladu z načrto-
vano dinamiko, zaradi česar ni zagotovlje-
na obdelava večine zbranih komunalnih 
odpadkov pred njihovim odlaganjem, na 
odlagališča pa se odlagajo odpadki, ki ne 
ustrezajo zahtevanim okoljskim standar-
dom, predpisanim s slovensko zakonodajo 
in predpisi Evropske unĳe. Ministrstvo za 
okolje in prostor ni določilo ustrezne poli-
tike cen ravnanja s komunalnimi odpadki, 
ki bi udeležence sistema spodbujala k po-
večanju količin ločeno zbranih komunalnih 
odpadkov, saj v sedanjem sistemu večje ko-
ličine ločeno zbranih komunalnih odpad-
kov pomenĳo le dodatne stroške za izvajal-
ce kot tudi za uporabnike njihovih storitev. 
Ministrstvo za okolje in prostor tudi ni 
opredelilo okoljske dajatve, ki se plačuje za-
radi odlaganja komunalnih odpadkov, tako 
da bi bolj spodbujala gradnjo objektov za 
ravnanje s komunalnimi odpadki. Izvajalci 
so lahko zbrano okoljsko dajatev, plačano 
zaradi odlaganja odpadkov, namenili tudi 
za sanacĳo obstoječih odlagališč in gradnji 
novih.  

Tudi sistem za ravnanje z odpadno embalažo, 
ki ga je vzpostavilo Ministrstvo za okolje 
in prostor, ni bil učinkovit, ker ministrstvo 
ni opredelilo vseh potrebnih parametrov 
poslovanja udeležencev v sistemu, kot so 

deleži odpadne komunalne embalaže, ki jih 
mora prevzemati posamezna družba za rav-
nanje z odpadno embalažo, ni vzpostavilo 
izravnalne sheme za ugotavljanje ustrezno-
sti deležev odpadne embalaže, predane po-
sameznim družbam za ravnanje z odpadno 
embalažo, ter ni opredelilo kriterĳev za do-
ločitev posameznih vrst stroškov v sistemu 
ravnanja z odpadno embalažo. 

Financiranje delovanja sistema ravnanja z 
odpadno embalažo ni bilo učinkovito, saj nobe-
nega od udeležencev ni vzpodbujalo, da bi 
si prizadeval zbrati večje količine odpadne 
embalaže in jo predati v sistem. V sedanjem 
sistemu financiranja povzročajo večje koli-
čine ločeno zbrane odpadne komunalne 
embalaže višje stroške izvajanja storitev 
ločenega zbiranja in višjo ceno storitve. Se-
danji sistem ne omogoča ustrezne pregled-
nosti, saj ni razvidno, ali je bila embalažni-
na, ki je bila vplačana v sistem posamezne 
družbe za ravnanje z odpadno embalažo, 
porabljena za predpisano ravnanje z od-
padno embalažo. 

Ministrstvo za okolje in prostor ni vzpo-
stavilo učinkovitega spremljanja izvajanja lo-
čenega zbiranja komunalnih odpadkov, ker ni 
spremljalo doseganja načrtovanih ciljnih 
deležev ločeno zbranih posameznih vrst 
komunalnih odpadkov in ni spremljalo 
oziroma analiziralo delovanja nobenega 
od dejavnikov, ki vpliva na količine ločeno 
zbranih frakcĳ. Pri ravnanju z odpadno emba-
lažo Ministrstvo za okolje in prostor ni za-
gotavljalo natančnih in popolnih podatkov 
o količinah nastale in zbrane odpadne em-
balaže, zato podatki o ravnanju z odpadno 
embalažo in ocena o doseganju predpisa-
nih okoljskih ciljev pri predelavi odpadne 
embalaže niso zanesljivi.

Družbi Snaga Maribor in Komunalno podjet-
je Vrhnika sta pri ločenem zbiranju poslovali 
uspešno, saj sta presegli povprečni sloven-
ski delež ločeno zbranih komunalnih od-
padkov in predvideni ciljni delež izločenih 
komunalnih odpadkov, ki ga je določilo Mi-
nistrstvo za okolje in prostor. Družba Ko-
munalno podjetje Vrhnika je najuspešnejši 
slovenski izvajalec ločenega zbiranja bio-
loških odpadkov, saj je za trikrat presegla 

načrtovani izločitveni potencial in kar za 
osemkrat povprečni slovenski delež. Druž-
be Snaga Ljubljana, SIMBIO, Komunala Novo 
mesto in JKP Slovenske Konjice pri ločenem 
zbiranju niso poslovale uspešno, saj niso dose-
gle načrtovanih ciljnih deležev ali pa so bili 
njihovi rezultati ločenega zbiranja slabši 
tudi od slovenskega povprečja. Še posebej 
so za načrtovanimi in povprečnimi deleži 
zaostajali rezultati teh družb pri ločenem 
zbiranju bioloških odpadkov, saj so to ob-
liko ločenega zbiranja večinoma začele uva-
jati prepozno.

Družbi Snaga Ljubljana in Komunalno podjetje 
Vrhnika sta pri ločenem zbiranju komunalnih 
odpadkov poslovali učinkovito. V primerjavi 
z drugimi izvajalci sta ob nižjih stroških rav-
nanja s komunalnimi odpadki presegli pov-
prečni slovenski delež ločeno zbranih komu-
nalnih odpadkov. Družbi sta izvajali številne 
akcĳe osveščanja prebivalstva o pomenu lo-
čenega zbiranja komunalnih odpadkov, pri 
načrtovanju in izvajanju teh akcĳ pa sta so-
delovali tudi z medobčinskimi inšpekcĳski-
mi službami. Družbe Snaga Maribor, SIMBIO, 
Komunala Novo mesto in JKP Slovenske Konjice 
pri ločenem zbiranju komunalnih odpadkov 
niso poslovale učinkovito. Čeprav so imele višje 
stroške ravnanja s komunalnimi odpadki kot 
drugi izvajalci, pa niso dosegale načrtovane-
ga ali povprečnega slovenskega deleža loče-
no zbranih komunalnih odpadkov. Družba 
Snaga Maribor je poslovala neučinkovito tudi 
pri odlaganju odpadkov, saj je zaradi ne-
ustrezne pogodbene ureditve za odlaganje 
odpadkov na odlagališče, ki ga je upravljala, 
plačevala več, kot so znašali stroški odlaga-
nja na tem odlagališču.

Računsko sodišče je za odpravo ugotovlje-
nih nesmotrnosti od Ministrstva za okolje in 
prostor ter družb Snaga Maribor, SIMBIO, 
Komunala Novo mesto, JKP Slovenske Ko-
njice in Komunalno podjetje Vrhnika zahte-
valo predložitev odzivnega poročila. Ministr-
stvu za okolje in prostor in vsem izvajalcem 
je podalo tudi več priporočil za izboljšanje 
vzpostavitve, izvajanja in spremljanja izva-
janja sistema za ravnanje z ločeno zbranimi 
komunalnimi odpadki.

V Ljubljani, 13. avgusta 2009

KPV Vrhnika deluje uspešno
Povzetek revizĳskega poročila Ravnanje z ločeno zbranimi komunalnimi od-
padki
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Borovnice iz Borovnice, Dobra letina za 
slastne modre sadeže, Dan borovnic, Praz-
nik borovnic 2009, Borovnice, da bi jih z 
lestve obiral, Ko borovnice preplavĳo Bo-
rovnico, Dan, ko so se vsi najedli borovnic, 
Kljub slabemu vremenu je Dan borovnic 
v Borovnici odlično uspel, Nocoj je ena 
luštna noč… To je le nekaj  naslovov, ki 
predstavljajo našo turistično prireditev in 
jih lahko poiščemo v revĳi Ona, časnikih 
Dnevnik, Delo in Finance, tedniku Kmeč-
ki glas, na Radiu Slovenĳa, Televizĳi 
Slovenĳa, množici lokalnih radĳskih po-
staj, internetnih straneh… Veseli smo bili 
številnih odzivov, zanimanja za naš kraj, 
a največ so nam prav gotovo pomenili 
nasmejani obrazi in pohvale obiskovalcev 
med in po prireditvi.  

Organizacĳo letošnjega Dneva borovnic 
je Občina Borovnica zaupala Odboru za 
gospodarstvo, kmetĳstvo in turizem. Ime-
noval se je organizacĳski odbor, ki so ga 
sestavljali: Mateja Šebenik, Olga Debevec, 
Slavi Marta Ošaben, Tone Palčič, Andrej 
Drašler, Aleš Kržič in Bojan Čebela. Po-
magali so mu še predstavniki sodelujočih 
društev  in posamezniki.  

Program dneva je deloma izhajal iz idej 
prejšnjih let, a želja, da se popestri oz. 
nadgradi, je bila vseskozi velika. Vodja pri-
reditve Bojan Čebela nas je s svojimi za-
mislimi  najprej  seznanil, s svojo delovno 
vnemo, vestnostjo in odločnostjo pa ves 
čas spodbujal. Določil je vodje posameznih 
področĳ. Resno smo se lotili dela, se trudi-
li in marsikdo je dodal še svoj kamenček v 
mozaik celotne prireditve. 

Prireditev smo pripravljali skoraj tri 
mesece, najbolj aktivno v zadnjih tednih. 
Ob delu in druženju smo uživali, spoznali 
marsikaj novega in zanimivega. Ni bilo 
vedno lahko, a smo zaupali drug druge-

mu, čutili pripadnost kraju, skupinskemu 
delu, verjeli v cilje in sposobnosti. Stkali 
smo nova poznanstva, pridobili izkušnje 
in med nami je ves čas prevladovala po-
zitivna energĳa.  

Praznično razpoloženje se je začelo že v 
petek popoldne z odprtjem razstave naših 
klekljaric. Zaradi že vnaprej  zaupane vse-
bine njihove letošnje predstavitve smo pri-
čakovali dvanajst  čudovitih pogrinjkov, a 
ob pogledu nanje smo bili zaradi njihove 
lepote kljub temu presenečeni in navdu-
šeni. 

Žal se je sobota začela z močnim dež-
jem, a zagnanosti vseh, ki smo prireditev 
pripravljali, ni mogel ustaviti. Še posebej 
so se izkazali člani Prostovoljnega gasil-
skega društva Borovnica in tudi drugi po-
samezniki, ki so storili vse, da se je kljub 
nevihtnemu dopoldnevu lahko začel tržni 
dan.  Še več, naši gasilci so optimizem, de-
lovno zagnanost in dobro voljo prenašali 
na vse. Jutranje neurje nam ni moglo pre-
prečiti postavljanja številnih stojnic in šo-
torov. Borovnica je ob grmenju in bliskih 
hitro dobivala praznično podobo.

Dan borovnic seveda ne bi bil pravi, če 
ne bi med številnimi stojnicami kraljevale 
okusne modre jagode. Kupili smo lahko 
različne sorte po nižji ceni. Samo v soboto 
so jih naši pridelovalci  prodali skoraj dve 
toni.  Pokramljali smo lahko še s sadjarji, 
čebelarji, članicami Društva podeželskih 
žena Ajda, pridelovalci ekološko pridela-
ne hrane, predstavniki Društva invalidov 
Vrhnika – Borovnica, Društva za ekologĳo 
in varstvo okolja…

Z ekološkim načinom pridelovanja 
hrane se v naši občini ukvarja dvanajst 
kmetĳ. Na stojnici, kjer so se te predstav-
ljale, so nas predstavnice podučile, da je 
tovrstno kmetovanje pomembno zaradi 

varovanja zdravja, okolja in pitne vode. 
Kmetĳe poskušajo upoštevati načelo na-
zaj k naravi, spoštovati njene zakonitosti 
ter zakone kontrole, ki zahtevajo pridelavo 
brez umetnih gnojil in škropiv. Čeprav se 
včasih zdi, da so pridelki zato slabi, smo se 
lahko prepričali, da to ni res. Kmetĳi Pr’ 
Makuč iz Zabočevega in Košir s Pristave 
sta nam ponujali sezonsko zelenjavo, sad-
je, začimbe, ribezovo marmelado, sladkali 
pa smo se s piškoti iz pirine moke, ki jo 
pridelajo Pr’ Laškarju v Zabočevem. 

Naši sadjarji zadnja leta veliko pozor-
nost namenjajo izobraževanju in ekološki 
pridelavi sadja. Na stojnici so predstav-
ljali svoje delo, pridelke letošnjega leta in 
izdelke iz pridelanega sadja. Lahko smo jih 
tudi poskusili in se prepričali, da biodina-
mično kmetovanje pomeni korak naprej  v 
kvantiteti in kvaliteti hrane.

Predstavljala so se tudi društva in pro-
dajalci iz drugih slovenskih krajev, s stoj-
nic pa so nas vabili še klobuki, sladoled, 
baloni, rože, majice, sir, spominki, sadje 
in zelenjava. Po izraženih mnenjih sodeč 
so bili obiskovalci nad našo tržnico nav-
dušeni in kar pogosto smo – seveda malce 
šaljivo - slišali, naj se naslednjič stojnice 
postavĳo od Bistre do Pekla. 

Vrsto let je Dan borovnic zaznamovan 
tudi s športom. Zaradi slabega vremena 
je odbojka na mivki letos žal odpadla, flo-
orball, trenutno v Borovnici najbolj pri-
vlačen šport, pa se je preselil v  športno 
dvorano. Turnirja se je udeležilo rekordno 
število igralcev. V dvorani je bilo najbolj 
vroče pozno popoldne, ko se je domača mo-
ška ekipa za zmago pošteno in dolgo trudi-
la. Sledile so seveda nagrade, najboljši so 
dobili pokale, vse ekipe pa priznanja.   

Uradni del popoldanskega programa  se 
je začel blizu našega tehniškega spomeni-

ka, stebra nekoč mogočnega železniškega 
viadukta. Za glasbeni uvod je poskrbel 
vrhniški pihalni orkester, spremljale so ga 
logaške mažoretke. Sprevod se je zaustavil 
pri novem vodnjaku in cokli, ki jo je Tatja-
na Verbič izdelala iz lipe. To drevo, simbol 
slovenstva, je pred leti raslo na Paplerjevi 
ulici. Sedaj bo kot cokla živelo naprej in 
nas spominjalo na naše šaljivo poimeno-
vanje.

Pred vrtcem nas je pozdravila Slavi 
Košir, moderatorka prireditve. Sledilo je 
slavnostno odprtje s predstavitvĳo pride-
lovalcev, koncertom pihalnega orkestra in 
sprejemom naših junakinj in junakov slo-
venskega floorballa.  Z zmagami so si pri-
služili županovo zahvalo in prejeli častni 
znak občine.

V bližini smo občudovali konjenike, otro-
kom pa so še posebej žarele oči ob opazova-
nju in sprehajanju ponĳev. Za najmlajše 
je poseben program pripravila skupina 
TraLaLa. Razveseljevali so jih še čarovnik, 
glasba, poslikava obrazov, na prireditve-
nem prostoru jih je čakal tudi grad. 

Na večjem odru sta letos kot glasbena 
gosta nastopala Ansambel Lojzeta Slaka 
in skupina Rock Partyzani. Glasbeni del 
dneva se je začel z  narodno-zabavnimi 
napevi. Žal nas eden naših najuspešnejših 
ansamblov ni mogel zabavati dlje, saj so 
imeli v večernih urah že vnaprej napove-
dan koncert na Gorenjskem. Smo pa lahko 
pozno v noč poslušali in plesali ob ritmih  
Rock Partyzanov, ki so povsem upravičili 
svoje geslo »Namesto pušk kitare – pri-
pravljeni na vse, da narod naš dvignejo 
spet na noge!« 

Na manjšem odru pred osnovno šolo 
smo prisluhnili manj znanim glasbenim 
skupinam.   WarmUp, Rockomotiva, Ko-
janiskaci ter Charlie Brown&His Acoustic 
Band so navduševali predvsem mlade. A 
tudi ostali smo z veseljem prisluhnili me-
talu, rock΄n΄rollu, hard in alternativnemu 
rocku.  Glasbene skupine sestavljajo tudi 
naši občani. 

Za gostinsko ponudbo je na prireditve-
nem prostoru skrbela Špacapanova hiša iz 

Komna, ki nas je poleg jedi z žara, klobas 
in ocvrtih kalamarov razveselila s kuha-
nimi štruklji, nadevanimi z borovnicami. 
Lakoto in žejo je na Paplerjevi ulici poma-
galo gasiti tudi Gostišče Godec.  

Lepo doživetje letošnjega prazničnega 
dneva je bilo opazovanje dolge vrste lju-
di, ki je na dobitke potrpežljivo in dobre 
volje čakala pred vrati dvorane nad vrt-
cem. Krajani smo se zavedali, da lahko s 
kupovanjem srečk vsaj malo pomagamo 
gasilcem pri nakupu novega vozila. Pot do 
njega bo zanje še naporna, a z občutkom, 
da jih kotlina potrebuje, jih podpira in jim 
po svojih močeh pomaga, bo prav gotovo 
lažja. Upajmo, da bo Borovnica drugo leto 
res bogatejša za nov gasilski avto. 

Prĳetno razpoloženje je vse do temne 
noči vladalo tudi na stojnici organizator-
ja. Iskreno smo bili presenečeni nad za-
nimanjem za kraj, prireditev in željami, 
naj se tak dan pripravi večkrat. Zaustavili 
so se domačini, obiskovalci iz drugih slo-
venskih krajev in  tujine, nas spraševali o 
znamenitostih, nasadih, značilnostih Bo-
rovnice… Ponudili smo jim promocĳsko 
gradivo in se ob tem zavedali, da bi lahko 
naša kotlina za svojo prepoznavnost stori-
la še marsikaj. 

Zmagati je težko, a potruditi se po naj-
boljših močeh je lahko. Mi smo se. Še več, 
na svoje opravljeno delo smo ponosni. Ne 
samo na prireditev, ampak tudi na njeno 
pripravljanje. Zmogli smo jo ustvariti v 
prĳetnem, pozitivnem vzdušju in medse-
bojnem zaupanju. 

Veseli smo občutka, da smo ljudi razve-
selili, jim polepšali in popestrili dan. Kljub 
mnogim pohvalam in  zadovoljstvu pa se 
zavedamo, da lahko še marsikaj izboljša-
mo. To spoznanje nam pomeni nov izziv, 
saj pravĳo, da dobri volji priložnosti ne 
zmanjka. Verjamemo, da bo res tako. Do 
takrat pa… hvala vsem, ki ste nam ponu-
dili priložnost, nas spodbujali, sodelovali z 
nami, nam zaupali in verjeli, da zmoremo. 
Prĳetni dnevi so minili, lepi spomini pa 
bodo za vedno ostali.     

 Simona Stražišar

DobrodoDobrodoššli li 
   v Borovnici!    v Borovnici! 

Dan borovnic v starem vaškem jedru si je povrnil borovniško dušo.

Na Dnevu borovnic je sodelovalo  
tudi Sadjarsko društvo Borovnica. Ime-
lo je samostojno stojnico, na njej je bila 
razstava pridelkov letošnjega leta in 
izdelkov pridelanega sadja preteklega 
leta.

Na razstavi smo prikazali pridelano 
zgodno sadje, ki ni bilo škropljeno z 
nobenim kemičnim preparatom in tudi 
ne gnojeno z mineralnimi gnojili. Do-
kazali smo, da je to mogoče. Razstavlje-
na je bila čebula, pridelana iz semena, 
ne iz čebulčka. Na pokušini smo imeli  
rdeče korenje, pridelano z intenzivno 
kmetĳsko vzgojo,  korenje, ki smo ga 
pripeljali od nemškega pridelovalca 
Sommerja, ki že 15 let dela pod strogo 
kontrolo Demeter, in korenje, pridelano 
na domačem vrtu na način biodinamič-
nega kmetovanja. Obiskovalci stojnice 
so lahko ugotavljali okuse posamezne 
pridelave.

Društvo je pod geslom: »Ne verjemi, 
ampak poskusi!« zainteresiranim obis-
kovalcem ponudilo baldrĳanov prepa-
rat, ki so ga izdelali in pripravili člani 
društva, z navodili za uporabo.

Stojnico je obiskala predsednica dru-
štva Ajda Slovenĳe Meta Vrhunc, ki je 
ostala ob nas  približno dve uri in sveto-
vala obiskovalcem. 

Obiskovalci so bili presenečeni nad 
okusom in kakovostjo jabolk in so jih 
zaradi tega želeli tudi kupiti. Žal pa 
jabolk za prodajo nismo imeli dovolj  
(mogoče naslednje leto). 

Zaradi teh prefinjenih okusov jabolk 
in korenja je bilo kar veliko zanimanja 
za biodinamično kmetovanje. Zato so 
člani društva obveščali ljudi, da bodo 
v jesensko-zimskem času organizirana 
predavanja na to temo. Objavljena bodo 
v Našem časopisu in na oglasni deski 
trgovine Jurček-Tuš. Če pa se kdo hoče 
takoj vključiti v društvo oz. skupino, ki 
intenzivno dela z biodinamiko, pa naj 
informacĳe poišče na isti deski, saj so 
tam objavljena njena srečanja. Ker je za 
večino kmetĳskih pridelkov prezgodaj, 
načrtujemo v oktobru narediti  razstavo 
sadja in drugih kmetĳskih pridelkov, 
pridelanih na območju občine Borov-
nica.

Predsednik društva

Že nekaj časa je v naši skupini 
dišalo po klekljanih pogrinjkih, 
saj smo se s tem projektom spo-
gledovale že prejšnjo sezono. 
Ugotovile smo namreč, da bi 
morali biti dnevi veliko daljši, 
da bi ob tečajih, zaključnih klek-
ljarskih nalogah in vseh drugih 
obveznostih bile kos še pogrinj-
kom, kot smo si jih zamislile.  Pa 
smo si za izvedbo vzele še eno 
leto in zamisel uokvirile v 12 po-
grinjkov za 12 mesecev, ki smo 
jih potem razstavile v jedilnici 
OŠ dr. Ivana Korošca Borovnica. 

Kakšni so bili naši pogrinjki? 
Januarski pogrinjek je bil sklek-
ljan v rdeči, beli in sivi barvi. 
Februarski je bil Valentinov, 
marčevski pa posvečen dnevu 
žena in nageljnu. Aprilski je bil 
bogato okrašen s klekljanimi 
pirhi, piščančki in zajčki v zele-
nih in rumenih barvah, majski 
pa posvečen blagajani. Junĳski 

je bil obiskovalcem najbolj všeč 
in pripravljen za poročno slavje. 
Julĳski je bil posut s sončnicami 
in oblit z barvo sonca, avgu-
stovski pa morski. V osrednjem 
aranžmaju so na kamnu kralje-
vale morske zvezde, konjički in 
polžki. Septembrski je vabil z 
všitimi in sladkimi jurčki. V ok-
tobrskega so se ujela jabolka in 
hruške, v novembrskega je Mar-
tin natrosil grozdje. Novoletni je 
bil … poln in bogat in novolet-
ni, s snežinkami, zvezdicami in 
okraski. 

Pogrinjke je klekljalo 16 klek-
ljaric, tisoče ur dela je v njih in 
več kot  10 kilometrov sukanca. 
Pomemben prispevek razstavi  
so dodale tudi ostale članice, ki 
so s svojimi izdelki na panojih  
lepo zaokrožile prostor. 

Razstavo je obiskalo več kot 
600 ljubiteljev klekljanja od blizu 
in daleč … Ena od lepih misli iz 

knjige vtisov o naši razstavi  je 
zapisana takole:

»Bogastvo bele klekljane čip-
ke, prepletene v vseh letnih ča-
sih, v krogotoku življenja, ki je 
neskončno kot bela nit, ki ste ji 
vdihnile življenje. Čestitamo je 
premalo, a ko človek ostane brez 
besed, mora biti tudi to dovolj.«

Obiskovalce smo zaposlile 
z glasovanjem za najljubši po-
grinjek. Največ glasov je dobil 
junĳski, poročni pogrinjek, ki ga 
je klekljala in postavila naša dol-
goletna članica Olga Debevec iz 
Rakitne. Za izžrebano Marĳo Ju-
vančič pa bo sklekljala križ. 

Naša razstava je mimo, pro-
jekt Pogrinjek za vsak mesec v 
letu pa se še ne bo končal. Kar 
sam po sebi se sedaj ponuja še 
koledar, ki ga bomo izdale v 
zadnji četrtini leta. Takrat pa se 
spet oglasimo. 

Liljana Kogovšek

Predstavitev Sadjarskega društva Razstava klekljanih čipk klekljarske skupine Punkeljc

Pogrinjek za vsak mesec v letu

Dobra promocĳa je velik izziv za naš kraj 
Prireditev, poimenovana po okusnih modrih jagodah, je že dvanajsto leto zapored 
ponesla ime našega kraja po širni Slovenĳi. 
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Vsako leto se v tretjem tednu julĳa zgodi prav 
poseben dogodek, ki zaznamuje celotno Borov-
nico. To je Dan borovnic, ki postreže s kultur-
nimi, športnimi, glasbenimi in drugimi vsebina-
mi.

Že peto leto zapored je temu dogodku prav 
poseben čar dodal turnir v floorballu, ki se po-
navadi odvĳa na šolskem igrišču. Vsako leto 
turnir v borovniško kotlino privabi igralke in 
igralce iz celotne Slovenĳe. Letos se je športnim 
užitkom predalo prek 140 igralk in igralcev, ki 
so se čez cel dan borili za najvišja mesta. Tek-
movanje je bilo razdeljeno na ženski in moški 
del. V moškem delu je sodelovalo 15 ekip, kar je 
rekord, pri ženskah pa so sodelovale tri domače 
ekipe, ki so turnir še dodatno popestrile.

Skupaj je bilo odigranih 35 tekem. Obilo lepih 
akcĳ in športne borbe so vrhunec dosegle v vro-
čem finalu med domačimi Definiranimi in ekipo 
iz Hotavelj, Hipĳi.

Ozračje pred finalom je bilo že kar lep čas 
ogreto, dodaten naboj pa je s svojim komenti-
ranjem dodal uradni komentator turnirja Urban 
Pavlovčič. Spektakel je bil odigran pred polnimi 
tribunami, ki so bučno navĳale in z aplavzom 
nagradile vsako lepo potezo domačih igralcev. 
Vsekakor so bili domači igralci pripravljeni 
zmagati za vsako ceno, kar jim je prek same tek-
me tudi uspevalo. Bolj ko se je finale približevalo 
koncu, bolj je tekma postajala vroča, rezultat pa 
izenačen vse do konca. Tako je po pisku ostalo 
pri neodločenem rezultatu in sledili so podalj-
ški, a se rezultat ni spremenil. Sledili so kazen-
ski streli. Še enkrat se je izkazal Rok Korošec, ki 
je odločil prav zadnji kazenski strel. Vsekakor 

je zasluženo postal igralec celotnega turnirja in 
najboljši strelec, pri ženskah je bila to  Anamarĳa 
Košir in tako tudi najboljša med borovniškimi 
igralkami floorballa. Lubenice so postale zma-
govalke ženskega turnirja.

Na koncu turnirja je uradna podelitev pri-
znanj vsem ekipam in praktičnih nagrad naj-
boljšim potekala pod glavnim šotorom na šol-
skem igrišču. Zmagovalne ekipe so dobile tudi 
pokale. 

Floorball ni bil zastopan samo na igrišču. Ob 
15.30 uri je skupaj z uradno otvoritvĳo Dneva 
Borovnic potekalo tudi podeljevanje občinskih 
priznanj igralkam in igralcem floorballa, ki so 
dosegli najvišja mesta na državnih tekmovanjih. 
Z občinskim priznanjem je bilo nagrajeno delo 
celotne floorball sekcĳe v Borovnici.

Ob 16.15 so prizorišče zagrnili dežni oblaki. 
Kaplje niso zmotile podelitve občinskih priznanj 
mladinskim državnim prvakom v floorballu do 
19 let in ženskih članskih državnih prvakinj v 
floorballu. Uradno otvoritev Dneva Borovnic 
sta ob predstavitvi posameznih igralk in igral-
cev spremljala veselje in prĳeten smeh. Igralke 
so od župana Borovnice prejele poleg praktič-
nih nagrad še rože, na koncu pa je občinsko pri-
znanje floorball sekcĳi v roke prevzel Benjamin 
Bajec, ki je tudi trener mladinskih prvakov do 19 
let in ženskih prvakinj.

Vse skupaj je vsekakor dobra popotnica za 
naslednje leto, že sedaj pa se vidi, da se igralci 
in igralke floorballa radi vračajo v naše prelepe 
kraje. To je tudi pohvala za dobro organizacĳo 
turnirja, ki je letos zaradi dežja potekal v šolski 
telovadnici.

Na turnirju si je bilo 
letos možno ogledati 
in kupiti tudi floorball 
izdelke podjetja Itak 
Sport in podjetja AXC 
Sport.

Letos se moramo 
organizatorji floorball 
turnirja za neizmerno 
pomoč pri celotnem 
dogajanju še prav pose-
bej zahvaliti glavnemu 
organizatorju Dneva 
borovnic, to je Občini 
Borovnica. Posebna za-
hvala velja tudi vodji 
prireditve Bojanu Če-
beli in podjetju Avon za 
praktične nagrade, ki 
so razveselile vse naj-
boljše.

Aleš KržičLetošnje borovnice so izjemno sladke.

Borovniški floorballisti so prejeli županovo priznanje.

Otroci so jezdili prikupne shetlandske konjiče.

Povorko skozi Borovnico so vodile logaške mažoretke.

Zahvala
Organizacĳski odbor prireditve Dan borovnic se zahvaljuje vsem, ki ste na kakršen koli način 
pomagali pri izvedbi letošnje prireditve. 
Dan borovnic 2009 je z vašo nepogrešljivo pomočjo prerasel v prepoznaven praznik, ki pred-
stavlja naše ljudi, njihovo dediščino in kulturo, kar je tudi cilj, ki mu sledimo organizatorji. 
Z vašo pomočjo nam je uspelo porušili stereotipe in odpreti široko pot do skupnih ciljev, da 
smo lahko na koncu vsi odšli domov prĳetno utrujeni, nasmejani, zadovoljni in bogatejši za 
novo in prĳetno izkušnjo.
Prisrčna hvala vsem, predvsem pa tistim, ki ste s svojim prostovoljnim delom, znanjem in moč-
jo pripomogli ustvariti tisto čudovito vzdušje.
Nasvidenje naslednje leto na prireditvi v Borovnici!

Bojan Čebela

Priprave na Dan borovnic so se za nas, gasilce, 
začele sredi junĳa, ko nas je organizator povabil, 
da na omenjeni prireditvi organiziramo sreče-
lov ter pomagamo pri sami organizacĳi dneva. 
Tako se je začel lov na dobitke in sprva se nam 
je že številka 1000 zdela popolnoma nedoseglji-
va. Vendar smo pridno pošiljali prošnje, nabirali 
prispevke, vmes bili velikokrat presenečeni nad 
odzivom darovalcev in na koncu - zbrali okrog 
1300 dobitkov! Za vse prispevke in predvsem 

pozitiven odziv se zato vsem darovalcem iskre-
no zahvaljujemo!

Napovedi za soboto, 18. julĳa, ko je bil načr-
tovan Dan borovnic, so bile cel teden zelo slabe. 
In tudi sobotno jutro, v katerega smo se zbudili, 
je bilo takšno – dež in občasno močni nalivi. A 
organizator je sklenil, da prireditve ne odpove, 
zato smo gasilci pomagali pri postavitvi šotorov, 
stojnic, napihljivega gradu, klopi, pri varovanju 

prometa in ostali logistiki. Ekipa, zadolžena za 
srečelov, je v dopoldanskem času na teren posla-
la dve odpravi z avtomobili, ki sta odšli po oko-
liških krajih oglaševat prireditev in nanjo vabit 
obiskovalce.  Ko je dež ponehal in se je delno 
zjasnilo, smo postavili tudi našo stojnico in pri-
čeli s prodajo srečk  modrega in belega srečelova 
Po pričakovanjih je šel bolje v promet klasični, 
modri srečelov, kjer je vsaka srečka prinesla lep 
dobitek. Že v prvi uri smo bili presenečeni nad 
odzivom obiskovalcev, vrhunec pa smo doživeli 
okrog 16. ure, ko je potekala uradna otvoritev 
prireditve. Vrsta za izdajo dobitkov je na trenut-
ke spominjala na vrsto, ki se vĳe pred prodajal-
no, v kateri izdelke delĳo zastonj. Ob sedmih 
zvečer smo prodali zadnjo, 1305. srečko, kar se 
nam je, glede na izkušnje preteklih let in pred-
vsem glede na vreme tistega dne, zdelo nepoj-
mljivo. 

Beli srečelov, kjer smo prodajali kupone, ki 
so nato šli v škatlo za žrebanje vikend upora-
be avta,  ni doživel takega odziva kot klasični. 
Prodali smo okoli 150 kuponov in ob 22. uri iz-
žrebali srečno dobitnico glavne nagrade ter 10 
dobitnikov ostalih, tolažilnih nagrad. 

Ali je obiskovalce h kupovanju privabilo to, 
da je vsaka srečka zadela? Mogoče praktičnost 
samih dobitkov? Ali enostavno le dejstvo, da 
smo srečelov organizirali gasilci in obiskovalce 
k nakupu vabili z motom “POMAGAJTE NAM, 
DA BOMO MI LAHKO POMAGALI VAM!”?  
Karkoli vas je, dragi obiskovalci, že vodilo k na-
kupu, za vse prispevke bi se vam radi najlepše 
zahvalili in vam zagotovili, da bomo na voljo, 
ko nas boste potrebovali. Od sredine naslednje-
ga leta tudi že z novim gasilskim vozilom GVC 
16/25, za nakup katerega smo namenili celoten 
izkupiček obeh srečelovov. Zahvaljujemo se 
tudi vsem darovalcem, ki so prispevali k zbra-
nim sredstvom, in nenazadnje tudi organizator-
ju, ki nas je povabil k sodelovanju. Vse skupaj 
pa pozdravljamo z gasilskim pozdravom NA 
POMOČ!

Za PGD Borovnica:

Slastne konjske salame kmetĳe Pr’ Petrič.

Floorball turnir

Dan borovnic 
uspešen tudi za gasilce
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GOSTIŠČE Godec, Borovnica
VRTNARSTVO Rahne, 
Borovnica
KRISTINA TOZON, dr. stom., 
Borovnica
MT Engineering, Borovnica
FENOLIT, Borovnica

GOZD, Ljubljana
BNG, Vrhnika
KRŽIČ TRANSPORT, Borovnica
JANEZ OŠABEN, Borovnica
BIROSISTEMI, Vrhnika
GEAS, Ljubljana
PIETA, Franc Tršar, Vrhnika
AVTOPREVOZNIŠTVO Janez 

Kržič, Borovnica
KALIOPA, Ljubljana
NLB, Ljubljana
TRIGLAV, Ljubljana
PULZAR, Komenda
PLIVA, Ljubljana
GEA, Logatec
AVTOHIŠA VIČ, Ljubljana

TRIGO, Borovnica
URH, Kamnik pod Krimom
WEVIT Commerce, Borovnica
KIM-VI, Borovnica
TMS, Ljubljana
ALEŠ PETROVIČ, Borovnica
SIMONA STRAŽIŠAR, 
Borovnica

Dan pred Dnevom borovnic 
je bilo slovesno odprtje omenje-
ne razstave v avli osnovne šole. 
Letošnje odprtje je bilo pravcati 
dogodek, saj so pred številno 
množico, poleg predstavitve 
izdelkov in klekljaric, nastopili 
še folkloristi FS Šumnik. 

Vodja skupine Lili Kogov-

šek je v nagovoru povedala, da 
je samo za pogrinjke šestnajst  
klekljaric porabilo pet kilo-
metrov sukanca in na 1000 ur 
dela. En pogrinjek jih je »stal« 
približno 400 ur dela. Kot pra-
vi, »je začetek najtežji«, največ-
ji pa je bil »strah, da pogrinjek 
ne bo odražal duha meseca.« 

Večji od tega je bil za nekatere 
menda le strah pred nastopom 
– vsaka klekljarica naj bi na 
kratko predstavila svoje delo.  
Pri tem je bila ga. Kogovšek 
menda pravcati »valpet«, saj 
je marsikatera »rajši 24 ur za 
punkljem, kot eno minuto pred 
mikrofonom.«

Da bi postavitve pogrinjkov 
zgolj s posamičnimi fotografi-
jami, ki bi se prašile po policah, 
ne utonile v pozabo, klekljarice 
menda nameravajo izdati kole-
dar z omenjenimi motivi. Tako 
bi nas julĳska razstava sprem-
ljala vse prihodnje leto.

Damjan Debevec

Dež nas je zmočil
Napoved vremena:
PETEK: sončno in toplo.
SOBOTA: oblačno z nevihtami. 
NEDELJA: sončno in toplo.

Ne se hecat! V soboto mora biti lepo vreme, 
saj se že nekaj mesecev ukvarjamo z organiza-
cĳo prireditve Dan borovnic.Vse je naročeno: 
bendi, hrana, pĳača, pridelovalci borovnic in  
drugi prodajalci, srečelov, šotori, čarovnik, 
grad, športniki, orkester, mažoretke, pričaku-
jemo veliko obiskovalcev in … Ne moreš ver-
jet’, da bi lahko vse pokvarilo vreme.

Sobota, ura je 7.15.
Nevihta, kakršne že dolgo ni bilo. Dež je lil 

kot iz škafa, veter je pihal, da so se drevesa 
pripogibala, bliskalo se je in grmelo, da o temi, 
ki je nastala, sploh ne bi govorili. Sodni dan! 
Pod streho in z dežniki (ki so bili popolnoma 
brez pomena) v rokah se stiskamo in čakamo, 
da  napad mine in začnemo s pripravami na 
prireditev. Eden od gasilcev se poveže na in-
ternet in nam pove, da bo deževalo še nekaj 
časa, okrog enih popoldne pa naj bi sĳalo son-
ce. »Malo morgen!« Po trenutnem vremenu 
sodeč, sonca ne bomo videli vsaj do torka na-
slednji teden. Bolj bi verjela, da bo Borovnišči-
ca prestopila bregove in bo nastal cunami, kar 
pomeni, da bi nas zalilo vsaj do Zabočevega,  
kot kaj drugega. Ampak če na internetu piše, 
da bo sonce, potem  bo mogoče res.

Sateliti vidĳo vse in še več.
Ko je končno nehalo liti in je samo še pada-

lo, smo se mokri do kože odlepili od nadstre-
ška in začeli s pripravami na prireditev. Ne 
bom opisovala, kaj vse smo delali, ker nima 
nobenega smisla. Vsak je svoje naredil in 
pika. Moram pa pohvaliti borovniške gasilce, 
ker so bili izredno pridni in prĳazni. Nič jim 
ni bilo težko. Dež je počasi ponehal, stojnice 
so se  polnile in okrog pol desetih so začeli 
prihajati prvi obiskovalci Člani folklorne sku-
pine so prišli v narodnih nošah, se postavili 

pod baldahin in vsakemu obiskovalcu ponu-
dili program prireditve in zaželeli lep dan. Pa 
bo res lep?

Prireditev se je začela.
In kaj se je zgodilo ob približno 12.30? Inter-

netna napoved se je uresničila. Ne boste ver-
jeli: posĳalo je SONCE! Morda pa le ne bo šlo 
vse v »franže«! Ob pol štirih se je začela para-
da z godbo in mažoretkami, odprtjev vodnja-
ka in cokle, uradno odprtje pred vrtcem z na-
gradami športnikom in županovim govorom. 

Takrat pa spet. Dež! V trenutku se  je ulilo, 
sonce je izginilo in v stilu drobnega dežja smo 
počakali večer in prve večerne ure.

Popoldne so bili gostje za eno uro Slakovi 
fantje, potem je bil na sporedu program za 
otroke in ob pol devetih nastop Rock partiza-
nov. Skoraj vse se je dogajalo po določenem 
časovnem terminu.  No ja, eni bi morali igrati 
dlje pa niso, zato je bilo potem v skupini Tra-
lala malo več hitenja. In ker smo se  ravnali po 
starem dobrem navodilu, da je bolje eno uro 
prej priti kot eno minuto zamuditi, smo bili 
pripravljeni in čarovnik je odšel na oder.

Obvladal je čarovnĳe vseh vrst, tiste, kako 
ustaviti dež, pa žal ne. Menda čarovniki dež 
samo prikličejo, za kar pa prav gotovo ni bilo 
nobene potrebe.

Otroci in odrasli so se zabavali, najpogum-

nejši so sodelovali, po  končanem nastopa 
pa je v šotorčku čarovnik Rado iz balonov 
ustvarjal razne živali, meče, klobuke … Za 
otroke smo pripravili razna tekmovanja, ki se 
jih je udeležilo kar veliko iger željnih malčkov.  
Navĳali smo vsi za vse. V  načrtu je bilo na as-
faltu igrišča narisati  Mesto borovnic, krede so 
bile pripravljene, a žal nam ni uspelo. Dolga 
vrsta otrok se je vila v kotičku, kjer je Tadeja z 
barvami otroke spreminjala v metuljčke, leve, 
pošasti in vse, kar so si zaželeli. Žal je po dveh 

urah in pol morala z risanjem prenehati, ker je 
po programu sledila zabava z Rock partizani. 
Najbrž bo prišla tudi  prihodnje leto in izpol-
nila želje tudi tistim, ki  niso prišli na vrsto. 
Letos smo se z Eriko in še tremi dekleti učili 
tudi plesa. Kar nekaj otrok se je postavilo v 
vrsto in kljub dežju nam je uspelo tudi zaple-
sati na glasbo Mi gremo pa na morje. Seveda 
bi v danih razmerah morda bilo bolje plesati 
na glasbo pesmi Ko bo padal dež …   

Pa saj je vseeno! Bili smo mokri, vendar 
kljub temu dobre volje. Otroci so bili zado-
voljni, starši tudi, mi pa tudi, ker smo dežju 
navkljub izpeljali program za otroke.

NEDELJA, dan potem: 7.20 sončno in toplo. 
Ne moreš verjet’!

 A mi lahko kdo pove, zakaj ni  SOBOTA?
za skupino Tralala Slavica Marta Ošaben

»Sramežljivim« Borovničanom je prepeval znameniti Lojze Slak. Vse foto: Damjan Debevec

Na podlagi 50. in 60. člena Zakona o 
prostorskem načrtovanju (Uradni list RS 
št. 33/07) in Statuta Občine Borovnica 
(Uradni list RS, št. 6/2008) župan Občine 
Borovnica objavlja  

JAVNO NAZNANILO
o javni razgrnitvi in javni obravnavi do-
polnjenega osnutka Občinskega prostor-
skega načrta Občine Borovnica, Okolj-
skega poročila za Odlok o občinskem 
prostorskem načrtu Občine Borovnica in 
Revizĳe dodatka k Okoljskemu poročilu 
za Odlok o občinskem prostorskem načr-
tu Občine Borovnica

1. člen
Javno se razgrne dopolnjeni osnutek 
Občinskega prostorskega načrta Občine 
Borovnica, Okoljsko poročilo za Odlok 
o občinskem prostorskem načrtu Obči-
ne Borovnica, Revizĳa dodatka k Okolj-
skemu poročilu za Odlok o občinskem 
prostorskem načrtu Občine Borovnica in 
izdelane strokovne podlage k omenjenim 
aktom.

2. člen
Javna razgrnitev se izvede na sedežu Ob-
čine Borovnica od 07.09.2009 do 06.10. 
2009, v delovnem času občinske uprave.
Javna obravnava bo v sredo, 16.09. 2009 
ob 18. uri v OŠ dr. Ivana Korošca Borov-
nica.

3. člen
Pripombe in predloge, ki se nanašajo 
izključno na razgrnjeno gradivo, lahko 
dajo vsi zainteresirani organi, organizaci-
je in posamezniki. Pripombe in predloge 
se lahko poda tudi na javni obravnavi, 
na mestu javne razgrnitve kot zapis v 
knjigo pripomb ali se jih posreduje pisno 
na naslov: Občina Borovnica, Paplerjeva 
ulica 22, 1353 Borovnica. Rok za oddajo 
pripomb poteče zadnji dan javne razgr-
nitve.

4. člen
Javno naznanilo se objavi v občinskem 
glasilu Naš časopis in na spletu občinske 
uprave (borovnica.si).

Številka:  3500-0001/2006-137
Datum:    24.08.2009

                                                                        
                                              ŽUPAN

OBČINE BOROVNICA
Andrej Ocepek l.r.

Društvo
Skupaj za zdravje 
človeka in narave

Vabi na predavanje 
s temo

ALI JE VLOGA 
USPEH ALI 
PREKLETSTVO?
Zakaj uživamo v določenih vlogah in za-
kaj v njih vztrajamo tudi takrat, ko nas 
izčrpavajo? Kako pademo v vloge pro-
fesionalca, vloge stroke, družinske vlo-
ge in vloge ‘’življenjskega cilja’’? Kako 
vloge povzročajo zdravstvene težave in 
težave v medsebojnih odnosih? Bi lahko 
živeli brez teh vlog?

Vse na to temo boste izvedeli od Rajka 
Škariča. 

Predavanje bo v dvorani nad vrtcem
v četrtek, 10. 9. 2009, ob 19.30 v Borov-
nici.

VABLJENI!

Prireditev Dan borovnic 2009 so omogočili:

Dvanajst pogrinjkov za vsak mesec v letu
Borovniške klekljarice, klekljarske skupine Punkeljc, so dan pred Dnevom borov-
nic odprle vrata dolgo pričakovani razstavi pogrinjkov. Vsak pogrinjek na razsta-
vi je predstavljal en mesec v letu.

Tradicĳa v čipkah in  plesu Razstavo si je ogledalo veliko ljudi.

20 31. avgust 2009
elektronski naslov: obcina@borovnica.si
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Šolska proslava dneva državnosti
V čast dneva državnosti je ob koncu šolske-

ga leta tudi Osnovna šola dr. Ivana Korošca 
pripravila svojo proslavo. Šolarji in šolarke so 
se v skrbno pripravljenem programu spomni-
li na 10-dnevno vojno, ki je sledila razglasitvi 
samostojnosti, ter vseh dogodkov, ki so pripe-
ljali do končne vključitve Slovenĳe v OZN, EU 
in NATO. S pesmĳo, glasbo in recitalom lastne 
rime so opevali lepote Slovenĳe: »Slovenĳa, to je 
moja domovina. Tu so reke, gore in morje, tu pri-
jazni smo ljudje. Toplo sonce zemljo greje, da se 

vse veselo smeje. Otroci pridno v šolo hodimo, 
učimo se, tudi igramo, našo domovino najrajši 
imamo.«

Proslava, organizirana v dopoldanskem času, 
je bila prvenstveno namenjena najmlajšim, pa si 
jo je kljub temu ogledalo precej gostov, med nji-
mi župan Andrej Ocepek.

Občinska proslava dneva državnosti
Letošnjo uradno proslavo dneva državnosti, 

na večer 24. junĳa, je tokrat organizirala kar ob-
čina. Številni praporščaki borovniških društev 
so se zvrstili na sedaj že uveljavljenem osred-
njem prostoru – ob lipi samostojnosti, od leta 
2006 obeleženi s spomenikom.

Povezovalka programa je bila krajevna knjiž-
ničarka Simona Stražišar, ki je v kratkem na-
govoru povzela pomen osamosvojitvene voj-
ne, priprave nanjo, njeno izvedbo ter poznejšo 
vključitev v mednarodne povezave. Spregovo-
rila je tudi o izročilu Slovencev, njegovih sim-
bolih in še zlasti o lipi, ki je od nekdaj simbol 
slovenstva, kot taka pa je zasajena na osrednjih 
trgih vasi in mest. Ob boku ji je stal dramski 
igralec Lojze Svete, ki je doživeto prebiral iz-
brana prozna besedila od domovinskih spisov 
Ivana Cankarja, pa,  glede na davidsko-goljatski 
spopad med Slovenci in JLA, do pomenljivega 
Martina Krpana ter nenazadnje znamenito delo 
Iz vlaka domačina Jožeta Kranjca. Literarne na-
stope je odlično  poudarila še pesem pevskega 
zbora Društva invalidov Vrhnika. Kulturni re-
pertoar je bil zares izvrstno izbran in izveden, 
kar je občinstvo nagradilo z glasnim aplavzom, 
župan Andrej Ocepek pa še naknadno v svojem 
sklepnem govoru.

Sicer je župan občanom namenil naslednje be-
sede: »Počaščen sem, da vas lahko pozdravim 
na predvečer največjega slovenskega državnega 
praznika, dneva državnosti, tu pri nas v Borov-
nici. Med nami toplo pozdravljam goste, pred-
vsem akademika profesorja Boštjana Žekša, 
tudi častnega občana občine Vrhnika in ministra 
v vladi Republike Slovenĳe. Lepo pozdravljam 
člane in predstavnike društev: ZVVS, Zveze 
borcev za vrednote NOB, predstavnike Civilne 
zaščite in gasilskih društev in vse nas, ki smo, 
kakor je zapisal Prešeren, »zato se zbrali, ker 
dobro v srcu mislimo.« Slovenĳa postaja polno-
letna, izteka se 18 let od zgodovinskih dni leta 
1991. Takrat smo Slovenci uresničili sanje in želje 
dolge več sto let. Velik korak smo naredili že z 
decembrskim plebiscitom leta 1990, ko smo sebi 
in svetu povedali, da želimo biti samostojni in si 
sami pisati svojo usodo kot enakovreden, suve-
ren narod v pisani družbi narodov sveta. Naša 
odločitev ni bila pogodu takratni zvezni državi 
in njeni oboroženi sili. Sledili so burni dogodki, 

tudi krvavi, z žrtvami, bolečinami in materialno 
škodo. Na preizkušnjo je bila postavljena naša 
narodna zavednost, sloga in vojaško strateško 
znanje, pogum in pripravljenost boriti se za vsa-
ko ceno. In uspeli smo.

Občani takratne občine Vrhnika smo prevzeli 
nase veliko odgovornost. Elitna enota agresor-
jev je domovala na Vrhniki in le z modrostjo in 
pogumom smo jo uspešno zadržali, ovirali in na 
koncu onesposobili. V našem kraju pa smo to 
zaznamovali z zavzetjem skladišča pod Strme-
cem. Za junaško držo v usodnem času spopada 

je ob 15-letnici teh dogodkov takratni predsed-
nik Republike Slovenĳe dr. Janez Drnovšek, od-
likoval občino Vrhnika s častnim znakom svo-
bode Republike Slovenĳe, kot edino občino v 
Slovenĳi. Ker je bila leta 1991 Borovnica sestavni 
del občine Vrhnika, imamo od včeraj naprej, na 
osnovi sklepa vrhniškega župana, pravico upo-
rabe spominskega traku na občinski zastavi. Od 
danes naprej pa je ta trak sestavni, obvezni del 
naše zastave na vseh prireditvah in proslavah v 
bodoče.«

Borovnica prejme zlati častni znak svobode 
RS

Župan Ocepek je zatem pozval ministra dr. 
Boštjana Žekša, naj se mu pridruži pri obešanju 
spominskega traka, najvišjega priznanja Repu-
blike Slovenĳe – zlatega častnega znaka svobo-
de RS na občinski prapor.

Zatem je slavnostni govornik, minister dr. 
Boštjan Žekš, prevzel mikrofon: »Spoštovane 
gospe, spoštovani gospodje, občanke in občani 
Borovnice, v veliko veselje mi je, da vas lahko 
nagovorim in pozdravim ob tem velikem praz-
niku, osemnajstem dnevu državnosti. To mi je v 
veliko veselje iz več razlogov. Eden je seveda ta, 
da je to velik praznik, da je največji praznik, ki 
ga imamo, drugi pa je ta, da sem doma iz občine 
Vrhnika in ko sem bil mlad, smo bili ena občina. 
Zato mi je občina Borovnica še vedno nekako pri 
srcu in jo imam delno za svojo, četudi vem, da 
je to vaša občina. In prav je, da je vaša, saj ste 
imeli svojega župana že od leta 1850. Potem ste 
ga v nekem obdobju izgubili in ga leta 1994 do-
bili nazaj.

Jaz mislim, da čisto vsi govorniki danes po 

Slovenĳi govorĳo, država ima osemnajst let, 
polnoletnost – kako je to lepo. Seveda je res, da 
je lepo, ne pa čisto res, da je res. Ker za državo 18 
let seveda ni polnoletnost. Če pogledate velike 
razvite države, so potrebovale stoletja, da so se 
razvile, uveljavile demokracĳo na sedanjem ni-
voju. Zato bi bilo iluzorno pričakovati, da bi mi 
v 18-ih letih izpeljali vse, kar so drugi v stoletjih. 
Smo na pravi poti, a moramo še naprej delati, ni 
še konec. 

Zavedati se moramo tudi, da se življenje Slo-
venĳe ni začelo pred osemnajstimi leti. Da smo 

takrat doživeli samo ključno spremembo. Kot 
enoto moramo gledati vse dogajanje od Brižin-
skih spomenikov, preko uvajanja krščanstva, 
protestantov s Primožem Trubarjem, Napole-
ona, Avstro-Ogrske, prve svetovne vojne, prve 
Jugoslavĳe, druge svetovne vojne, druge Jugos-
lavĳe. Vse skupaj je en zvezen razvoj, ki je bil 
v posameznih obdobjih poln napak. Malo smo 
zavozili v eno, pa v drugo smer, a na koncu smo 
po nekem čudežu, ki je zbral vse naše moči, do-
bili svojo državo. To je čudež, kajti takšnih dr-
žav, ki so nastale na novo ob koncu 20. stoletja, 
ni. In to, da smo mi ujeli ta vlak, je zgodovinski 
dosežek. Treba pa je poudariti, da moramo na 
ves ta razvoj gledati kot na celoto. Vsako obdo-
bje, vsi ti ljudje, so prispevali majhen kamenček 
k temu, čemur danes rečemo slovenska država. 
Če ne bi bilo Ivana Cankarja, ne bi bilo Slovenĳe 
takšne, kot danes je. Če ne bi bilo prve Jugosla-
vĳe, pa naj si mislimo o njej, kar hočemo, ne bi 
bilo Slovenĳe takšne, kot je. Če ne bi bilo druge 
Jugoslavĳe, pa naj si o njej prav tako mislimo, 
kar hočemo, ne bi bilo Slovenĳe takšne, kot je. In 
v tem dogajanju so vsi ljudje, navadni in politi-
ki, revni in bogati, prispevali svoj delček k temu 
kar imamo. Zato se moramo s ponosom spomi-
njati vseh: Primoža Trubarja, Franceta Prešerna, 
Rudolfa Maistra, Žige Zoisa, Antona Korošca, 
Ivana Hribarja in tudi maršala Tita. 

To velja ne le za Slovenĳo, ampak tudi za vas 
v Borovnici. Razvoj tam od prve omembe sredi 
13. stoletja preko gospodarskega razvoja, Južne 
železnice – ki je mi na Vrhniki nismo hoteli, pa 
ste nam jo vi vzeli – preko borovniškega viaduk-
ta, lesarstva, čebelarstva itn. Spomniti se mora-
mo tudi pomembnih ljudi, ki ste jih imeli. Naj 

omenim le dr. Danila Majarona, katerega kip 
srečujemo v Ljubljani pred vhodom v centralno 
zgradbo Univerze, ki je kot predsednik vseučili-
ške komisĳe po prvi svetovni vojni ključno pri-
speval k ustanovitvi Univerze v Ljubljani. Bil je 
poslanec, pravnik, prvi častni doktor ljubljanske 
univerze, kar je tedaj morda pomenilo več kot 
danes. Kar se vidi po tem, kdo so bili naslednji 
častni doktorji: češki predsednik Masaryk, An-
ton Korošec, Ivan Hribar.

Ker jaz prihajam tudi iz SAZU, naj omenim 
še dr. Marjo Boršnik, kot ključno zgodovinar-

ko slovenske književnosti, pripovednika Jožeta 
Kranjca, jezikoslovca Staneta Suhadolnika itd., 
na koncu morda Berto Bojetu. Skratka, mi vsi 
moramo biti ponosni na svojo zgodovino in še 
posebej na ljudi, ki so prispevali malo več k raz-
voju in napredku. Fraza, da smo stari šele 18 let, 
pa nekako ne gre. Vodi v obup. 

Imamo tudi težave, ko govorimo: Ta naša 
država ni dobra. Menim, da je to zelo napačen 
pogled. Če pogledate po svetu, vidite, da imajo 
povsod težave. Ne samo v krizi. Težave so ne-
kaj, kar spremlja človeka od rojstva do smrti. Mi 
smo morda pričakovali, da bomo s svojo državo 
dosegli raj na zemlji. Ampak vsi vemo, da raja 
na zemlji ni, je le v nebesih. A zato še ne smemo 
obupavati. Zaradi tega se moramo zavedati, kar 
smo vse velikega dosegli, česa velikega smo še 
sposobni, še posebej v teh težkih časih stopiti 
skupaj in ne izgubljati časa s tem, da se med-
sebojno spotikamo. Jaz bi rad kot končno spo-
ročilo tega praznika in govora podal: Trudimo 
se, bodimo optimisti, zavedajmo se, da, če bomo 
stopili skupaj, bomo iz te države še marsikaj na-
redili in zavedajmo se, da to, kar smo dosegli, je 
nekaj izjemnega.«

Govorom je sledil ognjemet, člani ŠD Optimi-
sti pa so na železniški postaji pripravili kreso-
vanje in manjšo pogostitev, ki se ju je udeležilo  
veliko ljudi. Vsekakor upamo, da bo tovrstno 
druženje postalo tradicionalno.

Damjan Debevec

Borovnica odlikovana z zlatim častnim znakom svobode RS
Dan pred praznikom dneva državnosti, 24. junĳa, sta v Borovnici potekali dve proslavi. Prvo je v dopoldanskih urah pripravila osnovna šola, drugo – uradno – občina. 
Slavnostni govornik je bil minister za Slovence v zamejstvu in po svetu dr. Boštjan Žekš, ki je na občinski prapor pritrdil najvišje državno priznanje.

Šolarji so obeležili dan državnosti.

Župan Andrej Ocepek: »Na preizkušnjo je bila 
postavljena naša narodna zavednost, sloga in vo-
jaško strateško znanje, pogum in pripravljenost 
boriti se za vsako ceno. In uspeli smo.«

Minister dr. Boštjan Žekš: »Trudimo se, bodi-
mo optimisti, zavedajmo se, da če bomo stopili 
skupaj, bomo iz te države še marsikaj naredili, 
in zavedajmo se, da to, kar smo dosegli, je nekaj 
izjemnega.«

Borovnica je prejela zlati častni znak svobode RS.

Občina Borovnica
Uradne ure:
Ponedeljek in petek od 8. ure do 12. 
ure
Sreda od 8. ure do 12. ure in od 13. ure 
do 16.30 ure
Sprejemna pisarna: 
Vsak dan od 8. ure do 12. ure, 
sreda od 8. ure do 12. ure 
in od 13. ure do 16.30 ure.
CENTRALA 7507-460, 
TELEFAKS 7507-461 int. 461
Elektronska pošta: 
obcina.borovnica.uprava@siol.net
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Proslavo so veterani O 
ZVVS Vrhnika - Borovnica 
tudi tokrat pripravili v sode-
lovanju s PGD Brezovica pri 
Borovnici. Kulturni program 
je povezovala Milena Škulj, 
ki je v uvodu poudarila: »V 
vojni za samostojno Sloveni-
jo je bilo zavzetje skladišča 
orožja in minsko-eksploziv-
nih sredstev takratne JLA v 
Podstrmecu s strani TO RS iz-
rednega pomena.« Kot vemo, 
je dogodek z dne 28. junĳa 
1991 dobil bojni spominski 

znak MORS in že leta 1996 so 
veterani postavili obeležje na 
gasilskem domu, kjer se zbi-
rajo enkrat na leto.

Tokrat se proslave žal niso 
udeležili vidnejši predstav-
niki lokalne oblasti. Najvid-
nejša vojaška  osebnost na 
proslavi je bil brigadir Tone 
Krkovič, udeležila pa sta se je 
tudi predstavnika 1. brigade 
Slovenske vojske, ki ima do-
micil brigade Moris. Poleg 
predstavnikov ZVVS so bili 
prisotni še člani policĳske ve-
teranske organizacĳe Sever. 

Začetek proslave sta na-
znanili državna in evropska 
himna, ki ju je iz violine izva-
bila Alenka Ošaben. Dogod-
ku primerne melodĳe je na 
harmoniki ubiral tudi Urban 
Košir. Poleg povezovalke je 
z recitalom o domovini na-
stopila še Nika Pristavec. Za 
popestritev dogodka so po-
skrbeli lastniki starodobnih 
vojaških vozil.

K uvodni besedi je bil po-
vabljen predsednik O ZVVS 
Vrhnika - Borovnica Tone Je-
senko, ki je kratko in jedrnato 
poudaril: »Dan zavzetja skla-
dišča v Podstrmecu je pome-
nil prelomnico v osamosvaja-
nju. Da se je okupator pričel 
zavedati, da je šale konec.« 

Organizatorji so malce prese-
netili brigadirja Toneta Krko-
viča, ko so ga poprosili za na-
govor udeležencem. Slednji 
je spregovoril o okoliščinah 
osamosvojitve in ključnem 
pomenu realne sile, ki je za-
varovala politični proces ter 
uveljavila voljo ljudi, izraženo 
na plebiscitu. Razložil je tudi 
pomen ustanovitve MSNZ, 
kot začetek slovenske vojske, 
ki letos praznuje 19-letnico 
obstoja. Glede zavzetja strate-
škega skladišča Podstrmec  je 

poudaril: »Borovnica je eden 
večjih dosežkov brigade Mo-
ris in Borovnica je spremenila 
strateško razmerje sil v Slove-
nĳi v naš prid. To je pomen 
Borovnice – izjemen.«

K mikrofonu je bil slednjič 
povabljen tudi slavnostni 
govornik Franc Drašler, leta 
1991 predsednik krajevne 
skupnosti:

»Spoštovani občani, spo-
štovani gostje, spoštovani 
veterani. Ko smo v tistih de-
cembrskih dneh leta 1990 
navdušeni slavili sĳajen izid 
plebiscita za samostojno Slo-
venĳo, smo se zavedali, da ne 
bo lahko, da nas čaka veliko 
dela in odrekanja. Zavedali 
smo se, da bo potrebno orga-
nizirati samostojne državne 
ustanove, doseči zunanje pri-
znanje, popolnoma prilagodi-
ti gospodarski in monetarni 
sistem, zavarovati meje. Za-
vedali smo se, da bo potrebno 
državo tudi varovati in bra-
niti. Malokdo pa si je mislil, 
da bomo morali samostojno 
državo braniti že tako kmalu.

Tedanja Jugoslovanska ar-
mada je izvedla agresĳa na 
samostojno Slovenĳo že prvi 
dan po razglasitvi samostoj-
nosti 25. junĳa 1991. Neka-
tere njihove enote so izvedle 

izpade iz vojašnic že na sam 
večer razglasitve samostoj-
nosti. Takrat je šla Slovenĳa 
odločno na barikade. Glavno 
breme so nosile enote Teri-
torialne obrambe in Policĳe 
ob ogromni podpori Civilne 
zaščite. Slovenci smo takrat 
enotno in odločno zaustavili 
aktivnosti Jugoslovanske ar-
made. Z oporo na tej vojaški 
zmagi in vodenjem je takrat-
no politično vodstvo z dr. 
Janezom Drnovškom in Mila-
nom Kučanom na čelu dose-

glo ugoden razvoj dogodkov. 
Danes je Slovenĳa samostoj-
na in članica EU ter NATO. 
Predseduje Svetu Evrope in 
je vezana na vse države ev-
ropske integracĳe. Smo, kot 
radi rečemo, zgodba o uspe-
hu. Kot v vsej Slovenĳi smo v 
tistih dneh tudi Borovničani 
odigrali svojo vlogo. In ne le 
to. Svojo vlogo smo odigrali 
bolje, kot bi lahko pričakova-
li. Na to smo lahko ponosni 
in še dolgo se bomo na tiste 
junĳske dni leta 1991 lahko 
spominjali s ponosom.

Prve aktivnosti smo izva-
jali že konec maja, ko smo ob 
mobilizacĳi dela enot Terito-
rialne obrambe aktivirali del 
kurirske mreže in manjši del 
narodne zaščite. Enako smo 
postopali tudi ob junĳski mo-
bilizacĳi. Na dan agresĳe smo 
pri takratni krajevni skup-
nosti Borovnica formirali t.i. 
krizni štab, ki je organiziral 
in vodil vse aktivnosti civilne 
obrambe na širšem območju 
Borovnice. Takoj smo vzpo-
stavili tudi sodelovanje z od-
delkom za obrambo Vrhnika 
in poveljniki enot Teritorialne 
obrambe na področju krajev-
ne skupnosti. Vsakodnevno 
smo se s poveljnikom borov-
niške enote, sedaj že legen-

darnih »Čivav«, sestajali na 
koordinacĳskem sestanku 
na krajevni skupnosti, kjer 
smo usklajevali posamezne 
aktivnosti. Ob zavzetju skla-
dišča minsko-eksplozivnih 
sredstev in vojaške opreme 
so se razmere zaostrile, saj je 
obstajala nevarnost, da JLA 
skladišče ponovno zavza-
me. Zlasti vojaška oprema 
iz skladišča je bila vitalnega 
pomena za enote Teritorialne 
obrambe na širšem ljubljan-
skem območju. Vsaka tona 
opreme, vsak naboj je bil 
potreben in dragocen. V na-
daljevanju je šlo za razselitev 
MES in z njimi na vsak način 
ustaviti JLA ter ji preprečiti 
morebitno stopnjevanje voj-
nih aktivnosti. Borovničani 
smo lahko ogromno pripo-
mogli zlasti pri natovarjanju 
in razvažanju opreme na raz-
lične lokacĳe enot Teritorialne 
obrambe. Tem razmeram pri-
merno smo organizirali tudi 
svoje delovanje. Uvedli smo 
24-urno dežurstvo in zlasti 
razširili delovanje enot Na-
rodne zaščite in kasneje tudi 
enot Delovne zveze. Krizni 
štab je bil imenovan po shemi 
obrambnega načrta krajevne 
skupnosti. Delovanje krizne-
ga štaba lahko razdelimo na 
štiri glavna področja, in sicer: 
kurirska mreža, narodna za-
ščita, civilna zaščita in sistem 
zvez. Ves čas je pri skupini 
sodeloval tudi referent za vo-
jaške zadeve in mobilizacĳo 
iz oddelka za obrambo, ki je 
v Borovnici v celoti opravljal 
svoje naloge. V svoje delo 
smo vključili tudi Borovniča-
ne, ki so prekinili služenje vo-
jaškega roka v JLA in se vrnili 
domov. Na nek način smo jih 
tako tudi zaščitili v primeru, 
da bi jih vojaški organi sku-
šali poiskati. Kurirska mreža 
je bila aktivna ves čas delova-
nja obrambnih aktivnosti in 
uspešno izvajala vse zadane 
naloge. Izdanih in vročenih je 
bilo cca. 2500 pozivov. Novi 
pripadniki so po Borovnici in 
okoliških vaseh brez premora 
vse dni prevažali pozive in 
vabila, brez vprašanja, kdo 

jim bo plačal bencin oz. kilo-
metrino. Narodna zaščita je 
izvajala kontrolo dostopov v 
Borovnico iz dveh smeri, do-
stope iz južne smeri, Begunj, 
so kontrolirali pripadniki 
lovske družine Borovnica. 
Formirali smo nekaj mobilnih 
skupin za nadzor centralnih 
objektov in za morebitne po-
trebe intervencĳe. Uspešno 
delovanje Narodne zaščite 
nedvoumno potrjuje informa-
cĳa, ki smo jo prejeli po nekaj 
dneh s tedanjega pokrajinske-
ga štaba, češ da je Borovnica 
hermetično zaprta. In res je 
bila. 

Civilna zaščita je pravočas-
no usposobila vsa zaklonišča 
in zaklonilnike na področju 
krajevne skupnosti. K sreči ni 
bilo potrebno razviti enot za 
reševanje in izvajati ostalih 
ukrepov za primer žrtev. Je 
pa bilo organizirano stalno 
dežurstvo skupine v Zdrav-
stvenem domu Borovnica. 
Občasno je bila v aktivnosti 
vključena tudi gasilska sku-
pina in vsa gasilska društva. 
V nadaljevanju je Civilna za-
ščita ogromno pripomogla z 
zagotavljanjem enot Delovne 
zveze, ki so opravljali nepre-
cenljiv delež pri natovarjanju 
materialnih sredstev v skla-
dišču Podstrmec. Nekaj tisoč 
delovnih ur so opravili kraja-
ni takratne krajevne skupno-
sti. Zahvala gre tudi trgovini 
Mercator, trgovini Izbira in 
tovarni Liko za zagotavljanje 
viličarjev z voznikom. Sistem 
zvez je bil v stalni radĳski po-

vezavi z oddelkom za obram-
bo Vrhnika in tako povezan 
z obširnim sistemom zvez 
obrambnih struktur na šir-
šem področju občine Vrhnika. 
Hkrati je življenje v Borovnici 
teklo normalno, zagotovljena 
je bila normalna oskrba, za-
gotovljeno je bilo vse za nor-
malno življenje krajanov. 

Spoštovani, 18 let je dolga 
doba. Kot smo pred kratkim 
slišali, je to za državo Slove-
nĳo doba polnoletnosti. Mar-
sikaj je od takrat drugače. 
Spomini bledĳo. Res je, da 
iz časovne distance nekatere 
dogodke moremo dojeti dru-
gače kot pa takrat. Res je, da 
bi bilo mogoče marsikaj opra-
viti drugače in bolje. Vsak je 
tedaj skušal prispevati, kot je 
mislil, da je prav in v tistem 
času najbolje. Sam vem, da 
je resnica le ena: Borovniča-
ni smo bili tedaj enotni in v 
Borovnici smo svojo nalogo 
opravili z odliko.

Pred časom smo v enem 
naših glasil lahko prebrali na-
slov: »Ali smo za take vredno-
te držali glave na prodaj?« Pri 
tem brezobzirnem hlastanju 
po lastnini, porastu krimina-
la, stalnih aferah, ki jih razni 
politiki in politikanti kuhajo 
predvsem za svoje potrebe, se 
človek nehote zaloti pri vpra-
šanju: Ali se je splačalo? Naš 
odgovor je: Šli bi še enkrat, če 
bi bilo potrebno. Moja želja je, 
in prepričan sem, da je to tudi 
želja večine vas, da bi bili Bo-
rovničani še kdaj tako enotni 
in požrtvovalni, kot v tistih 
dneh pred 18 leti. Prepričan 
sem, da bi bilo marsikateri 
problem lažje rešiti in marsi-
kaj bi bilo lažje.«

V program proslave se je za-
tem vključil g. Jesenko, povzel 
besede slavnostnega govorni-
ka in spomnil, da ne glede na 
to, da so Borovničani z odliko 
opravili svoje delo,  tistim, ki 
so bili vpoklicani kot delovna 
zveza, država še vedno ni za-
gotovila statusa vojnega ve-
terana. Za ureditev statusa si 
bodo v veteranski organizacĳi 
še naprej odločno prizadevali.

Ob koncu je podpredsednik 
O ZVVS Vrhnika - Borovnica 
Nikolaj Stražišar spomnil, da 
je 23. junĳa po posredovanju 
vrhniškega župana Marjana 
Riharja Borovnica dobila čast-
ni znak svobode RS. Pri tem 
pa da gre za edinstveno pri-
znanje v Republiki Slovenĳi.

Veteranov s prireditvenega 
prostora ni pregnala niti ne-
nadna poletna ploha, ki je do-
dobra namočila slavnostnega 
govornika in praporščake. Za-
bava po proslavi je  trajala še 
pozno v noč.

Damjan Debevec

Veterani se niso uklonili slabemu vremenu
Pred gasilskim domom v Brezovici pri Borovnici so veterani vojne za Slovenĳo praznovali že 18. obletnico 
zavzetja skladišča Podstrmec. Slavnostni govornik na proslavi, 27. junĳa, je bil Franc Drašler, leta 1991 pred-
sednik krajevne skupnosti, k besedi pa je bil povabljen tudi brigadir Tone Krkovič.

Pred GD Brezovica pri Borovnici dne 27.6.20-
09:
gostišče PEKEL d.o.o., Ohonica, Borovnica, 
bar ŠKORPĲON s.p., Dol pri Borovnici, DG69 
d.o.o., Drenov Grič, AD-LINE  s.p., Borovni-
ca, Molek Ciril s.p., Borovnica, PIL 2 d.o.o., 
Grosuplje, Bar FAŠKARĲA s.p., Breg pri Bo-
rovnici, gostišče GODEC, Borovnica, KIM-VI 
d.o.o., Borovnica, SUHADOLCTRANS s.p., 
Brezovica pri Borovnici.  
Prav posebej  se zahvaljujem Mileni Škulj za 

vodenje prireditve  in KD Borovnica za izved-
bo kulturnega programa.
Za prĳetno vzdušje domači glasbeni skupini 
vaški ZVEN.
JURE in IGOR FURLAN pa sta absolutno od-
govorna za izvrstno kuhano in postreženo 
enolončnico.
Vsem, zgoraj omenjenim in ostalim, ki so pri-
spevali k organizacĳi prireditve se
iskreno zahvaljujemo.
 za OZVVS Vrhnika-Borovnica, Jože Zorman  

Nekdanji predsednik krajevne skupnosti, Franc 
Drašler: »Borovničani smo bili tedaj enotni in v 
Borovnici smo svojo nalogo opravili z odliko.«

Brigadir Tone Krkovič: »Borovnica je spremenila 
strateško razmerje sil v Slovenĳi v naš prid.«

Borci za samostojno Slovenĳo in njeni otroci

Zlati znak svobode RS podeljen Občini Borovnica.

Zahvala naslednjim podpornikom prireditve ob 18-i obletnici zavzetja 
skladišča JA
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Slavnostno odkritje je bilo 
18. julĳa, kot uvodni dogo-
dek k sejemskemu Dnevu 
borovnic. Zbrani množici 
pod stebrom je župan Andrej 
Ocepek namenil  naslednje 
besede: »Danes odkrivamo 
majhno, a pomembno pri-
dobitev v našem kraju. Co-
kla je »simbol« nekdanjega 
Coklburga, tako zaničljivo 
imenovanega od strani naših 
»prĳaznih« sosedov. S to co-
klo smo želeli ljudi rahlo za-
ustaviti na tem mestu. Avtor 
dela je naša občanka Tatjana 
Verbič, ki se ji za njeno delo 
lepo zahvaljujem. Njeno delo 
je bilo prostovoljsko, vse z 
namenom, da kraj dobi nekaj 
lepšega, boljšega. Njena želja 
in nas vseh je, da bi tako tudi 
ostalo.« Sledilo je slavnostno 
rezanje traku, ki sta ga opra-
vila župan in ga. Verbič.

Če se za hip povrnemo k 
lipama, iz katerih je nastala 
cokla, o njĳu v borovniških 
spomeniško-varstvenih smer-

nicah piše, da »predstavljata 
poudarek v središčnem delu 
naselja. Kot javni drevesi 
predstavljata klasičen pri-
mer oblikovanja slovenskega 
prostora. (…) ob novi ure-
ditvi okolice Cukalove štale 
bosta kot vaški lipi poudar-
jali pomembnost osrednjega 
prostora v naselju in ustvarili 
ustrezen ambient. Spričo ljud-
skega izročila je lipa v smislu 
pripadništva Slovanom kot 
simbol Slovenstva še vedno 
nenadomestljiva.« Toliko o 
tem.

Coklarske legende in resni-
ca

Verjetno marsikoga le za-
nima, čemu je cokla, pre-
prosto leseno obuvalo, ki  
zdaj »poudarja pomembnost 
osrednjega prostora v na-
selju«, za Borovničane tako 
pomemben simbol. Legenda 
pripoveduje: »V Borovnici je 
že stala cerkvica, posvečena 
sveti Marjeti, in kakor zatr-

jujejo stari ljudje, je v njej bi-
vala tudi svetnica sama. Bila 
pa je sveta Marjeta neizmerne 
lepote in prav prĳetno jo je 
bilo videti, kadar se je poseb-
no ob večerih rada sprehajala 
po vasi in tudi bližnji okolici. 
Pa je naneslo, da je nekoč po 
opravkih prišel v Borovnico 
tudi vrhniški zavetnik sveti 
Pavel. In ko je zagledal Marje-
to, se je v hipu zaljubil vanjo. 
Ne vem sicer, ali mu je Mar-
jeta ljubezen vračala, toda 
stari so pripovedovali, da je 
od tiste dobe vrhniški svetnik 
Pavel pogosto zahajal v vas k 
svetnici Marjeti. To pa seveda 
ni bilo pogodu vaškim fan-
talinom. Marjeta je bila pač 
njihovo vaško dekle in ni jim 
bilo prav, da jo zapeljuje tujec 
z Vrhnike. In tako so se dome-
nili, da Pavla pričakajo in ga 
pošteno naklestĳo, da ga bo 
za vedno minila želja zapelje-
vati borovniška dekleta. Sveti 
Pavel je torej nič hudega slu-
teč prišel spet k sveti Marjeti 

v vas. Tam pa so ga že priča-
kali vaški fantje in ga pošteno 
nabunkali. Komajda jim je 
ušel in tako urno je tekel proti 

Vrhniki, da je med begom iz-
gubil leseno coklo.« Borovni-
čanov pa naj bi se po tej cokli 
prĳelo ime »Coklarji«.

Znameniti »coklarski ori-
ginal« Anžuta je na prelomu 
prejšnjega stoletja trdil, da 
naziv izvira iz cokle, ki jo v 
glavnem oltarju farne cerkve 
na desni nogi nosi sv. Marje-
ta. Spet drugi pravĳo, da smo 
naziv nasledili od nekdanjih 
zemljiških gospodov, bistri-
ških kartuzĳanov, ki so hodili 
naokrog v coklah. Nekateri 
izvor povezujejo celo z delom 
na Menišĳi, ko so tlačani za 
bistriški samostan napravljali 
drva, potem pa jih tovorili v 
dolino na samostanske žage. 
Da bi furmanom težko na-
loženi vozovi ne zdrsnili po 
strmem bregu, so uporabljali 
lesene zavore – cokle. Takšnih 
in drugačnih teorĳ, zgodbic in 
legend je veliko, resnica pa se 
ponavadi skriva v najprepro-
stejši razlagi, npr. tisti, ki jo je 
v Novicah 12. 12. 1849 zapisal 
Podlipski: »Unstran Verhnike 
je kos zemlje, ki obseže Bo-
rovniško, Presersko in en del 
Ižanske fare, kjer je beseda od 
soseskine toliko razločena, 
de ljudje iz drugih bližnjih 
krajev ondašnih prebivavcov 
ne morejo vselej razumeti; za-
kaj razun posebniga zavĳanja 
imajo za veliko reči druge 
imena. Sosedje jih s posebnim 
imenam kličejo, ktero kaže 
njih poprejšnji revni stan, jim 
pa zdaj celo ni v sramoto, ker 
po svoji pridnosti namesti le-
senih čevljev ali cokel nosĳo 
usnjate; pravĳo jim namreč 
coklarji.«    Damjan Debevec

Parkec je bil urejen s prostovoljnim delom

Avtorica Tatjana Verbič je prerezala slavnostni trak.

Coklburška cokla
Borovničani oz. »Coklarji« smo le dočakali veseli dan, ko smo svoji legendar-
ni cokli, po kateri smo menda dobili vzdevek, postavili tudi dostojen spomenik. 
Orjaška lesena cokla je svoje mesto dobila na podstavku v parku pod stebrom 
viadukta. Avtorica omenjenega spomenika, Borovničanka Tatjana Verbič, je veli-
kansko leseno obuvalo izdelala iz pred časom požagane vaške lipe na Paplerjevi 
ulici, ki je  zaradi vrtanja in zalivanja z na�o (neznani avtor) storila žalosten 
konec. V park pod stebrom so jo umestili prostovoljci, ki so obenem tudi uredili 
okolico z lesenim tlakom, mizo in igralom. Komunalno podjetje je ob cokli po-
stavilo vodnjak, katerega vrednost, še posebej v vročih poletnih dneh, znajo ceniti 
turisti in domačini.

Košnikova 
gostilna

V Zabočevem že vse poletje 
potekajo obsežna obnovitvena 
dela na vaškem vodovodu. 
Sredstva zanje je delno pri-
spevala občina, delno vaščani 
sami.  Zbiranja prepotrebnih 
evrov pa so se vaščani lotili 
tudi s prirejanjem dobrodel-

nih kulturnih nastopov. Pri 
Koširjevih je 27. junĳa nastopil 
televizĳski voditelj Mito Tre-
falt v znani komedĳi Košniko-
va gostilna. Kislemu vremenu 
navkljub se je prostor pod 
Laškarjevim kozolcem hitro 
napolnil, kmalu pa je k mizi 
prisedel še gospod Košnik. 
Povezovalka Slavi Košir je v 
nekaj uvodnih stavkih šaljivo 
pripomnila: »Očitno so takšni 
časi, da se kultura seli pod ko-
zolce. Vsaj na našem koncu.«

Trefaltov nastop, ki je sledil, 
se je lepo prepletal z nastopi 
vaških pevcev za sosednjo 
mizo. Košnik (Trefalt) je bil v 
svojem bogatem naboru anek-
dot zbadljiv, šaljiv in nenaza-
dnje življenjsko resničen. Tako 
je v začetku dejal, da se je pred 
kratkim podal na sedež ZZZS 
na Miklošičevi ulici v Ljublja-
ni. Z napotnico zdravstvenega 
zavarovanja naj bi po dolgem 
hodniku taval od vrat do vrat, 

pa je povsod pisalo »samo-
plačniško«. Ko je nazadnje le 
našel vrata brez tega napisa, je 
vstopil – in se znašel na Kolo-
dvorski ulici. Zase sicer pravi, 
da ga daje starost, saj ga »v 
prsih nekaj štiha, v hrbtu ga 
štiha, pa tudi sam se slabo 
počuti.« Za boljše počutje se 
sprehaja, saj pravi da »pri tem 
še odpirača ne rabiš. Hoja še 
pod bivšo oblastjo ni bila pre-
povedana… čeprav samo do 
meje.« Poznal je človeka, ki 

je vsak dan prehodil 10 km, v 
jeseni pa je pisal iz Frankfurta. 
Doktor mu je poleg tega pri-
poročil, naj se v življenju ni-
koli ne krega, temveč naj gre 
tedaj, ko pride do napetosti, 
rajši ven na zrak. In tako je pol 
življenja preživel zunaj. Zato 
zagotovo ve, da jabolka niso  
jamstvo za dolgo življenje, saj 
»samo Adama poglejte. Če ne 
bi jabolka jedel, bi bil še danes 
živ.« Edini recept za dočakati 
100 let je po njegovo paziti, da 
jih dočakate 99. V nadaljeva-
nju je spregovoril o spolnem 
življenju, o čemer pa ni kaj do-
sti razpletal, saj, kot pravi, ni 
»noben specĳalist za seks«, ker 
ima to za hobi. Glede ženitve 
pa predvsem to, da se »danes 
nihče več ne ženi, razen ene 
par fajmoštrov.« Obregnil se 
je tudi ob nizko  rodnost ter 
spodbudil potencialne star-
še: »Otroci so dragi, samo so 
trpežni.« Sledila je anekdota 
iz medsosedskega življenja. 
Košnik meni, da je slab sosed 
»hujši kot uši, bolhe in steni-
ce vkup.« Njegov sosed ga je 
nenehno nadziral in ko je po 
neki zabavi bruhal čez plot 
na njegov vrt, ga je ta zasačil: 
»Ali rit šparaš?« On pa njemu 
odrezavo: »Ne, samo tebi bi 
rad pokazal, kaj smo večerja-
li, ker nisi bil povabljen.« Na 
koncu je podal še nasvet za 
preprečevanje prašičje gripe: 
»Vzamete steklenico žganja in 
polhovko ter zlezite pod ode-
jo. Počasi pĳte žganje. Dovolj 
je pa, ko vidite dve polhovki.«

Takšne in podobne domis-
lice je g. Trefalt občinstvu po-
nujal kot po tekočem traku ter 
jim povzročal hude trebušne 
krče, ki so sumljivo spominjali 
na kolektivni glasen krohot. 
Kdor je to zamudil, si lahko le 
nemočno grize ustnice.

Izkupiček razprodane pred-
stave je  bil v celoti namenjen 
za gradnjo novega vodovoda. 

Damjan DebevecJanez Košnik je pritegnil množico obiskovalcev.

Utrinek iz Borovnice
Na obrobju športnega igrišča pri šoli v Borovnici so postavljena nova igrala za najmlajše. Naj jim 
bodo v veselje! Žal pa mladi, ki se zbirajo na igrišču in igrajo odbojko na mivki, dajejo slab zgled 
najmlajšim – tako podobo kaže igrišče v ponedeljek zjutraj: ostanki različnih alkoholnih pĳač, 
pizze, najde se tudi kakšna plastenka vode, ter razbite steklenice. Kaj res ni mogoče embalaže 
odložiti v koše za odpadke? Ne, seveda ne, zakaj pa imamo potem hišnike in komunalce!

Občina Borovnica

Pričujočo fotografijo sem prejel 
iz sosednje občine z eno samo 
željo in obvestilom, naj vsi 
organizatorji po končani prire-
ditvi za seboj tudi pospravĳo 
svoje letake, saj bo le tako  mo-
goče obdržati vsaj minimalni 
red na brezplačnih obvestil-
nih tablah. Moje mnenje pa je, 
da bi to moralo veljati tudi za 
oglasne deske v naši občini, saj 
se tudi na njih pojavlja enak 
problem.

Franc Klančar

Klopca pri čuvajnici 666!
Pri čuvajnici št. 666 je bila junĳa postavljena klop-
ca, da si bodo sprehajalci na svoji poti po trasi 
stare železnice lahko malo odpočili svoje noge. 
To je sicer ena od večjih zaključenih »investicĳ v 
prvem polletju 2009« naše občine in še ta je bila 
postavljena brez gradbenega dovoljenja oziroma 
dovoljenja za poseg v naravo. Za realizacĳo tega 
»projekta« so zaslužni predvsem Aleš, Janko, 
Jože ter Štefan za prispevke v materialu in avtor 
tega prispevka, ki je opravil vsa preostala dela od 
peskanja, prevozov, sestave in končne postavitve 
na mesto uporabe.
Vsem, ki so mi kakor koli pomagali, prav lepa  
HVALA.

 Franc Klančar
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Borovniški lovci streljali na gol
Junĳa je borovniška lovska družina 
gostila lovsko nogometno tekmo, ki 
sta se je poleg gostiteljev udeležili še 
(od l. 1981) pobratena LD Vinski Vr-
hovi iz Miklavža pri Dravskem polju 
ter LD Rakitna. Poleg malega nogo-
meta so se lovci preskusili še v vleče-
nju vrvi. Prehodni pokal (in manjšega 
za spomin) je tokrat odnesla LD Rakit-
na. Sicer pa je po besedah poglavarja 
lovske družine Jožeta Korošca bolj 
kot tekmovanje pomembno druženje: 
»Lovstvo že dolgo ne pomeni le lov 
in delo v gozdu, pač pa tudi druženje, 
spoštovanje sosedskih in pa meddru-
žinskih odnosov. Tradicionalne igre, 
ki potekajo že deseto leto, se vsako 
leto odvĳajo v drugi lovski družini, in 
sicer po krožnem sistemu.« Tokratne 
so bile jubilejne – desete. Zakaj pa, kot 
pravi lovci, niso brcali žoge s puškami 
na ramah, mi je Korošec razložil: »Že 
tako imamo dovolj dela s sami sabo, 
s svojimi okroglimi trebuščki, tako 
bi bilo z orožjem še toliko težje.« Za 
žogo pa se je gotovo lažje poditi kot 
za divjadjo, saj, kot je poudaril za ko-
nec, »če se kaj zmotiš, ni kaznivo.«

Že trĳe »nogometni klubi«
Junĳa je bilo ustanovljeno Športno 
društvo Borovnica, ki se v  bistvu 

ukvarja z najmlajšo nogometno se-
lekcĳo. Predsednik je Bogdan Trček, 
dosedanji trener v NK Borovnica, se-
kretar je Miran Ferk, blagajničarka pa 
Tanja Kohne. V nadzornem odboru 
sedĳo Matej Ritonja, Gregor Rozman 
in Pavel Zalokar. Med razlogi za na-
stanek novega društva so zapisali: 
»izboljšanje pogojev za vadbo, izbolj-
šanje organiziranosti društva, samo-
stojno upravljanje finančnih sredstev 
in povečanje preglednosti poslova-
nja.« Sicer pa poleg nogometa name-
ravajo sčasoma razširiti svoje delova-
nje tudi na druge športne panoge. Če 
ustanovitev novega društva pomeni 
podobno povečanje aktivnosti na po-
dročju nogometa, kot ga je pomenila 
lanska ustanovitev Športnega društva 
Optimisti, je to nedvomno  treba po-
zdraviti. Je pa po svoje paradoksno, 
da smo v zadnjem letu izgubili edino 
igrišče za veliki nogomet na Dolu, 
zato pa iz enega pridobili kar tri »no-
gometne klube«.

Sprejet OPPN Mercator
Občinski svet je na svoji seji 9. julĳa 
potrdil OPPN Mercator, ki je pod-
laga za izgradnjo novega trgovskega 
centra Mercator ter ureditev prosto-
ra pod stebrom viadukta. Glavnina 
pomislekov je letela na vlogo občine 
pri namembnosti zgornjih prostorov 
Mercatorja, čemur je sledilo tudi temu 
ustrezo čiščenje dokumenta navedb, 
ki bi občino kakor koli zavezovale 
k nakupu ali najemu teh prostorov. 
OPPN tudi določa, naj bi objekt stare 
trgovine s stanovanji vred podrli še 
pred odprtjem trgovskega centra, kar 

pa zaenkrat ostaja odprto in  predmet 
usklajevanja z investitorjem. V sklep-
ni fazi bo Molkov trg zaprt za promet 
(ograjen), na stroške Mercatorja pa 
naj bi  bil nov osrednji trg tlakovan od 
pošte do stebra z vmesnimi zelenimi 
površinami, posajenimi s topoli, ki 
bodo ponazarjali nekdanji potek via-
dukta.

Nov Vaški odbor Dol - Laze tudi v 
svojih prostorih?
Po večletnem zatišju se je znova v več-
ji zasedbi sestal zbor krajanov Dola in 
Laz. Veliko zanimanje za udeležbo je 
zagotovo sprožil OPPN Laze, ki je za-
enkrat še v fazi usklajevanja. Sicer pa 
so udeleženci zbora 6. julĳa sprego-
vorili še o drugih pomembnih temah 
za obe vasi, kot je izvedba kanaliza-
cĳskega sistema Dol - Laze v sklopu 
Projekta Odvajanje in čiščenje od-
padnih voda porečja Ljubljanice, kjer 
v sodelovanju z 12 drugimi občinami 
računamo na priliv znatnih evrop-
skih sredstev. Za prečkanje zemljišč 
je občina pridobila okrog 150 sogla-
sĳ. Župan Andrej Ocepek je ob tem 
poudaril, da individualni priključki 
na kanalizacĳo niso všteti v osnovno 
investicĳo, a prav tako ne bodo terjali 
dodatnih papirjev. Projekt s priključ-
kom na čistilno napravo naj bi bil  
končan do leta 2011. 
Če je bilo pri tej točki manj ugovar-
janja, je bila pestrejša točka o OPPN 
Laze, ki predvideva pozidanost z do 
64 stanovanjskimi enotami na  ob-
močju t. i. »Kužnice« na Sp. Lazih. 
Udeleženci so razpravljali o gosto-
ti pozidave ter nujnosti predhodne 
izgradnje kanalizacĳskega sistema 
in razširitve ceste na Laze. Zbor do 
OPPN ni zavzel uradnega stališča. 
S predlogom novih prostorov pa je 
presenetil župan Ocepek. Problem 
vaške skupnosti Dol - Laze, ki edina 
v občini nima uradnih prostorov, to-
rej tudi primernega volišča ne, je znan 
že dolgo. Župan je tokrat obljubil, da 
bo občina pripravila potreben projekt 
in dovoljenja za razširitev obstoječe-

ga športnega objekta NK Borovnica 
na Dolu. Dobavila bo tudi material, 
medtem ko pri gradnji računa na 
udarniško delo krajanov.
Zbor je nazadnje izvolil tudi nov va-
ški odbor. Tega po novem sestavljajo 
Roman Gabrovšek kot predsednik ter 
Nenci Stevanovski in Janez Čerin kot 
člana.

»Kačani« terjali pojasnila
Na zboru občanov so se sredi poletne 
vročine, 25. julĳa, sestali tudi prebi-
valci Zabočevega, Niževca, Brezovi-
ce, Dražice, Ohonice, Pristave in Lašč. 
Od župana Andreja Ocepka so terjali 
predvsem pojasnila o nameravani ši-
ritvi ceste proti Brezovici ter rezerv-
nem vodnem viru v Podstrmecu. Kar 
nekajkrat je moral ponoviti, kam se bo 
širila cesta ter da bosta pod njo pol-
ožena meteorna kanalizacĳa in vodo-
vod, pa tudi elektrika in telekomuni-
kacĳe. Ne glede na to, da v proračunu 
za to ni sredstev, je nakazal možnost, 
da bi že letos rekonstruirali križišče 
»Pri Ivanu«. Glede iskanja rezervnega 
vodnega vira na povodju zgornje in 
srednje Ljubljanice, ki sodi v skupni 
medobčinski Projekt Čista Ljubljani-
ca, pa je razložil, da se letos pripravlja 
izvedba petih 200 m globokih poskus-
nih vrtin v Podstrmecu. Kje, bomo ve-

deli po izdelavi projekta. Udeleženci 
so menili, da bodo z vodnim virom 
zelo omejeni v razvoju, zato bi mo-
rala občina zanje že zdaj zagotoviti 
ustrezno rento kot odškodnino. Vse-
kakor pa tokrat ne bi smeli zamuditi 
priložnosti, kot ob odprtju Centra za 
vzdrževanje streliva. Poleg tega se jim 
je zdelo smiselno, da bi pod cesto že 
zdaj položili cevi za fekalno kanaliza-
cĳo. Župana so opozorili še na druge 
dolgoletne probleme, kot so ceste na 
Kopitov grič, na Dražici in na Prista-
vo ter vodohran za požarno vodo v 
Ohonici.
Na zboru se je rodil tudi nov Vaški 
odbor, in sicer za vasi Ohonica, Lašče 
in Pristava, ki so ga prisotni soglasno 
podprli. Podprli pa so tudi dotedanjo 
sestavo Vaškega odbora Brezovica: 
Franc Verhovec, Gabrĳel Kržič, Jože 
Korošec.

Rezervni vodni vir v Podstrmecu?
Kot strela z jasnega je udarila novi-
ca, da se namerava v Podstrmecu 
vzpostaviti rezervni vodni vir za 
vodovodni sistem Borovnica–Vrh-
nika–Log–Dragomer. K temu nena-
vadnemu projektu, poimenovanem 
Dograditev in rekonstrukcĳa vodo-
vodnih sistemov na povodju zgornje 
in srednje Ljubljanice so se pridružile 

občine, ki že sodelujejo pri projektu 
Čista Ljubljanica, projektu odvajanja 
in čiščenja odpadnih voda v povodju 
Ljubljanice. Na aprilskem sestanku je 
bilo dogovorjeno, da nosilec dodatne-
ga projekta postane Občina Postojna, 
koordinator pa Kovod Postojna, d. 
o. o. Že junĳa pa so občine dobile na 
mizo osnutek pogodbe. Gre za pro-
jekt v skupni vrednosti  več kot dva 
milĳona evrov, ki naj bi ga v končni 
fazi 75-odstotno financirala EU iz ko-
hezĳskih skladov, 10-odstotno RS, 15 
odstotkov pa bi primaknile občine. Z 
izgradnjo novega rezervnega črpališ-
ča in vodovnega omrežja naj bi nado-
mestili morebitni izpad Borovniškega 
vršaja, ki trenutno daje 75 do 85 l/s. 
Glede na to, da le 17 % porabe odpade 
na Borovnico, naj bi bil tolikšen tudi 
naš vložek, ki pa bi  bil lahko biti tudi 
manjši. Toliko bolj, kolikor glasnejše 
so ideje, da bi ta vodni vir služil tudi 
kot rezerva ljubljanskim vodarnam. 
V prvi fazi naj bi izdelali pet 200-me-
trskih vrtin in opravili potrebne raz-
iskave. Temu bi sledilo pridobivanje 
dovoljenj in služnosti. Leta 2011 naj 
bi začeli z gradnjo črpalnih objektov 
ter povezovalnega cevovoda od zaje-
tĳ do vodarne Borovniški vršaj in ga 
končali do leta 2014. Gradnja večjega 
cevovoda je nedvomno priložnost za 
vključitev izgradnje obvozne ceste 
mimo Borovnice v projekt, četudi 
trenutni trasi nasprotujejo Slovenske 
železnice.

Kaj pa borovniški turistični spomin-
ki?
Prišli so poletni meseci, z njimi pa 
tudi nezadržne trume turistov, ki se 
podajajo na avanturistične izlete v Bo-
rovniški Pekel ali pa s poučnih izletov 
v bistriški muzej v Borovnico zaidejo 
po naključju. Mene pa je zasrbelo, da 
bi se pozanimal, kaj  glede urističnih 
spominkov nudĳo borovniški trgovci 
in gostilničarji. Na svoje veliko prese-
nečenje sem ugotovil, da smo v tem  
pogledu Borovničani bolj skopi. Raz-
lične razglednice z borovniškimi mo-
tivi je mogoče dobiti na Pošti, v trgo-

vinah Kocka in Tuš market Jurček ter 
Gostilni Most. V Gostilni Godec in na 
bencinskem servisu Petrol je mogoče 
dobiti turistično karto občine. Tehni-
ški muzej Bistra se edini odlikuje s po-
nudbo knjižnih del: Vodni pogoni v 
borovniški kotlini avtorja Tomaža Ko-
čarja in Kartuzĳa Bistra avtorja Jožeta 
Mlinariča. Edini, ki je v naši turistično 
zanimivi dolini na tem področju po-
kazal dobršno mero podjetnosti, je 
Ema Kobe, ki vodi Trafiko 3DVA na 
Molkovem trgu. Pri njej turisti lahko 
kupĳo porcelanaste vazice, bokale in 
cokle, pa tudi frakeljne borovničevca 
z napisom Borovnica in stiliziranimi 
borovnicami. Če bi Turistično društvo 
podeljevalo odlikovanja za dosežke 
na tem področju, bi si ga. Kobe ne-
dvomno zaslužila »zlato borovnico«.

Nova turistična zloženka
Ravno na Dan borovnic je luč sveta 
ugledala dolgo pričakovana nova tu-
ristična zloženka Občine Borovnica. 
V 2000 izvodih sta jo izdala Občina 
Borovnica in Turistično društvo Bo-
rovnica. Na svojih straneh v sliki in 
besedi predstavlja borovniške zgodo-
vinske znamenitosti: viadukt, fresko 
sv. Krištofa, čuvajnico, Plečnikov spo-
menik, spomenik osamosvojitve ter 
bistriško kartuzĳo. Precej prostora je 

namenjenega soteski Pekel ter pred-
stavitvi dejavnosti v občini. Vsebuje 
tudi nujne informacĳe o uradnih usta-
novah v občini, gostilnah in trgovi-
nah. Zastonj izvode je mogoče dobiti 
na sedežu občine ter pri Turističnem 
društvu.

Gasilci izbrali novo gasilsko vozilo

Gasilci PGD Borovnica so 20. junĳa 
slavili pomemben dan, saj so navsez-
godaj začeli z odpiranjem ponudb za 
novo gasilsko vozilo GVC 16/25. Na 
razpis se je s popolno ponudbo pri-
javilo le podjetje MAN, zato izbira 
ni bila težka. Glede na to, da je bilo 
v proračunu za leto 2009 nakupu no-
vega vozila namenjenih 90.000 evrov, 
s čimer bodo poravnali šele stroške 
podvozja novega vozila, čaka gasilce 
še krepka nabirka, da bi dosegli vred-
nost nadgradnje vozila, ki bo stala še 
najmanj enkrat toliko. Govori se sicer, 
naj bi levji delež prispevali tovarni 
Fenolit (40.000 evrov) ter Liko (10.000 
evrov), kar bi se nedvomno spod-
obilo, a skeptiki že opozarjajo, da bo 
najverjetneje na koncu občina tista, ki 
bo morala globoko seči v svoj žep. Če 
bo nastal tak scenarĳ, bo nujno treba 

sprejeti proračun še pred januarjem 
2010, sicer novo vozilo svoje slavnost-
ne vožnje ne bo doživelo ob 125-let-
nici društva prihodnje leto. Gasilci 
sicer ne sedĳo križem rok. Pri končni 
investicĳi računajo, da bo delež njiho-

vih lastnih sredstev od 20 do 25.000 
evrov, ki bodo namenjena za dodatno 
opremo vozila. Z uspešnim srečelo-
vom na Dnevu borovnic so že zbrali 
2.500 evrov.

Pogorel je Brancljev kozolec
29. julĳa, malo po 18. uri, je zagorel 
Brancljev kozolec v Ohonici. S suhim 
senom založeni kozolec toplar je po-
gorel kot bakla, tako da je 38 gasilcem 
iz PGD Borovnica in Brezovica pri 
Borovnici, ki so nemudoma prihiteli 

na kraj dogajanja, v zadnjem trenutku 
uspelo rešiti  enake usode le sosednji 
kozolec, ki je bil založen s smrekovi-
mi vejami in so ga že »oblizovali« og-
njeni zublji. Pod kozolcem je zgorelo: 
30 bal lanskega sena in kosilnica BCS, 
ena večja in ena manjša nakladalka za 
seno, sadilnik krompirja, cisterna za 
vodo, mlatilnica, plug, priključka za 
traktor – rovokopač in grablje, puhal-
nik za seno. Škode naj bi bilo za okrog 
60.000 evrov, žal pa kozolec naj ne bi 
bil zavarovan. Po končani intervenci-
ji so gasilci vzpostavili protipožarno 
stražo. Po prvih informacĳah naj bi bil 
požar podtaknjen. 

Knjižnica ostaja na Paplerjevi
Župnĳa Borovnica in Knjižnica Iva-
na Cankarja Vrhnika sta sklenila do-
govor, da se krajevni knjižnici dr. 
Marje Boršnik podaljša pogodba o 

najemu prostorov na Paplerjevi 23 
za nadaljnja tri leta. Najemodajalec 
je že v kratkem  opravil nekaj nujnih 
vzdrževalnih del: ureditev podstrešja 
stavbe in zaščita oken. Knjižnica, ki bi 
se sicer morala izseliti  konec avgusta 
letos, bo tako še nadaljnja tri leta lah-
ko predmet ostrih debat in kupčkanj 
borovniške politike.

Ribčev ribnik pravi biser
Ribčev ribnik pri Bistri po zaslugi bo-
rovniških in drugih ribičev zadnjih 
deset let dobiva vedno bolj urejeno in 
privlačno podobo. Še pred leti, pre-
den so začeli ribnik čistiti grmovja in 
propadajočih dreves, je bilo  območje 
zaraščeno kot džungla. Ribiška druži-
na je poskrbela za dela,  za katera je 
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Dve tretjini nogometnega igrišča in 
kar trĳe »klubi«

Mercator naj bi kot »darilo« občini 
uredil osrednji Molkov trg.

Manjša dela na novem domu vaške 
skupnosti Dol-Laze so se že pričela.

Bomo dobili Podstrmški vršaj?

Bo sodeloval na paradi ob 125-letnici 
društva?

Škode je za približno 60.000 evrov.
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potrebna težka mehanizacĳa (izkop 
pretokov, kanalov, ureditev brežin), 
za drugo pa prostovoljci. Zdaj je Rib-
čev ribnik privlačna točka za izletni-

ke, pozimi je zamrznjena voda raj za 
drsalce, predvsem pa tisti mirni koti-
ček, o katerem sanja vsak ribič.

Začetek gradnje naselja Ob 
Borovniščici zaznamovale 
arheološke najdbe
Sredi julĳa je investitor novega blo-
kovskega naselja Ob Borovniščici 
pridobil gradbeno dovoljenje in pri-
čel z začetnimi deli na področju med 
Gradišnikovo ulico in Borovniščico. 
Tik preden je bodoče gradbišče dodo-
bra zagradil so lepega poletnega več-
era člani Civilne iniciative priredili še 
zadnji tek po zelenem travniku. Ob 
zaključku teka so prižgali svečko, v 
upanju, da bo z novim naseljem ob-

čina pridobila.
Sedaj pa so, kot predhodniki težke 
gradbene mehanizacĳe, na lokacĳi bo-
dočega naselja »Ob Borovniščici« že 
kak mesec arheologi. O njihovem delu 
sem spregovoril s študentko arheolo-
gĳe, Moniko Arh: »Na tem delu, ki ga 
gledate, ni nič kaj takega. So samo kra-
terji od bomb. Na severovzhodnem 
delu imamo pa eno naplavljeno plast 
in notri nekaj prazgodovine: nekaj ke-
ramike, nekaj je tudi odbitkov, to so v 
bistvu prazgodovinska orodja. Nekaj 
je stekla, mislim da rimskega, nekaj je 
bronastih najdb, ne vemo še ali je rim-
sko ali prazgodovina. Sicer pa ni, da 
bi bilo kaj precej hudega.« »Ampak 
tam, kjer je bilo več prazgodovinskih 
najdb, še ni kaj dosti odprtega. Bomo 
videli, ko bomo vse odprli. Zdaj se ka-

žejo neke paleostruge,« je še dodala. 
Pri izkopavanju bombnih kraterjev 
so zaenkrat naleteli le na kupe smeti, 
ki smo jih Borovničani tja pridno na-
važali skozi desetletja, na kakšno celo 
bombo pa na srečo še ne.
Upajmo, da bodo arheologi v sodelo-
vanju z Občino, po koncu izkopavanj, 
z najdenimi artefakti pripravili kakš-
no zanimivo razstavo v kraju.

Optimisti na polovici lige, avgusta 
25-letnica
Junĳa so borovniški malonogometaši 
zaključili s prvo polovico svoje lige. 
Po besedah glavnega organizatorja 
Iva Mršića se je »iztekla uspešno, na 
zadovoljstvo organizatorjev in vseh, 
ki pri njej sodelujejo.« Po poletnem 
premoru jo bodo že prvo nedeljo v 
septembru nadaljevali z jesenskimi 
9-imi krogi. Rezultati ekip kažejo na 

tesno izenačenje, z le točko ali dvema 
odstopanja. Vodĳo sicer logaški Goz-
darji, a v jesenskem delu bodo odprti 
še vsi scenarĳi. 
Mršiču na ligi letos pomaga tudi sod-
nik Sadet Velič, kar se mu zdi popol-
noma v redu, saj je po njegovih bese-
dah, v izogib konfliktom, dobro imeti 
nevtralnega (tujega) sodnika. Rdečih 
kartonov zaenkrat sodnika še nista 
podelila, nekaj je bilo rumenih, a ne 
zaradi resnih incidentov. Pri eni od 
ekip je prišlo do manjše razprtĳe, tako 
da njeno sodelovanje na jesenskem 
delu lige ni več gotovo. V pripravi 
zato čaka ekipa iz Notranjih goric, 
Vakuum. Igrali bodo sicer izven kon-
kurence, ampak prihodnje leto bodo 
avtomatično v ligi.
Poleg brezhibne izpeljave lige si ŠD 
Optimisti prizadeva udeleževati čim-
večjega števila tekmovanj. »Želimo le 
naprej. Povsod želimo nastopat, ne 
glede na izid,« je zatrjeval g. Mršić. A 
glej zlomka, kamorkoli se Optimisti 
odpravĳo, pobirajo kolajne! Na tekmo 
v Reki so se podali brez pričakovanj 
in zmagali. Podobno se je zgodilo v 
Ligojni. »Veliko je vloženega. Ni nam 
žal denarja, truda, dela. Hvala vsem 
ekipam, staršem, gledalcem, šoli, žu-
panu, ki nam stojĳo ob strani,« je še 
zaključil g. Mršič. Ko boste brali to 
novico, pa bo že mimo memorialni 

turnir ob priliki 25-letnice Optimi-
stov.

Ljubljanski birokrati še niso slišali 
za Borovnico
V lanskem letu smo se nekateri Bo-
rovničani kar krepko naposlušali 
kako ksenofobni da smo in kakšen 
strah da imamo pred ne-Borovničani, 
ki se želĳo priseliti v našo prečudovi-
to zeleno dolino. 10. julĳa pa se je iz-
kazalo, da glavna ovira potencialnim 
priseljencem še zdaleč nismo Borov-
ničani, temveč kar državni uradniki. 
Natanko tega dne se je namreč novo-
pečeni Borovničan, katerega ime ne 
bomo omenjali, zglasil pri državni 
uradnici na Upravni enoti v Ljubljani, 
ki je prav tako ne bomo imenovali, z 
»drzno« željo urediti si stalno biva-
lišče v Borovnici. Ne le, da omenjena 
uradnica še nikdar ni slišala za občino 
Borovnica, našega novega soobčana je 
celo napadla, da iz nje brĳe norce, češ, 
kdo je pa že slišal za občino s takšnim 
imenom. Kar dobršno mero truda in 
potrpljenja je stalo »reveža«, da se je 
nazadnje le uspel prĳaviti kot ponosni 
občan Borovnice. »Opravičilne kavi-
ce« kljub temu ni dočakal. Blagor nam 
s tako slavnimi državnimi uradi!

Damjan Debevec
Foto: D. Debevec & I. Trček
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Srednjeveški novčič v velikosti evro-
centa.

Začnimo na začetku. Vodite-
ljica Meta se je na začetku leta 
odločila, da bo nadaljevala svoje 
poslanstvo. Pridobila si je »bliž-
nje sodelavce« in prvi sestanki so 
se hitro začeli. Starejši animatorji 
smo povabili nove in mlajše in 
tako se nas je nabralo zavidljivih 
in rekordnih 27. Odšli smo na 
tradicionalne priprave na Vrh Sv. 
Treh kraljev. Pa seveda sestanki, 
sestanki in sestanki. Nato pa dan 
D.

Oratorĳski teden smo začeli 
tako, kot se spodobi: v nedeljo s 
sveto mašo ob 10. uri, nadaljevali 
pa še isti dan ob 16. uri. Slovesno 
in ponosno smo dvignili zastavo 
in zapeli himno. Za pokušino 
vam zapišem refren:

»Računam nate, na tvoje sestre 
in brate.

Računam nate, ljubezen dajem 
le zate. 

Da z njo svetost na novo zgra-
diš in jo živiš!«

Nato smo si ogledali prvi del 
filma, ki smo ga tudi letos posne-
li sami. Razdelili smo se v kate-
heze, starši in drugi pa so imeli 
dva posebna gosta: brata Štefa-
na Kožuha in našega sofarana 
Blaža Stipančeviča. Sledila je še 
zanimiva predstavitev delavnic, 
spust zastave in poslovitev do 
naslednjega dne.

Povprečen oratorĳski dan pa je 
bil na kratko tak: Animatorji smo 
se zbrali že ob 7.30 na skupnem 
zajtrku. Nato smo se še dokonč-
no pripravili, ob 9. uri pa smo z 
navdušenjem zakorakali v nov 
oratorĳski dan. Dvig zastave, 
petje himne, molitev v cerkvi, 
ogled filma, kateheze, odmor, 
delavnice, ob 12. uri angelovo 
češčenje, kosilo, kotički, velika 
igra, himna spust zastave in slo-
vo. Za animatorje pa še obvezna 
refleksĳa.

Letos je bil naš glavni junak 
in rdeča nit celotnega oratorĳa 

svetnik Frančišek Asiški. Ravno 
naslov letošnjega Oratorĳa Nate 
računam označuje Frančiškovo 
življenjsko pot, ki mu jo je Bog 
zaupal v molitvi pred križem v 
cerkvi sv. Damĳana: »Pojdi in po-
pravi mojo Cerkev.« Tako je Bog 
računal na Frančiška in tudi Fran-
čišek je računal  na Boga, saj se je 
odpovedal vsemu zemeljskemu 
premoženju in vse svoje upanje 
stavil samo nanj. Tako smo ob 
njegovem zgledu pri katehezah 
spoznavali letošnje vrednote. Ob 
simbolu daljnogleda smo raz-
mišljali o ciljih in načrtih, ki jih 
imamo v življenju. Ob simbolu 
križa smo bili drug drugemu 
zgled, saj so zgledi za življenje 
mladega človeka še kako po-
membni. »Besede mikajo, zgledi 
vlečejo.« Ob simbolu skrinje smo 
tretji dan razmišljali o bogastvu, 
ki ne mine. »Večja sreča je dajati, 
kot prejemati.« Četrti dan smo ob 
simbolu zidaka razmišljali, kako 
mi gradimo Cerkev in kaj mi na-
redimo zanjo. Peti dan smo sredi 
poletja praznovali božič. Ob sim-
bolu jasli smo poudarili duhov-
no praznovanje in pomen božiča 
brez decembrskih daril. Ste ve-
deli, da je Frančišek prvi upri-
zoril jaslice? Zadnji dan pa smo 
ob simbolu vrvi s tremi vozli, ki 
pomenĳo tri redovne zaobljube 
– čistost, uboštvo, pokorščina 
– razmišljali o redovništvu.

Letos so delavnice potekale 
na malo drugačen način. Vsak 
otrok je bil v vsaki delavnici. V 
mizarski smo naredili pano oz. 
»stenčas«. Pri ekološki so izdelo-
vali ekopapir in ekoigro, tako da 
so vsi postali »ekofrajerji«. Pri 
ustvarjalni delavnici so izdelova-
li pingvine iz balonov, zapestnice 

iz usnja, pa tudi barvali ograjo na 
župnĳskem vrtu. Pri orientacĳ-
ski pa so otroci preizkusili svoje 
iskalne sposobnosti in pokazali 
znanje o okolju in Borovnici.

Zelo so zaživeli tudi kotički. 
Pri frizerskem so si urejali priče-
ske in se masirali, pri športnem 
so se podili za žogo in kurili od-
večno energĳo. Pri novinarskem 
kotičku so pisali za Oratorĳski 
časopis, bralni kotiček pa je živel 
samo nekaj dni, nato pa je zaradi 
slabe udeležbe propadel. Je pa 
bil zato toliko bolj obiskan mo-
litveni kotiček, ki smo ga imeli v 
cerkvi.

Ves oratorĳ je vsak imel tudi 
svojega skrivnega prĳatelja. Od-
ziv je bil zelo dober, poštni nabi-
ralnik je bil vedno poln, z vsakim 
dnem bolj, tako da je imela poš-
tarka precej dela.

V četrtek smo se odpravili na 
celodnevni izlet. Odpravili smo 
se obiskat in pogledat sestre kla-
rise v Nazarje. Živĳo strogo klav-
zurno življenje, kar pomeni, da 
imajo med drugimi tudi omejeno 
prostorsko bivanje.  Živĳo bo-

gomisleno življenje v najvišjem 
uboštvu. A vseeno so izžarevale 
veselje in srečo. Sploh pa nas je 
bila vesela naša sofaranka in Bo-
rovničanka sestra Alojzĳa, oz. po 
domače Marjetka Petrič. Srečanje 
z njimi je bilo lepo doživetje. V 
upanju, da se še vidimo, smo se 
poslovili in odpravili na osve-
žitev v toplice Snovik. Tam pa 
veselje in radost vseh. S svojimi 
modrimi in zelenimi majicami 
smo bili glavna  zanimivost vse-
povsod. In en dva tri, pa smo 
morali iti. Domu naproti. 

Zadnji dan je bil najzanimivej-
ši. Po deževnem tednu se je ob 
koncu dneva končno prikazalo 
sonce, ki smo ga vsi prav nestrp-
no in željno pričakovali. Tako 
smo lahko sveto mašo obhajali 
kar na prostem. S tem smo se 
hkrati zgledovali po Frančišku, 
ki je oboževal naravo.  In kot se 
ob slovesnih dogodkih, kot je 
oratorĳ, spodobi, smo še na po-
seben način zaključili oratorĳski 
teden. Skupaj smo posadili dre-
vo, tako da se bomo lahko več-
krat spomnili na lepe dneve. Za 

zaključek smo še zadnjič uradno 
zapeli himno in spustili oratorĳ-
sko zastavo. Pa še to. Letos smo 
imeli pravzaprav kar dve himni. 
Kar tako ob priložnosti smo se 
naučili še eno Frančiškovo pe-
sem: Skupaj s Frančiškom. Bila je 
prav posebna. Vsem je prirasla k 
srcu in prepričan sem, da smo jo 
zapeli večkrat kot pa našo urad-
no oratorĳsko. Postala je pravi 
fenomen oratorĳa in ravno to si 
bo marsikdo najbolj zapomnil iz 
letošnjega oratorĳa. Delček bese-
dila pove vse. »Zašel je s poti, pa 
ni vedel kam, pa sem mu zakli-
cal: EJ, RAD TE IMAM!«

Ob tej priložnosti bi se anima-
torji radi zahvalili:
–  voditeljici in naši šefici Meti za 

vso podporo, vodenje in iskre-
nost,

– gospodu župniku Janezu za 
prostor, sodelovanje in pod-
poro,

–  staršem za zaupanje,
–  gospodinjam za pecivo in sad-

je,
– ravnateljici Nataši Lipovšek 

Hrga za prostor in sodelova-
nje,

– hišniku Marjanu Debevcu za 
pomoč in dobrote,

–  Ireni in Francĳu Molk ter Jelki 
Kos in Jolandi Kržič za pomoč 
pri pospravljanju,

–  Delki, Štekalovi, Ljubljanščevi 
in Pintarjevi mami ter Tonci,

- Andražu Arko in Blažu Stipan-
čevič za sposojo oblek.

–  Klemenu Koširju in Petri Zalar 
za vso pomoč,

–  družini Čepon za drevo,
–  skritim dobrotnikom.
Iskrena hvala vsem za vaš trud, 
skrb in pozornost.

Oratorĳ 2009 smo pripravili: 
Marta, Simona, Petra, Tina, Janja, 
Meta, Anamarĳa, Sara, Karmen, 
Erika, Anamaria, Klara, Barbi, 
Urška, Taja, Natalĳa, Maja, Špe-
la, Polona, Janez, Gašper, Jani, 
Kristĳan, Tomaž, Marko, Janez, 
Andraž in Rok. 

Po naročilu letošnjega naslova 
smo letos pošteno računali. Od-
šteli smo slabo voljo, skrbi, ža-
lost, sešteli pa smo veselje, lepa 
dejanja, nasmehe in lepe besede. 
Vas zanima končni rezultat? Zelo 
uspešen oratorĳ. 

Pa še Frančiškov pozdrav: Mir 
in dobro vsem.

V imenu animatorjev
Rok Mihevc

Borovniški oratorĳ

Računam nate
 V življenju so vsaj trĳe najlepši dogodki, ki se lahko 
zgodĳo: poročiti se z ljubljeno osebo oz. na kakršen 
koli drugačen način osmisliti svoje življenje, osvojiti 
vrh slovenskega Triglava in udeležiti se teden oratori-
ja.  In ravno zadnje je letos 65 otrok izkusilo na lastni 
koži. Tisti pridni že šestič po vrsti, drugi mogoče pr-
vič. Teden veselja je potekal od 5. do 10. Julĳa, pripra-
vilo pa ga je 27 animatorjev in  gospod župnik Janez 
Šilar. Če ste v tistih dneh kaj zahajali mimo župnišča, 
ste gotovo videli, da smo se imeli lepo, kljub slabemu 
vremenu. In če vas zanima kaj vse smo počeli in do-
živeli, pa le preberite še naslednje vrstice članka.
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Borovnica ponovno na Czech open
Članska ekipa FBC Borovnica se je že tretjič zapored udeležila 

največjega klubskega turnirja v floorballu. Na Czech open, ki po-
teka  v Pragi, se vsako leto prĳavi več kot 250 ekip iz več kot 15 
držav, tekme pa  potekajo v dvanajstih dvoranah.

FBC Borovnica ta turnir vsako leto vključi v svoj načrt priprav 
pred začetkom sezone, kar se je v  minulih letih izkazalo za zelo 
učinkovit dvig forme. Poleg Czech open v priprave spada tudi 
SLO open, ki je na programu le nekaj dni po vrnitvi iz Prage.

V skupinskem delu tekmovanja so se naši igralci pomerili s 
švedsko ekipo RIG Ulmeå IBS (0 : 3) in dvema češkima ekipama, 
Panthers Otrokovice (3 : 2) in SK JeMoBu (2 : 3). Z eno zmago in 
dvema porazoma so zasedli tretje mesto v skupini, kar jim je za 
nasprotnike namenilo ško�eloške InSport Slovenia. Z njimi niso 
imeli večjih težav, rezultat 4 : 2 jih je popeljal v 1/64 finala, kjer 
so se pomerili še z eno češko ekipo Florbalshop.cz Havirov. Na 
tekmi je bil dosežen le en zadetek, a žal na strani nasprotnika, 
kar je za Borovničane pomenilo konec turnirja. Pokazali so sicer 
dobro igro, a so manjkali streli na gol, kar pa je bilo ob dobri na-
sprotnikovi obrambi premalo za napredovanje.

S prikazanim so igralci zadovoljni, čeprav bi ob ugodnejšem 
scenarĳu lahko posegli višje. Predvsem zmaga proti poznejšemu 
polfinalistu (Panthers Otrokovice) kaže, da je mogoče tudi v tako 
močni konkurenci doseči odmeven rezultat.                                                      (JT)

V sezoni 2009/10 bo FBC Bo-
rovnica sodelovala z osmimi 
ekipami. Pri članih se je liga 
razdelila na dve  jakostni sku-
pini. Najmočnejša, liga ELITE, 
bo  obsegala ekipe, ki so v  mi-
nuli sezoni dosegle mesta od 1 
do 6. V 1. slovenski ligi pa bodo 
igrale ekipe, ki so v minuli se-
zoni dosegle mesta od 7 do 10 
in na novo prĳavljene ekipe. V 
ligi ELITE bo imela Borovni-
ca svojo A-člansko ekipo, v 1. 
slovenski ligi pa na novousta-

novljeno ekipo B. Člani A so v 
lanski sezoni dosegli 3. mesto, 
v letošnji sezoni pa je cilj uvr-
stitev v finale. Ekipa B pa meri 
na zgornjo polovico lestvice.

Članice bodo branile naslov 
državnih prvakinj, ki so si ga 
priigrale v lanski sezoni. Poleg 
članskih tekmovanj bodo Bo-
rovničani sodelovali še v ligi do 
19 let, kjer so aktualni državni 
prvaki, do 15 let (ekipi dečkov 
in deklic) in do 10 let starosti 
(ekipi dečkov in deklic).

Vabimo nove člane
Sekcĳa floorball, TVD Partizan Borovnica, vpisuje nove člane 
za naslednje skupine:

– dečki do 15 let
– deklice do 15 let
– dečki do 10 let
– deklice do 10 let
– dečki do 8 let
– skupaj 4–6 let

Točni termini bodo znani v začetku septembra, vadba pa se 
bo začela sredi septembra v OŠ Borovnica ali v dvorani TVD 
Partizan Borovnica. Dodatne informacĳe in prĳavnico dobite 
na strani www.�c–borovnica.net, ki jo izpolnjeno pošljite na 
info@�c–borovnica.net.

Stati inu obstati so besede,  
ki jih je leta 1550 Primož Tru-
bar zapisal v Katekizmu, prvi 
slovenski tiskani knjigi. Pred 
nekaj leti smo jih natisnili 
tudi na kovanec za en evro. 
Se zavedamo, kaj pomenĳo? 
Med drugim to reklo skriva 
Trubarjev življenjski boj, idea-
lizem, močno osebnost, pred-
vsem pa veliko ljubezen do 
slovenskega naroda.  S svojim 
delom in mislĳo je oče sloven-
ske književnosti pripomogel, 
da so njegovi lubi Slovenci ob-
stali kot narod. Premišljeval je 
o vlogi knjige in tiska za kul-
turni razvoj naroda, obenem 
pa vsem nam zadal pomemb-
no in odgovorno nalogo. 

Za vsak narod sta najpo-
membnejša jezik in kultura. 
Jezik živi z govorjeno besedo, 
ohranja pa se, če je tudi zapi-
san. Jezik je temelj kulture in 
naroda in vsak bi moral biti 
nanj ponosen. Če ga bomo 
ljubili tako, kot ga je Primož 
Trubar, ne bo izginil v jezikih 
drugih, večjih narodov. Še po-
sebej je njegovo varovanje in 
negovanje  pomembno danes, 
ko se v slovenščino vse bolj 
vpletajo tuji izrazi in se do nje 
pogosto malomarno obnaša-
mo. Knjižnice imajo pri ohra-
njanju jezika zelo pomembno 
vlogo.  

Tudi naša knjižnica lahko 
najde povezavo s stati inu ob-
stati. Približno 139 let je mini-
lo od  začetka mednarodnega 
bralnega društva v Borovni-
ci, zgodovina knjižnice sega 
najmanj do leta 1920, njen 
uradni obstoj je zaznamovan 
z datumom 27. 1. 1946. To so 
mejniki, ki niso dani vsakemu 
kraju. Žal se je morala zadnje 
leto soočiti z dejstvom, da bo 
morala iz kraja morda oditi. 

Hiša, v kateri knjižnica de-
luje, je last Župnĳe Borovnica. 
Stavba je dotrajana  in nevarna 
za obiskovalce in zaposlene. 
Predvsem zaradi tega je žup-
nĳa postavila rok za izselitev. 
Iskali smo rešitve, med njimi 
so bile tudi začasne lokacĳe 
in odhod. Slednji bi za Borov-
nico pomenil veliko izgubo. 
Predvsem za najobčutljivejše 
skupine prebivalcev (otroke, 
starejše…), ki nimajo možno-
sti redno hoditi  na Vrhniko in 
v Ljubljano. Izselitev iz kraja 
je bila zato na zadnjem mestu. 
Začasni prostori bi verjetno 
pomenili ponovno večletno 
bivanje v njih, obenem pa bi 
bili spet neprimerni za oprav-
ljanje naše dejavnosti (v več 
nadstropjih, premalo prosto-
ra, zmanjšanje vsebinskega 
programa in zbirke gradiva 
…). Ob iskanju rešitev smo 
marsikaj spoznali, doživeli 
in slišali. Veseli smo podpore 
in želja, naj knjižnica tu osta-
ne,  razočarani pa predvsem 
nad razmišljanji, da je za našo 
knjižnico in ljudi, ki nas ob-
iskujejo, vse dovolj dobro. 
Očitno je knjižnica nekaterim 
pomembna le zaradi lepšega 
umetniškega vtisa kraja, njene 
prave vloge pa se ne pozna in 
ne razume.   

Četudi smo majhna ob-
čina, se je treba zavedati, da 
imajo Borovničani izostren 
in kritičen okus za branje in 
kvalitetno ponudbo knjižni-
ce. Vedo, kakšno vlogo ima 
danes splošna knjižnica v do-
mačem kraju. Ni jim vseeno, 
kaj jim nudimo, kako dobĳo 
gradivo in kakšen odnos ima-
mo do njih. Zavedajo se, da 
sodobna knjižnica danes ni 

skladišče knjig, ampak infor-
macĳsko, kulturno, družabno, 
sprostitveno in izobraževalno 
središče kraja z dostopom do 
različnih vrst gradiva, baz 
podatkov, interneta, izobra-
ževanja, različnih informacĳ 
in dogodkov. Ljudi ne podce-
njujmo, saj se zavedajo, kaj je 
danes mogoče, dosegljivo in 
k temu bodo stremeli! Pred-
vsem pa si kvaliteto zaslužĳo. 

Žal v Borovnici knjižnica 
trenutno nima primernejših 
prostorov, še več, novih si 
očitno niti ne moremo obetati 
in agonĳa knjižnice se bo na-
daljevala. Preveč je različnih 
želja, pogledov, trme, nespo-
sobnosti razumevanja drug 
drugega in sklepanja dogo-
vorov, predvsem pa premalo 
poznavanja in upoštevanja 
mnenja knjižnice, spoštovanja 
njenih sodobnih standardov in 
normativov. Tudi zato nam je 
Župnĳa Borovnica prisluhnila 
in dogovorili smo se, da nam 
bo pogodbo še podaljševala, a 

največ za tri leta. Zahvaljuje-
mo se ji za razumevanje. 

Dejstvo, da zaenkrat v hiši 
ostajamo, ima črno stran. Veli-
ko je nevarnosti, ki vsako uro  
prežĳo na obiskovalce in za-
poslene. Kdo bo odgovoren, 
če se komu kaj zgodi? Prav 
gotovo bomo ceno plačali za-
posleni. Kazen se odsluži in 
plača, z zavestjo, da se je ne-
komu spremenilo ali mu celo 
ugasnilo življenje, pa ne bo 
mogoče živeti.

Prihaja leto volitev. Nove 
knjižnice nam ne bo pozabila 
obljubiti nobena stranka ali 
lista.  Bo obljuba tokrat res 
iskrena ? 

Zavedamo se, da denarja 
ni veliko oziroma ne dovolj 
za vse. A po dolgih desetlet-
jih agonĳe, kvalitetnega dela 
in dokazovanja, da imamo 
Borovničani knjižnico radi, 
bi morali že priti na vrsto. 
Spominjamo se, da je pred 
leti LDS na občinskem svetu  
predlagala, naj se denar iz de-
litvene bilance z občino Vrhni-
ka nameni za knjižnico. Kje je 
danes ta denar? Pa idejne za-
snove, načrti, njihova spremi-
njanja, dopolnjevanja… Vse to 

stane. Za prostore plačujemo 
že vrsto let najemnino. Če vse 
to seštejemo, je lep kup denar-
ja. Ob izpolnjevanju standar-
dov in normativov nam bo za 
novo knjižnico del prispevalo 
tudi Ministrstvo za kulturo. 

Zavedamo se pomembnosti 
ohranitve starih jeder in hiš, 
a ob tem je važna tudi vab-
ljivost, funkcionalnost, učin-
kovitost, predvsem pa na-
men in poslanstvo ustanove. 
Sodobne knjižnice najdemo 
tako v novih kot starih hišah. 
Stremĳo k prostornosti, sve-
tlobi, domačnosti, urejenosti 
in ponudbi za vse generacĳe. 
Še zdaleč niso namenjene le 
tistim, ki radi berejo knjige. 
Predvsem pa morajo imeti za 
svoje delo dobre  pogoje in 
stati tam, kjer imajo možnost 
svoje poslanstvo opravljati 
kvalitetno. Velika prednost je, 
če so v središču komunikacĳ-
skih poti prebivalstva. 

Nizozemska nevladna 
organizacĳa Naple je pripra-

vila izbor najlepših in arhitek-
turno najizvirnejših knjižnic v 
Evropi. O tem govori članek 
Sama Petančiča Šest sloven-
skih lepotic (Delo, 5. avgust 
2009), marsikaj pa lahko pre-
beremo tudi na internetu. Po-
udarek je bil na knjižnici kot 
reprezentančnem objektu ter 
urbanističnem in umetniškem 
dosežku. Sodelovalo je trinajst 
držav, med njimi naša. V konč-
ni izbor se je uvrstilo kar šest 
slovenskih knjižnic. Domžale, 
Grosuplje, Ptuj, Novo mesto, 
Šentjur pri Celju in Kobarid 
so kraji, ki se lahko s tem po-
našajo. Kljub majhnosti obči-
ne bi lahko sedmo slovensko 
lepotico imeli v Borovnici.

Niso vse lokacĳe enako-
vredne, pa čeprav so na isti 
ulici. Ob ocenjevanju in iz-
biranju bi morali imeti po-
membno vlogo naši kriterĳi in 
naše mnenje. Slišati je, da naj 
bi v Borovnici obstajalo kar 
trinajst možnih lokacĳ za našo 
knjižnico. Prepričani smo, da 
je med njimi prav gotovo ena, 
ki bi ob človeškem in strokov-
nem odnosu morala biti za 
vse sprejemljiva. Poiskati jo in 
zgraditi sodobno knjižnico v 

našem kraju pomeni strokov-
ni izziv za knjižničarje, arhi-
tekte in urbaniste!           

V avgustovski številki Na-
šega časopisa iz leta 1995 
lahko preberemo: »Borovniška 
knjižnica se danes stiska v ne-
uglednih prostorih stare borov-
niške občine, iz katere so izselili 
vrtec, ker je bil za otroke prene-
varen in ker so naredili novega. 
Teža knjig pa pritiska še zdaj in 
razmisliti bo treba, kaj narediti, 
da se knjižnica ne podre. Sama 
od sebe. Idealna priložnost, da se 
kaj naredi tudi v tej smeri, je le-
tošnja obletnica, saj je po virih, ki 
so dostopni, letos vsaj 125 let od 
ustanovitve borovniškega bralne-
ga društva… Po dostopnih poda-
tkih je bilo med prvimi sedmimi 
bralnimi društvi na Kranjskem 
leta 1870 tudi borovniško. Podro-
bnejši podatki, zadevo pa bo treba 
raziskati, so iz leta 1876, ko je 
imelo društvo na svetega Štefa-
na veselico in volilni sestanek… 
Poročilo iz Borovnice pravi, da je 
škoda, ker je bilo udov kljub kras-
nim dobitkom na tomboli malo 
navzočih, ker je malo udov za-
pisanih, ’vendar mislim, da bodo 
ti stanovitni’. Poročevalec tudi 
pripomni (kaj bi šele danes na-
pisal): Kakor v časih peloponeške 
vojne v Grecĳi, tako se godi zdaj 
v naši slovenski domovini. Brat 
hoče bratu vsaditi meč v prsa, 
drug hoče drugega pokončati, 
sovraštvo, jeza, razprtĳe vladajo 
v vseh krogih. Bratje, sezimo si v 
roke ter delajmo vzajemno za na-
rod in našo oliko. Si mislite, pred 
stodvajsetimi leti! Če bodo Bo-
rovničani selili knjižnico, jim je 
želeti veliko sloge.« (T. J.: Kdaj 
nova knjižnica, Naš časopis, 
avgust 1995, str. 10 )

Kaj lahko napišemo avgusta 
2009? Borovničani nismo seli-
li knjižnice vse do danes. Tudi 
podrla se še ni sama od sebe, 
marsikaj pa je že z nje padlo. 
O razprtĳah, sovraštvu, jezi, 
oliki,  slogi in delu v dobro 
kraja in ljudi pa … naj govori-
jo dejanja in ne besede.     

Ob iskanju in urejanju gra-
diva v naši knjižnici mnogo-
krat naletimo na različne mis-
li. Marsikatero si zapomnimo. 
Naj jih ob tej priložnosti nekaj 
zapišemo: 

Politiki bi se morali zavedati, 
da kjer zmanjka jezika, zmanjka 
naroda. In kjer zmanjka naroda, 
bo ob naslednjem potresu zgodo-
vine zmanjkalo tudi države. Na 
kulturo bi morali gledati kot na 
osnovno obrambno dejavnost.  
Srčno upam, da se ne bližamo 
času, ko se bo to udejanilo tudi v 
praksi. (Andrej Rozman Roza: 
Posvetnost jezika in obramba 
naroda, Airbeletrina)

Knjiga je najzgovornejša priča, 
da se narod zaveda sebe, da živi, 
da hoče živeti. (Oton Župančič)

Knjiga je orožje. Vzemi jo v 
roke! (Bertold Brecht)

Nekatere knjige so skozi zgodo-
vino močno vplivale na dogodke, 
kulturo, civilizacĳo in znanost… 
V vsaki dobi najdemo ogromno 
dokazov o moči pisane besede, 
brez katere si ne moremo zamisli-
ti nobene razvite civilizacĳe niti 
kulture v nobenem času ali pros-
toru. (Robert B. Downs)

Ljudje, ki se zanimajo za tiska-
no besedo, so nekaj posebnega. So 
posebna vrsta – izobražena, pri-
jazna, učena in plemenita. (Na-
than Pine)

Ni treba sežigati knjig, da 
uničiš kulturo! Samo pripraviti 
je treba ljudi do tega, da jih ne-
hajo brati. (Ray Bradbury)

Simona Stražišar

Knjižnica ostaja na Paplerjevi ulici še tri leta

Zvesti bralec
Od 1. junĳa do 20. novembra 2009 vas Knjižnica Pavla Golie 

Trebnje, Knjižnica Litĳa, Knjižnica Logatec, Cankarjeva knjiž-
nica Vrhnika in Knjižnica dr. Marje Boršnik Borovnica vabĳo, 
da sodelujete pri projektu Zvesti bralec. Z njim želimo odrasle 
bralce spodbuditi k branju kvalitetne slovenske in tuje knji-
ževnosti. Pripravili smo vam pester izbor romanov, potopisov, 
spominov, poljudnoznanstvenih del, poezĳe, del s področja 
domoznanstva in ljudskega slovstva. Izberete si lahko tudi 
kakovostno delo slovenskega avtorja, ki ga ni na seznamu.  
Knjižnice bodo v svojih prostorih pripravile literarne večere.

Sodelujoči naj bi prebrali vsaj 5 knjig, izpolnili zloženko z 
mislimi in predlogi in jo oddali v knjižnici do 13. novembra. 
Dobili bodo knjižno nagrado. Projekt bomo zaključili 20. no-
vembra 2009 na dan slovenskih splošnih knjižnic. 

Finančna sredstva za Zvestega bralca nam je zagotovilo Mi-
nistrstvo za kulturo. 

Veseli bomo vašega sodelovanja in vtisov o prebranih de-
lih.                                                          Knjižnica dr. Marje Boršnik Borovnica

FBC Borovnica v novi sezoni s 8 
ekipami
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Knjige za odrasle

0 Splošno, knjižničarstvo, enciklo-
pedĳe, zborniki
Dehaven, Brad: Zmagovalni način 
razmišljanja za prihodnost 
Sallee, Beverly: Zaigrajte melodĳo 
uspeha 
Slovenski klasiki v stripu
1 Filozofija, etika, okultizem, psiho-
logĳa
Anderson, Shawn: Poletite na vrh 
Erić, Ljubomir: Strah pred smrtjo 
Havas, Harald: Treniranje inteligen-
ce 
Jerala Zver, Vesna: Vse je v glavi ali 
Umetnost učenja 
Lever, Charles: Če ne morete preple-
zati zidu, naredite vrata! 
Lowe, Amanda: Misli seksi 
Pease, Allan: Kako spretno komunici-
rati z ljudmi 
3 Sociologĳa, politika, ekonomĳa, 
pravo, vzgoja, etnologĳa
Čar rastlin v ljudskem izročilu 
Demarais, Ann: Prvi vtis 
Jesenko, Jože: Statistika : zbirka reše-
nih nalog 
Kneževič, Ana Nuša: Vprašali ste, 
odgovorila sem: o kulturi vedenja 
Pezdir, Rado:  Slovenska tranzicĳa od 
Kardelja do tajkunov 
Sunzi: Umetnost vojne 
Willemsen, Roger: Tu Guantánamo 
Yunus, Muhammad: Novemu kapi-
talizmu naproti 
Žišt, Damĳana: Utrinki iz življenja za 
rešetkami 
5  Okolje, matematika, astronomĳa, 
kemĳa, biologĳa
Dermastia, Marina: Pogled v rastline 
Kladnik, Bogdan: Jamski biseri 
Scherf, Gertrud: Samorasle rastline in 
plodovi : kako jih prepoznamo, na-
biramo in
pripravljamo 
6 Medicina, tehnika, kmetĳstvo, vo-
denje, industrĳa, obrt
Grbac Gredelj, Vanja: Prva kuharica 
v coni 
Lswson, Nigella: Kuhajmo z Nigello 
Miller, Bruce B.: Prikriti morilci 
Montignac, Michel: Montignacova 
metoda v teorĳi in praksi 
Onkologĳa : raziskovanje, diagnosti-

ka in zdravljenje raka 
Pokorn, Dražigost: Evropska klasič-
na kuhinja 
Rusbuldt, Anke: Moj konj je zbolel - 
kaj zdaj? 
Sears, Barry: Življenje v zoni zdravja 
Stankić, Maja: Na vrtu 
Sugarman, Joseph: Priročnik za pisa-
nje oglasov 
Szwillus, Marlisa: Jejmo zdravo - 
osteoporoza 
Šket, Simona: Preventiva pred rakom 
in rehabilitacĳa onkološkega bolnika 
Weiss, Hans: Medicina v primežu 
podkupnin 
7 Umetnost, arhitektura, fotografija, 
glasba, šport
Bled in Bohinj : pustolovski vodnik 
Mašera, Andrej: Dolomiti, sanjske 
gore 
McDonald, Bernade�e: Tomaž Hu-
mar 
Pollak, Bojan: Kamniška Bistrica 
Štekl, Jaroš: Odbojka na mivki 
Zaplotnik, Nejc: Pot : ilustrirana spo-
minska izdaja 
Zorec, Miha: Digitalna temnica 
80/81 Jezikoslovje
Berishaj, Nikollë: Slovensko-alban-
ski, albansko-slovenski slovar 
82 Književnost
Aeschylus: Oresteja 
Aleksievič, Svetlana: Černobilska 
molitev 
Blatnik, Andrej: Spremeni me 
Bukowski, Charles: Pošta 
Bushnell, Candace: Peta avenĳa 1 
Carrol, Claudia: Ti izdam skrivnost? 
Child, Lee: Začetna poteza 
Divakaruni, Chitra Banerjee: Kraljica 
sanj 
Dodd, Christina: Srčna tatica 
Drev, Miriam: Žongliranje med vide-
zom in dejstvi 
Esej na maturi 2010 
Frohlich, Susanne: Najljubše reči 
Garwood, Julie: Poroka 
Gibson, Rachel: Ljubezen pod krinko 
Hall, Steven: Zapisi iz žrela 
Homes, A. M.: Knjiga, ki vam bo 
spremenila življenje 
Kerševan, Rudi: Kako naj pticam to 
povem 
Kinsella, Sophie: Strastna zapravljiv-
ka osvoji Manha�an 

Kluun: Vdovec 
Kolar, Boris: Iqball hotel 
Kresswitz, Nina: Moški na stranskem 
tiru 
Kundera, Milan: Neznosna lahkost 
bivanja 
Kuntner, Tone: Mati Slovenĳa 
Leskovec, Janez: Novo življenje 
Lo�er, Elbie: To sem jaz, Anna 
McCall, Mary Reed: Templjarjevo za-
peljevanje 
McCann, Colum: Zoli 
McCarthy, Cormac: Ni dežela za starce 
McGahern, John: Med ženami 
Meyer, Stephenie: Jutranja zarja 
Morrison, Blake: Zagovor Johanna 
Gutenberga 
Mosse, Kate: Grobnica 
Norris, Stella: Ljubosumje ne umre 
Ostaĳen, Paul van: Prazniki strahu in 
bolečine 
Pa�erson, James: Bikini 
Poroka 
Ramsland, Morten: Pasjeglavec 
Roberts, Nora: Točno opoldne 
Rossi, Sonia: Fucking Berlin 
Roth, Philip: Ameriška pastorala 
Sabato, Ernesto R.: Abadon, pokon-
čevalec 
Sivec, Ivan: Male Butale 
Sivec, Ivan: Mojih prvih 60 : šestdeset 
sladko-grenkih stvari in ljudi 
Skrinjar-Tvrz, Valerĳa: Zmajeva kri. 
1, Mohor 
Smith, Sco�: Ruševine 
Steinbeck, John: Neznanemu Bogu 
Tagore, Rabindranath: Vrtnar 
Taylor, Jill Bolte: Kap spoznanja 
Vargas, Fred: Narobe obrnjeni mož 
Wermuth, Verena: Prepovedana 
žena 
9 Domoznanstvo, geografija, zgodo-
vina, biografije
Adriaenssen , Diane: Jelena in Robert 
De Belder 
Amalie�i, Peter: Slačilnica zgodovi-
ne 
Cascioli, Luigi: Pravljica o Kristusu 
Davenport, Coral: Atene 
Hofler, Janez: Trubarjevi “Lubi Slo-
venci” ali Slovenĳa pred 650 leti v 
Strasbourgu 
Lipušček, Radovan:  Soča : od Trente 
do Jadrana 
Ogrin, Darko: Aplikativna fizična 

geografija Slovenĳe 
Petsto družinskih doživetĳ Evropa 
2009 
Sorensen, Annelise: Barcelona 
Šprajc, Ivan: Izgubljena mesta : arhe-
ološka iskanja v deželi Majev 

Knjige za otroke in mladino

0 Splošno, enciklopedĳe, zborniki
Baumgartner, Martine: V baletni šoli 
Zep: Titeuf. Ne mi težit! 
1 Filozofija, etika, okultizem, psiho-
logĳa
Covey, Sean: 6 najpomembnejših od-
ločitev v najstniških letih 
3 Sociologĳa, politika, pravo, vzgo-
ja, etnologĳa
Ban, Tatjana: Otrok ustvarja igrarĳe 
Ban, Tatjana: Otrok ustvarja lutke 
Sledovi potujočih duš 
5 Okolje, matematika, astronomĳa, 
fizika, kemĳa, biologĳa
Košir, Ana: Zvezdogled Dore 
6 Medicina, tehnika, kmetĳstvo, in-
dustrĳa, obrt
Radunz, Iwona: Majavi zobki 
Schorr, Susanne: Džungelska ambu-
lanta 
7 Umetnost. Arhitektura, fotografija, 
glasba, šport
Bouetiez, Anne Sophie du: Dalaka 
: glasbeno popotovanje v zahodno 
Afriko 
Petsto fantastičnih iger 
Sicherl-Kafol, Barbara: Ringaraja, pe-
sem nam ugaja 
82 Književnost
Abbo�, Tony: Mesto v oblakih 
Abbo�, Tony: Potovanje v vulkansko 
palačo 
Abbo�, Tony: Skrite stopnice in ča-
robna preproga 
Abbo�, Tony: Skrivnostni otok 
Abedi, Isabel: Aplavz za Lolo
Abedi, Isabel: Lola na poročnem po-
tovanju 
Bingham, Janet: Lahko noč, čarobna 
luna 
Bizjak, Ivan: O biku na zvoniku 
Cabot, Meg: Brez panike, princeska 
Casalis, Anna: Mišek Tip praznuje 
Colfer, Eoin: Artemis Fowl : roman v 
stripu 
Dillner, Sabine: Piratinja 

Donaldson, Julia: Hlodko 
Freedman, Claire: V deželi snežink 
French, Vivian: Princesa Ana in ču-
dodelno ogledalo 
French, Vivian: Princesa Sofija in le-
sketajoče se presenečenje 
Gašperič, Toni: Moja teta Mara 
Gibbins, David J. L.: Poslednji evan-
gelĳ 
Hornby, Nick: Štala
Huseinovič, Kašmir: Čarovnik iz 
Oza 
Ivanov, Stane: Bilko pomaga čebelici 
Eli 
Lawrence, Michael: Pita z glistami 
Le Guin, Ursula K.: Atuanska grob-
nica 
Leskovec, Anita: Uganke                                                 
Marušič, Almira: Spiralice v otroških 
glavah 
Masterl Štefanič, Mojca: Zakaj rad 
obiščem babico in dedka 
Meadows, Daisy: Gaja, grajska vila 
Meadows, Daisy: Kaja, okrasna vila 
Meadows, Daisy: Živa, igriva vila 
Mlakar, Ida: Zafuclana prejica 
Mlinarec, Robert: Stari grafiti 
Niessen, Susan: Kaj dela bagrist 
Niessen, Susan: Kaj dela gasilec 
Niessen, Susan: Kaj dela kapitan 
Niessen, Susan: Kaj dela pilot 
Nostlinger, Christine: Rozi Rigler, 
dobri duh 
Nostlinger, Christine: Vila Henrieta 
Perko, Tina: Žirafa Cveta 
Podgoršek, Mojiceja: O dveh račkah 
Pratche�, Terry: Tri vešče 
Pregl Kobe, Tatjana: Super taborjenje 
Recheis, Käthe: Skrivnost bele muce 
Schubert, Peter: Markus in Barbara --
- in skrivnost samotnega zaliva 
Suhodolčan, Primož: Peter Nos in 
športni dan 
Walters, Catherine: Čarobni sneženi 
mož 
Wynne-Jones: Fant v goreči hiši 
Zucker, Jonny: Max Flash. Misĳa 3 : 
v globine 
Zucker, Jonny: Max Flash. Misĳa 4 : 
v puščavo 
Žebovec, Marjeta: Slovenski književ-
niki : rojeni do leta 1899
9 Domoznanstvo, geografija, zgodo-
vina, biografije
Jurač, Vesna: Družba smo mi 

PISALO SE JE LETO 1869

Če septembra grmi, bo še mnogo lepih dni
Rad ostani,kjer pojo, zakaj hudobni nimajo pesmi.
                                               

Krajepis borovniške okolice
v prirodoslovnem obziru.
Spisel Simon  Robič – leta 1869.župnik v Borovnici

(četrto nadaljevanje)
Stopimo zdaj v Gredo poleg Vinivrha; ondi najdemo: še-

marja (Helix personata) s kroglasto, potlačeno, dlakasto 3”’ 
vis. in 4”’ šir. lupino, s stisnjenim trikotnim ust jem in 5 
zavoji. Ž njim v družbi živi kolačkar (Helix obvoluta) s ploš-
činasto, potlačeno 21/2’” vis. in 4—6’” šir. lupino z odprtim 
ustjem in s 6 zavoji. — Temu precej podoben, ki se pa redkeje 
nahaja, je: dvozobkar (Helix holosericea) s kolčasto, potla-
čeno 2—21/2’” vis. in 4—6’” šir. gosto-kratkodlakasto lupino, z 
dvozobnim ustjem; vretenec votel do vrha. V grmovji se nahaja 
belopasar (Helix leucozona) s kroglo, kupčekasto-svetlo 3—4’” 
vis. in 4—6’” šir. lupino, s 5—6 zavoji in belo-pasastim hrbtičem. 
— Nad Pristavo poleg pota proti Pokojišču se nahaja sem ter 
tje na skalah mali polžek rupar (Helix rupestris) s kolčasto 
zgoraj vegasto 1”’ vis. in 1’” šir. lupinico s 4 zavoji. — V Peklu 
nad slapom tiči na skalnatih pečinah Cigleriev polž  (Helix 
Ziegleri) s plošnato, gosto-rebrasto, umazano-belo 3—4’” vis. 
in 7—9’” šir. lupino in s 5, pod. hrbtičem eno- nad njim pa 
dvopasast imi zavoji. — V višinah in n ižinah se naha-
ja:  v i jugar (Hel ix planospira) s plošnato po kačje zvito, 
svetlo 7” visoko in 1”’ široko lupino s  51/2 zavoji .  Enako 
najdemo: rdečega šobar ja (Hel ix incarnata) s krogljasto, 
svetlo, rujavkasto 4l/2

/// visoko in 7”’ široko lupino s 6 zavoji, 
zadnji s svetlim belim hrbtičem in ustje z rdečkasto šobo. 
— Na planem najdemo pod grmovjem in na ozarah skoro 
povsod: kartajzarčeka (Helix carthusianella) s svetlo belo 
2—4//; vis. in 3—8” šir. lupinico, s 5—6 zavoji. — Pod kame-
njem na planem tiči belčekar (Helix pulchella) z majčkino sve-

tlo belo 1”’ vis. in 2’” šir. lupinico, s 3 1/2 zavoji. Ž njim v 
družbi je rebrarček (Helix costata) z rebrasto lupi nico in 
debelejšo šobo, sicer pa poprejšnjemu ves enak. — Na mokrih 
mestih se nahaja svilčar (Helix sericca) z rujavo, kroglasto, 
kupčekasto,tanko,gusto-kratko dlakasto

2—2 2/3’” vis. in 3—4’” šir. lupinico s 5 zavoji. — Na ena-
kih mestih je tudi: svetli polž (Helix nitida) s kolčasto, zgoraj 
vegasto, svetlo, kostanjaste barve 2’” vis. in 3’” šir. lupino s 5 
zavoji; in pa kristaličkar (Helix crystallina) s kolčasto, potla-
čeno 5/6’”vis in 11/2 šir. stekleno-svetlo lupinico, s 4’/2 zavo-
ji. — Pri hišah se nahaja na tleh pod deskami in kamenjem 
bliščar (Helix nitena) z bliščečo tanko, potlačeno, zgoraj vegasto 
3—4’” vis. in 4—6 1/2” šir. lupino, s 4 razvoji. — V grmovji poleg 
potov najdemo grmičarja (Helix fruticum) s kroglasto 7—8//y 
vis. in 8—9’” šir. belkasto pa tudi belo-rdečkasto lupino, a 5—6 
jako zbočenimi zavoji.

Nad Sabočevim v malem Krimu se nahaja: gorski žeruhar 
(Bulimus montanus), s koželjasto trebušno 6—8’” vis. in 2—3’” 
široko lupino, z 8 zavoji. — Bolj na mokrih mestih v niži-
nah živ i  pa temni žeruhar (Bul im. obscurus) s  svalkasto 
4—5”’ vis. in 1—2/y/ šir. lupino z 7 zavoji. — Na senčnatih mestih 
po vrtih in na poliu, pod kamenjem in trohljenim lesom živi 
gladki ž e r u h a r (Bulimus lubricus) z rumeno-rožnato, podolgasto 
2—3’” vis., in 1—I1/2 šir. svetlo lupino s 3—6 zavoji. V kopališču 
na desnem obalu Borovnišice, kjer so lomili kamen za železnico, se 
nahaja pod kamenjem v zemlji tanki ahatkar (Achatina acicula) 
s tanko, koželjasto 2’” v. in 1/3’” šir. skozi svetlo, belo lupinico, 
s 6 zavoji, Ondi najdemo tudi pod kamenjem zrničastega ob-voj-
čekarja, ali bubarčeka (Pupa frumentum) z valjasto 3—4”’ v. 
in l’/4 šir. gosto rahlo progasto lupinico, z 9 zavoji. — Za Kr-
žičevo pristavo v jarku, na desni strani slapa, zlasti pa v Peklu 
nad slapom, se obilno nahaja lepi Kokolov obvojčekar (Pupa 
Kokeili) s kopičasto 1—2”’ v. in I1/2, šir. lupinico s 6—7 zavoji; pol-
krogasto ustje je 7 zobčekasto. Ondi je tudi kopičasti ob-vojčekar 
(Pupa conica) s kopičasto, trebušnato, tanko progasto 2—3’” v. in 
1 1/2’” šir. lupinico, z 9 zavoji. — Enako, toda bolj poredkoma se 
nahaja ondi tudi grlasti obvojčekar (Pupa gu-laris) s podolgo-
valjasto 2—3’” v. in I 1/4” šir. svetlo lupinico, z 9 zavoji; ustje 
odprto, grbasto, grlo z belo počesno grbo. V pod-molih, pa tudi 
zunaj se nahaja okrnjeni obvojčekar (Pupa truncatella) z belo, 

valjasto, rebrasto 1—2 1/2’” v. in 2/3’”šir. lupinico s 6—7 zavoji, 
in okrnjenim vretencem. V mahu, na strohnjenem lesu, in na ka-
menih, posebno lahkih, je mahov obvojčekar (Pupa muscorum) 
z valjasto 13/4//y v. in 1’” šir. rebrasto lupinico, s 6-7 zavoji. Pod 
kamenjem je mali obvojčekar (Pupa minutissima) z majčkino, 
valjasto 3/4”’ v. in 1/4’” šir. lupinico z 8—6 zavojčeki.

V Jelenodolski strugi se nahaja krasni obvojčekar (Pupula 
spectabilis) s koželjasto, gosto pregosto, tanko 21/2

//, viš. in 1”’šir. 
rujavkasto lupinico, s 7—8 zavoji; ustje jajčkasto odprto ima klo-
basast obrobek. — Na mokrih mestih v grabnih, strugah, pa tudi 
v ravnem se nahaja pod kamenjem in trohljenim lesom pritlikasti 
obvojčekar (Pupa vel Vertigo pygmaea) z jajčikasto, gladko 
9/10”’ v. in 1/2” šir. rujavkasto lupinico, s 5 zavoji; ustje je podolgo 
jajčkasto, odprto, grlo 5 zobno, stisnjeno. — Na enakih mest ih 
je tudi šesto- in sedmozobni obvojčekar (Pupa vel Vertigo 
sex- et septemdentata) z 7/8’” v. in 4/7’” šir. temno rdečkasto 
lupinico s 5—6 zavojčeki in malenkasti obvojčekar (Pupa v. Ver-
tigo pusilla.) — V podnožji Grede se še nahaja na mokrih me-
stih Venecijev obvojčekar (Pupa v. Vertigo Venezii) s 6 zavoj-
čeki, ki se pa od desne na levo vĳejo. Na mokrih mestih, posebno 
pri studenčekih najdemo na kamenih, trohljenem lesu zlasti pa na 
nanesenem listji podolgastega sikrarja (Carychium minimum) 
s koželjasto, rahlo progasto 7/8’” v. in 2/3” šir. svetlo-belo, skozi 
bliščečo tanko lupinico, s 5 zbočenimi zavoji. — V Zelenodolskem 
podmolu najdemo na mokrih sikarastih stenah: drobnega in 
mrežastega sikrarja (Cary chium1 exiguiim, vel atnoenum et re-
ticulatum).: Prvi,; najmanjši do zdaj znanih sikrarjev, ima tanko, 
gladko, belo, skozi bliščsčo 2 milim. visoko in 1 millm. široko 
lupinico s 5 zelo zbočenimi za-vojčeki; ustje polomesečne ypodobe 
je brezzobno. Mrežasti sikrar, nekoliko veči, je podoben Šmido-
vemu sikrarju, ki se pa vidno od njega Ioči po mrežasti lupi-
nici. V podmolu pod malim Vrhom se nahaja, dvozobni sikrar 
(Carychium bidentatum) in F r a u e n-feldov sikrar (Carychium 
Frauenfeldii). V podmolu pod Kunim vrhom pa Schmidov si-
krar (Carychium Schmidtii).

Konec četrtega nadaljevanja

Avgust 2009.
Za objavo pripravil F. Klančar
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elektronski naslov: obcina@horjul.si Občina Horjul 

Po predhodnih izbirnih 
tekmovanjih se je na olim-
pĳado uspelo uvrstiti ekipi 
članic A-kategorĳe do 30 let, 
gasilski desetini članic iz Ža-
žarja pod vodstvom trener-
jev Francĳa Trčka in Janeza 
Jazbarja.

Čeprav v Žažarju nimajo 
posebnega terena za vaje, 
kaj šele poligona, so pod 
skrbnim vodstvom obeh tre-
nerjev dekleta vadila kar na 
vaški cesti, ki so jo po potrebi 
tudi za krajši čas zaprli. Zav-
zeto, trajno, vestno in zagri-
zeno delo je rodilo uspehe, o 
čemer zgovorno  priča zlata 
medalja, obešena okrog vra-
tu gasilk iz Žažarja.

V Ostravi, v Šlezĳi na Če-
škem, je v kategorĳi članic do 

30 let v vaji z motorno briz-
galno in štafeto z ovirami 
tekmovalo 22 ekip. Žažarska 
desetina je prepričljivo zma-
gala pred drugouvrščeno 
Hrvaško kar za dobrih devet 
sekund in tako izpolnila skri-
to željo, ki je že dalj časa tlela 
v njih – nastopiti na gasilski 
olimpĳadi. Želja se jim je iz-
polnila. Še več. Domov so se 
vesele in nasmejane vrnile z 
zlato  medaljo in maskoto je-
žem, ki jim je pripomogla k 
osvojiti zlate medalje.          

Med navĳači na olimpĳadi 
v Ostravi je bilo okrog sedem-
sto slovenskih navĳačev, ki 
so navdušeno navĳali za vsa 
slovenska društva. Slovenci 
smo na  omenjeni olimpĳadi   
v raznih kategorĳah  osvojili 

kar štiri  zlate medalje.
Ob  vrnitvi nosilk zlate me-

dalje v Žažar jih je pričakala 
več stoglava množica doma-
činov in krajanov iz vseh vasi 
v horjulski občini, člani vseh 
petih PGD v občini, župan 
Jani Jazbec, podžupan Franci 
Pišek, predstavniki Gasilske 
zveze Horjul in predstav-
nik Gasilske zveze Slovenĳe 
Franc Bradeško.

Ob prihodu avtobusa s 
tekmovalkami v Žažar so se 
oglasile sirene z gasilskih vo-
zil, v temi so zasvetile modre 
luči in iz gasilskih cevi z roč-
niki je nad avtobus brizgala 
voda in ustvarila vodno za-
veso.

Ob izstopu iz vozila sredi  
vasi so sledile čestitke z ob-

jemi, manjkalo ni niti  solz 
sreče in pozdravnih nago-
vorov in županovih čestitk 
tekmovalkam in njihovim 
trenerjem.

Za popestritev sprejema je 
zapel Žažarski trio, za ples 
pa so poskrbeli kdo drug kot 

domači Ansambel Proseni.
Pogostitev, jedačo in pĳačo, 

sta iz svojih žepov prispevala 
župan in podžupan, za kar se 
jima gasilci in vsi udeleženci, 
ki niso bili ne lačni ne žejni, 
lepo zahvaljujejo.

France Brus
Z vodno zaveso, vključenimi sirenami in modrimi lučmi so gasilci 
pričakali zlata dekleta.

Občina Horjul
Slovenska cesta 7  
T: (01) 759 11 20 
F: (01) 759 11 30 

Uradne ure:
ponedeljek: 9. do 12. ure
sreda: 9. do 12. ure  
in od 14. do 16.30. ure
petek: 9. do 12. ure

Takole so pred gasilskim domom pričakali domače zlate olimpĳke 
številni občani.

Tudi najmlajši vaščani so se veselili zmage domačih gasilk.

Zdravica župana, podžupana, žažarskega svetnika in trenerja no-
silkam zlate medalje

In še spominska  fotografija z zlatimi medaljami okrog vratu

Tudi tokrat je na slavju zapel domači trio. Proseni so veselo igrali za ples pozno v noč.   

Olimpĳsko zlato za Žažarske gasilke in slovesen sprejem ob vrnitvi
Od 22. do  25. julĳa 2009 je potekala v Ostravi na Češkem gasilska olimpĳada, na kateri so sodelovali gasilci in gasilke iz petindvajsetih držav. 

Delavci Javnega podjetja Vodovod – kanalizacĳa, d. o. o., iz Ljublja-
ne so julĳa letos opravili redna vzdrževalna dela na čistilni napravi 
v Horjulu. V občini imamo dve čistilni napravi, ki čistita odpadne 
vode, in sicer na Vrhniški cesti v Horjulu, ki deluje že vrsto let, in 
novo na Vrzdencu, na katero še niso priključeni vsi uporabniki. Z iz-
gradnjo obeh čistilnih naprav smo veliko prispevali k zmanjšanemu 
onesnaževanju podtalnice. Z razvojem samega kraja je postala čistil-
na naprava v Horjulu  preveč obremenjena. Župan je povedal, da je 
kar trikrat premajhna, zato ne more očistiti odpadnih voda. Vodja 
vzdrževalnih del je povedal, da razen odpadne vode po kanalih do-
teka še meteorna in nekatera druga voda, ki dodatno obremenjuje 
delovanje in kakovost  čiščenja odpadne vode. V načrtu je izgradnja 
nove čistilne naprave  zunaj naselja v industrĳski coni ob nekdanjih 
Jatinih hlevih.  Čim prej je treba povečati že obstoječo čistino na-
pravo ali pa zgraditi novo, da bo lahko v celoti kakovostno očistila 
odpadne vode.

France BrusDelavci javnega podjetja Vodovod – kanalizacĳa na vzdrževalnih delih 
na horjulski čistilni napravi 

Vzdrževanje čistilnih naprav
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Po zmagi na kvalifikacĳah 
v Kočevju v aprilu, ki so vo-
dile na gasilsko olimpĳado, se 
je začelo trimesečno obdobje 
vsakodnevnih kondicĳskih 
in tehničnih treningov le z 
enim ciljem – biti kar najbolje 
pripravljene ter na olimpĳski 
tekmi dati vse od sebe. Dnevi 
so hitro minevali, s tem pa vse 
bliže dan odhoda 150-članske 
slovenske reprezentance. Še 
zadnji pozdravi z lepi željami 
so odmevali v naših glavah, 
ko smo z avtobusom potovali 
skozi Avstrĳo in v nedeljo do-
poldne prispeli do težko pri-
čakovane Ostrave, ki je za en 
teden postala naš novi dom. 
Po opravljenem akreditiranju 
je sledila namestitev v štu-
dentskih sobah tehnične uni-
verze, ki so bile za marsikoga 
skoraj premajhne za vso prt-
ljago in opremo. Ponedeljek se 
je začel že zgodaj zjutraj, tako 
kot vsi preostali dnevi. Jutra-
nja telovadba nas je dodobra 
prebudila, k čemur je dodal 
še obilni zajtrk, češki organi-
zatorji so se glede hrane res 
dobro potrudili. Presenečali 
so le s pekočo papriko in slad-
ko solato, ampak lačni  zaradi 
vseh napornih treningov nas 
tudi to ni  pozneje več prese-
nečalo in je na koncu končalo 
v naših želodcih. Na vsako-

dnevnih večernih sestankih 
vodĳ ekip in reprezentance 
je padla odločitev, da bomo 
poskušali vsak dan izvesti še 
interni trening reprezentance. 
Slednji nas je čakal že v po-
nedeljek dopoldne, ko smo se 
lahko prvič pobliže seznanili 
z vsem orodjem in opremo. V 
popoldanskem času pa je sle-
dilo že prvo srečanje s sodniki 
na prvi progi na stadionu, ki 
so nas tam čakali tudi na dan 
sobotne tekme. Z nekoliko ne-
rvoze in strahu ob spoznanju, 
da se počasi začenja zares, se 
je trening dobro končal in sa-
mozavest je še naraščala. Že v 
torek zjutraj nas je v naši ekipi 
presenetila bolezen. Mateja, 
ki opravlja funkcĳo vodarke 
2, je obležala z vročino ter že-
lodčnimi  težavami in fiziote-
rapevt ni imel nič kaj vzpod-
budnih novic za celotno ekipo 
– Mateja mora strogo mirova-
ti in počivati. Nas pa je čakal 
uradni trening, generalka za 
dan D.  Ob razumevanju sod-
nikov, da vaje ne bo izvajala 
celotna ekipa, smo poskušale 
s treningom odpraviti in po-
praviti še tiste majhne detajle 
in napake. Matejino stanje se 
je počasi izboljševalo, kar je 
poleg praznovanja Majinega 

rojstnega ob slastnih tortah 
in šampanjcu iz plastenke z 
nazivom »Dobra voda«  še 
dodatno dvigalo  pozitivno 
vzdušje v ekipi. Sredin interni 
trening smo še vedno izvaja-
le v okrnjeni zasedbi, popol-
dne pa okupirale kopalnice 
in ogledala, saj se je bilo treba 
kar najlepše urediti za slove-
sen začetek olimpĳskih iger. 
V množici gasilcev in gasilk 
v svečanih uniformah iz  vse 
Evrope, celo predstavniki Ja-
ponske so bili med nami, ter 
prižigom olimpĳskega ognja 
občutiš, kaj pomeni biti del 
reprezentance, ki ponosno 
zastopa barve naše Slovenĳe. 
Polni vtisov utripa olimpĳade 
smo utrujeni zaspali, počasi 
pa že odštevali ure do usod-
nega nastopa. V slovenskem 
taboru je bilo že v četrtek ve-
selo, naslov prvakinj so osvo-
jile mladinke iz Zbilj, uspeh s 
četrtim mestom so dopolnili 
še mladinci iz Rečice. Med 
tem časom pa je bila tudi naša 
ekipa v celotni postavi in na 
treningu se je pokazala naša 
odlična pripravljenost. Še bolj 
vesele pa smo bile v petek sre-
čanja z našimi navĳači, okrog 
70 jih je bilo, s katerimi smo 
že skupaj glasno navĳale za 
naše člane A, med katerimi je 
ekipa Krke zasedla vrhunsko 

tretje mesto, pa tudi  drugi 
so dosegli odlične rezultate. 
Popoldne smo opravile še za-
dnji trening, psihično pa nas 
je pripravil za naslednji dan, 
ko je šlo čisto zares, še Tomaž 
Urbančič, kateremu  velja po-
sebna zahvala za ves njegov 
trud, ki je pripomogel k na-
šemu uspehu. Hrana zjutraj 
ni najbolj dišala in ob vožnji 
na stadion so bile naše misli 
usmerjene na vajo. Znamo, 
zmoremo! Sledilo je ogrevanje 
in že počasi odhod na prĳavo 
na komisĳo A. Avstrĳski sod-
nik, ki se je trudil z izgovorja-
vo naših imen in priimkov, je 
iz nas zvabil kar nekaj smeha 
in vsaj za trenutek smo poza-
bile na tremo. Ob čakanju na 
vstop na progo  in ob pripravi 
orodja se je  s tribun že slišalo 
glasno navĳanje:  Žažar! Slo-
venĳa! Še zadnji ekipni po-
zdrav nas je vzpodbudil, da 
pokažemo vsem, česa smo 
sposobne žažarske gasilke! 
Vaja je bila končana v času 
37,8 sekunde brez kazenskih 
točk. Nad izvedbo vaje je bil 
navdušen tudi glavni sodnik, 
Avstrĳec, ki je takoj ob pregle-
du vaje že izrekal prve čestit-
ke in se po koncu tekmovanja 
veselil z nami. Šele  pozneje 

so nam povedali, da je to tudi 
novi olimpĳski rekord v naši 
kategorĳi. Težko je bilo zadr-
ževati vse veselje, navduše-
nje in adrenalin ob vsej bučni 
podpori navĳačev, vendar nas 
je čakala še štafeta z ovirami. 
Vedele smo, da smo že blizu 
medalje, če bomo še to izve-
dle brez napak. Kaplje dežja 
so nas spremljale na štafeti, a 
kljub temu smo tekle najhitrej-
šo štafeto izmed vseh 22 ekip, 
Irenin skok skozi rov pa je bil 
le pika na i. Začele so kapljati 
tudi solze sreče,  pozneje pa so 
kar lile v potokih. Občutek, ko 
veš, da si olimpĳski prvak in je 
pred teboj 700 slovenskih na-
vĳačev ter celotna slovenska 
reprezentanca, ki so držali pe-
sti, trepetali z nami in navdu-
šeno navĳali, je res nepopisen 
in nepozaben. Ob uspehu še 
preostalih ekip – Šmartno na 
Pohorju, Begunje, Ško�a vas, 
Impol je bilo vzdušje še toliko 
večje. En teden smo preživeli 
skupaj, vzpodbujali in navĳa-
li smo drug za drugega, zato 
je bil tudi uspeh posamezne 
ekipe uspeh vseh nas. V več-
ernih urah je sledila še uradna 
podelitev medalj in še zadnji 
mimohod vseh nastopajočih 
ekip, kar krepko čez 200 nas je 
bilo, in gasilski ogenj 14. olim-
pĳade je ugasnil. Še zadnja 

noč nas je čakala v Ostravi, ki 
je minila v stilu praznovanja 
in veselja, v nedeljo dopoldne 
pa že vrnitev nazaj v Sloveni-
jo, v Žažar.

V Slovenski Bistrici se je pot 
slovenske reprezentance po 
enem tednu končala, kar ne-
kaj solz je steklo po licih ob 
slovesu, saj smo bili v Ostravi 
kot ena velika družina. Še več 
pa jih je steklo na sprejemu v 
Žažarju. Tako velikega in en-
kratnega sprejema nismo pri-
čakovali. Najlepše se zahva-
ljujemo vsem tistim, ki ste nas 
pričakali doma, pripravili ste 
nam res prečudovit sprejem. 
Zato se zahvaljujemo vsem 
Žažarčanom in našim doma-
čim, županu in podžupanu 
Oobčine Horjul, vsem gasil-
cem in vsem, ki ste delili z 
nami naše veselje. Res iskrena 
hvala! Najlepša hvala vsem, ki 
ste nas vzpodbujali in držali 
pesti za nas in hvala vsem, ki 
ste bili z nami v Ostravi! Zato 
je zlata medalja, ki je bila ne-
koč le tiha želja,  zdaj pa naj-
lepša resničnost, ob številnih 
odpovedovanjih in treningih 
ne le naša, temveč tudi vaša!    

Mj
Foto: Klemen Zibelnik

Pozdrav pred začetkom vaje Članice A PGD Žažar s trenerjema in predsednico društva Slovenski navĳači v Ostravi

Začetek zmagovalne vaje. Foto: Andrej Jazbar

Najboljše na svetu – članice A PGD Žažar

Skrite želje uresničene
Iz 14. gasilske olimpĳade, ki jo je gostila češka Ostrava, se je v Slovenĳo vrnilo 
petnajst tekmovalnih enot z največjim izkupičkom medalj doslej – štiri zlate, ena 
srebrna in dve bronasti. Najboljše na svetu v kategorĳi članic A pa so postale 
gasilke iz Žažarja, katerim so se uresničile skrite želje o osvojitvi te prestižne 
lovorike.

Spremenjena zakonodaja in povečano število 
rojstev otrok v Slovenĳi sta prispevala, da je 
v vrtcih v občinah skoraj po vsej Slovenĳi kar 
naenkrat postalo premalo prostora za sprejem 
otrok v vzgojno-varstvene ustanove. Tudi v 
Horjulu so se ob vpisu pokazale take težave. 
Z novim šolskim letom, to je s prvim septem-
brom 2009, bo  Vrtec Marjetica obiskovalo 126 
otrok, ki bodo razporejeni v sedmih skupinah. 

Za tiste otroke, ki so ob vpisu odpadli, bodo s 
prvim novembrom 2009 odprli še eno skupi-
no, tako da bodo vsi otroci vključeni v vrtec. 
Tako bo v horjulski vrtec v osmih skupinah 
vključenih 145 otrok. Tako bodo starši novem-
bra dokončno razbremenjeni skrbi za varova-
nje otrok v času njihove odsotnosti, ko bodo 
v službi.

France Brus

Otroci iz horjulskega Vrtca Marjetica  pred objektivom, saj jim je v vrtcu lepo tudi v času počitnic.  

V vrtcu dovolj prostora za vse otroke
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V Slovenĳi smo doslej z javno razsvetljavo preveč pretirava-
li, saj smo jo napeljali v vsako še tako majhno vas in zaselek. 

Tudi v Horjulu in okoliških vaseh nismo skoparili z javno 
razsvetljavo, zato je Občinski svet Občine Horjul na štirinajsti 
seji Občinskega sveta, ki je bila  17. julĳa 2008, sprejel sklep, 
da se v vaseh v občini med 24. uro in 30 minut do 4. ure in 30 
minut ugasnejo vse luči javne razsvetljave.

V občini so naredili primerjavo za porabo električne ener-
gĳe za javno razsvetljavo pred sprejetjem ukrepov za prepre-
čevanje svetlobnega onesnaževanja in po njem.

Iz prve preglednice je razvidno, da je bila poraba od sep-
tembra 2007 do marca 2008 

(zimski čas) 158.717 KWh, kar je 57,88 KWh na prebivalca, 
ko je gorela razsvetljava vso noč.

Iz druge preglednice je razvidno, da je bila poraba od sep-
tembra 2008 do marca 2009  (zimski čas) 105.148 KWh, kar je 
38,34 KWh na prebivalca, ko je ponoči  razsvetljava omejena 
na določen čas.

Iz tretje preglednice je razvidno, da je bila poraba od av-
gusta 2007 do aprila 2008  191.465 KWh, kar je na prebivalca 
69,82 KWh ob neomejeni javni razsvetljavi.

Iz četrte preglednice je razvidno, da je bila poraba od avgu-
sta 2008 do aprila 2009  

123.943 KWh ali na prebivalca 45,20 KWh. 
Pri izračunu je bilo upoštevano vseh 2742 prebivalcev ob-

čine na  štirinajstih odjemalnih mestih  v Horjulu in po vaseh.
Iz tega je razvidno, da je prihranek  denarja pri omejeni jav-

ni razsvetljavi kar precejšen. Za koliko je zmanjšano svetlob-
no onesnaževanje, bi lahko izmerili in poročali strokovnjaki s 
tega področja.

V povezavi s tem so se pojavili različni komentarji občanov, 
ki zagovarjajo zmanjšanje javne razsvetljave. Menĳo, naj bodo 
razsvetljena večja križišča, drugod pa naj bi bila razsvetljava 
omejena na 70 ali 80 % sedanje.              

     France Brus

Razsvetljeno križišče med Ljubljansko in Slovensko cesto na 
Turnšah 

Gosto posejane svetilke javne razsvetljave na Vrhniški cesti 

Obnova cerkve v Žažarju
Krajani Žažarja so se odločili, da bodo obnovili staro vaško cerkev, 
zgrajeno v gotskem stilu iz 14. stoletja, ki je posvečena sveti Ani.  V 
okviru podlipske fare zbirajo sredstva za obnovo – predvsem za 
material. Pri obnovi bodo večino del opravili kar sami s prosto-
voljnim delom. Odstranili so že precej ometa do smolne izolacĳe, 
ki je bila narejena pred leti. Sedaj bodo cerkev temeljito izolirali 
proti vlagi, obnovili stopnice na kor, napeljali električno napeljavo, 
obnovili tla in sprali ves jupol s sten, ki je preprečeval »dihanje« 
le-teh. Verjetno bodo morali zamenjati tudi stare lesene klopi, ki jih 
je načel črv. Ob pranju zidov so naleteli tudi na nekaj poslikav. Nad 
prezbiterĳem jih bodo proučili strokovnjaki Zavoda za varstvo kul-
turne dediščine Slovenĳe in ugotovili čas njihovega nastanka. V 
času obnovitvenih del ob nedeljah podlipski gospod župnik Anton 
Gradišnik daruje mašo v gasilskem domu.

France BrusPogled na cerkev svete Ane v Žažarju Obnovitvena dela v žažarski cerkvi so v polnem teku.   

Javna razsvetljava in svetlobno 
onesnaževanje
Raziskave društva Temno nebo Slovenĳe kažejo, 
da v naši državi za javno razsvetljavo na prebival-
ca porabimo 84 kilovatnih ur, medtem ko evropsko 
povprečje znaša 50 kilovatnih ur.

Prireditev so načrtovali 
že teden prej, vendar je to 
preprečilo nenehno dežev-

je. Čeprav  je še nekaj ur 
pred prireditvĳo lilo kot iz 
škafa, se je vreme popoldan 
toliko izboljšalo, da so lah-
ko pripravili razstavo konj, 
na kateri so rejci predstavili 
kar  štiriindvajset konj raz-
ličnih pasem.

Največ pozornosti je pri-

tegnil osemletni žrebec Fer-
do pasme norik, ki ga ima 
Bitencov Tone v reji in je 

last Biotehniške fakultete v 
Ljubljani. Na razstavi je v 
Tonetovem spremstvu nje-
gov brat Andrej predstavil 
vsakega konja posebej, in 
sicer njegovo pasmo, sta-
rost in ime. Zaradi razmo-
čenega terena je odpadlo 
obračanje in grabljenje sena 

s konjsko vprego  pa tudi 
nakladanje le-tega na lojtr-
ni voz.

Kot kosec s koso se je 
številnim obiskovalcem 
predstavil podžupan Fran-
ci Pišek, ki je pred košnjo 
sklepal koso, jo nabrusil in 
potem kosil starino ob od-
točnem jarku.

Udeleženci konjeniškega  
praznika so si ob tej pri-

ložnosti dodobra ogledali 
zapravljivčke last Bernarda 
Zdešarja in Boštjana Grda-
dolnika, obračalnik Toneta 
Rusa in Zibelnikove grablje 
za konjsko vprego. Na raz-
stavi so si obiskovalci  ogle-
dali tudi prenovljen lojtrni 
voz, parizar, ki sta ga obno-
vila Janko Šušteršič in Jože 
Vrhovec. Ta star voz so Tu-
rističnemu društvu Horjul 
podarili Matičkovi.

Za poživitev in popestri-
tev programa so s svojim 
nastopom prispevale ma-
žorete, ki so po nastopu 
požele buren aplavz.

Za dobro počutje obisko-
valcev so prireditelji poskr-
beli tudi z dobrotami z žara 
in s pĳačo.

Narodno-zabavni An-
sambel Čepon se je tudi 
tokrat izredno izkazal, saj 
so se nekateri ob njegovi 
glasbi zavrteli do ranih ju-

tranjih ur.
Vse priznanje priredite-

ljem, ki so uspeli prireditev 
dobesedno spraviti pod 
streho. Razgrnili so toliko 
polivinila in ponjav, da ne-
kaj dežja prireditve ni ovi-
ralo.

France Brus

Uspel konjeniški praznik
V soboto, 27. junĳa 2009, so na Zdešarjevi domačĳi, po domače Pr’ Bitencovih  gospodar Tone in člani Konje-
niškega kluba Zelena dolina pripravili imeniten konjeniški praznik z razstavo konj in starega kmetĳskega 
orodja ter  prikaz košnje s koso.

Na razstavi je vsakega konja predstavil Andrej Zdešar.

Osemletni žrebec Ferdo, pasme norik, je vzbujal veliko pozornost 
med obiskovalci razstave.

Pogled na razstavljen, obnovljen voz lojtrnik, parizar, zapravljiv-
čka in več kot pol stoletja stara stroja za spravilo sena.  

Prireditev so s svojim nastopom popestrile horjulske mažorete.Za dobro razpoloženje in ples je poskrbel Ansambel Čepon.
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Do prve svetovne vojne so 
bili v zvoniku trĳe bronasti 
zvonovi. Po nalogu avstrĳske 
vlade so v času prve svetovne 
vojne zvonova z letnicama 
1690  in 1879 odpeljali in ver-
jetno prelili v topovske cevi. 
Najmanjši zvon so zaradi iz-
rednega likovnega okrasja z 
letnico 1691, izdelanega v zvo-
narni Franchĳa v Vidmu, ki 
je bil posvečen svetemu Mo-
horju in Fortunatu, pustili v 
zvoniku. Tu ostaja še sedaj kot 

znamenje in spoštovanje kul-
turne dediščine, ki so nam jo 
zapustili naši predniki. Zvon 
je težak 326,5  kilograma in 
poje v tonu »h«.

Po vojni, leta 1922, so med 
vojno odvzete bronaste zvo-
nove nadomestili z novimi 
železnimi, ki so zvonili vse 
do zdaj. Takrat so ljudje ročno 
porivali voz in pomagali vo-
lom, da so po slabi strmi cesti 
mimo Ramovša zvonove sreč-
no pripeljali do cerkve.

Več deset tisoč evrov za nove 
bronaste zvonove je darovalo  
petindvajset botrov, številni 
domačini in dobrotniki. 

Nove bronaste zvonove 
je v petek, 10. julĳa letos, iz   
Passaua do Podolnice z avto-
dvigalom pripeljal zasebnik 
Šušteršič. Tu so vsak zvon po-
sebej naložili na voz s konjsko 
vprego, s katero so jih peljali 
skozi posamezne kraje v ob-
čini. Tako v Podolnici, Zaklan-
cu, Horjulu in nad Vrzdencem 

voznike zvonov pričakali šte-
vilni krajani in njim  pa tudi 
obiskovalcem ponudili dobro-
te in pĳačo.  Ob spremstvu ni 
manjkalo veselih viž , ki so jih 
zaigrali domači godci.

Pred vzponom na Koreno so 
dva vozova prepregli na trak-
tor, medtem ko je veliki zvon 
prav do cerkve pripeljala z vo-
zom Bitencova šesterovprega. 
Na  Koreni so razložili zvono-
ve, jih obesili na posebno lese-
no konstrukcĳo, na kateri so 

pričakali nedeljski blagoslov.
Po prevozu zvonov do cer-

kve so domačini pripravili 
kulturni program.  V njem so 
sodelovali: Mladi godci, Ža-
žarski trio in dvanajst godbe-
nikov iz Stranj pri Kamniku. 
Ti so povsod, kjer so se pre-
vozniki ustavili, zaigrali šte-
vilne poskočne viže, ki so pri-
vabile še več gledalcev.

Ob dostavi zvonov so zbra-
ne ljudi pred cerkvĳo nago-
vorili in pozdravili: cerkveni 
ključar David Kozjek, domači 
gospod župnik Janez Smrekar 
in horjulski podžupan Franci 
Pišek, ki je med drugim dejal: 
»Pa smo jih dobili, dragi Ko-

renčani, nove bronaste zvono-
ve za vašo cerkev. Kar nekaj 
let smo čakali na ta trenutek. 
Niti svetovna finančna kriza 
vam ni prekrižala načrtov. 
Prispevki vaščanov in drugih 
dobrotnikov so bili zelo veli-
kodušni. Vesel sem, da v ime-
nu Občine Horjul in v svojem 
imenu z vami delim to srečo. 
Vem, da so vas spremljali tudi 
grenki trenutki, vendar ste 
trdno in odločno premagali 
vse težave. Zvonovi so tu pred 
nami. Predniki so vam cerkev 
zgradili, vi pa ste dolžni, da 
jo vzdržujete in obnavljate. 
To delo pošteno opravljate. V 
zadnjih letih ste uspešno ob-
novili notranjost cerkve. Ob 
pripravah na nove zvonove 
ste opravili veliko dela tudi na 
zvoniku. Novi zvonovi vam 
bodo darilo za ves trud in trdo 
delo. Zvonjenje je tesno pove-
zano z našim življenjem. Bro-
nasti zvonovi naj vam zazvo-
nĳo v novi čas, v čas vaškega 
sožitja, veselih praznovanj in  
trdne krščanske vere.

Spoštovani vaščani, občin-
ski svetnik Korene, ključarja, 
organizacĳski odbor in vsi 
darovalci. Zahvaljujem se 

vam za finančne in delovne 
prispevke. Želim vam veselo 
praznovanje in uspešen blago-
slov zvonov.

Bog naj vam podari sončno 
nedeljo na tem najlepšem kon-
cu naše občine.«

Nato je sledila skladba, po-
svečena korenskim zvono-
vom v izvedbi Mladih godce, 
avtorja   domačina Bogdana 
Marolta. S tem je bil zaključen 
kulturni program ob dostavi 
zvonov h korenski cerkvi, ki 
ga je vodila Tatjana Marolt.

Nedelja, 12.  julĳa letos, se 
je prebudila v prelepem sonč-
nem jutru, ko se je k blagoslo-
vu novih  zvonov na Koreno 
z avtomobili in peš odpravilo 
več kot tisoč obiskovalcev, ki 
so pričakali gospoda nadškofa 
in metropolita Alojza Urana. 
Le-ta se je od začetka vasi do 
cerkve v spremstvu župana 
Janĳa Jazbeca, gospoda župni-
ka Janeza Smrekarja pripeljal 
s kočĳo Bitencovega Toneta 
do cerkve. 

Tam so na prostem ob cer-
kvi domačini postavili oltar,  
na katerem je gospod nadškof 
daroval sveto mašo. Poleg 
oltarja so na  posebni leseni  
konstrukcĳi  viseli zvonovi, 
pripravljeni za blagoslov. 

Svečani program je vodila 
gospa Jožica Marolt, ki je v 
uvodu seznanila tisočglavo 

množico z zgodovino cerkve 
svetega Mohorja in Fortunata, 
pa tudi s posameznimi novimi 
zvonovi.

Veliki zvon, ki poje v tonu 
»e«, je težak 1217  kilogramov 
in je posvečen svetemu Koz-
mu in Damĳanu, ki sta druga 
zavetnika korenske cerkve.

Srednji zvon, ki poje v tonu 
»g«, je težak 734  kilogramov 
in je posvečen Marĳi Kraljici 
miru. Ta zvon je dar gospoda 
Maksa Kozjeka – Lenartovega 
Maksa, sedaj župnika na Za-
savski Sveti gori. 

Mali zvon, ki poje v tonu 
»a«, je težak 517  kilogramov  
in  je posvečen svetemu Jože-
fu. Ta zvon je dar Marĳe Set-
nikar, po domače Jakobove 
Mici – gospodinje pri župniku 
Maksu.

Sledil je blagoslov zvonov, ki 
ga je opravil gospod nadškof, 
ki je z lesenim kladivom preiz-
kusil njihov zven. Njegovemu 
zgledu sta sledila spremljajoča 
duhovnika in vseh  petindvaj-
set  botrov.

Na vrsto so prišli vrzdenški 
pritrkovalci, ki so tonsko spo-
sobnost in zmogljivost novih 
zvonov preizkusili z različ-

nimi  izvedbami pritrkavanj. 
Sledila je sveta maša, ki jo je 
daroval gospod nadškof pred 
oltarjem na prostem.

Po maši so gospoda nadško-
fa, botre in goste postregli Pr’ 
Lenart z dobrotami iz Gostil-
ne Boter na Vrhniki. Za druge 
udeležence so dobro poskrbeli 
horjulski lovci z odličnim go-
lažem, domače gospodinje s 
sladkimi dobrotami in moški 
s pĳačo.

Sam gospod nadškof bi se 
rad dlje zadržal med verniki, 
vendar ga je nujna pot vodila 
še naprej v Oglej. Imel je le 
toliko časa, da se je po kosilu 
poslovil od prirediteljev, foto-
grafiral ob torti z motivom ko-
renske cerkve in sprejel pehar 
svežih gobanov iz rok Anto-
novega Pavleta.               

Popoldne so zvonove dvig-
nili v zvonik, in sicer na kla-
sičen način s škripčevjem in 
vrvjo. Veliki zvon so v zvonik 
– do line potegnili možje in 
fantje, srednji zvon žene in de-
kleta ter mali zvon otroci. 

Mojster Janez Moškrič je s 
pomočniki  pritrdil zvonove 
na pravo mesto, uredil vso 
elektroniko tako, da zdaj ob 
620-letnici posvetitve cerkve 
že pojejo hvalo Bogu in se 
njihov glas sliši v horjulski in 
polhograjski dolini.

France Brus

Iz Nemčĳe do Podolnice so zvonove pripeljali s Šušteršičevim dvi-
galom in jih naložili na tri vozove s konjsko vprego. 

Veliki zvon so vse iz Podolnice do cerkve svetega Mohorja in For-
tunata pripeljali z Bitencovo šesterovprego.

V vsaki vasi so prevoznike zvonov pozdravili krajani in jim po-
stregli s sladkarĳami in pĳačo. Posnetek je na poti na Koreno nad 
Vrzdencem.

Nagovor podžupana Francĳa 
Piška na kulturnem programu 
ob sprejemu zvonov

Množica, zbrana na Koreni ob blagoslovu zvonov.

Gospod nadškof blagoslavlja nove bronaste zvonove.

Spominska fotografija botrov zvonov z gospodom nadškofom Alojzom Uranom

Takole so poprĳeli za vrvi otroci in najmanjši zvon dvignili v zvo-
nik.

S Korene se oglašajo novi bronasti zvonovi
Iz zvonika podružnične cerkve svetega Mohorja in Fortunata na Koreni se od nedelje, 12. julĳa 2009, oglašajo trĳe novi bronasti zvonovi, ki so jih ulili v zvonarni 
Rudolfa Pernerja v Passauu v Nemčĳi.  Ob 620-letnici posvetitve cerkve jih je blagoslovil ljubljanski nadškof in metropolit Alojz Uran, ki je tudi daroval slovesno 
sveto mašo. 
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Kresovanje v Mrzli dolini
V sredo, 24. junĳa letos, so horjulski fantje nad smu-

čiščem v Mrzli dolini na Šegovem griču pripravili že 
tretje tradicionalno kresovanje, ki je sovpadlo s prosla-
vo državnega praznika, 25. junĳa – dneva državnosti.

Vse priznanje horjulskim fantom, ki so kljub dežju 
– ves teden je lilo kot iz škafa – uspeli postaviti šotor za 
obiskovalce, pokrito plesišče in na razmočena tla name-
stiti toliko sena, da obiskovalci, ki jih je bilo kljub slabe-
mu vremenu neverjetno veliko, niso gazili po blatu.

Poseben problem je  bilo zlaganje drv za kres, ki pa se 
je kljub mokroti nekje po dvaindvajseti uri razplamtel 
tako, da ga je bilo videti daleč na okrog. Nekoliko pred 
prireditvĳo je vendar prenehalo deževati, vendar je bil 
dostop na hrib precej otežen, zato je bilo manj obisko-
valcev kot prejšnja leta.

Ob jedači in pĳači ter ob veselih zvokih Ansambla Ja-
vor je veselje trajalo pozno v noč. Najvztrajnejši so na 
kresovanju vztrajali do ranih jutranjih ur.

France BrusHorjulski fantje, organizatorji kresovanja v Mrzli dolini
Kresovalci so se zavrteli ob zvokih narodno-zabavnega Ansambla Javor.  
Fotografije: Klemen Filipič    

Domači, ki se jih ob vsakem obisku v Domu upo-
kojencev na Vrhniki zelo razveseli, so ji izročili lep 
šopek cvetja in jo peljali na kosilo v znano vrhni-
ško gostilno k Turšiču.

V Dom upokojencev na Vrhniki je prišla leta 
2002 zaradi bolezni, zaradi katere je bila potreb-
na posebna nega. Sedaj se ji je zdravstveno stanje 
ob skrbni negi in dobrem počutju zelo izboljšalo. 
Znova kleklja in ob  »punklju« in klekljih prebĳe 
veliko časa. Te spretnosti  se je naučila doma še kot 
majhna deklica. 

Rada gleda televizĳo in prebira časopis. Najraje 
seže po Našem časopisu, ki prinaša domače no-
vice.

Na svet je prĳokala kot drugi od sedmih otrok ma-
teri Marjeti in očetu Mihaelu v revni bajtarski dru-
žini. Že osemletna deklica je odšla od doma služit 
kot pestrna. Pozneje je služila v Šentvidu pri Ljub-
ljani na kmetĳi vse do enaindvajsetega leta starosti. 

Vrnila se 
je v Hor-
jul, kjer 
je spo-
z n a l a 
Tomaža 
Jamo, po 
domače 
M e s c o -
vega, in 
se z njim 
poročila. 
V zako-
nu so se 
jima ro-
dili štirje 
o t r o c i , 
od ka-
terih so 
živi še 
trĳe, sin 
Rudi in 
h č e r k i 
D a n i c a 
in Olga.

Z mo-
žem sta 

delala na manjši kmetĳi,  poleg tega je mož hodil 
na delo v livarno na Brezovico, medtem ko je ona 
skrbela za dom in družino.

V zakonu sta z možem preživela skupaj 36 let. Po 
njem še sedaj prejema majhno pokojnino, s katero 
skupaj z varstvenim dodatkom in ob pomoči dru-
žine nadvse zadovoljna živi v vrhniškem domu. 
Tu se je navadila na osebje, s katerim se lepo ra-
zume, zato se pred tremi leti ni hotela preseliti v 
novo odprti Dom v Horjulu. 

Domači jo redno obiskujejo in  njihovi obiski 
in kleklji s »punkljem« ji nudĳo vedrino, s katero 
lepo preživlja jesen svojega življenja v Domu upo-
kojencev na Vrhniki.

France Brus

Mescova mama si še vedno krajša čas s kleklja-
njem.       

Poštarji in dopusti
Na Pošti v Horjulu dostavljajo poštne pošiljke po vseh vaseh 
v občini trĳe poštarji ob vsakem vremenu, in sicer  bodisi z 
avtomobilom ali z mopedom. V razgovoru z njimi sem izve-
del, da je v obeh dopustniških mesecih nekoliko manj pošte in 
da posameznega poštarja v času dopusta nadomesti raznaša-
lec, ki dobro pozna določen rajon. Na tak način krajanom   na 
dom redno in pravočasno dostavĳo pisma in druge pošiljke.  
Nekoliko težav ima poštar z dostavo, ko pride prvič na novo 
delovno mesto in v rajon. Pri tem mu morajo pomagati starejši 
kolegi, ki dobro poznajo kraj in posamezne stranke.    

France Brus

Trĳe poštarji pred Pošto v Horjulu pred odhodom na teren

V dopustniških mesecih, 
julĳu in avgustu, je živalski 
vrt Jožeta Rožmanca na Vrz-
dencu ob vikendih obiskalo 
kar precej ljudi.

Na ogled živali, ki so na-
stanjene v ogradah v gozdič-
ku, niso prišli le posamezniki 
– ljubitelji živali, temveč tudi 
organizirane skupine. 

Konec junĳa so si ogledali 
živali s svojima vzgojiteljica-
ma in starši otroci iz vrhni-
škega in borovniškega vrtca. 
Starši so med ogledom vneto 
fotografirali živali  in otroke 
pri živalih, ki se jim lahko 
približamo.

V času dopusta si  je za-
sebni ZOO na Vrzdencu 
ogledala skupina stanoval-
cev Doma starejših občanov 
iz Horjula, ki so bili zelo za-
dovoljni z obiskom int vode-
njem po vrtu med posamez-
nimi živalmi.

V zadnjem času pozornost 
vzbuja mladiček kozorogov, 
ki je zelo igriv in živahen. 
Mladiča so imeli tudi neka-
tere druge živali. Najbolj pa 
so se razmnožile želve, ki jih 
zaradi majhnosti opazi le do-

ber poznavalec.
Tudi septembra bo prav 

gotovo nekaj lepih dni, mor-
da sobot in nedelj, ko bo ob-
isk živalskega vrta na Vrz-
dencu marsikomu polepšal 
dan.   

France Brus

Prĳazen sprejem otrok in staršev iz borovniškega vrtca v živalskem vrtu Jožeta Rožmanca na Vrz-
dencu

Starši z otroki med ogradami z živalmi

Mescova mama najstarejša 
Horjulka
V sredo, 15. julĳa letos, je Marĳa Jama,  po domače 
Mescova Minka, v krogu domačih in prĳateljev kot 
najstarejša občanka Horjula praznovala svoj 94. 
rojstni dan.

Dober obisk v 
živalskem vrtu ob 
koncu tedna

Cvetoči balkoni, vrtovi in 
urejena okolica hiš
Ob obisku Horjula  in posameznih vasi v občini obiskovalec 
hitro opazi obilico cvetočih rož  na balkonih, okenskih poli-
cah in vrtovih, negovano travo in načrtno zasajeno okrasno 
grmovje. Ob sprehodu po Horjulu in nekaterih vaseh v ob-
čini sem tudi sam opazil, da se urejenost naših hiš in njiho-
ve okolice mirno lahko meri z urejenostjo domov v že dol-
go uveljavljenih turističnih krajih. Nekaj svojih opažanj sem 
ujel tudi v objektiv fotografskega aparata, ki bodo večinoma 
prikazana prihodnje leto na sejmu Turizem in prosti čas na 
Gospodarskem razstavišču v Ljubljani ob predstavitvi lepot 
horjulske občine.  

France Brus

Pogled na urejeno ulico na Vrzdencu 
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Tomaškova 
hiša
Naslov: Podolnica 26
Lastnik: Janez Urbančič 
Hišno ime: Pri Tomašk
Občina: Horjul

OPIS:
Hiša je pritlična zidana stavba 
podolžnega tlorisa s prede-
lano črno kuhinjo. Nastala je 
leta 1838 kar dokazuje letnica, 
vklesana na agrafo kamnitega 
portala, izklesanega iz temne-
ga apnenca (ob letnici še ini-
ciala A. J. in N. 21). Portal ima 
ravna podboja, ki sta pri tleh 
razširjena; preklada s klinasto 
agrafo je obdelana v obliki seg-
mentnega loka. Zunanjščina 
hiše je zasnovana somerno, 
tloris je tradicionalen. Pred 
leti so vgradili stropno beton-
sko ploščo in hišo povišali za 
približno meter. Ostrešje je 
izvedeno v konstrukcĳi tra-
pezastega povezja.  Somerna 
dvokapna streha je prekrita z 
opečnim zareznikom.

VREDNOST:   KD

VALORIZACĲA:
Hiša je značilni predstavnik 
zidanih stanovanjskih hiš prve 
polovice 19. stoletja. Osrednja 
vrednost je izjemno kakovosten 
portal, ki je okrašen z gravira-
nim rombastim ornamentom. 
Zanimiva je somerna zasnova 
uličnega in glavnega pročelja.

NAMEMBNOST:
Hiša je opuščena.

VARSTVENI REŽIM:
Za stavbo velja varstveni režim 
III. stopnje. Ohrani naj kamnit 
portal, obstoječe tlorisne mere, 
somerno zasnovo pročelĳ in 
obstoječo stavbno maso. 

OCENA STANJA:
Hiša je v zadovoljivem stanju

Tomaškovo 
gospodarsko 
poslopje
Naslov: Podolnica 26
Lastnik: Janez Urbančič 
Hišno ime: Pri Tomašk

Občina: Horjul

OPIS:
Gospodarsko poslopje je za-
snovano kot nadstropno delno 
zidano poslopje. Nastalo je leta 
1867, letnica je skupaj z ven-
cem vrezana v nosilno soho 
poda. Levi del poslopja obsega 
zidan in ometan hlev in shram-
bo sena v nadstropju, desni pa 
lesen pod v nadstropju in pod 
podom odprt prostor za shra-
njevanje kmečkega orodja, raz-
ličnih naprav in kurjave. Lesen 
pod je zgrajen iz skeletne kon-
strukcĳe soh in polnil iz masiv-
nih plohov. Ostrešje je  nareje-
no v konstrukcĳi trapezastega 
povezja. Somerna dvokapna 
streha je prekrita z opečnim 
zareznikom. 

VREDNOST:   KD

VALORIZACĲA:
Gospodarsko poslopje ima 
značilno razporejene prostore. 
Leseni del je odlično tesarsko 
delo. Zlasti kakovostna je ob-
delava podpornih rok, ki nosi-
jo podaljšan napušč glavnega 
pročelja in pa rezljano okrasje.

NAMEMBNOST:
Shramba za seno, orodje, živi-
no, drva.

VARSTVENI REŽIM:
Za poslopje velja varstveni 
režim II. stopnje. Ohrani naj 
sedanjo podobo in zasnovo, 
obstoječe tlorisne  mere in ob-
stoječo stavbno maso. 

OCENA STANJA:
Poslopje je v zadovoljivem sta-
nju. 

Gravškovo 
gospodarsko 
poslopje
Naslov: Podolnica 28
Lastnik: Marko Bernot 
Hišno ime: Gravšk
Občina. Horjul

OPIS:
Gospodarsko poslopje je nad-
stropno delno zidano poslopje. 
Nastalo je leta 1866, letnica je 
skupaj z vencem in inicialama 
J. V. in F. L. vrezana v nosilno 
soho poda. Levi del poslopja 
obsega zidan in ometan hlev 
in shrambo v nadstropju, desni 

pa lesen pod v nadstropju in 
odprt prostor pod podom za 
shranjevanje kmečkega orod-
ja, raznih naprav in kurjave. 
Lesen pod je zgrajen iz skelet-
ne konstrukcĳe soh in polnil 
iz masivnih plohov. Ostrešje 
je  narejeno v konstrukcĳi tra-
pezastega povezja. Somerna 
dvokapna streha je prekrita z 
opečnim zareznikom. Na levi 
strani se poslopja drži hiša, ki 
ima nekoliko nižjo dvokapno 
streho. Hiša je prenovljena, v 
prvotni podobi se je ohranil 
kamnit portal pravokotniške 
oblike z letnico 1877 in inicialo 
J. G. (Janez Grabeljšek) in li-
kovno bogato izrezljani vratni 
krili. 

VREDNOST:   KS

VALORIZACĲA:
Gospodarsko poslopje ima 
značilno razporejene prostore. 
Leseni del je odlično tesarsko 
delo. Zlasti kakovostna je ob-
delava rezljanega okrasja in 
podpornih rok, ki nosĳo po-
daljšan napušč nad glavnim 
pročeljem. Poslopje sodi med 
najkakovostneje oblikovane 
gospodarske objekte v Horjul-
ski dolini.

NAMEMBNOST:
Shramba za seno, orodje, živi-
na tam ne domuje že nekaj let.

VARSTVENI REŽIM:
Za poslopje velja varstveni 
režim I. stopnje. Ohrani naj 
sedanjo podobo in zasnovo. 
Potrebna so predvsem redna 
vzdrževalna dela. Vsi posegi 
naj potekajo v sodelovanju s 
pristojno spomeniškovarstve-
no službo. 

OCENA STANJA:
Poslopje je v dobrem stanju. 

Gravškov 
kozolec – 
toplar
Naslov: Podolnica 28
Lastnik: Marko Bernot 
Hišno ime: Gravšk
Občina. Horjul

OPIS:
Kozolec je zasnovan kot dvojni 
kozolec – toplar. Nastal je leta 
1819; letnica je skupaj z IHS 
in Marĳinim monogramom 
vrezana na drugi prečni tram 
– črke in številke so poudarje-
ne z rdečkasto barvo. Kozolec 
ima tri pare oken. Nosilni ste-
bri stojĳo na kamnitih podstav-
kih. Usločene in močne podpo-
rne ročice so z značilnimi utori 
povezane z nosilnimi stebri 
in prečnimi tramovi. Brane so 
redkeje mrežene s tramiči, lin 
ni. Vhod na osrednji hodnik 
je izpod kozolca. Ostrešje je  
narejeno v konstrukcĳi trape-
zastega povezja. Somerna dvo-
kapnica je prekrita z dvojnim 
opečnim zareznikom. Na južni 
strani kozolca raste trta samo-
rodnica.   

VREDNOST:   KS

VALORIZACĲA:
Kozolec je najstarejši evidenti-
rani kozolec v Horjulski dolini 
in eden najstarejših toplarjev na 
Slovenskem. Ima tradicionalno 
zasnovo, vendar ga odlikuje 
vrsta kakovostno zasnovane 
dekoracĳe, ki je drugi kozolci 
nimajo. 

NAMEMBNOST:
Shramba za orodje, kmečke 
stroje in naprave. 

VARSTVENI REŽIM:
Za kozolec velja varstveni 
režim I. stopnje. Ohrani naj 
sedanjo podobo in zasnovo. 
Potrebna so predvsem redna 
vzdrževalna dela. Vsi posegi 
naj potekajo v sodelovanju s 
pristojno spomeniškovarstve-
no službo. 

OCENA STANJA:
Kozolec je v dobrem stanju. 

Gravškov 
kozolec 
– stegnjeni 
kozolec

Naslov: Podolnica 28
Lastnik: Marko Bernot 
Hišno ime: Gravšk
Občina. Horjul

OPIS:
Kozolec je zasnovan kot enoj-
ni – stegnjeni kozolec. Nastal 
je leta 1946. V bistvu je se-
stavljen iz dveh kozolcev, ki 
se pod kotom spajata v enega 
in imata skupaj 7 oken (3 + 4). 
Vsi nosilni stebri so z lesenimi 
ali betonskimi »babami« po-
vezani s tlemi; podpirajo jih 
poševni oporniki.  Ostrešje je 
preprosto, izvedeno s slemen-
skim tramom, kapnimi legami, 
kratkimi špirovci in latami. 
Ozka somerna dvokapnica je 
prekrita z dvojnim opečnim 
zareznikom. 

VREDNOST:   KD

VALORIZACĲA:
Kozolec sodi med mlajše enoj-
ne kozolce, ki so jih še v celo-
ti gradili iz lesa. Zgradil ga je 
lastnik ob pomoči okoliških 
tesarjev. Zaradi svoje lege in 
zaloma ob stikih dveh delov 
slikovito sooblikuje širši do-
mačĳski prostor.

NAMEMBNOST:
Shramba za seno. 

VARSTVENI REŽIM:
Za kozolec velja varstveni re-
žim III. stopnje. Ohrani naj 
sedanjo podobo in zasnovo. 
Potrebna so predvsem redna 
vzdrževalna dela. 

OCENA STANJA:
Kozolec je v dobrem stanju. 

Mihaelova 
cerkev na 
Samotorici 
Naslov: Samotorica
Lastnik: Rimskokatoliška cer-
kev
Pogovorno ime: Mihaelova 
cerkev
Občina: Horjul

OPIS:
Podružnična cerkev sv. Mihae-
la stoji na planoti v bolj strnje-
nem delu sicer raztresene vasi 
Samotorica. Cerkev je orienti-
rana v smeri V– Z. Obsega raz-
meroma majhno ladjo in dokaj 
velik prezbiterĳ pravokotni-
škega tlorisa.  Stolp stoji v osi 
zahodne fasade. Izpod stolpa 
je dostop v notranjost cerkve, 

ki jo odpira širok kamnit portal 
z usločeno preklado, ki nosi 
napis S. MIHAEL in letnico 
1859. Cerkev je prvič omenjena 
leta 1526, domnevno pa sega v 
zgodnjegotsko obdobje. Leta 
1700 so cerkev barokizirali in 
ji na južni strani prezbiterĳa 
dozidali zakristĳo. Barvito po-
slikavo je dobila leta 1722. Pod 
beleži so ohranjeni ostanki 
fresk iz začetka 16. stol. Glavni 
oltar je iz sredine 18. stol., stran-
ska pa iz konca. Ladjo in pre-
zbiterĳ prekriva bolj ali manj 
enotna trikapna streha, kritina 
je bobrovec. Streha zvonika pi-
ramidaste oblike s trikotnimi 
polji za ure je prekrita z bakre-
no pločevino. Zadnjič so farani 
cerkev temeljito obnovili leta 
1985, nato pa še 2006, ko so na 
ladji in prezbiterĳu zamenjali 
kritino. Cerkev obdaja obzidje 
in pokopališče. Značilni priim-
ki: Gerjol, Sečnik, Tominc, Gr-
dadolnik, Samotorčan, Jerala, 
Slovša, Grdadovnik. 

VREDNOST:   KS

VALORIZACĲA:
Cerkev sodi med značilne  ba-
rokoizirane cerkve z gotsko 
osnovo. Posebnost je prezbi-
terĳ pravokotniškega tlori-
sa. Skupaj z dvema velikima 
kmetĳama soustvarja izjemno 
slikovit ambient jedra gorske 
vasi Samotorica. 

NAMEMBNOST:
Katoliška cerkev z občasnim 
bogoslužjem.

VARSTVENI REŽIM:
Za cerkev velja varstveni režim 
I. stopnje. Ohrani naj sedanjo 
podobo in zasnovo. Vsi posegi 
so mogoči le ob sodelovanju 
pristojne spomeniškovarstve-
ne službe. 

OCENA STANJA: Cerkev je v 
dobrem stanju.

Kulturna dediščina v Občini Horjul

Podolnica 26. Tomaškova hiša

Podolnica 26. Hišni vhodni po-
rtal z letnico 1838.

Tomaškovo gospodarsko po-
slopje leta 2001.

Podboj vhoda na pod z letnico 
1867.

Podolnica 28. Gravškovo gos-
podarsko poslopje s hišo

Podolnica 28. Osvetljevalna 
lina na podu gospodarskega 
poslopja

Podolnica 28. Glavni vhod v 
hišo iz leta 1877.

Podolnica 28. Kozolec – toplar z 
vzhodne strani.

Podolnica 28. Drugi prečni tram 
nosi okrasje in letnico 1819.

Podolnica 28. Gravškov enojni 
kozolec

Podolnica 28. Gravškov enojni 
kozolec 

Občina Horjul
Slovenska cesta 7  
T: (01) 759 11 20 
F: (01) 759 11 30 
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Slavnostni govornik je bil župan 
Lovro Mrak, ki se je v svojem govoru 
sprehodil skozi pomembnejše projek-
te, ki jih načrtuje občina. Na Dobrovi 
bodo čez poletje gradili športno dvo-
rano, v Polhovem Gradcu pa bodo 
prihodnje leto adaptirali šolo in zgra-
dili telovadnico. V Črnem Vrhu bo 
občina morala pri šoli odkupiti zem-
ljišče, v šentjoški krajevni skupnosti 
pa jo čaka ureditev cest in vodovoda. 
V Polhovem Gradcu bo nadaljevala 
z že začetimi komunalnimi projekti 
– kanalizacĳa in pločniki.

Župan Mrak je podelil tudi prizna-
nja vsem občinskim nagrajencem. Več 
o imenih nagrajencev v posebnem 
delu prispevka, naj pa tu vendarle 
omenimo, da je občina podelila naziv 
''častni občan''. Prejela sta ga Jožica in 
Jože Kavčič iz Polhovega Gradca, ki 

s knjigami že več let odstirata tančico 
zgodovine polhograjske doline. Za-
konca Kavčič sta tako druga, ki sta v 
zgodovini občine prejela tovrstni na-
ziv – prvega je pred leti prejel Joseph 
Su�er, glavni inženir letala Boeing 
747. Župan je pohvalil doprinos vseh 
prejemnikov priznanj in dejal, da bi 
brez njih občina ne bila to kar je. Obe-
nem pa je vsem navzočim tudi čestital 
ob prihajajočem Dnevu državnosti. 

Kulturni program so oblikovali 
tako domači izvajalci kot gostje. Na-
stopila je otroška plesna skupina iz 
društva Panorama, zapel je Meša-
ni pevski zbor KUD Gregor Rihar, 
Folklorna skupina Grof Blagaj pa je 
zaplesala. Nastopili so tudi učenci 
glasbene šole Vrhnika iz Polhovega 
Gradca, še največ pozornosti pa so 
bili deležni malčki iz vrtca Dobrova. 

Poleg domačih izvajalcev je nasto-
pila še pihalna godba iz Bežigrada, 
sopranistka Pia Brodnik in pianist-
ka Margareta Gregorinčič. Po uro in 
pol dolgem uradnem programu je na 
tamkajšnji zelenici sledila še zakuska 
in klepet z nagrajenci. 

Sicer pa so letošnji občinski in dr-
žavni praznik spremljale še sprem-
ljajoče prireditve. Dan prej, v četrtek 
(18. junĳ), je v Polhograjski graščini 
potekala predstavitev nove knjige o 
naših krajih ''Gospod z rožo'', ki go-
vori o grofu Blagaju in Blagajevem 
volčinu. V njej so zbrani referati lan-
skega simpozĳa ob jubilejnem Blaga-
jevem letu. Vikend pa sta popestrila 
še Muzej pošte in telekomunikacĳ s 
poletno muzejsko nočjo in TD Briše z 
že 19. dnevom pod Lovrencem.

Gašper Tominc

NAZIV ČASTNI OBČAN
Jožica in Jože Kavčič
Predlagatelj priznanja je bila Krajevna skupnost Polhov Gradec, v obrazložitvi 
pa je kot razlog navedlo njuno delo na prosvetnem in kulturnem področju. Od 
leta 2000 so namreč izšle že tri njune knjige (V znamenju ujeti čas na Polho-

grajskem, Ko je leto na Polhograjskem skoz, Iz skrinje Polhograjske graščine), v 
katerih sta v besedi in fotografiji prikazala lepoto pokrajine krajevne skupnosti, 
kulturne vrednote, krajevne dogodke, šege in navade, vrednote ljudske kulture, 
umetnostne spomenike in zgodovino kraja. V njunem zadnjem delu pa sta se do-
taknila še preteklosti Polhograjske graščine. V svoje delo sta vložila veliko truda 
in ljubezni. Knjige  so veliko vrednost, saj se bodo ravno po njuni zaslugi ohranili 
pričujoči zapisi potomcem, dragocenost pa  je tudi za rojake, ki so se izselili iz 
naših krajev in živĳo v tujini.
BRONASTI GRB OBČINE
Matjaž Tominec za osebni prispevek k raz-
voju gasilske dejavnosti v občini
Z gasilstvom je povezan že od malih nog – v 
društvo je vstopil leta 1977. Da v njem živi 
želja po ohranjanju in razvoju gasilstva v 
kraju in širšem območju ,vseskozi aktivno 
dokazuje – je član Upravnega odbora PGD 
Šentjošt, opravil je več zahtevnih tečajev, 
prejel vrsto gasilskih priznanj in je v veliko 
oporo poveljniku. Še posebno pa se je izkazal 
v zadnjem času, ko je moško člansko A-ekipo 
pripravil na izbirno tekmovanje za gasilske 
olimpĳske igre. Predlagatelj: PGD Šentjošt.

Mihaela Vovk, za osebni prispevek k raz-
voju zdravstvene dejavnosti v občini
Vovkova je prišla na Dobrovo leta 1972, 
kjer je do odhoda v pokoj, leta 2008, vodila 
otroško in mladinsko zobozdravstveno am-
bulanto. Delovne prostore si je delila z dr. 
Bračkovo, ki je vodila ambulanto za odrasle. 
Ves čas je sodelovala in pomagala dr. Bračko-
vi pri zagotavljanju čim boljših zobozdrav-
stvenih storitev. Po splošnem prepričanju 
dobrovskih krajanov je bilo v času delovanja 
dr. Vovkove dobro poskrbljeno za zdravje zob 
mladine in otrok v krajevni skupnosti, pa 
tudi širše. Predlagatelja sta bila PGD Do-
brova in Anton Potočnik.

PRIZNANJA OBČINE
Miran Otorepec za izkazano prizadevnost na področju okoljevarstvenega udej-
stvovanja
Dolgoletnega člana Ribiške družine Dolomiti odlikujejo organizacĳske sposobno-
sti, katerih posledica so različne okoljevarstvene akcĳe v povodju Gradaščice in 
družabna srečanja članov. Še posebno si je prizadeval za omilitev posledic hidro-
meteoroloških posegov, ki bi občutno vplivali na stanje vodotokov. Predlagatelj: 
RD Dolomiti.
Stanislav Mrvič za izkazano prizadevnost na kulturnem področju in ohranja-
nju kulturne dediščine pri Polhograjski graščini
Kot je zapisal v svoji obrazložitvi predlagatelj Javni zavod Polhograjska graščina, 
mu  veljajo zasluge pri obnovi objektov grajskega kompleksa. Sodeloval je tudi 
pri obnovi obzidja in se trudil, da je imela lokalna skupnost kljub državnemu 
lastništvu graščine pomembno vlogo pri njeni vsebini.
Rezka Koprivec za izkazano prizadevnost na področju socialnega varstva v 
občini
Koprivčeva je že vrsto let aktivna članica Upravnega odbora Društva upoko-
jencev Polhov Gradec ter poverjenica za Pristavo, Podreber in del Polhovega 
Gradca, zadnje leto pa je tudi predsednica komisĳe za socialno varstvo. In prav 
tu se kaže tudi njena nesebična pomoč bolnim in ostarelim občanom ter njena 
povezovalna vloga  drugih poverjenikov z območja krajevnih skupnosti Polhov 
Gradec in Črni Vrh.
Moška članska A-ekipa PGD Šentjošt za udeležbo na izbirnem tekmovanju 
za gasilske olimpĳske  igre 2009
Člani so se na državnem tekmovanju leta 2008 z 8. mestom uvrstili na izbirno 
tekmovanje za nastop na gasilski olimpiadi 2009 v češki Ostrawi. V ta namen 
so fantje lani jeseni začeli z intenzivnim treningom, v katerega je vsak od njih 
vložil več kot 110 ur dela. Ekipo sestavljajo: Blaž Kavčič, Dominik Jesenko, An-
drej Končan, Klemen Dro�ina, Andrej Škof, Jože Umek, Tomaž Demšar, Uroš 
Dro�ina in Tomaž Škof. Predlagatelj je PGD Šentjošt.
Majda Dolinar za izkazano prizadevnost na področju zdravstva v občini
Že od vsega začetka je delovala kot zobna medicinska sestra pri dr. Margareti 
Bračko na Dobrovi. Zdravnici je pomagala pri zahtevnem pridobivanju in ureja-
nju novih prostorov za zobozdravstveno ambulanto na Dobrovi. Njena zasluga 
je tudi, da v čakalnici ni bilo nepotrebnih in pri vseh občanih tako osovraženih 
čakalnih vrst. Predlagatelja sta PGD Dobrova in Anton Potočnik. 

Slavnostni govornik je bil žu-
pan Lovro Mrak

Program so med drugim popestrile tudi plesalke društva Panorama. 

Prireditev je potekala na prostem, ogledati pa si jo je prišlo veliko ljudi.

Občinski in državni praznik so počastili tudi s peto besedo.

Visok jubilej
Člani Društva upokojencev Do-
brova smo ponosni, da imamo 
v svoji sredini članico Marĳo 
Rihar iz Gabrja pri Dobrovi, ki 
je 16. avgusta praznovala svoj 
102. rojstni dan. Gospa Marĳa 
je prĳetna sogovornica in jo za-
nimajo številna dogajanja. Zelo 
rada pa se spominja dogodkov 
iz preteklosti in rada pove kaj iz 
časa svoje mladosti. 
Ob visokem jubileju ji iskreno 
čestitamo in ji želimo, da bi kljub 
tegobam obdržala svoj optimi-
zem in dobro voljo ter da bi ji 
dnevi potekali lepo in v dobrem 
počutju.

DU Dobrova

Občina Dobrova-Polhov Gradec je praznovala

Zakonca Kavčič postala častna občana
Dobrova, 19. junĳ – Osrednja počastitev občinskega praznika in Dneva državnosti je potekala na 
prostem pri občinski hiši v središču Dobrove. Slavnostni govornik je bil župan Lovro Mrak, na sloves-
nosti pa so podelili tudi občinska priznanja – med drugim tudi naziv 'častni občan', ki sta ga prejela 
Jožica in Jože Kavčič iz Polhovega Gradca.
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Kot je pojasnila Aleksandra 
Bizjan, svetovalka za družbene 
dejavnosti, se na občini zave-
dajo, da vrtci niso le institucĳe, 
ki bi zadovoljevale potrebe za-
poslenih staršev po vzgoji in 
varstvu otrok v času njihove 
odsotnosti, temveč imajo veliko 
vlogo in pomen za otrokov ču-
stveni in telesni razvoj, pozejše 
izobraževanje, krepitev sociali-
zacĳe in vzgoje  zunaj družin-
skega okolja. Tako je občina na 
Dobrovi tamkajšnje vrtčevsko 
igrišče opremila z novimi igra-

li, avgusta pa je prek izbranega 
izvajalca del obnovila zunanjo 
podobo vrtca v Brezju. Delavci 
so zamenjali okna in  poskr-
beli za fasaderska dela z raz-
igranimi barvami, ki pritičejo 
vrtcu. Oba projekta, v Brezju 
in na Dobrovi, so  sofinancirali 
prek 'Lokalne akcĳske skupi-
ne Barje z zaledjem' s sredstvi 
evropskega programa Leader 
in kmetĳskega ministrstva.
Zaradi velikega povpraševanja 
po predšolskem varstvu v Pol-
hovem Gradcu je občina ob-

novila nekdanji gasilski dom 
in ga preuredila v vrtčevske 
prostore. Tako bo od prvega 
septembra otroško varstvo v 
Polhovem Gradcu potekalo v 
treh oddelkih na dveh lokaci-
jah: v osnovni šoli in v gasil-
skem domu. Kot je pojasnila 
Bizjanova, bodo v objektu 
gasilskega doma nastanjeni 
starejši malčki, v vrtčevskih 
prostih šole pa mlajši. Naj pri 
tem omenimo, bodo letos prvič 
omogočili tudi jasli, in sicer v 
obliki kombiniranega oddelka. 

Dokončno rešitev prostorske 
stiske za predšolsko vzgojo v 
Polhovem Gradcu pa predvi-
deva načrt obnove polhograj-
ske šole. »Jeseni načrtujemo 
začetek izgradnje prizidka in 
rekonstrukcĳe osnovne šole 
v Polhovem Gradcu. Projekt 
predvideva tudi razširitev 
prostorov, namenjenih izvaja-
nju predšolske vzgoje, ki bodo 
glede na izkazane potrebe zago-
tovili možnost vključitve vseh 
otrok v vrtec,« je še dodala Biz-
janova.                     Gašper Tominc

Nova igrala pri dobrovskem vrtcu 

Mešani pevski zbor KUD DOLOMITI DOBROVA

vabi v svoje vrste

NOVE PEVKE IN PEVCE.
Če imate  posluh in veselje do petja – pridružite se 

nam, 
saj vam pod vodstvom

zborovodje Boruta Dolinarja  ne bo dolgčas.

Pevske vaje so vsak ponedeljek v
pevski sobi v Kulturnem domu (nasproti knjižnice).

Z vajami v novi sezoni bomo začeli 
21. 9. 2009 ob 20. uri.

Pridite in si popestrite tedenski urnik!  

Pokličite: 01 36-41-512
www.kud-dolomiti.si

Rezervacĳa sedežev za 
gledališke dneve na Dobrovi
SEZONA 2009/10 
Spoštovani ljubitelji gledališča!
Tudi  letos smo za vas pripravili pester izbor petih amater-
skih gledaliških predstav in ene predstave s profesionalnim 
igralcem. Za letošnjo sezono smo se odločili, da naš projekt 
preimenujemo v Gledališke dneve na Dobrovi. Zbiranje po-
nudb, ogled predstav in koordinacĳa gostujočih skupin  terja 
veliko časa in vloženega truda. Zato smo še toliko bolj veseli, 
ko iz leta v leto v naši dvorani videvamo več privržencev 
gledališča. Prepričani smo, da smo tudi letos izbrali prave 
predstave in da boste uživali ob ogledu vseh šestih predstav. 
Rezervacĳe sedežev bomo zbirali v naslednjih terminih:

v soboto, 12.septembra 2009, od 10. do 12. ure,
v soboto, 19.septembra 2009, od 10. do 12. ure
v prostorih kulturnega doma na Dobrovi.

Če ste na predvidene termine zasedeni, lahko pokličete na 
tel. št.: 031/344 707 (Miha Prebil) ali 031/341 270 (David Te-
hovnik) ali pa pišete na elektronski naslov gsdobrova@gma-
il.com, da se skupaj dogovorimo za vam ustrezen termin.

Sedeže za vseh šest predstav si lahko zagotovite po ceni 35 
EUR. Karta za vseh šest predstav je prenosljiva. Karte v red-
ni prodaji bodo 8 EUR za posamezno predstavo.

17. oktober 2009 ob 19.30  v kulturnem domu na Dobrovi
Josh Tobiessen:  VOLI - komedĳa
KPD Josip Lavtižar, Kranjska Gora, režĳa: GREGOR ČUŠIN 
 
21. november 2009  ob 19.30  v kulturnem domu na 
Dobrovi
Igor Torkar:   BALADA O TAŠČICI – drama
KD Jožef Virk DOB, režĳa: PETER MILITAROV
 
12. december 2009 ob 19.30  v kulturnem domu na 
Dobrovi
Georges Feydeau:  POROKA ŠTEFANA VAMPIČA –   kome-
dĳa
KD Bohinjska Bela – gledališče Belansko, režĳa: BERNAR-
DA GAŠPERŠIČ
 
16. januar 2010 ob 19.30  v kulturnem domu na Dobrovi
Slawomir Mrožek:  POLICĲA - komedĳa
KPD Planina - Sele,  režĳa: FRANCI KONČAN
 
20. februar 2010 ob 19.30  v kulturnem domu na Dobrovi
Ivan Tavčar - Ludvik Kaluža:   COPRNIŠKA KRVAVA RIH-
TA V LOKI – drama
Loški oder Ško�a Loka, režĳa: MATĲA MILČINSKI
 
20. marec 2010  ob 19.30 v kulturnem domu na Dobrovi
igra s profesionalnim igralcem.

Vabimo vas na abonmajske večere ter vam želimo 
veliko užitkov. 

Pridržujemo si pravico do spremembe programa.

Gledališka skupina
KUD Dolomiti Dobrova

Vrtec v Brezju ima po novem pisane barve, ki pritičejo objektu, ki 
je namenjen predšolski vzgoji. 

Ob zaključku redakcĳe Našega časopisa 
je bila športna dvorana pri OŠ Dobrova že 
pod streho, kar pomeni, da so delavci mari-
borskega Konstruktorja  končal iz grobimi 
gradbenimi deli. V notranjosti so kerami-
čarji začeli polagati keramiko, zunaj pa so 
začeli urejati okolico. Naj spomnimo, da 
bo športna dvorana več kot le telovadnica 
za šolske namene. Namenjena bo tudi zu-
nanjim uporabnikom in naj bi bila stičišče 
športnega pa tudi kulturno-družabnega 
življenja v tem delu občine. Zato bo tudi 
imela statične in pomične tribune ter pripa-
dajoče prostore za garderobo, umivalnice 
in orodje. Poleg same nove športne dvorane 
bo šola deležna tudi novih zunanjih šport-
nih površin. Tako bosta na ravnini pod dvo-
rano igrišče za odbojko na mivki in atlet-
ska steza s tartanom, znotraj slednje pa bo 
večnamenska športna ploščad. Kot so nam 
pojasnili na občini, dela zaenkrat potekajo 
zelo tekoče, pravzaprav za nekaj dni celo 

prehitevajo postavljeni terminski načrt. Po njem naj bi dvorana 
21. oktobra dobila tudi uporabno dovoljenje.  

Druga velika investicĳa pa se bo jeseni začela pri polhograj-
ski osnovni šoli. Tam bo občina povečala obstoječo šolo, zgradila 
novo telovadnico in obnovila stari del objekta. Trenutno ima ob-
čina že zbrano vso potrebno dokumentacĳo in pridobljeno grad-
beno dovoljenje, prek razpisa pa že išče izvajalca gradbenih del. 
Prispele ponudbe bodo na občini odpirali 14. septembra, oktobra 
pa naj bi na gradbišču že začeli z deli za gradnjo telovadnice in 
prizidka za vrtec. Gradbeniki naj bi se obnove same šole lotili pri-
hodnje leto proti koncu šolskega leta, zato bo šolsko leto verjetno 
nekoliko krajše oziroma bodo imeli učenci nekoliko več 'delovnih' 
sobot. Projekt, ki ga projektanti ocenjujejo na 4,7 milĳone evrov, 
od tega pa naj bi država primaknila skoraj milĳon evrov, naj bi 
bil  končan  septembra prihodnje leto.                  Gašper Tominc

Gradnja športne dvorane napreduje hitro in brez zapletov. 

Taka naj bi bila nova šola v Polhovem Gradcu.

Občina je poskrbela za predšolsko vzgojo

Obnovili vrtec, 
postavili nova igrala in 
odprli dodatni oddelek
Občina Dobrova - Polhov Gradec se je med poletnimi 
počitnicami lotila več projekto, s katerimi bo mal-
čkom izboljšala kakovost bivanja v vrtcih. Tako je 
bil obnove deležen vrtec v Brezju, dobrovski je dobil 
nova igrala, v Polhovem Gradcu pa je občina odprla 
nove prostore za predšolsko vzgojo.

Občina se loteva osrednjega letošnjega projekta

Gradnja športne dvorane na Dobrovi je v 
polnem teku
Po tistem, ko je predhodno nekoliko zategnila pas, se Občina Dobrova - Polhov Gradec letos loteva dveh 
najdražjih projektov v svoji zgodovini. Na Dobrovi že poteka gradnja športne dvorane, jeseni pa naj bi za-
brneli stroji tudi pri polhograjski osnovni šoli. 
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Delovni stroji so v spod-
njem delu Gabrja in zgornji 
Šujici brneli od novembra 2007 
do maja 2009, nato pa je na 
novo zgrajeno kanalizacĳsko 
omrežje junĳa dobilo upo-
rabno dovoljenje. Tako bodo 
lahko vsi tisti krajani, ki so pri-
dobili ustrezno dokumentacĳo 
za priklop, le-tega tudi izvedli. 
Kanalizacĳsko omrežje se na-
vezuje na čistilno napravo v 
Šujici, sama investicĳa, ki se je 
izvedla preko Javnega podjet-
ja Vodovod-Kanalizacĳa, pa je 
stala 380 tisoč evrov. »Gradnja 
je potekala nekoliko dlje od na-
črtovane,« pravi Boris Krnjajič, 
višji svetovalec za komunalne 
dejavnosti in urbanizem na ob-
čini. »Sočasno je namreč pote-
kala še gradnja drugih komu-
nalnih vodov, nekoliko pa so 
popravili tudi samo traso. Na 
območju zgrajene kanalizacĳe 
je tako obnovljena vodovodna, 

električna, telefonska in kabel-
ska infrastruktura. Zgradili so 
tudi plinovod, ki bo omogočal 
oskrbo z zemeljskim plinom 
in pločnik v območju Gabrja z 
javno razsvetljavo.«

Plazovit teren začasno ustavil 
gradnjo

Gradnja kanalizacĳe na pol-
hograjskem koncu je stekla v 
začetku leta 2008, in sicer kot 
prva faza. Vzporedno z njeno 
gradnjo je potekala tudi rekon-
strukcĳa tamkajšnje državne 
ceste in pločnika. Po slabem 
letu dni gradnje, pa se je pro-
jekt konec lanskega leta usta-
vil, ker so gradbinci naleteli na 
plazovit teren pri gostilni Prat-
kar. Strokovnjaki so ugotovili, 
da je nadaljevanje nesmiselno, 
dokler ne bodo na tem mestu 
zgradili pilotno steno, ki bo 
preprečevala zdrs zemljine. 
Prav tako je plazovit teren 

eden glavnih vprašanj pri na-
vezavi naselja Podreber na ka-
nalizacĳsko omrežje. Trenutno 
je v gradnjo kanalizacĳe v Pol-
hovem Gradcu vloženih 312 
tisoč evrov. Vsaj dvakrat toliko 
pa naj bi še stala gradnja druge 
faze kanalizacĳe v Polhovem 
Gradcu. Vloga za gradbeno 

dovoljenje je bila na upravno 
enoto oddana 14. julĳa letos. 
Uvedba kanalizacĳskega si-
stema bo terjala tudi ustrezno 
rekonstrukcĳo tamkajšnje či-
stilne naprave. »Trenutno je v 
razpisu izdelava idejne zasno-
ve, ki bo omogočila izdelavo 
dokumentacĳe za pridobitev 

gradbenega dovoljenja. Oce-
njuje se, da bo rekonstrukcĳa 
čistilne naprave znašala v viši-
ni 1,88 mio evrov,« pojasnjuje 
Krnjajič.

Brezje čaka le še na gradbeno 
dovoljenje

Že vložena vloga za iz-
dajo gradbenega dovoljenja 
za gradnjo kanalizacĳskega 
omrežja v Brezju naj bi bila v 
zaključni fazi obravnave. Gle-
de na spremembo zakonodaje, 
ki se nanaša na poplavna ob-
močja, je potrebno dodatno 
pridobiti še hidrološko hi-
dravlično študĳo vodotoka 
Horjulščica v območju čistilne 
naprave. Ta bo pokazala pogo-
je gradnje in ukrepe za posta-
vitev čistilne naprave v Brezju. 
Prav tako je potrebno s strani 
Elektra Ljubljana urediti še 
priklopna mesta za napajanje 
črpališč in čistilne naprave za 

oskrbo za elektriko in prido-
biti služnosti za potek električ-
nih vodov. Ocenjena vrednost 
izgradnje kanalizacĳe v Brezju 
je 900 tisoč evrov. 

Pridobitev služnosti je rak 
rana hitre širitve omrežja

Gradnja kanalizacĳskega 
omrežja se vedno znova sreču-
je z velikimi težavami prido-
bivanja služnostnih pravic za 
zemljišča, ki so v zasebni lasti 
in preko katerih naj bi potekali 
kanalizacĳski vodi. »Na žalost 
marsikateri krajan ne dovoli, 
da bi se preko njegove parce-
le gradila kanalizacĳa in tako 
onemogoči izgradnjo kanali-
zacĳe na čim večjem območju 
naselja,« pravi naš sogovornik 
in zaključuje, da se s tem po-
večujejo stroški načrtovanja in 
pridobivanja ustrezne doku-
mentacĳe. 

Gašper Tominc

Plazovit teren pri Pratkarju v Polhovem Gradcu je začasno ustavil 
načrtovano gradnjo kanalizacĳe. 

Plinifikacĳa po Dobrovi

Priklop na plin bo 
mogoč še v tej sezoni
S strani občine izbrani izvajalec javne gospodar-
ske službe oskrbe s plinom Energetika Ljubljana je 
začela z gradnjo plinovodnega omrežja v občini že 
leta 2003 oziroma 2004. V tem obdobju pa do konca  
minulega leta je za plinifikacĳo v občini namenila 
nekaj manj kot 1,4 mio sredstev in zgradila 8500 m 
omrežja.

 Največ sredstev je bilo porabljenih v letih 2004 in 2005, to je 
okoli sedemsto tisoč evrov za izgradnjo glavnega plinovoda 
med merilno regulacĳsko postajo v Kozarjih in Podsmreko. 
To je bila tako imenovana prva faza, kjer so plinovod poteg-
nili od Kozarĳ prek Draževnika, Komanĳe in Podsmreke do 
Tržaške ceste, od tam pa se je plinovod nadaljeval naprej proti 
Brezovici. Tako je na območjih Draževnika, Komanĳe in Pod-
smreke že mogoč odvzem zemeljskega plina. Lani so izpeljali 
še drugo fazo, ko so plinovod potegnili iz Draževnika proti 
Razorom, Dobrovi, Šujici in Stranski vasi. Energetika je za ta 
projekt namenila približno pol milĳona evrov.

 Letos Energetika načrtuje gradnjo glavnega plinovoda, 
ki bo prek Šujice povezal že zgrajeno plinovodno omrežje v 
Gaberju z obstoječim plinovodnim omrežjem v naselju Do-
brova. Nadaljevala se bo tudi gradnja plinovodnega omrežja 
po naselju Dobrova. Odvzem zemeljskega plina na območju 
Dobrove, ki že ima zgrajeno plinovodno omrežje, bo mogoč 
v ogrevalni sezoni 2009/2010. V delu naselja, kjer bo gradnja 
plinovodnega omrežja potekala  letos, pa bo zemeljski plin na 
voljo v prvi polovici leta 2010. Letos je bila načrtovana tudi 
plinifikacĳa Šujice, vendar je zaradi težav pri pridobivanju 
zemljišč za gradnjo plinovoda prestavljena v leto 2010. Sicer 
pa na Energetiki že načrtujejo tudi gradnjo plinovodnega 
omrežja skozi Ajdovše in Selo proti Hruševemu. 

Gašper Tominc

Že leta 1987 je bil narejen prvi projekt 
za mrliško vežico, ki bi jo financirMestni 
sekretariat za komunalo promet in zveze 
mesta Ljubljana. Zagotovljena so bila vsa 
finančna sredstva, vendar so se tik pred 
realizacĳo projekta pojavili nekateri kra-
jani, ki so sklicali skupščino KS in sprejeli 
sklep, da se postavitev vežice ne izvede ter 
se sredstva namenĳo za asfaltiranje ulic v 
Polhovem Gradcu. To pa se ni zgodilo, 
saj so bila sredstva strogo namenska in 
jih Ljubljana za asfalt ni sprostila! Še več, 
sredstva so dobile druge krajevne skup-
nosti za potrebe mrliških vežic. Vendarle 
asfalt smo dobili, in sicer iz sredstev kra-
janov in iz drugih virov mesta Ljubljana 
(takrat naše občine kot je sedaj, še ni bilo). 
Od  omenjenega poskusa je zadeva miro-
vala do novega tisočletja, ko je KS Polhov 
Gradec z lastnimi sredstvi pod vodstvom 
g. Povšeta kupila zapuščeno in zanemar-
jeno domačĳo nad cerkvĳo za približno 
20.000 EUR, ravno za potrebe gradnje 
mrliške vežice. Leto  pozneje je bila stav-
ba odstranjena, saj je to odredil gradbeni 
inšpektor, ki ga je skrbela varnost mimo-
idočih in spomenikov na pokopališču. V 
naslednjem mandatu pod predsedstvom 
Dušana Mesa so se ponovno pojavila na-
sprotovanja gradnji na tem mestu, saj je 
bila izražena pobuda za postavitev mrli-
ške vežice pri čebelarskem domu, kar pa 
ni le v nasprotju z logiko, temveč sta na-
sprotno mnenje pisno izrazila tudi Zavod 
za spomeniško varstvo in Občina Dobrova 
Polhov Gradec. Tudi zato, ker gre pa za 
zavarovano območje okolice graščine, ki je 
državni spomenik prve kategorĳe.

V sredini avgusta me je povabil na se-
stanek projektant nove mrliške vežice, g. 
Andrej Briški, ter mi pokazal idejni osnu-
tek nove vežice, ki je že dobil zeleno luč 
Zavoda za spomeniško varstvo in tudi ob-
čine. Naj poudarim, da bomo krajani po-
leg vežice pridobili tudi nov trg, ki bo lepo 
zaokrožil staro vaško jedro, ki zdaj že leta 
kaže škrbasto podobo prav zaradi manj-
kajoče ureditve v okolici pokopališča, kot 
novost pa bodo zgrajene  tudi zidne niše 
za žarne pokope, saj je vaško pokopališče 
že zelo zasedeno. 

Zahvala za skorajšnjo ureditev centra 
Polhovega Gradca in mrliške vežice, ki bo 
v primerjavi z novo vežico v Dvoru nekaj-
krat večja, a žal tudi brez dodatnih parki-
rišč, saj bodo obiskovalci uporabljali tista 
pri trgovini in nova parkirišča pri šoli,  
velja predvsem Marjanu Plestenjaku in 
Antonu Povšetu. Upam le, da bosta prišla 
na odprtje vežice kot obiskovalca, ne pa 
kot uporabnika ... Šalo na stran, konkretne 
številke o vrednosti investicĳe še niso pri-

pravljene,  znano pa je, da bo gradnja tra-
jala nekaj let, saj bodo sredstva zagotovlje-
na postopoma, saj občina kot investitor v 

istem času ureja adaptacĳo in prizidavo 
osnovne šole Polhov Gradec, o čemer sem 
pisal v eni prejšnjih številk. V pripravi je 
tudi idejni osnutek nove povezovalne poti 
med javnim parkiriščem pri trgovini in 

cerkvĳo, ki poteka po strmem občinskem 
travniku in bi bila izvedena položno in 
brez stopnic, s čimer bi bila primerna za 

invalide in starejše občine. V pripravi je 
pravilnik, ki bo določil obvezno uporabo 
mrliške vežice in pokojniki ne bodo smeli 
več na zadnjem obisku sprejemati svojcev 
v domači hiši.                           Sebastjan Vehar

Sedanji mrliški vežici sta premajhni in v razpadajoče stanju, tako da se uporabljata za 
skladišče. Njuna adaptacĳa zaradi ozkosti ni primerna in je tudi predraga. Novi vežici 
bosta imeli vsaka po 25 m2, poleg tega bodo zadaj sanitarĳe, primerne tudi za invalide, in 
čajna kuhinja – jedilnica. Pred vežico bo velik pokrit prostor za sto ljudi in omogočen bo 
dovoz za mrliški avto. Arhitekt se je izogibal betonu in je v obliki fasade ohranil prvine 
baročne stare gradnje s stebri. Zanimivo je, da se mrliška vežica z ulice sploh ne bo videla, 
saj bo njena ravna streha ustvarila podaljšek vaškega trga, vse dogajanje in fasada vežice 
sta vidni le s spodnje strani. Še nižje pa bo stal nov oporni zid z žarnimi nišami. 

Občina gradi kanalizacĳo

Po Gabrju in Šujici kanalizacĳa tudi v Polhovem Gradcu in Brezju
V zadnjih letih je občina Dobrova-Polhov Gradec začela graditi nove kanalizacĳske vode. Trenutno sta zgrajena kraka v spodnjem Gabrju in zgornjem delu Šujice. 
Gradnja kanalizacĳe je potekala tudi v Polhovem Gradcu, a se je zaradi nepredvidenih težav na terenu začasno ustavila, v Brezju pa je tik pred tem, da projekt dobi 
gradbeno dovoljenje.

Mrliška vežica Polhov Gradec
Še eden od nujno potrebnih projektov v naši vasi, še ena odprta rana, ki bo odpravljena v kratkem!
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Za spremembo od prejšnjih 
let je letos del programskega 

dogajanja potekalo v grajskem 
parku. Dramska skupina Ne-

ptun je s pristnimi kostumi in 
starodavno kočĳo uprizorila 

godovni dan grofice Antonĳe 
Blagaj. Grof Blagaj je bil na-
mreč znan po tem, da je redno 
počastil god žene Antonĳe. Ob 
tem je povabil v goste visoke 
goste različnih stanov, s kate-
rimi so pokramljali o trenut-
nih razmerah, pomembnih 
projektih in še marsičem. Pro-
gram je popestrila Folklorna 
skupina Grofa Blagaj, nato 
pa se je sprevod skupaj z ig-
ralci in obiskovalci odpravil 

proti prireditvenemu pros-
toru pri Pograjskemu domu. 
Tam so prikazali mlatev žita s 
cepci in razstavili stare stroje, 
ki so bili potrebni za tovrstno 
opravilo. 

Ker je žetev žita povezana z 
mletjem moke, so Brišani po-
stavili še pravo mlinsko kolo, ki 
je poganjalo napravo za mletje 
žita. Zaplesala je otroška fol-
klorna skupina TD Briše, tudi 
tokrat pa so obiskovalce razva-

jale dobrote in jedi iz krušnih 
peči, ki so jih pripravile briške 
gospodinje. Veliko zanimanja 
in vzporedno s tem smeha so 
požele kmečke igre, kjer je pet 
ekip preizkušalo svoje spretno-
sti. Za najmlajše je bilo poskrb-
ljeno z otroškimi delavnicami, 
starejši pa so se lahko  od 17. 
ure naprej vrteli na plesnem 
podĳu na glasbeno spremljavo 
narodno-zabavnega Ansambla 
Lojzeta Slaka.  Gašper Tominc

Visoki gostje so v grajskem parku nazdravili grofici Blagaj.

Predstavo v grajskem parku si je ogledalo veliko ljudi. 

Pod grajsko lipo so zopet poplesavali – tokrat v izvedbi FS Grof 
Blagaj.

Rdeča nit starih običajev je bila mlačev žita. 

Veliko pozornosti in temu primerno tudi smeha so pritegnile kmečke igre. 

19. Dan pod Lovrencem

Godovni dan grofice Antonĳe
Polhov Gradec, 21. junĳ – Turistično društvo Briše si je za tokratno osrednjo nit 
praznika pod Lovrencem izbralo godovni dan grofice Antonĳe Blagaj in prikaz 
mlačve žita. Poleg tega so Brišani pripravili bogat spremljevalni program, za 
glasbeni zaključek že 19. Dneva pod Lovrencem pa je poskrbel narodno-zabavni 
Ansambel Lojzeta Slaka.

Kanadsko-slovensko kul-
turno društvo je združenje iz 
Winnipega (Manitoba), katere-
ga  glavni namen je ohranjanje 
in vzpodbujanje slovenske kul-
ture na tamkajšnjem območju. 
Ustanovljeno je bilo leta 1951, 
hrbtenica gojenja kulture pa 

sta lastna cerkev in slovenski 
dom. Društvo zaznamuje moč-
na plesna dejavnost, ki se kaže 
v treh folklornih skupinah, ki 
zajemajo vse generacĳe. Naj-
mlajša skupina so Zvončki, sle-
di najstniški Rožmarin, odrasla 
folklorna skupina pa se imenu-

je Triglav. Folkloristi so do leta 
2000 poplesavali zgolj v Kanadi 
in ZDA, nato pa so svoje pete 
prvič zasukali tudi na slovenski 
zemlji. V Šentjoštu so se pred-
stavili s štajerskimi, gorenjski-
mi in prekmurskimi plesi. 

V drugem delu kulturnega 
večera so se na odru predsta-
vili s pesmĳo tudi maturanti 
slovenske šole iz Argentine. 
Tamkajšnja slovenska skupnost 
ima namreč ob sobotah šolo, v 
kateri dĳaki vadĳo slovenščino, 
pojejo in nastopajo. Generacĳa, 
ki zaključi s petletnim šola-
njem, se imenuje Rast in, kot je 
navada tudi pri nas, se  konec 
šolanja zaključi z ustreznim iz-
letom. Vse do osamosvojitve 
Slovenĳe so se sinovi in hčere 
dveh domovin mudili na izle-
tih po Argentini, od leta 1991 
pa je njihov vsakokratni cilj 
sončna stran Alp. V Šentjoštu je 
s svojim kulturnim programom 
nastopila že 38. generacĳa ma-
turantov – ali Rast 38. 

KUD Ivana Cankarja Šentjošt 
se je gostom zahvalilo za po-
pestritev večera in jim zažele-
lo čim boljše počutje v njihovi 
drugi domovini, nekdanja mi-
nistrica Mojca Kucler Dolinar 
pa je pohvalila izreden trud, ki 
ga gostje vlagajo v ohranjanje 
slovenske kulture na argentin-
skih in kanadskih tleh.

 Gašper Tominc

Folkloristi iz kanadskega Winnipega

Osemintrideseta generacĳa maturantov slovenske šole v Argentini

Konec junĳa je bila v cerkvi sv. 
Petra v Dvoru maša, po njej pa 
odprtje fotografske razstave o 
sakralnih objektih na Slomško-
vi spominski poti, ki je nasta-
la izpod rok Cirila Velkovrha. 
Gre za štirideset fotografij cer-
kva in drugih znamenj na spo-
minski poti (kjer je bil Slomšek 
nekoč kaplan) od vinorodnega 
Bizeljskega, prek Ponikve in 

Frankolovega, do Vojnika. Lo-
kacĳe razstave si Velkovrh ni 
izbral naključno. Obiskovalce 
je že sam ambient gotske cerkve 
vzpodbujal k podoživljanju sa-
kralne umetnosti na Slomškovi 
spominski poti, obenem pa je 
letošnje leto razglašeno tudi za 
Slomškovo leto. 

Ob polhograjskem župniku 
Bogdanu Oražmu je mašo da-
roval še prošt Jože Lap, ki je 
obenem spregovoril tudi ne-
kaj besed ob odprtju razstave. 

Dejal je, da lahko Slomškova 
spominska pot ponuja posre-
čeno kombinacĳo turističnega 
in duhovnega popotovanja ter 
tako prisotne pozval k obisku 
poti. Strokovno pa je razstavo 
oziroma same sakralne objek-
te na njej predstavil prof. dr. 
Mirko Juteršek. Dejal je, da se 
Slovenĳa sicer po arhitektonski 
imenitnosti ne more primerjati 

s sakralnimi stavbami večjih in 
bogatejših dežel evropskega 
zahoda, lahko pa se ponaša s 
svojo specifičnostjo in enkrat-
nostjo. ''Na romarski pešpoti 
blaženega Antona Martina 
Slomška se bomo z nekaj do-
bre volje lahko srečali z vsemi 
umetnostnimi stilnimi obdobji 
, ki jih premore evropski razvoj 
cerkvene arhitekture – od še 
predromanskih cerkva, preko 

gotskega stavbarstva do baroč-
nih prvin.''  

In kdo pravzaprav je Ciril 
Velkovrh, ki se je po romarski 
poti sprehodil s fotografskim 
aparatom? Nekateri ga že po-
znajo, saj je reden gost nekate-
rih prireditev v našem okolju, 
za druge pa naj napišemo, da 
je profesor matematike in za-
priseženi planinec. Doslej je 
uredil šest planinskih vod-
nikov ter v različnih medĳih 
predstavil več sto knjig s tega 
področja. Zadnji dve desetletji 
se intenzivno ukvarja s foto-
grafijo, v okviru katere je izdal 
dve fotografski monografiji, 
je pa tudi avtor številnih foto-
grafskih razglednic in stenskih 
koledarjev. Dejal je, da je raz-
stavo pripravil z namenom, da 
bi bili del lepot, ki jih je videl, 
deležni tudi  drugi in jih nena-
zadnje navdušil, da bi jih tudi 
sami obiskali. ''Odprtje raz-
stave je moj osebni praznik. 
Mislim, da je to moja zadnja 
razstava v tej dolini. Potem pa 
se bom nekoč vrnil in raziskal 
družinski rodovnik, saj moje 
korenine segajo v Polhograjsko 
dolino.''

Ob koncu uradnega pro-
grama odprtja razstave se je 
domačin Milan Velkovrh še za-
hvalil avtorju razstave, stolne-
mu proštu pa je v imenu župni-
je Polhov Gradec in bratrancev 
avtorja razstave (Milan in Ciril 
sta bratranca) v znak hvalež-
nosti podaril še sliko. Odprtje 
razstave je sklenil Mešani pev-
ski zbor Gregor Rihar.  

Gašper Tominc

Cerkev sv. Petra v Dvoru gostila fotografsko razstavo

Ciril Velkovrh z objektivom

Ciril Velkovrh je razstavil okoli 
40 fotografij sakralnih objektov 
na Slomškovi poti. 

Na Slomškovi poti med najbolj 
veličastne objekte zagotovo 
sodi Žička kartuzĳa, zgrajena v 
12. stoletju našega štetja. 

Šentjošt obiskali rojaki iz Argentine 
in Kanade
Šentjošt, 7. julĳ – Na šentjoškem odru kulturnega doma so se zavrtele folklorne 
skupine Kanadsko-slovenskega kulturnega društva, s petjem pa so se predstavili 
tudi dĳaki maturanti tretje generacĳe izseljencev v Argentini.
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Knjiga o očetu blagajke

O Blagaju in 
njegovem času poslej 
tudi v knjigi

Pri Založbi SAZU je izšla več kot petsto strani debela knjiga, 
v kateri so zbrani referati štiriindvajsetih različnih avtorjev. 
Rdeča nit je grof Rihard Ursini Blagaj, ki je pustil v Polhovem 
Gradcu in širše neizbrisljiv pečat, njemu pa je bil lani v polho-

grajski graščini tudi 
posvečen zgodovin-
ski simpozĳ. Lani 
je namreč minevalo 
dvesto leto od njego-
vega prihoda v Pol-
hov Gradec, 150 let 
od njegove smrti, 170 
let od obiska saškega 
kralja in 110 let od 
naravovarstvenega 
varstva Blagajevega 
volčina. Omenjeni 
avtorji strokovnih 
besedil so vsebino 
le-teh predstavili že 
lani na simpozĳu, 
tokrat pa so njihova 
dela zbrana tudi v 
zborniku. Kot  je po-
vedala Milka Bolka, 
ki je vodila celoten 

projekt, z zbornikom 
popolnoma zaključuje-

jo načrt, ki so si ga postavili leta 2007: da zbrana strokovna 
dela ugledajo luč sveta tudi v knjižni obliki in so tako na voljo 
vsem zainteresiranim. 

In kakšna je vsebina zbornika Grof z rožo, ki obsega 516 
strani, 213 fotografij in 30 referatov?  Jože Trontelj in Peter Fi-
ster se najprej sprehodita skozi Blagajevo deželo. Trontelj piše 
o etiki gospodarjenja s prostorom, ki velikokrat podlega ka-
pitalu, Fister pa o osnovni kulturni krajini Polhovega Gradca. 
Dobrih sto strani je posvečenih neposredno grofu Blagaju in 
njegovi roži. Tone Wraber je prevedel Blagajev zapis o obisku 
saškega kralja, Miha Preinfalk piše o izvoru grofove plemi-
ške rodbine. Zanimivo, po izročilu naj bi izvirala še iz starega 
Rima, srednjeveška posest pa se je razprostirala v Slavonĳi in 
severni Bosni. Nada Praprotnik opisuje Blagajev volčin, Milka 
Bokal je raziskala izrazno, poimensko in pravopisno ozadje 
poimenovanja omenjene rastline, Eva Holz pa je predstavila 
obisk saškega kralja. Darinka Orel in Ana Sedej Pipan pred-
stavljata doslej še neznane podrobnosti o Blagajevem družin-
skem prĳatelju in zdravniku Tomažu Brankeju. Tone Wraber 
se je podpisal tudi pod naravoslovno in kulturno zgodovin-
sko črtico iz nekdanje Kranjske, sklop referatov o Blagaju pa 
zaključuje Jožica Kavčič, ko piše o grofu in Polhograjcih. Nato 
sledi sklop treh referatov avtorjev Janje Železnik in Gašper-
ja Tominca, ki opisujeta zgodovino polhograjske graščine 
in njenega posestva. Naslednji sklop referatov je vsebinsko 
vezan na arheologĳo. Janja Železnikar predstavi graščino in 
celo dobrovsko-polhograjsko občino še skozi ta vidik, Da-
vorina Vugo je pritegnila simbolika rimskih pivskih vrčev, 
ki so jih odkrili v Polhovem Gradcu, Marĳan Slabe pa piše 
o arheoloških raziskavah na Gori. Seveda ne gre spregledati 
tudi umetnosti. Mina Mušinovič je tako vzela pod drobnogled 
Neptunov vodnjak pri graščini, Kristina Rihtar je pokukala v 
delavnico družine Facia, Ajda Kozjek pa na novo odkriva do-
gnanje, da je dvorska cerkev plod dela dveh različnih delav-
nic. Sklop zaključujeta Edo Škulj in Jožica Kavčič z opisom 
skladatelja Gregorja Riharja in kartografa ter geografa Josipa 
Kožuha. Zbornik obsega tudi tri referate, ki so širše povezani 
z naravo na Polhograjskem. Mitja Zupančič je vzel pod drob-
nogled gozdove v luči fitocentologĳe, Malči Božnar se je raz-
pisala o Dnevih medu v Polhovem Gradcu, Janez Gregori pa o 
Jožetu Riharju in njegovem mestu v slovenskem čebelarstvu. 
Zadnji vsebinski sklop je naslovljen z naslovom 'Beseda in nje-
na umetnost', v njem pa bodo na svoj račun prišli predvsem 
ljubitelji etnologĳe. Silvo Torkar je raziskal značilne priimke 
na Pograjskem, Marĳa Stanonik je raziskala folklorne pripo-
vedi iz tega območja, Milka Bokal pa je opisala črnovrško kro-
niko Jožefa Trobca in akademskega slikarja Eda Dolinarja, ki 
je mnogo več kot le to. Zbornik se  končuje s sklopom barvnih 
fotografij, ki se navezujejo na vsebino zbornika. Naj še ome-
nimo, da se vsebinski sklopi ločĳo od preostalih po barvnih 
robovih, kar  zelo olajša hitro iskanje. Vsi prispevki imajo tudi 
kratek angleški in slovenski povzetek, seveda pa navajajo tudi 
vire in literaturo. 

Zbornik je izšel v nakladi 600 izvodov, strokovni recenzenti 
pa so ga že ocenili kot strokovnega in znanstveno neoporečno 
opravljenega. Dr. Branko Vreš ga je celo označil za vzorčen 
primer, kako bi se podobne publikacĳe morali lotiti tudi na 
drugih geografskih območjih Slovenĳe. Zbornik je mogoče 
kupiti v knjigarnah Mladinske knjige, na SAZU, v Polhograj-
ski graščini in Dnevnem baru na avtobusni postaji v Polho-
vem Gradcu. 

Gašper Tominc

Uradna cena je 30 evrov, v Polhovem 
Gradcu pa bo dosegljiva s popustom.

Janja Janša (imenitni Kresni-
ček izpred treh let, tisti, ki je iz-
gubil svojo lučko, v istoimenski 
spevoigri Radovana Gobca) je 
zbrane ljubitelje čipk pozdravi-
la s popevko Zvončki in troben-
tice, ki je bila nadvse primeren 
uvod k slovesnosti ob odprtju 

11. razstave čipk v soboto, 25. 
aprila 2009.

“Narava je spala, pa zopet je 
vstala in príšla je zala, preljuba 
pomlad,” pa so bile besede pod-
pisane, ko sem pozdravila in 
nagovorila goste.

Posebej sem pozdravila go-
spoda Francĳa Laznika, direk-
torja JZ Polhograjska graščina, 
ki je dolga leta z veliko naklo-
njenostjo podpiral polhograjske 
klekljarice. Za naše razstave 
smo vedno dobile najlepše graj-
ske sobe.  Lani se je v graščino 
vselil Muzej pošte in teleko-
munikacĳ Tehniškega muzeja 
Slovenĳe, ki je s svojimi eks-
ponati zasedel večino grajskih 
prostorov. Zato smo letos našo 
razstavo čipk lahko postavile le 
v eni sobani. Še vedno pa velja, 
da je bila naša razstava postav-
ljena v eni najlepših stavb daleč 
naokrog, v izjemnem okolju do-
linice med Polhograjsko Goro, 
Kalvarĳo in Grmado.

Med gosti smo pozdravili go-
spoda Oresta Jarha, direktorja 
Tehniškega muzeja Slovenĳe, 
in kustosinjo Muzeja pošte in 
telekomunikacĳ gospo Estero 
Cerar. Posebno veseli smo bili 
rojakinje gospe Mojce Kucler 
Dolinar, nekdanje ministrice 
za znanost in visoko šolstvo 
in kandidatke za evropsko po-
slanko.

Za pojasnilo k razstavi sem 
nadaljevala: “Najbolj se razvese-
limo pomladnih rož. Z barvo vabĳo 
čebele in druge žuželke, ki jim po-
magajo opraviti prvo dejanje njiho-
ve starševske dolžnosti. S svojimi 
nežnimi oblikami in čudovitim 
vonjem pa so prepričale človeka, da 
jih goji, ker mu raveseljujejo dušo 
in srce. Zato so cvetovi našli pot 

v pesmi, na slikarska platna, na 
najlepša damska oblačila, v nakit. 
Našle so pot na pročelja cerkva, 
spomnimo se sĳajnih, mogočnih 
rozet gotskih katedral. Še obljube 
za večno ljubezen in zvestobo, v 
dobrem in slabem, si dajemo z ro-
žami v rokah in gumbnici. Cvetje 

ima velik simbolni pomen. Ni torej 
nenavadno, da ima najnežnejša od 
umetnih obrti v svojih vzorcih naj-
pogosteje cvetlični motiv.”

Naša letošnja razstava je 
bila skromna hvalnica naravi 
in življenju, poimenovale smo 
jo Pograjski gartelc. Marsiko-
ga je prvi pogled v razstavno 
sobo presenetil. Večina čipk ni 
bila taka, kot si jih ljudje pred-
stavljajo – beli prtički različnih 
oblik in velikosti. A tisti, ki po-
znate navezo polhograjskih in 
ljubljanskih klekljaric, veste, 
da lahko na vsaki novi razstavi 
pričakujete kaj posebnega.

Vas, bralce, sprašujem, kdo 
med vami pozna besedo gar-
telc. V Slovarju slovenskega 
knjižnega jezika te besede ni. 
Vendar mi je gospa Milka Bokal, 
naša članica, leksikografinja pri 
Znanstvenoraziskovalnem cen-
tru SAZU, zagotovila, da jo lah-
ko uporabimo, saj je marsikje še 
živa in v vsakdanji rabi.

Spraševala sem tudi kolegice 
v službi in prĳateljice. Nekatere 
še nikoli niso slišale za gartelc, 
druge so ga poznale. “Pejt u 
garhlc pa naber rože za na britof pa 
za h znamĳ,” so rekl stara mama. 

Teh besed v rovtarskem narečju 
se spominja moja prĳateljica. 
Na kmetih je bil to majhen del 
vrta, ograjen, da kokoši, pete-
lin, race in gosi v svoji vnemi 
brskanja niso mogle vanj. Gos-
podinja je v njem z vso ljubez-
nĳo gojila rože, da so bujno 
cvetele od zgodnje pomladi do 
pozne jeseni, šele slana ali sneg 
sta pobrala zadnje cvetje. Med 
rožami so rastla še zelišča, pa 
malo solatke in korenček. Moj 
soprog se spominja dobrosrčne 
stare botrce iz mežnarjeve hiše 
pri cerkvici sv. Duha ob Bohin-
jskem jezeru. Celo takrat, ko so 
jo zatekle noge še komaj nosile, 
je vsakokrat, ko je pometla po 
hiši, smetišnico nesla izpraznit 
v svoj gartlc. Seveda so ji rože 
njeno dobroto vračale.

Dve kolegici klekljarici, ena 
vzgojiteljica, druga osnovno-
šolska učiteljica, sta povprašali 
otroke, kaj si predstavljajo pod 
besedo gartelc. Večini je bila 
beseda neznana, njihovi od-
govori so bili polni domišljĳe: 
“To je en avto ali pa avtomat ali 
pa svanformator,” je odgovori-
la 5-letna Justina. “Tega pa pri 
nas nimamo,” je zatrdila skoraj 
5-letna Naja. “Tovornjak!” je bil 
odločen 5-letni Matic. Učenci v 
2. razredu so našteli: grof, roža 
s skodranimi rdečimi listi, dre-
vo z vĳugastimi listi, rastlina, ki 
ima vĳolične in umešane zelene 
liste, pošast proti nezemljanu, 
šimpanz, štruca, grablje, gasi-
lec, grad. Učenci v 5. razredu 
so zapisali: rastlina z lovkami, 
podstrešje, pravljično bitje, vr-

sta vina, mestni škrat. Nekateri 
učenci v 7. razredu pa so bili že 
blizu: nekaj v zvezi z vrtom; ta 
beseda mi je zelo znana, a se ne 
morem spomniti, kaj pomeni; 
beseda je zastarela oz. izpeljan-
ka iz tujega jezika; spominja me 
na vrt. Odgovori drugih so bili 
barviti in pisani, kot je lahko 
pisano cvetje v gartelcu: letalec, 
stroj za kakšno opravilo, sliši se 
kot škrat, narečna beseda za ko-
lovrat, kmečka hiša, spominja 
me na oblačila, spominja me na 
ime kakšne pošasti iz ljudske 

pravljice, vrtni palček, film, no-
gavica. Otroške odgovore smo 
natisnili in jih dali na ogled. Za 
obiskovalce razstave so bili zelo 
zabavni.

Da je bila slovesnost ob od-
prtju razstave prĳetna tudi za 
ušesa, je bila zaslužna imenitna 
gostja, ki sem jo predstavila z 
naslednjimi besedami: “Ko za-
zveni opera, se odprejo nebesa. In 
ko se operi doda pridih popa, se ne-
besa spustĳo na zemljo. Alenka Go-
tar je operna pevka, ki je v Slovenĳi 
zaorala ledino in je po svoji uspešni 
operni karieri združila svoj operni 
glas z elementi popa in se v hipu 
zasidrala na slovenski glasbeni sce-
ni, uspešno zastopala Slovenĳo na 
izboru za Pesem Evrovizĳe in naši 
državi priborila tudi finale. Pevka, 
ki se je šolala v Švici in Avstrĳi, ki 
je pela po vsej Evropi in svetu, ki 
je s svojim glasom zaznamovala 
devet sezon v slovenskih opernih 
hišah v Mariboru in Ljubljani, je 
danes ena najbolj znanih opernih 
pevk pri nas in je najbolj zaslužna, 
da se je opera približala najširšemu 
krogu poslušalcev v Slovenĳi. Kjer 
se poljubita opera in pop, tam 
zaslišimo glas Alenke Gotar.” 

Zapela je dve operni arĳi 
in pesem Cvet z juga, s katero 
je pred časom osvojila širšo 
slovensko občinstvo. Nas je 
očaral njen “sestop z odra” med 
poslušalce in njeno darovanje 
vrhunske pevske umetnine ne 
samo vsem, ampak tudi posa-
meznim udeležencem sĳajne 
predstave. Vse pa nas je razve-
selila, ko se nam je po ogledu 
čipk pridružila ob mizi s prig-

rizki in ostala v naši družbi še 
del večera. Da bo v Polhov Gra-
dec rada še prišla, so bile njene 
besede ob odhodu. Res vedenje, 
primerno zvezdniški umetnici.

Na veliki mizi so bile tisti 
večer kulinarične “čipkarĳe” 
gospe Mimi Plestenjak, naše 
podporne članice. Prireditev je s 
svojim prispevkom velikodušno 
podprla gospa Malči Božnar iz 
Čebelarstva Božnar v Polhovem 
Gradcu.   

Tatjana Trontelj
(foto M. Y. in T. T.)

Uspešna razstava čipk

Pograjski gartelc
V Polhograjski graščini smo ob koncu junĳa zaprli 
letošnjo razstavo čipk Klekljarskega društva Polhov 
Gradec. Tudi to razstavo, podobno kot že zadnjih ne-
kaj let, smo polhograjske klekljarice pripravile v sode-
lovanju s klekljaricami ljubljanske skupine z Ledine. V 
vsaki skupini je tudi en klekljar, pri nas gospod Maks 
Oblak, v ljubljanski skupini gospod Franc Jelovčan. 
Naj mi bo oproščeno, ker bom tudi v nadaljevanju up-
orabljala žensko besedno obliko – klekljarice.

Manj znan pogled na Polhograjsko graščino (foto: M. Y.)

Blagajke v gartelcu (foto T. T.) Ivanjščice z metulji Pisan šopek

Alenka Gotar in stric Max Alenka Gotar in Janja Janša

Alenka Gotar in Janja Janša s polhograjskimi klekljaricami in stri-
cem Maxom
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Oratorĳ 2009 – Dobrova 

Nate računam 
Jezus je sv. Frančišku Asiškemu  zau-

pal življenjsko nalogo z besedami: »Poj-
di in popravi mojo Cerkev!« Računal je 
na sv. Frančiška, da bo on tisti, ki bo bra-
tom in sestram oznanjal evangelĳ. Fran-
čišek pa je računal na Jezusa, da mu bo 
pomagal pri njegovem poslanstvu. 

Tudi 91 otrok in 23 animatorjev iz 
župnĳe Dobrova se nas je po zgledu sv. 
Frančiška odzvalo na Jezusovo povabilo 
in sodelovalo pri gradnji Božjega Kralje-
stva na oratorĳu na Dobrovi v času od 1. 
do 5. julĳa 2009. Prek jutranje molitve, 
igre, katehez ter delavnic smo spoznali 
življenje sv. Frančiška. Na peš romanju 
na podružnico sv. Jurĳa na Hruševo 
smo poromali z željo, da nam sv. Fran-
čišek izprosi mir srca, ki ga lahko da le 
naš Odrešenik. 

Zahvaljujemo se za duhovni uspeh 
oratorĳa z naslovom Nate računam in 
za vsa prĳateljstva, ki so se spletla  med 
tednom. Hvaležnost dobrovski Marĳi 
pa nas spodbuja, da se bomo trudili ži-
veti po zgledu sv. Frančiška. 

Petra Bricelj

Oratorĳ Šentjošt 2009
V Šentjoštu je začetek počitnic zaznamovan z oratorĳem. Za 

en teden se večina otrok iz vasi in animatorji skoraj vselĳo v 
kulturni dom in njegovo okolico.

Naslov letošnjega oratorĳa je bil Nate računam. Otroci so 
spremljali zgodbo svetega Frančiška Asiškega, o njegovem 
življenju in zgledu pa so se pogovarjali na katehezah. Svoje 
ustvarjalne sposobnosti so udeleženci oratorĳa pokazali na 
vsakodnevnih delavnicah. Imeli smo slaščičarsko, dramsko, 

pustolovsko, umetniško delavnico, izdelovali smo nakit, posli-
kali zid pri osnovni šoli in vrtcu, najmlajši pa so slikali  na bla-
go, oblikovali glino in imeli športne igre. Ob popoldnevih smo 
se animatorji in otroci znašli v svetu piratov, saj so bile popol-
danske igre začinjene z zgodbami iz Karibskega morja. Skozi 
različne igre – velika igra, vodne igre in skriti zaklad – o otroci 
reševali prekletstvo piratov in se bojevali z zlobnimi silami.

Najdaljši dan je bil petek, ko smo se dopoldne najprej od-
pravili na izlet na Planino. Tam smo imeli sveto mašo, po  njej 
pa je sledil piknik s hrenovkami Pri Koširju v Suhem Dolu. S 
polnimi želodčki smo se odpravili v Šentjošt, a oratorĳskega 
dne s tem še ni bilo konec. Zvečer so se otroci spet vrnili v kul-
turni dom in se razveselili nočne igre, s katero so dokončno 
rešili prekletstvo piratov ter osvobodili kulturni dom, ki so ga 
zavzeli pirati. Po večerji so vsi zaspali v spalnih vrečah kar v 
dvorani kulturnega doma.

Zadnji dan so nas za kosilo razveselile mame s palačinkami, 
popoldne pa smo mi osrečili njih, saj smo na kratki prireditvi 
predstavili utrinke letošnjega oratorĳa.

Oratorĳski teden je hitro minil. Otroci in animatorji smo se 
imeli zelo lepo, vsak se je naučil kaj novega, najpomembneje 
pa je, da smo se med sabo še bolj povezali in gradili prĳatelj-
stvo, ki je lučka, ki nas bo grela do naslednjega oratorĳa.

Katja

V jutranjih urah smo se od-
pravili z avtobusom do naše 
prečudovite Obale. V Izoli smo 
se vkrcali na ladjo, s katere 
smo občudovali našo Obalo od 

Izole, Strunjana, Pacuga, Fiese 
do Pirana. 

Po ogledu Obale smo se od-
peljali čez mejo do Umaga. 
Ustavili smo se na kmetĳi Gol-
čić, kjer gojĳo istrsko govedo 
oz. tako imenovane boškarine. 
To čudovito bitje smo si ogle-
dali kar na mestu samem – na 

pašniku. Vsi smo bili presene-
čeni nad mirnostjo živali. Ho-
dili smo poleg njih in se niso 
»dale motiti«. Lastnik nam je 
pojasnil, da se je govedo upo-

rabljalo predvsem za vprego 
vozov in za obdelavo polj s 
plugi. Z njihovo močjo je bo-
škarin skozi zgodovino ostal 
zvest sluga svojemu gospodar-
ju. Skupaj sta obdelovala zem-
ljo in tako je lahko družina pre-
živela, boškarin pa je imel svoje 
prebivališče in hrano. Pred do-

brimi štirimi desetletji, ko so v 
Istro prišli traktorji, je boškarin 
nepričakovano hitro izginil iz 
istrskega okolja. Kmetĳa Gol-
čić je ena izmed večjih kmetĳ v 

Istri, ki še ohranja istrsko gove-
do. Sedaj jih uporabljajo pred-
vsem na različnih prireditvah. 
Lastnik kmetĳe je povedal, da 
se z istrskim govedom ukvar-
ja le kot ljubitelj, saj sam hodi 
v službo – je namreč poklicni 
gasilec. Trenutno redi  trinajst 
govedi.

Z nami je bil tudi svetovalec 
Kmetĳsko-gozdarske zbornice 
Slovenĳe, Kmetĳsko-gozdar-
skega zavoda Ljubljana g. Pal-
čič, ki nam je z navdušenjem 

predstavil in opisal istrsko go-
vedo.

Po ogledu kmetĳe smo se 
ustavili še na turistični kmetĳi 
Mahnič v Dragonji, kjer smo 
imeli degustacĳo njihovih vin. 
Ogledali smo si tudi njihovo 
manjšo vinsko klet.

Andreja Dolinar

V petek, 8. 5. 2009, smo se učenci OŠ 
Dobrova odpravili na Hribarjevo na-
brežje v Ljubljani, kjer je potekala pri-
reditev v okviru projekta Evropska vas.  
Dekleta so z učiteljico Tonko Bozovičar 
in knjižničarko Zvonko Španger odšla  
tja  že ob osmih, da so postavila stojni-
ci, fantje pa smo prišli ob desetih. 

Projekt Evropska vas izvaja veliko šol 
po  vsej Slovenĳi.  Med njimi smo tudi 
mi, ki smo predstavljali  državi Slova-
ško in Romunĳo. Poleg naše šole so se 
v Ljubljani predstavile še OŠ Dravlje, 
OŠ Nove Fužine, OŠ Jožeta Moškriča, 
OŠ Ledina, OŠ Hinka Smrekarja, OŠ 
Preska, OŠ Kolezĳa, OŠ Milana Šuštar-
šiča, OŠ Mirana Jarca, OŠ Bežigrad, OŠ 
Dravlje  in OŠ Naklo, ki so  predstavile 
naslednje države Evropske unĳe: Lat-
vĳo, Francĳo, Belgĳo, Finsko, Poljsko, 
Grčĳo, Irsko, Nemčĳo, Madžarsko, 

Češko, Veliko Britanĳo, Nizozemsko, 
Italĳo, Španĳo, Slovenĳo, Litvo, Avstri-
jo, Luksemburg, Dansko, Portugalsko, 
Bolgarĳo, Estonĳo, Ciper, Malto in 
Švedsko.

Vsaka šola je države predstavljala s 
točkami na prireditvi ter z razstavljeni-
mi izdelki na stojnicah. Ljudje so hodili 
mimo, spraševali o državah, ki smo jih 
predstavljali, ponekod so lahko tudi 
kaj vzeli. Šole so imele tudi nagradna 
vprašanja, za katera so obiskovalci lah-
ko prislužili nagrado. Okoli stojnic  je 
bilo    veliko  fotografov in novinarjev z 
radia in televizĳe. Na naših dveh  stoj-
nicah nas je bilo sedem učencev, dogo-
vorili pa smo se, da bosta vsakih 20 mi-
nut dva  prosta in tisti čas je bil najbolj 
zabaven. Dekleta so  odšla tudi na pico, 
nam fantom pa so jo prinesla.

Le malo stran  je bila prireditev, ki so 

jo začeli s petjem slovenske in evrop-
ske himne. Svoj govor je imel tudi žu-
pan Občine Ljubljana Zoran Janković. 
Prireditev so vodili trĳe »popotniki«, ki 
so potovali po državah Evropske unĳe. 
Vsaka šola se je predstavila na svoj na-
čin: nekateri so plesali, drugi peli, igrali 
… Našo šolo so zastopali učenci nižjih 
razredov. Najprej so v romunščini in 
slovaščini povedali nekaj fraz, nato  so  
peli in plesali slovaško ljudsko pesem 
Tancuj, tancuj ter predstavili nekaj slo-
vaških izštevank, na koncu pa so zaple-
sali še romunski ljudski ples Hora. 

Bilo je zelo zabavno in tako je čas 
hitro mineval. Kmalu je bila ura tri in 
prireditev se je končala.  Pospravili 
smo stojnice, vse odnesli v kombi in se 
odpeljali proti Dobrovi. 

Domen Kocjan, 8. a
OŠ Dobrova-Polhov Gradec

Evropska vas v  Ljubljani

STROKOVNA EKSKURZĲA – ogled istrskega goveda
Odbor za kmetĳstvo Občine Dobrova - Polhov Gradec je v torek, 16. 6. 2009, organiziral strokovno ekskurzĳo 
– ogled istrskega goveda.
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V prelepem ambientu,  čudovitem vremenu in  pri-
jateljsko-tekmovalnem duhu je ekipe pozdravil vodja 
balinarske sekcĳe Polhov Gradec in glavni organizator 
turnirja, g. Franci Širok,s  pravili tekmovanja pa je tek-
movalce seznanil sodnik Janez Založnik. Tekmovan-
je  je bilo borbeno, na koncu pa so zmagali najboljši, 
ki jim še enkrat čestitamo. Med ženskimi ekipami so 
bile najboljše balinarke BK Radna iz Brezovice, drugo 
mesto so osvojile Preserčanke, tretje Vičanke, četrte 
pa so bile Vrhničanke. Izmed moških ekip so bili prvi 
Vrhničani, druga je bila ekipa iz Notranjih Goric, tret-
ja iz Dragomerja in četrta iz Zarje. 

Pri metu v krog je bil najboljši Cene Leben in si  tako  
prislužil prvo nagrado – lično narejen kozolček, ki ga 
je izdelal in poklonil g. Franci Širok. 

Ker smo želeli biti  dobri gostitelji, smo se balinarke 
odločile, da bomo kolegice in kolege poleg obloženih 
kruhkov in vsega kar sodi k jutranjemu prigrizku po-
gostile tudi s sladicami. Spekle smo raznovrstne sla-
dice, nekatere pa so s svojo domišljĳo pričarale sadne 
koktajle in ponudile izbrano sadje. Za popestritev do-
gajanja smo organizirali srečolov z bogatimi dobitki.

Vsi vemo, da društva upokojencev nimajo sredstev 
za organizacĳo takšnih srečanj in med njimi je tudi 
naše. Zato smo morali poiskati donatorje, ki so tudi 
v teh težkih časih razumeli našo prošnjo in nam vsak 
po svojih zmožnostih namenili  določena sredstva. 
Večina med njimi so že naši večletni podporniki in 
prav je, da se jim tudi javno zahvalimo. To so: Občina 
Dobrova - Polhov Gradec, PAT TEL, d. o. o., Trzin, 

Bojan Čad, s. p., Trzin, IM TOURS Trzin, Matica MB 
Trzin, Janez Kovač, Polhov Gradec, AN-RO, d. o. o., 

Šujica, Balinček, d. o. o., Rožna dolina, PS Mercator 
Ljubljana in Pograjski dom,  Irena Mrežar.

Celodnevno druženje je minilo v veselem 
razpoloženju, zmagovalci so odnesli domov lepe po-
kale, vsi  drugi pa prĳetne vtise z mislĳo in željo, da bo 
drugič šlo pa nam bolje. Hvala vsem za sodelovanje, 
hvala domačim  balinarkam in balinarjem, posebna 
pohvala pa  velja vodji turnirja g. Francĳu Široku za 
dobro organizacĳo in izvedbo 5. balinarskega turnir-
ja.

Andrejka Novak

Udeleženci turnirja

1. mesto ženske

1. mesto moški

Najboljši bližalec

Slišala sem, kako govorĳo v 
Romunĳi in na Slovaškem. 
Na začetku mi je bilo  težko, 
ko smo se pri pevskem zboru 
učili slovaško in romunsko 
himno.  Pri romunskem plesu 
Hora mi je bila zelo všeč me-
lodĳa in rada sem plesala. Pr-
vič sem nastopala v Ljubljani 
in bilo mi je zelo lepo. 

Tinkara Kastelic, 1. b

Všeč mi je bilo, ko sem risal 
zastave. Zanimiva je bila tudi 
predstava, ker smo spoznali 

Romunĳo in Slovaško.
Luka Rakar, 3. b

Bil sem na prireditvi v Ljub-
ljani. Zelo všeč so mi bile stoj-
nice. Dobil sem tudi nagrado, 
ker sem vedel, katero je glav-
no mesto Bolgarĳe. 

Jan Reven, 2. a

Ko so govorili v romunskem 
in slovaškem jeziku, nisem 
nič razumela. Opazila sem, 
da imajo Slovaki lepe obleke. 
Tudi romunska narodna noša, 

v kateri so plesale deklice iz 
1.b razreda, mi je bila zelo 
všeč. 

Manca Trček, 1. a

Všeč mi je bila predstava, ker 
so se pogovarjali drugače kot 
mi govorimo in tudi peli so 
drugače. 

Miha Jankovič, 1. a

Najbolj mi je bilo všeč, ko sem 
plesala slovaški ljudski ples 
Tancuj, tancuj. 

Anja Repar, 2. a

Sama sem na prireditvi pred-
stavljala državo Romunĳo, 
sicer pa mi je bila najbolj za-
nimiva predstavitev slovaško 
romunskega slovarčka, ker 
sem tako spoznala nekatere 
slovaške in romunske besede. 
Na delavnicah sem se naučila 
tudi nekaterih slovaških izšte-
vank. 

Kaja Stavec Pavlin, 4. a

Rada sem nastopala pri lut-
kah in predstavitvi slovaških 
in romunskih fraz. 

Lucĳa Stopar, 3. a

24. aprila smo  na šoli 

predstavljali projekt Evrops-
ka vas, pri katerem smo  razis-
kovali Slovaško in Romunĳo.  
Prvi dve šolski uri smo imeli 
delavnice povezane s projek-
tom. Sama sem izbrala izdela-
vo slovarčkov in dramatizaci-
jo slovaške pravljice. Tretjo 
uro je sledila predstava, ki se 
je je udeležila tudi romunska 
veleposlanica.  Sama sem pri 
predstavi sodelovala kot igr-
alka pri Drakuli in slovaški 
ljudski pravljici Kača, muca 
in psiček, pela pa sem tudi pri  
pevskem zboru. 
Mislim, da mi bo petek 24. 
aprila za vedno ostal v spomi-
nu, saj je bil to čisto drugačen 
dan na šoli. Tudi drugo leto bi 
z veseljem sodelovala pri  pro-
jektu. Bilo mi je zelo všeč.

Tina Rožmanec, 6. b

Najbolj mi je bila všeč predsta-
va, pa tudi govor romunske 
veleposlanice. Rada pa sem si 
ogledala  tudi razstavo plaka-
tov, ki so jih izdelali učenci. 

Janina Ogrin, 6. a

Pri delavnicah sem najprej 
igral hokej, potem pa sem se 
udeležil še delavnice v ra-

čunalniški učilnici, kjer smo 
iskali različne podatke o Slo-
vaški in Romunĳi. Sodeloval 
sem tudi na prireditvi, kjer 
smo sedmošolci predstavljali 
slovensko in slovaško hokej-
sko reprezentanco. Vse pa mi 
je bilo zelo všeč. 

Nejc Volk, 7. a

Projekt Evropska vas se mi 
je zdel zelo zanimiv in po-
učen.  Pri likovnem pouku 
smo izdelovali slovaške hiše, 
pri pevskem zboru pa sem se 
naučila obeh himn, kar sploh 
ni bilo enostavno (zlasti ro-
munska). Predstava pa je bila 
odlična. Najbolj mi je bila všeč 
Drakula. 

Eva Mesarič, 6. a

Spoznala sem veliko novega 
o obeh državah: skupaj s so-
šolci smo naredili plakata o  
Romunĳi ter o znanem ro-
munskem kiparju Brancusĳu, 
naučila sem se obeh himn, ko 
smo prespali v knjižnici, sem 
spoznala nekaj ljudskih prav-
ljic, na delavnicah sem risala 
po skulpturah Brancusĳa ter 
ustvarjala kazalke... Všeč mi je 
bila  predstava, na kateri sem 

sodelovala tudi sama s pred-
stavitvĳo države Slovaške. 
Posebej pa se mi bo vtisnil v 
spomin 8. maj, ko smo obe dr-
žavi predstavljali na stojnicah 
v Ljubljani.  

Anja Setničar, 7. a

Pri projektu Evropska vas mi 
je bila najbolj všeč predstava. 
Tudi sama sem nastopila kot 
romunska gimnastičarka Na-
dia Comaneci, pri nastopu za 
starše pa še kot plesalka slo-
vaškega ljudskega plesa Tan-
cuj, tancuj. Všeč mi je bil tudi 
govor romunske veleposlani-
ce, ki nas je zelo pohvalila. 

Eva Peklenk, 6.b

Pri delavnicah sem izbral ho-
kej in dramatizacĳo, izdeloval 
pa sem tudi slovaške hiške 
pri likovnem pouku. Všeč mi 
je bila prireditev, na kateri je 
bil najbolj zabaven  Slovak, ki 
ga je igral Matic Gabor. Tudi 
sam sem nastopal kot igralec 
pri Drakuli in slovaški ljudski 
pravljici, pri prireditvi za star-
še pa sem še plesal slovaški 
ljudski ples.  Projekt mi je bil 
zelo všeč. 

Simon Čamernik, 6. a

Uspel balinarski turnir
5. turnir v balinanju v organizacĳi balinarske sekcĳe Društva upokojencev Polhov Gradec je bil v soboto, 
1. avgusta 2009, na balinišču  v Polhovem Gradcu. Na naše veselje so vabilo sprejele vse ekipe, tako da je 
skupno sodelovalo šest  ženskih in osem moških ekip ali 54  balinark in balinarjev. Moške ekipe so sestav-
ljali predstavniki balinarskih sekcĳ  iz društev upokojencev Dobrova, Notranje Gorice - Plešivica, Podpeč 
- Preserje, Vrhnika, Zarja Ljubljana, Dragomer in dve ekipi iz Polhovega Gradca, ženske ekipe pa so bile iz 
Brezovice - BK Radna, Podpeči - Preserja, Viča, Vrhnike in dve ekipi iz Polhovega Gradca.

Evropska vas
April in maj sta bila na Osnovni šoli Dobrova še po-
sebno zaznamovana s projektom  Evropska vas, o 
katerem smo pisali  že v prejšnji številki Našega ča-
sopisa. Na šoli smo imeli dve prireditvi (posebej za 
učence od 1. do 4. razreda in posebej za učence od 5. 
do 9. razreda), ki smo ju potem ponovili še za starše, 
pripravili smo  razstavo ter delavnice za vse učence, 
udeležili smo se prireditve v Ljubljani ... Lahko torej 
trdimo, da smo dosegli cilj, ki smo si ga zadali na za-
četku leta – da bi se vsi učenci naše šole seznanili z 
državama Slovaško in Romunĳo. Zbrali smo nekaj 
vtisov učencev, ki  potrjujejo, da je bil naš trud po-
plačan z njihovim zadovoljstvom.
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Plezalni maraton bo po-
tekal v okviru prireditve 
Šport Fejst 2009, ki bo so-
boto, 5. 9. 2009, v Šport-

nem parku na Logu. Nalo-
ga plezalcev bo, da bodo 
poskušali na plezalni steni 
vztrajati čim dlje oziroma 

podreti rekord v nepreki-
njenem plezanju, ki znaša 
dve uri in sedemnajst mi-
nut. Cilj plezalnega mara-
tona je, da na plezalni steni 
vseh štiriindvajset ur ple-
zata vsaj dva plezalca. To 
pomeni, da se lahko ple-
zalci med seboj menjajo in 
med plezanjem počivajo, 
vendar morajo biti pozor-
ni, da sta na steni vedno 
vsaj dva aktivna plezalca. 
Tovrstni plezalni maraton 
v društvu Korenjak orga-
nizirajo že tretjič. Doslej je 
potekal na plezalni steni v 
OŠ Log - Dragomer, tokrat 
pa bo maraton potekal od-
vĳal na plezalni steni v 
Športnem parku na Logu, 
ki je za trgovino Mercator.

Plezalni maraton je na-
menjen popularizacĳi 
športnega plezanja in dru-
ženju vseh ljubiteljev ple-
zanja. V okviru maratona 
bodo v Športnoplezalnem 
društvu Korenjak zbirali 
prostovoljne prispevke za 
nakup novih oprimkov. 
Vsakemu, ki bo prispeval 
več kot 10 evrov, bodo po-
darili visokokakovostno 
unikatno majico z napi-
som 24 ur plezanja.

 Lorin Möscha

OBČINA LOG - DRAGOMER 
Dragomer, Na Grivi 5, p. p. 09
1358 Log pri Brezovici  
Tel.:  01 / 750 77 00
Fax.: 01 / 750 77 05
e-naslov: obcina@log-dragomer.si 
spletni naslov: www.log-dragomer.si
Uradne ure v občinski upravi Občine Log 
- Dragomer:
Ponedeljek: od 9. do 12. ure
Sreda:          od 9. do 12.ure in od 14. do 16. ure
Petek:          od 9. do 12. ure 
Tajništvo ima uradne ure vsak dan med 
poslovnim časom.
Uradne ure urbanista so v sredo od 14. do 17. ure.

Vse skupaj se bo začelo v 
soboto, 5. 9. 2009, zgodaj zju-
traj, ko bodo na Ključ – v ok-
viru Planinskega društva Rega 
– krenili planinci. Za njimi se 
bodo pod vodstvom Društva 
upokojencev Log na pot od-
pravili vsi tisti, za katere je 
pohod na Ključ predolg in se 

bodo raje sprehodili po po-
tehObčine Log - Dragomer. 
Ob deveti uri zjutraj se bodo 
začele tudi vse druge športne 
dejavnosti.

Plezalni maraton bo potekal 
celih štiriindvajset ur. V okviru 
maratona bodo plezalci posku-
šali podreti rekord v nepreki-

njenem plezanju, ki znaša dve 
uri in sedemnajst minut. Malo 
pred deseto uro zjutraj bo start 
rekreativnega teka. Sočasno 

bo potekalo gorsko kolesarje-
nje, ki bo v dveh turah. Prva 
bo namenjena začetnikom in 
vsem tistim, ki se z gorskim 

kolesarjenjem šele seznanjajo. 
Druga – popoldanska in ne-
koliko napornejša ter daljša  
pa bo namenjena vsem tistim, 
ki so že dobro vajeni tovrstnih 
vzponov in spustov  zunaj ure-
jenih poti. 

V okviru prireditve bodo 
tudi številna tekmovanja v 
nogometu, košarki, odbojki 
na mivki in tenisu. Na pri-
reditvi bodo sodelovale tudi 
večkratne evropske prvakinje 
Žabice, ki so se pred štirimi 
meseci vrnile s svetovnega pr-
venstva, ki je bilo v Orlandu 
na Floridi. Poleg omenjenih 
športnih dejavnosti se bodo v 
okviru prireditve zvrstile še 
nekatere druge oblike gibalnih 
dejavnosti, ki bodo namenjene 
predvsem mlajšim. Otroško 
olimpĳado bo ponovno vodi-
lo društvo ABC šport. Na njej 
se bodo lahko preizkusili vsi 
otroci, mlajši od 12 let. V ok-
viru olimpĳade bodo organi-
zirane tudi vodne igre. Ob tri-
najstih bo na sporedu  prikaz 
vodnikov reševalnih psov, ki 
bodo s svojimi štirinožnimi pri-
jatelji prikazali, česa so sposo-
bni njihovi kužki. Organizator 
obljublja tudi veliko napihljivo 
igralo, na katerem se bodo lah-
ko brezplačno zabavali otroci, 

in vodeno otroško delavnico, 
ki jo bodo vodili člani Športno-
plezalnega društva Korenjak. 
V popoldanskem času bodo 
na svoj račun prišli tudi vsi lju-
bitelji »ekstremnega« plezanja. 
Športnoplezalno društvo Ko-
renjak bo v ta namen postavilo 
več kot petnajstmetrsko vrvno 
lestev in dvanajstmetrsko ple-
zalno žrd, po kateri se bodo 
lahko povzpeli vsi, ki se ne bo-
jĳo višine. Najhitrejši bo prejel 
nagrado v obliki tace pršuta.

Športni del prireditve se bo 
končal nekaj pred dvajseto uro 
z  zanimivim tekmovanjem v 
Cheerleadingu – PARTNER 
STUNT. Sledil bo nastop ro-
kenrol plesne skupine in solo 
nastop mladih kitaristov. Ob 
dvajseti uri  bo vse obiskovalce 
pozdravil župan Občine Log 
- Dragomer, gospod Mladen 
Sumina. 

Pozdravnemu nagovoru žu-
pana bo sledil glasbeno-zabav-
ni program z nastopom sku-
pine ATOMIK HARMONIK. 
Tako kot vsako leto pa bo tudi 
letos poskrbljeno za kulinarič-
ne dobrote in zabavo v družbi 
prĳateljev, sosedov, krajanov 
in občanov.

Za organizacĳski odbor
Lorin Möscha in 

Marko Kraner

Občinski svet je na seji obravnaval pritožbo Zlat-
ka in Sabine Verbič, ki sta jo naslovila na Občinski 
svet. Verbičeva v pritožbi navajata moteče vplive 
kmetĳe Novak, ki slabša kakovost življenja okoli-
ških prebivalcev. Na seji sta svoja stališča predsta-
vili obe vpleteni strani. Ugotovljeno je bilo, da pro-
blematika kmetĳe Novak na območju, kjer deluje, ni 
rešljiva. Rešitev naj bi bila v preselitvi na območje 
južno od avtoceste. Občinski svet je na seji  sklenil, 
da nima pravne podlage za neposredno ukrepanje  
glede problematike. Odločili so se, da bodo v ok-
viru priprave Občinskega prostorskega načrta na-
daljevali z aktivnostmi za zagotovitev prostorskih 
pogojev za preselitev kmetĳe Novak na območje 
južno od avtoceste. V obdobju do preselitve kme-
tĳe Novak so bila sprejeta priporočila za omilitev 
razmer, in sicer naj bi zasadili primerna drevesa ob 
meji lokacĳe kmetĳe, ki bi v doglednem času vzpo-
stavila protihrupno in vizualno pregrado. Novaku 
so naložili uporabo tehnično brezhibnih traktorjev 
ter prenehanje uporabe traktorjev in drugih naprav, 
ki povzročajo hrup, v večernih urah ter omejitev 
hrupa na minimum ob sobotah popoldan in ne-
deljah. Lastniku kmetĳe so priporočili, naj zmanjša 
rejo prašičev oziroma naj ne povečuje števila živali 
v reji in  naj v čim večji meri zmanjša druge moteče 
vplive kmetĳe. Stanovalcem v hišah neposredno ob 
kmetĳi je svet predlagal, naj delovanje kmetĳe ob-
ravnavajo z nekoliko več strpnosti. Poleg naštetega 
je Občinski svet občinski upravi in medobčinski in-
špekcĳski službi naročil, naj ob primeru utemelje-
nega suma kršitve predpisov s strani kmetĳe Novak 
sproži ustrezne inšpekcĳske postopke.

Svetniki in svetnice so zavrnili predlog za povi-
šanje cene odvajanja in čiščenja komunalnih in od-
padnih voda v Občini Log - Dragomer, kot ga je po-
dalo Komunalno podjetje Vrhnika. Cena kanalščina 
se bo sicer povišala, vendar ne za toliko, kot je pred-
lagal KPV. Svetniki so sprejeli novo ceno odvajanja 
komunalne in padavinske vode, ki se bo iz sedanjih 
0,6751 €/m3  zvišala na 0,8839 €/m3. Za povprečno 
štiričlansko družino, ki porabi 16 m3 vode na me-
sec, bo mesečni račun za kanalščino višji za slabih 5 
evrov. Svetniki so na seji opozorili, da ta podražitev 
ni zadnja, saj se obeta tudi občutna podražitev vo-
darine.

Sprejeta je bila tudi idejna zasnova odvajanja in 
čiščenja odpadnih voda v Občini Log - Dragomer. 
Občinski svet je podprl  prvo varianto koncepta ka-
nalizacĳskega sistema, po kateri bo kanalizacĳski 
sistem v celoti narejen v ločenem sistemu, obstoječi 
kanalizacĳski sistem pa bodo preuredili v sistem 
za odvodnjo padavinskih vod,  kjer je potrebno, pa  

tudi zalednih. Nov, ločen kanalizacĳski sistem  bo 
v celoti narejen v klasičnem gravitacĳsko-tlačnem 
konceptu. Občinski svet se je odločil tudi za lokaci-
jo čistilne naprave, ki naj bi stala na severni strani 
regionalne ceste v Dragomerju z zahtevo, da je ne-
posredno ob regionalni cesti.

Svet je sprejel Odlok o priznanjih Občine Log - 
Dragomer. Občina bo podeljevala  naziv častni ob-
čan, grb občine in priznanje občine na podlagi jav-
nega razpisa. Župan pa bo na podlagi lastne presoje 
podeljeval priznanje župana.

Svet se je odločil za skupni center za obdelavo in 
odlaganje odpadkov Logatec, ki bi po Operativnem 
programu odstranjevanja odpadkov s ciljem zmanj-
šanja količin odloženih biorazgradljivih odpadkov 
za obdobje 2009–2013 moral prenehati obratovati v 
sredini julĳa. Za odlaganje odpadkov za notranjske 
občine naj bi bilo organizirano odlagališče Globoko 
v Trebnjem. Zaradi neugodne in oddaljene lokacĳe 
so notranjske občine marca podpisale pismo o na-
meri, s katerim so se zavezale, da bodo vodile aktiv-
nosti za vzpostavitev in izvedbo skupnega projekta 
za izgradnjo centra za obdelavo in odlaganje odpad-
kov Logatec. Odločili so se tudi za sodelovanje pri 
projektu dograditve in rekonstrukcĳe vodovodnih 
sistemov na povodju zgornje in srednje Ljubljanice 
. K projektu se bodo pridružili  skupaj z občinami 
Vrhnika, Borovnica, Brezovica, Ig, Škofljica, Pivka, 
Logatec, Cerknica in Postojna, ki je nosilka projekta.  
Poskrbljeno bo za vse potrebne aktivnosti za pripra-
vo tega projekta, za katerega naj bi pridobili kohe-
zĳska sredstva Evropske unĳe.

V prvi obravnavi je bil sprejet Odlok o programu 
opremljanja stavbnih zemljišč za obstoječo komu-
nalno opremo, s katerim so določili podlage za od-
mero komunalnega prispevka, ter pravilnik o ukre-
pih za ohranjanje in razvoj kmetĳstva. 

Svetniki in svetnice so potrdili cenik opravljanja 
storitev pokopališke in pogrebne dejavnosti. Cena 
osnovnega žarnega pokopa bo znašala 651 evrov, 
osnovnega klasičnega pokopa s krsto pa 976,5 ev-
rov. Najemnina za najem grobnega bo  leta 2009 
na pokopališču v Dragomerju 26,95 evra za enojni 
grob, na pokopališču na Logu 35,58 evra za dvojni 
grob in 21,56 evra za enojni in žarni grob.

Svet je potrdil sistematizacĳo delovnih mest jav-
nega zavoda OŠ Log - Dragomer in Vrtca Log - Dra-
gomer ter se seznanil z letnim poročilom Komu-
nalnega podjetja Vrhnika. Sprejet je bil tudi sklep 
o prodaji občinskega zemljišča ter imenovali Karin 
Kozamernik v Odbor za prostorsko planiranje in 
gospodarjenje z nepremičninami.

Vesna Erjavec

Športni praznik Občine Log - Dragomer

Šport fejst 2009
SOBOTA, 5. SEPTEMBER - Velika športna prireditev 
z imenom ŠPORT FEJST je postala tradicionalna.  Le-
tos bo organizirana tretjič. Na prireditvi vsako leto 
aktivno sodeluje več kot tristo rekreativnih športni-
kov, čez dan pa jo obišče skoraj dva tisoč obiskoval-
cev. Program je vedno zelo pester, saj se predstavĳo 
skoraj vsa športna društva, ki delujejo v Občini Log - 
Dragomer. Program prireditve bo tako kot vsako leto 
temeljil na družabnosti in raznovrstnosti. V dopol-
danskem delu bodo na svoj račun prišli vsi, ki se radi 
gibljejo v naravi, opoldanski del bo namenjen športu, 
otrokom in mladini, pozno popoldan oziroma zvečer 
pa bodo na vrsto prišli vsi ljubitelji  glasbene skupine 
ATOMIK HARMONIK. Športne aktivnosti, poveza-
ne s prireditvĳo, se bodo  dogajale na prireditvenem 
prostoru v športnemu parku na Logu, ki je nahaja za 
trgovino Mercator. Del tekmovanj pa bo potekal v 
športnem parku v  Dragomerju.

Julĳska seja prinesla podražitev kanalščine
Log - Dragomer, 1. in 2. julĳ–-  Občinski svet se je v prostorih Osnovne šole Log - Dragomer 
sestal na enaindvajseti redni seji, na kateri je obravnaval devetnajst točk dnevnega reda. 
Svet je na seji sprejel priporočila za omilitev problematike kmetĳe Novak, med drugim je 
sprejel informacĳo o idejni zasnovi odvajanja in čiščenja odpadnih voda ter novo ceno 
kanalščine.

PLEZALNI MARATON 
ali 24 ur plezanja
Poletne počitnice se počasi končujejo, Športno plezalno društvo Kore-
njak pa ponovno odpira svoja vrata. Odločili so se, da jesenski del se-
zone začnejo nekoliko drugače. V ta namen vabĳo vse ljubitelje šport-
nega plezanja, da se udeležĳo PLEZALNEGA MARATONA oziroma 
štiriindvajseturnega plezanja. 
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Športnoplezalno društvo Ko-
renjak je bilo pred leti znano 
tudi po tem, da je organizira-
lo nepozabne plezalne tabore, 
ki so se otrokom in njihovim 
staršev vtisnili globoko v spo-
min. Prvi tabor je bil v Kara-
vankah, drugi v Vipavi, tretji 
v Logarski dolini, četrti pa v 
osrčju Triglavskega narodnega 
parka – v Bohinju. Po treh letih 
premora so se v društvu odlo-
čili, da tabor ponovno organi-
zirajo. Tokrat kar na Logu pri 
Brezovici v neposredni bližini 

najlepše plezalne stene v Slo-
venĳi. Tabora so se udeležili 
predvsem otroci iz Športno-
plezalnega društva Korenjak, 
ki so se v šestih dneh, kolikor 
je tabor trajal, seznanili z vsemi 
elementi športnega plezanja. V 
okviru programa so se s kanu-
ji spustili po reki Ljubljanici, 
plezali v naravnih plezališčih, 
opravili “mokro turo” po reki 

Iščici, se preizkusili v lovu na 
lisico in se na umetni plezalni 
steni, ki stoji v Športnem par-
ku na Logu, urili v plezalnih 
veščinah.

Tabor so vodili člani Športno-
plezalnega društva Korenjak. 
Vodja tabora je bil Lorin Mösc-
ha, profesor športne vzgoje, 
pomagali pa so mu Jernej, 
Anže in Mojca – športni plezal-
ci in člani tekmovalne skupine 
društva Korenjak. Program je 
bil pester in gibalno zahteven. 
Jutra so se začela z gimnastič-

nimi vajami in petnajstminut-
nim tekom. Sledila sta zajtrk 
in priprava na vsakodnevno 
kolesarsko turo. V šestih dneh 
so otroci prekolesarili dvesto 
kilometrov, preplezali več kot 
petdeset plezalnih smeri in 
pretekli skoraj trideset kilo-
metrov. Popoldanski počitki so 
bili aktivni in športno obarvani. 
Otroci so z zabavnimi in dru-

žabnimi igrami ter plezalnimi 
veščinami in svojo prisrčnostjo 
navduševali radovedneže in  
druge obiskovalce športnega 
parka Log. Večeri so minevali 
ob tabornem ognju, zvokih ki-
tare in petju svetovno znanih 
in med mladimi priljubljenih 
uspešnic. 

Konec tabora je minil v tek-
movalnem duhu. Organizirano 

je bilo tekmovanje v plezalnih 
veščinah. Tekmovali so prav 
vsi udeleženci tabora. Njihova 
naloga je bila v čim krajšem 
času premagati gibalni poli-
gon, katerega sestavni del so 
bile plezalne veščine. Tekmo-
vanje se je začelo s tekom in 
hojo prek lesene brvi, pleza-
njem na železno konstrukcĳo 
in navezovanjem vozlov na 

kovinsko ograjo. Sledilo je ple-
zanje po manjši plezalni steni, 
vzpon po vrvni lestvi na viso-
ko drevo in  spust po otroškem 
toboganu. Tekmovanje se je  
končalo s plezanjem po ple-
zalni steni, prikazom plezal-
nih veščin in  prikazom vrvne 
tehnike. Zmagala je Danuša 
Vižintin, ki je s tremi sekunda-
mi prednosti premagala drugo 

najhitrejšo, Manco Alič.
Starši otrok, ki so tekmova-

nje spremljali kot gledalci, so 
bili nad videnim navdušeni. 
Otroci, ki so bili vidno utruje-
ni, so bili zadovoljni in veseli, 
vodstvo društva Korenjak pa 
je na željo staršev sklenilo, da 
bodo poletni plezalni tabor 
ponovili prihodnje leto.

Lorin Möscha

Parada in odlikovanja
V slavnostnem mimohodu, ki se je vil po Dragomerski ce-

sti, so strumno korakali gasilci, praporščaki in narodne noše, 
za pravi takt pa so poskrbeli  godbeniki z Vrhnike. Za povor-
ko so se pripeljala tudi gasilska vozila, med njimi tudi novo 
gasilsko vozilo za prevoz moštva GVM-1, ki je bilo gasilcem 
predano v uporabo  maja, ter GVC 16/25, ki so ga gasilci pre-
jeli na lanski veselici. 

Slavnostno tribuno je z uvodnim nagovorom odprl Du-
šan Suhadolnik, predsednik PGD Dragomer - Lukovica, ki 
je pozdravil navzoče. Gasilsko društvo letos praznuje 40 let 
obstoja in aktivnega delovanja, njegovo zgodovino, prelom-
ne trenutke in dosežke pa je predstavil tajnik društva Boris 
Smirnov.

Kot osrednja gosta sta nastopila predstavnik Gasilske zve-
ze Slovenĳe Ivan Turk in župan Občine Log - Dragomer Mla-
den Sumina, ki je dejal: » Prav prĳetno je pogledati postroj 
in strumne korake gasilcev, zelo dobro organiziranih skupin 
in posameznikov znotraj prostovoljnih gasilskih društev in 
na ravni poveljstev ter zvez, in se ob tem zavedati, da je to 
organizacĳa, ki nam zagotavlja hitro in učinkovito ukrepanje 
v primeru potreb v različnih situacĳah, požarih, poplavah, 
prometnih nesrečah in drugih nezgodnih razmerah.«

Na svečani tribuni so podelili tudi gasilska odlikovanja 
prve, druge in tretje stopnje, ki jih podeljujejo članom ga-
silske organizacĳe za strokovno usposobljenost in izkuše-
nost, uspešno krepitev in utrjevanje gasilske organizacĳe v 

republiškem, regĳskem ali lokalnem merilu, za uspehe na 
kulturnem in propagandnem področju, posebne uspehe pri 
vključevanju več članov v gasilsko organizacĳo, uspehe pri 
njihovem strokovnem usposabljanju, za prizadevno skrb za 
vsestransko napredovanje v prostovoljnem gasilskem dru-
štvu, širjenje idej gasilstva ter opravljanje prostovoljnega dela 
v gasilstvu. Podelili so tudi gasilski plamenici tretje in prve 
stopnje za reševanje ljudi, živali in drugih dobrin iz gorečih 
objektov ali ob naravnih in drugih nesrečah, za sposobnost 
in posebne uspehe , ki jih doseže član pri vodenju gasilske 
akcĳe, za sposobnost in trud ter posebne uspehe, ki jih do-
seže član pri vzgoji in usposabljanju članov, članic in mladine 
ali kadar se pri požaru ali reševalnih akcĳah član brez svoje 
krivde toliko poškoduje, da postane invalidna oseba.
Na veselici so navdušili Veseli svatje.

Po slavnostni paradi se je pred gasilskim domom začela ve-
lika gasilska veselica, ki jo PGD Dragomer - Lukovica že 18 let 
organizira na predvečer praznika. Veselice so se udeležili šte-
vilni obiskovalci občine in sosednjih krajev. Za sproščeno in 
veselo vzdušje je poskrbel narodno-zabavni Ansambel Veseli 
svatje iz Kranja. Ansambel je po številnih dosedanjih uspehih 

nedavno zabeležil še absolutno zmago na festivalu v Števerja-
nu. Z ubrano in poskočno glasbo je navdušil tudi obiskovalce 
dragomerske veselice in poskrbel za polno plesišče. Gasilci 
so organizirali tudi srečelov z bogatimi nagradami, s katerim 
vsako leto pridobivajo sredstva za gasilsko dejavnost. Prosto-
voljci so poskrbeli tudi za žejo in prazne želodčke gostov, ki 
so se v središču Dragomerja zabavali pozno v noč.

Vesna Erjavec

Na slavnostni paradi so korakali gasilci, praporščaki, narodne 
noše in godbeniki z Vrhnike.

Tajnik društva Boris Smirnov je ob 40-letnici delovanja  PGD Dra-
gomer - Lukovica predstavil zgodovino društva. 

Župan Mladen Sumina je poudaril pomen prostovoljnega gasil-
stva.

Obiskovalce je zabaval Ansambel Veseli svatje.

Poletni plezalni tabor

V Dragomerju veselo na predvečer praznika
Dragomer, 14. avgust 2009 – Gasilci PGD Dragomer - Lukovica so tako kot prejšnja leta na predvečer Ma-
rĳinega vnebovzetja organizirali veliko vrtno veselico. Pred začetkom veselice so gasilci priredili svečano 
gasilsko parado s podelitvĳo gasilskih odlikovanj. 
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Evropska zakonodaja določa, da bodo mora-
la vsa naselja do leta 2017 imeti kanalizacĳska 
omrežja, ki bodo priključena na čistilne napra-
ve. V skladu s tem so se v Občini Log - Dra-
gomer odločili za gradnjo kanalizacĳskega si-
stema s čistilno napravo, o njeni lokacĳi pa so 
svetniki odločali na zadnji seji.

Občinski svet se je odločal med tremi loka-
cĳami čistilne naprave, in sicer severno od re-
gionalne ceste, med regionalno cesto in avto-

cesto ter južno od avtoceste. Zadnja varianta 
je investicĳsko najbolj neugodna, saj so stroški 
za postavitev čistilne naprave kar dvanajstkrat 
višji kot na prvih dveh lokacĳah, poleg tega 
pa je zadnja lokacĳa najmanj primerna tudi 
iz okoljskega vidika, saj je v območju Nature 
2000.  Postavitev čistilne naprave med obe ce-
sti naj ne bi bila mogoča zaradi preozkega ob-
močja. Svetniki so se zaradi takih razlogov od-
ločili za lokacĳo severno od regionalne ceste z 

zahtevo, da bo neposredno ob regionalni cesti. 
Za to lokacĳo je bil  leta 2004 izdelan tudi idejni 
projekt. Zgrajena naj bi bila klasična biološka 
čistilna naprava.

Odločali so tudi o treh variantah koncepta 
kanalizacĳskega sistema. Po tej varianti se pri-
marna kanalizacĳa v smeri z zahoda (Kamna 
Gorica, Log) in vzhoda (Lukovica) naveže na 
lokacĳo bodoče skupne čistilne naprave s tras-
nim potekom v regionalno cesto ali pod njo. 
Primarna kanalizacĳa poteka v gravitacĳsko 
tlačni izvedbi. Na veji primarne kanalizacĳe z 
zahoda bodo potrebna štiri črpališča, na veji 
z vzhoda pa dve. Sekundarna kanalizacĳa po 
posameznih naseljih bo v celoti urejena izvede 
v gravitacĳski izvedbi, za odvod padavinskih 
odpadnih voda bo uporabljen obstoječi sistem 
tam, kjer obstaja. Na območjih bodoče nove 
javne kanalizacĳe se bodo padavinske vode od-
vajale v najbližje površinske vodotoke. 

V okviru občinskega proračuna ni mogoče v 

celoti zagotoviti sredstev za izgradnjo kanali-
zacĳe in čistilne naprave, tudi z zadolževanjem 
ne. Sredstva naj bi poskušali pridobiti iz kohe-
zĳskih skladov, vendar bo ta možnost ponovno 
odprta šele po letu 2010. Do takrat bo občina 
morala pripraviti projekte, zemljišča in sred-
stva za lastno udeležbo.

Občina bo kot prioriteto projektno reševala 
kanalizacĳo v Dragomerju, in sicer na vzhod-
nem delu naselja, kjer odplake obremenjuje vo-
dotok Snešak. Glavni razlog za projektno reše-
vanje omenjenega območja je predvsem zaradi 
nujnosti odprtja vodotoka Snešak ob izgradnji 
večstanovanjskega objekta s trgovino in bližino 
predvidene lokacĳe čistilne naprave. V pripra-
vi pa so tudi projektne naloge za izvedbo raz-
pisov za projektiranje drugih območĳ, kar bo 
skladno s proračunskimi postavkami  narejeno 
ali začeto letos.

Vesna Erjavec

Čistilna naprava naj bi bila v Dragomerju
Na zadnji julĳski seji se je občinski svet odločil o lokacĳi čistilne naprave, ki 
naj bi stala na severni strani regionalne ceste v Dragomerju. Podprli so tudi 1. 
varianto kanalizacĳskega sistema, po kateri bo kanalizacĳski sistem v celoti 
urejen v ločenem sistemu: posebej za komunalne odpadne vode in posebej za 
meteorne odpadne vode. Obstoječi kanalizacĳski sistemi pa bodo preurejeni v 
sistem za odvodnjo padavinskih voda in  kjer je potrebno tudi zalednih.

Operativni program odstranjevanja odpad-
kov s ciljem zmanjšanja količin biorazgradlji-
vih odpadkov za obdobje 2009–2013, ki ga je 
sprejela vlada konec marca 2008, je predvidel 
zapiranje  enaindvajsetih odlagališč, med nji-
mi tudi odlagališča Ostri Vrh v Logatcu, kjer 
so se odlagali odpadki z občin Borovnica, 
Vrhnika in Log - Dragomer. Notranjske občine 
bi po tem programu po 15. 7. 2009 vozile od-
padke na odlagališče Globoko v Trebnjem. Ak-
tivnosti v povezavi z izgradnjo CERO Trebnje 
niso potekale po pričakovanjih, k nadaljevanju 
pogovorov pa ni pripomogla niti oddaljenost 
lokacĳe. Zaradi takih razlogov so se notranj-
ske občine uprle in se marca letos zavezale, da 
bodo vodile aktivnosti za vzpostavitev in iz-
vedbo skupnega projekta za izgradnjo centra 
za obdelavo in odlaganje odpadkov Logatec.

Dan D mimo, Ostri Vrh ostaja
Izvajalci javnih služb, nosilci lokalne oblasti 

in tudi občani so v tednih pred predvidenim 
zaprtjem vseh deponĳ nenevarnih odpadkov 
čutili čedalje večjo napetost. Nihče namreč 
ni vedel, kaj so bo zgodilo po 15. 7. Ostremu 
Vrhu naj bi takrat poteklo uporabno dovolje-
nje, deponĳa Globoko, ki je bila predvidena za 
odlaganje odpadkov notranjskih občin, pa  do 
roka ni bila pripravljena. 

Država je kljub navidezno zelo kočljivi si-
tuacĳi Ostremu Vrhu podaljšala dovoljenje 
za nadaljnjo obratovanje, vendar je postavila 
bistveno strožje pogoje obratovanja.  Direktor 
KPV Stojan Jakin je pojasnil, da mora Logatec 
za obratovanje po letu 2013 zgraditi center za 
obdelavo in odlaganje odpadkov. Na podlagi 
veljavnih predpisov se na odlagališča namreč 
lahko odlaga samo obdelan ostanek komunal-
nih odpadkov. V Logatec bo KPV še naprej 
vozil nekoristne odpadke. Odpadke, ki pa jih 
KPV zbere na ekoloških otokih, bodo še naprej 

vozili na Center za ravnanje z odpadki Tojnice 
na Vrhniki.

Dogovorili so se za izvedbo skupnega Centra 
za obdelavo in odlaganje odpadkov Logatec.

Občina Log - Dragomer  je junĳa skupaj z 
občinami Bloke, Borovnica, Cerknica, Logatec, 
Loška dolina, Pivka, Postojna in Vrhnika pri-
stopila k medobčinski pogodbi za izgradnjo 
centra za obdelavo in odlaganje odpadkov. 
Občine se v tej pogodbi še niso odločile, na 
kakšen  način bodo odpadke predelovale. Kot 
je pojasnil Jakin, je v tem trenutku več rešitev,  
ki so primerne za predelavo odpadkov pred 
odlaganjem. Prva je mehansko-biološka obde-
lava, MBO, ki jo je predpisala država. Pri tej 
metodi gre za mehanske in biološke procese, 
po katerih ostane določena količina odpadkov, 
ki jo je še vedno treba odložiti. Druga rešitev 
pa je uničevanje odpadkov z ekstremno visoko 
obdelavo oziroma v t. i. plazma tehnologĳi, kjer 
nastane razpad ostankov odpadkov in rezultat 
tega tehnološkega procesa je amorfna snov, ki 
jo je mogoče tudi tržno izrabljati.  V okviru te 
pogodbe bodo iskali rešitve za izgradnjo cen-
tra, ki bo primeren tudi dolgoročno.

Konec leta lahko pričakujemo 30 % podraži-
tev odvoza smeti.

Čeprav se stvari ne bodo bistveno spreme-
nile, lahko konec leta pričakujemo 30-odstotne 
podražitve odvoza smeti. KPV je predlog za 
podražitev vložila že lani, vendar ni bil spre-
jet. Stojan Jakin je pojasnil, da je cena odvoza 
smeti že od leta 2002 enaka. Od takrat občine 
delno subvencionirajo odvoz smeti. Konec leta 
naj bi te subvencĳe ukinili, zato bi bilo celo-
tno breme odvoza smeti na plečih občanov. Ali 
bodo subvencĳe tokrat dejansko ukinjene, pa 
bo na seji odločal občinski svet.

Vesna Erjavec

Nekoristni odpadki še naprej v Logatec
Občinski svet Občine Log - Dragomer se  je na julĳski seji pridružil skupnemu 
centru za obdelavo in odlaganje odpadkov Logatec. Za odlaganje odpadkov za 
notranjske občine naj bi bilo organizirano odlagališče Globoko v Trebnjem, ven-
dar so se občine temu uprle. Zaradi neugodne in oddaljene lokacĳe so notranjske 
občine marca podpisale pismo o nameri, s katerim so se zavezale, da bodo vodi-
le aktivnosti za vzpostavitev in izvedbo skupnega projekta za izgradnjo centra 
za obdelavo in odlaganje odpadkov Logatec.

Vandali, ki so se izživljali v okolici osnov-
ne šole, so več kot očitno šli čez meje spre-
jemljivega. Polomili so kljuko orodjarnice, 
prizanesli niso niti žlebovom, pa tudi pipo 
s pitno vodo, ki je postavljena na igrišču, so 
uničili. Talne označbe, ki so bile nedavno 
na novo prepleskane, bodo morali preple-
skati ponovno, saj so jih vandali uničili z 
vožnjo po njih.  Očitno jim tudi to ni bilo 
dovolj: mero dobrega okusa so nedvomno 
prestopili z uriniranjem pred vhodom v 
šolo in pljuvanjem po oknih ter vratih na 
objektu.

Ravnateljica Osnovne šole Log - Drago-
mer Mihaela Mrzlikar je povedala, da to 
ni prvo dejanje vandalizma ter dodala, da 
so v zadnjem času vandali kar pogosto na 
delu. 

Glede na razmere v okolju in pričujoče  
fotografije so vandali šli predaleč. Tudi v 
našem okolju na žalost vandalizem postaja  
vsakdanjik. V vseh treh vaseh se vedno po-
gosteje pojavljajo posamezniki in skupine, 
ki s svojim brezvestnim, nesmiselnim in 
neodgovornim početjem povzročajo škodo 
občanom  pa tudi na skupni lastnini. Po-

sledice vandalizma bodo v osnovni šoli 
odpravili, vandali pa se več kot očitno ne 
zavedajo, da bodo posledice vandalizma 
na bremenih vseh nas. Če je poškodovana 
javna dobrina, plačamo popravilo ali za-
menjavo vsi davkoplačevalci.

Za preprečevanje vandalizma so od-
govorni vsi, občani in občanke, pa tudi 
društva, civilna iniciativa, šole, lokalna sa-
mouprava …Vsi lahko s svojim zglednim 
ravnanjem in opozarjanjem odpravimo 
rušilno strast, ki posameznike vodi v unič-
evanje. Zavedati se moramo, da vsega ne 
moremo odpraviti s kaznĳo, predvsem se 
je treba posvetiti otrokom in mladostni-
kom, ki jim je treba omogočiti ustvarjalno 
sproščanje življenjske energĳe v urbanih 
okoljih. Mlade moramo naučiti, da je lepo 
in urejeno okolje namenjeno tudi njim.

Vesna Erjavec

V sredini avgusta so vandali uničevali okolico 
osnovne šole.

Polomili so tudi pipo s pitno vodo.

Gobarji vabĳi
Gobarji, informacĳe, vabilo na gobarjenje, Drago-
mer – Log – Lukovica

Nekateri gobarji iz Dragomera smo letos obiskali 
gobarsko izobraževalno središče Gobarskega društva 
v Ljubljani, kjer smo se seznanili z njihovimi člani in 
spoznali, kako delujejo. Zelo zanimivo je bilo za tiste, 
ki želĳo še kaj več.

Ker smo gobarji v glavnem upokojenci, ni pa nujno, 
v sredini tedna enkrat septembra načrtujemo obisk 
gobarske Dolenjske (kraj bo glede na vreme javljen 
naknadno in osebno prĳavljenim). Če se želite pri-
družiti, Vas vabim, da se prĳavite na tel. št.: 031 753 
932 zaradi naknadne točne določitve dneva ter pre-
voza.

Danica Jazbinšek 

Podpeška cesta, ki jo v Občini 
Brezovica objavljajo že od lani,  
je ob koncih tedna popolnoma 
zaprta.. V času popolne zapore 
je večina prometa preusmerje-
nega na Pot na Plešivico na re-
lacĳi Lukovica–Notranje Gori-
ce, obvozi pa so urejeni tudi na 
relacĳi Log–Notranje Gorice ter 
od Ljubljane skozi Mestni Log 
do Vnanjih Goric. Obnova ceste 
med Brezovico in Vnanjimi Go-
ricami naj bi bila končana do ok-
tobra, v tem času bo cestišče ob 
vikendih zaprto.

V Občini Brezovica ocenjujejo, 
da zaradi poletnih počitnic po-
polna zapora ne bo povzročala 
posebnih preglavic. Zagotovo 
se z njimi ne bi strinjali prebival-
ci, ki živĳo ob Poti na Plešivico. 
Prebivalce predvsem skrbĳo pre-
velike hitrosti na tamkajšnjem  
odseku. Strinjajo se, da bi bilo 
treba postaviti »ležeče policaje« 
oziroma ustrezno omejiti največ-
je dovoljene hitrosti in hitrosti 
tudi preverjati.

Vesna Erjavec

Povečan promet 
na Poti na Plešivico

Vandali zopet na delu
Log - Dragomer, 17. avgust – Minuli vikend so se vandali znova izživljali nad ob-
činsko zakladnico znanja. Pred osnovno šolo Log - Dragomer so povzročili veliko 
škode.
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V nedeljo, 28. junĳa, smo se odpravili na naj-
višji vrh Karavank – Stol. Zbrali smo se pred 
Siciliano v Dragomerju in se z avtobusom 
odpeljali do Ljubelja. S parkirišča podsmu-
čarskim centrom smo se peš odpravili do 
sedežnice, ki nas je odpeljala do Zelenice.

Pri koči smo se ustavili na kavici in čaju, 
potem pa smo za kočo pot nadaljevali des-

no  v smeri Stola.
Najprej smo hodili po stezi, potem pa se 

po strmih skalah spustili navzdol, kjer je 
bilo še veliko  snega. Nadaljevali smo  po 
poti, ki se začne   zmerno vzpenjati. Vmes 
je začelo rahlo deževati. Pot navzgor ni bila 
težka,  le vzpon po zadnjem melišču je bil 
malce naporen. Ko smo prišli na sedelce 
med Malim in Velikim Stolom, smo jo med 
preprogo iz encĳana mahnili na Stol (2236 
m). Megla in dež sta nas kmalu pregnala z 
vrha, zato smo se spustili proti Prešernovi 
koči. V prĳetno topli koči smo se pogreli 
s čajem in se podprli z dobro hrano iz nji-
hove kuhinje. Zunaj je medtem prenehalo 
deževati, megla pa se je sem ter tja razka-
dila, tako da se je videla dolina z  Blejskim 
jezerom. Po daljšem počitku smo se odpra-
vili nazaj. Navzdol smo se spustili kar po 
sredini melišča – od začetka previdneje, 
potem pa smo kar pogumno  pridrseli v 
dolino. Pot smo nadaljevali po spodnji poti 
skozi zaraščen borov gozdiček, se nato 
vzpeli v hrib in se potem spustili do maka-

damske ceste. Po cesti smo prišli do doma 
na Zelenici, kjer smo imeli krajši postanek. 
Po fotografiranju pred kočo smo se po ce-
sti spustili navzdol do avtobusa, kjer smo 
še malo poklepetali in se odžejali s hladno 
pĳačo. 

Kljub slabšemu vremenu in osemurni 
hoji smo se sicer utrujeni, a dobre volje od-

peljali proti Dragomerju.
Na Kriške pode, ki se dvigajo nad doli-

no Trente,  smo se odpravili v  soboto, l. 
avgusta.

Z avtobusom smo se odpeljali skozi Idri-
jo in Bovec do doline Zadnjice, kjer smo na 
prepolnem parkirišču komaj našli prosto 
mesto. Od tam smo se odpravili po poti, ki 
je večinoma potekala v zavetju gozda, za-
dnji del pa je bil skalnat, vendar je bila pot 
široka in prĳetna za hojo.

Vmes smo naleteli na stezo, zasuto s sne-
gom, zato smo se morali po vrvi spustiti 
navzdol in in se potem vzpeti nazaj na ste-
zo. Zaradi opoldanske vročine smo imeli 
večkrat krajše počitke.

Na poti proti vrhu smo na vsakem kora-
ku občudovali alpske cvetlice, predvsem 
čudovite planike. Ko se je pot nekoliko 
zravnala, smo opazili stezice, ki zavĳejo 
desno. Po nekaj minutah hoje smo prišli do 
spodnjega Kriškega jezera. Usedli smo se 
na tla in skale, pomalicali in uživali na son-
cu in lepi naravi. V jezeru je že bil kopalec, 

zato se je tudi Nino iz naše skupine odlo-
čil in zaplaval v mrzlem jezeru. Po daljšem 
počitku in skupinski fotografiji smo se od-
pravili proti Pogačnikovemu domu (2050 
m).  Za pravo presenečenje pod kočo je po-
skrbel kozorog, ki se je pasel le nekaj me-
trov stran. 

Ko smo prišli do koče, je bilo vreme ob-

lačno in vetrovno. Namestili smo se v sobe, 
se oblekli v topla oblačila in nato posedli 
pred kočo in občudovali pogled na dolino 
Trente in okoliške vrhove: Stenar, Bovški 
Gamsovec, Pihavec, Križ in Razor. Sedem 
naših članov se je odpravilo naprej na 250l 
m visoki Stenar, preostali pa smo se okrep-
čali z okusnimi enolončnicami in se preda-
li lenarjenju. Zaradi mrzlega vetra nismo 
dolgo ostali zunaj, zato smo se odpravili v 
kočo, kjer smo komaj našli nekaj sedežev. 
Ob prĳetnem klepetu je čas kar hitro  minil 
in ko so prišli prĳatelji s Stenarja, smo se 
mi umaknili v sobe. Ob desetih pa so jedil-
nico spraznili, da so lahko pohodniki, ki so 
bili  pred kočo, prespali na tleh jedilnice. 
Tisto noč nas je v koči namesto 80 planin-
cev, spalo 130. 

Ko smo zjutraj vstali, nas je nedeljsko ju-
tro pozdravilo s sončnimi žarki. Po zajtrku 
in vpisu v vpisno knjigo smo se odpravili 
v dolino.

Tisti dan nismo uporabljali vrvi, saj se je 
zaradi vročine sneg pomaknil in naredil 

razpoko,tako da smo se lahko zrinili skozi. 
Ko smo prišli do avtobusa, smo si ohla-

dili noge v mrzlem potoku in posedeli v 
prĳetni senci.

Potem smo se odpeljali skozi Bovec do 
trdnjave Kluže, ki spada med mogočne 
in zanimive trdnjavske objekte. Odpravili 
smo se do razgledne točke na mostu, kjer 

se nam je nudil  vrtoglav razgled v globino 
pod nami. Soteska je globoka 70 metrov in 
dolga 500 metrov.

Pot smo nadaljevali skozi Log pod Man-
gartom,  čez Predel v sosednjo Italĳo in na-
prej proti Kranjski Gori.

Ustavili smo se še pri naravnem rezer-
vatu na meji treh držav – v Zelencih. Po 
urejeni pešpoti smo odšli do izvira Save 
Dolinke, kjer se v vsej svoji lepoti prikaže 
v obliki manjšega jezera, ki se proti vzho-
du razteza v obsežno močvirje. Zelenci so 
pomembni kot življenjski prostor živali ter 
kot rastišče redkih in ogroženih rastlin.

Po ogledu smo se odpeljali v Dragomer 
do »Šipce« na hladno pĳačo in se potem po  
lepih dveh dneh, preživetih skupaj, veseli 
in zadovoljni odpravili domov.

Za konec vabimo vse, ki bi želeli deliti z 
nami lepe trenutke na naših pohodih,  naj 
se nam pridružĳo. Na internetni strani Pla-
ninskega društva Rega pa si lahko ogledate 
fotografije z naših  letošnjih pohodov.

J. Trček

PD REGA na Stolu in Kriških podih

Na podlagi Pravilnika za vrednotenje pro-
gramov organizacĳ in društev na področju 
humanitarnih in mladinskih dejavnosti ter 
dejavnosti tehnične kulture in stanovskih 
organizacĳ (Uradni list RS, št. 122/08) ob-
javlja Občina Log - Dragomer, Na Grivi 5, 
1358 Log pri Brezovici

JAVNI RAZPIS

ZBIRANJA PREDLOGOV ZA SO-
FINANCIRANJE HUMANITARNIH 

IN MLADINSKIH DEJAVNOSTI TER 
DEJAVNOSTI TEHNIČNE KULTURE 
IN STANOVSKIH ORGANIZACĲ V 

LETU 2009

1. NAROČNIK JAVNEGA RAZPISA:
Občina Log - Dragomer, Na Grivi 5, 1358 
Log pri Brezovici

2. POGOJI ZA SODELOVANJE NA RAZ-
PISU

Na razpisu lahko sodelujejo:
- organizacĳe, društva, združenja in zve-

ze, ki delujejo kot prostovoljne in nepro-
fitne, v njihovih programih pa morajo 
biti elementi skrbi za invalide, reševanje 
socialne stiske prebivalcev ali članov, 

dobrodelnost in samopomoč in so regi-
strirane za izvajanje opredeljenih dejav-
nosti,

- mladinske skupine, klubi, društva ter 
druge organizacĳe, ki izvajajo programe, 
namenjene spodbujanju kreativnosti in 
zadovoljevanju interesov mladih,

 - organizacĳe in skupine tehnične kultu-
re,

 - stanovske organizacĳe.

Izvajalci morajo izpolnjevati pogoje, ki jih 
določa 4. člen Pravilnika za vrednotenje 
programov organizacĳ in društev na po-
dročju humanitarnih in mladinskih de-
javnosti ter dejavnosti tehnične kulture in 
stanovskih organizacĳ.

3. OKVIRNA VIŠINA SREDSTEV JAV-
NEGA RAZPISA
Okvirna višina sredstev javnega razpisa je 
5000 EUR. 

4. ROK ZA PORABO SREDSTEV
Sofinancirajo se programi, ki se bodo izve-
dli v letu 2009. Rok za porabo sredstev je 
31. 12. 2009. Sredstva niso prenosljiva.

5. RAZPISNI ROK IN NAČIN DOSTAVE 
PREDLOGOV

Ponudniki morajo ponudbe oddati po 
pošti na naslov Občina Log - Dragomer, 
Na  Grivi 5, p. p. 09, 1358 Log pri Brezo-
vici, kot priporočeno pošiljko najpozneje z 
datumom 28. 9. 2009 ali osebno na Občini 
Log - Dragomer, najpozneje do 12. ure iste-
ga dne. 
Ponudba mora biti izdelana na obrazcih, ki 
so sestavni del razpisne dokumentacĳe ter 
mora vsebovati zahtevane priloge. 
Nepravočasno oddane ponudbe ne bodo 
upoštevane. 
Ponudba v zaprti ovojnici mora biti ozna-
čena z imenom in naslovom ponudnika, 
v spodnjem levem kotu pa opremljena s 
pripisom  “Za SOFINANCIRANJE DRU-
ŠTEV”.

6. DODATNE INFORMACĲE
Vse dodatne informacĳe v  povezavi z raz-
pisom so na voljo na sedežu občine ali po 
telefonu (01) 750 77 03 – kontaktna oseba 
Jolanda Fon.

7. ODPIRANJE PONUDB
Odpiranje ponudb bo po preteku razpisne-
ga roka. Odpiranje ne bo javno. V primeru 
nepopolno izpolnjenih prĳav s pomanj-
kljivo dokumentacĳo bodo ponudniki po-
zvani, da v roku 8 dni prĳavo dopolnĳo. 

V primeru, da ponudnik prĳave v danem 
roku ne bo dopolnil, bo ponudba izločena 
kot nepopolna. 

8. RAZPISNA DOKUMENTACĲA
Razpisno dokumentacĳo lahko zainter-
esirani dvignejo na  sedežu Občine Log - 
Dragomer, Na Grivi 5, 1358 Brezovica pri 
Ljubljani, vsak dan – v ponedeljek, torek in 
četrtek, od 8.00 do 15.00, v sredo od 8.00 do 
17.00 in v petek od 8.00 do 13.00, od dneva 
objave javnega razpisa do dneva, ko se iz-
teče rok za oddajo ponudb. 
Razpisna dokumentacĳa je objavljena na splet-

ni strani www.log-dragomer.si in jo je mo-
goče dobiti tudi po elektronski pošti. 

9. IZID RAZPISA
Predlagatelji programov bodo o izidu jav-
nega razpisa obveščeni s sklepom v roku 
30 dni po odpiranju vlog. Z izbranimi kan-
didati bo Občina Log - Dragomer sklenila 
pogodbo o sofinanciranju programov za 
leto 2009. 

Številka 430-6/2009
Dragomer, 31. avgusta 2009

 OBČINA LOG - DRAGOMER
 OBČINSKA UPRAVA
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PROGRAM 
PRIREDITVE:
Do 10.30
Zbor udeležencev tekmovanja in etnološke 
povorke na sejmišču nasproti zadružnega 
doma Barje, Ižanska c. 305.

Ob 11. uri
Sprevod udeležencev tekmovanja do prire-
ditvenega prostora dvorišča cerkve sv. Miha-
ela v Črni vasi v spremstvu konjenikov, Pi-
halnega orkestra Papirnice Vevče, kolesljev, 

zapravljivčkov, gumarjev, 
lojtrnikov z barjansko  etnov-
sebino, narodnih noš in dru-
gih skupin; moderator Martin 
Škafar.   

Ob 11.45
Kulturni program, ki ga bodo 
izvedli učenci Osnovne šole 
Oskarja Kovačiča in otroci 
Vrtca Galjevica – enote Orlo-
va, Moški pevski zbor Barje, 
Ženski pevski zbor Barje ter 
Mešani pevski zbor Barje.
Pozdravne besede Zorana 
Jankovića, župana Mestne 
občine Ljubljana, ter Karla 
Erjavca, ministra za okolje in 
prostor; moderator domačin 
Bojan Kapelj.
Zaprisega predstavnikov tek-
movalcev in sodnikov. 
Začetek tekmovanja; modera-
tor domačin Martin Škafar.

Ob 13. uri
Posamično in skupinsko tek-
movnje koscev ter grabljic, 
pomerilo se bo 98 tekmoval-
cev in  tekmovalk; moderator 
Martin Škafar.

Ob 15.20
Zabavno-glasbeni program sodelujočih ob-
čin in Radia ZELENI VAL z Ansamblom Pet-
ra Finka,
Sodelovali bodo: Pevski zbor Spominčice 
in harmonikar Tine Košir s plesno skupino 
narodnih noš iz Občine Log - Dragomer, 
etnoskupina Coklarji iz Občine Borovnica, 
ansambel Srednje glasbene in baletne šole 
Ljubljana ter plesna skupina Plesno mesto z 
MOL, rok  skupina Mamuti iz Občine Vrh-
nika, folklorna skupina Rožmarin - KUD 
Vnanje Gorice iz Občine Brezovica, Ženski 

pevski zbor Laniške predice kot predstavni-
ce Občine Škofljica in Borovničke iz Občine 
Ig, moderatorja z Radia Zeleni Val  Urška Puš 
in Tomaž Simentinger. 
Med posameznimi skupinami bodo domači-
ni prikazali ročno zabĳanje pilotov, kopanje 
jarka in sušenje šote; moderator domačin Jer-
nej Strle.  

Ob 17.20
Razglasitev rezultatov tekmovanja s pode-
litvĳo pokalov, plaket, priznanj in praktičnih 
daril,
razglasitev najbolje ocenjenega likovnega 
dela z likovne delavnice; moderator Martin 
Škafar.

Ob 18. uri  
Zaključitev uradnega dela prireditve.

VZPOREDNO DOGAJANJE:

Od 9. do 15. ure
na Pogačarjevem trgu v Ljubljani:

Turistična in izletniška predstavitev sedmih 
»barjanskih« občin s prikazom kopice šote in 
sena ter ročnim klepanjem kose; moderator 
predstavitve Breda Jesenko. 
 
Od 10. do 18. ure
Na prireditvenem prostoru dvorišča cerkve 
sv. Mihaela in na barjanskem travniku

• BARJANSKA TRŽNICA s prodajo kme-
tĳskih pridelkov, izdelkov domače obrti, 
peciva barjanskih gospodinj, izdelkov iz 
medu, zdravilnih barjanskih zelišč ter tu-
ristično ponudbo sodelujočih občin 

• PLEČNIKOVA ARHITEKTURA, oglede ob 
10.,  11.,  17. in 18. uri bo vodil župnik dr. 
Franc Gorjup.

• PRODAJNA RAZSTAVA LIKOVNIH DEL 
s tematiko Ljubljanskega barja

• RAZSTAVA FOTOGRAFĲ potomcev prvih 

naseljencev Barja – kolonistov
• RAZSTAVA STARODOBNEGA KMEČKE-

GA ORODJA, značilnega za barjansko ob-
močje, zbirateljev Janeza Sterleta, TD Krim 
in Alojza Suhadolnika

• LIKOVNA DELAVNICA, mentor ak. sl. 
Zmago Modic

• NARAVOSLOVNA DELAVNICA o bar-
janskih naravnih značilnostih s povzetkom 
o Ljubljanskem barju skozi čas; za organit-
zirane skupine ob 10., 12. in 15. uri, mentor 
Tjaša Tolar

• PRIKAZ  ŽIVLJENJA  KOLIŠČARJEV s 
člani dr. Frana Govekarja, uvodnimi be-
sedami arheologa dr. Antona Veluščka o 
Ljubljanskem barju kot arheološkem ob-
močju in prikazom predstave Janeza Jalna 
Bobri v animacĳi Alenke Jeraj  ob 13. in 17. 
uri 

• TABORNIŠKO ŽIVLJENJE na barjanskem 
travniku, rod Podkovani krap

• PASTIRJI NA PAŠI, pastirske igre, pečenje 
krompirja na šoti, pečenje koruze z more-
bitno pokušino

• SIMBOLIČNI  PRIKAZ  LOVLJENJA PTI-
ČEV, RIB IN ŽAB  NEKOČ IN DANES, do-
mačin  Marko Jankovič

• ZABĲANJE PILOTOV, domačini pod vod-
stvom Janeza Jeršina, prikaz predvidoma 
ob 16. uri

• KOPANJE JARKA,  domačina Jakob Rem-
žagar in Lado Jeršin, predstavitev predvi-
doma ob 16.30

• SUŠENJE ŠOTE, domačinki Meta Škraba 
in po domače Albina Kramar, predstavitev 
predvidoma ob 17. uri

• OGLED PONĲEV z možnostjo jahanja za 
otroke, domačina Vojko Erjavec in Valentin 
Rutar 

Prepričani smo, da boste, na Barju ob širo-
kem programu preživeli prĳeten, zanimiv in 
poučen dan.    
 

 VLJUDNO VABLJENI!

Ljubljana – Črna vas
12. september 2009

4. MEDOBČINSKO TEKMOVANJE
KOSCEV IN GRABLJIC

ZA POKAL LJUBLJANSKEGA BARJA

Sodelujejo ekipe iz občin:
Vrhnika, Ig, Škofljica, Borovnica, MOL, Brezovica, Log-Dragomer

Za ohranitev
kulturne dediščine

Za prijaznejši
odnos do narave

JEZIKOVNI TEÈAJI IN RAZVEDRILNI PROGRAMI
ZA OTROKE IN ODRASLE

TRŽAŠKA 392, 1351 Brezovica

JEZIKOVNI
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ŠTEVILO UDELEŽENCEV VSAKEGA PROGRAMA JE OMEJENO.
PREDHODNA PRIJAVA IN INFORMACIJE NA TEL. 041/433 033 vsak dan od 9.00 do 12.00

Komu sem bil napoti
26. julĳa 2009, bil je lep sončen dan, je na žametni travici v hudih mukah podlegel bel mucek, 
star eno leto. Komu je bila nedolžna živalca na poti? Kakšno srce imajo ljudje, da lahko pusti-
jo v mukah umirati žival? Tisti, ki ne marate živali, jih pustite pri miru, vzemite knjigo v roke 
o živalih, da boste spoznali, kaj pomeni imeti živali ob sebi. Vsaka žival je živo bitje in nihče 
nima pravice ubĳati. Lahko se spravite na nemoč“faktor“. Zavedajte se, da imate otroke, da 

narava vrača, kar človek 
povzroča nemočnim. Ali 
se kdaj zamislite, zakaj je 
tako gorje na tem svetu? 
Zato, ker to dela človek. 
Samo da narava udari po 
nedolžnih ljudeh, ki so 
poleg pokvarjenega člo-
veka. Ali so živali krive, 
da jih nič vreden človek 
zavrže, namesto da bi jih 
pomagal rešiti? Zaščitniki 
živali opozarjajo: Poma-
gajte, ne pa ubĳati.

Zaščitniki živali
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CENTER ZA RAVNANJE Z ODPADKI D.O.O.
Pot na Tojnice 40
1360 Vrhnika
SLOVENĲA

Tel:  +386 (0)1 75-05-800
Fax: +386 (0)1 75-05-800
E-naslov: info@crovrhnika.si 

URADNE URE ZA SPREJEM 
ODPADKOV
PON, SRE: 10.00-18.00
TOR, ČET, PET: 7.00-15.00
SOBOTA: 8.00-16.00

Direktor podjetja: 
Zoran Rodič dipl.inž. str., 
zoran.rodic@pup-saubermacher.si

Operativni vodja: 
Maja Gunstek, m.gunstek@crovrhnika.si

Koordinatorka poslovanja in asistentka:
Sandra Žibert, s.zibert@crovrhnika.si

Koordinator sprejema odpadkov, evidence in ob-
račun: 
Edin Behrić, e.behric@crovrhnika.si

Dimnikarstvo Kraner, Vincencĳ Kralj, s. p., No-
tranjska 14, Logatec, opravlja dimnikarske storitve 
na območju Občine Vrhnika od 1.  1. 2001. Z začet-
kom dela na celotnem območju Občine Vrhnika smo 
se zavedali, da bomo praktično orali ledino pri indi-
vidualnih pa tudi pri drugih uporabnikih. V  minulih 
letih se dimnikarsko delo ni  opravljalo po veljavnih 
zakonskih predpisih, predvsem pri individualnih 
uporabnikih. Pri njih se je delo opravljalo le v manj-
šem obsegu, in še to le večinoma na klic. 

S podelitvĳo koncesĳe za opravljanje dimnikarske 
slube za območje občin Vrhnika in Log - Dragomer z 
dne 16. 11. 2007 (št. Pogodbe: 353-02-174/2004), ki jo 
je našemu podjetju podelilo Ministrstvo za okolje in 
prostor, smo samo mi pristojni za opravljanje dimni-
karskih storitev na teh območjih. 

Uporabnike obveščamo o prihodu dimnikarja z 
obvestili, ki jih dimnikarji prinesejo k njim nekaj dni 
pred prihodom. Ker se zavedamo, da uporabniki ne 
bodo vzeli dopusta zaradi prihoda dimnikarja, imajo 
uporabniki možnost, da še pred prihodom dimni-
karjev skupaj z njimi določĳo termin, ki jim ustreza. 
To je lahko v popoldanskih urah ali ob sobotah.

Velikokrat se zgodi, da porabnik kurilnih in dim-
nih naprav ne dovoli dostopa do njih z izgovorom, 
da dimnikarja ne potrebuje. Dimnikarjem pa konce-
sĳska pogodba nalaga, da moramo v takem primeru 
obvestiti Inšpektorat za okolje in prostor, ki zadevo 
sankcionira. 

Nešteto pripomb s strani uporabnikov je tudi gle-
de pogostosti dimnikarskih prihodov. Naši delavci v 
večini primerov prihajajo dvakrat na leto, kar je še 
vedno manj, kot nam nalagajo: 
– Uredba o načinu, predmetu in pogojih izvajanja ob-

vezne gospodarske javne službe … (Ur. l. RS, št. 
129/04, 57/06, 105/07, 102/08),

– Zakon o varstvu okolja (ZVO-1, Ur. l. RS, št. 39/
06),

– Pravilnik o oskrbi malih kurilnih naprav, dimnih 
vodov in zračnikov… (Ur. l. RS, št. 128/04, 18/05).
Navedeni zakonski predpisi natančno urejajo ob-

veznosti in odgovornosti dimnikarjev in uporab-
nikov teh naprav. Zakoni predpisujejo sankcĳe za 
dimnikarje, ki del ne  opravljajo v predpisanih rokih,  
pa tudi za uporabnika, ki ne omogoči ali dopusti red-
nega čiščenja.

Glede na pravilnik o oskrbi malih kurilnih naprav 
(Ur. l. RS, št. 128/04) so prihodi dimnikarja nasled-
nji:
– pri uporabnikih, ki uporabljajo trda goriva najmanj 

na 60 dni v kurilni sezoni oziroma vse leto, če na-
prave obratujejo stalno,

– na tekoča ali plinasta goriva najmanj enkrat na  leto 
pri malih kurilnih napravah do 50 kw,

– enkrat na leto meritve dimne in druge emisĳe ku-
rišč tudi pri malih kurilnih napravah do 50 kw,

– enkrat na leto strokovni pregled (ali so naprave 
pravilno in varno nameščene in če pravilno delu-
jejo),

– enkrat na leto generalno čiščenje vseh naprav,
– enkrat na leto čiščenje in pregledovanje zračnikov 

in rezervnih dimnikov,
– pogostejša čiščenja se opravlja, če kurilna naprava 

deluje pomanjkljivo ali po predlogu inšpekcĳskih 
služb.

Občani občine Vrhnika in Log - Dragomer lahko tudi 
naročajo dimnikarske storitve na:

tel. 01/7542-144 non stop (avtomatski odzivnik)
faks: 01/7542-144 non stop
GSM: 041 915 546 Dimnikarstvo Kraner, Logatec

Dimnikarstvo Kraner
Vincencĳ Kralj, s. p.

Notranjska 14
1370 Logatec

Ministrstvo poziva nosilce kmetĳ, 
da najpozneje do 30. septembra 2009 
v register kmetĳskih gospodarstev 
posredujejo podatke o svojem na-
mestniku in gospodinjstvih, katerih 
en ali več članov se na kmetĳi ukvar-
ja s kmetĳsko dejavnostjo. 

Podatke posredujete na obrazcu 
Podatki o namestniku nosilca in 
gospodinjstvih na kmetĳi, ki je sku-
paj z navodili za izpolnjevanje ob-
javljen na spletni strani h�p://rkg.
gov.si/GERK/ in je dostopen tudi na 
upravnih enotah ter na enotah kme-
tĳsko svetovalne službe. Izpolnjeni 
obrazec s podpisom nosilca in njego-
vega namestnika pošljite na pristoj-
no upravno enoto.

Zakon o kmetĳstvu (Uradni list RS, 
št. 45/08) na novo določa kmetĳo kot 
obliko kmetĳskega gospodarstva, 
na katerem se eno ali več gospodinj-
stev ukvarja s kmetĳsko dejavnostjo. 
Na eni kmetĳi je lahko vpisanih več 
gospodinjstev (ne glede na naslov 
gospodinjstva), posamezno gospo-
dinjstvo pa je lahko vpisano le na eni 
kmetĳi.

Člani kmetĳe so člani vseh gospo-
dinjstev na kmetĳi, ki so starejši od 15 
let. Podatki o članih kmetĳe se v regi-
ster kmetĳskih gospodarstev prenese-
jo iz evidence gospodinjstev, v katero 
posamezniki sporočajo podatke o go-
spodinjstvih na podlagi predpisov o 
prĳavi stalnega prebivališča. Vsaka 
selitev v ali iz gospodinjstva pomeni 
spremembo podatkov v evidenci go-
spodinjstev in s tem hkrati tudi spre-
membo podatkov o članih kmetĳe v 
registru kmetĳskih gospodarstev.  

Člani kmetĳe, ki so lastniki oziroma 
solastniki kmetĳe, določĳo nosilca in 
njegovega namestnika. Če na kmetĳi 
razen nosilca ni drugih članov kmeti-
je, starejših od 18 let, namestnika no-
silca ni treba določiti. Namestnik pre-
vzame pravice in obveznosti nosilca 
kmetĳskega gospodarstva, ko nosilca 
ni več ali ko nosilec postane začasno 
ali trajno opravilno nesposoben. 

Podatkov o namestniku nosilca ni 
treba posredovati samostojnim pod-
jetnikom posameznikom, pravnim 
osebam ter kmetĳskim gospodar-
stvom, ki imajo v uporabi planine in 
skupne pašnike.

Društvo Tvoj telefon
Če ste v stiski …
Če potrebujete pogovor in bi radi ostali anonimni  …
Pokličite nas!
Od ponedeljka do petka 
od 8. do 20. ure.
Telefon: 05 720 1 720.

Društvo Tvoj telefon vabi k sodelovanju nove prostovoljne 
telefonske svetovalce iz klicne skupine 05, ki bi želeli koristno 
izrabiti svoj prosti čas.
Informacĳe: tel. 05 720 1 72, od ponedeljka do petka od 8. do 
20. ure.

Javno podjetje KOMUNALNO 
PODJETJE VRHNIKA, d. o. o.
Pot na Tojnice 40, 1360 VRHNIKA
TELEFON:  N.C. (01) 750 50 62, (01) 750 
50 09, (031) 452 321
TELEFAKS:  (01) 755 20 13
E-POŠTA:  info@kpv.si
INTERNET: h�p://www.kpv.si

DIREKTOR
TELEFON:  (01) 755 12 83

VODJA FINANČNO RAČUNSKEGA 
SEKTORJA
TELEFON:  (01) 755 13 35

OBRAČUN KOMUNALNIH STORITEV
TELEFON:  (01) 750 52 28

DEŽURNA SLUŽBA ZUNAJ 
DELOVNEGA ČASA:
TELEFON:  (041) 364 681 od 15. do 22. ure
TELEFON:  (051) 696 688 od 22. do 6. ure

Upravna enota Vrhnika posreduje v objavo naslednji poziv:
Ministrstvo za kmetĳstvo, gozdarstvo in prehrano

POZIVA
NOSILCE KMETĲSKIH GOSPODARSTEV

k vpisu namestnika nosilca in gospodinjstev na kmetĳi v register kmetĳskih 
gospodarstev

Čiščenje kurilnih in dimniških naprav 
Večji poudarek opravljanju dimnikarske službe po podelitvi koncesĳe za opravljanje dim-
nikarske službe

REPUBLIKA SLOVENĲA

MINISTRSTVO ZA DELO, DRUŽINO IN 
SOCIALNE ZADEVE

Posebni dodatek za socialno 
ogrožene bo izplačan v 
septembru

Državni zbor Republike Slovenĳe je včeraj sprejel Zakon 
o posebnem dodatku za socialno ogrožene, na podlagi 
katerega bo za izboljšanje socialne varnosti državljank in 
državljanov Republike Slovenĳe ter tujk in tujcev, ki imajo 
dovoljenje za stalno prebivanje v Republiki Slovenĳi, iz-
plačan posebni dodatek za socialno ogrožene, in sicer v 
višini od 80,00 do 200,00 evrov.

Dodatek bo izplačan  septembra, izplačali pa ga bodo 
centri za socialno delo, Zavod RS za zaposlovanje oziroma 
Zavod za pokojninsko in invalidsko zavarovanje Slovenĳe, 
ki bodo po uradni doložnosti preverili, kdo izmed prejem-
nikov prejemkov, ki jih ti zavodi izplačujejo, je upravičen 
do posebnega dodatka za socialno ogrožene. Na podlagi 
ugotovitve o upravičenosti bodo zavodi skupaj z izpla-
čilom posameznega dohodka (denarne socialne pomoči, 
prejemkov upokojencev, denarnega nadomestila, staršev-
skega nadomestila)  septembra izplačali tudi navedeni 
dodatek. Upravičencem torej za izplačilo tega dodatka ni 
treba oddajati nikakršne vloge. 

Do posebnega dodatka za socialno ogrožene je sicer 
upravičen posameznik ali družina, ki je v mesecu uvelja-
vitve tega zakona upravičena do denarne socialne pomoči 
po predpisih o socialnem varstvu. Do posebnega dodatka 
so upravičene tudi osebe s stalnim prebivališčem v Repu-
bliki Slovenĳi, ki so: 
–  uživalci oziroma uživalke pokojnin in pokojnin z var-

stvenim  dodatkom, razen delnih  pokojnin in polovice 
pokojnin, 

– uživalci nadomestil iz invalidskega zavarovanja, ki so 
brezposelni,

–  uživalci državnih pokojnin po predpisih o pokojnin-
skem in invalidskem zavarovanju, 

–  uživalci pokojnin po predpisih o starostnem zavarova-
nju kmetov,

–  uživalci pokojnin po predpisih o pokojninskem in inva-
lidskem zavarovanju bivših vojaških zavarovancev,

–  uživalci dodatkov k pokojninam po predpisih o zago-
tavljanju socialne varnosti slovenskim državljanom, ki 
so upravičeni do pokojnin iz republik nekdanje Jugosla-
vĳe,

–  prejemniki oziroma prejemnice nadomestila za invalid-
nost po predpisih o družbenem varstvu duševno in tele-
sno prizadetih oseb,

–  prejemniki denarnega nadomestila po  predpisih o zapo-
slovanju in zavarovanju za primer brezposelnosti, 

–  prejemniki porodniškega nadomestila, 
–  prejemniki nadomestila za nego in varstvo otroka,
–  prejemniki posvojiteljskega nadomestila ter
–  prejemniki starševskega dodatka,
 če njihov prejemek v mesecu uveljavitve tega zakona ne 

presega 313,00 evrov. 

Če je do denarne socialne pomoči upravičena družina, 
bo ta prejela 200,00 evrov dodatka, če je upravičenec do 
denarne socialne pomoči posameznik, bo prejel 160,00 ev-
rov. Za vse druge upravičence pa velja, da bodo, če njihovi 
prejemki ne presegajo 268,00 evrov, prejeli 120,00 evrov 
dodatka, če pa so njihovi prejemki višji od 268,00 evrov, 
vendar ne presegajo 313,00 evrov, pa bodo prejeli 80,00 ev-
rov dodatka.

Služba za odnose z javnostjo
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Ministrstvo za delo, družino in socialne zadeve na podlagi Zako-
na o štipendiranju (Uradni list RS, št.59/07, 63/07-popr. in 40/09), 
v nadaljevanju: ZŠtip) ter 2. in 4. člena Pravilnika o dodeljevanju 
državnih štipendĳ (Uradni list RS, št. 45/09, v nadaljevanju: pra-
vilnik) objavlja

JAVNI POZIV ZA DODELITEV DRŽAVNIH ŠTIPENDĲ
ZA ŠOLSKO/ŠTUDĲSKO LETO 2009/2010

1. Predmet poziva
Predmet javnega poziva je objava pogojev in načina vložitve 

vloge za dodelitev državne štipendĳe za šolsko/študĳsko leto 
2009/2010 za kandidate, ki prvič uveljavljajo pravico do državne 
štipendĳe in za štipendiste, ki so v preteklem šolskem/študĳskem 
letu že prejemali državno štipendĳo in nadaljujejo izobraževanje 
ter navedba dokumentacĳe, ki jo mora kandidat za državno šti-
pendĳo predložiti skupaj z vlogo pristojnemu centru za socialno 
delo.

2. Upravičenci do državne štipendĳe
Do državne štipendĳe so upravičene osebe s statusom dĳaka 

oziroma dĳakinje (v nadaljnjem besedilu: dĳak) in osebe s sta-
tusom študenta oziroma študentke (v nadaljnjem besedilu: štu-
dent) ter udeleženci oziroma udeleženke izobraževanja odraslih 
(v nadaljnjem besedilu, udeleženci izobraževanja odraslih), ki iz-
polnjujejo pogoje, določene v ZŠtip.
Štipendĳa se lahko dodeli:
-  državljanom Republike Slovenĳe,
-  Slovencem v zamejstvu oziroma Slovencem po svetu, kakor 

so opredeljeni v zakonu, ki ureja odnose Republike Slovenĳe s 
Slovenci zunaj njenih meja, za študĳ v Republiki Slovenĳi,

-  državljanom držav članic Evropske unĳe (EU) in Evropskega 
gospodarskega prostora (EGP) in njihovim družinskim čla-
nom, kot jih določa zakon, ki ureja prebivanje tujcev, če imajo 
dovoljenje za stalno ali začasno prebivanje v Republiki Sloveni-
ji,

-  državljanom držav članic Evropske unĳe (EU) in Evropskega 
gospodarskega prostora (EGP), ki so bili zaposleni ali samoza-
posleni v Republiki Slovenĳi, ter njihovim družinskim članom, 
če imajo dovoljenje za prebivanje v Republiki Slovenĳi,

-  državljanom tretjih držav, ki imajo dovoljenje za stalno ali za-
časno prebivališče v republiki Slovenĳi in njihovim ožjim dru-
žinskim članom, se lahko štipendĳa dodeli na podlagi sklenje-
nih meddržavnih sporazumov oziroma načelu vzajemnosti.

3. Pogoji, ki jih morajo izpolnjevati upravičenci do državne šti-
pendĳe
A. Splošni pogoji po ZŠtip

Državno štipendĳo lahko pridobĳo upravičenci, ki:
-  ob prvem vpisu v prvi letnik poklicne oziroma srednje šole 

niso starejši od 18 let ter upravičenci, ki ob prvem vpisu v prvi 
letnik višješolskega ali visokošolskega izobraževanja oziroma 
ob prvem vpisu na prvo, drugo ali tretjo stopnjo izobraževanja 
niso starejši od 26 let,

-  hkrati ne prejemajo katere od štipendĳ iz 5. člena tega ZŠtip 
(Zoisove štipendĳe, kadrovske štipendĳe, štipendĳe za Slo-
vence v zamejstvu in Slovence po svetu, štipendĳe na podlagi 
meddržavnih sporazumov oziroma na podlagi vzajemnosti),

-  ne prejemajo štipendĳe ali drugih prejemkov za izobraževa-
nje po drugih predpisih,

-  niso v delovnem razmerju oziroma ne opravljajo samostojne 
registrirane dejavnosti,

-  niso vpisani v evidenco brezposelnih oseb pri Zavodu Repu-
blike Slovenĳe za zaposlovanje.

B. Materialni pogoj (cenzus)
Državne štipendĳe se dodelĳo upravičencem, ki izpolnjujejo 

splošne pogoje po ZŠtip in pri katerih povprečni mesečni do-
hodek na družinskega člana v preteklem koledarskem letu pred 
vložitvĳo vloge ne presega:
-  65 % minimalne plače na družinskega člana v istem obdobju 

za tiste kandidate, ki se šolajo ali študirajo v kraju svojega stal-
nega prebivališča,

-  od 66 % do 68 % minimalne plače na družinskega člana za 
tiste kandidate, ki se šolajo ali študirajo zunaj kraja svojega 
stalnega prebivališča,

-  70 % minimalne plače na družinskega člana v istem obdobju, 
če gre za kandidate iz enostarševskih družin, kandidate s po-
sebnimi potrebami oziroma kandidate, katerih sorojenci so 
osebe s posebnimi potrebami.
Višina cenzusa v razponu od 66 % do 68 % minimalne plače za 

dodelitev državne štipendĳe za upravičence, ki se šolajo ali študi-
rajo zunaj kraja svojega stalnega prebivališča, se odmeri glede na 
oddaljenost od kraja šolanja do kraja stalnega prebivališča.

Oddaljenost od kraja šolanja je oddaljenost od kraja šolanja ali 
študĳa do kraja stalnega prebivališča, izražena v kilometrih od 
prve vstopne postaje do zadnje izstopne postaje.
Oddaljenost od kraja šolanja ali študĳa (v km)  Višina cenzusa 
(v % minimalne plače)
do vključno 15   66
nad 15 do vključno 30  67
nad 30    68

Enostarševska družina je življenjska skupnost enega od staršev 
in otrok oziroma življenjska skupnost otrok in osebe, ki so ji bili 
otroci zaupani v varstvo in vzgojo. Če tisti od staršev oziroma 
oseba, ki so ji bili otroci zaupani v varstvo in vzgojo, osnuje novo 
življenjsko skupnost, se pri ugotavljanju upravičenosti do držav-
ne štipendĳe upošteva cenzus v višini 65 % minimalne plače na 
družinskega člana.

Za osebo s posebnimi potrebami šteje:
- oseba, ki je invalid s 100 % telesno okvaro ali mu je bila priznana 

pravica do tuje nege in pomoči na podlagi odločbe Zavoda za 
pokojninsko in invalidsko zavarovanje Slovenĳe, centra za so-

cialno delo ali upravnega organa, pristojnega za varstvo borcev 
in vojaških invalidov, ter

-  oseba, ki potrebuje posebno nego in varstvo v skladu z zako-
nom, ki ureja starševsko varstvo in družinske prejemke, ali 
ima pravico do dodatka za pomoč in postrežbo v skladu z za-
konom, ki ureja pokojninsko in invalidsko zavarovanje, ali je 
skladno s predpisi o družbenem varstvu duševno in telesno 
prizadetih oseb nezmožen za delo.
Pri ugotavljanju dohodka se upoštevajo podatki iz dokončne 

odločbe o odmeri dohodnine, uradnih evidenc centrov za social-
no delo ter drugih upravljavcev zbirk podatkov, ki vodĳo uradne 
evidence o izplačanih dohodkih oziroma pravicah iz javnih sred-
stev, in iz drugih dokazov v skladu z zakonom, ki ureja splošni 
upravni postopek.

 V primeru, ko še ni izdana dokončna odločba o odmeri dohod-
nine za preteklo leto, se upoštevajo dohodki iz dokončne odločbe 
za predpreteklo koledarsko leto, preračunani na raven pretekle-
ga koledarskega leta.

Če družinski član v preteklem koledarskem letu pred vložitvĳo 
zahtevka ni imel dohodkov, ima pa jih v tekočem koledarskem 
letu, se pri določitvi mesečnega dohodka upoštevajo njegovi te-
koči dohodki, preračunani na raven preteklega leta.

Dohodki in prejemki iz 16. člena ZŠtip se upoštevajo po zmanj-
šanju za normirane stroške oziroma dejanske stroške, priznane 
po zakonu, ki ureja dohodnino, ter za davke in obvezne prispev-
ke za socialno varnost, odtegnjene od teh dohodkov.
4. Višina štipendĳe

Državna štipendĳa brez dodatkov znaša 37,47 evrov za dĳaka 
in 56,21 evrov za študenta.

K državni štipendĳi se ob izpolnjevanju pogojev iz ZŠtip do-
delĳo naslednji dodatki:

- dodatek glede na dohodek v družini štipendista:
Dohodek na družinskega člana v       Višina dodatka v evrih
% od minimalne plače
do vključno 25 %    53,09
nad 25 % do vključno 40 %   42,68
nad 40 % do vključno 50 %   31,23
nad 50 % do vključno 60 %   20,82
- dodatek na vrsto in področje izobraževanja: znaša 29,14 evrov
 (dodatek za vrsto in področje izobraževanja se dodeli za tiste 

vrste in področja izobraževanja, ki so navedena v Seznamu vrst 
in področĳ izobraževanj – priloga pravilnika)

-  dodatek na učni oziroma študĳski uspeh:
o  19,77 evrov za dĳake s povprečno oceno najmanj 4,1 ali več ozi-

roma za študente s povprečno oceno najmanj 8,5 ali več ter
o  36,43 evrov za dĳake s povprečno oceno najmanj 4,5 ali več ozi-

roma študente s povprečno oceno najmanj 9,0 ali več;
-  dodatek za izobraževanje zunaj stalnega prebivališča:
o  za bivanje zunaj kraja stalnega prebivališča znaša 82,23 evrov,
o  za prevoz v primestnem ali medkrajevnem prometu v odda-

ljenosti pet kilometrov inveč do kraja izobraževanja od kraja 
stalnega prebivališča:

Oddaljenost v km                              Višina dodatka v evrih
od 5 do vključno 10                                     46,84
nad 10 do vključno 15                                 57,25
nad 15 do vključno 20                                 67,66
nad 20 do vključno 30                                 78,07
nad 30 do vključno 40                                 88,48
nad 40                                                            96,81

- dodatek za štipendiste s posebnimi potrebami: znaša 48,92 
evrov.
Upravičenost do dodatka se ugotavlja na podlagi odločbe ali 

strokovnega mnenja o usmeritvi v skladu s predpisi, ki urejajo 
področje usmerjanja otrok s posebnimi potrebami oziroma na 
podlagi odločbe o priznanju dodatka za nego otroka v skladu s 
predpisi, ki urejajo področje starševskega varstva in družinskih 
prejemkov ali na podlagi odločbe o invalidnosti oziroma sklepa 
o telesnih okvarah pristojnega organa po predpisih, ki urejajo po-
dročje pokojninskega in invalidskega zavarovanja.

Državna štipendĳa z vsemi dodatki ne sme presegati mini-
malne plače.

Štipendĳe se usklajujejo na način in v roku, ki velja za transferje 
v skladu z zakonom, ki ureja usklajevanje transferjev posamezni-
kom in gospodinjstvom v Republiki Slovenĳi.

5. Študĳ v tujini
Državno štipendĳo za izobraževanje v tujini lahko dobi držav-

ljan Republike Slovenĳe, če se v tujini izobražuje na izobraževalni 
ustanovi, ki je akreditirana v skladu s predpisi države izobraže-
vanja za izvajanje javno veljavnega (akreditiranega) izobraževal-
nega programa za pridobitev stopnje izobrazbe.

Dokazilo o akreditiranosti izobraževalne ustanove in javne 
veljavnosti izobraževalnega programa si pridobi upravičenec do 
štipendĳe s strani institucĳe, ki izdaja taka dokazila v državi iz-
obraževanja.

6. Obveznosti štipendista
Štipendist je v času prejemanja štipendĳe dolžan štipenditorju 

v roku 8 dni sporočiti vsako spremembo, ki vpliva na štipendĳ-
sko razmerje.

Štipendist je dolžan vrniti štipendĳo za letnik, ki ga ne za-
ključi uspešno, ali če pridobi štipendĳo na podlagi posredovanih 
neresničnih podatkov.

7. Zahtevana dokumentacĳa
Kandidati uveljavljajo državno štipendĳo na obrazcu »Vloga 

za uveljavitev pravice do državne štipendĳe«, ki je sestavni del 
tega poziva.

Z omenjeno vlogo uveljavljajo nadaljnje prejemanje državne 
štipendĳe tudi štipendisti, ki so v preteklem šolskem oziroma 

študĳskem letu (2008/2009) že prejemali državno štipendĳo.
Obrazec se lahko natisne s spletišča Ministrstva za delo, dru-

žino in socialne zadeve (www.mddsz.gov.si) oziroma kupi v knji-
garnah (od 10. julĳa dalje).

Kandidat mora vlogi priložiti:
-  potrdilo o vpisu v izobraževalni program,
-  potrdilo o vpisu v izobraževalni program za druge družinske 

člane, ki imajo status dĳaka, udeleženca izobraževanja odra-
slih ali študenta,

-  dokazilo o šolskem uspehu (spričevalo) oziroma študĳskem 
uspehu (potrdilo o opravljenih izpitih),

-  dokazilo o akreditiranosti izobraževalne ustanove in javne 
veljavnosti izobraževalnega programa (samo v primeru izob-
raževanja v tujini).

8. Oddaja vloge in odločanje
Kandidat uveljavlja državno štipendĳo pri centru za socialno 

delo, ki je krajevno pristojen glede na kandidatovo stalno pre-
bivališče. Če kandidat nima stalnega prebivališča v Republiki 
Slovenĳi, se državna štipendĳa uveljavlja pri centru, ki je kra-
jevno pristojen glede na kandidatovo začasno prebivališče. Če 
kandidat nima ne stalnega ne začasnega prebivališča v Republiki 
Slovenĳi, je krajevno pristojen center, kjer je nastal povod za po-
stopek.

Vlogo je možno oddati osebno na centru za socialno delo v 
času uradnih ur oziroma priporočeno po pošti.

Vloga se šteje za popolno, če je oddana na zahtevanem ob-
razcu in vsebuje vse zahtevane priloge in podatke. V primeru 
nepopolnih vlog bodo kandidati pozvani, da v določenem roku 
od prejema zahteve za dopolnitev vloge dopolnĳo. Nepopolne 
vloge, ki jih kandidati ne bodo dopolnili v skladu z zahtevo za 
dopolnitev, bodo zavržene.

O pritožbi zoper odločbe centrov za socialno delo odloča Mi-
nistrstvo za delo, družino in socialne zadeve.

9. Rok za oddajo vloge
Za kandidate, ki prvič uveljavljajo državno štipendĳo, rok ni 
omejen.
Za kandidate, ki so v preteklem šolskem oziroma študĳskem letu 
(2008/2009) že prejemali državno štipendĳe, je rok za oddajo 
vloge za nadaljnje prejemanje štipendĳe 16. september za dĳake 
in 14. oktober za študente.

10. Rok, v katerem bodo vloge obravnavane
Centri za socialno delo bodo vloge obravnavali po postopkih in v 
rokih, kot jih določa zakon, ki ureja splošni upravni postopek.

11. Dodatne informacĳe
Informacĳe lahko kandidati dobĳo po telefonu pri centrih za so-
cialno delo v času uradnih ur.

OBVESTILA
UKINITEV DOVOLJENJA 

ZAKONITEGA ZASTOPNIKA
V Uradnem listu RS, št.41/2009, je bila objavljena novela 
Zakona o potnih listinah, ki ukinja dovoljenje zakonitega 
zastopnika za otroke do dopolnjenega 15. leta starosti, ki v 
tujino ali iz tujine potujejo brez spremstva zakonitega za-
stopnika. 
Z dnem 16. 6. 2009 postopka potrjevanja dovoljenj zakoni-
tega zastopnika na upravnih enotah ne bo več. Enako velja 
za sezname otrok, kadar potujejo brez spremstva zakonitega 
zastopnika v organiziranih skupinah.

UKINITEV SOGLASJA ZAKONITEGA ZASTOPNIKA 
POTOVANJE V REPUBLIKO HRVAŠKO

Glede potovanja otrok na Hrvaško vas obveščamo, da je bil 
23. 3. 2009 v Uradnem listu Republike Hrvaške objavljen Za-
kon o spremembah in dopolnitvah zakona o tujcih Republi-
ke Hrvaške, da za mladoletne tujce ni več potrebno soglasje 
zakonitega zastopnika za prehod meje, saj je bil 8. člen za-
kona črtan.

POSEBNOST – SOGLASJE STARŠEV ZA POTOVANJE 
V BOSNO IN HERCEGOVINO:

13. 5. 2008 je začel veljati novi Zakon o tujcih (Zakon o kre-
tanju i boravku stranaca i azilu), ki v 17. členu opredeljuje 
potovanje mladoletnih oseb v BiH, v katerem je navedeno, 
da tujec, mlajši od 18 let, lahko prečka mejo BiH v spremstvu 
staršev, zakonitega zastopnika ali skrbnika oziroma poob-
laščene osebe.

Ministrstvo za zunanje zadeve RS je pripravilo obrazce so-
glasja v treh jezikih. Izpolnjene obrazce je treba overiti na 
upravni enoti ali pri notarju.

Za vse informacĳe predlagamo, da se obrnete na MZZ RS ali 
na Veleposlaništvo Bosne in Hercegovine v Ljubljani.

Gabrĳela MLINAR,
načelnica Upravne enote

Upravna enota Vrhnika   Upravna enota Vrhnika 
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V skladu z Direktivo 2006/126/ES Evropskega parlamenta in 
Sveta z dne 20. decembra 2006 o vozniških dovoljenjih so se 13. 
julĳa 2009 začela izdajati vozniška dovoljenja v obliki polikarbo-
natnih kartic. S tem dnem so se začele uporabljati tudi določbe 
novele Zakona o varnosti cestnega prometa, ki med drugim uva-
jajo nove kategorĳe vozniškega dovoljenja, določajo postopnost 
pridobivanja nekaterih kategorĳ in določajo višje starostne po-
goje za pridobitev nekaterih kategorĳ vozniškega dovoljenja. V 
nadaljevanju vas želimo seznaniti z nekaterimi novostmi.
V Republiki Slovenĳi od 13. 7. 2009 veljajo naslednje evropske 
kategorĳe:
AM, A1, A2, A, B1, B, BE, C1, C1E, C, CE, D1, D1E, D in DE ter 
nacionalni kategorĳi F in G.
Nove kategorĳe so AM, A2, B1, C1 in C1E, ki do sedaj v Republi-
ki Slovenĳi niso bile predpisane. 

Kategorĳe dvo- in trokolesnih motornih vozil

Imetniki vozniškega dovoljenja kategorĳe A1 ali A (z omejitvĳo 
do 25 KW ≤ 0,16 kW/kg), ki bodo do 1. oktobra 2009 vložili vlogo 
in izpolnili pogoje za pridobitev kategorĳe A2 ali A (brez ome-
jitve), lahko vozniško dovoljenje s temi kategorĳami pridobĳo 
po predpisih, ki so veljali pred uveljavitvĳo ZVCP-1E, t.j. brez 
opravljanja praktičnega dela vozniškega izpita, zdravniškega 
spričevala, po izpolnitvi starostnega pogoja 18 oz. 21 let ter po-
sedovanja vozniškega dovoljenja nižje kategorĳe več kot dve leti, 
pri čemer se vozniške izkušnje A1 ali A z omejitvĳo seštevajo.

Kategorĳe motornih vozil z največjo dovoljeno maso (NDM) ≤ 
3500 kg  in ≤ 8 +1 sedežev

Kategorĳe tovornih motornih vozil

Kategorĳe motornih vozil za prevoz oseb – avtobusi

Izjeme:
• Pravico do vožnjo vozil C in CE lahko pridobi tudi oseba, ki 

dopolni starost 18 let, če ima spričevalo, ki potrjuje temeljne 
kvalifikacĳe, določene v zakonu, ki ureja prevoze v cestnem 
prometu. 

• Pravico do vožnje vozil D in DE lahko pridobi tudi oseba, ki 
dopolni starost 21 let, če ima spričevalo, ki potrjuje temeljne 
kvalifikacĳe, določene v zakonu, ki ureja prevoze v cestnem 
prometu ali če ima spričevalo, ki potrjuje pospešeno pridoblje-
ne temeljne kvalifikacĳe, določene v zakonu, ki ureja prevoze 
v cestnem prometu, in opravlja linĳski prevoz potnikov, ki ni 
daljši od 50 km.

• Pravico do vožnje vozil D in DE lahko pridobi tudi oseba, ki 
dopolni starost 23 let,  če ima spričevalo, ki potrjuje pospešeno 
pridobljene temeljne kvalifikacĳe, določene v zakonu, ki ureja 
prevoze v cestnem prometu.

Nekatere spremembe pa bodo začele veljati sredi januarja 2013 in 
se nanašajo na omejevanje veljavnosti vozniških dovoljenj za 10 
let oziroma 5 let. 
 
Postopek izdaje vozniškega dovoljenja po novem poteka tako, 
da stranka vlogo za izdajo in podaljšanje veljavnosti vozniške-
ga dovoljenja,  za izdajo vozniškega dovoljenja namesto pogre-
šanega, izgubljenega, ukradenega, obrabljenega ali uničenega 

vozniškega dovoljenja, vlogo za izdajo vozniškega dovoljenja 
zaradi spremembe osebnega imena ali prebivališča, in vlogo za 
zamenjavo tujega vozniškega dovoljenja za vozniško dovoljenje 
Republike Slovenĳe, vloži pri katerikoli upravni enoti v RS na 
novem obrazcu, ki vsebuje elektronski zajem fotografije in pod-
pis vlagatelja. 
Upravna enota po prevzemu popolne vloge izda vlagatelju po-
trdilo, ki do izdaje novega vozniškega dovoljenja, nadomešča 
staro vozniško dovoljenje. Istočasno pa upravna enota popolno 
vlogo v obliki elektronskega naročila posreduje družbi CETIS. 
Novo vozniško dovoljenje se  lahko vroči vlagatelju z vročitvĳo 
po pošti ali prevzemom na upravni enoti, kjer je podal vlogo. 
Sedanja vozniška dovoljenja ostanejo v veljavi najpozneje do 30. 
4. 2018. Po tem datumu bodo veljavna le vozniška dovoljenja, iz-
dana na novih obrazcih. Pri menjavi obrazcev imetniki ohranĳo 
vse pravice iz vozniškega dovoljenja, tudi pravico do vožnje po-
samezne kategorĳe vozila, npr. do 80. leta starosti, če je taka ve-
ljavnost v vozniškem dovoljenju že vpisana. Veljavnost obrazca 
vozniškega dovoljenja je omejena na deset let, kar pomeni, da bo 
potrebno samo vozniško dovoljenje po preteku roka zamenjati 
za novo.
Cena izdaje novega vozniškega dovoljenja je 17,37 EUR, za po-
daljšanje veljavnosti vozniškega dovoljenja pa boste odšteli 12,40 
EUR.

UPRAVNA ENOTA

Novosti na področju vozniških dovoljenj
KATEGORĲE MOTORNIH VOZIL STAROSTNI POGOJ

za vozila kategorĳe AM 15 let (prej 14)
za vozila kategorĳe A1 16 let
za vozila kategorĳe A2 18 let 
za vozila kategorĳe A če ima imetnik dve leti VD kategorĳe A2 20 let (prej 21)
za vozila kategorĳe A 24 let (prej 21)
za motorna trikolesa katerih moč motorja presega 15 kW 21 let (prej 18)
za vozila kategorĳe B1 16 let
za vozila kategorĳe B, BE 18 let
za vozila kategorĳe C1, C1E 18 let
za vozila kategorĳe C, CE 21 let (prej 18)
za vozila kategorĳe D1, D1E 21 let
za vozila kategorĳe D, DE 24 let (prej 21)
za vozila kategorĳe F (konstrukcĳsko določena hitrost ≤  40 km/h) 16 let (prej 15)
za vozila kategorĳe F (konstrukcĳsko določena hitrost ≥  40 km/h) 18 let
za vozila kategorĳe G - motokultivatorji 15 let
za vozila kategorĳe G - delovni stroji 18 let

Starostni pogoji za vožnjo vozil posameznih kategorĳ

MINISTRSTVO ZA DELO, DRUŽINO IN SOCIALNE ZADEVE

OBJAVLJEN JAVNI POZIV ZA DRŽAVNE IN ZOISOVE 
ŠTIPENDĲE 

ZA ŠOLSKO/ŠTUDĲSKO LETO 2009/2010

Rok za oddajo vloge*: 
za državne štipendĳe - 16. september 2009 za dĳake in 

14. oktober 2009 za študente
za Zoisove štipendĳe  - 9. september 2009 za dĳake in

 7. oktober 2009 za študente

Ljubljana, 30. junĳ 2009 – Ministrstvo za delo, družino in socialne 
zadeve ter Javni sklad RS za razvoj kadrov in štipendĳe sta danes, 30. 
junĳa 2009, objavila Javni poziv za dodelitev državnih in Zoisovih 
štipendĳ za šolsko/študĳsko leto 2009/2010. O dodelitvi pravice do dr-
žavne oziroma Zoisove štipendĳe bo ministrstvo oziroma sklad odločal 
v skladu z nedavno sprejetima Zakonom o spremembah in dopolnitvah 
zakona o štipendiranju ter Pravilnikom o spremembah in dopolnitvah 
Pravilnika o dodeljevanju Zoisovih štipendĳ. 

Ministrstvo za delo, družino in socialne zadeve in Javni sklad 
Republike Slovenĳe za razvoj kadrov in štipendĳe sta danes, 
30. junĳa 2009, na svojih spletnih straneh www.mddsz.gov.si, 
www.sklad-kadri.si in na portalu e-uprava objavila Javni poziv 
za dodelitev Zoisovih štipendĳ za šolsko/študĳsko leto 2009/
2010. Javni poziv je bil objavljen tudi v osrednjih tiskanih medi-
jih. V njem so navedeni pogoji za pridobitev državne oziroma 
Zoisove štipendĳe, upravičenci do štipendĳ, višina štipendĳ, 
posebnosti glede študĳa v tujini, obveznosti štipendistov, za-
htevana dokumentacĳa in proces za oddajo vloge in odločanje 
ter roki za oddajo. 

Ob tej priložnosti je Ministrstvo za delo, družino in socialne 
zadeve skupaj z Javnim skladom za razvoj kadrov in štipendĳe 
pripravilo novinarsko konferenco, na kateri so sodelovale di-
rektorica Direktorata za trg dela in zaposlovanja na Ministrstvu 
za delo, družino in socialne zadeve Damjana Košir, Direktorica 
Javnega sklada za razvoj kadrov in štipendĳe Romana Tomc in 
vodja Sektorja za vseživljenjsko učenje in štipendiranje Mateja 
Sedej.

Damjana Košir je povedala, da »bistvena sprememba Za-
kona o štipendiranju zvišanje cenzusa za pridobitev državne 
štipendĳe, s čimer želimo omogočiti šolanje čim večjemu številu 
mladih iz socialno šibkejših okolĳ, vzpodbujati izobraževanje 
nadarjenih in spodbujati pridobitev izobrazbe za poklice smeri, 
ki dolgoročno omogočajo zaposlitev.« Z višanjem cenzusa na-
mreč želi ministrstvo še posebej poskrbeti za ranljive skupine 
in za ureditev položaja povečanega števila socialno ogroženih 

vlagateljev. 
Cenzus za pridobitev državne štipendĳe se tako zvišuje iz 60 

% minimalne plače na družinskega člana na 65 % minimalne 
plače na družinskega člana za tiste kandidate, ki se šolajo ali 
študirajo v kraju svojega stalnega bivališča, in v razponu od 66 
do 68 % minimalne plače na družinskega člana za tiste kan-
didate, ki se šolajo ali študirajo  zunaj kraja svojega stalnega 
bivališča (prej v razponu od 60 do 65 %).  

Za kategorĳo kandidatov iz enostarševskih družin, kandida-
tov s posebnimi potrebami oziroma kandidatov, katerih soro-
jenci so osebe s  posebnimi potrebami, pa se uvaja višji cenzus v 
višini 70 % minimalne plače na družinskega člana. 

Po besedah Koširjeve bo na podlagi sprememb pridobilo vsaj 
4.900 novih štipendistov, zaradi poslabšanja ekonomsko soci-
alnega položaja družin zaradi gospodarske krize pa pričakuje-
mo, da bo v prihodnjem šolskem oziroma študĳskem letu novih 
štipendistov še več.

»Ob koncu leta 2008 je bilo podeljenih 34.000 državnih šti-
pendĳ, to število pa se mesečno povečuje, saj je vloge možno 
vlagati skozi celo leto. V letu 2008/2009 je tako štipendĳe prido-
bilo preko 37.500 dĳakov in študentov, odobreno je bilo skoraj 
13.000 Zoisovih štipendĳ. Poleg tega država letno financira 
preko 2.000 kadrovskih štipendĳ,« je še dejala Koširjeva. 

Sredstva, namenjena za štipendĳe, se v primerjavi s porablje-
nimi sredstvi za štipendĳe v letošnjem letu s 94 milĳonov evrov 
povečujejo na 110 milĳonov evrov. 

Direktorica Javnega sklada za razvoj kadrov in štipendĳe Ro-
mana Tomc je predstavila novosti Zakona o štipendiranju na 
področju Zoisovih štipendĳ. Ena izmed njih je, da se Zoisove-
mu štipendistu, ki je zlati maturant, zagotavlja pridobitev šti-
pendĳe za nadaljevanje izobraževanja na višji stopnji. 

Kot je povedala Mateja Sedej, »rok za oddajo vlog za kandi-
date, ki prvič uveljavljajo državno štipendĳo, ni omejen. Za 
kandidate, ki so v  minulem šolskem oziroma študĳskem letu 
(2008/2009) že prejemali državno štipendĳe, je rok za oddajo 
vloge za nadaljnje prejemanje štipendĳe 16. september za dĳa-
ke in 14. oktober za študente.«

Zadnji rok za oddajo vlog za pridobitev Zoisove štipendĳe 
je za dĳake in udeležence izobraževanja odraslih 9. septem-
ber 2009 in za študente 7. oktober 2009. Ob tem je Tomčeva 
poudarila, da »morajo vlogo za pridobitev Zoisove štipendĳe 
oddati vsi: tisti, ki za štipendĳo zaprošajo prvič,  pa tudi tisti, ki 
štipendĳo že prejemajo.« 

Služba za odnose z javnostjo
* Rok za oddajo vlog za kandidate, ki prvič uveljavljajo državno 
štipendĳo, ni omejen.
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1. 
UVODNO
Č l o v e k o v e 
pravice in 
t e m e l j n e 
s v o b o š č i n e 
niso bistveno 

neločljivo povezane – skratka: imanentne zgolj 
fizičnim osebam, temveč tudi pravnim. Zato 
je vloga menedžmenta, tudi odvetniškega, in 
temeljne koordinate v povezavi s tovrstnimi 
človekovimi pravicami toliko pomembnejša, 
kajti usposobljeni menedžer (pogosto pa – vo-
lens-nolens – tudi odvetnik današnjega časa, ki 
se mu še ni “ura ustavila”) mora imeti razvit čut 
za družbeno odgovornost odvetnika oziroma 
podjetnika; še posebno pa za varstvo človekovih 
pravic do svojih sodelavcev na vseh ravneh.3

Obstaja tudi recipročni proces. Včasih se zgodi, 
da so prav odvetniku ali menedžerju kršene 
človekove pravice.
Avtor že deseto leto sodelujem v različnih 
postopkih pred mednarodnimi sodišči, za 
potrebe tega prispevka pa se bom omejih na 
Evropsko sodišče za človekove pravice v Stras-
bourgu (v nadaljevanju ESČP). V vsem tem 
obdobju sem imel več deset zadev pred tem 
mednarodnim tribunalom. Nekaj sem jih že 
uspešno zaključil v korist svojih klientov, včasih 
pa sem bil tudi neuspešen. 
ESČP se razteza od Urala do Španĳe  in od Is-
landĳe do Turčĳe ter zajema 800 milĳonov ev-
ropskih prebivalcev iz 47 držav, ki so članice 
Sveta Evrope. (Od pomembnejših držav je bila 
le Lukašenkova Belorusĳa že nekajkrat zavrn-
jena zaradi nedemokratičnega sistema varstva 
človekovih pravic.) Zato je ESČP pomemben 
regulator (poleg SES I in SES II iz Luksemburga 
v okviru 27 držav EU in obeh haaških sodišč) 
razmerĳ (tudi) odvetniškega menedžmenta do 
človekovih pravic. Še posebno v  razmerah glo-
balne recesĳe, ki so že tukaj in zdaj (hic et nunc). 
Tudi Slovenĳa ni izjema in je bila doslej obsoje-
na v 222-ih zadevah. Še vedno pa ima pred tem 
sodiščem 3.200 (3,3 %) odprtih zadev – visečih 
pravd (pending cases), od skupaj 96.550 vseh 
spornih zadev, ki jih je na dan 1. 12. 2008 beležila 
statistika ESČP. To nas uvršča na nečastno 7. 
mesto med 47 državami, tako da smo po pripadu 
in številu sporov celo pred velikimi evropskimi 
narodi, kot so, denimo, Nemčĳa, Francĳa itn. Po 
številu zadev pa vodi Rusĳa s 26.350 (27,3 %).

2. TEMELJNI POJMI
Za resno znanstveno razpravo je treba na-
jprej opredeliti, znotraj kakšnih koordinat se 
gibljemo. Zato naj najprej pojasnim pojme 
menedžment, globalna recesĳa, človekove 
pravice ter odvetništvo.

2.1. Menedžment
Menedžment praviloma razumemo kot izvršilni 
organ. V širšem, nepravnem  pomenu besede 
pa vso vodilno strukturo (Toplak L., 1994). Po 
nekaj desetletjih civilizacĳske stranpoti na Slov-
enskem se ponovno uveljavlja tržna ekonomĳa 
v preizkušenih organizacĳskih oblikah, kot so 
podjetja, obrt, zavodi, po preizkušenem mod-
elu upravljanja, zlasti delitve upravljavske moči 
med posameznimi organi; kot so skupščina 
(role making body), organ odločanja (deci-
sion making body) in izvršilni organ (execu-
tive body), vse v pogojih definirane lastnine. 
Posebno pa je menedžment tudi nepogrešljiv 
organ kontrole, ki zagotavlja, da bo  deloval sis-
tem odgovornosti. Isti pisec še navaja, da avtorji 
(Andrejašič R. et al.) ugotavljajo, da se vodenje 
in upravljanje, kot pojma, ki ponavadi obsegata 
menedžment, marsikje prepletata. Sicer pa naj 
bi bilo ime menedžment polidisciplinarna znan-
stvena disciplina in veščina procesa upravljanja 
in vodenja organizacĳe v procesu. Odprto je 
vprašanje, ali je menedžment znanost, vseka-
kor pa je to veščina oziroma ustvarjalna praksa, 
zasnovana na znanju. Hkrati je menedžment 
poslovna filozofija in podjetniška strategĳa gos-
podarjenja in brez dvoma družbena funkcĳa. 
Zato so mutatis mutandis – odvetniške ravni 

(nivoji) menedžmenta: vrhnji (top), operativni 
(kadrovska funkcĳa) in izvajalski (delavski) 
(tako Florĳančič J., Bernik M., 2004). S svo-
jega zornega kota naj dodam, da je še posebno 
pomemben sodni (court) menedžment, ki sem 
ga podrobneje teoretično obdelal že v doktorski 
disertacĳi;  tak je odvetništvo imelo pomembno 
vlogo (Kukec B., 2007). 

2.2. Recesĳa
Slovensko: upadanje gospodarske dejavnosti 
(olepševalno za znamenja krize – tako npr. 
Verbinc H., 1979). Definiranje lastnega položaja 
v globalnem svetu je izziv, ki čaka Slovenĳo. 
Ocenjujem, da je naša politika (še vedno) pre-
malo sposobna prepoznati temeljne razvojne 
cilje in vizĳe, ki niso zgolj “vidne” ali instituci-
onalne narave (EU, NATO). Ker je teh zmanjka-
lo, sta država in njena politika v “vrednotnem” 
vakuumu. Kako si sicer razlagati neproduktivne 
debate o uresničevanju pomembnih odločitev  
Ustavnega sodišča (npr. izbrisani, odvetniška 
zakonodaja, sodniška stavka in ostalih še vedno 
neizvršenih 12 odločb US RS). Take razmere 
so najbolj očitne v sedanji gospodarski krizi. 
Manjka ustvarjalnih idej o tem, kako ohraniti, 
ponovno zagnati ali celo prestrukturirati gos-
podarstvo. “Demokratični deficit” je opazen 
tudi na polju spoštovanja temeljnih človekovih 
pravic in svoboščin. Prav tu je izvirni greh ter 
izvor obsežnega pripada sporov pred nacional-
nimi, sodišči še bolj pa pred mednarodnimi, ki 
izhajajo iz Slovenĳe.

2.3. Človekove pravice
Temeljne človekove pravice in (politične) 
svoboščine so pravno-civilizacĳska dediščina. Pa 
vendar se lahko vprašamo, s kritično intelektu-
alno distanco, o  pomenu v uvodu citirane Cas-
sinove poante, kaj so človekove pravice. Dobi-
mo presenetljiv odgovor (B. M. Zupančič, 2007): 
“Nihče povsem dobro ne ve, kaj naj bi človekove 
pravice sploh bile. Nekaj jih je sicer pozitivno 
naštetih v Evropski konvencĳi (EKČP), vendar 
to ne pomeni kaj dosti, saj je le te zgolj za dve, 
tri strani besedila. “Acquisa”, torej precedenčne 
pravne prakse, pa je za kakšna dva metra in pol, 
merjeno na knjižni polici.” Človekove pravice so 
torej tisto, kar počne ESČP, zato je prav slednje 
“ultima ratio” zagotovilo, da bodo uresničevane 
in še vnaprej obstajale kot nekaj realnega. Kon-
vencĳa v 41. členu navaja, da ima sodišče pravico 
državo, ki krši človekove pravice in na domači 
ravni spora ni razrešila, obsoditi na denarno 
kazen ali ji celo naložiti določena ravnanja ozi-
roma vzpostavitev demokratičnega stanja (tako 
je na primer v zadevi Lukenda sodišče ostro 
ugotovilo, da ima Slovenĳa sistemsko težavo 
s sojenjem v nerazumnem roku ter ji naložilo 
sprejem ustrezne zakonodaje, kar smo sicer sto-
rili, vendar po moji oceni premalo učinkovito, 
o čemer bom kritično pisal v nadaljevanju). Že 
znani antični filozof Tacit je zapisal: “Corruptis-
sima res publica, plurimae leges” (slov.: “Ko 
je država najbolj sprĳena, je največ zakonov”, 
Kranjc J., 2004).

3. PRAVNI VIRI IN ORGANI 
VARSTVA ČLOVEKOVIH PRAVIC
3.1. Univerzalni (OZN)
Ustanovna listina Združenih narodov je bila 
sprejeta 26 6. 1946 v San Franciscu. Splošna 
deklaracĳa o človekovih pravicah (1948) določa: 
“Vsako človeško bitje je rojeno svobodno in 
enakopravno v dostojanstvu in človekovih 
pravicah. Obdarjeno je z razumom in zavestjo, 
da mora eno proti drugemu ravnati v duhu 
bratstva.” Različni avtorji ugotavljajo (B. M. 
Zupančič, 2000), da bi bila tudi EKČP kot Dek-
laracĳa Združenih narodov le pobožna želja in 
neobvezno priporočilo, če Evropsko sodišče 
za človekove pravice (ESČP) v Strasbourgu ne 
bi imelo moči denarno kaznovati in moralno 
stigmatizirati držav, ki te pravice kršĳo v svo-
jih pravnih sistemih. Zato se z ESČP ne more-
jo primerjati organi, vzpostavljeni z drugimi 
mednarodnimi instrumenti; na primer Komite 
OZN za varstvo človekovih pravic, ki se omejuje 
na diskretna opozorila vlad nacionalnih držav 
(Ženeva) etc.
3.2. Regionalni (SE, EU, CCBE Bruselj ipd.)
Najpomembnejši organi Sveta Evrope so parla-
mentarna skupščina, odbor ministrov, kongres 

lokalnih in regionalnih skupnosti ter ESČP 
v Strasbourgu. V tem okviru velja omeniti še 
Beneško komisĳo in komisarja SE za človekove 
pravice (ombudsman).
Za odvetništvo je najpomembnejša CCBE (Svet 
odvetniških zbornic), kjer so slovenski del-
egati veliko aktivnejši kot v nekaterih drugih 
asociacĳah (glej, npr., dr. K. Plauštajner, mag. 
Velkaverh et al.).

3.2.1. EKČP s protokoli
Celotno besedilo EKČP je v marsičem pravno 
sicer že nekoliko preseženo in zastarelo. Še bolj 
nenavadno – je pa povsem podobno odnosu med 
ustavo in ustavni sodiščem – je to, da je besedilo 
EKČP le čisto majhen vršiček ledene gore. Preos-
tanek obvezujoče vsebine so dobili metri sodb, ki 
razlagajo, kaj v ustavi ali Konvencĳi posamezne 
besede v resnici in konkretno pomenĳo (B. M. 
Zupančič, 2000). Preobsežno bi bilo obravnavati 
vse relevantne člene EKČP, ki v celoti obsega 
59 členov. Naj omenim zgolj, da so po vsebini 
pomembni členi 1 do 18, ki konkretno določajo 
pravice. Preostala določila pa so organizacĳske 
in procesne narave. Pomembni so še protokoli h 
konvencĳi, ki jih je skupaj 14. Slovenĳa je ratifici-
rala Konvencĳo 28. 6. 1994 in od takrat nas veže, 
prav tako tudi večino protokolov. Zadnjega, 
Protokol št. XIV, 29.6.2005. Protokolov je po ka-
kovosti več vrst, za najpomembnejše se zahteva, 
da jih sprejmejo vse države (47), preden začnejo 
veljati. Prav s Protokolom št. XIV je “križ”, saj 
je decembra 2006 ruska Duma zavrnila njegovo 
ratifikacĳo, češ da je ESČP proti njej diskrimi-
natorno nastrojen. Takratni predsednik Putin je 
tako stališče dokazoval z doslej najvišjo doso-
jeno odškodnino v zadevi Ilascu v. Rusĳa in 

Moldavĳa v višini 140.000 €, za zapornika, ki je 
bil devet  let v samici za na smrt obsojene ter je v 
prvi polovici leta shujšal s 95 na 57 kilogramov. 
Šlo je za očitno kršitev člena 3 Konvencĳe – pre-
poved mučenja, nečloveškega in ponižujočega 
ravnanja oziroma kaznovanja. 
Kot pravni vir  sta poleg Konvencĳe izredno 
pomembna še Poslovnik ESČP (Rules of Court) 
ter obstoječa jurisprudenca (sodna praksa).
Naj si pomagamo s katalogom (pomembnejših) 
z EKČP varovanih človekovih pravic – v primer-
javi s slovensko ustavo.  (glej tabelo)

3.2.2. Evropsko sodišče za človekove pravice 
(ESČP)
ESČP v  zdajšnji organizacĳski obliki je bilo us-
tanovljeno s Protokolom št. XI 11.11.1998. Pred 
tem je delovala Evropska komisĳa (EK). Vsaka 
država članica (47) (sedeža sodnikov iz Irske 
in Črne gore sta trenutno še prazna) imenuje 
po enega sodnika, ki nato sodĳo v komiteju (3), 
senatu (7) in Velikem senatu (Grande Chambre, 
17-ih sodnikov). Pomembni so nadzorni meha-
nizmi EKČP, ki se jih uresničuje predvsem skozi 
funkcĳo ESČP. (glej shemo na naslednji strani)

3.2.3. Jurisprudenca – case law
Postopek pred ESČP je prej blizu sistemu 
common law kot pa kontinentalnemu, kot ga 
imamo v Slovenĳi. Zato je, drznim si trditi, 
najpomembnejše spoznavanje dosedanjih sodb, 
ki jih je izdalo sodišče, torej celotne sodne prakse. 
Brez da imaš v glavi vsaj 300 do 500 že odločenih 
primerov sodb po posameznih členih Konven-
cĳe in protokolov, ne moreš uspešno nastopati 
pred tem sodiščem. Zato je treba obvladati tudi 

PRAVO ZA OBČANE

ČLOVEKOVE PRAVICE, MENEDŽMENT TER GLOBALNA 
RECESĲA

PRAVICA PRAVNI VIR

Pravica do življenja Konvencĳa : 2. člen in Protokol št. 6
Ustava: 17 člen

Prepoved mučenja, nečloveškega ali 
poniževalnega postopka ali kaznovanja

Konvencĳa: 3. člen
Ustava: 18. člen, delno 21. člen

Prepoved  suženjstva in prisilnega dela Konvencĳa: 4. člen

Pravica do svobode in varnosti Konvencĳa: 1., 2. in 5. člen Protokola št. 4
Ustava: 19., 20. in 34. člen

Pravica do poštenega sojenja Konvencĳa: 6. člen, 2., 3. in 4. člen Protokola 
št. 7
Ustava: 23., 24., 27., 29., 30., 31. člen

Pravica do učinkovitega pravnega sredstva Konvencĳa : 13. člen
Ustava: 25. člen

Ni kazni brez zakona Konvencĳa: 7 člen
Ustava 28. člen 

Spoštovanje zasebnega in družinskega 
življenja

Konvencĳa: 8. člen
Ustava: 8., 36. in 37. člen 

Pravica do poroke in enakost zakoncev Konvencĳa: 12. člen, 5. člen Protokola št. 7
Ustava: 53. člen

Svoboda mišljenja, vesti in vere Konvencĳa: 9. člen
Ustava: 41. člen

Svoboda govora Konvencĳa: 10. člen
Ustava: 39. člen

Svoboda zbiranja in združevanja Konvencĳa: 11. člen
Ustava: 42. in 76. člen

Varstvo lastnine Konvencĳa:  1. člen Protokola št. l
Ustava: 33., 67., 68., 70., in 71. člen 

Pravica do izobrazbe in pravice staršev Konvencĳa:  2. člen Protokola št. 1
Ustava: 57. in delo 54. člen

Pravica do svobodnih volitev Konvencĳa: 3. člen Protokola št. 1
Ustava: 43. člen

Svoboda gibanja Konvencĳa: 2. člen Protokola št. 4
Ustava: 32. člen

Prepoved izgona državljanov Konvencĳa: 3. člen Protokola št. 4
Ustava: 47. člen

Pravice tujcev Konvencĳa: 16.člen, 4. člen Protokola št. 4 in 
1. člen Protokola št. 7
Ustava: 47. in 48. člen

Prepoved diskriminacĳe Konvencĳa: 14. člen
Ustava: 14. člen

“Human rights are what none can take away 
from you.”2

René Cassin
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jezike (angleško, francosko, ki sta uradna jezika 
sodišča), čeprav je inicialni akt – pritožbo (ap-
plication, requčte) mogoče vložiti tudi v sloven-
skem jeziku. Vendar je treba od faze, ko sodišče 
odloča o sprejemljivosti (admissibility criteria po 
35. členu), uporabljati enega od uradni jezikov, 
razen če izjemoma predsednik sodišča ne dovoli 
poslovanja in nastopanja v lastnem jeziku, kot na 
primer v zadevi Riera Blume v. Španĳa (ko se je 
sodilo nezakonito priprtim članom neke sekte v 
hotelu in psihičnemu mučenju). Torej je nekoliko 
drugačen pristop pri uveljavljanju človekovih 
pravic (posledica česar je tudi drugačen pristop 
pred slovenskimi sodišči, še posebno Ustavne-
mu, ter tehnično-strokovno usposobljenostjo), na 
kar je treba opozoriti. V klasičnih sodnih sporih 
v Slovenĳi se uveljavi sodniški silogizem, kar 
pomeni, da sodnik na dejansko stanje uporabi 
pravno normo – zakon, upoštevajoč zgornjo in 
spodnjo premiso sodniškega silogizma. Pred 
ESČP pa (praviloma) sodišče ni pristojno ugo-
tavljati dejanskega stanja (čeprav so tudi izjeme, 
npr. v zadevi Rehbock v. Slovenĳa, ko je šlo za 
nečloveško ravnanje in policĳsko nasilje nad tih-
otapcem mamil na meji, na Koroškem). Bistveno 
je poznati dosedanjo prakso ter v argumentacĳi 
odkazati nanjo.
Seveda to potegne za seboj popolnoma drugačne 
oblike ter obseg znanja. Od poznavanja jezikov 
do natančnega poznavanja judikature (več o 
tem v knjigi Kukec B., 2008, kjer je citiranih več 
sto primerov iz različnih zornih kotov: včasih 
po členu Konvencĳe, drugič glede na poklicno 
strukturo, kjer so najpogosteje navedeni odvet-
niki, pa tudi menedžerskih zadev (case-ov) ne 
manjka). Zato  navajam (zgolj vzorčno) nekaj 
tovrstnih zadev.

4. ODVETNIŠKO-MENEDŽERSKE 
SODBE – CASE STUDY
Najprej naj predstavim zadevo iz svoje prakse, 

ki je dovolj posebna in pogosto ljudje ne vedo, 
da gre pri kršitvi človekovih pravic lahko tudi 
za pravno osebo,  npr. v konkretnem primeru.
4.1. Digitel, d. o. o., v. Slovenĳa
V začetku je pravno osebo zastopal drugi (avstri-
jski) odvetnik, nato pa je stranka prišla k meni 
in sem prevzel zastopanje. Ugotovljena je bila 
kršitev člena 6/1 in člena 13 EKČP (sojenje v 
nerazumnem roku in neučinkovita pravna sred-
stva v Slovenĳi) zaradi sojenja, ki je trajalo od 
leta 1987 ter je do vložitve pritožbe na ESČP 
poteklo 8 let in 5 mesecev na treh sodnih stop-
njah. Po vsebini je  bila  d.o.o. iz Ljubljane, ko 
so slovenska sodišča nerazumno dolgo sodila 
v postopku mobilnega operaterja za telefonĳo 
GSM. Mojemu klientu je bila dosojeno 3.200 € 
za nepremoženjsko škodo (dommage moral) in 
1.000 € stroškov (pour prix et dépens). Poseb-
nost zadeve je, da je bila sodba izdana zgolj v 
francoskem jeziku (arréte) 15. 6. 2006.

4.2. Wieser in Bicos Beteiligungen GmbH v. 
Avstrĳa
V bistvu je  zadevalo nezakonito preiskavo 
odvetniške pisarne, vendar je sodba še posebno 
zanimiva za temo tega prispevka, ker je  bila 
nekoliko posebna situacĳa, ko je bil odvet-
nik hkrati lastnik in “general manager” gos-
podarske družbe. Pritožnika sta bila avstrĳski 
državljan Wieser, ki je bil hkrati tudi edini last-
nik družbe s sedežem v njegovi odvetniški pis-
arni v Salzburgu. Preiskovali so ga v  povezavi 
z nezakonitim trgovanjem z zdravili. Menedžer 
(odvetnik) je zahteval odškodnino za gos-
podarsko družbo iz naslova materialne škode, 
ker je izgubil stranke zaradi preiskave njegove 
pisarne in je imela družba dodatno škodo z us-
tanovitvĳo nove družbe pod drugim imenom, 
poleg tega pa tudi zaradi izgube ugleda (repu-
tation) ter povračila stroškov, ki jih je utrpel v 
postopku pred domačimi – avstrĳskimi sodišči. 

Sodišče je soglasno ugotovilo kršitev 8. člena 
EKČP (pravica do spoštovanja zasebnega in 
družinskega življenja) za menedžerja – odvet-
nika. Zanimivo je, da je bil za drugo pritožnico 
– gospodarsko družbo izid glasovanja zelo tesen 
(4 : 3). Sodišče je menedžerju prisodilo 2.500 € 
za nepremoženjsko škodo (nonpecuniary dam-
age), 10.000 € sodnik stroškov (cost and expens-
es), medtem ko je zavrnilo zahtevo za pravično 
zadoščenje (just satisfaction).

4.3. Kopp v. Švica
Gospod je bil švicarski državljan in odvet-
nik v Zürichu, njegova gospa pa neke vrste 
menedžerka in članica Zveznega sveta oziro-
ma ministrica. Zaradi problema identifikacĳe 
oseb zaposlenih na ministrstvu za pravosodje 
in policĳi, ki so razkrile uradne tajnosti, je bil 
odrejen nadzor telefonskih linĳ g. Koppa in 
njegove žene. Pritožnik je bil torej nadzorov-
an kot “tretja stranka” in ne kot osumljenec. 
Sodišče je ugotovilo, da je bilo nadzorovanje 
odvetniške družbe (ki je trajalo 20 dni) kršenje 
minimalne zaščite, ki jo terja vladavina prava v 
demokratični družbi in s tem podana kršitev 8. 
člena EKČP.  Navedlo je še, da ni naloga sodišča 
špekulirati o obsegu nadzorovanih pogovorov 
ter da so prisluškovanje in druge oblike nadzora 
resno vmešavanje v zasebno življenje in morajo 
potemtakem temeljiti na natančno določenem 
pravu. Imeti je treba jasna, nadrobna pravila, 
še posebno, če se tovrstna tehnologĳa razvĳa 
neprestano. Podana je kršitev 8. člena (pravi-
ca do spoštovanja zasebnega in družinskega 
življenja).4

Ali Vas  navedeno kaj spominja na aktualne do-
godke v Slovenĳi?
Mali srpan, 2009

Doc. dr. Bojan Kukec,
odvetnik na Vrhniki 

(Vir: Kukec B., 2008)

1 Članek je prirejen avtorjev referat na mednarodni znanstveni konferenci: “Menedžment v pogojih globalne recesĳe”, Visoka šola za upravljanje 
in poslovanje, Novo mesto, 26. 3. 2009.
2 Tega besedila ni mogoče dobesedno prevesti, kot da so človekove pravice tiste, ki jih nihče ne more odvzeti. To je zgolj vsebinski prevod. Pravno 
korektni prevod pa je: “Človekove pravice so neodtujljive!” Tako tudi dr. M. Nahtigal.
3 Kogar zanima širši vpogled v tovrstno problematiko, mu priporočam, naj si prebere v moji zadnji knjigi Kukec B. (2008): Odvetnik in državljan 
pred Evropskim sodiščem za človekove pravice, stran 100–106, v poglavju “Quo vadis, odvetništvo leta 2010, vso obširno zahtevno problematiko 
odvetniške poklicne etike, ki izvira iz spoznanj samega pisca, še bolj pa iz spoznanj ter pogovorov s starejšimi in bolj izkušenimi odvetniškimi 
kolegi in sodniki, kot so na primer: Abogado iz Barcelone, Ramon Mullerat,  nekdanji predsednik CCBE v Bruslju, častni član odvetniških 
zbornic Anglĳe in Walesa, ki je ob referatu (tam sem imel koreferat) na Dnevih slovenskih pravnikov odvetnikov v Čatežu (2000) že napove-
doval hiperspecializacĳo, butične odvetniške družbe, pisarniške odvetnike (office lawyer) in tiste, ki sodelujejo na obravnavah (tial lawyer), celo 
inženirje pravnih informacĳ. Prevladovalo bo precedenčno pravo, krepile se bodo čezmejne prakse. Koncept evropskega odvetnika bo prerasel v 
mednarodnega odvetnika (upoštevajoč vse že obstoječe direktive). Uveljavile se bodo deregulacĳa, neformalnost in tekmovalnost, pri čemer pa je 
bard evropskega odvetništva v istem trenutku opozoril: “Odvetniki bi morali opustiti gladiatorsko držo in jo nadomestiti s pomirjevalno. Etika 
sodi k samemu bistvu odvetniškega poklica. Ko bomo enkrat potisnili v stran naša etična načela, bomo postali trgovci; če hočete pošteni trgovci, 
vendar ne bomo več advokati.” Že pred leti je podobno opozarjal doc. dr. Konrad Plauštajner, odvetnik v Ljubljani in Celju, ko je objavil prevod 
Bruseljskega odvetniškega kodeksa CCBE (Code of Conduct CCBE).
Naj v tem delu le citiram še znanega ljubljanskega profesorja rimskega prava dr. Janeza Kranjca, tudi nekdanjega dekana Pravne fakultete v 
Ljubljani, ki je zapisal: “Delo dobrega advokata pa ni samo pomagati do zmage, temveč tudi pomagati stranki, da sprevidi, kaj je prav, oziroma 
kdaj je prav, da odneha. Verjetno je to najtežji del kakovostnega odvetniškega dela.” (tako v Odvetniku, št. 15/2002, stran 4)
4 Drugi del članka – kjer bodo opisani slovenski primeri, pa sledi…

MINISTRSTVO ZA DELO, DRUŽINO IN 
SOCIALNE ZADEVE 

Sporočilo za javnost

Minister dr. Ivan Svetlik predstavil rezul-
tate analize ocene minimalnih življenj-
skih stroškov v Slovenĳi za leto 2009 

Minister za delo, družino in socialne zadeve dr. 
Ivan Svetlik je danes na novinarski konferenci 
predstavil rezultate analize Ocena minimalnih 
življenjskih stroškov v Slovenĳi v letu 2009, ki 
jo je za ministrstvo pripravil Inštitut za eko-
nomska raziskovanja.

Minister dr. Ivan Svetlik je ob predstavit-
vi rezultatov dejal, da je ministrstvo novo 
oceno minimalnih življenjskih stroškov 
naročilo, ker je zaradi sprememb cenov-
nih razmerĳ  nastajal vedno večji razkorak 
med višino socialnih transferjev in cenami 
osnovnih življenjskih potrebščin, ki jih za 
zadovoljevanje svojih potreb kupuje prebi-
valstvo z dna dohodkovne lestvice. Ocena 
minimalnih življenjskih stroškov je bila 
nazadnje namreč določena leta 1998, nato 
pa se je letno indeksirala.

Inštitut za ekonomska raziskovanja je 
za tokratno oceno minimalnih življenjskih 
stroškov uporabil enako metodologĳo kot 
pred desetimi leti. Vrednost posameznih 
parametrov pa so raziskovalci prilagodili 
novim razmeram. Poleg tega so določili 
tudi dve ravni minimalnega dohodka za 
pokrivanje osnovnih življenjskih stroškov, 
in sicer:  

• prejemnike trajne denarne socialne po-
moči, ki nimajo nikogar, ki bi jih lahko 
preživljal, in za katere ni mogoče priča-
kovati, da bi se lahko vrnili k pridobitne-
mu delu ter morajo s pomočjo  poravnati 
vse življenjske stroške, in 

• prejemnike začasne denarne socialne 
pomoči, ki zaradi spremenjenih življenj-
skih okoliščin pridejo v neugoden soci-
alno-ekonomski položaj le za omejeno 
dobo in se v tem času lahko izognejo 
določenim življenjskim stroškom, kot so 
npr. vzdrževanje stanovanja, nadomeš-
čanje trajnih potrošnih dobrin, rekreaci-
ja, kultura ipd.

Ocenjena višina minimalnih življenjskih 
stroškov v Slovenĳi za leto 2009 za prejem-
nike trajne denarne socialne pomoči znaša 
562,07 evrov neto, za prejemnike začasne 
denarne socialne pomoči pa 385,08 evrov 
neto. 

Ministrstvo za delo, družino in socialne 
zadeve bo v novi zakonodaji na področju 
socialnega varstva prenovilo tudi področje 
denarne socialne pomoči in med drugim 
vpeljalo institut trajne in začasne denarne 
socialne pomoči, pri čemer bo višina le te 
enaka 80 % izračunane vrednosti minimal-
nih življenjskih stroškov. Ob uveljavitvi 
nove socialne zakonodaje, predvidoma v 
drugi polovici leta 2010, bo višina trajne 
denarne socialne pomoči znašala 449,66 
evrov neto, višina začasne denarne so-
cialne pomoči pa 308,06 evrov neto. Ob 
ugodnejših gospodarskih okoliščinah se 
bo nato, v dogovoru s socialnimi partnerji, 
skušalo postopoma doseči polno vrednost 
izračunanih minimalnih življenjskih stro-
škov.

Minister dr. Ivan Svetlik je med dru-
gim poudaril, da moramo ob postopnem 
zviševanju socialnih transferjev ohraniti 
tudi stimulativno razmerje do minimalne 
plače, ki spodbuja brezposelne k čim hi-
trejši ponovni zaposlitvi. Postopen dvig 
minimalne plače bi namreč spodbudil 
tudi razvoj novih delovnih mest z visoko 
dodano vrednostjo in proces postopnega 
prestrukturiranja gospodarstva. »Na tak 
način bomo lahko slovenskim delavcem 
v prihodnosti zagotovili dobro plačana 
delovna mesta v stimulativnem delovnem 
okolju,« je še dodal minister.
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Pigadia
je glavno mesto, na jugozahodu 
oddaljeno od letališča le 18 ki-
lometrov. Leži ob štiri kilometre 
dolgem peščenem zalivu Vrondi 
in tudi moje prebivališče je bilo 
zelo blizu. Tako sem že prvi več-
er poiskala pristanišče, še prej pa 
odkrila avtobusno postajo za na-
črtovane izlete v notranjost, saj so 
me na severno in na južno stran 
vabile zanimive gorske vasice. V 

pristanišču je bilo zasidranih ne-
kaj turističnih ladjic, ki so vabile 
na bližnje plaže in nudile med 
celodnevno plovbo hrano in pla-
vanje za 20 evrov. Dve malo več-
ji ladji sta vozili dlje na sever, do 
najbolj markantne in na žalost že 
z  množičnim turizmom okužene 
vasice Olimpos. Ker sem o njej 
že veliko prebrala, sem jo morala 
videti! Naslednji dan sem že zelo 
zgodaj stopila bolj navkreber, saj 
je nad pristaniščem slikovita stara 
citadela, malo pod  njo pa dve ti-
pični pravoslavni cerkvici. Pri niže 
ležeči sem na pokopališču srečala 
žensko srednjih let, ki mi je v teko-
či angleščini povedala, kako lahko 
pridem do citadele. Kljub temu 
sem morala spotoma še vprašati, 
pa saj znajo vsi malo starejši an-
gleško. Trĳe mladeniči v delavskih 
uniformah, ki so stali ob pipici za 
vodo – izvirna voda je na različnih 
krajih v mestu dosegljiva le po pi-
picah – pa so me samo debelo gle-
dali. So bili od kje drugje? Sicer pa 
je ob vsej obali obilo gostinske po-
nudbe – od ribjih, vegetarĳanskih 
in tipičnih grških specialitet. 

Moja plaža je bila en sam pesek, 
dosegljiva mimo manjšega hotel-
skega bara s toplimi prigrizki,  bolj 
ali manj grškimi specialitetami in 
skoraj povsod  dodanim ocvrtim 
krompirjem (pomfritom). Mislim, 
da sta bili izjemi le polnjena pa-
prika in paradižnik, h katerima so 
postregli krompir v koščkih. Za 
moj okus so bili  najboljši kalamari 
v vseh oblikah! Jedi so bile cenov-
no ugodne – od pet do sedem ev-
rov. Morje je izredno čisto, še daleč 
od obale sem videla dno, vendar 

v njem nič zanimivega! So kopalci 
že pobrali vse školjke, je med pe-
skom premalo skrivališč za meh-
kužce in rake?   

Proti severu v gorske vasice Ape-
ri, Othos, Siles ...

Stara prestolnica Aperi, prilep-
ljena pod slikovito gorovje, je bila 
tako lepo vidna z moje plaže, da 
mi je bila že povsem znana; dlje 
kot sem plavala, bliže je bila. Med 

letoma 1700 in 1892 je bila glavno 
mesto. Avtobus se je strmo vzpe-
njal in nič nisem zavidala izkuše-
nemu šoferju, ko je med ozkimi 
ulicami nad strmim pobočjem, 
na katerem stoji velika cerkev, 
križaril do postaje, stisnjene med 
visoke hiše. Kraj je še vedno ško-
fovski sedež. Ena sama turistična 
trgovinica, ki je ponujala zelišča, 
je le nekoliko popestrila resnoben 
videz kraja.

Pot je vodila še naprej, mimo Vo-
lade, ki bi jo lahko v dobre pol ure 
dosegla tudi peš, do najvišje otoške 
vasice Othos. Kar nekaj pohodni-
kov sem lahko opazila na tamkajš-
njem območju, saj so pešpoti lepo 
označene s smerokazi. Pomislila 
sem, da bi lahko  pripešačila tudi 
iz Pikadie. Potem bi bil tak dan 
veliko več vreden. Tako pa sem se 
z avtobusom spustila po ovinka-
sti cesti naprej, do vasice Piles, ki 
naj bi bila po nasvetu domačinke 
najlepša. Zato sem se odločila, da 
si jo bom ogledala pobliže. Lepo 
urejene hiše, stisnjene pod najvišji 

vrh Kalolimni (1215 m), dve veliki 
cerkvi in vsaj deset manjših kapel. 
Pri  najlepši cerkvi sem opazila za-
nimive freske na pročelju, ki pred-
stavljajo ptice in pod njimi pravi 
izvir žive vode. Privoščila sem si 
hladno pĳačo in počitek v senci. 
Nikjer nobenega turističnega ob-
jekta, le nekaj starejših ljudi na 
poti do skrbno obdelanih njiv. Po-
marančevci in fige še niso obrodili, 
nekaj breskovih dreves pa je bilo 

skrbno ograjenih. Fotografirala 
sem velikansko bršljinko z vsaj 
petdesetimi cvetovi in malo naprej 
še opuncĳo z rumenimi popki, ki 
me ni gledala tako sovražno kot 
moja domača, na katero sem se 
tolikokrat nabodla, da sem se je 
morala odkrižati, saj so me drob-
ne bodice nenehno ‘napadale’ že, 
ko sem šla mimo ...Ker bi morala 
čakati na avtobus še dve uri, sem 
povprašala možaka v terenskem 
suzukĳu, če se lahko peljem z njim 
do Othosa, kjer bi si lahko ogledala 
etnografski muzej, če bi bil odprt 
in bi tako lepše porabila opoldan-
ski čas. Možak je šel naravnost v 
Pigadio, po obvoznici navzdol, da 
se je izognil vasem in tako sva bila 
zelo hitro na cilju. Povedal mi je, 
da se je rodil v Kalifornĳi, njegova 
žena pa v Avstralĳi. Pred štirimi 
leti sta se srečala v stari domovini 
in ostala tu. Imata osemmesečne 
trojčice! V primerjavi z Ameriko 
je tu vse bolj kaotično, neurejeno, 
ni pravil! A se je privadil.Oskrbu-
je neki nočni lokal v Pigadĳi, žena 

mu pomaga, za trojčice pa poskr-
bi tudi tašča. V pol ure sva veliko 
novega izvedela drug o drugem, 
ker sva bila pač oba zgovorna. Še 
zdaj mi je prĳetno, če se spomnim, 
kako ponosno mi je pripovedoval 
o svojem novem življenju visoko 
na tako redko naseljenem otoku. 
In da je bilo  veselje še večje, sva 
srečala njegovo ženo, ki se je vra-
čala po isti poti domov. Postanek 
dveh nasproti vozečih avtomobi-

lov ni bil nevaren, kajti na tisti poti 
ni veliko prometa. Namenjena je 
zgolj domačinom!

 
Na zahod, čez Menetes, Arkaso 
do Le�osa

Že naslednji dan sem ‘morala’ 
na drugo stran z rednim avtobu-
som, ki je obljubljal celodnevni 
izlet s kopanjem na eni izmed naj-
lepših plaž – Le
osu. Če bi gleda-
la le zemljevid in fotografije, si ne 
bi mogla niti predstavljati, kakšen 
lep izlet je pred menoj. Gorska 
vasica Menetes mi je ponudila 
prečudovit pogled na spodaj le-
žečo Pigadio, na samem vrhu pa 
najožjo mogočo pot, še prevozno 
z avtobusom, ki se je zdel zagoz-
den med visoke hiše na levi stra-
ni in strmo padajočo skalno steno 
na desni. Tam je stala daleč vidna 
največja otoška cerkev! Potem se 
je cesta serpentinasto prevesila na 
drugo stran do Arkase, pozidane 
v prejšnjem stoletju na mestu sta-
rodavnega  grškega mesta  Arke-
sea. Težka stebrišča in obdelano 

kamenje so menda porabili za 
gradnjo novega mesteca in tudi za 
hiše v  Menetesu, kamor so grad-
beni material privlekli na oslih! Že 
od daleč sem lahko opazila cerkvi-
co sv. Sofije iz 5. stoletja, malo nad 
arheološkimi ostanki. Naslednja 
postaja, kjer sta izstopila dva mlaj-
ša Italĳana, je bila ribiška vas Fini-
ki, stisnjena v ozek zaliv, vendar z 
dovolj zanimivimi ribjimi restav-
racĳami, če naj verjamem enemu 
izmed Skandinavcev, ki so prav 
tako kot jaz nadaljevali pot do naj-
lepših plaž v Le
osu. Cesta se je 
vse bolj ožala in prek strmih pobo-
čĳ ponujala  čudovite razglede na 
razgibano zahodno obalo. V pičli 
uri smo bili na cilju. Avtobus nas je 
počakal kar na svojem domačem 
dvorišču, kot sem ugotovila pred 
odhodom, saj je bil šofer tudi go-
stilničarkin mož v zasilnem bifeju. 
Tri ure sem izkoristila za sprehod 
do  zalivčkov na nasprotni strani,  
stran od organizirane plaže s po-
nudbo senčnikov in ležalnikov. Do 
najlepše lagune sem morala mimo 

pašnika s  črno belimi kozami na 
kratkih privezih in prek skalovja, 
pod katerim se nas je začasno ‘uta-
borilo’ nekaj ljubiteljev samote, pa 
čeprav brez sence nad glavo! Zato 
je bilo v vodi vsaj ‘zgoraj brez’ 
toliko prĳetnejše. Morje je bilo 
primerljivo s sanjskimi odtenki 
zelene in modre barve ... Lepote ti-
stega kraja so poznali že tudi stari 
Grki, kar priča v prejšnjem stoletju 
odkopana bazilika, dolga kar 60 
metrov! 

Severni Karpathos z Olymposom
Ko sem sedla na turistično ladjo, 

ki v dveh urah pripelje do prista-
nišča Diafani, od koder je še do-
bre pol ure strmine z avtobusom, 
sem lahko občudovala otok tudi z 
morske strani; prepričala sem se, 
da ima res zelo gorato hrbtenico. 
Pod njo so zalivčki in nekaj lepih, 
peščenih plaž, težko dosegljivih 
po kopnem. Sicer pa tam ni običaj-
nega vrveža jadrnic ali jaht kot po 
našem Jadranu, ker je otok le malo 
predaleč od celine. Skupina pra-

Marinka Vehar 

KARPATHOS – OTOK  MED KRETO IN RODOSOM
Vsako leto en grški otok, brez bojazni, da bi jih zmanjkalo! Podolgovati Karpathos, tretji največji otok v Dodekanezih v južnem Egeju, je vsekakor presenečenje, saj 
ga tujci še niso povsem preplavili, če seveda odmislim Italĳane, ki imajo po nekaterih hotelih celo svoje klube. Res je bil otok med drugo svetovno vojno nekaj časa,  
tako kot Rodos, pod italĳansko upravo. Tudi domačini govorĳo italĳansko, še raje pa angleško, saj so se že v začetku 19. stoletja množično odseljevali v Ameriko 
in Avstralĳo. Tod imajo zdaj bolj počitniška domovanja in le redki so se za stalno vrnili. Zato pa je otok, vsaj pogovorno, razumljiv vsakemu popotniku. Sama 
sem imela nekajkrat občutek, da sem v Italĳi. Ime Karpathos pomeni v grščini ‘pol poti’ – kar-pathos, pol poti med Kreto in Rodosom, seveda! Že z letala je lepo 
viden osrednji hribovit hrbet z manjšimi vasmi ter na obeh straneh ljubke plaže. Najdaljša plaža je ves južni del, blizu letališča, ki je menda tudi raj za jadranje 
na deski. Da so skoraj vse tudi peščene plaže in je morje izredno čisto, sem se lahko prepričala v naslednjem tednu.
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Skupne strani

MINISTRSTVO ZA DELO, DRUŽINO IN SOCIALNE 
ZADEVE

Objavljen javni 
razpis za izvajanje 
razvojnoinvesticĳskih 
projektov ter spodbujanje 
prezaposlitev in 
samozaposlovanja
Obveščamo vas, da je objavljen Javni razpis izvajanja ukrepa 
omejene vrednosti za izvajanje razvojno investicĳskih projektov 
ter spodbujanje prezaposlitev in samozaposlovanja v letih 2009 
in 2010. 

Predmet javnega razpisa je financiranje in sofinancira-
nje že začetih razvojnoinvesticĳskih projektov za kre-
pitev dolgoročne konkurenčnosti podjetĳ ter spodbu-
janje prezaposlovanja in samozaposlovanja zaposlenih. 
Sestavljen je iz treh sklopov: 

 
1. Razvojnoinvesticĳski projekti  – katerih namen je za-
gotoviti dopolnilne vire za financiranje izvajanja že za-
četih razvojnoinvesticĳskih projektov in investicĳ na po-
dročjih:
• raziskav in tehnološkega razvoja, ki so usmerjene v raz-

voj novega produkta/storitve in/ali  večje tehnološke 
opremljenosti in zahtevnosti proizvodnje, 

• razvoja znanja in ključnih kompetenc, vključevanje v 
mednarodne verige vrednosti in specializacĳe v proiz-
vodnih verigah, 

• širitve proizvodnje in/ali razvoja dobaviteljskih verig.

2. Prezaposlovanje delavcev – katerega namen je ohra-
nitev zaposlitve in preprečevanje prehoda zaposlenih v 
odprto brezposelnost. Ukrep ne velja za prezaposlitev de-
lavcev iz podjetĳ, ki po svoji velikosti spadajo med mikro-
podjetja. 

Vlagatelj se lahko prĳavĳo na javni razpis z namenom 
prezaposlovanja delavcev na podlagi spremembe delo-
dajalca v skladu s 73. členom Zakona o delovnih razmer-
jih (v nadaljevanju: ZDR) in/ali odpovedi pogodbe o za-
poslitvi s ponudbo nove pogodbe o zaposlitvi pri drugem 
delodajalcu v skladu z 90a členom ZDR. 

 
3. Samozaposlitev – katere namen je spodbujanje samo-
zaposlitve v podjetjih, ki bi želela del svoje dejavnosti 
prenesti na delavce, ki se bodo samozaposlili v novou-
stanovljenih poslovnih subjektih in bodo svoje prihodke 
ustvarjali predvsem z iskanjem dela na novih trgih, tudi  
zunaj dejavnosti podjetja, kjer so bili zaposleni. Samoza-
poslitev se  uredi za polni delovni čas (40 ur/teden), razen 
invalidov, ki se samozaposlĳo za delovni čas v skladu z 
izdano odločbo o invalidnosti. Ukrep ne velja za samo-
zaposlitev,  če samozaposlena oseba prihaja iz podjetja, ki 
po svoji velikosti spada med mikropodjetja. 

Sklop 1 bo sofinanciralo Ministrstvo za gospodarstvo, 
sklopa 2 in 3 pa Ministrstvo za delo, družino in socialne 
zadeve. Okvirna višina sredstev javnega razpisa je 71.88-
0.000,00 EUR, od tega:

• Ministrstvo za gospodarstvo  leta 2009 zagotovi sred-
stva v okvirni višini 15.000.000,00 EUR, 

• Ministrstvo za delo, družino in socialne zadeve za leti 
2009 in 2010 pa sredstva v okvirni višini 56.880.000,00 
EUR. 

Prvi možni datum za oddajo vloge na pošto je ponede-
ljek, 17. 8. 2009. Datumi odpiranja vlog in roki za oddajo 
vlog pa so naslednji: 
• prvi datum odpiranja vlog za vse tri sklope je 26. 8. 

2009, rok za oddajo vloge po pošti je 21. 8. 2009, 
• za sklopa 2 in 3 so predvidena še dodatna odpiranja 

vlog: 
• odpiranje 15. 10. 2009, rok za oddajo vloge 12. 10. 2009. 
• odpiranje 13. 11. 2009, rok za oddajo vloge 10. 11. 2009. 
• odpiranje vlog v letu 2010 bo vsakega 5. v mesecu (če  5. 

v mesecu ni delovni dan, se šteje za rok odpiranja prvi 
naslednji delovni dan), rok za oddajo vlog je 1. dan v 
mesecu.

Zadnje odpiranje vlog bo 5. 5. 2010,  če sredstva ne bodo 
porabljena že na prejšnjih odpiranjih. Vsako odpiranje 
vlog bo ob 12. uri v prostorih Ministrstva za gospodar-
stvo, Kotnikova 5, Ljubljana. 

Več informacĳ o razpisu najdete na spletnem naslovu: 
h�p://www.mddsz.gov.si/si/javna_narocila_in_javni_raz-
pisi/javni_razpisi/?tx_t3javnirazpis_pi1%5Bshow_single-
%5D=862.

vih Grkov, ki se je na otok pripeljala s 
trajektom iz Pireja, mi je zaupala, da 
so potrebovali 24 ur! Jaz pa le šest  ur 
od doma, seveda z direktnim letalom 
iz Ljubljane.

 Diafani je manjše pristanišče z eno 

samo dolgo ulico tik ob obali, ob kate-
ri je vse pripravljeno za žejne in lačne. 
Tudi zaplavati je mogočeob prodnati 
obali, kar sem si privoščila nazaj gre-
de. 

Avtobus nas je torej popeljal nav-
kreber, pod goro Profitis Ilias (716 m), 
kjer leži kot na skalo prilepljena vasica 
Olympos. Da je nekaj posebnega, sem 

že vedela, da so prebivalci ohranili svoj 
dialekt z besediščem, ki ni več v rabi, 
da vladajo ženske, da se poročajo med 
seboj in so zato bolj čudaški, vse to bi 
nekako razumela. Nisem pa si pred-
stavljala, da je to edina gorska vas, 

kjer je prav vsaka družina usmerjena 
v prodajo turističnih storitev – hrane, 
pĳače, spominkov ... Že takoj ob pri-
hodu nas je pozdravil velik papagaj v 
kletki, le kje drugje kot pred gostilno, 
in vabil k vstopu. Ne, takoj pa res ni ni-
hče vstopil, saj smo vendar na ogledih. 
Prĳetno pa nas je že med postankom 
za fotografiranje presenetil naš šofer, 

ko je zaigral na liro in zapel otožno pe-
sem. Malo  naprej od papagaja je sta-
rec piskal na dudam podoben meh, v 
narodno nošo oblečena ženska pa je na 
vsak način hotela prodati čim več na-
glavnih rut, tako da jih je mlajšim tu-
ristkam spretno povezovala naravnost 
na glavo. Še pogled v ogledalo in na-
sedle so kupčĳi. Na mladostno glavo 
res vse pristoji. Z rutami so hodile ves 
dan, nekaj minut pred pristankom lad-
je v Pigadĳi pa so skrivnostno izginile 
z glav. Resnično življenje je drugačno, 
Olympos bo ostal le še v spominu. 
Sama sem sledila mlajšemu fantu  na 
najvišjo točko vasi, kjer se je skrivala 
napol podrta okrogla trdnjava, ki je 
gledala na odprto morje na drugi stra-
ni, globoko pod  vasjo. S tiste strani je 
bilo skoraj nemogoče zavzeti Olym-
pos. Močan veter je poganjal mline na 
veter, ki so se še ohranili do današnjih 
dni, predvsem  njihova ogrodja. En 
sam je popoln, ker je tik ob njem naj-
bolj znano gostišče z  enakim imenom 
– Molinos.  Menda so jadra z  dlje vid-
nih mlinov nekoč tudi snemali, da jih 
ne bi videli sovražniki z morja! Pravo-
slavna cerkev je poleg mlinov na veter 
obvezna točka ogledovanja. Stara je12-
00 let, na kar me je še najbolj opomnil 
lesen strop, podprt z ukrivljenimi koli, 
kot sem jih videla v temačnem prosto-
ru od spodaj. Ko je Marĳino praznova-
nje, je menda izredno živahno. Uličice 
so bile tudi tokrat polne sprehajajočih 
se turistov, v izložbenem oknu neke 
restavracĳe so lahko gledali ženske pri 
kuhi ali izbirali začimbe, copate, pre-
proge, prtičke. Kupila sem dve majhni 
ppreprogi za pred posteljo, ki sta šla 
celo v moj mali nahrbtnik, in od prĳaz-
nega prodajalca dobila še celo vrečko 
bazilike za povrh. In zakaj? Ker sem 
se z njim tudi fotografirala. Njegova 
dobrosrčnost gotovo ni rezultat slabe-
ga mešanja genov in medsebojnih od-
nosov, ali pač? Vasica je prav gotovo 
vredna ogleda, čeprav zaradi lažjega 
dostopa po asfaltirani poti naravnost 
iz pristanišča postaja zanimiva tudi za 
organizirane skupine turistov. Sicer pa 
je povsod tako – kar je zanimivega, naj 
bo dostopno vsem, ki jih privlačĳo ne-
navadnosti. In Olympos res ni navad-
na grška vasica!

DELOVNO PODROČJE �

Centrala upravne enote
Faks 

7507 850
7507 880 

NAČELNICA 7507 852

ODDELEK ZA UPRAVNE NOTRANJE ZADEVE

Vodja oddelka 7507 856

Sprejemna pisarna: sprejem vlog, upravne overitve, 
plačilo upravnih taks, zahtevki za pridobitev spletnega 
digitalnega potrdila, izdaja e-zemljiškoknjižnega 
izpiska, mapne kopĳe

7507 865, 7507 
864

Matične zadeve, izdaja potrdil in izpiskov iz matičnih 
knjig 7507 873

Osebne izkaznice, prĳava prebivališča 7507 876

Potni listi 7507 881

Sestava smrtovnic, orožje, eksploziva 7507 869

Sprememba osebnega imena, državljanstvo, javne 
prireditve 7507 868

Društva, sklenitev zakonske zveze, ugotavljanje 
dejanskega stalnega prebivališča 7507 874

Tujci

7507 879, 7507 
878

7507 888 
– številka 

faksa

Promet: registracĳa vozil, vozniška dovoljenja 7507 877

Vojni veterani, žrtve vojnega nasilja, vojni invalidi 7507 863, 7507 
869

ODDELEK ZA OKOLJE IN PROSTOR TER 
SPLOŠNE ZADEVE

Vodja oddelka 7507 854

Gradbena in uporabna dovoljenja 7507 858, 7507 
870, 7507 883

Gradbena dovoljenja za nezahteven objekt 7507 885

Kmetĳstvo: promet s kmetĳskimi zemljišči, GERK-i, 
status kmeta, zaščitena kmetĳa, dopolnilne dejavnosti 
na kmetĳi

7507 884, 7507 
883

Arhiv 7507 867

Finančno-računovodsko poslovanje 7507 871

KRAJEVNI URAD BOROVNICA 7507 467

Telefonske številke Upravne enote Vrhnika

31. avgust 2009
elektronski naslov: nascasopis@zavod-cankar.si52
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 Jezikovni tečaji
Šola Candor – Dominko je v 

slovenskem prostoru prisotna 
že od leta 1992. Vodi nas želja 
po raziskovanju in udejanjanju 
sodobnih pristopov k učenju in 
poučevanju ter promocĳa učenja 
kot vseživljenjske dejavnosti, ki 
prinaša znanje in omogoča raz-
voj. 

Majhne skupine, oseben pri-
stop do vsakega našega tečajni-
ka, neprestano spremljanje dela 
in razvoja naših učiteljev, peda-
goško in andragoško znanje, na 
katerem temelji vse naše delo in 
sodobne metode, nas ločĳo od 
mnogih drugih šol.

Tudi v šolskem letu 2009 / 
2010 vpisujemo v jezikovne te-
čaje na Vrhniki in v Ljubljani. 
Izbirate lahko med različnimi 
oblikami učenja: intenzivni 
tečaji, splošni celoletni tečaj, 
intenzivne delavnice v alfa sta-
nju, individualne ure, poslov-
ni tečaji, konverzacĳski tečaji,  
specializirani tečaji, 
priprava na izpite. 

Intenzivni tečaji so pri nas 
zelo priljubljeni, saj potekajo 
enkrat na teden pozno popol-
dne ali zvečer. Zavedamo se, da 
udeleženci tečajev potrebujejo 
znanje tujega jezika za praktič-
no uporabo, zato učenje temelji 
na konverzacĳi in pridobivanju 
besednega zaklada, slovnico pa 
podajamo v živi rabi. V vseh na-
ših tečajih simuliramo resnične 
pogovorne situacĳe, igramo vlo-
ge in številne didaktične igre ter 
uporabljamo sodobna sredstva 
za poučevanje. Tako je učenje 
učinkovito in zabavno. Tečaje 
izvajajo slovenski profesorji in 
tuji lektorji.

Splošni celoletni tečaji so 
enkrat ali dvakrat na teden 
vse šolsko leto. Namenjeni so 
vsem, ki prisegate na temeljito 
in umirjeno pot do cilja. Zara-
di večjega obsega ur lahko več 
časa namenimo utrjevanju sno-
vi. Klasične tečaje odlikujejo vse 

značilnosti drugih naših tečajev. 
Konverzacĳe boste deležni na 
vseh stopnjah, tudi začetnih. 
Pridobili boste bogat besedni 
zaklad in ugotovili, da je lahko 
pot do znanja slovnice zanimiva 
ter zabavna. Presenečeni boste 
nad sabo, saj boste kmalu teko-
če spregovorili v tujem jeziku. 

Pospešeno učenje v intenziv-
nih delavnicah v alfa stanju. Če 
se želite učiti veliko hitreje in si 
naučeno za dalj časa zapomniti, 
preskusite naše intenzivne de-
lavnice, kjer postane učenje po-
polnoma nova izkušnja! Inten-
zivne delavnice tujih jezikov so 
razdeljene na aktivni in pasivni 
del. Pasivno učenje poteka v alfa 
stanju, to je stanju popolne fizič-
ne in psihične sproščenosti. Ta-
krat se možgani učĳo nekajkrat 
hitreje in si naučeno zapomnĳo 
za veliko dlje. To stanje izkori-
stimo za učenje besednega za-
klada. Vsaj enako pomemben, 
če ne bolj, pa je aktivni del, kjer 
vse naučeno uporabimo v prak-
si.  Poteka skozi preigravanje 
resničnih govornih situacĳ in 
skozi posebej oblikovane igre, s 
katerimi odpravimo strah pred 
govorjenjem v tujem jeziku. 
Individualne ure so namenje-
ne vsem, ki delovnega časa ne 
morete prilagoditi urniku sku-
pinskih tečajev ali se raje učite 
individualno. Taka oblika uče-
nja je primerna za začetnike pa 
tudi tiste, ki se v tujem jeziku že 
samozavestno sporazumevate. 
Ne glede na to, ali potrebuje-
te posebno znanje, povezano s 
svojim poklicem, želite pono-
viti oziroma nadgraditi znanje 
slovnice ali pa bi radi preprosto 
klepetali, so individualne ure s 
slovenskim učiteljem ali tujim 
lektorjem zagotovo prava od-
ločitev.

Poslovni tečaji so namenjeni 
poslovnežem, ki že imajo pred-
znanje splošnega tujega jezika, 
nadgradili pa bi ga radi z zna-
njem poslovnega jezika. Naučili 
se boste sporazumevati s tujimi 

partnerji po telefonu ali osebno 
ter predstaviti svoje podjetje, 
združenje ali zbornico, pisali 
boste pisma, prošnje in ponud-
be. Tečaji so intenzivni, ciljno 
usmerjeni, učenje pa temelji na 
simuliranju resničnih pogovor-
nih situacĳ ob uporabi sodobnih 
avdio-vizualnih sredstev. Poseb-
nost naše šole so intenzivne de-
lavnice poslovne komunikacĳe, 
ki jih skupaj vodita tuji lektor in 
specialist poslovne komunikaci-
je. Specialist oblikuje delavnico 
glede na cilje, ki jih določi sku-
paj z naročnikom, tuji lektor pa 
zasnuje in izvede jezikovni del 
delavnice. Delavnice izvajamo 
za zaključene skupine, so krat-
ke, intenzivne in prilagojene že-
ljam ter potrebam naročnika.

Konverzacĳski tečaji. Če že 
imate predznanje splošnega 
tujega jezika, pa bi ga radi ob-
novili oziroma želite preživeti 
nekaj prĳetnih ur v pogovoru s 
tujim lektorjem, so ti tečaji pravi 
za vas. Tako boste ostali v stiku 
s tujim jezikom. V prĳetnem 
ozračju in dobri družbi bo bese-
da stekla sama od sebe. Znanje, 
ki ga skrivate v sebi, bo privre-
lo na dan. Navdušeni boste, ko 
boste ugotovili, kako zlahka se 

pogovarjate v tujem jeziku. Po-
tekajo izključno pod vodstvom 
tujih lektorjev.

Specializirani tečaji so krajši 
(intenzivni) ali daljši tečaji, ki so 
tematsko osredotočeni na po-
sebna poklicna področja. Med-
nje štejemo tečaje tujih jezikov 
za poslovne sekretarje, tečaje te-
lefoniranja in korespondence v 
tujih jezikih, tečaje za hotelirje, 
gostince in turistične delavce, za 
medicinske delavce ... Prirejamo 
jih večkrat na leto za posamez-
nike in zaključene skupine.

Priprava na izpite Univerze 
Cambridge, in sicer: Prelimina-
ry English Test, First Certificate 
in English, Certificate in Advan-
ced English, Certificate of Pro-
ficiency in English in Certificate 
of International Business and 
Trade.

Šola komunikacĳe
NLP diploma, NLP praktik, Stra-
teška komunikacĳa, Asertivnost 
v komunikacĳi, Učinkovito 
upravljanje s časom, Modelira-
nje ali prenos znanja , Jasni cilji 
– pogoj za uspešno delovanje

To so samo nekateri naslovi 
izmed treningov, seminarjev in 
delavnic, ki jih pripravljamo za 

posameznike pa tudi podjetja in 
organizacĳe. Za podrobnejše in-
formacĳe o posameznih progra-
mih nas lahko pokličete po tele-
fonu ali si ogledate našo spletno 
stran. Tu predstavljamo samo 
izobraževanje, ki se začenja 25. 
septembra.

NLP diploma je prvi kamen-
ček na poti izobraževanja od 
praktika do trenerja NLP. Pro-
gram namreč obsega prve 4 dni 
sicer 18-dnevnega izobraževa-
nja, ki poteka pod naslovom 
Praktik NLP. V tem času boste 
spoznali temeljno znanje in veš-
čine, ki jih nudi nevrolingvistič-
no programiranje za uvajanje 
sprememb na področju oseb-
nostne rasti, miselnih strategĳ 
in vedenja. Program izobraže-
vanja je splošen, zato je name-
njen vsem, ki verjamete, da so 
vaši potenciali še večji in bi radi 
z drugimi bolje komunicirali in 
imeli z njimi boljše odnose. Še 
posebno pa je namenjen vsem, 
ki delujete v poslovnem svetu,  
izobraževanju, zdravstvu, javni 
upravi, pravu, turizmu, športu 
ter vsem, ki ste partnerji, starši 
ali otroci. 

Kaj boste vedeli in znali po 
uspešno  končanem izobraževa-
nju? Naučili se boste, kako tudi 
v najtežjih trenutkih prebuditi v 
sebi svoje največje potenciale in 
kako sebe in druge popeljati v 
stanje boljšega počutja in imeti 

nenehen dostop do svojih spo-
sobnosti; razumeli boste, kateri 
so tisti odločilni dejavniki, ki 
vplivajo na to, kako delujete v 
interakcĳi s seboj in  drugimi; 
razvili boste svojo sposobnost 
opažanja in branja neverbalnih 
in verbalnih vidikov komunika-
cĳe in boste tako bolje razumeli 
sebe in druge; spoznali boste 
različne pristope in tehnike, s 
katerimi si boste povečali mož-
nost izbire v tem, kako upravlja-
ti s seboj in drugimi; ukvarjali se 
boste s prepričanji, ki nas vodĳo 
in se naučili, kako »preokviriti« 
negativna prepričanja, ki nas 
omejujejo na naši poti; naučili se 
boste, kako oblikovati cilje in jih 
tako po najboljši poti tudi dose-
či in še mnogo drugega.  

Znanje uresničuje sanje
In sedaj odgovor na vpraša-

nje, kako se vam lahko povrnejo 
sredstva za izobraževanja. Gre 
za javni razpis za sofinanciranje 
usposabljanja in izobraževanja, 
namenjen fizičnim osebam, ki 
imajo največ peto stopnjo izob-
razbe in so v rednem delovnem 
razmerju. Več boste izvedeli pri 
svetovalcih Zavoda RS za zapo-
slovanje. Sredstva se dodeljujejo 
za jezikovne tečaje, računalniške 
tečaje, za priprave na preverja-
nje in potrjevanje nacionalnih 
poklicnih kvalifikacĳ.

Vse, ki bi se v prihajajoči 
jeseni radi učili tujih jezikov 
ali se udeležili katerega naših 
seminarjev iz komunikacĳe, 
vodenja ali osebnostne rasti, 
toplo vabim, da se oglasite pri 
nas na Mirju 1 v Ljubljani ali 
nas pokličete po telefonu 01 
422 33 20. Z veseljem se bomo 
pogovorili z vami in vam sve-
tovali, kako najhitreje do zna-
nja in kako pri tem še uživati 
in se zabavati.

Mirjam Dominko, prof., 
trener NLP, master coach NLP, 

direktorica podjetja Candor 
– Dominko

Program prireditev za september 2009
 Cankarjev dom Vrhnika

1. 9. do 5. 10. 2009
Vstop prost

MUZEJSKO DRUŠTVO VRHNIKA 
in

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
GRADIŠČE 

Razstava je podaljšana do 5. oktobra 2009
 Galerĳa Cankarjevega doma na Vrhniki

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
VPIS NOVIH ABONENTOV ZA SEZONO 2009/10

GLEDALIŠKI ABONMA (pet predstav)
GLASBENI ABONMA (pet predstav)

OTROŠKI ABONMA 11. šola (pet predstav)

Jesenski vpis abonmajev bo od 1. do 12. septembra 2009
 v TIC Vrhnika od 10. do 18. ure, sobota od 9. do 14. ure. 

Predprodaja vstopnic za kulturne prireditve
Turistični informacĳski center (TIC) Vrhnika, Jelovškova 1

Tel.: 01 755 10 54, e-pošta: tic@zavod-cankar.si
Ponedeljek – petek: od 10. do 18. ure

Sobota: od 9. do 14. ure in uro pred prireditvĳo
na blagajni Cankarjevega doma Vrhnika

Dodatne informacĳe o prireditvah in morebitne spremembe:
www.zavod-cankar.si, www.vrhnika.si, www.vrhnika.ne

Zavod Ivana Cankarja Vrhnika

VPIS ABONMAJEV 

v sezoni 2009/10
GLEDALIŠKI ABONMA

1. SNG Nova Gorica: komedĳa, Branislav Nušić: GOSPA MINISTRICA
2. Prešernovo gledališče Kranj: komedĳa, Desa Muck: BLAZNO RESNO O SEKSU
3. Gledališče Koper: monokomedĳa, Zoran Hočevar: ZA ZNORET
4. MGL Ljubljana: drama, Dragica Potočnjak: ZA NAŠE MLADE DAME
5. predstava še v dogovarjanju

GLASBENI ABONMA
1. Koncert harfistke MOJCE ZLOBKO VAJGL z violinistom MIRANOM KOLBLOM
2. BRINA
3. Slovensko mladinsko gledališče: BRANE ZAVRŠAN - JACQUES BREL
4. MIHA ALUJEVIČ in KOLEKTIV 69, muzikali od Broadwaya do Ljubljane
5. Klavirski duo MILKO LAZAR in BOJAN GORIŠEK

OTROŠKI ABONMA 11. ŠOLA
1. Lutkovno gledališče Ljubljana: H. C. Andersen /A. R. Roza: VŽIGALNIK
2. Mini teater: H. C. Andersen: PALČICA, virtualna lutkovna pravljica 
3. glasbenica Klarisa Jovanović, Rajko Stupar: ENA MAJHNA PRAVCA
4. Lutkovno gledališče FRU-FRU: KRTEK ZLATKO ali KAKEC, KI JE PADEL Z NEBA
5. Čarodej Jani: ČAROBNI VESELI DECEMBER

Vpis novih abonentov bo v TIC Vrhnika, Jelovškova 1, 
od 1. 9. 2009 do 12. 9. 2009, 

in sicer 
od ponedeljka do petka od 10. do 18. ure 

in v soboto od 9. do 14. ure.

Izobraževanje s šolo CANDOR – DOMINKO v šolskem letu 2009 /2010
Gotovo ste že slišali, da je najboljša naložba (še posebno v kriznem času) naložba vase, še posebno, če se odločite za izobraževanje. Pa veste, da obstaja možnost, 
da se vam sredstva, ki jih boste namenili za izobraževanje, povrnejo? V letošnjem šolskem letu se lahko pri nas poleg jezikovnih tečajev udeležite tudi seminarjev in 
delavnic s področja osebnostne rasti, za podjetja pa pripravljamo treninge in seminarje na temo učinkovite medosebne komunikacĳe, vodenja in prenosa znanja.
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0 SPLOŠNO:KNJIŽNIČAR-
STVO,ENCIKLOPEDĲE-
,ZBORNIKI...
FUHRMAN, J.: Čas in denar 
za uresničenje vaših sanj
KOS, M.: Pot Slovenĳe k od-
ličnosti
LEHMANN, V.: Smernice 
za knjižnične storitve za za-
pornike

1 FILOZOFĲA.ETIKA.
OKULTIZEM.PSIHOLOGI-
JA.
CHING H.: Ključ do takojš-
njega razsvetljenja
DERRIDA, J.: Ogenj pepel : 
razprava
HICKS, E.: Denar in zakon 
privlačnosti
HUBBARD, L. R.: Priročnik 
za preclearje
HUSEBO, S.: Ljubezen in 
žalost
KLAMPFER, F.: Telovadnica 
za možgane
PARKER, J.: Velika šola 
astrologĳe
REPAR, P.: Kierkegaard - 
vprašanje izbire
SUTLIĆ, V.: Delo in moč
TEMPLAR, R.: 100 pravil za 
srečno življenje
ZAGHET, A.: Regresivna 
hipnoza v psihoterapĳi

2 VERSTVO
DECAUX, A.: Vsem vse
GRÜN, A.: Mir srca
JEVTIĆ, I.: Mistična podoba 
: miselna podoba v delu Juli-
jane iz Norwicha
LAURENTIN, R.: Življenje 
sestre Katarine Labouré
LUBICH, C.: Meditacĳe
SINGH, K.: Skrivnost smrti
ŠKAFAR, V.: Iz meseca v 
mesec

3 SOCIOLOGĲA.POLITI-
KA.EKONOMĲA.PRAVO.
VZGOJA.ETNOLOGĲA.
BONNET, Y.: Srečni pri delu
CERAR, M.: Kako sem otro-
kom razložil demokracĳo
CLARKE, R. V.: Priročnik za 
policĳske (kriminalistične) 
analitike
ČIČEROV, A.: Mednarodno 
letalsko pravo
DOBOVŠEK, B.: Korupcĳa v 
tranzicĳi

DRAPAL, A.: Kako stvari 
vznikajo
FISK, P. R.: Marketinški ge-
nĳ
GALEOTTI, A. E.: Toleranca
KESIČ Dimic, K.: Adrena-
linske deklice, hitri dečki
LOOMBA, A.: Kolonializem 
in neokolonializem
LUBEJ, S.: Urejene osebne 
finance za vsakogar
MEEKER, M. J.: Močni očet-
je, močne hčere
PODBREGAR, I.: Vohunska 
dejavnost in gospodarstvo
PRELIČ, S.: Evropska delni-
ška družba
VIDMAR, T.: Vzgoja in iz-
obraževanje v antiki in sred-
njem veku

5 OKOLJE.MATEMATIKA.
ASTRONOMĲA.FIZIKA.
KEMĲA.BIOLOGĲA.
GREEN, J.: E.raziskovalec.
KOS, T.: Klinična kemĳa in 
biokemĳa I
MARTINEAU, S.: Zvite žice 
in iskriva vezja
SAAN, A. van: 101 poskus z 
vodo

6 MEDICINA.TEHNIKA.
KMETĲSTVO.VODENJE.
INDUSTRĲA.OBRT.
DUSY, T.: Bučke
HALDER, C.: Otrok z Do-
wnovim sindromom
LIKAR, M.: Otroci in vrt
MARTINEAU, S.: Nore na-
prave in sĳajne zamisli
MARUŠIČ, A.: Javno dušev-
no zdravje
MOBING, trpinčenje, šika-
niranje,---
SKOWRONEK, J.: Beluši
VEZJAK, B.: Somrak medĳ-
ske avtonomĳe

7 UMETNOST.ARHITEKTU-
RA.FOTOGRAFĲA.GLAS-
BA.ŠPORT.
BRATINA Jurkovič, N.: Ev-
ropska konvencĳa o krajini : 
izvajanje v Slovenĳi
ČOH, M.: Sodobni diagno-
stični postopki v treningu 
atletov
SIMONETI, M.: Pot, največ-
ja načrtovana javna zelena 
površina v Ljubljani
SUTHERLAND, R.: Nove 

glasbene perspektive : evrop-
ska in ameriška avantgarda v 
glasbi XX. Stoletja
ŠUVAKOVIĆ, M.: Skrite 
zgodovine skupine OHO

81 JEZIKOSLOVJE VR
BENVENISTE, É.: Daritev, 
žrtvovanje, zaobljuba; moli-
tev, prošnja
KOLETNIK, M.: Panonsko 
lončarsko in kmetĳsko iz-
razje ter druge dialektološke 
razprave

82 KNJIŽEVNOST
ENSLER, E.: Pravo telo

82-1 POEZĲA.
KOCMUT, A.: Zaskorjena
MARÇAL, M.-M.: Staljeni 
led
MEDVED, A.: Mediterraneo
PEŠUT, B.: Prej/potem
PODBEVŠEK, A.: Moje eks-
taze skulptura
POPE, A.: Ukradeni koder in 
druge pesmi
ROSTOHAR, A.: Rekviem

82-2 DRAMATIKA.
CRNKOVIČ, L.: Babilona : 
(skrivnost)
MAKAROVIČ, S.: Mrtvec 
pride po ljubico

82-3 ROMANI.KRATKA 
PROZA.
BABNIK, G.: V visoki travi
BIZJAK, B.: Za ograjo
BOBIĆ-Mojsilović, M.: 
Dnevnik srbske gospodinje
BRULC, M.: Kakor da se ne 
bi zgodilo nič
CALVINO, I.: Palomar
CANKAR, I.: Šalica kave
CHRISTIE, A.: Mož v rjavi 
obleki
ENOCH, S.: Škandalozna 
stava
FARMER, P. J.: Ljubimca
GASKELL, W.: Iskrena ljube-
zen in druge laži
HLADNIK-Milharčič, E.: 
Pot na orient
HOBB, R.: Morilčev vajenec
KAWABATA, Y.: Snežna de-
žela
KOLARIČ, J.: Lutke iz Lju-
bimora
KONC Lorenzu�i, N.: Jezik 
molka in druge zgodbe

KOVAČIČ, J.: Knjiga
KRAJNC, M.: Requiem za 
gospo Goršičevo
LAURIE, H.: Poka puška
LE Carré, J.: Vohun, ki je pri-
šel s hladnega
LENTZ, S.: Vladimir Ruba-
jev ali Pokrajine irealnosti
MAHFUZ, N.: Ogledala
MAJ, N.: Iskanje izgubljene-
ga fanta
PEGAN, V.: Potovanje na za-
četek poti
PETRIČ, E.: Škatla brez kože, 
lebdeča
PREGELJ, S.: Na terasi babi-
lonskega stolpa
PURIČ, V.: Burjin čas
ROVEREDO, P.: Sporoči mi
SIRAKO, M. R.: Dangober. 
Spopad pri Opozorilniku
TITAN, R.: Pontifikat : pri-
lika o sestopu
TURNŠEK, M.: Božja pla-
nina : zgodovinska višarska 
povest
UMEK, E.: Po sledeh fate 
morgane
WOODIWISS, K. E.: Volk in 
golobica
ZELAZNY, R.: Dvori kaosa

82-4...9 ESEJI.HUMOR.SPO-
MINI.DNEVNIKI.POTOPI-
SI.
JAKIČ, D.: Selva : lepote ze-
lenega pekla
MIHELIČ, T.: Novo rojstvo
REBULA, A.: Pod vrhom ti-
sočletja
ŠVAJNCER, J.: Zima 1994
TRONTELJ, M.: Belo jajce na 
Tibetu

82C-P-M MLADINSKO LE-
POSLOVJE.
ANDROJNA, I.: Začarano 
poletje
BELL, A.: Zibby Payne in te-
žave na zabavi
BERĘSEWICZ, P.: Na primer 
Marjetka
BRODSCHNEIDER, M.: 
Čevljarček
BUTLER, M. C.: Zvezda že-
ljá
ELLOUZI-Jacobs, D.: New 
York
GLEESON, L.: Mahtabina 
zgodba
HASSEL, A.: Na luno in na-
zaj

HENEGHAN, J.: Povračilo
HUNTER, E.: V divjino
HUSEINOVIĆ, K.: Med-
enjak
JONES, F.: Izgubljena kralji-
ca
KOBAL, D.: Kraljestvo miru
KOKALJ, T.: Škripajoča noč-
na omarica
KOKELJ, N.: Čif in Čof
KRALJIČ, H.: Dve luni
KRALJIČ, H.: Listko in nje-
gova življenja
LESKOVEC, A.: Pisane 
uganke
NOWAK, E.: Peter repek
PAVČEK, T.: Majhnice in 
majnice
PREGL, S.: Hobotnica Alen-
čica in ribica z vprašanjem
STRĘKOWSKA-Zaremba, 
M.: Beri, gangster in kup te-
žav
ZUBRZYCKA, E.: Mihčeva 
skrivnost

9 DOMOZNANSTVO.GEO-
GRAFĲA.ZGODOVINA.
BIOGRAFĲE.
BERNARDIN, J. L.: Dar 
miru
CIRK, S.: Dežela brez pravic
DRAGIČEVIĆ, P.: Monte-
negro
KAVČIČ, J.: Iz skrinje polho-
grajske graščine
LJUBLJANICA : kulturna 
dediščina reke
PASOLINI, P. P.: Intervjuji
VALENTIN Stanič : Cerovš-
čkov gospod

Najbolj iskane ali izposoje-
ne v julĳu 09
1. Vojnović, G.: Čefurji raus! 
2. Kluun: Vdovec 
3. Meyer, S.: Jutranja zarja 
4. Garwood, J.: Poroka 
5. Kluun: Pride ženska k 
zdravniku 
6. Mosse, K.: Grobnica 
7. Meyer, S.: Mrk 
8. Meyer, S.: Mlada luna
9. Saviano, R.: Gomóra 
10. Rowling, J. K.: Princ me-
šane krvi 

Novitete prejšnjih mesecev in 
ostale zanimivosti lahko najdete 
na naših straneh na svetovnem 
spletu: 

www.ckv.si

Novosti v Cankarjevi knjižnici v julĳu 2009

Čas dopustov je minil in nabrali smo 
si novih moči za nova znanja. Cankarje-
va knjižnica Vrhnika vas ponovno vabi v 
svoje prostore v Točko vseživljenjskega 
učenja. Vsak 1. in 3. ponedeljek v mesecu 
od 8. do 14. ure je prisotna v Cankarjevi 
knjižnici Vrhnika mentorica in koordi-
natorka točke vseživljenjskega učenja v 
Centru vseživljenjskega učenja, iz Mestne 
knjižnice Ljubljana. V točkah vseživljenj-
skega učenja lahko brezplačno pridobiva-
te številna nova znanja ali obnavljate to, 
kar ste se že naučili. Znanja lahko prido-
bite iz naslednjih področĳ: tujih jezikikov: 
angleški, nemški, italĳanski, španski in 
francoski in računalništva: uporaba ra-
čunalnika, pisanje besedil, preglednice, 
digitalna fotografija. Mentorica vam bo 
predstavila spletno učenje in gradiva, ki 
so primerna za samostojno učenje. Z vami 
bo opravila uvodni svetovalni razgovor 
in vas brezplačno vpisala v Točko vseživ-
ljenjskega učenja. Če boste želeli, se boste 
lahko pogovorili o svojih željah in pričako-
vanjih, skupaj boste določili stopnjo zna-
nja in izbrali primerno gradivo za učenje. 
Mentorica bo tudi spremljala vaš napredek 
in vas spodbujala pri doseganju zastavlje-
nih ciljev. Več informacĳ lahko pridobite 
na www.centerznanja.si in na naši spletni 
strani  www.ckv.si.

Prav tako se nadaljuje Svetovalno 
središče Ljubljana LUR. Brezplačno 
in zaupno informiranje in svetovanje 
odraslim pri odločitvah za izobraže-

vanje in učenje nudi v Cankarjevi knjižnici 
Vrhnika vsako 1. in 3. sredo v mesecu od 
8. do 12. ure strokovni svetovalec. Poleg 
naše spletne strani dobite informacĳe tudi 
na www.isio.si. Svetovalno središče Ljub-
ljana LUR deluje v okviru projekta Centra 
vseživljenjskega učenja Ljubljanske urba-

ne regĳe in je delno financirano iz sredstev 
EU in Ministrstva za šolstvo in šport. Vab-
ljeni na brezplačen nasvet!

Upokojenci in brezposelni ste vabljeni 
na vpis v nadaljevalni tečaj italĳanske-
ga in nemškega jezika ter računalni-
štva. Tečaji so brezplačni in se pričnejo 
v mesecu oktobru 2009. Za tečaja je-

zika je potrebno predznanje, za računal-
niški tečaj pa ne. S seboj lahko prinesete 
svoj prenosni računalnik. Do zapolnitve 
prostih mest se lahko prĳavite v mesecu 
septembru v čitalnici Cankarjeve knjižnice 
Vrhnika.   

Izobraževanja, tečaji in predavanja 
v Cankarjevi knjižnici so za obča-
ne Vrhnike brezplačna. To omogoča 
vključenost v projekt, katerega nosilec 

je CDI Univerzum Ljubljana. Projekt so-
financirata Ministrstvo za šolstvo in šport 
ter Evropski socialni skladi. Mrežo točk 
vseživljenjskega učenja v splošnih knjižni-
cah koordinira Mestna knjižnica Ljubljana 
(tvzu@lj.sik.si, h�p://www.koz.si/).

Po poletnem oddihu pričnemo septem-
bra ponovno s prireditvami. V svojih 
prostorih bomo gostili Društvo Exli-
bris Sloveniae z mednarodno razstavo 

ekslibrisov. Vljudno vabljeni na otvoritev 
razstave v četrtek, 10. septembra 2009 ob 
18.00 uri v čitalnici Cankarjeve knjižnice 
Vrhnika.  V naših prostorih bo razstava 
ostala do 1. oktobra 2009.

Zanimivo predavanje o vrtovih in 
predstavitev knjige Trajnice za vse 
letne čase: uspešne zasaditve v slo-
venskih vrtovih, bo v Cankarjevi 

knjižnici Vrhnika predstavila avtorica 
knjige ga. Alenka Gorza Jereb v torek, 22. 

septembra 2009 ob 18.00 uri.

Cenjene uporabnike obveščamo, da 
bo knjižnica od 1. septembra 09 dalje 
odprta po ustaljenem urniku: 
Oddelek za odrasle: ponedeljek - pet-
ek: 9:00 - 19:00, sobota: 7:30 - 12:30

Mladinski oddelek: ponedeljek - petek: 
10:00 - 18:00, sreda: 10:00 - 16:00, sobota: 
7:30 - 12:30
Čitalnica in domoznanski oddelek: po-
nedeljek - petek: 10:00 - 18:00, sobota: 7:30 
- 12:30
Enota v Borovnici:

Krajevna knjižnica dr. M. Boršnik Bo-
rovnica: ponedeljek, četrtek: 14:00 - 19:00, 
torek, petek: 8:15 - 13:00, sreda: zaprto

Z željo, da bi vsak našel kaj zase, vas 
vljudno vabimo na izobraževanja in 
prireditve. Vedno pa vas čakajo na po-
licah številne knjige. 

»Knjige so čudovita 
družba. Tudi če jih 
ne vzamemo s polic, 
se nam v sobi, ki ima 
dosti knjig, zdi, da nam 
govorĳo in izrekajo 
dobrodošlico.« 

William E. Gladstone 

16. srečanje v Cankarjevem 
lazu

Spet je bil 21. junĳ in po napornem delovnem letu smo z 
veseljem pričakovali svetega Alojzĳa dan, tako kot opisuje 
Cankar v črtici iz Mojega življenja, ki jo je prebral g. Pavle 
Ravnohrib. Mladi Ivan se je veselil zaključne slovesnosti pri 
Sveti Trojici prav zaradi štrukljev in češenj, vse drugo, kot 
pravi, maša, petje in pusti govori, mu je bilo v nadlego. Mi pa 
se v lazu zberemo ravno zaradi Cankarjeve umetniške besede 
in Pavletovega žametnega glasu, a tudi štrukljev in češenj se 
znamo veseliti.

Pisatelj se s štirinajstimi črticami, ki so zbrane pod skupnim 
naslovom Moje življenje, od katerih smo slišali dve, vrača v 
mladost in nam razkriva, kako je kot otrok doživljal svet okoli 
sebe. Črtici sta nam obudili dogodke iz pisateljeve težke mla-
dosti, ki je močno zaznamovala njegovo literarno ustvarjanje. 
Prva, ki smo jo slišali, nam je pričarala slovesnost pri Sveti 
Trojici, druga pa opisuje Ivanovo pot v Ljubljano na realko.

Glasba iz citer gospe Erike Slatnar nam je zaigrala v duši, 

pesmi skupine ljudskih pevk in pevcev Trl’ce pa so nam dvig-
nile razpoloženje in marsikdo med obiskovalci je potihoma 
zapel. Vsi smo preživeli prĳeten popoldan, zato smo si ob-
ljubili, da se ponovno srečamo prihodnje leto. 

Zahvaljujemo se vsem nastopajočim, g. Pavletu Ravnohri-
bu, ki nam ostaja zvest, ge. Eriki Slatnar in njenim citram ter 
skupini Trl’ce iz Ligojne. Zahvaljujemo se Marĳi Iskrenovič, 
ker nam stoji ob strani in nam vedno pomaga s svojim ne-
izčrpnim znanjem o Cankarju. Zahvaljujemo se g. Francĳu 
Križaju, ki nam je ponovno prĳazno odstopil prostor, g. Božič 
Andreju za vedno slastne češnje in Pekarni Vrhnika za štruklje.  

Vaši knjižničarji

Pravljice pod krošnjami
V petek, 7. avgusta ob 18. uri, je naša pravljičarka Zlata Brezo-
var sodelovala pri projektu Ulično gledališče, ki ga organizira 
ZICV, s prireditvĳo “PRAVLJICE POD KROŠNJAMI.” Spet 
smo se lahko prepričali, kako univerzalne so pravljice, saj so 
se odlično obnesle tudi v mestnem parku -- pod krošnjami. A 
pod krošnjami niso bile le pravljice, bilo je veliko radovednih 
otrok, njihovih staršev in babic, pisane blazine, baloni, knjigi-
ce in DOBRA VOLJA !
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Tehniški muzej Slovenĳe
Bistra pri Vrhniki
01/750 66 70, 01/436 64 90
info@tms.si
www.tms.si

Odpiralni čas:
torek – petek: 8.00–16.00 (julĳ in avgust: 
10.00–18.00)
sobota: 8.00–17.00
nedelja in prazniki: 10.00–18.00
Zaprto od 4. decembra do 1. marca.

Tehniški muzej Slovenĳe v Bistri pri 
Vrhniki vas vabi, da se septembra ude-
ležite:

NEDELJSKIH PRIREDITEV.
Nedeljske prireditve  si lahko ogledate z 
nakupom muzejske vstopnice.

PRIKAZ KLEKLJANJA
V nedeljo, 6. 9. 2009, si ob 14. uri lahko 
ogledate prikaz osnov klekljanja čipk.

DAN MODELARJEV v nedeljo, 13. 9. 
2009.
Predstavitev modelarskih društev v so-
delovanju s Komisĳo za letalsko in raket-
no modelarstvo pri Letalski zvezi. Točen 
spored prireditev bo objavljen na spletni 
strani www.tms.si

JAVNO VODSTVO PO MUZEJSKIH 
ZBIRKAH
V nedeljo, 20. 9. 2009, ob 14. uri.

PRIKAZ ŽAGANJA HLODOVINE Z 
ŽAGO VENECĲANKO
V nedeljo, 20. 9. 2009, si ob 14. uri lahko 
ogledate najpreprostejši način izkorišča-
nja vodne sile, pogon žagalnega meha-
nizma z vodnim vretenom. Dotočno kori-
to ali rake so konstruirane tako, da visok 
vodni padec in usmeritev sile vodnega 
curka na konice loput vodnega vretena 
zagotavljata veliko obratov pogonske osi 
in posledično potrebno moč za  hkratno 
žaganje hloda in premikanje voza, v ka-
terega je ta vpet. Če bo vodostaj prenizek, 
prikaza ne bo.

PRIKAZ MLAČVE ŽITA Z 
LOKOMOBILO
Parna lokomobila je prevozni stroj, pri 
katerem so parni kotel, parni stroj in 
nosilno orodje z voznimi kolesi zgrajeni 

v celoto. V kmetĳstvu so jih uporablja-
li pretežno za pogon velikih mlatilnic. 
Tako »mlatilno garnituro« imamo tudi 
v muzeju. Muzejska parna lokomobila je 
iz leta 1903 in poganja veliko mlatilnico, 
ki pšenico omlati, zrnje sortira in ga po-
polnoma očisti. Delovanje lokomobile si 
lahko ogledate  od srede, 23. 9. 2009, do 
petka, 25. 9. 2009, med 9. in 13. uro ter v 
nedeljo, 27. 9. 2009, med 14. in 18. uro.

Spored prireditev ob DNEVIH EV-
ROSPKE KULTURNE DEDIŠČINE v 
nedeljo,27. 9. 2009 od 10. ure do 18. ure.
Leteči človek, Stanko Bloudek (1890–
1959) vodstvo po razstavi in delavnice 
(14.00 do 16.00 vodstvo, ogled razstave 
10. do 18. ure) Vodstvo po razstavi bo 
prilagojeno otrokom do 12. leta, ki bodo 
po ogledu razstave lahko izdelovali tudi 
letala, reševali križanke in barvali po-
barvanke. Obvezne predhodne prĳave: 
programi@tms.si, 01/750 66 72 ali 01/750 
66 70.

Dan z Darwinom (Ob 10. uri voden ogled 
z delavnico; razstava je na ogled od 10. 
do 18. ure) Voden ogled razstav Darwin 
danes in Potovanje na ladji Beagle. Ogledu 
razstave sledi reševanje zanimivih nalog, 
zgibanje živali iz papirja (origami) itn. 
Obvezne predhodne prĳave: programi-
@tms.si 01/750 66 72 ali 01/750 66 70.

Prikaz mlačve žita z lokomobilo od 14. 
do 18 ure.

Poizkusi Nikole Tesle ob 16. uri.

PRIKAZ POIZKUSOV NIKOLE TESLE
Vsako nedeljo ob 16. uri si lahko ogleda-
te zelo zanimiv in privlačen del elektro 
zbirke, to so poskusi izumitelja Nikole 
Tesle, ki jih demonstrator predstavi na 
delujočih eksponatih. Demonstrator v 
uvodou na kratko predstavi življenje Ni-
kole Tesle, nato si ob njegovi razlagi ogle-
date delovanje številnih poizkusov.

DELAVNICE
Za vse delavnice so obvezne prĳave do srede 
pred izvedbo delavnice po telefonu 01/750 66 
72, 041/957 146 ali elektronski pošti progra-
mi@tms.si. 

PEKA KRUHA V KRUŠNI PEČI
V soboto, 12. 9. 2009, ob 10. uri vabi-
mo, da se udeležite tečaja o peki kruha. 
Mentorica nauči udeležence tečaja ves 
postopek starega načina peke kruha, od 
mesenja testa do peke kruha v krušni 
peči. Spečen hlebec slastno dišečega kru-
ha vsak udeleženec odnese domov. Na 
delavnico prinesite posodo za mesenje 
testa. Cena tečaja je 12,00 EUR / osebo.

DELAVNICA RISANJA V 
AKVARELNI TEHNIKI

Udeleženci delavnice se seznanĳo z 
osnovami risanja v akvarelni tehniki t. j. 
vodenimi barvami. Delavnico vodi mag. 
Tatjana Oblak Milčinski, arhitektka. 
V soboto, 19. 9. 2009, ob 9. uri. Cena de-
lavnice je 15,00 EUR/osebo.

Steklarska delavnica v tehniki Tiffany 

V soboto, 26. 9. 2009, se ob 9. uri lahko 
udeležite steklarske delavnice. Tiffany 
je tehnika spajanja steklenih ploskev, ki 
daje podoben rezultat kot tehnika vi-
traž. Od klasične metode se razlikuje po 
tem, da se svinčene profile nadomesti s 
samolepljivo bakreno folĳo, orodje pa je 
podobno kot pri izdelavi klasičnega vi-
traža. Pod vodstvom Gregorja Sajovica 
bodo udeleženci spoznali to tehniko, ki 
omogoča konstrukcĳo objektov iz stekla 
kot so luči, vaze, ure, šatulje, novoletni 
okraski ...
Delavnica poteka od 9. do 14. ure. Cena 
delavnice je 60,00 EUR / osebo.

RAZSTAVE    

Razstavi Darwin danes (Darwin Now)  in 
Potovanje na ladji Beagle
Odprtje v četrtek, 3. 9. 2009, ob 18. uri.

Razstava Darwin danes (Darwin Now) 
British Councila je posvečena praznova-
nju 200. obletnice Darwinovega rojstva in 
150. obletnice izida njegove knjige O iz-
voru vrst z naravnim izborom. Razstava 
prikazuje življenje in delo velikega na-
ravoslovca, raziskuje izvor Darwinove 
knjige, predstavi njegove temeljne po-
glede in pojasnjuje, zakaj so ti še vedno 
osnova za sodobno raziskovalno delo v 
biologĳi in medicini. Več informacĳ o 
razstavi:  h�p://www.britishcouncil.org/
sl/slovenia-projects-darwin-now.htm

Razstava Potovanje na ladji Beagle osvet-
ljuje Darwinovo potovanje  z očmi 
umetnice, akademske slikarke Maje 
Šubic. 
Razstavi bosta na ogled do konca no-
vembra.

Razstava o Pavlu Kunaverju
Odprtje v sredo, 16. 9. 2009, ob 18. uri.

Zvezdarna na Šubičevi gimnazĳi (zdaj 
zĳa Jožeta Plečnika Ljubljana). rhiv dr. 
Jurĳa Kunaverj.
Ob Mednarodnem letu astronomĳe bomo 
občasno razstavo posvetili slovenskemu 
pionirju astronomĳe, Pavlu Kunaverju. 
Razstava bo prikazala njegovo življenje 
in delo na področju amaterske astronomi-
je ter izpostavili njegovo strokovno delo. 
Na ogled do 3. 12. 2009.

LETEČI ČLOVEK, Stanko Bloudek 
(1890–1959)
Od 23. 4. do 29. 11. 2009
Stanko Bloudek, vir: Muzej športa 
Osrednjo razstavo v letu 2009 smo po-
imenovali LETEČI ČLOVEK, Stanko 
Bloudek (1890–1959). Z razstavo želimo 
obeležiti 50. obletnico smrti konstruktor-
ja, izumitelja in vsestranskega športnega 
delavca. Vizĳo o letečem človeku je Blo-
udek združeval z vrhunskimi športnimi, 
tehničnimi in izumiteljskimi sposobnost-
mi, sprva pri načrtovanju letal, pozneje 
pa smučarskih skakalnic.
Projekt smo pripravili v sodelovanju z 
različnimi institucĳami in strokovnjaki 
za posamezna področja, ki bodo posku-
šali osvetliti vsa področja Bloudkovega 
delovanja (šport, letalstvo, skakalnice, 
arhitektura, konstruiranje) ter s finanč-
no podporo Ministrstva za kulturo RS. 
Finančno podporo sta prispevala tudi 
podjetje Candy Hoover, d. o. o., in Kul-
turni forum avstrĳskega veleposlaništva 
v Ljubljani.
Ob razstavi je izšel tudi katalog, ki priča 

o Bloudkovem življenju in delu. Na voljo 
je v muzejski trgovini (18,00 EUR), lahko 
pa ga naročite po telefonu 01/750 66 70 ali 
elektronski pošti irena.medle@tms.si. 
Avtor razstave: dr. Sandi Sitar
Soavtorji razstave: mag. Boris Brovinsky, 
dr. Iztok Durjava, dr. Sonja I�o, Jelko 
Gros in Tomaž Verdnik
Vodja projekta: Irena Marušič
Oblikovanje in postavitev: Miha Turšič
Prevod in lektura: Melita Silič
Multimedĳska predstavitev: Avdiovizu-
alni sistemi Lambda, s. p.

AQUALUTRA
Vidra, kraljica voda
Od 18. 5. do 10. 9. 2009
Razstavo o vidri z naslovom AQUALU-
TRA so sodelavci Inštituta LUTRA pripra-
vili na gradu Grad na Goričkem in odprli 
kot spremljajoči dogodek Evropske kon-
ference o vidri.  Razstavo so zdaj dopol-
nili in obsega enajst razstavnih panojev z 
različnimi vsebinami o vidri (Vidra - kra-
ljica voda, Izboljšujemo vidrin življenjski 
prostor, Osebna izkaznica vidre, Pestrost 
vidrinega življenjskega okolja, Vidrin je-
dilnik, Vidrino sorodstvo, Vidra na cesti, 
Projekt LIFE AQUALUTRA – ohranjanje 
vidre na Goričkem, Zakaj in kako se vidre 
slikajo, Vidra na pragu prestolnice, Koga 
smo presenetili ob vodi?). Panoje dopol-
njujejo eksponati prepariranih živali – vi-
dre in drugih predstavnikov družine kun 
(razstavljene dermoplastike živali so bile 
žrtve prometa), v mavec odlite sledi živa-
li, najdena past za ribe/vidre in strojene 
kože vider (iz Bosne).  
Gostujoča razstava Janez Puhar, izumi-
telj fotografije na steklo 
Razstava o prvem slovenskem fotografu 
in izumitelju fotografije na steklo, Kranj-
čanu Janezu Puharju. Rodil se je leta 1814 
v družini znanih kranjskih kamnosekov. 
Zelo nadarjen mladenič se je vpisal v se-
menišče in bil leta 1838 posvečen v du-
hovnika. S fotografijo se je začel ukvarjati 
verjetno že pred uradno razglasitvĳo  da-
gerotipĳe. Postopek je bil zelo drag, zato 
je izumil svoj »svetlopis« Leta 1852 dobi 
diplomo francoske Académie nationale 
agricole, manufacturiere et commerciale, 
s katero mu je nekoliko pozno priznala 
odkritje fotografije na steklo in ga imeno-
vala “Inventeur de la photographie sur 
verre” – izumitelj fotografije na steklo. 
Na razstavi je poudarek na Kranju v prvi 
polovici 19. stoletja. 

Ob DNEVIH EVROSPKE KULTURNE 
DEDIŠČINE v nedeljo,27. 9. 2009, ob 11. 
in 16. uri, vodstvo po gostujoči razstavi 
Gorenjskega muzeja Janez Puhar, izumi-
telj fotografije na steklo.

Muzej pošte in telekomunikacij 
Grad Polhov Gradec
Polhov Gradec 61
1355 Polhov Gradec
www.tms.si
ajda.kozjek@tms.si

Telefon: 01/ 364 00 83, 
031 816 580
Odprto od torka do petka, ob nede-
ljah in praznikih od 10. do 17. ure.
Oglejte si zbirke: Zgodovina pošte, 
Zgodovina telekomunikacĳ, Telefo-
nistke in telegrafistke in novo raz-

stavo Začetki mobilne telefonĳe v 
Slovenji.

ZGODILO SE JE:
Cow of skate #3 – Z dežja pod 
streho
Cow of skate, skate contest, ki ga 
pripravlja Klub vrhniških študentov 
in je letos potekal že tretje leto zapo-
red, je minil v znamenju muhastega 
vremena. Po številnih pregledanih 
vremenskih napovedih in posvetih 
smo se vseeno odločili, da na igrišče 
Športnega parka Vrhnika postavimo 
objekte ter vse skupaj izpeljemo v sti-
lu manjšega skate contesta oziroma 
sessiona, grafitiranja in večernega 
koncerta. Kljub slabemu vremenu se 
je na Vrhniki zbralo lepo število ska-
terjev, ki so lahko uživali v dobrotah 
izpod rok mojstrskih kuharjev, ki so 
z nami delili umetnost kuhanja go-
laža, čilĳa in peke palačink. Sočasno 
so grafitarji ponovno porisali steno 
zapuščenega vrhniškega bazena z 
domiselnimi grafiti. A dogajanje je 
žal prekinila nevihta in organiza-
torji so se odločili, da bodo dogodek 
preselili v klub Zakon, kjer je v več-
ernih urah potekalo na Vrhniki še 
nevideno tekmovanje, imenovano 
superhero speed race. V tej discipli-

ni so se pomerili štirje junaki, ki so 
preoblečeni v superheroje tekmo-
vali na provizoričnem poligonu v 
prostorih kluba Zakon, kjer jih je s 
puščicami usmerjala zbrana publi-
ka. Zmagovalec? Super kit! Pozneje 
je občinstvo uživalo še ob odličnem 
koncertu napol domače punk rock 
skupine In-Sane in gostov iz italĳe, 
The Infarto, Scheisse! 
Velika zahvala gre tudi sponzorjem: 
Creme, Funbox, Rome SDS, Ca-Ha, 
Coloredo ter Nogometnemu klubu 
Vrhnika, ki je prĳazno posodil del 
prostorov, in Zavodu Ivana Can-
karja Vrhnika za pomoč pri izvedbi 
projekta. Vsem skupaj pa: se vidimo 
prihodnje leto! Rok Petrovčič

NAPOVEDUJEMO:
Sobota, 5. september on 21:00 – klub 
Zakon, Vrhnika – metal koncert:
Game Over, Chaosstar, Dawn 
Patrol, Gonoba
Game Over so nastali leta 1988 na 
Jesenicah. Po uspehu na Novem 
rocku posnamejo legendarno kase-
to Tilt, ki ostane velika rariteta.Od 
leta 1993-1997 bend preneha z delo-
vanjem.Vsi člani igrajo po različnih 
rock bendih in imajo svoje projekte. 
Nekaj koncertov odigrajo pod dru-
gim imenom. Nekaj časa se terejo 
tudi pravice z pop bendom z ena-
kim imenom,vendar naposled dobi-
jo pravice,da je to ime njihovo.
Leta 1998 začne bend zopet igrati 

pod imenom Game over in sicer po 
izdaji albuma Electric. Marca 2008 
izdajo vse pesmi obdobĳ vendar v 
drogačni obliki.Če želite slišati ta 
legendarni bend  potem ne smete 
zamuditi njihovega šova
www.gameoverband.net
Vsem članom benda Chaosstar je ža-
ganje več kot hobi –  je življenjski slog. 
Všeč jim  je eksperimentiranje. Nave-
ličani so moderne glasbe, ki jo pišejo 
producenti za glasbeno netalentira-
ne podivjane pavĳane, ki prodajajo 
svoje dojke in/ali trebušne mišice.
Chaosstar je težka glasba v več po-
gledih. Heavy, speed, thrash in osta-
le podzvrsti metala kot korenine ter 
epicenter njihovega dela, se odra-
žajo v zvoku in pristopu k pisanju 

avtorske del. Ne hodĳo po izhojenih 
poteh, ampak si raje utirajo pot po 
manj znanih, vendar bolj zanimivih 
bližnjicah; ali pa pač bluzĳo, kar bi 
morda slišalo bolj tradicionalno na-
ravnano uho. Igrajo kar čutĳo  in 
ne kar si želĳo poslušati množice. 
Vendar z veseljem ugotavljajo, da v 
množicah nekateri čutĳo, kar igrajo.
Njihovo ustvarjanje glasbe bi mar-
sikdo opisal kot »everything goes«, 
vendar je v skupini vsak še tako 
majhen delček končne slike pomem-
ben in tam z namenom. V glasbeni 
industrĳi znane fillerje prezirajo. 
Pogrešajo dobre albume; dovolj jim 
je hitov, obdanih z špehom, dovolj 
imajo muh enodnevnic. Želĳo si, da 
bi več ljudi razumelo, da je trenutno 
industrĳa v globoki krizi, v katero 
se je spravila sama, ko je pozabila, 
da je v končni fazi prav glasba tista, 
ki je pomembna na dolgi rok. Main-
stream sranje, ki  ga vsiljujejo, vas 
bo postavilo na mesto, kjer ste zanje 
največ vredni. Chaosstar vam ponu-
jajo alternativo
www.myspace.com/chaosstarmetal

Dawn Patrol so nastali leta 2002.
Na začetku so delovali kot inštru-
mentalni bend. Leta 2005 pridejo na 
kompilacĳo New order s pesmĳo 
Rockstar ate my hamster. Leta 2006 
na metal karaokah spoznajo Ale-
ša,ki postane njihov pevec.Njegov 
stil petja in energičnost na odru se 

zelo približata pevcu skupine Iron 
Maiden. Skupina igra kombinacĳo 
heavy in thrash metala. Leta 2008 
skupinaa izda demo cd Before the 
dawn.Kasneje sledi manjša spre-
memba in bobnarja Wuka zamenja 
borut Rampih
www.myspace.com/dawnpatrolme-
tal

Gonoba z delovanjem začnejo leta 
2004.Igrajo mešanico death/thrash 
metala.Sprava skupina preigrava 
priredbe znanih bendov (slayer,i-
ron,maiden,metallica itd).V 2 letih 
skupina dobi pomembni pridobitvi 
vokalista Hopsya in basista Brane-
ta.Skupina začne ustvarjati s polno 
paro.Trenutno pripravljajo svoj pr-
venec.

www.myspace.com/gonoba
Prispevek: 
8 eur
5 eur - člani KVŠ 

sobota, 3. oktober – klub Zakon, 
Vrhnika – ska reggae koncert:
Yellow Cap
Yellow cap so enjastčlanska ska reg-
gae zasedba, ki prihaja iz Görlitza 
v Nemčĳi. Njihov zaščitni znak so 
živi koncerti, kjer spretno združu-
jejo kvalitetno glasbo in pozitivno 
energĳo v edinstveno mešanico, ki ji 
dodajo še ščepec funka, latina, jazza 
in rocka.
www.myspace.com/yellowcapska 

•Klub Zakon •  Klub Zakon •  Klub Zakon •  Klub Zakon •  Klub Zakon •  Klub Zakon •
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Za uspešen Poletni vklop so poskrbeli številni prostovoljci.

Tudi letošnje poletje smo 
vrhniškim otrokom popestrili 
in polepšali počitnice, jim pre-
gnali dolgčas in vsem otrokom, 
tudi tistim, ki sicer ne gredo na 
»dopust«, pričarali zanimivo 
poletje. Dva meseca je bilo  vsak 
dan od 7. do 15. ure z nami od 
40 do 90 otrok; skupno dobrih 
2200 obiskov otrok. Otroci so 
imeli možnost, da so se vsak 
dan udeležili športnih aktiv-
nosti, kot so sprehodi, igre z 
žogo, košarka, nogomet, med 
dvema ognjema, floorball, lo-
kostrelstvo, streljanje z zračno 
puško, borilni športi, gimna-
stika in drugo. Poleg športnih 
aktivnosti so imeli otroci mož-

nost umetniškega in spretnost-
nega izražanja v delavnicah, 
kjer so barvali ulitke, slikali na 
majice, izdelovali izdelke iz us-
nja, filca, kamna, lesa ter tako 
ustvarili mnogo izdelkov, ki 
bodo krasili njihove domove.

Vsak četrtek smo že po tradi-
cĳi namenili kopanju v Vodnem 
mestu Atlantis. Mnoge počitni-
ške dopoldneve smo popestrili 
s keramičarsko – kiparskimi 
delavnicami,  slikarskimi de-
lavnicami, z obiskom ljubljan-
skega živalskega vrta, kjer smo 
se spoprĳateljili s kačami, pajki 
in drugimi prebivalci živalske-
ga vrta. Svoje odgovorno delo 
so nam predstavili vojaki, po-

licisti in gasilci. Iz FBC Borov-
nica so otrokom v sliki, besedi 
in igri prikazali zanimivo mo-
štveno igro floorball. V kinu 
smo si ogledali trenutno naj-
bolj aktualno risanko Ledena 
doba 3. Imeli smo šolo rolanja, 
s pomočjo lokostrelskega dru-
štva VLR Vilĳem in Strelskega 
društva Vrhnika smo se sezna-
nili in poizkusili v streljanju z 
loki in zračnimi puškami. 

Poleg vseh vodenih aktivno-
stih so imeli otroci v »dnevnem 
prostoru« ves čas na voljo per-
le za izdelovanje nakita, volno 
za izdelovanje cofov in drugih 
izdelkov, pobarvanke z barvi-
cami in šilčki ter različne dru-

žabne igre. Delavnice so bile 
vedno zanimive in so se jim z 
veseljem pridružili tudi vadi-
telji. 

Poleg vseh aktivnosti so vsi 
otroci dobili v dar spominske 
majice, ki jih bodo še dolgo 
spominjale na počitnice z nami. 
Seveda smo majice umetniško 
dopolnili z lastnimi slikami. 

Poletni vklop – športne po-
čitnice smo ob jedači in pĳači 
končali z risanimi junaki in 
plesnimi delavnicami. Vse de-
javnosti so bile v sliki, besedi in 
mini razstavi ves čas počitnic 
na ogled na  hodniku Centra 
za socialno delo Vrhnika in v 
vitrini OŠ Ivana Cankarja na 
Vrhniki.  

Število otrok na Poletnem 
vklopu se veča iz leta v leto. Iz 
leto v leto pa se veča tudi po-
nudba aktivnosti, ki jo ponudi-
ta Center za socialno delo Vrh-
nika in Zavod Ivana Cankarja 
Vrhnika. Zato tako množičen 
obisk otrok ni presenetljiv. 
Vse aktivnosti so zanimive, 

strokovno vodene, namenjene 
vsem šoloobveznim otrokom 
in kar je najpomembneje: vse 
aktivnosti so za otroke brez-
plačne. 

Tako bogat program pa ne bi 
bil mogoč brez podpore župa-
na Občine Vrhnika, Občinske-
ga sveta Vrhnika, Fundacĳe za 
šport, Lokalne akcĳske skupi-
ne, Zavoda RS za zaposlovanje 
ter Osnovne šole Ivana Cankar-
ja Vrhnika. Vsako leto se znova 
potrdi, da je bila odločitev Cen-
tra za socialno delo Vrhnika o 
preventivnem delu z otroki, da 
bi se izognili njihovi prepušče-
nosti ulici in dolgočasju med 
poletnimi počitnicami, prava. 
Res pa je, da brez partnerstva z 
Zavodom Ivana Cankarja Vrh-
nika ter prostovoljke Vlaste, ki 
je nesebično ustvarjala z otroki, 
Poletni vklop v takšnem obse-
gu ne bi bil mogoč. Za pope-
stritev programa in nagradni 
sklad pa so prispevali: Simon 
Hlebec, s. p., Komunalno pod-
jetje Vrhnika, P Team, d. o. o., 

Lekarna Vrhnika, Liko Pris, d. 
o. o., NLB Poslovalnica Vrhni-
ka, Študentski servis, d. o. o., 
Maribor ter Blagomix. 

Po najboljših močeh smo se 
trudili, da bi otrokom  pripra-
vili zanimive in pestre počitni-
ce. Ko smo otroke povprašali, 
zakaj hodĳo med počitnicami v 
»šolo«, kaj jim je všeč na »vklo-
pu«, kaj jim ni všeč, kaj priča-
kujejo v prihodnje in ali bodo  
prihodnje leto spet z nami, 
lahko odgovore strnemo tako-
le: otroci na Poletni vklop hodi-
jo, ker jim je brez vklopa med 
počitnicami dolgčas, ker radi 
delajo v delavnicah in se ude-
ležujejo športnih dejavnosti in 
ker se radi kopajo in družĳo s 
prĳatelji.

Da bi spomine na poletje 
ohranili, smo se tudi fotografi-
rali in tako ujeli nekaj utrinkov 
našega počitniškega razpol-
oženja.

Daniel Cukjati
Marjanca Osredkar

Urška Cvetkovič 

Četrtki so bili rezervirani za kopanje v Vodnem mestu Atlantis. Obiski ljubljanskega živalskega vrta so bili zanimivi. 

Skupina pri učenju rolanja Polna dvorana ob gledanju zanimivega filma Zaključek Poletnega vklopa z dvema Miki miškama

Poletni  vklop – športne  počitnice

Dva meseca veselja
Zavod Ivana Cankarja Vrhnika in Center za socialno delo Vrhnika sta v sode-
lovanju z Občino Vrhnika, Fundacĳo za šport, Zavodom RS za zaposlovanje, 
Osnovno šolo Ivana Cankarja in LAS-om Vrhnika organizirala dvomesečne ak-
tivnosti med letošnjimi poletnimi počitnicami. 

Ideja o organizacĳi triatlona ironman je bila 
plod nenehnih prerekanj med havajskimi pla-
valci in tekači o tem, kateri so telesno vzdrž-
ljivejši. Gordĳski vozel je presekal mornariški 
častnik John Collins, ki je menil, da bi odgovor 
o najvzdržljivejšem športniku dala preizkuš-
nja, sestavljena iz treh vzdržljivostnih športov, 
ki so jih do takrat prirejali na otoku: plavalne 
preizkušnje Waikiki Roughwater Swim (3,85 
km), kolesarske preizkušnje Around-Oahu 
Bike Race (180 km), ki je prvotno trajala dva 
dni, in tekaške preizkušnje Honolulu Marat-
hon (42,2km). Ob tem je Collins dejal: “Kdor 
prvi konča tekmo, ga bomo imenovali Iron 
Man.”

Zmagovalec prvega triatlona Ironman je bil 
Gordon Haller, ki je v cilj pritekel s časom 11 
ur, 46 minut, 58 sekund.

Triatloni na razdalji ironman danes potekajo 
po vsem svetu, še vedno pa za najprestižnejši 
dogodek velja havajski Ironman, organiziran 

pod okriljem WTC (World Triathlon Corpora-
tion), nosilke blagovne znamke Ironman. Ha-
vajski Ironman se je od prvih začetkov preselil 
iz Honoluluja v Kono in dobil status svetovne-
ga prvenstva. Za nastop na njem – 1500 prostih 
mest – se na 25 kvalifikacĳskih tekmah (pod 
okriljem WTC) po vsem svetu vsako leto bori 
več 10.000 triatletov. Število tekmovalcev pa se 
še vedno povečuje. 

Moja zgodba se je začela pred petnajstimi 
leti, ko sem se prvič preizkusil na Ironman 
Lanzarote v Španĳi na Kanarskih otokih z že-
ljo po kvalifikacĳi na svetovno prevenstvo. Od 
vsega začetka se vsako leto udeležim triatlona 
na Ironman v Celovcu, kjer me vedno presene-
ti energĳa vse večje množice navĳačev. 

Rezultat letošnjega tekmovanja je 10 h 27 
min, lanski je bil sicer bliže svetovnemu prven-
stvu 10h 11 min, vendar letošnji dosežek v ka-
tegorĳi od 50 do 55 let, 9. mesto, mi je omogočil 
uresničitev dolgoletne želje v mojem športnem 

svetu. 
V Celovcu potekajo kvalifikacĳe za sveto-

vno prvenstvo Havaji vedno naslednje jutro v 
prireditvenem prostoru, kjer izžareva energĳa 
med tekmovalci v pričakovanju … Podeljeva-
nje mest za udeležbo na svetovnem prvenstvu 
je po starostnih kategorĳah od 50 do 55,  od-

stotno na št. udeležencev, samo  tri mesta.
Nepozaben trenutek je bil, ko sem po zvoč-

niku slišal svoje ime in so me omenili kot ene-
ga izmed petih tekmovalcev, ki so nastopili na 
vseh triatlonskih tekmah ironman v Celovcu. 
Slovenski tekmovalci in navĳači so mi čestitali. 

Vsaka tekma  minulih let ima svojo zgodbo. 
Tokrat ima poseben epilog – kvalifikacĳa na 
svetovno prvenstvo v triatlonu Ironman na 
Havajih, želja vsakega triatlonca.

Štartal sem z eno samo željo, da se kvalifi-
ciram.

Na prvem delu – plavanje – si nisem delal 
preveč skrbi, odplaval sem tako, kot znam, 
to je 1 h. Drugi del – kolesarjenje, ki je lahko 
precej mučno. Če začneš prehitro in ti na  kon-
cu zmanjka moči. Tretji del – tek pa je zgodba 
zase. Vsak kilometer je borba zase. Ali bom te-
kel ali hodil. Ker je telo že kar utrujeno, je treba 
najti ravnovesje.  Tekočina: kakšna (razni na-
pitki), koliko, vročina, hlajenje telesa. ter poleg 
vsega biti še vedno  dovolj motiviran.

Zahvaljujem se vsem, ki so mislili name, na-
vĳali, me vzpodbujali ter mi nudili podporo. 
Posebno energĳo sem prejel od Maje, svoje 
hčerke, ki mi je na polovici maratona sporočila, 
da sem 7. v svoji kategorĳi.

Leta 2010 bom ponovno štartal v Celovcu. 
Zdaj pa priprave za svetovno prvenstvo, ki bo 
10. oktobra 2009 v Koni na Havajih.

Bojan Debenec

Srečen pristanek v cilju

Triatlon

Moja zgodba za svetovno prvenstvo
Leta 1978 se je začela zgodba o vzdržljivostni športni preizkušnji triathlon 
IRONMAN v Honoluluju na Havajih, kjer se je spopadlo prvih 15 triatlov z eks-
tremnimi razdaljami – 3,8 km plavanja, 180 km kolesarjenja in 42,2 km teka prez 
prekinitve.



NAS CASOPIS 363/31.8. 2009 C M Y K 57

5731. avgust 2009
elektronski naslov: nascasopis@zavod-cankar.si Šport in rekreacĳa

Košarka

Uspešni veterani
V času od 26. 6. do 5. 7. 2009 je v glavnem 
mestu Češke, v Pragi, potekalo 10. Svetovno 
prvenstvo v košarki za veterane – FIMBA. Slo-
venĳo so tudi tokrat zastopale ekipe v več sta-
rostnih kategorĳah. V dveh sta nastopala tudi 
naša znanca iz košarkarskih časov, in sicer v 
ekipi 55+ Franjo Modrĳan iz Borovnice, v eki-
pi 60+ pa Jože Naveršnik z Drenovega Griča. 
Zanimivo je, da so poleg omenjenih dveh so-
delovali še trĳe košarkarji ekipe KK Vrhnike 
iz njenih zlatih časov (1969–1973), in sicer bra-
ta Gantar (Anton in Marjan) in Silvo Obid. Z 
nastopom so zelo zadovoljni, saj je ekipa 55+, 
kjer sta igrala Modrĳan in M. Gantar, zasedla 
odlično 5. mesto med 16 ekipami, 60+, kjer sta 
igrala Naveršnik in A. Gantar, pa 6. mesto. Še 
posebno prĳetno pa je bilo 10-dnevno druže-
nje, saj so bili na prvenstvu mnogi nekdaj zna-
ni slovenski košarkarji (Rado Lorbek, Marko 
Gvardjančič, Nebojša Macura – vsi so nastopi-
li za ekipo 55+ in drugi).

S. S.Jože Naveršnik in Franjo Modrĳan v formi tudi 
med veterani

Na parkirišču Hotela Manto-
va se nas je zbralo 25 pohodni-
kov, kjer smo prejeli lične majice 
in spominska darila, nato pa 
smo se postavili pred spomenik 
našega pisatelja Ivana Cankarja, 
kjer smo poskrbeli za obvezno 
skupinsko fotografiranje in se 
nato podali na pot proti našemu 

očaku Triglavu.
Lepo sončno jutro nas je po-

spremilo proti Stari Vrhniki in 
nato v klanec mimo Kurena do 
Ulovke, kjer smo imeli prvi kraj-
ši počitek, da smo se odžejali in 
odložili odvečna oblačila, saj je 
sonce že pokazalo svojo moč. 
Pot smo nadaljevali  naprej pro-
ti Smrečju, kjer nas je po triurni 
hoji pričakala malica, ki sta nam 
jo pripravila Miro in Lojze.  

Prĳetno se hitro konča in že 
smo jo mahnili proti Golemu 
vrhu do kmetĳe Ark, kjer so nas 
postregli z domačim pecivom in 
pĳačo. Tam je bila tudi najvišja 

točka prvega dela poti, od ko-
der  smo se po lepo pokošenih 
travnikih uzrli nazaj proti naši 
Planini in prehojeni poti. Z Go-
lega vrha smo se začeli spušča-
ti v Brebovnico, mimo kmetĳe 
Košir, kjer nas je gospodar Jože 
povabil v senco stare hruške 
na šilce domačega in prĳeten 
klepet. Povprašal nas je po naši 
Damjani, saj sta sorodnika, pa 
tudi vrhniški planinci smo zna-
ni, povsod kamor pridemo.

Hitro smo se spustili v dolino 
Brebovnice do ceste za Lučine, 
kjer  je čakal kombi s  pĳačo, ki 
se je hladila v potoku pri  izvi-
ru. 

Pot smo nadaljevali po cesti 
mimo rudnika urana Žirovski 
vrh do Gorenje vasi na  malico 
v okrepčevalnico Pr’ Brodarju, 
ki smo jo s slastjo pojedli, saj se 
nam je pot po soncu in asfaltu že 
poznala.

Do Hotavelj smo jo mahnili po 
levi strani Sore in preko pokri-
tega mostu naprej po novi poti 

na Srednje Brdo. Pot na Srednje 
Brdo in naprej proti Leskovici 
smo letos prehodili prvič, saj se 
počasi vzpenja in še krajša je od 
preostalih dveh poti,  po katerih 
smo hodili na prejšnjih pohodih, 
poteka pa med dolino Kopačni-
ce in Volaščice.

Pozno popoldan smo prispeli 

na Leskovico (795 m), ki je na 
obronkih Blegoša, do kmetĳe 
Eržen, kjer je bil zaključek prve-
ga dne pohoda. 

Malce utrujeni smo  nestrpno 
čakali na večerjo, ki smo jo poje-
dli s tekom, saj pravĳo, da je la-
kota najboljši kuhar, pa vendar 
so okusni makaroni z mesom  
izginili kot bi mignil.

Po večerji nas je ob prĳetnem 
druženju z domačimi razvese-
ljevala harmonikarica, tako da 
smo tudi zaplesali ne glede na 
utrujene noge. Počasi smo se 
odpravili spat na svežo dišečo 
otavo, ki nas je zazibala v sladek 
sen.

Naspani, lepo jutro in zaj-
trk so nam dali nove moči za 
nadaljevanje poti. Po asfaltni 
cesti, ki povezuje Poljansko do-
lino s smučiščem Cerkno,  smo 
pot nadaljevali na Davčo; tam 
smo v daljavi prvič uzrli  Tri-
glav.  Mimo osamljenih kmetĳ 
in po gozdnih cestah se je pot 
vila naprej na Majdelcov grič do 

Petrovega Brda, kjer nas je čakal 
kombi z malico in počitek pred 
vzponom na Lajnar (1549 m).

Stara vojaška mulatjera nas je 
popeljala na 700 m visok vzpon 
iz Petrovega Brda (833 m) na 
Lajnar do brunarice na Soriški 
planini, kjer smo se zapodili na 
ležalnike in uživali v hladni pĳa-

či in toplem soncu. V brunarici 
so nam pripravili malico (golaž 
s polento), s katero smo dobili 
novo energĳo za naprej.

Po hladu smrekovih gozdov 
smo se spustili do Bohinjske Bi-
strice (513 m), nato preko Save 
na Senožeta in naprej do Srednje 
vasi (619 m), kjer smo imeli po-
čitek pred vzponom na Uskov-
nico (1154 m).

Zadnji vzpon na Uskovnico  je 
bil kar naporen, saj je nekaterim 
pohod po  enajstih urah hoje 
pobral kar precej moči. Prĳetno 
vzdušje v koči in tuš, kjer smo se 
lahko oprhali, sta nam izbrisala 
utrujenost z obrazov, mehka po-
stelja nas je zazibala v prĳeten 
spanec.

Lepo jutro na Uskovnici je ka-
zalo na prĳeten dan in naskok 
proti našemu cilju Triglavu.

Po smrekovem gozdu in ju-
tranjem hladu smo jo čez Čiprĳe 
mahnili proti Tošcu in naprej do 
Vodnikovega doma na Velem 
polju (1817 m), kjer smo se sre-
čali z  drugimi planinci Planin-
skega društva Vrhnika, ki so pot 
začeli z Rudnega Polja in plani-
ne pod Konjščico. 

Pogled na našega očaka in 
modrina neba sta nam dala za-
gon za vzpon prek Kalvarjĳe do 
Triglavskega doma na Kredarici 
(2515 m), kjer smo se zbrali pred 
zadnjim naskokom na Triglav 
(2864 m).

Dolga pot in ožuljene noge sta 
z Vrhnike na Triglav  nekaterim 
vzela preveč moči, tako da se 
nas je na Triglav povzpelo osem  
pohodnikov, ki pa nas je na ža-
lost pričakal z meglo, a nam to 
ni vzelo veselja ob uspešno pre-
hojeni poti z Vrhnike na Triglav.

V Trigalvskem domu na Kre-
darici smo ob druženju in obuja-
nju spominov ob  prehojeni poti 
z  drugimi skupinami pripravili 

kulturni program in zabavo s 
plesom z Ansamblom Notranj-
ci.

Sobotno jutro na Kredarici ni 
obetalo lepega vremena, zato 
smo jo kar hitro popihali proti 
Rudnemu polju in naprej z avto-
busom na Vrhniko.

Po treh dneh od doma smo se 
veseli zbrali v gostilni Pri Kranjc 
na okusnem odojku in druženju 
z našimi muzikanti ter plesom, 
ki je trajal kar precej v noč.

Počasi smo se zadovoljni od-
pravili proti domu utrujeni, a 
veseli, da smo uspešno preho-
dili pot brez nesreče in se vrnili 
domov le z ožuljenimi nogami.

Utrinke z našega pohoda si 
lahko ogledate na spletni strani 
Planinskega društva Vrhnika, 
sekcĳa Veseli Triglavci.

Ob tej priložnosti bi se še en-
krat zahvalili sponzorjem, ki so 
sekcĳi Veseli Triglavci s svojimi 
prispevki omogočili, da smo 
lažje izpeljali pohod. 

Pohod so omogočili: PRO – 
SAF, d. o. o., KMETĲA ZALAR, 
MOLEK računalništvo – servis,  
LINEA SNELLA, STAR MALN, 
ŠTIRN, d. o. o., SONČNICA, 
BAR TONKA, GOSTILNA PRI 
KRANJC, in še posebno Tinki 
Turk za odlično in prĳazno po-
strežbo na koncu pohoda.

 Simon Zalar

Vesele 
Triglavke na 
vrhu Triglava
35. obletnico peš poho-
dov Vrhnika–Triglav smo 
članice PD Vrhnika kot 
skupina Veselih Triglavk, 
imenovane Lenčeve pun-
čke, proslavile s petdnev-
nim pohodom.

Vesele Triglavke -  Lenčeve 
punčke smo se 21. Julĳa 2009 
podale na pot peš z Vrhnike na 
Triglav. Zbrale smo se pred šolo 
Ivana Cankarja in ob šesti uri 
zjutraj je bil odhod. Prtljago smo 
naložili v spremljevalni kombi , 
v katerem  sta bili tudi hrana in 
pĳača, voznik je bil naš Marjan. 
Peš po Betajnovi, mimo Stare 
Vrhnike po strmem bregu in že 
smo bile v Jamniku. Kratek po-
čitek za odvečna oblačila in za 
gašenje žeje. Lepo vreme nas je 
spremljalo od začetka do kon-
ca pohoda – vroče. Do Smrečja 
je bila hoja prĳetna po gozdni 
senci. Tam je bil počitek z malico 
in kavico. Že se je oglasila vod-
nikova piščalka in čas je bil za 

odhod proti dolini Brebovnica 
(v njej je bil posnet film Dolina 
miru). Odkrile smo novo smer 
po lapuhu do vratu in pot je bila 
še kakšne pol ure daljša. Nalile 
smo si sveže vode iz studenca in 
hajd naprej do prostora za pik-
nik ob Sori, kjer smo za kosilo 
dobile izvrstno telečjo obaro,  ki 
jo je pripravila naša Irena. Sladic 
in sadja tudi ni manjkalo, saj 
smo peko  pohodnice pripravile 
same. Pot čez Hotavlje na Robi-
densko brdo pa se je res vlekla, 
a v dobri družbi smo pozabile 
na vse in do večera prikorakale 
do naših ležišč na Črnem Vrhu 
nad Cerknim. Po večerji smo se 
znašle v lepih sobah s kopalni-
cami in zaspale. Zgodaj zjutraj je 
že ropotala posoda, ker se je pri-
pravljal zajtrk – jajca s klobaso 
in gobami ter dober šipkov čaj. 
Že zopet piščalka in hajd na pot. 
V priročni nahrbtnik smo dale 
pĳačo in najnujnejše. Mahnile 
smo jo novemu dnevu naproti, 
in sicer po pobočjih Porezna na 
Petrovo Brdo. Sledilo je kosilo 
in po počitku nas je pot peljala 
na Vrh Bače, 1280 m visoko, in 
od tam v Bohinjsko Bistrico. Po 
obilni večerji smo prenočile  v 
župnišču. Po zajtrku smo si na-
polnile nahrbtnike za tri dni in 
kombi nas je zapeljal mimo Sta-
re Fužine na planino Blato. Peš 
smo se podale v smer na Planino 
pri jezeru in naprej na planino 
Dedno polje. In že smo bili na vi-

šini 1560 m. Pot Za Kopico nas je 
vodila po malo obiskani gorski 
poti med cvetjem, prek melišč in 
snežišč  čez Hribarice do Tržaške 
koče na Doliču. Med potjo smo 
se ustavljale in pod seboj opa-
zovale  prelepi drugo in tretje 
Triglavsko jezero s Kočo na Pre-
hodavcih.  Prispele smo  v Kočo 
na Doliču, kjer smo večerjale v 
zasilnih prostorih, kajti letošnji 
sneg je kočo podrl. Sobe za pre-
nočevanje so bile že obnovljene. 
Po zajtrku in nujnih opravilih 
smo se podali proti Planiki. Na 
vrh Triglava smo šli skupaj. Vse 
je potekalo varno in na vrh smo 
prišle v petek točno opoldne vse 

letošnje Lenčeve punčke. Tam 
smo krstili štiri pohodnice, ki so 
prvič osvojile simbol slovenstva. 
Imele smo srečne obraze in tudi 
solze sreče.

Oblačiti se je začelo in morale 
smo se posloviti od Aljaževega 
stolpa. Na Malem Triglavu smo 
se razšle: ena skupina z dvema 
vodnikoma proti Kredarici, 
druga z dvema vodnikoma pa 
proti Planiki in nato s Planike na 
Kredarico. Tam so nas pričakali 
prĳatelji pohodniki in po skup-
ni večerji je sledila proslava PD 
Vrhnika ob 35. Lenčevem po-
hodu na Triglav. Kako je bilo na 
tem slavju, je že druga zgodba. 

 Triglavke smo prispevale dve 
točki h kulturnemu programu. 
Pozno smo legle in po zajtrku 
nas je čakala pot v dolino prek 
Vodnikove koče na Velem polju 
in do Rudnega polja, kjer nas je 
čakal avtobus. Zapeljal nas je do 
Gostilne Kranjc, kjer je vse po-
hodnike čakalo kosilo. Tam se je 
končalo naše petdnevno pohod-
ništvo in druženje. Bilo je lepo, 
nepozabno.

Cilki, Marjanu, Jožetu in Bog-
danu vse priznanje in zahvala 
za pripravo poti, da so skrbno 
varovali prav  vse in nas vse 
letošnje pohodnice varno pri-
peljali  na vrh Triglava in nazaj 
domov. Zahvala velja tudi naši 
Ireni , ki je vseskozi  skrbela za 
naše lačne želodce. Na vsakem 
zaustavljenem koraku nam je 

vodnik razkazoval naše vrhove, 
ki jih pozna do  podrobnosti in 
jih je že prehodil. Ni pozabil  na 
lepo Lepenatko in Rogatec. 
Hodi v planine, dokler je čas, 
ker prišel bo čas,
ko ne bo več čas
in kmalu bo ta čas.
Zahvala velja tudi vsem daro-
valcem: ROMAN SRBLJAN 
Tipro keyboards, Mercator, DG 
69, Fortrade, Maroltbeton, Ko-
munalno podjetje, Blagomix, 
Loreal, Klub GAJA, Damĳana 
Miklavčič, Tinka Turk, Jože Šu-
šteršič, Suzana Lenaršič.

 Zapisala: Triglavka
 Helena Juvan 

35. LENČEV pohod Vrhnika – Triglav
V sredo 22. julĳa 2009, je napočil dan, ko smo se planinci Planinskega društva Vrhnika, sekcĳa Veseli Triglavci, 
zopet podali na tradicionalni pohod z Vrhnike na Triglav.
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Triatlon 

IronMan – Francĳa
28. 6. 2009 je v francoskem mestu Nica ob Sredozemskem 

morju potekalo tekmovanje v triatlonu IronMan.  To je eno 
najzahtevnejših enodnevnih športnih tekmovanj, saj morajo 
tekmovalci v neprekinjenem zaporedju preplavati 3,8 km, 
prekolesariti 180 km in na koncu še preteči maraton v dolži-
ni 42,2 km. Letos se je tega tekmovanja udeležil tudi Matjaž 
Bajec, učitelj športne vzgoje na OŠ Antona Martina Slomška. 
Med 2500 tekmovalci se je s časom 10 ur 52 min uvrstil na 395., 
v svoji kategorĳi 40 do 44 let pa med 526 triatleti na 69. mesto. 
Podrobne rezultate si lahko ogledate na h�p://ironman.com/
events/ironman/france/?show=coverage 

 Začetek plavanja je bil predvsem zaradi velike gneče na za-
četku zelo zahteven, saj so se triatlonci dejansko borili le za 
zrak in prostor, šele pozneje so se toliko raztegnili, da je lahko 
vsak uveljavil  svoje plavalne sposobnosti. Po končanem pla-
valnem delu (1 ura 10 min) sledi najprej hitra menjava (ura 
teče naprej), ko je treba sleči neoprenske plavalne obleke (po-
seben, hitrosušeči kolesarski dres večina tekmovalcev obleče 
že pod plavalno obleko), natakniti čelado, obuti čevlje in kole-
sarski del tekmovanja se začne. 

Najprej je bila tudi na kolesu kar velika gneča, zato tekmo-
valci prvih 20 km niso mogli voziti v sicer obveznem 7-m raz-
maku med kolesarji. Ko pa so se začeli prvi vzponi, so se sku-
pine razredčile in tudi sodniki na motorjih so skrbno nadzirali 
potek kolesarjenja. Pomoči vožnje v zavetrju je bilo konec in 
kdor tega pravila ne upošteva, ga  doleti 6-minutna kazen ali 
pa je lahko celo 
diskvalificiran. 
Kolesarska pro-
ga je potekala po 
lepi predalpski 
pokrajini, pa je 
bila zelo zahtev-
na, saj je seštevek 
vseh vzponov 
znašal kar 2000 
višinskih metrov; 
za predstavo: to 
je približno tako, 
kot če bi se z Vrz-
denca osemkrat 
povzpel na Šentjošt. Kilometri so kljub veliki razdalji hitro mi-
nevali in misli so bile že pri teku, ki je vsekakor najzahtevnejši 
del tekme, saj so tekmovalci relativno že utrujeni,  čeprav na 
kolesu poskušajo čim bolj varčevati z močmi. 

Po končanem kolesarskem delu (5 ur 42 min) sledi spet 
menjava, ko kolesarske čevlje zamenjajo tekaški copati. Prvi 
koraki so precej boleči in negotovi, a telo kmalu „preklopi“ 
na tek in po enem kilometru so tekmovalci že v tekaškem rit-
mu. Proga je potekala po glavni mestni promenadi ob morju, 
in sicer štirikrat po 10,5 km, po sistemu „tja in nazaj“, kar je 
psihično lahko zelo težavno, saj trikrat pritečeš do cilja, a se 
moraš obrniti in začeti nov krog. Noge so zaradi ekstremnih 
razdalj in naporov čedalje težje, telesu primanjkuje energĳe, 
ki je med tekmovanjem ni mogoče nadomestiti toliko, koli-
kor se je izgubi, vročina tudi naredi svoje in takrat je treba 
za dosego tako želenega cilja uporabiti vso mogočo psihično 
energĳo v obliki vztrajnosti, nepopustljivosti, potrpežljivosti, 
skratka, glava mora biti na mestu. In če je, tekmovalci na cilju 
doživljajo nepopisno lepe občutke, da so zmogli tako zahtev-
no preizkušnjo. Upravičeno vsakogar, ki mu to uspe, imenu-
jemo zmagovalec in IronMan.                                Klara Bajec

Gneča za začetek plavanja

Matjaž na kolesu

Po skoraj 11 urah plavanja, kolesarjenja in teka, srečno na cilju

Na Vrhniki je bila pred leti 
atletika precej množična. Po-
tem pa je prišlo obdobje, ko se 
je število tekmovalcev skrčilo, 
vendar so ti dosegali vrhunske 
rezultate. Posledica  zmanj-
šanega števila tekmovalcev 
je bila, da je za na njihov tre-
ning skrbel le en oziroma dva 
trenerja, ki sta se zato morala 
usmeriti na manj disciplin. 

Predlani sta se atletom pri-
družila še dva trenerja, po-
sledica česar je bilo povečanje 
števila atletov in disciplin, v 
katerih nastopajo. Tekmovalci 
so začeli na novo trenirati teke 
na srednje proge in mete. Za-
radi okrepljenega trenerskega 
kadra smo lahko več časa na-
menili individualni obravnavi 
posameznih atletov, kar se je še 

posebej pokazalo pri rezultatih 
tehničnih disciplin, natančne-
je v skoku v daljino, višino in 
metu krogle. Zadnji dve leti je 
tako pri skokih pet atletov AS 
Vrhnika v treh starostnih kate-
gorĳah osvojilo neverjetnih 14 
državnih naslovov, s čimer so 
prehiteli vse slovenske klube. 
Poleg tega se 12 atletov uvr-
šča med prvih šest v državi, 
od katerih pa jih sedem pose-
ga po odličjih. Posebej je treba 

omeniti Martino Jan in Jerneja 
Marčiča, ki sta v skoku v višino 
in metu krogle postavila nova 
državna rekorda. 

Zapisati moramo, da atleti 
Atletske sekcĳe Vrhnika treni-
rajo v pogojih, ki so, vsaj, če  jih 
primerjamo z drugimi klubi, 
ki dosegajo dobre rezultate, 
najslabši. S tem mislimo na 
okrnjene možnosti za zimski 
trening in opremljenost vrh-
niškega stadiona, ki je eden 
redkih, ki še nima umetne 
podlage. Pomanjkanje šport-
nih objektov je pri atletiki 
opaziti predvsem pozimi, ko 
smo prisiljeni enkrat na teden 
trenirati v telovadnici Partizan. 
Ta je za 30 atletov na treningu 
premajhna, tako da je izpeljava 
treninga pri tolikšnem številu 

prisotnih atletov za tri različne 
discipline prava umetnost. 

Načrtno delamo tudi s kate-
gorĳami U12 in mlajšimi, kje 
se otroci naučĳo pravilnega 
gibanja in okrepĳo določene 
mišične skupine. To jim koristi 
pozneje, četudi se odločĳo svo-
je športno življenje nadaljevati  
zunaj atletike.  

Rezultati, doseženi v Vele-
nju in Celju, so potrdili, da je 
vrhniška pionirska atletika na 

dobri poti in da bodo ob bolj-
ših  možnostih za delo atleti še 
izboljšali že tako dobre rezul-
tate.

Vsi, ki bi o našem delu radi 
izvedeli več, si to lahko ogle-
date na spletni strani www.
asvrhnika.si     

Rezultati Atletske sekcĳe Vrh-
nika na ekipnem državnem 
prvenstvu v Celju in Velenju
U16 – letnik 94/95 
Anže Merlak, 1. mesto v sko-
ku v višino s preskočenimi 175 
centimetri  
Domen Vrhovec, 3. mesto v 
skoku v daljino s preskočenimi 
5.85 centimetri
Lea Železnik, 3. mesto v teku 
na 1000 metrov s časom 3.08, 
46

U14 – letnik 96/97 
Martina Jan, 1. mesto v skoku 
v daljino s preskočenimi 5.39 
centimetri
Jaka Fefer, 1. mesto v skoku v 
višino s preskočenimi 150 cen-
timetri  
Sebastjan Novinšek, 2. mesto s 
preskočenimi 140 centimetri
Martina Jan, 3. mesto v teku na 
60 metrov s časom 8.09 sek.
Tina Jesenovec, 3. mesto v teku 
na 1000 metrov s časom 3.11-

,99
Tina Jesenovec, 3. mesto v 
metu vorteksa z rezultatom 49-
,86 metra
Jernej Marčič, 4. mesto v metu 
krogle, z rezultatom 9,45 me-
tra
Pia Zupan, 4. mesto v skoku v 
višino s preskočenimi 138 cen-
timetri 
Jaka Fefer, 4. mesto v metu vor-
teksa z rezultatom 52,06 metra
Lara Guzelj, 7. mesto v skoku 
v višino s preskočenimi 130 
centimetri 
Pia Zupan, Lara Guzelj in Jernej 
Marčič so prvo leto nastopali v 
kategorĳi U14 ter bili zato leto 
mlajši od svojih tekmecev.
U12 – letnik 98/99 
Nismo prĳavili atletov. Rezul-
tate svojega dela bodo pokazali 

na državnem prvenstvu za po-
sameznike, ki bo septembra v 
Kopru.
V skupni razvrstitvi so:
•v kategorĳi U14 so nastopi-
la štiri dekleta. Osvojila so 75 
točk in med 22 ekipami zasedle 
odlično 6. mesto;
•v kategorĳi U14 so nastopili 
trĳe fantje. Osvojili so 52 točk 
in med 16 ekipami osvojili 6. 
mesto.

J. F.

Anže Merlak pred skokom Martina Jan ped startom Jaka Fefer in Sebastjan Novinšek na podelitvi

Atletika

Ekipno državno prvenstvo za U12, U14 in U16
Ekipna tekmovanja so pokazatelj razvitosti atletike po posameznih področjih. Dobre uvrstitve posameznih 
atletskih klubov je na ekipnem tekmovanju mogoče doseči le z nastopom atletov v različnih disciplinah. Poleg 
tega morajo atleti doseči še relativno dobre rezultate. 

Izpred Gostilne Boter na Vrh-
niki se je ob 5. uri zjutraj odpra-
vilo 22 kolesarjev in kolesark. 
Najhitrejši kolesar je prispel na 
cilj v času štiri ure in pol, zadnji 
pa kakšno uro  pozneje. Letoš-
nji maraton je potekal v dokaj 
aprilskem vremenu, saj je na 
142-kilometrski poti kolesarje 
spremljalo zelo nestanovitno 
vreme, od oblačnosti in dežja 
v notranjosti do toplega sonč-
nega vremena ob morju. Letos 
so imeli nekaj nevšečnosti tudi 
s predrtimi tabularji in zračni-
cami, vendar so z dobro voljo 
premagali tudi te ovire. Kot 

ponavadi so med maratonom 
imeli le krajše postanke v Po-
stojni, Kozini in Lucĳi. Od tam 
so brez premora vrteli peda-
la vse od mejnega prehoda s 
hrvaško do cilja na pomolu 
Lovrećica. Tam so si suho grlo 
poplaknili z vrčkom piva in se 
nekateri osvežili kar v popolni 
kolesarski opremi še v soraz-
merno hladni morski vodi.   Za 
spremstvo in prevoz rezervne 
opreme kolesarjev in za na-
pitek med naporno vožnjo je 
poskrbel horjulski župan Jani 
Jazbec. Sledilo je prĳetno dru-
ženje ob dobri hrani, ki so ga 

pripravili podžupan 
Franci Pišek z delavci 
iz Gostilne Boter. Tudi 
na letošnjem enajstem 
Kolesarskem mara-
tonu Boter od Vrhni-
ke do Babićev so bili 
zmagovalci vsi. Vseh  
dvaindvajset kolesar-
jev je uspelo prema-
gati 142-kilometrsko 
razdaljo. Ob zaključku 
srečanja so obljubili, 
da se bodo srečali  pri-
hodnje leto na dvanaj-
stem maratonu.

France Brus         

Letos že enajsti Botrov maraton
V ponedeljek,  29. junĳa 2009, je vrhniška Gostilna in picerĳa Boter za svoje goste, prĳatelje in znance že 
enajsto leto zapored organizirala 142  kilometrov dolg kolesarski maraton z Vrhnike do Babićev pri Umagu, 
natančneje do pomola Lovrećica.

Udeleženci Kolesarskega maratona Boter pred odhodom na 142  
kilometrov  dolgo pot do Lovrećice Prihod skupine maratoncev na cilj na pomolu v Lovrećici

Poleg drugih dobrot; od pečenke, ražnji-
čev, odojka, so za kosilo postregli tudi z 
ribami in škampi.
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Turnir posameznikov je po-
tekal na teniških igriščih Teni-
škega kluba Vrhnika, ki je bil 
tudi organizator že četrtega 
zaporednega turnirja. Prĳa-
vilo se je več kot 70 tenisačev, 
od tega pet deklet. Tenisači 
so prišli iz občin Vrhnika, 
Borovnica, Horjul, Dobrova 
- Polhov Gradec in Log - Dra-
gomer. Tako da lahko rečemo, 
da je to eden redkih tekmo-
vanj na medobčinski ravni. 
Tekmovalci so tekmovali v 

štirih kategorĳah: ženske, mo-
ški do 40 let, moški od 40 do 
50 let in moški nad 50 let. Vsi 
tekmovalci so prejeli reklam-
ne majice Našega časopisa in 
prvi štirje v vsaki kategorĳi 
pokale. Vrstni red po katego-
rĳah pa je bil naslednji:
Ženske:
1. Ada Varga (Vrhnika)
2. Vlasta Razdrh (Vrhnika)
3. Maja Švigelj (Vrhnika)
Moški do 40 let:
1. Peter Kavčič (Vrhnika)

2. J. Kovačevič (Log - Drago-
mer)
3. J. Jereb (Log - Dragomer)
4. M. Gregorin (Log - Drago-
mer)
Moški od 40 do 50 let:
1. Iztok Škof (Horjul)
2. Dejan Mesec (Vrhnika)
3. Tomaž Pirnat (Vrhnika)
4. Grega Kukec (Vrhnika)
Moški nad 50 let:
1. Rale Brajkovič (Vrhnika)
2. Viktor Razdrh (Vrhnika)
3. Brane Leskovec (Vrhnika)
4. J. Janež (Horjul)

Sama organizacĳa turnirja 
je bila brezhibna, kar so po-
trdili tudi vsi tenisači, ki so 
pokazali tudi zelo kakovostne 
in borbene igre. Pokale so po-
delili odgovorni urednik NČ 
Simon Seljak, direktor tradici-
onalnega turnirja Rale Brajko-
vič in predsednik TK Vrhnika 
Aleš Justin. Že za naslednje 
leto pa je napovedan 5. turnir 
za pokal Našega časopisa, ki 
naj bi bil še bolje obiskan in še 
z večjo udeležbo.

S. S.
Teniški turnir za pokal Našega časopisa se je „prĳel“ in bo postal 
tradicionalen. Na fotografiji dobitniki pokalov.

V namiznoteniški sekcĳi ŠD 
Vrhnika smo s treningi začeli 
že v ponedeljek, 10. avgusta. Z 
vadbo so začeli predvsem mlaj-
ši igralci, medtem ko se je osem 
igralcev udeležilo priprav v 
organizacĳi NTK Preserja, ki so 
potekale na Krku od 7. do 15. 
avgusta. Naši najboljši bodo tako 
na prihajajočo sezono zelo dobro 
pripravljeni, saj se bodo štirje ig-
ralci udeležili tudi priprav Med-

regĳske namiznoteniške zveze v 
Kočevju, ki bodo od 21. do 26. 
avgusta. Tudi prihajajoča sezona 
bo zelo pestra, ponovno nas čaka 
šest tekmovanj v pokalu Medre-

gĳske namiznoteniške zveze in 
pet  tekmovanj v mednarodnem 
pokalu Alpe-Adria ter eno ekip-
no tekmovanje prav tako v po-
kalu Alpe-Adria, ki bo že tretjič 
potekalo na Vrhniki v naši orga-
nizacĳi.

Medtem, ko je večina klubov 
že začela s pripravami in trenin-
gi za novo sezono, so  julĳa po-
stale znane tudi končne uvrstitve 
v tekmovanju Medregĳske na-
miznoteniške zveze (MRNTZ). V 
kategorĳi najmlajših dečkov od 
1. do 3. razreda OŠ so v tej sezo-
ni nastopali trĳe naši igralci. Teo 
Ponikvar je zasedel 6. mesto, Nik 
Kovač 13. in Nejc Japelj skupno 
19. mesto med 34 tekmovalci. 
Opozoriti velja, da so vsi trĳe 
dosegli odlično uvrstitev glede 

na to, da jim manjka udeležba 
na eni ali dveh tekmah od skup-
no šestih. V kategorĳi dečkov 4. 
in 5. razreda OŠ sta tekmovala 
Vid Rode in Nejc Japelj. Vid se 
je v skupnem seštevku uvrstil 
na 12., Nejc pa na 19. mesto iz-
med 33 tekmovalcev. V kategorĳi 
dečkov 6. in 7. razreda OŠ smo 
imeli le enega predstavnika. Rok 
Medved se je v skupnem seštev-
ku uvrstil na 24. mesto izmed 45 

sodelujočih. V najštevilčnejši ka-
tegorĳi, dečki 8. in 9. razreda OŠ, 
je tekmovalo pet  naših igralcev. 
Zopet se je odlično izkazal Rok 
Semič, ki je v končnem seštevku 

pristal na 7. mestu, sledila pa sta 
mu David Cirikovič na 15. in Jer-
nej Ogrin na 18. mestu. Jan Brelih 
Hatunič je zasedel 24., Klemen 
Gutnik pa 26. mesto, kar pome-
ni, da se je vseh pet uvrstilo med 
prvo polovico najboljših, saj se je 
tekem v tej kategorĳi udeležilo 
kar 55 tekmovalcev. Med dekleti 
je nastopalo manj tekmovalk, saj 
smo imeli svoje igralke le v kate-
gorĳi 8. in 9. razreda. Neža Lup-
šina je zasedla 17., Iza Grasselli 
18., Tara Grum 19. in Iza Jerman 
21. mesto med 24 tekmovalkami. 
V kategorĳi dĳakinj je Nina Pejič 
zasedla skupno 8. mesto med  
enajstimi tekmovalkami.  Med 
dĳaki je nastopalo kar šest na-
ših igralcev. Daleč najboljši je bil 
Matic Kaiser, ki je na koncu za-

sedel 9. mesto, sledil mu je Rok 
Grasselli na 20.mestu, nato Luka 
Perovič na 23. ter Jan Gutnik, 
Matĳa Grebenc in Domen Gran-
da na 25., 28. in 29. mestu izmed 
36 tekmovalcev. 

Prav tako, kot se je končala se-
zona za naše mlade tekmovalce, 
so s tekmovanjem v rekreativni 
ligi v sezoni 2008/2009 zaključili 
tudi naši rekreativci. Ekipa sred-
nješolcev ŠD Vrhnika II je konča-

la sezono na zadnjem mestu v 4. 
ligi, tako da bo naslednjo sezono 
igrala v 5. ligi. Ekipi ŠD Vrhnika I 
pa se je zgodilo ravno nasprotno, 
saj so zmagali v 5. ligi in se tako 

uvrstili v 4. ligo, kjer bodo igra-
li naslednjo sezono. Ekipa ŠD 
Vrhnika III, ki je  končala svojo 
prvo sezono v rekreativni ligi, je 
pristala na 5. mestu v 5. ligi. Ob-
javljamo tudi celotno lestvico ob  
koncu sezone v 4. in 5. ligi, kjer 
tekmujejo naše ekipe.

Znova vljudno vabimo vse, 
ne glede na starost ali predzna-
nje,  naj se nam pridružĳo na 
treningih namiznega tenisa ali 
pri rekreativni vadbi. Za več in-
formacĳ obiščite našo predstavit-
veno stran (www.ntenis.si) ali pa 
se nam pridružite na treningih 
vsak dan, razen srede od 18. ure 
naprej v telovadnici OŠ Antona 
Martina Slomška na Vrhniki.

Žiga Perovič

Tenis

Na turnirju več kot 70 tenisačev
Prvi vikend v julĳu je postregel z zelo zanimivim in kakovostnim turnirjem v 
tenisu za pokale Našega časopisa. Lepo vreme je pritegnilo več kot 70 tenisačev 
iz občin, ki jih zajema Naš časopis.

»Letenje v aerozapregi je identično tistemu 
letenju z zaprego, kot ga izvajajo prava letala. 
Tako imamo model vlečnega letala z bencin-
skim motorjem, ki za seboj vleče model jadral-
nega letala. Slednji se na določeni višini odklopi 
iz zaprege in prosto jadra, izkoriščajoč termične 
zakonitosti,« je pojasnjeval pojem ‘aerozaprega’ 
Marko Frank, predsednik kluba. Tako so se de-
jansko ves dan na vzletišču izmenjevali modeli 
jadralnih letal, ki jih je motorno letalo dvigovalo 

pod nebesni svod. Tam so njihovi lastniki z njimi 
prek kontrolne plošče uganjali skoraj akrobatske 
norčĳe (nekatera jadralna letala imajo vgrajen 
pomožni električni motor, ki jim omogoča tudi 
vzpenjanje), nato pa jih varno vodili v pristanek 
na travnatem vzletišču. Opazovanje tovrstnih 
letal je bilo za obiskovalce lažj, kot spremljanje 
modelov letal, ki uprizarjajo boje druge sveto-
vne vojne. Modeli jadralnih letal so namreč veli-
ko večji, največji med njimi je čez krila meril kar 
štiri metre.

Sicer pa modelarji za začetek septembra po-
novno napovedujejo večji modelarski dogodek. 
Sedmega septembra naj bi namreč pripravili 
tekmovanje v zračnih bojih z modeli letal prve 
svetovne vojne. 

Gašper Tominc

Največji modeli jadralnih letal merĳo čez krila 
tudi do štiri metre.

Jadralno letalo nad ligojnskimi ravnicami

Še zadnje priprave pred vzletom

Modelarski klub Vrhnika

Nad Vrhniko so zakrožila letala
Ligojna, 29. junĳ – Modelarski klub Vrhnika je na barjanski ravnici pod Ligojno, 
kjer ima svojo vzletno stezo, pripravil dan letenja v tako imenovani »aerozapre-
gi«.  To je bilo modelarsko srečanje odprtega tipa, kar pomeni, da si je dogajanje 
na vzletišču lahko ogledala tudi javnost. Prišlo je okoli dvajset modelarjev iz 
vseh koncev Slovenĳe.

Uvrstitev Ekipa Odigrane 
tekme Zmage Porazi

Razmerje 
posameznih 

tekem
Razlika Točke

1. NTK Komenda II 14 11 3 83-43 40 22

2. Sinja Gorica II GUT 
– PET 14 10 4 76-50 26 20

3. ŠD Zadvor I 14 10 4 84-42 42 20
4. ŠD Kojoti 14 9 5 66-60 6 18
5. ŠD Šmarje - Sap II 14 8 6 70-56 14 16
6. ŠD Zadvor II 14 5 9 63-63 0 10
7. ŠD Preserje-Oldtimerji 14 3 11 42-84 -42 6
8. ŠD Vrhnika II 14 0 14 20-106 -86 0

4. liga

Uvrstitev Odigrane 
tekme Zmage Porazi

Razmerje 
posameznih 

tekem
Razlika Točke

1. ŠD Vrhnika I 14 12 2 87-39 48 24
2. Utrujeni 14 12 2 108-18 90 24
3. ŠD BVG GULČ 14 11 3 85-41 44 22
4. ŠD Kompolje 14 8 6 78-48 30 16
5. ŠD Vrhnika III 14 6 8 49-77 -28 12
6. ŠD Podgrad 14 4 10 40-86 -46 8
7. Veterani Sinja Gorica 14 2 12 39 - 87 -48 4
8. ŠD Bevke 14 1 13 18 - 108 -90 2

5. liga

Namizni tenis

Uvod v novo sezono

VABI NA:

tečaj rolanja
ZA OTROKE IN ODRASLE

ŠPORTNI PARK BEVKE
SEPTEMBER IN OKTOBER
ZAČETEK: torek  08. 09. 2009

V MESECU OKTOBRU
TELOVADBA ZA NAJMLAJŠE !!!

ŠPORTNI ŠKRAT ČULIBRK
tel.: 041/753-682 ( Špela Mole ),

041/229-255 ( Tomaž Gabrovšek ),
e-pošta: skrat.culibrk@gmail.com
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Prizadevni športni delavci 
ŠD Žaba – Bistra smo v soboto, 
11. 7. 2009, organizirali že 23. 
tradicionalni memorialni tur-
nir v malem nogometu v spo-
min na naše umrle prĳatelje in 

znance. V prĳetnem vzdušju 
in lepih igrah se je turnirja 
udeležilo šest ekip. Podelitve 
pokalov za najboljše ekipe in 
posameznike sta se udeležila 
tudi župan Občine Borovnica 

g. Andrej Ocepek in predsed-
nik KS Verd g. Janez Jereb, ki 
sta poudarila, da je lepo, da 
se na tak način vedno več lju-
di druži in da se prĳateljstvo 
in tradicĳa nogometa v Bistri 
ohranita v prihodnje.
Po razigravanju ekip je bil 
končni vrstni red naslednji:
1. mesto Bramont – Barca, 
Ljubljana
2. mesto Lantar, Ljubljana
3. mesto Ego – Team, Ljublja-
na
4. mesto K.M.N. Optimisti 1, 
Borovnica
5. mesto K.M.N. Optimisti 2, 
Borovnica
6. ŠD. Žaba – Bistra, Bistra pri 
Vrhniki

Najboljši igralec je bil Lekič, 
najboljši strelec Begič, oba 
iz ekipe Bramont – Barca, 
najboljši vratar pa je bil Mujičič 
iz ekipe Lantar. 

Še enkrat bi se zahvalil vsem 
prĳateljem in znancem, ki so 
pomagali pri izvedbi priredit-
ve ter podjetju Avto – Trade, 
d. o. o., iz Sinje Gorice, PGD 
Sinja Gorica iz Sinje Gorice, 
Steklarstvu Zdravko Izlakar, 
s. p., z Vrhnike in kmetĳskemu 
gospodarstvu Avto Žnidaršič 
iz Verda.

Za ŠD Žaba Bistra
vodja prireditve
Dušan Miklošič

Utrinki s turnirja

Podelitev priznanj

Srečanje prĳateljev nogometa

V medobčinski balinarski 
ligi, v kateri sodeluje  štirinajst 
balinarskih klubov iz občin 
Vrhnika, Dobrova - Polhov Gra-
dec, Brezovica, Dragomer in 
Logatec,  so  horjulski balinarji 
uvrščeni na drugo mesto. Zani-
mivo je, da za Horjul tekmujeta 
le Tominčeva in Kogovškova 
družina. S tekmovanjem v ligi 
bodo ponovno začeli septem-
bra ob ponedeljkih popoldne 
na balinišču v športnem parku. 
Jeseni nameravajo popestriti in 
poživiti balinarsko dejavnost z 
organizacĳo občinskega prven-
stva za posameznike in dvoji-
ce. Tega tekmovanja se lahko 
udeležĳo vsi horjulski občani, 
ki imajo veselje do balinanja. 
Organizatorji bodo tekmoval-
cem posodili tekmovalne kro-
gle, zato kar pogumno na tek-
movanje. Junĳa ob občinskem 
prazniku so horjulski balinarji 

organizirali spominski turnir, 
ki se ga je udeležilo šest ekip iz 
sosednjih občin. Zaradi hudega 

naliva so prekinili tekmovanje 
in z žrebom določili zmagoval-
ca. Sreča je bila naklonjena BK 
Brezje, ki so zmagali, Horjulci, 

ki so prej dvakrat osvojili prvo 
mesto, so bili tokrat tretji.

Glavna pokrovitelja BK Hor-

jul sta horjulska občina in Metrel 
mehanika, ki omogočata obstoj 
in sodelovanje kluba v medob-
činski ligi.             France Brus

Z balinarskega tekmovanja v občinski ligi konec junĳa v Šport-
nem parku v Horjulu   

Balinarji Blagajane 
4. na državnem 
prvenstvu
Junĳa je v Miljah pri Kranju potekalo 
1. Državno prvenstvo veteranskih čet-
vork v balinanju. Notranjsko balinar-
sko zvezo sta zastopali ekipi Logatca in 
Blagajane z Vrhnike kot prvouvrščeni 
ekipi iz kvalifikacĳ. Na prvenstvu je 
nastopilo 16 najboljših ekip iz vse Slo-
venĳe oziroma iz vseh območnih bali-
narskih zvez. Obe notranjski ekipi sta 
dosegli imeniten uspeh in presegli vsa 
pričakovanja. Ekipa Logatca je osvojila 
naslov državnih prvakov, Blagajana pa 
je osvojila četrto mesto. Obe ekipi sta se 
v naslednji sezoni neposredno uvrstili 
na državno prvenstvo, kjer bosta nosil-
ki skupin. Naj omenim, da je za ekipo 
Logatca nastopil tudi nekdanji svetovni 
in državni prvak 62-letni Jože Požar. V 
naslednji sezoni pričakujemo na držav-
nem prvenstvu tri ekipe iz Notranjske 
balinarske zveze, saj bo sodelovala še 
ekipa, ki bo zmagala na notranjskih 
kvalifikacĳah. Za ekipo Blagajane so na-
stopali: Jože Štirn, Dragan Maksimovič, 
Stane Šraj in Franci Petkovšek.

Franci Petkovšek, 
Foto: Zdravko Godnjavec

Poletni počitek tudi za balinarje

V zgodovini so lok uporabljali za lov in voj-
skovanje; kot športni rekvizit pa ga prvič za-
sledimo na Kitajskem tisoč let pred n.š. Dan-
danes streljajo na lokostrelskih tekmovanjih 
v različnih lokostrelskih slogih glede na vrsto 

lokov, ki jih uporabljajo lokostrelci: ukrivljeni 
lok, sestavljeni lok, goli lok in dolgi lok. S po-
javom merilne naprave leta 1950 se je šport-
no lokostrelstvo začelo razvĳati v dve smeri: 
streljanje z golim lokom in streljanje z meril-
no napravo in stabilizatorji, kar imenujemo 
ukrivljeni lok ali olimpĳski lok (recurve bow). 
Ukrivljeni lok je edina lokostrelska disciplina, 
ki je tudi olimpĳska. Prvi  lokostrelski klub je 
bil v Slovenĳi registriran leta 1969;  zdaj jih je 
37, vključujejo pa okoli 1000 članov.

Slovenski lokostrelci dosegajo na mednarod-
nih tekmovanjih dobre rezultate, v nekaterih 
disciplinah pa so v samem vrhu. Lepe dosežke 
na mednarodnih tekmovanjih je letos dosegel 

Jan Rĳavec z Vrhnike, ki je z olimpĳskim lo-
kom tekmoval v kategorĳi kadetov. Na vpraša-
nje o svojih začetkih je povedal, da je svoj prvi 
lok dobil v prvem razredu OŠ; navdušil ga je 
oče Miha, tudi sam lokostrelec in dve leti pred-
sednik Kluba viteško-lokostrelski red Vilĳem 
– Vrhnika. Sledila so leta vadbe v Klubu VLR 
Vilĳem Vrhnika, kjer mu je prve lokostrelske 

osnove dal Klemen Frenk; v klubu je Jan ostal 
šest let. Zadnji dve leti pa je  član Lokostrel-
skega društva  Logatec in varovanec trenerja 
in učitelja Jadrana Lukančiča.

Letos je Jan uspešno končal 9. razred na OŠ I. 

Cankarja in od 12. do 16. maja tekmoval  v me-
stu Legnica na Poljskem ter dosegel 6. mesto 
med 51 sodelujočimi, od 30. 6. do  4. 7. v mestu 
Sarzana v Italĳi  in dosegel 1. mesto med 42 
sodelujočimi; obe tekmi sta šteli za Evropski 
mladinski pokal. Na obeh srečanjih so bili od-
lični tudi ekipno, saj so po ekipnih dvobojih 
dosegli prvo mesto. Od 12. do 19.7. je bilo v 
mestu Ogden (Utah, ZDA) Mladinsko sveto-
vno prvenstvo. V hudi konkurenci tekmoval-
cev iz vzhodnjaških držav, kjer je lokostrelstvo 
nacionalni šport, je med posamezniki dosegel 
17. mesto  med 76 udeleženci.

Čestitke Janu Rĳavcu za dosežene uvrstitve, 
ki so rezultat dela, talenta in vztrajnosti!  Če-
stitke ekipi in trenerjem ter LD Logatec! In ne 
nazadnje: spoštovanje in čestitke Janovim star-
šem, Mihi in Alenki Rĳavec, ki sta Jana vzpod-
bujala in mu moralno in materialno stala ob 
strani!

In sporočilo mladim! Jan mi je namreč zau-
pal, da mu je za zabavo na računalniku ostalo še 
dovolj časa!                                                            M. R. 

Janovi dosežki v lokostelstvu

V soboto, 1. 8., in nedeljo, 2. 8., 
so se lokostrelci ŠD VLR Vili-
jem udeležili DP v disciplini 
Arrowhead 12+12 na Štefanji 
Gori.  Naslove državnih prva-
kov so osvojili: Ana Kostanje-
vec ,deklica, goli lok, Domen 
Mavsar, deček, sestavljeni lok, 
Klemen Pavačič, mladinec, 
ukrivljeni lok, Nina Vavtar, 
mladinka, goli lok, Aljaž Mav-
sar, mladinec, sestavljeni lok, 
Mateja Vavtar, članica, goli lok, 
Lovre Jesenovec, član, dolgi 
lok, in Rado Kržič, veteran, 
dolgi lok. K slavju so prispe-
vali še Matevž Ljubej, mladi-
nec, ukrivljeni lok, z drugim 
mestom, Sandi Pavačič, član, 
dolgi lok, ravno tako z drugim 
mestom, Miran Vavtar s petim 
mestom med člani s sestavlje-
nim lokom in Roman Kostanje-
vec z enajstim mestom ravno 
tako med člani s sestavljenim 

lokom. V absolutni konkuren-
ci sta se odlično borila Klemen 
Pavačič z ukrivljenim lokom 
in Miran Vavtar s sestavljenim 
lokom. Po težkih dvobojih sta 

oba končala na odličnem četr-
tem mestu.
Vsem dobitnikom medalj če-
stitamo in jim želimo ponovni 
uspeh v nadaljevanju sezone.

Lokostrelci na DP v Arrowheadu
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Posadka Velkavrh - 
Štirn zapustila štajersko 
prestolnico s pokalom

Julĳski reli v Mariboru se je končal za ekipo 
Bojc Racing tako rekoč odlično. Andrej Velka-
vrh in Marko Štirn sta osvojila tretje mesto v 
divizĳi I ter prvo mesto v yugo pokalu. Odhod 
v Maribor je bil malo bolj napet, saj so pred od-
hodom nastale težave z motorjem. Tudi tokrat 
so se mehaniki odlično izkazali in dirkalnik je 
zdržal do konca brez kakršnih koli večjih težav. 
Andrej je navdušil tudi gledalce, saj je na eni iz-
med hitrostnih preizkušenj zabeležil zelo dolg 
in  zanimiv skok.

Andrej Velkavrh: » Preden smo se sploh od-
pravili na tekmovanje, smo imeli težavo z mo-
torjem, natančneje s tesnilom glave motorja. Ker 
smo težavo odpravili v zadnjem  trenutku, sem 
bil malce zaskrbljen, da te dirke ne bova uspeš-
no zaključila. Menjavali smo tudi polosovine, 
tako da težav ni bilo malo. Naj še dodam, da sva 
se z Markom odlično ujela in od tu tudi izvira 
uspeh ekipe.

V začetku avgusta sem se udeležil še gorskohi-
trostne dirke v Lučinah. Moj namen je bil pred-
vsem preizkusiti dirkalnik, poleg tega pa sem v 
svojo zbirko prinesel nov pokal za tretje mesto.’’ 

Sicer pa se ekipa namerava konec avgusta po-
dati tudi na reli v Ajdovščin. Več o izkupičku le 
tega pa v prihodnji številki Našega časopisa. 

NG

Andrej Velkavrh in Marko Štirn sta v Mariboru 
osvojila tretje mesto v divizĳi I ter prvo mesto v 
yugo pokalu.

GHD LUČINE 2009
Tretja letošnja dirka v gorskohitrost-
nem avtomobilizmu je potekala pred 
številnimi ljubitelji avtošporta v Lu-
činah v odlično izvedeni organizacĳi 
Motokluba Buhc. Zmaga je na koncu 
pripadala slovenskemu vozniku Vla-
dimirju Stankoviču s formulo (Rey-
nard Ford F3000). 

Lučine so bile tako kot že nekaj let tudi letos 
na koledarju gorskohitrostnih dirk slovenske 
panožne zveze za avtošport AŠ2005. Po odpo-
vedi GHD Rogla pa je dirka v Lučinah poleg 

točk za slovensko prvenstvo štela tudi za av-
strĳsko.

 Štirikilometrska proga med Todražem in 
Lučinami spada med tehnično zahtevnejše 
proge, ki pa je zato tudi med ljubšimi med 
vozniki. Prav teh se je letos v Lučinah zbralo 
veliko, kar 83 jih je bilo na štartu. Med njimi  
so bili poleg slovenskih voznikov še avstrĳ-
ski, italĳanski, nemški, madžarski, romunski, 

hrvaški ter vozniki iz Črne gore ter Bosne in 
Hercegovine. 

Stankovič, ki je bil eden od glavnih favoritov 
za zmago, je svojo odlično formo prikazoval 
že na treh sobotnih treningih, kjer je bil na 
koncu kar za tri sekunde hitrejši od drugou-
vrščenega Hermanna Waldya (Reynard F3000 
96D).  Ljubljančan Stankovič je bil tudi po treh 
finalnih nedeljskih vožnjah razred zase in še  
izboljšal čas s treningov ter tako kar za dobrih 
11 sekund ugnal najbližjega zasledovalca Wal-
dya ter postavil rekord proge. Tretje mesto si 
je z zadnjo vožnjo privozil italĳanski voznik 
Marie�o Nalon (Lola F3000). Drugi najhitrejši 
Slovenec je bil na osmem mestu v generalni 
razvrstitvi Sašo Horvat (Mitsubishi lancer) in 
kot tretji najhitrejši Vrhničan Aleš Prek (Honda 
Civic type R). Slednja sta bila tudi zmagovalca 
v svojih divizĳah: Horvat v divizĳi 3, kjer je 
drugo mesto zasedel madžarski voznik Laszlo 
Hernandi (Mitsubishi Lancer evo 8), in tretje, 
ki ga je osvojil voznik domačega kluba, Moto-
klub Buhc - Angel Oblak (Alfa Romeo 156TS), 
ki je pokazal izjemno hitre vožnje. Aleš Prek 
je slavil v divizĳi 2 pred Slavkom Zormanom 
(Renault Clio Williams) in Domnom Menar-
dom (Renault Clio RS). V divizĳi 1 je bil naj-
hitrejši Franjo Merkač (Zastava Yugo), drugo 
mesto si je privozil Miha Prek (VW Polo), tretji 
pa je bil Denis Savič (MG ZR 105). V Yugo po-
kalu je bil neulovljiv Franjo Merkač pred Kle-
menom Trčkom in Andrejem Velkavrhom, ki 
zastopa barve Motokluba Buhc. 

Dirka je potekala nemoteno, brez zapletov 
in navdušenje voznikov ob sami organizacĳi je 
le dobra popotnica in motivacĳa organizatorju 
za pripravo nove dirke v naslednji sezoni.

Komunikacĳe z javnostjo
Motoklub Buhc

Najhitrejši v Lučinah – Vladimir Stankovič. 
Avtor fotografije: Klemen Zibelnik

Tretja letošnja dirka v gorskohitrostnem prven-
stvu je potekala na Gorenjskem, na štiri kilo-
metra dolgi progi med Todražem in Lučinami. 
Med številčno mednarodno zasedbo je bil tudi 
Vrhničan Miha Prek, ki se je po premoru vrnil 
za volan svojega pola. Po drugem mestu v Sev-
nici je moral žal zaradi obveznost izpustiti dir-
ko v Ilirski Bistrici, v Lučine pa se je odpravil z 
željo po novem uspehu. “ Po dveh mesecih in 
pol bom ponovo sedel v dirkalnik, saj v Ilirski 
Bistrici zaradi obveznosti nisem nastopil. Moja 

pričakovanja in cilji pa priti med prve tri. Kon-
kurenca je znana, glavni favorit je zagotovo Sa-
vič. Veselim se te domače dirke, kljub temu, da 
je pritisk tokrat večji, zaradi številnih gledalcev 
ob progi, predvsem pa svojih navĳačev. Zagoto-
vo je dirka v Lučinah ena izmed mojih najljubših 
na koledarju,” je pred odhodom na dirko še po-
vedal Prek. Želja se je ponovno izpolnila, saj je 
Miha že na sobotnih treninih pokazal, da se bo 
boril za sam vrh v divizĳi I. V finalnih vožnjah 
v nedeljo je le še potrdil svojo formo in na koncu 
stopil na zmagovalni oder. “S svojimi vožnjami 
na sobotnih treningih sem zadovoljen, nekoliko 
smo spremenili nastavitve na dirkaniku, kar se 
je pokazalo za dobro  odločitev že na nedeljskih 
vožnjah. Dirka je bila težka, proga je tehnično 
zelo zahtevna, prav tu gre zahvala organizatorju 
za odlično pripravo proge in same dirke. Nekoli-
ko še nimam občutka, saj še vedno v dirkalniku 
pogrešam sovoznika in njegovo vlogo, tako da 
mi še manjka nekaj voženj, da bo občutek pravi, 
“ je po dirki strnil svoje vtise Miha, ki je skupaj z 
bratom Alešem, zmagovalcem  v divizĳi III, do-
polnil družinski uspeh.

PREK Racing
Komunikacĳe z javnostjo

www.prek-racing.com

Miha Prek – 2. mesto v divizĳi I slovenskega dr-
žavnega prvenstva. Foto: Žiga Šparemblek/racep-
hotos.si

Sekcĳa floorball, TVD Partizan Borovnica, že 
deveto leto zapored organizira rekreativno 
ligo floorball. Tekmovanje bo v telovadnici 
osnovne šole dr. Ivana Korošca Borovnica.

TRAJANJE LIGE: september 2009 – april 
2010
TERMIN TEKMOVANJA: petek 18.30–22.30
PREDVIDENI SISTEM TEKMOVANJA: 
dvokrožni sistem s končnico
TRAJANJE POSAMEZNE TEKME: 3 x 10 
minut
PRĲAVNINA: 30 € 
ROK ZA ODDAJO PRĲAV: 11. september 
2009

Število ekip ni omejeno, tudi pri posameznih 
igralcih ni omejitev. Igrajo lahko popolni za-
četniki pa tudi registrirani igralci, vseh staro-
sti. 

Ekipe bodo ob plačilu prĳavnine dobile kom-
plet ogrevalnih žogic, od zaključku lige pa od-
likovanja oz. praktične nagrade. Odlikovanje 
prejme tudi najboljši strelec lige.

Prĳavnico lahko dobite na spletni strani 
h�p://www.�c-borovnica.net, ki jo izpolnjeno 
pošljete na borovniska.liga@�c-borovnica.net. 
Na ta naslov se lahko obrnete tudi z morebit-
nimi vprašanji.

Šola floorballa na 
Vrhniki

Floorball je v zadnjih letih marsikje postal 
šport številka ena. Floorball je oblika dvoran-
skega hokeja, za katerega sta potrebni le glav-
na športna oprema in floorball palica. Tudi v 
Borovnici se je ta šport razvil do take mere, 
da se z njim aktivno ukvarja  več kot sto posa-
meznikov. Iz Borovnice prihajajo tudi aktualni 
mladinski državni prvaki in članske državne 
prvakinje.

V floorball sekcĳi TVD Partizan Borovni-
ca smo se zato odločili, da floorball razširimo 
tudi  zunaj meja borovniške kotline. V sode-
lovanju z Zavodom Ivana Cankarja Vrhnika 
smo floorball predstavili v sklopu Poletnega 
vklopa, podoben dogodek pa bomo ponovili 

septembra. 
Sredi septembra se bo začela šola floorballa 

za osnovnošolce. Potekala bo v telovadnici 
Partizan na Vrhniki ali pa v športni dvorani 
OŠ A. M. Slomška, ki je tudi domača dvorana 
moške in ženske članske ekipe. Točna lokacĳa 
bo znana konec avgusta.

Šola floorballa bo potekala enkrat na teden, 
od sredine septembra pa vse do konca maja, 
pod vodstvom slovenskega reprezentanta in 
vaditelja športne rekreacĳe Aleša Kržiča.

Predvidena mesečna članarina bo znašala 15 
evrov, točen termin pa bo znan naknadno. Po-
samezen termin bo trajal 90 min.

Če vas šola floorballa zanima,  se lahko pri-
javite na info@�c-borovnica.net ali pa pokli-
čite vodjo šole floorballa na telefonsko številko 
031/500-342 (Aleš). Prĳavnico dobite na strani 
www.�c-borovnica.net.                        (JT)

Vzpon na Stenar (2501 m) 
smo začeli pri Aljaževem 
domu v Vratih (2015 m), od 
koder smo krenili proti zgor-
njemu koncu doline. Po do-
brih petnajstih minutah hoje 
smo prišli do razpotja, kjer 
smo zapustili  široko pot pro-
ti vznožju Triglava in zavili 

desno navkreber. Z listjem in 
drobirjem prekrita steza vĳu-
ga  med gostim bukovjem, 
ki je v zgornjem delu podrto 
zaradi letošnje obilice snega 
in plazov. Ko smo prisopihali 
iz gozda, se je pred nami na 
levi odprla mogočna severna 
Triglavska stena, nad nami pa 
so bile razgrnjene zelene pla-
ninske trate, porasle s planin-
skim cvetjem, in stene Bov-
škega Gamsovca in Stenarja, 
ki vse tesneje oklepajo grapo 
Sovatne. Naposled smo pri-
speli do skalnatega praga, čez 
katerega smo se brez večjih 
težav povzpeli  in nadaljevali 
pot po gruščnatem jeziku, ki 
se zgoraj izteče v strm žleb. 
V žlebu smo naleteli na pre-

cej  snega, ki pa nam ni pov-
zročal prevelikih težav pri 
vzponu. Za robom se je odprl 
kotanjast svet z meliščem in 
skalnimi policami, na katerih 
so poležavali mogočni kozo-
rogi, ki se niso vznemirjali ob 
naši navzočnost. Višje pa smo 
se povzpeli na razgibano pla-

noto, od koder smo že videli 
vršni del Stenarja. Tam smo se 
razdelili v dve skupini; šeste-
rica, ki smo imeli s seboj zim-
sko opremo, smo jo mahnili 
proti vrhu Stenarja, drugi pa 
proti Pogačnikovemu domu 
na Kriških podih (2062 m).

Po snežiščih smo krenili 
proti Stenarskim vratcem in 
nato prek strmega snežišča 
proti vrhu  Stenarja, kjer  se 
je odprl lep razgled na okoli-
ške vrhove; levo od Kredarice 
smo videli Begunjski vrh in 
Cmir ter zadaj Rjavino. Glo-
boko pod nami so bila Vrata, 
obzorje na severovzhodu so 
zapirale Karavanke s Kepo. 
Na severu se je dvigala mo-
gočna Škrlatica, pred njo  

Dolkova Špica, na zahodu je 
razgled zastiral bližnji Razor, 
na jugozahodu  smo videli 
Bovški Gamsovec in Veliki Pi-
havec, spodaj  pa Pogačnikov 
dom in med strma pobočja 
ukleščeno Trento.

Po uživanju in prekrasnem 
razgledu smo se spustili po 
snežiščih proti Kriškim po-
dom in bežali pred dežnimi 
kapljami, ki so bile vse gostej-
še. Pridružili smo se preostali 
skupini, ki nas je počakala na 
Pogačnikovem domu.

Sonce je spet razprlo oblake 
in po mulatjeri smo jo mahni-
li proti dolini Trente.

Med potjo smo imeli tudi 
reševalno akcĳo češkega pla-
ninca, kateremu je spodrsnilo 
in je omahnil kakih petnajst 
metrov globoko čez skalni 
previs. Brez naše pomoči ne 
bi mogel zlesti iz grape, v ka-
tero je padel, zato  sta Edĳeva 
vrv in naša prva pomoč prišli 
še kako prav. Ko smo ga pri-
vlekli na pot, je imel kar hudo 
poškodbo glave, nog in rok 
ter mnogo odrgnin, ki smo 
mu jih oskrbeli, nato pa smo 
mu pomagali v dolino, kjer 
smo ga predali gorskim re-
ševalcem, ki so ga s helikop-
terjem odpeljali v jeseniško 
bolnišnico.

Prĳetno ohlajen avtobus in 
simpatična voznica Mateja 
nas je popeljala čez Vršič do 
Erjavčeve koče na zasluženo 
kosilo in nato proti domu.

Utrinke z pohoda si lah-
ko ogledate na spletni strani 
Planinskega društva Vrhnika, 
www.pd-vrhnika.si.

 Simon Zalar

Miha Prek drugi v Lučinah
Vrhničan Miha Prek je znova stal na stopničkah, drugo mesto je osvojih na gor-
skohitrostni dirki v Lučinah, kjer je po dvomesečnem premoru znova sedel v dir-
kalniku. 

RAZPIS BOROVNIŠKE LIGE V 
FLOORBALLU 
ZA SEZONO 2009/2010

Planinci na Stenarju
Mogočni gori na koncu doline Vrat so dale ime stene; edino položnejše pobočje je 
tisto proti Kriškimi podi. Če je Triglav kralj, je Stenar princ. Tine Mihelič je  napi-
sal, da je Stenar nekakšna tragična figura med našimi gorskimi velikani, saj mu je 
usojeno mesto v senci naše najmogočnejše gore, saj je pogled s Stenarja na Triglav 
zares prelep. Prav na Stenarju smo bili planinci PD Vrhnika.
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Tabor je, natančneje, stal ne-
kaj sto metrov naprej od vasi 
Kal Koritnica, tik nad sma-
ragdno reko Sočo. Pesnik Si-
mon Gregorčič v eni od svojih 
pesmi opeva reko in del pesmi 
se glasi takole: »In ti mi boš kr-
vava tekla, kri naša te pojila bo, 
sovražna te kalila bo …« Mi bi 
pa lahko rekli: »In ti mi mrzla 
tečeš, švic naš te napojil je, če-
ški kajak te skalil j.« ☺ Tako bi 
opisal vsakodnevno kopanje 
po opravljeni turi. Navkljub ne-
sramno mrzli vodi (kaj pa otroci 
vedo, kaj je to mrzla voda – hi, 
hi, hi) smo uživali v kopanju in 
skakanju v tolmun.

Vreme nam je bilo naklo-
njeno, kot bi ga naročili. Le en 
dan so nam »od zgoraj« poslali 
nekaj dežja. Vendar dan ni šel 
v nič. Bilo je ogromno časa za 
razne družabne igre ter za čisto 
pravi filmski večer. Na velikem 
platnu v glavnem šotoru smo 
gledali neustrašnega Kekca (1. 
del). Mi ne verjamete in se spra-
šujete: »Od kje vam elektrika 
in vsi pripomočki za ogled fil-
ma?« Z dobro organizacĳo smo 
poskrbeli vse. Za potrditev pa 
vprašajte otroke in vam bodo 
povedali. V sončnih dneh smo 
opravili naslednje ture: po po-

teh 1. svetovne vojne, planina 
Golobar (1257 m) ter Javoršček 
(1557 m), Krnsko jezero (1391 
m) ter Krn (2244 m), Svinjak 
(1653 m), korita Možnice ter 
Nemčlje, Čelo (650 m) – mu-
zej na prostem, Rombon (2208 
m), Mangrtsko sedlo (2072 m). 
Enega od večerov je popestril 
Matjaž Cunder s svojim po-
topisnim predavanjem o po-
tepanju po Mongolĳi. S svojim 
živim komentiranjem in opi-
sovanjem diapozitivov nam je 
približal deželo do take mere, 
da smo imeli ob koncu preda-
vanja občutek, da smo tam že 
bili. Načelnik Gorske reševalne 
službe Bovec Marko Matajurc 
pa je predaval o nesrečah v 
gorah, nam pokazal reševalno 
opremo ter nekaj diapozitivov 
z njihov akcĳ (reševanje, izob-
raževalni tečaji, usposabljanje). 
Tako smo se seznanili, kaj vse 
nas lahko doleti na turi in kako 
pomembno je poskrbeti za var-
no hojo. 

Čeprav že nekoliko utrujeni 
od dopoldanskih tur ni otrokom 
nikoli zmanjkalo energĳe za 
popoldanske športne aktivno-
sti – badminton, odbojka, hoja 
po vrvi, speedminton. Punce 
so izdelovale umetelen nakit 

iz »perlic« raznih oblik in barv. 
Veliko se je kartalo, vendar ne 
za denar (edina veljavna »valu-
ta« je bila – pomivanje posode. 
Poraženec je moral soigralcem 
pomiti posodo.), risalo in igralo 
Activity ( pri tem so se igralci 
preizkusili v pantomimi, risa-
nju in razlaganju pojmov. Naj-
več smeha sta požela risanje in 
pantomima). Ob večerih je za-
gorel taborni ogenj, ob njem pa 
se je slišalo petje. Slišati je bilo 
celo paleto glasov: potiho, na-
glas, hripavo, zagnano, počasi, 

hitro ... Vsi skupaj pa iz srca. 
Ker je bil letos jubilejni tabor, 
smo posebej povabili v goste 
nekdanje vodnike in načelnike 
mladinskega odseka ter vodje 
taborov. Ob prĳetnem klepetu 
so skups  iz taborov. Z zanima-
njem smo poslušali, kako je bilo 
včasih v taboru in kaj vse se je 
spremenilo do danes.

Proti koncu tabora je napo-
čil čas za krstni večer. Lahko bi 
rekli – posvečeni večer (malo 
heca). Krstna komisĳa je pode-
lila trem krščencem Planinska 

imena. Ti so: Gaber Hlebec 
- SRŠEN, Vid Perpar - MRAV-
LINC, Petra Dobrovoljc - ČU-
KLA. 

Kuharski »guru« Vinko 
nam je kuhal take dobrote, da 
so obnemeli tudi najzahtevnej-
ši gurmani, za kar se mu naši 
želodčki najlepše zahvaljujejo. 

Nad vsem dogajanjem je bdel 
in skrbel, da je organizacĳ-
sko vse potekalo, kot je treba, 
vodja letošnjega tabora – AN-
DREJ STRŽINAR.  Finančno, 
materialno in organizacĳsko so 
pomagali naslednji sponzorji: 
Karoserĳa Novak, Vrtnarstvo 
Hlebec, Štirn, d. o. o., Pro-saf, 
d. o. o., Avtoelektričarstvo Tr-
ček, ELKO Maribor, Elektro-
inštalacĳe Andrej Markič, s. p., 
Ker-ing, d. o. o., ZIC Vrhnika, 
11 BZV Stara Vrhnika, PGD 
Stara Vrhnika, Pekarna Vrhni-
ka, Pekarna in keksarna Ada-
mič, Tomaž Bar Kmetĳa Zalar, 
Osnovna šola Ivana Cankarja, 
Orel, Kmetĳa Habe, Mladinska 
komisĳa PZS-ja. Vsem se iskre-
no zahvaljujemo.

Tisti pa, ki ste bili letos še v 
dvomih, ali bi šli na tabor, na-
slednje leto nič ne odlašajte in 
se nam pridružite. Fotografije 
na naši spletni strani (www.pd-
vrhnika.si) vas bodo prepričale.
Pa varen korak.

Tomaž Stržinar 

Kamniško-Savinjske Alpe so veliko bolj dostopne mno-
gim Slovencem, kot Julĳske Alpe, saj leže nekako na 
sredini naše države. Zelo priljubljene so Ljubljančanom, 
pa tudi Štajerci radi zahajajo tja. Tudi tu je prekrasen in 
raznolik svet, poln zanimivih naravnih pojavov in lepih 
vršacev. Svet je primeren za vsakovrstne ljubitelje narave. 
Zato je pričujoča knjižica več kot primeren spremljevalec 
na različnih poteh po tem delu slovenskega gorskega sve-
ta. 

V knjižici je predstavljenih 19 opisov različno zahtevnih 
poti v osrčje Kamniško-Savinjskih planin.  Najprej so opi-
sani dolinski in nezahtevni sprehodi, in to po Koželjevi 
poti, v okolici Kaniške Bistrice, pot do slapa Orlice ter  ro-
marska pot do cerkvic sv. Primoža in sv. Felicĳana ter sv. 

Petra. Sledĳo opisi lahkih poti po sredogorju, na Krvavec 
in prek Kalškega grebena na Kokrško in Kamniško sedlo,  
naprej na  Korošico in Moličko planino, do zanimivega 
Vodotočnega jezera ter prek Presedlaja in Konja na Veliko 
planino. V zadnjem delu so opisani vzponi na sive očake, 
kot so Grintovec, ki je najvišji vrh teh Alp, Skuto, Dolgi 
hrbet, Brano, Planjavo in Ojstrico, ki je naša druga naj-
lepša gora. 

Med besedilom so lepe avtorjeve fotografije gora, koč, 
cvetja ter, kar je posebnost te brošure, naravnih  kamnitih 
»spomenikov«, ki v večini primerih spominjajo na različ-
ne podobe iz žive narave. 

Ciril Velkovrh

Planinski vestnik, 114. letnik, leto 2009, julĳ, številka 7. 
V uvodniku je Matjaž Šerkezi pripravil poročilo z letnega 
srečanja slovenskih planincev na Krimu; v nadaljevanju 
pa Robi Ocvirk modruje o rabi slovenskega jezika in izra-
zoslovja nasploh. Vladimir Čač je pripravil spomine Šta-
jerca na Julĳske Alpe, Jože Žvokelj je 
v lovski zgodbi srečal pravega med-
veda. Gorazd Gorišek se je potepal 
po zahodnem karavanškem grebenu, 
Rafael Trpin je opisal pot nad Zalo, 
besedilo pa opremil s svojimi akva-
reli. Iztok Tomazin poroča, kako so 
Nepalce učili gorskega reševanja in 
urgentne medicine, Manca Čujež je 
doživela sončni zahod pod Koroško 
Rinko. Nada Kostanjevic je kljub 
svoji starosti opisala svoj pot okoli 
Črnega Vrha nad Idrĳo, Maja Isako-
vić pa je podoživljala prepovedane 
lepote na Belašici. Rudolf Tekavčič 
je prvič v življenju spoznaval različ-
ne ptičje vrste v Himalaji, Sara Štu-
cin pa je soteskala v Dolomitih. Da-
nilo Skerbinek opozarja na razkol v 

Mednarodni zvezi planinskih organizacĳ, Miha Pavšek in 
Gregor Vertačnik pa poročata o vremenskih razmerah v 
gorah v letošnji meteorološki pomladi. Metod Ličen se je 
povzpel na Presanello, ki ji domačĳi pravĳo Gospa gora, 
Aljoša Dornik pa na Musalo, najvišji vrh Balkana. Tadej 

Debevec je pripravil napotke za višin-
sko aklimatizacĳo, Matjaž Šerkezi pa 
priporoča primerno obutev za pot v 
gore. Dušan Klenovšek predstavlja 
različne nageljčke v naših gorah, Ma-
teja Pate pa je zapisala nekaj spomi-
nov iz Osapske stene. Irena Mušič se 
je pogovarjala z alpinistom Metodom 
Humarjem, Manca Čujež pa z najobe-
tavnejšim mladim alpinistom Lukom 
Lindičem. Andrej Trošt predstavlja 
najprivlačnejša plezališča na italĳanski 
rivieri, Brina Pungerčič pa si želi ohra-
nitev plezališča Kotečnik. 

Ciril Velkovrh

PLANINSKA LITERATURA • PLANINSKA LITERATURA

Bojan Pollak, Kamniška Bistrica. Planinsko-izletniški vodnik. Ljubljana, PZS, 2009. 160 str. (PZ – 313) 

PLANINSKI TABOR V BOVCU (1. do 10. avgusta 2009)
Po šestih letih smo se v Mladinskem odseku Planinskega društva Vrhnika ponovno odločili taboriti v okolici 
Bovca. Ne ravno na istem travniku, so nas pa obdajali isti vrhovi. To je bil že jubilejni, 45. tabor po vrsti (kar 
zavidanja vredna številka ☺), ki se ga je udeležilo 55 mladih planink in planincev. V 45-letnem obdobju se je 
veliko stvari zgodilo in spremenilo. A bistvo tabora ostaja enako: aktivno preživeti prosti čas pod platneno 
streho, osvajati različne vrhove, spoznavati naravo in nove prĳatelje ali utrditi stara prĳateljstva, pridobiti 
novo znanje o planinstvu, »ušpičiti« kakšno vragolĳo in se z nasmehom na obrazu ter lepimi spomini na tabor 
vrniti domov.
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Sestavni del individualnih 
programov v centrih Linea Snel-
la je vadba v napravi Thermos-
lim, ki predstavlja zmagovito 
kombinacĳo različnih aktivnih 
terapĳ. Zaradi delovanja infrar-
deče svetlobe, kromoterapĳe, 
konstantne temperature 37°C in 
aktivne vodene vadbe omogoča 
zares izjemne rezultate pri izgubi 
teže in obsega na najbolj kritič-
nih točkah telesa (trebuh, boki, 
zadnjica, stegna). Med vadbo v 
Thermoslimu lahko izvajate več 
kot 200 vaj, torej lahko aktivirate 
katero koli mišico, s tem pa zelo 
ciljno odpravljate maščobo v ti-
stih predelih, ki so vezani na to 
mišico. Zaradi posebnih pogojev 
(temperatura 37 °C in infrardeči 
žarki) vadite le 20 do 25 minut, 2 
do 3- krat tedensko.

Z infražarki do lokaliziranega 
hujšanja

Učinkovitost vadbe v Thermos-
limu še povečajo infrardeči žarki, 
ki segrejejo tkivo v globino, tudi 
do 4 cm. To pomeni velik prihra-
nek časa ob dejstvu, da sicer telo 
samo za ogrevanje potrebuje celo 
30 minut. Kombinacĳa infrarde-
čih žarkov in aktivne vadbe je 
tudi edini naravni, znanstveno 
dokazani način, ki omogoča lo-
kalizirano zmanjšanje podkožne 
maščobe. Pred odkritjem tehno-
logĳe infrardečih žarkov je mož-

nost lokaliziranega zmanjševanja 
maščobe veljala za čisto utopĳo.

Med izpostavljenostjo se celice 
hitreje obnavljajo, regenerirajo 
se tudi krvne in limfne žile, kar 
je osnova za izboljšanje prekrva-
vitve in s tem tudi odpravljanje 
celulita. Vadba pod infrardečimi 
žarki pripelje do vidnega zmanj-
šanja obsega, izboljšanega tonu-
sa, bolj elastične kože in boljšega 
metabolizma. Poleg omenjenega 
so infrardeči žarki kot nalašč za 
razstrupljanje telesa, saj omogo-
čajo tudi do trikrat večje izločanje 
strupov.

 V 20 do 25 minutah vadbe 
v Thermoslimu telo porabi do 
1.500 kcal, kar je 3- do 4-krat več 
maščobe kot pri običajni vadbi. 
V samo 4 tednih izgubite pol do 
eno konfekcĳsko številko oziro-
ma kar 3 do 4 kg!

Pridružite se nam v svetu Linea 
Snella

Bi želeli več informacĳ o naši 
metodi dela? Vabimo vas na 
brezplačen pregled, ki je popol-
noma neobvezujoč, zaradi iz-
redne učinkovitosti programov 
pa dajemo tudi pisno jamstvo za 
uspeh. V povprečju kar 98,9 od-
stotkov obiskovalk celo preseže 
zastavljene cilje in to za več kot 
12 odstotkov. 

Pridužite se jim tudi vi! 

Za stranke vpisane do 10.9.20-
09 smo pripravili izjemno ugod-
nost!

Center Linea Snella Vrhnika, 
Pod Hruševco 30, Vrhnika   

tel . 01/750-10-21 ali 070/ 550-770
h�p://www.lineasnella.si/

Poraba: 4,5–7,2 l/100 km; emisija CO2������������	
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Hacetova ulica 1, 1000 Ljubljana
Avtohiša Klemenčič

S pomočjo aktivne infrared 
terapĳe lahko izgubite  
3 – 4 kg v samo 4 tednih!
Želite hitro, neivazivno in lokalizirano odpraviti odvečne kilograme ter preob-
likovati svojo postavo? Pridružite se tisoče ženskam po vsem svetu, ki jim je z 
metodo LINEA SNELLA® že uspelo doseči zastavljene cilje in zasĳati v svojem 
telesu.
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delovni čas 
9.00-12.00 in 13.00-17.00, 
sreda 9.00-12.00 in 13.00-18.00, 
sobota 9.00-12.00

www.optik-jelovcan.com

Nudimo vam:
• AVTOVLEKO,
• PREVOZ VOZIL IZ  

TUJINE,
• ODKUP 

POŠKODOVANIH 
VOZIL.

Telefon: 051 221 000.

ASEDEJ, d. o. o.
Drenov Grič 72 b, 
1360 Vrhnika

Tržaška 3, Vrhnika, Tel.:01/7552-714

Nudimo vam 
sveže rezano cvetje 

in številna izbira lončnic

Delovni čas: 
vsak dan 

od 
8.00 do 12.00 
14.00 do 18.00 

sobota: 
od 8.00 do 12.00.

www.citroen.si

10.610 ¤**
redni popust 1.100 ¤
Citroënova finančna pomoč 1.000 ¤
že za 117.52 ¤/mesec

CITROËN BERLINGO
že za 

4.300 ¤
redni popust 3.300 ¤
Citroënova finančna pomoč 1.000 ¤
že za 100.24 ¤/mesec

CITROËN C3
popust do 

10.990 ¤*
redni popust 4.100 ¤
Citroënova finančna pomoč 1.000 ¤
že za 121.73 ¤/mesec

CITROËN C4
že za 

7.000 ¤
redni popust 6.000 ¤
Citroënova finančna pomoč 1.000 ¤
že za 138.62 ¤/mesec

CITROËN XSARA PICASSO
popust

PUSTITE SE ZAPELJATI V VROcICI
POLETNE NOcI.

Vroče poletje je tu in z njim osvežilni Citroënovi popusti. Poleg neverjetno ugodnih rednih popustov vam avgusta 
ob nakupu novega osebnega avtomobila Citroën ponujamo še Citroënovo finančno pomoč v višini 1.000 €.
Izkoristite izredno priložnost in se v novem Citroënu zapeljite skozi poletje in naprej.

*Cena s cenika za novi C4 Attraction 1.4i 16V z že upoštevanim rednim popustom in finančno pomočjo. **Cena s cenika za Berlingo X 1.6i 16V z že upoštevanim rednim popustom in in finančno pomočjo. Primer informativnega izračuna za vozilo Citroën C4 Attraction 1.4i 16V; maloprodajna cena z DDV 10.990 EUR 
(z vključenim popustom in finančno pomočjo); DDV je obračunan v obrokih; stroški odobritve financiranja v višini 2 % (brez DDV) od maloprodajne cene vozila; polog 30 % od maloprodajne cene vozila; zadnji obrok 30 % od maloprodajne cene vozila; ročnost 48 mesecev; EOM na dan 23.06.2009 znaša 6,15%; EOM se 
spremeni, če se spremenijo elementi izračuna; izračun temelji na indeksu obresti — 3-mesečni EURIBOR. Za podrobnosti o natančni ponudbi se obrnite na svojega prodajalca vozil Citroën. Citroën Kredit & Leasing. Dve leti pogodbene garancije. Ugodna ponudba velja do 31. avgusta 2009 za vozila iz zaloge za fizične osebe 
pri pooblaščenih prodajalcih Citroënovih vozil v Sloveniji, ki sodelujejo v akciji. Poraba goriva predstavljenih modelov: kombinirana vožnja od 4,2 do 8,9 l/100 km. Emisija CO2: od 110 do 224 g/km. Slike so simbolne. Več informacij pri vašem prodajalcu ali na www.citroen.si.

Avto Merlak d.o.o.
Drenov Grič 99; 1360 Vrhnika; gsm: 031/643 597; avto.merlak@gmail.com,Prodaja vozil: 01/7553-807; Servis vozil: 01/7551-007

URGENCA - DEŽURNI ZDRAVNIK                                       112

ZDRAVSTVENI DOM VRHNIKA

uprava                                                                         75 55 110, 75 55 111

telefaks                                                                                 75 55 112

splošna ambulanta - Ana Švigelj, dr.med.                                    75 55 135
narocanje.svigelj@zd-vrhnika.si 

dispanzer za pljučne bolezni - Jovanka Tanjga, dr.med.             75 55 130
narocanje.pulmolog@zd-vrhnika.si 

fiziologĳa                                                                                         75 55 132

laboratorĳ                                                                          75 55 133

patronažna služba                                                                     75 55 152 in 75 55 153
patronaza@zd-vrhnika.si 

glavna medicinska sestra                                                      75 04 415

dispanzer za otroke in šolsko mladino

Helena Rožmanc Drašler, dr.med.                                          75 55 121
narocanje.rozmanc@zd-vrhnika.si

Sreten Nakićenović, dr.med.                                                      75 55 128
narocanje.nakicenovic@zd-vrhnika.si 

Lucĳa Odlasek Kunstelj, dr.med.                                        75 55 123
narocanje.kunstelj@zd-vrhnika.si 

Branka Čegovnik, dr.med.                                               75 55 129
narocanje.cegovnik@zd-vrhnika.si 

šolska zobna ambulanta - OŠ Ivana Cankarja

Matej Leskošek, dr.dent.med.                                            75 04 033

šolska zobna ambulanta - Borovnica

Marjeta Jugovic, dr.dent.med.                                      75 47 104

šolska zobna ambulanta - OŠ Log Dragomer

Marjeta Jugovic, dr.dent.med.                               75 66 414

ZASEBNI ZDRAVNIKI - KONCESIONARJI IN DRUGI 
ZDRAVSTVENI DELAVCI

ZASEBNE SPLOŠNE AMBULANTE V ZD VRHNIKA

mag. Darko D. Lavrenčič, dr.med.                         75 53 847

TELEFONSKE ŠTEVILKE VRHNIŠKEGA ZDRAVSTVA
Dunja Piršič Koren, dr.med.                             75 05 418

Ljubomira Prebil Božovič, dr.med.                        75 04 112

Primož Rus, dr.med.                                     75 04 755

ZASEBNI PEDIATER

Gregor Caserman, dr.med.                                                051 632 120

ZASEBNI SPLOŠNI AMBULANTI V ZP BOROVNICA

Marĳa Munda, dr.med.                                                               75 48 300

Majda Žagar, dr.med.                                                            75 48 300

PATRONAŽA IN ZDRAVSTVENA NEGA - BOROVNICA

Marĳa Žakelj, dipl.m.s.                                                       031 880 745

ZASEBNI PSIHIATER

Irma Kuhar, dr.med.                                                                031 357 873 in 75 55 150

MEDICINA DELA, PROMETA IN ŠPORTA

Mitja Miklič, dr.med.                                                    75 51 269

FIZIOTERAPĲA

Irma Brus, višja fizioterapevtka                                   75 53 361

Katarina Breitenberger, višja fizioterapevtka                  75 53 361

Marĳa Murn, višja fizioterapevtka                           75 51 628

ZASEBNI ZOBOZDRAVNIKI

Ladka Kastelec Stanovnik, dr.dent.med.                   75 02 333

Judita Cvelbar, dr.dent.med.                            75 53 785

Mihaela Leben Zevnik, dr.dent.med.                     75 02 345

Polonca Keršič, dr.dent.med., spec. ortodont             75 05 295

Jožef Keršič, dr.dent.med.                                   75 57 310

Melanĳa Legat, dr.dent.med.                                    75 66 003

Marĳa Ogrin, dr.dent.med.                                        75 02 492

Kristina Tozon, dr.dent.med. (ZP Borovnica)                 75 47 190

GINEKOLOŠKA AMBULANTA

Marĳa Ilĳaš Koželj, dr.med.                               75 04 539

ZASEBNA ZOBOTEHNIKA

Veronika Kranjec                                        75 53 227

ZAPOSLIMO 
Zaradi pove�anega obsega dela zaposlimo:

1. STROJNEGA TEHNIKA – TEHNOLOGA 
(m/ž) 
Zaželjeno znanje programov Excel, Word, 
Cad-Cam in znanje angleš�ine

2. OBDELOVALCA KOVIN – ORODJARJA 
– STROJNEGA KLJU�AVNI�ARJA – 
STRUGARJA (m/ž)

Delovne izkušnje so zaželjene, niso pa pogoj. 

Pridnost, natan�nost, vztrajnost, želja po novem 
znanju ter veselje do dela s kovinami so iskane  
lastnosti ljudi, ki se nam bodo pridružili in skupaj z 
nami oblikovali uspešno prihodnost našega 
podjetja z že ve� kot 30 letno tradicijo. 

Pisno vlogo s kratkim življenjepisom pošljite na: 
e-mail: info@prekom.si ali  
na naslov: PREKOM D.O.O., Livada 47, 1354 Horjul

Kontaktna oseba Prebil Borut
Tel.: 01/75 90 150 
Gsm: 041/795-889



Razpored zobozdravnikov v zobnih 
ambulantah 

04.09. Marjeta Jugovic, dr.stom. Zdravstvena postaja Borovnica

05.09. Marjeta Jugovic, dr.stom. Zdravstvena postaja Borovnica

11.09. Judita Cvelbar, dr.stom. Zdravstveni dom Vrhnika

12.09. Judita Cvelbar, dr.stom. Zdravstveni dom Vrhnika

18.09. Marija Ogrin, dr.stom. OŠ Anton Martin Slomšek

19.09. Marija Ogrin, dr.stom. OŠ Anton Martin Slomšek

25.09. Jožef Keršič, dr. stom. Brigadirska ul. 16, Vrhnika

26.09. Jožef Keršič, dr. stom. Brigadirska ul. 16, Vrhnika

02.10. Mihaela Leben Zevnik, dr.stom. Zdravstveni dom Vrhnika

03.10. Mihaela Leben Zevnik, dr.stom. Zdravstveni dom Vrhnika

09.10. Kristina Tozon, dr.stom. Zdravstvena postaja Borovnica

10.10. Kristina Tozon, dr.stom. Zdravstvena postaja Borovnica

16.10. Matej Leskošek, dr.stom. ŠZA Ivan Cankar

17.10. Matej Leskošek, dr.stom. ŠZA Ivan Cankar

23.10. Marjeta Jugovic, dr.stom. Zdravstvena postaja Borovnica

24.10. Marjeta Jugovic, dr.stom. Zdravstvena postaja Borovnica

30.10. Ladka Kastelec Stanovnik,dr.stom. Zdravstveni dom Vrhnika

31.10. PRAZNIK

06.11. Melanija Legat, dr.stom. Log, Cesta na polje 2

07.11. Melanija Legat, dr.stom. Log, Cesta na polje 2

13.11. Judita Cvelbar, dr.stom. Zdravstveni dom Vrhnika

14.11. Judita Cvelbar, dr.stom. Zdravstveni dom Vrhnika

20.11. Marija Ogrin, dr.stom. OŠ Anton Martin Slomšek

21.11. Marija Ogrin, dr.stom. OŠ Anton Martin Slomšek

Zelenjavni vrt poln zdrave zelenjave in 
priprav na naslednjo sezono
Konec poletja začnemo razmišljati o ozimnici. Sejemo še zadnjo zelenjavo, odstranjujemo plevel in rahljamo 
povrhnjico. Rastline vestno zalivamo zjutraj in zelo pozno zvečer. 
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Na zelenjavne grede sejemo 
pozno kolerabo, pomladansko 
čebulo, kitajsko zelje, prav tako 
je čas za motovilec, pozno špi-
načo in brstični ohrovt. Grede 
pred tem pognojimo s kvalitet-
nim dolgodelujočim organskim 
gnojilom  plantella organik v 
obliki pelet. Po obiranju stroč-
nic pustimo v zemlji korenine 
rastlin, ki bodo tla obogatile 
z dušikom. Ko listje čebule in 
česna oveni in se posuši, je čas 
za pobiranje. Čebulo in česen 
populimo, položimo na zem-
ljo in pustimo, da se na soncu 
pridelek posuši. Nato jim od-
stranimo liste in jih shranimo 

v lesenih zabojih na suhem 
in zračnem mestu. Pobiramo 
kumare, blitvo, fižol, papriko, 
paradižnik, bučke, rdečo peso 
in druge plodove. Paradižni-
ku še vedno trgamo zalistke 
in odstranimo tudi vrhnje po-
ganjke, da usmerimo hranila 
v plodove. Vse vrtnine, ki jih 
poberemo, naj bodo zdrave in 
nepoškodovane. 

Zdrave rastline priskrbĳo do-
bro ozimnico

Res najlepše zadovoljstvo, ki 
nam ga lahko nudĳo, je zazna-
vanje lepote in zdravja rastlin. 
V poznem poletju, ko je jutra-

nja rosa, lahko 
kot edini vir 
osvežitve rastlin 
razširi pepela-
sto plesen. Na 
še zdravih ras-
tlinah jo prepre-
čimo z rednim 
škropljenjem z 
naravnim sred-
stvom za kre-
pitev rastlin na 
osnovi njivske 
preslice bio plantella natur -f. 
Za zmanjšanje stresnih situa-
cĳ (suša) vrtnine škropimo ali 
zalivamo z naravnim vitamin-
skim kompleksom bio plantella 
vita. Ob pojavu paradižnikove, 
bučne in kumarne pepelovke 
le to preprečimo z uporabo 
fungicida vivera quadris. Če 
se je plesen pojavila na krom-
pirju, cimo pokosimo in z iz-
kopom krompirja počakamo 
štirinajst dni. Pri skladiščenju 
krompirja je najpomembnejši 
prostor. Ta ne sme biti preveč 
vlažen. Če to pravilo kršimo, 
se gomolji navlažĳo, zato za-

čnejo kaliti ali celo zgnĳejo. Če 
smo v skladišče prinesli vlažen 
ali celo moker krompir, ga mo-
ramo čim prej osušiti. Sušimo 
ga toliko časa, da se prst, ki je 
ostala na gomoljih, popolnoma 
posuši.Gomolji tudi ne smejo 
biti poškodovani, zato je toliko 
bolj pomembno, da sadimo so-
rte, ki so dovolj odporne proti 
udarcem. Če je gomolj le malo 
poškodovan, počakamo toliko 
časa, da se odrgnine in poškod-
be zarastejo. V tem času krom-
pir hranimo pri temperaturi 
okoli 20 stopinj celzĳa, prostor 
pa zračimo le toliko, da prepre-
čimo naraščanje temperature. 
Kasneje gomolje prenesemo v 
hladnejši prostor. 

Prazne gredice, s katerih smo 
pridelke že pobrali, očistimo 
plevela. Nato tla pripravimo 
za naslednjo sezono. Gredi-
ce prekopljemo in pognojimo 
z dolgodelujočim organskim 
gnojilom v obliki pelet plan-
tella organik. Najbolje storimo, 
če ga raztrosimo po površini in 
potem podkopljemo ali plitvo 
zadelamo. S tem pozitivno vpli-
vamo na kroženje vode, zraka 
in organizmov v prsti ter na 
njeno rodovitnost. Ravno tako 
v tleh povečamo delež humusa, 
ki je skladišče vode in hranilnih 
snovi. Če smo imeli v letošnjem 
letu težave s preveliko kislostjo 
zemlje, tlom dodamo še sred-
stvo plantella kalcivit. 

NAGRADNO VPRAŠANJE
Si želite še več zanimivih nasvetov za dom in vrt? Postanite član Kluba Gaia in naročnik 
revĳe Gaia! Za samo 15,90 EUR letno boste lahko izkoristili mnoge ugodnosti kluba: brez-
plačna svetovanja, izleti, predavanja, delavnice, poleg tega pa boste prejeli še 10 izvodov 
revĳe Gaia.

Ime in priimek:                                                                                                                        

Naslov, pošta in poštna št.:                                                                                                    

Telefon ali e-mail:                                                                                                                       

Kako se imenuje kvalitetno dolgodelujoče organsko gnojilo, s katerim pognojimo gredice? 
Vsi novi naročniki, ki bodo pravilno odgovorili na nagradno vprašanjein se naročili s to pri-
javnico, bodo prejeli praktično nagrado.                                                                                             

Odgovor :  B_ O  P_ AN_ E_ _ A    O_ G_ _ _ K     
Izpolnite prĳavnico in jo pošljite na naslov: KLUB GAIA, SINJA GORICA 2, 1360 VRHNIKA. Prĳavite se lahko tudi po 
telefonu št: 7558 160 ali po e-mailu: gaia@klubgaia.com
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Alples ponovno pridobil naslov superbrands
V glasovanju za SUPERBRANDS SLOVENĲA 2009 se je blagovna znamka Alples ponovno uvr-
stila med vodilne blagovne znamke v Slovenĳi.
Alples tako ostaja blagovna znamka, ki učinkoviteje kot nekatere konkurenčne znamke ponuja 
večje emocionalne ter otipljive koristi: kakovost, zanesljivost, drugačnost in čustveni naboj.
Tako kot smo bili lani ponosni, da smo se takoj dvignili iz množice konkurenčnih znamk, smo 
letos ponosni, da smo status zadržali. To namreč pomeni, da še naprej zasedamo vodilno mesto 
v očeh naših kupcev.
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KEMIÈNO ÈIŠÈENJE

NOVO NA DOBROVI!

MEHURÈEK d.o.o.
PE Dobrova
Horjulska cesta 54, 1356 Dobrova
Tel.: 01/364-10-17
info@mehurcek.si, www.mehurcek.si

Z odrezkom tega oglasa vam v

PE Dobrova priznamo popust

za vse storitve -20%

KUPON!

PRANJE LIKANJE
ŠIVILJSKA POPRAVILA

NUDIMO STEKLARSKE STORITVE
� IZOLACĲSKO STEKLO, TERMOPAN,
� VARNOSTNA STEKLA IN OGLEDALA ZA GRADBENE 

STROJE, VILIČARJE, TRAKTORJE IN TOVORNA 
 VOZILA,
� BRUŠENJE STEKLA,
� STEKLA IN OGLEDALA ZA NOTRANJE POHIŠTVO,
� IZDELAVA STEKLENIH KUHINJSKIH PULTOV. 

STEKLARSTVO SELIŠKARSTEKLARSTVO SELIŠKAR            
Stara cesta 26, DragomerStara cesta 26, Dragomer                

Tel: 01/756-56-91,Tel: 01/756-56-91,041/204-313,041/204-313,041/858-560041/858-560

Mali oglas
Na Krošljevem griču se 
je izgubil rjavo siv dol-
godlaki muc z modro 
ovratnico. Najditelja 
prosimo, naj pokliče na 
telefonsko številko 031 
605 166.

NAŠ 
ČASOPIS, 

me d  5 0 . 0 0 0  br a lc i , 
be r i t e  g a  .  .  .



Tajnica Barbara Kovačič
HC – telefon: 750 66 30; 
faks: 750 66 36
E-naslov: info@zavod-cankar.si

Direktor Boštjan Koprivec
Telefon: 750 66 34
E-naslov: direktor@zavod-cankar.si

Poslovna sekretarka Irena Oblak
Telefon: 750 66 32
E-naslov: poslovodstvo@zavod-cankar.si 

Kultura: Tatjana Oblak - Milčinski
(Cankarjev dom Vrhnika)
Telefon: 755 76 48 

E-naslov: kultura@zavod-cankar.si; 

Šport: Daniel Cukjati
Telefon: 750 66 35
E-naslov: sport@zavod-cankar.si 

Turizem: Marĳa Zakrajšek
Telefon: 750 66 33
E-naslov: turizem@zavod-cankar.si

Sodelavec medobčinskega glasila 

Simon Seljak
Telefon: 750 66 38; 040 234 090
E-naslov: nascasopis@zavod-cankar.si

Vodja vzdrževanja Jože Nagode

Telefon: 750 66 37
E-naslov: vzdrzevanje@zavod-cankar.si

TIC – Tržaška cesta 9
Uradne ure: 
od ponedeljka do petka od 8. do 18. ure;

Sobota od 8. do 14. ure
Telefon: 755 10 54; 051 661 063
E-naslov: tic@zavod-cankar.si

Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhnika
Tržaška cesta 9, Vrhnika

Uradne ure: ponedeljek in torek od 9. do 15. ure
sreda od 9. do 12. ure  in od 13. do 17. ure

petek od 9. do 13. ure 
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KOZMETIČNI SALON

Akcijske cene do 30.09.2009
Pedikura z masažo 25,00 EUR
Gel nohti 34,00 EUR
Depilacija noge, bikini, podpazduhe 25,00 EUR

Razori 2
1356 Dobrova 
041 947 947

info@ok-fit.si
www.ok-fit.si

Pedikura Manikira
Depilacija           Gel nohti

S tem kuponom prejmete10% popust na vse storitve. 
Popusti ne veljajo na akcijske cene. O.K. d.o.o., Razori 2, 1356 Dobrova

AKCIJSKE CENE DO 20.09.2009

LETNA KARTA ZA NEOMEJEN

OBISK SKUPINSKIH VADB 

SAMO 399 EUR

MED 17.9. IN 20.9.2009 

DNEVI ODPRTIH VRAT.

OBISK VSEH VADB
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O.K. d.o.o.
Razori 2
1356 Dobrova 
041 947 947
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 Po jezikovnem pregledu 
dobi besedilo v roke odgovor-
ni urednik. Ker je prispevkov 
veliko (za 64 in več strani), je 
potreben določen rok, da so 
besedila pripravljena za tisk. 
Zato tudi vedno objavimo 
datum, do kdaj sprejemamo 
besedila za objavo. Vendar pa 
ga vsi ne upoštevajo, s čimer 
nam povzročajo velike težave 
pri vrstnem redu obdelave pri-
spevkov. Glede na to še enkrat 
apeliramo na vse dopisnike in 
pisce prispevkov za Naš časo-
pis, naj upoštevajo roke za od-
dajo besedil. Sem in tja bomo 
upoštevali tudi izjeme, pred-
vsem zaradi aktualnosti do-
godkov, kar je mogoče urediti 
z uredništvom, katerega tele-
fonska številka je 040-234-090. 
Prav zaradi nekaterih zapozne-
lih prispevkov tudi ne moremo 
vedno zagotoviti jezikovnega 
pregleda besedil (lektoriranja).
V nadaljevanju posredujemo  
»tehnična navodila za pred-
ložitev prispevkov, ki so na-
menjena vsem pripravljavcem 
prispevkov in izdelovalcem 
oglasnih sporočil.
V programski zasnovi Našega 
časopisa je zapisano, da se gla-
silo piše tudi samo. To pome-
ni, da ga pišejo številni ljudje, 
vešči in nevešči tega dela pa 
tudi pravi profesionalci na 
tem področju. Tako so dane 
možnosti, da se predstavĳo 
razna društva, skupine, klubi, 
zavodi, podjetja, obrtniki, po-
samezniki … in so vključena 

vsa dogajanja iz našega vsak-
dana in življenja na področjih 
kulture, športa, zabave, turiz-
ma, gospodarstva in politike. 
Zato je precej tehničnih težav 
za pripravo besedil, ki jih je 
treba pregledati, urediti, po 
potrebi tudi pretipkati, nakar 
jih pregleda lektor.
Tehnična navodila za predlo-
žitev prispevkov 
Tipkopis naj bo na papirju 
napisan na eni strani z dvovr-
stičnim ali vsaj z 1.5 vrstičnim 
razmikom. Natisnjen naj bo z 
računalniškim tiskalnikom, 
z razločnimi naslovi, podna-
slovi. Napisan naj bo z eno 
osnovnih oblik pisave (Pala-
tino Lynotype, priporočeno) 
velikosti 12, besedilo naj bo 
levo poravnano. Odstavek se 

konča s piko in z entrom do-
loči naslednjega. Kar želite v 
besedilu poudariti, napišite z 
bold ukazom.
Naslovi se pišejo z malimi čr-
kami. 
Besedilo naj bo napisano v 
Wordu. 
Ne oblikujte besedil v okvir 
ali stolpec !!!
Tabel in slik ne vstavljajte v 
besedilo !!! 
Vsaka slika, fotografija naj bo  
shranjena v posebni datoteki 
v enem od standardnih grafič-
nih formatov (JPG, PDF, TIF,). 
Internetne fotografije niso 
primerne za tisk.
Na koncu rokopisa pod avto-
rjem prispevka naj bo napisa-
no ime slike (npr. DSCI00001) 
Izdelani oglasi naj bodo shra-

Cenik oglasov v glasilu Naš časopis

Enota mere Cena v EUR 
z DDV

1 cm v višini stolpca širina stolpca 4,33 cm, na eni 
strani 6 stolpcev 4,51

¼ strani 225,34

½ strani 450,68

cela stran 901,35

zahvale 67,60

Cena oglasa na prvi strani se povečajo za 100%. Cena oglasa je 
enaka za črnobele in barvne strani. Popusti: 15% če naročnik sam 
oblikuje oglas. 15% za podpis pogodbe o celoletnem oglaševanju 
za ½ strani in 1/1 stran (agencĳski popust). Veljavnost cenika: od 
6.11.2007 dalje.

O pripravi besedil in fotografij njeni v: (pdf-priporočljivo, jpg, 
tif formatu, cdr 11 v krivu-
ljah).

NOVE MERE TISKA 
ČASOPISA 
1/1= 280 x 396 mm (cela stran)
1/2= 280 x 196 mm (1/2 strani)
1/4= 138 x196 mm (1/4 strani)
1/8= 138 x 96 mm (1/8 strani)
širina kolone 43,333 mm

širina kolone in pol 66,825 
mm
širina dveh kolon 90,667 mm
širina treh kolon 138 mm
Vsaka tabela mora biti na 
koncu prispevka priložena na 
posebnem listu papirja. Natip-
kana naj bo z enojnim razmi-
kom. Nad tabelo naj bo poleg 
zaporedne številke tabele njen 
opis (npr. 'Tabela 1. Vzorec tabe-

le …). 
Za vse nejasnosti se obrnite 
na: 

cesartomo@gmail.com
ali gsm 040/234 090

Vsa gradiva pošiljajte na 
elektronski naslov: 

nascasopis@zavod-cankar.si
Uredništvo Simon Seljak
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Življenje celo si garal,
vse za delo, dom in družino dal.
Ostale so sledi povsod
od dela tvojih pridnih rok.

Jože Varšek
1931–2009

Zahvala 
Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prĳateljem 
in znancem za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje in sveče. Poseb-
no se zahvaljujemo Slavki, Ivi, Zdravki in Andji za pomoč v času 
pogreba ter sodelavkam in sodelavcem DUV in KP Vrhnika.
Hvala velja tudi gospodu kaplanu za lepo opravljen pogrebni 
obred, Pogrebni službi Vrhovec, pevcem ter vsem, ki ste ga po-
spremili na njegovi zadnji poti. 

Žalujoči: žena Minka, hčerka Nada in sin Lado z družinama

Zahvala
Pošle so ti moči,
in zaprla si svoje trudne oči!

V 95. letu je sklenila svojo 
življenjsko pot in dotrpela naša 

mama

Tončka Drašler
z Verda

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in prĳate-
ljem za izrečeno sožalje, cvetje in sveče. Iskrena zahvala Domu 
upokojencev Vrhnika za večletno skrb in nego  ter vsem, ki ste 
našo mamo obiskovali v Domu. Hvala Društvu invalidov Vrh-
nika, Društvu upokojencev Vrhnika, Pogrebni službi Vrhovec, 
pevcem in gospodu Jožetu za lepo opravljen cerkveni obred.

Vsi njeni

»Življenje celo si garal,
vse za delo in družino dal.
Ostale so sledi povsod,
od dela tvojih pridnih rok.«

ZAHVALA

Z žalostjo v srcu smo na zadnjo pot 
pospremili

Antona Jeraja
po domače Maharjevega Toneta

12. 10. 1923 – 15. 6. 2009
Iskrena hvala vsem sorodnikom, sosedom, prĳateljem in znan-
cem za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje, sveče in drugo pomoč.
Hvala vsem, ki ste ga v tako velikem številu pospremili na nje-
govi zadnji poti.

Vsi njegovi

Bevke, junĳ 2009

Glej, zemlja si je vzela, kar je njeno.
A kar ni njeno, nam ne more vzeti.
In to, kar je neskončno dragoceno,
je večno in nikdar ne more umreti.
(Svetlana Makarovič)

ZAHVALA
Ob boleči izgubi naše drage

Majde 
Gerdina

1939–2009
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in prĳa-
teljem za izrečeno sožalje, darovano cvetje in sveče. Za soču-
stvovanje v težkih trenutnih  se lepo zahvaljujemo tudi članom 
Planinskega društva Vrhnika in Društva upokojencev Vrhnika. 
Hvala Pogrebni službi Vrhovec, g. župniku in pevcem za lepo 
opravljen poslovilni obred. Najlepša hvala vsem, ki ste jo skupaj 
z nami pospremili na njeni zadnji poti. 

Vsi njeni
Vrhnika, julĳ 2009

ZAHVALA

Ob boleči in mnogo prezgodnji 
smrti moža in očeta

Dr. Janka 
Černetiča (Černeca)

1946–2009
se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste nam stali ob strani v tem 
težkem času. Še posebno se zahvaljujemo zdravnici Tonji Jurjec, 
dr. med., in spremljajoči sestri, g. župniku Janezu Mihelčiču, 
govornikom ob grobu, sodelavcem Instituta Jožef Stefan, TMS, 
skavtom, sorodnikom, prĳateljem in vsem  drugim za izrečeno 
sožalje, darovane maše, prispevke v dobrodelne namene, poda-
rjeno cvetje in sveče. Hvala tudi vsem, ki ste našega Janka po-
spremili k zadnjemu počitku.

Žena Joža in sinovi z družinami

Log pri Brezovici

Mami, hvala ti za vse.
Ponosni smo nate!

Zahvala
Mnogo prezgodaj nas je po hudi 

bolezni zapustila in odšla v večnost 
naša nadvse izjemna, zlata mama

Vida Debevec
rojena Kebe s Padeža nad 

Borovnico
(1946–2009)

Iskreno se zahvaljujemo vsem in vsakemu posebej, ki ste jo v 
tako velikem številu pospremili na njeni zadnji zemeljski poti. 
Hvaležni smo sorodnikom, sosedom, prĳateljem in znancem za 
pisno in ustno izrečeno sožalje, za vse molitve, za sveče in cvetje 
ter darove za svete maše in humanitarne namene. Vaše prispev-
ke, ki ste jih na mamino željo namesto cvetja prispevali in na-
menili za lačne otroke po svetu (skupaj 1.660,00 €), smo oddali 
na Misĳonsko središče v Ljubljani. Iskrena hvala.  Najlepša hva-
la tudi vsem duhovnikom, pevcem in pogrebni službi za lepo 
opravljeno slovo od naše drage mame. Posebna zahvala vsemu 
zdravstvenemu osebju, gospema Šte�i Mole in Marĳi Zupančič, 
gospodu župniku Janezu Šilarju in vaščanom.

Mož Jože, sinovi Marko; Jože, Roman, Boštjan in hči Metoda 
z družinami 

Zahvala
Prazen dom je in dvorišče,
ko naše oko zaman te išče.
Solza žalosti in bolečine
ga zbudila ni, ostala je praznina,
ki hudo boli.

Milomir Tejić
1926–2009

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prĳateljem, znancem 
in sosedom za izrečeno sožalje, cvetje in sveče.

Vsi njegovi

Borovnica, 10. avgust 2009

Vsak človek je zase svet,
čuden, svetel in lep
kot zvezda na nebu …
  (Tone Pavček)

ZAHVALA

V lepem poletnem jutru je svoje 
življenje sklenil

Janez Grom
(1937–2009)

Iskrena zahvala vsem, ki ste nam v naših najtežjih trenutkih ka-
kor koli stali ob strani: zahvaljujemo se vsem sorodnikom, so-
sedom, prĳateljem in znancem za vso pomoč, izrečeno sožalje, 
darovano cvetje in sveče. Hvala dr. Dunji Koren Piršič in sestri 
Julči Ičin, osebju Onkološkega inštituta, gospe Nataši iz društva 
Hospic, gospe Slavi Štirn, Srednji šoli tehniških strok Šiška, Strel-
skemu društvu Vrhnika, ŠD, KD in KS Stara Vrhnika, še posebno 
gospe Emi Goričan ter gospe Joži Krvina in gospodu Janĳu Kr-
vini, Društvu upokojencev, Pogrebni službi Vrhovec, pevcem in 
trobentaču ter gospodu župniku Blažu Gregorcu za lepo oprav-
ljen cerkveni obred. Hvala tudi vsem, ki ste se od njega poslovili 
na njegovi zadnji poti, ter vsem, ki ste ga imeli radi in ga boste 
ohranili v lepem spominu.  

Njegovi: žena Anka, sin Robi z ženo Natašo, hčerka Nina z 
možem Andrejem, vnukinje Lea, Ida, Ela in Špela ter vnuk 

Vid.

Stara Vrhnika, Ljubljana, julĳ 2009

Smrt je krivična in nerazumljiva 
le do tistih, ki ostanejo.
Anica pa je odšla tja, kjer ni
trpljenja in bolečine.

ZAHVALA
V 65. letu starosti nas je za vedno 

zapustila

Ana Lajh
roj. Korošec

z Brega pri Borovnici
1945–2009

Hvala vsem, ki ste ji lajšali bolečine in ji stali ob strani ob njeni 
dolgoletni bolezni, in vsem, ki ste jo pospremili na njeni poti v 
večnost. HVALA VAM!   

Vsi njeni

MAND–ROBERT HABE, s. p., Robova cesta 56, 
1360 Vrhnika
Tel. 041 448 602

SONČNE ELEKTRARNE
– Fotonapetostni moduli Stel solat od 200 do 230 Wp
– Razsmerniki Fronius
– Nosilna konstrukcĳa
– Električne instalacĳe
– Montaža in tehnična dokumentacĳa

ELEKTROSTORITVE IN INSTALACĲE
HIŠNA POPRAVILA
– Barvanje notranjih zidnih površin
– Razna druga popravila 

NA VRHNIKI IŠČEMO VEČ OSEB ZA DELO 
V NOVEM KLICNEM CENTRU. 

NUDIMO REDNO ALI HONORARNO 
ZAPOSLITEV. 

DELOVNI ČAS JE PRILAGODLJIV. 
ČE VAS ZANIMA RAZGIBANO DELO 
V PRĲETNEM DELOVNEM OKOLJU, 

POKLIČITE 059 225 063 (REBECCA).
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ZAHVALA

Ob boleči izgubi mame, babice in 
tašče

Majde Čukelj 
1939–2009 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, znancem, 
prĳateljem za izrečeno sožalje, darovano cvetje in sveče. Posebna 
zahvala tudi kolektivu TMS BISTRA in SPAR VRHNIKA, gospo-
du župniku za opravljen obred, pevcem, pogrebcem, sošolcem, 
Društvu upokojencev, Pogrebni službi PIETA, dr. Žagarjevi, se-
stri Damĳani ter sestri Klari, osebju Kliničnega centra ter sosedi 
Radi Hrovatin.

Žalujoči sin Štefan z družino
Avgust 2009 

Zdaj utihnil je tvoj glas,
življenje celo si garala, 
vse za delo, dom in družino dala.
Ostale so sledi povsod
od dela tvojih pridnih rok.

ZAHVALA

Zapustila nas je naša draga mama, 
babica in prababica

Gabrĳela Kenk
1923–2009 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prĳate-
ljem za izrečeno sožalje, darovano cvetje, sveče in za svete maše 
ter vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti. Zahvala tudi 
gospodu župniku Blažu in gospodu Francĳu za lep pogrebni 
obred, ligojnskim pevkam, pevcem Raskovec, pogrebcem in Po-
grebni službi Vrhovec.

Vsi njeni
Mala Ligojna, 6. 8. 2009 

Ob zadnjem slovesu brata in strica

Cirila 
Nagodeta

z Verda 77
1921–2009 

se iskreno zahvaljujemo PGD Verd in gasilcem iz Verda za častno 
stražo in organizacĳo pogreba, Benjaminu Svenšku za poslovil-
ni govor, Sandĳu Rizmanu, gasilcem občinske zveze, Pogrebni 
službi Anton Vrhovec, kaplanu Simonu Kvaterniku za cerkveni 
obred, g. Lojzu Dobrovoljcu za pomoč in ureditev mrliške ve-
žice, Društvu upokojencev Vrhnika, pevcem in trobentaču. Za 
nudenje medicinske pomoči se zahvaljujemo dr. Švigljevi. Hvala 
sosedom in vsem, ki ste se poslovili od Cirila. Posebna zahvala 
za pomoč g. Niku Petriču in sinu Alešu ter ga. Rozalĳi Rizman.

Svojci 

ZAHVALA

Zapustila nas je mama, stara mama

Frančiška 
Verbič
roj. Žerovnik 

iz Stranske vasi 23
1918–2009

Iskrena zahvala vsem sorodnikom, prĳateljem, znancem za izre-
čeno sožalje, darovane sveče  in rože. Posebna zahvala patronaž-
ni sestri  Anki Suhadolc, ZD Dobrova, Pogrebni  službi Vrhovec 
ter gospodoma župnikoma Golob za lepo opravljen poslovilni 
pogreb.

Vsi njeni žalujoči

ZAHVALA

Jože Keršmanc
Kaminov Jože

1926–2009 

Odhod najbližjih spremlja bolečina. Iskrena hvala vsem, ki ste 
mu lajšali zadnje dneve življenja, se od njega poslovili, ga spre-
mili na njegovi zadnji poti in tako pripomogli k omilitvi slove-
sa.

Vsi njegovi

Bevke, junĳ 2009 

Rože uvenejo,
lica usahnejo,
v srcu ostane spomin.

ZAHVALA

Po  hudi bolezni nas je prerano 
zapustila ljuba žena, mama in stara 

mama

Bernarda Rauh
1944–2009 

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, prĳateljem, sosedom in 
znancem za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje, sveče in svete 
maše ter gospodu župniku Janezu Mihelčiču in Pogrebni službi 
Pieta z Vrhnike.

Vsi njeni

Julĳ 2009 

ZAHVALA

Ob boleči izgubi naše drage mame, 
babice in prababice 

Francke Setničar
1920–2009 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodni-
kom, sosedom in prĳateljem za izreče-

no sožalje, darovano cvetje in sveče. Zahvaljujemo se tudi gospo-
du župniku Andreju Severju za lepo opravljen obred, Pogrebni 
službi Vrhovec in pevcem. Hvala vsem, ki ste jo pospremili na 
njeni zadnji poti.

Žalujoči vsi njeni
Samotorica, 24. 6. 2009 

Spomin
Hvala ti, mama, 
za rojstvo, življenje,
za čas za ljubezen
in vse skrbi,
hvala za bisere, stkane v trpljenje,
naj večna ti lučka gori.

ZAHVALA
 

V 66. letu starosti nas je zapustila

Verica Cankar,
po domače Marinčeva mama

s Planine nad Horjulom 5.
 

Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, znancem, vsem, 
ki ste izrekli sožalje,  darovali cvetje, sveče in v dobrodelne na-
mene. Zahvala tudi osebju UKC, horjulski zdravnici, šentjoške-
mu župniku, pevcem, Pogrebni službi Vrhovec in vsem, ki ste jo 
v velikem številu spremili na zadnjo pot.
 

Žalujoči: mož Janez, otroci Andrej, Marinka, Ivan, Franci in 
Renata z družinami

Planina nad Horjulom, julĳ 2009

 Z  A  H  V  A  L  A

Francka Žust 
(Riharjeva Francka)

1930–2009
Vse življenje trdo si garala,
vse za dom, družino si dajala.
Sledi za tabo ostale so povsod,
od dela tvojih pridnih rok.
Solza, žalost, bolečina te zbudila ni,
ostala je praznina ki zelo, zelo boli.

Ob boleči izgubi drage mame, babice in prababice Francke Žust se 
iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prĳateljem in sosedom, 
ki ste nam v težkih trenutkih stali ob strani. Hvala vam za izreče-
no sožalje, darovano cvetje in sveče. Zahvaljujemo se tudi osebju 
Doma starejših  Logatec za vso nudeno nego,  Janezu Pečkaju za 
izvedbo pogreba, pevcem in izvajalcu Tišine, vsem društvom in 
govornikom za izrečene poslovilne besede.  Še enkrat hvala vsem 
in vsakemu posebej, ki ste poznali pokojno, prisluhnili njeni bo-
lezni, ji pomagali in jo spodbujali ter jo v tako velikem številu 
pospremili k njenemu večnemu počitku.

Vsi njeni

Zahvala

Po trinajstih letih trpljenja se je od 
nas poslovil sin in brat

Bojan Otrin
(1959–2009)

z Verda

Iskreno se zahvaljujeva delavcem Doma upokojencev Vrhni-
ka, zdravstvenemu osebju, negovalkam in še posebna zahvala 
dr. Heleni Rožmanc Drašler, duhovniku Jožetu Brileju za lepo 
opravljen pogrebni obred in Pogrebni službi Vrhovec.
Zahvala tudi sorodnikom, sosedom in prĳateljem za pomoč in 
izrečeno sožalje, podarjeno cvetje in sveče ter vsem, ki ste ga po-
spremili na njegovi zadnji poti.

Žalujoči mama Manca in sestra Mojca

Verd, julĳ 2009

Zahvala

Junĳa je v 92. letu tiho odšel od nas 
naš

Jernej Laznik
iz Stranske vasi

(1917–2009)

Najlepša hvala vsem sorodnikom, sosedom in vsem, ki ste mu 
stali ob strani in mu lajšali starost ter ga pospremili na njegovi 
zadnji poti.

Žena Pepca, vnuka Luka in Lara, snaha Alenka in drugi

Stranska vas, junĳ 2009

Zahvala

Angela 
Marinko

1920–2009

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste bili z njo v zadnjih dneh, 
nam izrekli sožalje, darovali cvetje, sveče in za svete maše ter jo 
pospremili na njeni zadnji poti.

Njena družina

Lukovica, avgust 2009
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ESPERANTO
“Kaj je to esperanto?”
“To je svetovni jezik!”
“Kje ga pa govorĳo?”
“Nikjer.”

BREZ SRAMU
Mož in žena na letovanju. 
“Že tretjič si šel po repete! 
Kaj te ni nič sram?” reče žena 
možu.
“Ni, saj vedno rečem, da je 
zate.”

LEPOTILNI SALON
“Ljubi, oprosti, da sem tako 
pozno prišla domov, toda iz 
službe sem šla še v lepotilni 
salon.”
Mož jo premeri od glave do 
peta in reče:
“Ali nisi prišla na vrsto?”

URE
Učiteljica je spraševala učen-
ce, kakšne ure poznajo.
“Ročne ure!” je rekla Barbara.
“Zapestne ure!” se je oglasil 
Aleš.
“Stenske ure!” je rekel Pri-
mož.
“Ure na cerkvenih zvonikih!” 
je dodal Damjan.
“Nad-ure!” je rekel Miha.

“Pĳand-ure!” se je oglasil še 
Janezek. 

NORI OČKA
“Mami!” je zavpila Špelca, ko 
se mamica vrnila iz službe do-
mov. “Očka je pa znorel! Ko si 
bila v službi, se je po telefonu 
pogovarjal z mucko!” 

ORANŽADA
Štajerec je vstopil v ljubljan-
sko restavracĳo, se usedel in 
naročil natakarju:
“Oranžado, prosim.”
“Žal oranžade nimamo.”
“Kok to?”
“Ja, kokto pa imamo.”

MINLJIVA LEPOTA
Mujota so vprašali, kaj bi bil 
raje: lep ali neumen.
“Lep!” je odgovoril Mujo.
“Zakaj pa lep?” so se začudili.
“Ker je lepota minljiva!” 

TIHI TEDEN
“Če grem v gostilno žena cel 
teden ne govori z menoj!”
“Torej ne hodiš več v gostil-
no?”
“Grem, ampak samo še ob 
sobotah!” 

Nagradna križanka »Poletje«
Za nami so vroče dvomesečne počitnice. Vsak jih je preživel 

in doživel na svoj način. Naj nas nagradna križanka še enkrat 
spomni na vroče poletne dni. Za prvih šest pravilno rešenih in 
izžrebanih križank smo pripravili naslednje nagrade: 
1. nagrada: 80,00 evrov, 
2. nagrada: 60,00 evrov,
3. nagrada: 40,00 evrov
in tri reklamne majice – Naš časopis. 

Rešene križanke pošljite do 15. septembra 2009 na naslov: 
Uredništvo NČ, Tržaška c. 9, p. p. 54, 1360 Vrhnika, v ovojnici z 
obveznim pripisom »Nagradna križanka«.

Ime in priimek:

Točen naslov:

NAŠ ČASOPIS izhaja enkrat na mesec v nakladi 13500 izvodov za Občine Vrhnika, Borovnica, Horjul in Dobrova-Polhov Gradec, brezplačno pa ga prejemajo vsa gospodinjstva v teh občinah. Izdajatelj glasila je javni zavod »Zavod Ivana Cankarja za 
kulturo, šport in turizem Vrhnika«, katerega ustanoviteljica je Občina Vrhnika, soizdajateljice pa so Občina Borovnica, Občina Horjul in Občina Dobrova-Polhov Gradec. Uredništvo: Simon Seljak (v.d. odgovornega urednika in novinar ter organizator). 
Dopisniki: France Brus, dopisnik za Občino Horjul;  Gašper Tominc, Sebastjan Vehar, dopisnika za Občino Dobrova-Polhov Gradec; Damjan Debevec, dopisnik za Občino Borovnica, dopisnica za občino Log - Dragomer; Vesna Erjavec, lektoriranje: 
Marjetka Šivic; vnašanje besedil: Sabina Ahčan. Naslov uredništva: Zavod Ivana Cankarja Vrhnika, NAŠ ČASOPIS, Tržaška cesta 9, 1360 Vrhnika. Telefon uredništva: (01) 750-66-38 ali h.c. 750-66-30, Telefaks: (01) 750-66-36. Elektronska pošta: na-
scasopis@zavod-cankar.si. Pokličete nas lahko tudi po mobitelu: 040/234-090.  Oglasi: 1 cm v stolpcu za ekonomske oglase 3,76 EUR, na prvi strani velja dvojna cena. Oglasi za kulturno-zabavne in športne prireditve z vstopnino so 2,92 EUR za cm v 
stolpcu. Zahvale so po enotni ceni 56,33 EUR, mali oglasi so brezplačni. Oglase lahko naročite pri sodelavcu NAŠEGA ČASOPISA, v ceno še ni vštet 20 % DDV, oglasi so lektorirani s strani naročnika. Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo. 
Upoštevajte rok za oddajo rokopisov, da zagotovimo jezikovni pregled. Pridržujemo si pravico do jezikovnih popravkov propagandnih sporočil. Prosimo, naj bodo prispevki, poslani za objavo, opremljeni s polnim imenom in naslovom; če je mogoče, 
naj jim bo dodana telefonska številka, na kateri lahko preverimo avtentičnost avtorja.  Grafična realizacĳa: Tomograf, Tomo Cesar,  s.p., Novo mesto.

MALO  ZA HEC • MALO ZA HEC 

Pravilna rešitev – vodoravno: Dunaj, N, ara, EV, EZ, varno, 
iskan, judinja, AČ, udar, zib, SG, olikano, noč Dioniza, Ago-
ra, vloga, TI, ol, Oca, E, Varan

»Piranski zaliv ni samo sloven-
ski, ampak je tudi svetovni!« so 
bile prve besede po tekmovanju 
barmanov na svetovnem prven-
stvu našega »šampiona« Mira Pet-
revčiča.

V Hotelu MARITIM v Berlinu 
je v času  od  6. do  12. avgusta 
potekal 58. Svetovni barmanski 
kongres (58th IBA Meeting), 35. 
Svetovno prvenstvo v klasični pri-
pravi koktajlov in 10. Svetovno 
prvenstvo v atraktivni pripravi 
koktajlov, katerega se je udeležilo  
več kot 700 barmanov iz 52 držav 
sveta. 

Kongresa in tekmovanja se je 
udeležila tudi 6-članska delegacĳa 
Društva barmanov Slovenĳe, in 
sicer:
• delegata DBS na kongresu 

IBA:
• Dušan Furar, predsednik DBS, 

Penzion Mlino, Bled;
• Aleš Ogrin, Alexbar Advise, 

Vrhnika;
• delegata DBS, barmana tekmo-

valca:
• Miro Petrevčič Grand hotel 

Toplice, SAVA Hotel&Resorts, 
Bled; 

• Rok Dobnikar, Gostilna Dobni-
kar, Sv. Katarina nad Ljubljano;

• delegata DBS:
• Miran Berlogar, delegat, Ho-

tel Golf, SAVA Hotel&Resorts, 
Bled;

• Miriha Brdnik, Gostinstvo JE-
ZERŠEK, d. o. o..
V   atraktivni koktajlov nas je s 

svojim nastopom  PAT & MAT pri-

jetno razveselil barman Rok Do-
bnikar, Gostilna Dobnikar, Sv. 
Katarina nad Ljubljano (Topol). 
Med 46 profesionalnimi »Flairov-
ci« 
iz vsega sveta se je uvrstil na 25. 
mesto, njegov koktajl pa je stro-
kovna ocenjevalna komisĳa uvr-
stila na 5. mesto. Svetovni prvak 
v atraktivni pripravi koktajlov je 
postal angleški barman Gianluigi 
Bosco, drugi je bil Juan Santiago iz 
Urugvaja, tretje mesto pa je osvojil 
barman Jorge Pareja iz Peruja.

Še bolj pa nas je v klasični pri-
pravi koktajlov razveselil barman 
Miro Petrevčič iz Grand hotela 
Toplice

(Sava hoteli Bled- SHB), saj se 
mu je s svojim koktajlom Piranski 
zaliv ( o. p.  Summer Bay) izmed 
52 nastopajočih barmanov uspelo 
uvrstiti v veliki finale in na koncu 
osvojiti odlično 2. mesto.  Sveto-
vni prvak v klasični pripravi kok-
tajlov je postal  slovaški barman 
Vladimir Banák, tretje mesto pa 
je osvojila češka barmanka Sárka 
Janová. Nagrada za najboljše stro-
kovno delo je prejela  Wu Jou Wen 
s Tajvana.
• Klasična priprava koktajlov:
 2. mesto
MIRO PETREVČIČ, Grand hotel 
Toplice, Sava Hoteli Bled 
• Atraktivna priprava koktejlov:
 25 mesto
ROK DOBNIKAR, Gostilna Dob-
nikar, Sv. Katarina nad Ljubljano 
(Topol)                     Aleš Ogrin 

Nagrade za križanko »Jazon«
V zadnji številki Našega časopisa je bila nagradna križanka »Ja-

zon«, ki nas je spomnila na tradicionalne Argonavtske dneve v 
Občini Vrhnika. V uredništvu smo prejeli veliko rešenih križank. 
Izmed njih smo izžrebali prvih šest pravilno rešenih, katerih last-
niki bodo prejeli  naslednje nagrade:
1. nagrada: 80,00 evrov – Ivanka Železnik, Gabrje 46, 1356 Dobrova
2. nagrada: 60,00  evrov – Helena Švajger, Ob potoku 11, 1360 Vrh-
nika 
3. nagrada: 40,00 evrov – David Rus, Podpeška cesta 71 G, 1351 Bre-
zovica
in tri reklamne majice:
1. Josip Škoda, Ulica 15. maj  23, 1210  Ljubljana - Šentvid
2. Lovro Filipič, Draževnik 15, 1356 Dobrova
3. Katarina Škof, Zaklanec 2, 1354 Horjul

Prejemnike denarnih nagrad prosimo, naj čim prej pošljejo 
davčno in matično številko, osebni (transakcĳski) račun ter in-
formacĳo, pri kateri banki oz. enoti je račun odprt. Prejemnikom 
majic pa bomo le-te poslali po pošti. 

S. S.

Slovenski barmani na svetovnem prvenstvu 
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TC Mercator, Robova cesta 6, Vrhnika
t: 01 755 71 61, m: 041 342 000

Sony Ericsson
C902i

Samsung
S5600

Samsung
E2100B

Samsung
C3060

Samsung
DJ BEAT

Sony Ericsson
C510i

100 €*

9900 €*

900 €*
5900 €* 2900 €*

6900 €*
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TOLEA d.o.o., Robova c. 6, Vrhnika. Slike so simbolne. Ponudba velja do razprodaje zalog. Cene so v EUR in vsebujejo DDV. Možne so napake v tisku. Slike so simbolne.

Nudimo vam: sklepanje novih naro~niških razmerij
in podaljšanje obstoje~ih za Mobitel d.d.

Tolea d.o.o. pooblaščen posrednik Mobitel d.d. 

NOVO!Veselo v šolo!
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